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CONSELL MUNICIPAL 

Actes 
 
Acta de la sessió extraordinària del 16 de novembre de 2015, aprovada el 
29 de desembre de 2015 
 

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat de Barcelona, el dia setze de 
novembre de dos mil quinze, s'hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en sessió 
extraordinària, sota la presidència de l’Excma. Sra. Alcaldessa Ada Colau Ballano. 
Hi concorren els Ims. Srs. i les Imes. Sres. Tinents d'Alcalde, Gerardo Pisarello 
Prados, Laia Ortiz Castellví, Jaume Asens Llodrà i Janet Sanz Cid, i els Ims. Srs. 
Regidors i les Imes. Sres. Regidores, Gala Pin Ferrando, Agustí Colom Cabau, 
Laura Pérez Castaño, Mercedes Vidal Lago, Josep Ma. Montaner Martorell, Eloi 
Badia Casas, Xavier Trias i Vidal de Llobatera, Joaquim Forn i Chiariello, Sònia 
Recasens i Alsina, Teresa M. Fandos i Payà, Jaume Ciurana i Llevadot, Gerard 
Ardanuy i Mata, Jordi Martí i Galbis, Mercè Homs i Molist, Francina Vila i Valls, 
Raimond Blasi i Navarro, Carina Mejías Sánchez, Francisco Sierra López, Sonia 
Sierra Infante, Maria Magdalena Barceló Verea, Santiago Alonso Beltran, Alfred 
Bosch i Pascual, Jordi Coronas i Martorell, Juan José Puigcorbé i Benaiges, 
Montserrat Benedí i Altés, Trini Capdevila i Burniol, Jaume Collboni Cuadrado, 
Carmen Andrés Añón, Daniel Mòdol Deltell, Montserrat Ballarín Espuña, Alberto 
Fernández Díaz, Ángeles Esteller Ruedas, Xavier Mulleras Vinzia, María José Lecha 
González, Maria Rovira i Torrens i Josep Garganté i Closa, assistits pel Secretari 
General, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica. 

 
Hi és present l'Interventor Municipal, Sr. Antonio Muñoz i Juncosa. 
 
Constatada l'existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió a les deu 

hores i deu minuts aquesta sessió extraordinària convocada per tractar 
exclusivament l’acord següent: 

 
 

PART DECISÒRIA / EXECUTIVA 
 
Proposta d'acord 
 
 

COMISSIÓ D'ECONOMIA I HISENDA 
 
Única. Aprovar provisionalment la modificació per a l'exercici de 2016 i 

successius de les Ordenances fiscals següents: Ordenança fiscal general; núm. 1.1. 
Impost sobre béns immobles; núm. 1.2. Impost sobre vehicles de tracció 
mecànica; núm. 1.3. Impost sobre l'increment de valor dels terrenys de naturalesa 
urbana; núm. 1.4. Impost sobre activitats econòmiques; núm. 2.1. Impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres; núm. 3.1. Taxes per serveis generals; núm. 
3.2. Taxes per serveis de prevenció, extinció d'incendis i salvament; núm. 3.3. 
Taxes per serveis urbanístics; núm. 3.4. Taxes per serveis relatius a sacs i 
contenidors de runa i altres serveis mediambientals; núm. 3.5. Taxes de 
clavegueram; núm. 3.6. Taxes de mercats; núm. 3.7. Taxes pels serveis de 
registre, prevenció i intervenció sanitària relatius a animals de companyia, i 
activitats de control i tramitació d’autoritzacions sanitàries d’establiments que per 
normativa ho requereixin; núm. 3.8. Taxes per prestacions de la Guàrdia Urbana i 
circulacions especials; núm. 3.9. Taxes per serveis de cementiris i cremació; núm. 
3.10. Taxes per la utilització privativa del domini públic municipal i la prestació 
d'altres serveis; núm. 3.11. Taxes per la utilització privativa o l’aprofitament 
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especial del domini públic municipal, a favor d’empreses explotadores de serveis 
de subministraments d’interès general; núm. 3.12. Taxes per l’estacionament 
regulat de vehicles a la Via pública; núm. 3.13. Taxes per serveis culturals; núm. 
3.14. Taxes per serveis especials d'enllumenat públic; núm. 3.15. Taxes per la 
utilització privada del funcionament de les fonts ornamentals; núm. 3.16. Taxes 
per la utilització privativa o l’aprofitament especial del domini públic municipal, a 
favor d’empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil; núm. 4. 
Contribucions especials; Categories fiscals de les vies públiques de la Ciutat; 
sotmetre les esmentades Ordenances fiscals a informació pública per un termini de 
trenta dies hàbils. 

 
La Sra. Alcaldessa, abans d’encetar l’ordre del dia, saluda el cònsol de França, i 

agraeix la seva presència en uns moments tan difícils per al seu país. 
Tot seguit, i tal com s’ha acordat amb els presidents dels grups municipals, fa 

arribar en nom de l’ajuntament de Barcelona el condol i el suport a la ciutat de 
París i al poble francès; i expressa el rebuig de Barcelona, una ciutat de pau, de 
solidaritat i de drets humans, contra totes les violències i atemptats. 

Informa, igualment, que han fet arribar a l’alcaldessa de París la disponibilitat i 
el suport de Barcelona. 

Abans d’encetar el contingut de l’ordre dia, el Consistori fa un minut de silenci. 
 
El Sr. Pisarello subratlla que avui se celebra aquest Ple extraordinari per discutir 

la política fiscal de l’ajuntament de Barcelona, la manera de finançar els serveis de 
la ciutat, i com es distribueix la càrrega d’aquest finançament en el conjunt de la 
ciutadania. 

Precisa que, en definitiva, es tracta de discutir el model de ciutat que defensa el 
govern municipal, que des d’un primer moment ha estat garantir una política fiscal 
redistributiva, progressiva i més justa socialment i ambientalment. 

Manifesta que, en aquest context, una de les seves preocupacions principals 
com a govern era que aquesta política fiscal no colpegés les famílies que han patit 
més la crisi; i, alhora, que es pogués dialogar i consensuar amb les forces de 
l’oposició que comparteixen aquesta mateixa filosofia progressiva i redistributiva. 

Assenyala que, partint d’aquesta concepció, van fer una primera proposta 
d’ordenances fiscals, modesta i oberta al diàleg, amb un seguit de principis bàsics. 
Esmenta, en primer lloc, l’intent d’aturar la pujada lineal i indiscriminada 
d’impostos que s’ha produït a la ciutat els darrers quatre anys; per aquest motiu 
van proposar la congelació de l’IBI, el principal impost urbà, considerant que 
afavoria les rendes més baixes; així com la introducció d’un sistema de 
bonificacions i subvencions a fi que es tractés d’una proposta realment social i 
ambientalment justa. 

Afegeix que ho complementaven amb una proposta paral·lela que era 
l’actualització dels valors cadastrals, que al seu parer haVia de servir per obtenir 
una fotografia progressiva del model fiscal. 

Indica que amb el diàleg amb la resta de forces polítiques es van adonar que hi 
haVia marge per anar molt més enllà de la seva proposta inicial, i que podien fer 
oferta una més audaç de política fiscal i més propera a la filosofia del govern. Per 
aquest motiu, van mantenir converses, fonamentalment amb les forces d’esquerra 
del consistori, les mateixes que els van atorgar el vot per a la investidura i que van 
donar suport a la proposta d’ampliació pressupostària; i també contactes amb la 
societat civil, concretament amb la Plataforma per una fiscalitat més justa, arran 
de les quals avui porten un nou plantejament d’ordenances fiscals que se sustenta 
en, primer lloc, en el principi que qui més té ha de contribuir més al bé comú. En 
segon lloc, assenyala que es tracta de preservar les classes mitjanes, que també 
han estat durament colpejades per la crisi; i, sobretot, en un seguit de propostes 
que rescatin, o que contribueixin a rescatar, les persones i les famílies han patit la 
conjuntura dels darrers anys. 

Destaca com a objectiu fonamental de la proposta aconseguir una fiscalitat que 
no només sigui socialment més justa, sinó ecològicament més efectiva i que ajudi 
a forjar una ciutat menys contaminant i, per tant, més saludable. 
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Recapitula, doncs, que entre altres aspectes plantegen aturar la pujada de l’IBI i 
congelar-lo per a quatre de cada cinc llars de Barcelona. Altrament, proposen 
apujar entre un 4% i 6% l’IBI per a la petita minoria que té propietats entorn els 
300.000 euros de mitjana de valor de mercat. 

Continua explicant que també proposen introduir un sistema de bonificacions i 
subvencions que permetin alleujar la càrrega fiscal de les famílies nombroses; 
aconseguir que els habitatges buits es puguin dedicar a lloguer social; fomentar 
l’activitat d’empreses que creïn ocupació estable; afavorir les empreses culturals, 
que han patit l’augment del 21% de l’IVA per part del PP; facilitar l’establiment de 
nous autònoms; beneficiar el petit comerç i el comerç emblemàtic i, fins i tot, les 
associacions i organitzacions de la societat civil o veïnats que organitzen festes 
populars. 

Posa en relleu que aquesta proposta no hauria estat possible sense les 
aportacions de la Plataforma per una fiscalitat justa i les forces d’esquerra d’aquest 
consistori. 

Conclou que no es tracta d’una proposta d’ordenances fiscals tancada, sinó 
progressiva, socialment i ambientalment justa, oberta al diàleg i, per tant, que pot 
incorporar aportacions noves d’ara fins al desembre. 

Assenyala que si no aconsegueixen aprovar aquestes ordenances fiscals hi haurà 
una pujada d’impostos lineal per a tothom, que castigarà durament els sectors que 
pitjor ho passen.  

En conseqüència, manifesta que el govern municipal estén la mà al diàleg a fi 
d’enriquir la seva proposta, amb l’objectiu de contribuir a generar una ciutat 
clarament més justa i a l’altura de les necessitats de bona part dels seus veïns i 
veïnes. 

 
La Sra. Recasens retreu al govern municipal la poca disponibilitat envers el seu 

grup. 
Dit això, considera que el Tinent d’Alcaldia ha fet un seguit d’afirmacions que no 

són certes, entre les quals la pujada indiscriminada d’impostos durant els darrers 
quatre anys, que qualifica de demagògia portada a l’extrem. 

Considera que els pilars en què es basa la política fiscal del govern són molt 
aparents com a principis ideològics: qui més té més paga, la preservació de les 
classes mitjanes, rescatar les famílies que més han patit o una fiscalitat més justa. 
I adverteix que influir només en el 0,6% dels ingressos municipals amb la pujada 
de l'IBI no és sinònim de portar a terme una fiscalitat més justa. 

Altrament, creu que el govern és erràtic i populista, que permanentment 
corregeix posicions, postulats i criteris, sense cap model de ciutat. I considera que 
amb aquesta política fiscal tan sols incideixen en un seguit de bonificacions fiscals i 
alguns canvis. 

Posa en valor allò que l’anterior govern va introduir ja el primer any de mandat, 
com ara l’actuació sobre col·lectius vulnerables, l’avaluació de les condicions de les 
famílies per establir les actuacions, sobre la gent gran, o les persones vídues, 
vinculant l’IBI a la seva renda; les famílies monoparentals amb fills menors a 
càrrec o les famílies nombroses i monoparentals amb membres amb discapacitat. 
Afegeix que també van aconseguir l’exempció de pagament de l’impost de la 
plusvàlua a famílies que havien perdut el seu habitatge per dació en pagament –
729 casos en dos anys–. Igualment, es refereix a les bonificacions que van establir 
en l’IAE i l’ICIO per a les empreses que generessin llocs de treball; bonificacions en 
l’impost de circulació als vehicles elèctrics; i les taxes dels tests d’alcoholèmia i de 
drogodependències o de caixers automàtics. 

Subratlla, doncs, que el govern municipal es limita, amb aquesta proposta 
d’ordenances fiscals, a fer una pujada selectiva de l’IBI, que augura que acabarà 
malament, especialment pels valors cadastrals desfasats que hi ha a la ciutat, 
fixats el 1998 i 1999. En aquest sentit, fa notar que el govern és conscient que 
l’any vinent s’entra en una revisió cadastral. 

Conclou, per tant, que avui fan passes enrere amb una política fiscal sense 
model. 

En definitiva, considera que s’estan creant greuges i es perd la progressivitat i 
l’equitat fiscal que hi haVia fins ara a la ciutat. 
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La Sra. Mejías manifesta que després d’analitzar detingudament la proposta 

d’ordenances fiscals del govern no hi sap veure ni les mesures socialment justes 
que proclamen, i encara menys les sostenibles ambientalment. 

Entén que han perdut l’oportunitat de fer l’actualització de les ordenances fiscals 
–que no es fa d’ençà del 2012–, tenint en compte que les circumstàncies de bona 
part de la ciutadania han canViat. Així, posa de manifest que actualment hi ha un 
repunt de la crisi, en què qualsevol mesura pot afectar favorablement determinats 
sectors econòmics per afavorir no només la millora de les condicions de vida de 
moltes persones, sinó també el rescat de molts sectors econòmics que creen 
ocupació. Considera, atès que Barcelona és solvent econòmicament, que ara era el 
moment d’ajudar-los amb una rebaixa fiscal, que el seu grup ha reclamat 
reiteradament, i que s’hauria pogut fer d’una manera progressiva. Constata, 
tanmateix, que en la proposta del govern la progressivitat no és real. 

Assenyala que el grup de Ciutadans va fer arribar al govern proposicions 
favorables als sectors del comerç i les pime, que són els creen ocupació, però que 
han estat els més castigats per la crisi. Altrament, corrobora que en la proposta del 
govern no hi ha cap mesura que afavoreixi la reactivació econòmica d’aquests 
sectors. 

Quant a la progressivitat de l’IBI que ofereix el govern, manifesta que tampoc 
no l’han sabut veure. 

Posa de manifest que, segons els càlculs que ha fet el seu grup, i en funció de la 
mesura que els ha ofert el grup del PSC, l’increment de l’IBI es concretaria en uns 
trams determinats; així, es produiria un augment del 3,9% en el cas dels 
habitatges amb un valor cadastral entre 100.000 i 300.000 euros, que a Barcelona 
són 126.476, independentment de les rendes dels propietaris. Entén, per tant, que 
s’està carregant un increment de l’IBI d’una manera injusta. Igualment, fa notar 
que també es proposa un increment de l’IBI d’un 5% a 13.227 habitatges de més 
de 300.000 euros de valor cadastral, seguint el mateix criteri. 

Considera, per tant, que han establert uns percentatges d’increment d’aquest 
impost sense discriminar els ingressos de les persones que viuen en aquests 
habitatges. Altrament, manifesta que el seu grup troba més encertat, tal com va 
proposar, establir una rebaixa de l’IBI amb caràcter general, que hauria repercutit 
transversalment en totes les economies domèstiques; establint progressivitat en 
funció de les rendes i no del valor cadastral dels immobles. 

Afegeix que també han fet arribar al govern altres suggeriments vinculats a la 
reducció fiscal de la plusvàlua, que justifiquen, entre altres raons, per l’oportunitat 
del moment, ja que el valor dels immobles ha patit una davallada generalitzada 
que ha situat el seu valor a nivell de fa deu anys. Per tant, consideren contradictori 
que aquest impost gravi la venda d’immobles que, en realitat, han perdut valor. 

Al·lega que no es comprèn el manteniment d’aquest impost, i remarca que està 
qüestionat pels experts perquè suposa una fiscalitat doble i, a més, algunes 
sentències el consideren inconstitucional perquè entenen que no es pot gravar 
dues vegades un mateix concepte, ni allò que no ha tingut un autèntic increment 
de valor. 

Conclou que la proposta del govern no s’ajusta a les necessitats del conjunt de 
la ciutadania i que no aporta cap millora, motiu pel qual hi votaran en contra. 

 
El Sr. Bosch expressa que l’objectiu bàsic del seu grup és procurar una vida 

millor a la ciutadania i aconseguir una ciutat més justa. 
En aquesta línia, fa avinent que quan es va parlar d’anar cap a la congelació 

fiscal dels impostos de Barcelona van considerar que no era una perspectiva bona, 
atès que tant la formació que governa com la seva es van presentar a els eleccions 
amb un missatge de transformació social i de canvi; altrament, fa notar que la 
congelació fiscal no encaixa gens amb aquest postulat. 

Van considerar que calia idear un sistema més progressiu, tal com deia el Sr. 
Pisarello, però que no significa més car; i van demanar un sistema imaginatiu a fi 
de vèncer les desigualtats, sabent les limitacions del sistema fiscal en qualsevol 
ajuntament. 
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Quant als acords que van establir amb el govern, creu que van en la bona 
direcció, entre els quals esmenta l’aconsecució del 95% de rebaixa de l’IBI als 
comerços emblemàtics; la rebaixa en la taxa de desenganxament de la grua, del 
50% al 25% de la taxa; o el 10% de rebaixa de la mateixa taxa per a aquells 
conductors que no hagin tingut cap multa el darrer any. Afegeix a aquests avenços 
en la bona direcció la bonificació a totes les pime que facin contractacions estables. 

Tanmateix, considera que cal pensar molt més el tractament que s’ha donat a 
l’IBI, ja força alt a Barcelona, el sisè de l’estat espanyol. Posa en valor també la 
solvència financera d’aquest ajuntament, i consideren que no hi haVia una 
necessitat peremptòria de descongelar l’IBI i que es podria haver fer d’una altra 
manera. 

Desestima com una bona solució la pujada selectiva de l’IBI, i diu que estan 
convençuts que la progressivitat es pot aconseguir d’altres maneres, com ara 
enfocant-la en funció de la renda de les rendes més baixes, especialment tenint en 
compte que les finances d’aquest ajuntament no obliguen a incrementar la 
recaptació per aquesta Via. 

Observa que amb la descongelació dels IBI més elevats que proposa el govern –
a partir d’una valoració cadastral de 100.000 euros, que significa el 22% dels 
immobles de la ciutat– està adreçant el missatge que aquests habitatges estan 
ocupats per gent rica, i que no dubta a qualificar d’agosarat. Igualment, fa notar 
que un 22% no és una minoria, com pretenen, i ho compara amb el percentatge 
de vots que Barcelona en Comú va aconseguir en les eleccions municipals.  

Adverteix que aplicant aquest criteri poden entrar en franques contradiccions en 
la definició de la pujada selectiva de l’IBI, atès que pot afectar gent gran que ha 
rebut el pis per herència, mentre que en altres casos es pot congelar l’IBI a un 
empresari amb diversos habitatges turístics amb un valor cadastral inferior 
cadascun d’ells, només per posar un exemple. Entén que aquestes contradiccions 
haurien de comportar una reflexió seriosa. 

Diu que estan convençuts que la progressivitat s’ha de basar en la renda, que és 
el valor que defineix els impostos progressius, i no pas en el cadastre. Altrament, 
es mostra partidari d’aplicar mesures imaginatives que ajudin les persones amb 
menys renda; és a dir, afirma que els impostos han de ser progressius sobretot 
per la banda baixa. 

Fa avinent a la Sra. Recasens que la funció d’ERC en aquesta cambra no és la 
d’ajudar el govern, tot i que si convé ho farà, sinó per treballar per la ciutat i, per 
aquest motiu, no volen ser un obstacle a aquestes ordenances fiscals. Remarca 
que si hi votessin en contra, com faran CiU, Ciutadans i el PP, els impostos encara 
pujarien més –i entén que tots aquests grups ho saben–, atès que l’IBI no 
afectaria només el 20% d’immobles, sinó el 100%. 

Conclou, per tant, que el seu grup no vol aquesta situació i que s’abstindrà, un 
posicionament que permet continuar parlant d’aquest assumpte. 

 
El Sr. Collboni al·lega que, en matèria de política econòmica, el seu grup té 

moltes divergències amb la manera com es tracten els sectors del comerç o de 
l’hoteleria; alhora que reconeix que comparteixen amb el govern municipal la idea 
de progressivitat fiscal, i de fer un esforç de pedagogia a la ciutadania quant al 
model Barcelona, de posar en valor que la ciutat que avui tenen, equilibrada, amb 
inversió pública, amb despesa social creixent ha estat gràcies a un sistema fiscal 
fort. En conseqüència, ratifica que el seu grup mai no farà un discurs en contra de 
la fiscalitat en termes generals, ni dirà que els impostos són dolents, com pretenen 
alguns arguments dels grups de dreta. 

Puntualitza que el seu grup és favorable a un IBI progressiu, relacionat amb el 
valor cadastral. Admet que no és un impost perfecte, ni que pugui demostrar la 
progressivitat o els increments de la renda en tota la seva extensió, però és el que 
tenen. 

Precisa que avui voten la tramitació de les ordenances fiscals, no l’aprovació 
definitiva, però el que és evident és que avui eviten la pujada lineal i 
indiscriminada al 100% dels habitatges de Barcelona, i fer que el 20% pagui allò 
que hauria repercutit en la totalitat d’immobles si s’haguessin mantingut les 
ordenances del govern anterior. 
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No obstant això, manifesta que els preocupa la feblesa del govern en plantejar 
els acords, i que l’hagin d’obligar a negociar i a dialogar amb la resta de grups. En 
aquest sentit, entén que hi ha marge per a l’acord en matèria fiscal entre els grups 
del consistori, tot i que el govern, ja sigui per precipitació o per manca de diàleg, 
fins que no constata que la seva proposta és derrotada, no s’asseu a negociar. 

En conseqüència, demana al govern que canviï d’actitud, i que no s’hagin de 
tornar a convocar plens extraordinaris arran de la poca determinació a l’hora 
d’establir diàlegs i acords amb la resta de grups de l’oposició, imprescindibles per 
tirar endavant la ciutat. 

Apunta que les propostes que ha aportat el seu grup no només van en la línia de 
l’IBI progressiu, sinó també en coherència amb la voluntat de reactivació de 
l’economia i la reducció de les desigualtats; en aquest sentit, expressa que les 
rendes més baixes han passat del 21% al 41% a Barcelona arran de la pitjor crisi 
que ha viscut el país els darrers vuitanta anys; altrament, les rendes més altes 
s’han incrementat del 7% a l’11%. 

Atès aquest context, pregunta si no consideren adient que es faci pagar als qui 
més tenen, als qui s’han enriquit malgrat la conjuntura; si no veuen clar que se’ls 
demani un esforç de solidaritat amb la ciutat. Confirma que el seu grup n’està 
convençut, que ho han de fer per poder aconseguir que els nous emprenedors 
paguin zero impostos el primer any d’activitat com una manera d’arrelar l’activitat 
econòmica a la ciutat, i evitar que la gent jove hagi de marxar per endegar les 
seves iniciatives; o establir l’IBI cultural reduït, amb bonificacions de fins al 90% 
per a les empreses de la indústria cultural que reverteixin a la ciutat, una actuació 
absolutament contraposada a l’establiment de l’IVA cultural del 21% que 
fragmenta la indústria cultural arreu del país. 

Finalment, posa en valor que avui voten la tramitació de les ordenances fiscals, 
que significa poder debatre, i avança que el seu grup serà flexible quant a les 
seves propostes en benefici de l’acord. Insisteix, però, que avui estan votant que 
no s’apugi linealment l’IBI, és a dir, al 100% de la ciutadania. 

 
El Sr. Fernández Díaz refusa els arguments d’aquells qui alerten que si no 

s’aproven aquestes ordenances esdevindrà el caos, ja que és ben evident que hi ha 
altres ordenances possibles i en direcció diametralment oposada a les que defensa 
el govern de la ciutat, que són certament continuistes al seu parer. 

Justifica aquesta afirmació perquè aquesta fiscalitat ratifica que Barcelona 
continuarà sent la ciutat amb els impostos més cars d’Espanya. Entén que és un 
parany proposar la congelació de l’IBI a la immensa majoria de valors cadastrals, 
el 80%; en aquest sentit, recorda que els darrers anys s’han revisat les quotes a 
pagar per aquest concepte cada exercici, i que ha significat que, els darrers quatre 
anys, la recaptació de l’IBI a Barcelona s’ha incrementat d’un 25%, tot i que 
sempre se n’anunciava la congelació. Afegeix que els darrers quatre anys de 
mandat socialista, la recaptació d’aquest impost també va mantenir el parany de la 
congelació de coeficients, malgrat que es va incrementar d’un 30%. 

Tanmateix, aquests arguments no afecten cent quaranta mil valors cadastrals 
d’immobles que, segons afirma el Tinent d’Alcaldia, pertanyen a persones amb 
rendes elevades; i replica que tots es podrien felicitar si a Barcelona existís tal 
nombre de famílies riques. Fa notar al Sr. Pisarello que és una confusió partir del 
principi que ser propietari d’un immoble amb un determinat valor cadastral està 
vinculat a una renda elevada, atès que l’habitatge pot provenir d’una transmissió 
patrimonial anterior o d’altres conseqüències. 

Posa en relleu que a Barcelona la ciutadania paga impostos i taxes de primera, 
però no tots els serveis que rep ho són, i no sempre es manté una proporcionalitat 
entre les càrregues fiscals i els serveis que es reben. 

Es refereix, també, a què l’impost de plusvàlua és qüestionable, ja que està 
distorsionat per la realitat del mercat, i perquè algunes controvèrsies jurídiques el 
consideren un doble gravamen. 

Observa que cap grup municipal no ha parlat de les taxes i, en aquest sentit, 
remarca que Barcelona continua sent la ciutat que té, per exemple, un servei de 
grua més car d’Espanya o les zones d’aparcament blaves i verdes que més 
recaptació suposen. Igualment, destaca que el model de mobilitat de la ciutat l’ha 
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convertida en una zona blava gegant, pintada de verd, ja que únicament el 7% de 
les places d’aparcament de pagament són d’ús exclusiu dels veïns. 

Afegeix que en el cas de la taxa per incineració no s’introdueixen modificacions 
substancials, tot i que es va incrementar durant els darrers anys fins a un 15%. 
Igualment, es refereix a l’increment de les taxes de mercats, que augmenten per 
damunt de l’IPC. 

Reconeix, però, que es rebaixa d’un 16% la taxa de les proves d’alcoholèmia; i 
d’un 5% si es condueix sota els efectes de les drogues, i fa notar que en ambdós 
casos es justifica la rebaixa perquè s’han optimitzat els costos del servei. Pregunta, 
per tant, perquè no han intentat fer el mateix amb el servei de grua, entre altres 
serveis municipals. I conclou que els qui sortiran més beneficiats de la rebaixa de 
taxes seran els conductors que donen positiu en drogues o alcoholèmia. 

Acaba la seva intervenció posant de manifest que les que acaba d’expressar són 
algunes de les raons que justifiquen el vot contrari del grup del PP. 

 
La Sra. Lecha avança que el grup de la CUP atorga un vot de confiança i el seu 

suport per tirar endavant les ordenances. Justifica aquesta actitud perquè confien 
en la voluntat i el compromís de negociar i incidir en les línies polítiques que 
introdueixin la progressivitat en l’IBI, a fi de gravar els qui tenen més recursos. 

Entenen que no s’ha de tenir cap contemplació amb els habitatges propietat de 
bancs, immobiliàries o entitats financeres, molts dels quals estan buits, i penalitzar 
els qui es lucren del dret fonamental a l’habitatge i, alhora, posar en circulació 
aquests habitatges a fi que entrin a formar part del parc d’habitatges de lloguer 
públic. 

Consideren que cal revertir una de les estafes del capitalisme amb la introducció 
de criteris de renda o delimitacions en l’IBI per a aquelles persones castigades per 
la crisi i que tenen com a única propietat l’habitatge habitual. Diu que són 
conscients que, ara com ara, és complicat introduir aquests criteris, però no s’ha 
de deixar que les lleis coartin la voluntat popular, atès que les lleis han de servir al 
poble i no a les corporacions. 

Afegeix la consideració que les taxes han de ser un instrument per revertir el 
model de ciutat, millorar les condicions de vida de la classe treballadora; un model 
que, recorda, han ajudat a crear alguns dels socis del govern municipal i altres 
formacions del consistori. 

Addueix que les taxes als vehicles de tracció mecànica que recapta aquest 
ajuntament s’han de destinar a la millora i optimització del transport públic; i 
afegeix que l’evidència que cal reduir el model de transport privar es palesa en 
l’alerta sanitària per contaminació que té contínuament Barcelona. 

Posa èmfasi igualment en què el transport públic és el mitjà utilitzat per les 
classes populars i, per tant, és imperatiu que les taxes s’emprin en la millora de la 
seva qualitat, especialment arran de les retallades dels últims anys. 

Conclou, per tant, que cal penalitzar l’ús de vehicle privat afavorint 
l’abaratiment, i la gratuïtat en segons quins casos, del transport públic; altrament, 
s’està castigant doblement la ciutadania. 

De la mateixa manera, entenen que és positiu reduir l’impost per a vehicles 
elèctrics, però remarca que això implica l’aposta per una mobilitat pública i 
col·lectiva. Afegeix que la recaptació per zones blaves d’aparcament ha de servir 
també per a la millora del transport públic; i avança que aquest serà un dels seus 
principals arguments en el debat dels pressupostos del 2016. 

Defensa que s’incideixi en taxes com ara la d’escombraries, tenint en compte els 
sectors que exploten la Via pública i que provoquen la degradació de l’espai urbà. 
Puntualitza que no parla precisament del col·lectiu de manters, sinó dels lobbys 
que han marcat l’agenda pública, és a dir la marca Barcelona que la majoria de 
grups d’aquest consistori han promogut. 

Manifesta que accepten aquesta tramitació de les ordenances fiscals, 
especialment perquè creuen que s’han de revertir les velles polítiques de la dreta 
que han imperat els darrers anys. Consideren que és fonamental acabar amb el 
model basat en l’afavoriment dels lobbys empresarials i hotelers, i disposar d’un 
model de fiscalitat equitativa que beneficiï les classes populars. 
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Precisa que han acceptat les ordenances proposades pel govern i el període 
d’esmenes que s’obre fins a l’aprovació definitiva el desembre, i posa de manifest 
la voluntat de continuar dialogant amb el gerent o el comissionat d’Economia a fi 
d’introduir millores per poder emetre un vot favorable en l’aprovació definitiva. 

Recorda que la CUP es va comprometre a donar suport al govern a tot allò que 
signifiqui polítiques rupturistes, sempre que s’estableixi diàleg. Tanmateix, observa 
que diverses persones del govern municipal els continuen menystenint. En aquest 
sentit, afirma que la política dels fets consumats i de les xarxes socials no és la 
seva; per tant, reitera que es trobaran en el diàleg, no pas si les coses continuen 
com volen algunes persones. 

Finalment, recalca que el vot de confiança que avui atorguen al govern de la 
ciutat cal que sigui referendat amb un aprofundiment en la reversió del model de 
ciutat marca Barcelona, i que sigui en benefici dels veïns i les veïnes de la ciutat. 

 
El Sr. Pisarello diu que entén parcialment que els grups de CiU i del PP, 

especialment, se sentin incòmodes amb la proposta d’ordenances fiscals del 
govern, atès que no s’inscriu en el que han defensat els uns i els altres en els 
governs de la ciutat i de l’estat.  

Al Sr. Fernández Díaz, que postula la rebaixa dels impostos, li recorda que el PP 
ha estat el partit de les amnisties fiscals vergonyoses per a Rodrigo Rato, Bárcenas 
o Pujol; el partit que s’ha negat a publicar la llista de defraudadors. Per tant, el 
convida, en comptes de parlar de la taxa de la prova d’alcoholèmia, a fer-ho de 
política fiscal en sentit ampli, i a analitzar la política fiscal del PP. 

Fa avinent a la Sra. Recasens que l’IBI haVia pujat a la ciutat d’una manera 
lineal i automàtica, certament amb bonificacions i subvencions; és a dir, el govern 
de CiU haVia previst un increment lineal del 10% per a tothom. Altrament, el 
govern actual pretén aturar aquesta pujada perquè no hi està d’acord. 

Tot seguit, mostra el seu desconcert per la intervenció de la Sra. Mejías, tenint 
en compte que en les converses que van mantenir per a la reelaboració de la 
proposta d’ordenances fiscals van coincidir en moltes coses. Tanmateix, confirma 
que avui ha percebut un canvi inesperat de posició en alguns aspectes. 

Precisa que allò que avui volen posar de manifest és que si no s’aproven les 
ordenances fiscals, la recaptació de l’IBI d’immobles amb un valor cadastral fins a 
60.000 euros, incrementaria la recaptació en dos milions d’euros més; mentre que 
a aquells que estan per sobre d’aquest valor cadastral se’ls hauria d’aplicar el 
topall de 6%, cosa que incrementaria la recaptació en 7,5 milions d’euros. En 
conseqüència, recalca que si no s’aproven les ordenances s’incrementaria de deu 
milions d’euros la recaptació de l’IBI, afectant sobretot els patrimonis més 
vulnerables. 

Reconeix que l’IBI no és un impost perfecte ja que de la congelació també se’n 
beneficaran entitats financeres que tenen oficines amb valors cadastrals molt 
baixos; però fa notar que, altrament, existeix una política de multes a les entitats 
financeres amb habitatges buits. 

Puntualitza que els immobles amb uns valors cadastrals entre els 100.000 i els 
300.000 euros tenen un valor de mercat que oscil·len entre els 350.000 euros i un 
milió d’euros, i que sobre aquests recaurà un increment de l’IBI entre el 3,9% i el 
5%, que justifica pel principi de justícia fiscal. 

Reitera que a aquesta proposta d’ordenances es poden incorporar molts 
aspectes, atès que avui es tracta només d’iniciar la seva tramitació, oberta a molts 
dels canvis que han plantejat la CUP, ERC, PSC i també Ciutadans. Consideren, 
doncs, és una alternativa clara a un model de política fiscal molt més regressiu i 
que castigaria molt més les classes mitjanes i les rendes més baixes de la ciutat. 

 
La Sra. Recasens considera que el Tinent d’Alcaldia manté un cinisme 

preocupant. 
Li recorda que el 12 de gener de 2012 aquest ajuntament va acordar retallar 

l’IBI imposat pel govern de l’estat, i recalca que mai el govern de CiU va permetre 
l’increment d’un 10% de l’IBI decretat per l’estat. 

Diu que està perplexa per l’embolic del govern amb la fiscalitat; i considera que 
avui assisteixen a la reedició d’un tripartit en aquest ajuntament. Aprofita per dir 
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que l’ha sorprès la ignorància de què ha fet gala el grup del PSC després de tants 
anys de governar la ciutat; o la incoherència d’ERC, I tot i que reconeix que 
l’exemple que el Sr. Bosch ha posat és bo, amb l’abstenció del seu grup permet 
que s’actuï en unes suposades ordenances que no se sap com acabaran. 

Finalment, observa que el grup de la CUP confegeix un gran discurs però, a 
canvi, la seva influència ha estat nul·la. 

Recorda al govern que disposa del mecanisme per actuar sobre el tipus 
impositiu, sense trencar l’equitat fiscal que sempre s’ha mantingut a la ciutat. 
Altrament, amb la proposta del govern es trenca aquesta equitat i es castiga 
fiscalment. 

 
La Sra. Mejías respon al Sr. Pisarello que Ciutadans volia anar més enllà. Entén 

que el govern pretén congelar l’IBI en un determinat sector de valor cadastral i 
incrementar-lo en un altre, indiscriminadament i injustament. Altrament, precisa 
que el seu grup volia una mesura molt més àmplia, rebaixar el tipus de manera 
que tothom se’n beneficiï, cosa que el govern no ha volgut. Afegeix que el govern 
tampoc s’han avingut a la supressió de la plusvàlua, avalada fins i tot per 
sentències del TSJC. 

Diu que no acaben de comprendre quines són les mesures que proposen que 
milloraran les condicions dels petits i mitjans empresaris; alhora que fa notar que 
els comerços emblemàtics necessiten una reforma legal i no una rebaixa fiscal. 

 
El Sr. Collboni demana al grups de la dreta que canviïn la seva intenció de vot si 

volen evitar un increment indiscriminat de l’IBI al 100% dels immobles.  
Recorda el precedent de l’intent del govern de l’estat de decretar un increment 

del 10% lineal de l’IBI, vulnerant l’autonomia local de Barcelona, fent pagar a la 
ciutat la mala gestió de l’ajuntament de Madrid; o que durant el govern de CiU a la 
ciutat l’increment de la recaptació de l’IBI ha pujat catorze punts. 

 
El Sr. Fernández Díaz expressa que no sap si és ignorància o mala fe plantejar 

que el govern de l’estat practica revisions de l’IBI o dels valors cadastrals a l’alça, 
quan el que fa és deixar triar als ajuntaments una doble Via d’obtenir ingressos, 
així, poden optar entre revisar els valors cadastrals o definir els seus coeficients 
propis. Recorda que Barcelona va optar per incrementar els valors cadastrals, i si 
hagués volgut un efecte neutre o a la baixa de la recaptació, fins i tot, tenia la 
possibilitat de rebaixar el coeficient de l’IBI tal com proposava el PP. 

Creu que el certament vergonyós és que els últims anys Barcelona hagi tingut 
més transferències de l’estat, però que continuï sent ciutat amb la fiscalitat més 
cara de l’estat; que aquest ajuntament tingui superàvit i, a canvi, el govern 
continuï apujant els impostos i les taxes. 

Insisteix que la rebaixa de l’IBI és factible si s’acompanya d’una millora de la 
gestió, introduint una progressivitat veritable i sentit social en la fiscalitat amb 
bonificacions i subvencions als sectors més vulnerables, tal com va fer el PP el 
2012 en introduir la bonificació del 50% de l’IBI a les persones vídues amb 
ingressos inferiors a 900 euros a Barcelona. 

 
La Sra. Lecha apunta que la trajectòria de CiU els darrers anys, que ha imposat 

retallades sobre els drets més bàsics, ha influït negativament en la vida de moltes 
persones de la ciutat. I replica a les apreciacions de la Sra. Recasens dient que la 
CUP no ve a aquesta cambra a influir o a imposar, sinó a dialogar per millorar la 
vida de les persones i, sobretot, de les classes populars. 

 
El Sr. Pisarello diu que estan molt satisfets de poder tirar endavant i continuar 

amb el diàleg per aturar la pujada indiscriminada de l’IBI i obrir la possibilitat 
d’aplicar una política fiscal més progressiva, que beneficiï els sectors més castigats 
per la crisi i que penalitzi els qui més tenen. 

Atès el resultat d’empat de dos votacions, l’Alcaldessa exerceix el vot de qualitat 
previst a l’article 86.3 del ROM, votant a favor de la proposta d’acord. 
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S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra dels Srs. Trias, Forn, 
Ciurana, Ardanuy, Martí i Blasi i les Sres. Recasens, Fandos, Homs i Vila, dels Srs. 
Sierra i Alonso i les Sres. Mejías, Sierra i Barceló, i també dels Srs. Fernández Díaz 
i Mulleres i la Sra. Esteller, i l’abstenció dels Srs. Bosch, Coronas i Puigcorbé i les 
Sres. Benedí i Capdevila. 

 
 
No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 

dotze hores. 
 

 
 

Acta de la sessió del 27 de novembre de 2015, aprovada el 29 de 
desembre de 2015 
 

Al Saló de la Reina Regent de la Casa de la Ciutat de Barcelona, el dia vint-i-set 
de novembre de dos mil quinze, s'hi reuneix el Plenari del Consell Municipal, en 
sessió ordinària, sota la presidència de l’Excma. Sra. Alcaldessa Ada Colau Ballano. 
Hi concorren els Ims. Srs. i les Imes. Sres. Tinents d'Alcalde, Gerardo Pisarello 
Prados, Laia Ortiz Castellví, Jaume Asens Llodrà i Janet Sanz Cid, i els Ims. Srs. 
Regidors i les Imes. Sres. Regidores, Gala Pin Ferrando, Agustí Colom Cabau, 
Laura Pérez Castaño, Mercedes Vidal Lago, Josep Ma. Montaner Martorell, Eloi 
Badia Casas, Xavier Trias i Vidal de Llobatera, Joaquim Forn i Chiariello, Sònia 
Recasens i Alsina, Teresa M. Fandos i Payà, Jaume Ciurana i Llevadot, Gerard 
Ardanuy i Mata, Jordi Martí i Galbis, Mercè Homs i Molist, Francina Vila i Valls, 
Raimond Blasi i Navarro, Carina Mejías Sánchez, Francisco Sierra López, Sonia 
Sierra Infante, Maria Magdalena BarcelóVerea, Santiago Alonso Beltran, Alfred 
Bosch i Pascual, Jordi Coronas i Martorell, Juan José Puigcorbé i Benaiges, 
Montserrat Benedí i Altés, Trini Capdevila i Burniol, Jaume Collboni Cuadrado, 
Carmen Andrés Añón, Daniel Mòdol Deltell, Montserrat Ballarín Espuña, Alberto 
Fernández Díaz, Ángeles Esteller Ruedas, Xavier Mulleras Vinzia, María José Lecha 
González, Maria Rovira i Torrens i Josep Garganté i Closa, assistits pel Secretari 
General, Sr. Jordi Cases i Pallarès, que certifica. 

 
Hi és present l'Interventor Municipal, Sr. Antonio Muñoz i Juncosa. 
 
Constatada l'existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió a les deu 

hores i deu minuts. 
 
Es dóna per llegida l'acta de la sessió anterior, celebrada el 30 d’octubre de 

2015, l'esborrany de la qual ha estat tramès a tots els membres del Consistori; i 
s'aprova. 

 
 

PART INFORMATIVA 
 
a) Despatx d'ofici 
 
En compliment de l'article 63.1 del Reglament Orgànic Municipal, es comuniquen 

les resolucions següents: 
 
1. Credencial expedida per la Junta Electoral de Zona expressiva de la 

designació de l’Im. Sr. Eloi Badia Casas com a Regidor d’aquest Ajuntament en 
substitució, per renúncia, de l’Im. Sr. Raimundo Viejo Viñas; i acta de la presa de 
possessió que tingué lloc el dia 9 de novembre de 2015. 

 
2. Decret de l’Alcaldia, de 21 d’octubre de 2015, que designa membres de la 

Comissió Territorial del Patrimoni Cultural de la Ciutat de Barcelona, en 
representació de l'Ajuntament de Barcelona, les persones següents: 
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- Im. Sr. Jaume Asens Llodrà, tinent d’alcalde de Drets de Ciutadania, 
Participació i Transparència, que actuarà com a vicepresident. (Sr. Xavier 
Domènech Sampere, comissionat d’Estudis Estratègics i Programes de Memòria, 
que actuarà com a suplent). 

- Sra. Maria Lluïsa Aguado Martínez, cap del Servei de Patrimoni Arquitectònic 
de Barcelona. 

- Sr. Josep Pujades Cavalleria, Servei d’Arqueologia de Barcelona. 
- Sr. Carles Vicente Guitart, Direcció de Patrimoni i Memòria de l’ICUB. 
- Sr. Joan Roca Albert, director del Museu d’Història de Barcelona. 
 
3. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que nomena provisionalment al 

Sr. Jordi Castillo i García secretari general de l’Associació Xarxa FP, amb efectes 15 
de setembre d’enguany i fins l’aprovació del nomenament definitiu per part de 
l’Assemblea General. 

 
4. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que nomena la Sra. Montserrat 

Oriol i Bellot, patrona de la Fundació Barcelona Cultura, com a secretària de 
l’esmentada Fundació. 

 
5. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que designa com a 

representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consorci Institut d’Estudis Regionals 
i Metropolitans de Barcelona les persones següents: 

 
Consell de Govern 
Vicepresidenta segona: Sra. Sara Berbel Sánchez 
Vocals:   Sr. Joan Subirats Humet 
    Sr. Xavier Matilla Ayala 
 
6. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que delega, a l’empara d’allò 

disposat a l’article 13.2 de la Carta Municipal de Barcelona, en el Gerent 
d’Habitatge les atribucions següents: 

 
1. Incoar i resoldre els expedients relatius al procediment de declaració de 

cessió obligatòria d’habitatges previst a l’article 7 de la Llei 24/2015, de 29 de 
juliol, de mesures urgents per afrontar l’emergència en l’àmbit de l’habitatge i la 
pobresa energètica; 

 
2. Adoptar quantes resolucions i actes siguin necessaris per a la total execució i 

efectivitat de la declaració de cessió obligatòria. 
 
3. Adoptar totes les resolucions necessàries per garantir el compliment de 

l'obligació d’oferta de lloguer social a realitzar per les persones jurídiques d'acord 
amb la indicada Llei 24/2015. 

 
4. Aprovar la resta d’actes administratius a dictar en aplicació d’aquesta Llei que 

no estiguin atribuïts a altres òrgans municipals. 
 
7. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que delegaen el Primer Tinent 

d’Alcalde la presidència del Comitè Executiu. 
 
8. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que: 
 
Primer. Delegar les presidències dels Consells Sectorials que es relacionen a les 

persones següents: 
Consell Municipal de Benestar Social  Ima. Sra. Laia Ortiz i Castellví 
Consell Assessor de la Gent Gran lma. Sra. Laura Pérez Castaño 
Consell de les Dones de Barcelona Ima. Sra. Laura Pérez Castaño 
Consell Municipal de Gais, Lesbianes i dones i homes Transsexuals 

lma. Sra. Laura Pérez Castaño 
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Segon. Designar l’Ima. Sra. Laura Pérez Castaño vicepresidenta segona del 
Consell Municipal de Benestar Social. 

 
Tercer. Designar els representants municipals dels Consells Sectorials que es 

relacionen a continuació: 
 
Consell Municipal de Benestar Social 
Ima. Sra. Maite Fandos i Payà, CIU 
Ima. Sra. Maria Magdalena Barceló Verea, C’s 
Ima. Sra. Montserrat Benedí i Altés, ERC 
Ima. Sra. Carmen Andrés Añón, PSC 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas, PP 
Ima. Sra. Maria Rovira Torrens, CUP 
 
Consell Assessor de la Gent Gran 
Ima. Sra. Maite Fandos i Payà, CIU 
Ima. Sra. Maria Magdalena Barceló Verea, C’s 
Ima. Sra. Trini Capdevila i Burniol, ERC 
Ima. Sra. Carmen Andrés Añón, PSC 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas, PP 
Ima. Sra. Maria Rovira Torrens, CUP 
Sra. Llum Ventura Gil, consellera de Gent Gran del Districte de Ciutat Vella  
Sra. Carme Méndez Bota, consellera de Gent Gran del Districte de l’Eixample 
Sr. Joan Sanroma Bauló, conseller de Gent Gran del Districte de Sants-Montjuïc 
Sra. Tatiana Guerrero Muñoz, consellera de Gent Gran del Districte de Les Corts 
Sr. Jaume Llanso Torras, conseller de Gent Gran del Districte de Sarrià-Sant 

Gervasi 
Sra. Clara Furriols Espona, consellera de Gent Gran del Districte de Gràcia 
Sra. Elsa Plaza Müller, consellera de Gent Gran del Districte d’Horta-Guinardó 
Sra. Esther Flaquer Bertran, consellera de Gent Gran del Districte de Nou Barris 
Sr. Felipe López Aranguren Quiñones, conseller de Gent Gran del Districte de 

Sant Andreu 
Sr. Francesc Carmona Pontaque, conseller de Gent Gran del Districte de Sant 

Martí 
 
Consell de les Dones de Barcelona 
Ima. Sra. Francina Vila Valls, CIU 
Ima. Sra. Maria Magdalena Barceló Verea, C’s 
Ima. Sra. Montserrat Benedí i Altés, ERC 
Ima. Sra. Carmen Andrés Añón, PSC 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas, PP 
Ima. Sra. Maria Rovira Torrens, CUP 
Sra. Eva Alfama Guillén, consellera de dones del Districte de Ciutat Vella 
Sra. Eulàlia Corbella Cervelló, consellera de dones del Districte de l’Eixample 
Sra. Esther Pérez Sorribas, consellera de dones del Districte de Sants-Montjuïc 
Sra. Tatiana Guerrero Muñoz, consellera de dones del Districte de Les Corts 
Sr. Joan Manel del Llano Ribas, conseller de dones del Districte de Sarrià-Sant 

Gervasi 
Sra. Àngels Tomàs Gonzalo, consellera de dones del Districte de Gràcia 
Sra. Elsa Plaza Müller, consellera de dones del Districte d’Horta-Guinardó 
Sra. Carolina Recio Caceres, consellera de dones del Districte de Nou Barris 
Sra. Blanca Port Gimeno, consellera de dones del Districte de Sant Andreu 
Sra. Carlota Falgueras Marsal, consellera de dones del Districte de Sant Martí 
 
Consell Municipal de Gais, Lesbianes i dones i homes Transsexuals 
Ima. Sra. Francina Vila Valls, CIU 
Ima. Sra. Maria Magdalena Barceló Verea, C’s 
Ima. Sra. Montserrat Benedí i Altés, ERC 
Ima. Sra. Carmen AndrésAñón, PSC 
Ima. Sra. Maria Rovira Torrens, CUP 
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9. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que assigna, de conformitat 

amb allò disposat a l’article 75.5 de de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del 
Règim Local i a l’article 11.2 ROM, a l’Im. Sr. Raimond Blasi Navarro el règim de 
dedicació exclusiva amb efectes 1 de novembre de 2015. 

 
10. Decret de l’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que: 
 
Primer. Proposa a l’Assemblea general del Consorci Localret la designació dels 

representants de l’Ajuntament de Barcelona en la Comissió Delegada de l’esmentat 
Consorci, les persones següents: 

 
Im. Sr. Gerardo Pisarello Prados 
Ima. Sra. Gala Pin Ferrando 
Im. Sr. Agustí Colom Cabau  
Im. Sr. Jordi Martí Galbis 
Ima. Sra. Francina Vila i Valls 
Im. Sr. Raimond Blasi i Navarro 
Im. Sr. Santiago Alonso Beltran 
Im. Sr. Xavier MullerasVinzia 
Ima. Sra. María Rovira i Torrens 
 
Segon. Proposa a l’Assemblea general del Consorci Localret la designació dels 

representants de l’Ajuntament de Barcelona en el Consell d’Administració de 
l’esmentat Consorci, les persones següents: 

Im. Sr. Gerardo Pisarello Prados 
Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot 
Im. Sr. Alfred Bosch Pascual 
 
Tercer. Deixar sense efectes els anteriors nomenaments de representants de 

l’Ajuntament de Barcelona al Consorci Localret. 
 
11. Decret de l’Alcaldia, de 30 d’octubre de 2015, que delega temporalment, per 

renúncia del regidor del Districte de Gràcia, Im. Sr Raimundo Viejo Viñas, a favor 
de la Ima. Sra. regidora Gala Pin Ferrando les facultats següents: 

 
-Les facultats que hagin estat delegades per aquesta Alcaldia al regidor Im. Sr. 

Raimundo Viejo Viñas per raó de la seva condició de regidor del Districte de Gràcia 
i d’altres concretes que li hagin estat delegades igualment. 

-D’altres facultats, no incloses entre les anteriors, que siguin inherents al càrrec 
de regidor/a de Districte d’acord amb les Normes Reguladores del Funcionament 
dels Districtes, aprovades per acord del Consell Municipal de 28 de setembre de 
2001, modificades mitjançant sengles acords de 23 d’agost de 2007 i 13 de juny 
de 2008, i d’acord amb el Reglament Intern d’Organització i Funcionament del 
Districte de Gràcia, aprovat pel ple del Consell de Districte mitjançant acord 
adoptat en sessió de 26 de novembre de 2001, ratificat pel ple del Consell 
Municipal en sessió de 26 d’abril de 2002. 

 
12. Decret de l’Alcaldia, de 2 de novembre de 2015, que delegaen el Gerent de 

l’Institut Municipal de Serveis Socials la presidència de les meses de contractació 
que l’apartat Quart. 2 del decret de l’Alcaldia de 13 de juny de 2015 (S1/D/2015-
1969), modificat pel decret de 13 d’octubre de 2015 (S1/D/2015-3129), atribueix 
al Gerent de Drets Socials, quan concorri alguna de les circumstàncies previstes en 
els articles 17 i 28 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic i 
Procediment Administratiu Comú. 

 
13. Decret de l’Alcaldia, de 3 de novembre de 2015, que actualitza la composició 

de la Comissió Tècnica de Seguretat en Protecció de Dades de Caràcter Personal. 
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14. Decret de l’Alcaldia, de 3 de novembre de 2015, que designa membres del 
Consell Rector de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona les persones 
següents: 

 
Com a representants del comerç: 
Sr. Faustino Mora i Esteve 
Sr. Joan Estapé i Mir 
Sr. Àlex Goñi i Febrer 
Sr. Artur Àngel Góngora 
Sr. Frederic Olivella i Lleida 
 
En representació de les organitzacions de consumidors: 
Sr. Salvador Domínguez Rodríguez 
 
En representació de les organitzacions sindicals dels treballadors: 
Sr. Antonio Díaz Lucena 
 
15. Decret de l’Alcaldia, de 3 de novembre de 2015, que designa la Ima. Sra. 

Laia Ortiz Castellví, Tinenta d’Alcalde de Drets Socials, membre del Patronat de la 
Fundació Privada Institut Global Barcelona, en substitució del Sr. David Malmusi. 

 
16. Decret de l’Alcaldia, de 3 de novembre de 2015, que designa com a 

representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consell General de l’Associació 
Pacte Industrial de la Regió Metropolitana de Barcelona les persones següents: 

 
Im. Sr. Gerardo Pisarello Prados 
Im. Sr. Agustí Colom Cabau 
Sr. Jordi Via Llop 
 
17. Decret de l’Alcaldia, de 3 de novembre de 2015, que delega al Sr. Jordi Martí 

Grau la representació de l'Ajuntament de Barcelona en la Junta General 
d'Accionistes de Fira 2000, SA, prevista per al 6 de novembre d'enguany. 

 
18. Decret de l’Alcaldia, de 3 de novembre de 2015, que designa com a 

representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consell Pedagògic i Científic de 
l'Institut de Seguretat Pública de Catalunya el Sr. Evelio Vázquez Sánchez, cap de 
la Guàrdia Urbana de Barcelona, i el Sr. Manel Pardo Sabartés, director del Servei 
de Prevenció, Extinció d’Incendis i Salvament. 

 
19. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que modifica el Decret 

d’Alcaldia de 13 de juny de 2015 (S1/D/2015-1900) mitjançant el qual s’aprova 
l’organització de la direcció política i administrativa de l’administració municipal. 

 
20. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que nomena l’Im. Sr. Eloi 

Badia Casas Regidor del Districte de Gràcia. 
 
21. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que nomena l’Im. Sr. Eloi 

Badia Casas membre de la Comissió de Govern. 
 
22. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que assigna, de conformitat 

amb allò disposat a l’article 75.5 de de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases del 
Règim Local i a l’article 11.2 ROM, a l’Im. Sr. Eloi Badia Casas el règim de 
dedicació exclusiva, amb les retribucions establertes a l’acord del Plenari del 
Consell Municipal del 14 de juliol de 2015 per als Regidors de Govern i efectes des 
de la data de signatura d’aquest Decret. 

 
23. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que delega en el Regidor de 

Presidència i Territori diferents atribucions en matèria de recursos administratius. 
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24. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que delega en l’Im. Sr. Eloi 
Badia Casas, regidor de Presidència i Territori, la resolució dels recursos 
administratius que s’interposin contra els actes dictats per la Ima. Sra. Janet Sanz 
Cid en la seva qualitat de Quarta Tinenta d’Alcaldessa i deixa sense efecte el 
Decret d’Alcaldia de 25 de juny de 2015 (S1/D/2015-2006). 

 
25. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que delega en l’Im. Sr. 

Gerardo Pisarello Prados, Primer Tinent d’Alcalde, la resolució dels recursos 
administratius que s’interposin contra els actes dictats per l’Im. Sr. Eloi Badia 
Casas en la seva qualitat de regidor del Districte de Gràcia. 

 
26. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que modifica el Decret 

d’Alcaldia de 25 de juny de 2015 (S1/D/2015-2009) que delega en la Ima. Sra. 
Janet Sanz Cid, Quarta Tinenta d’Alcaldessa, la resolució dels recursos 
administratius que s’interposin contra actes dictats per l’Im. Sr. Gerardo Pisarello 
Prados, com a Primer Tinent d’Alcalde i Regidor del Districte de Sarrià, en el sentit 
de circumscriure l’abast de la delegació a la resolució dels recursos contra els actes 
dictats com a Primer Tinent d’Alcalde. 

 
27. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que cessa amb efectes 9 de 

novembre de 2015, com a personal eventual, el Sr. Francisco Javier Domènech 
Sampere, en el lloc de treball de Comissionat d’Estudis Estratègics i Programes de 
Memòria. 

 
28. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que designa membres de 

l’Assemblea General i del Consell de Govern del Consorci Agència d’Ecologia 
Urbana de Barcelona. 

 
29. Decret de l’Alcaldia, de 9 de novembre de 2015, que deixa sense efecte el 

règim de dedicació parcial, amb un percentatge del 25%, assignat a la Ima. Sra. 
Sonia Sierra Infante per Decret de l’Alcaldia del 30 de juliol de 2015, passant dita 
Regidora a exercir les seves funcions sense dedicació especial, amb la percepció 
d’assistències per la concurrència efectiva a les sessions dels òrgans col·legiats en 
els termes indicats a l’acord del Plenari del Consell Municipal del 14 de juliol de 
2015 i en el Decret de l’Alcaldia del dia 24 del mateix mes i any. 

 
30. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que aprova provisionalment 

les variacions de les dades del padró municipal d’habitants amb referència a l’1 de 
gener de 2015 i de la qual resulta una població de dret d’1.604.959 habitants, 
sense perjudici de les variacions motivades per les tasques de control pròpies de 
l’Institut Nacional d’Estadística. 

 
31. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que deixa sense efecte, 

deles designacions realitzades per decret de l’Alcaldia de 14 d’octubre de 2015, les 
del Sr. Francesc Asís Ullod Marcos i de la Sra. Lidia Garcia Soler com a 
representants de l’Ajuntament de Barcelona a l’Assemblea General del Consorci 
Agència Local d’Energia de Barcelona. 

 
32. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que deixa sense efecte, de 

les designacions realitzades per decret de l’Alcaldia de 21 de setembre de 2015, 
les de la Sra. Marina Garcés Mascareñas i del Sr. Carles Guerra Rojas com a 
membres del Consell General del Consorci Museu d’Art Contemporani de Barcelona 
i la de la Sra. Isabel Balliu Badia com a membre de la Comissió Delegada de 
l’esmentat Consorci; i designa el Sr. Ignasi Aballí Sanmartí membre del Consell 
General del Consorci Museu d’Art Contemporani de Barcelona. 

 
33. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que deixa sense efecte, de 

les designacions realitzades per decret de l’Alcaldia de 16 de setembre de 2015, 
les de l’Im. Sr. Jaume Asens Llodrà com a membre del Patronat de la Fundació 
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Orfeó Català-Palau de la Música Catalana i la del Sr. Joan A. Llinares Gómez com a 
membre de la Comissió Delegada de l’esmentada Fundació. 

 
34. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que designa la Ima. Sra. 

Laura Pérez Castaño com a representant de l’Ajuntament de Barcelona al Consell 
de Direcció del Consorci d’Educació de Barcelona en substitució del Sr. Raimundo 
Viejo Viñas. 

 
35. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que nomena 

vicepresidents/es dels Consells Municipals dels Districtes que s’assenyalen a 
continuació, les persones següents: 

 
Sra. María José Arteaga Muñoz  Districte de Ciutat Vella 
Sra. Teresa Maria Pitarch i Albós Districte de l'Eixample 
Sr. José Antonio Calleja Clavero Districte de Sants-Montjuïc 
Sra. Àngels Ventura Gol   Districte de les Corts 
Sr. Iván BelloAlriols   Districte de Sarrià-Sant Gervasi 
Sra. Alba Metge i Climent  Districte de Gràcia 
Sr. Raül Barahona Ferré   Districte d'Horta-Guinardó 
Sr. Javier Barreña Flores   Districte de Nou Barris 
Sra. Arantzazu González Campo Districte de Sant Andreu 
Sra. Lourdes ArrandoBellés  Districte de Sant Martí 
 
36. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que: 
 
Primer. Delegar les presidències dels Consells de Participació que es relacionen a 

continuació a les persones següents: 
 
Consell Municipal d’Entitats de Barcelona Ima. Sra. Gala Pin Ferrando 
Consell Municipal del Poble Gitano  lm. Sr. Jaume Asens Llodrà 
Consell Municipal d’Immigració de Barcelona Im. Sr. Jaume Asens Llodrà 
Consell Municipal de l’Esport   lm. Sr. Jaume Asens Llodrà 
Consell de la Cultura de Barcelona  Im. Sr. Jaume Asens Llodrà 
 
Segon. Delegar la presidència de la Comissió Permanent del Consell de Ciutat a 

l’Ima. Sra. Gala Pin Ferrando. 
 
Tercer. Designar les vicepresidències dels Consells de Participació que es 

relacionen a continuació a les persones següents: 
 
Consell Municipal del Poble Gitano  Sra. Ma. Dolores López 

Fernández 
Consell Municipal d’Immigració de Barcelona Sra. Ma. Dolores López 

Fernández 
Consell Municipal de l’Esport   Sra. Marta Carranza Gil-Dolz del 

Castellar 
 
Quart. Designar membres dels Consells de Participació que es relacionen a 

continuació, en representació dels grups municipals presents al Consistori, les 
persones següents: 

 
Consell de Ciutat 
Ima. Sra. Gala Pin Ferrando (BC) 
Im. Sr. Joaquim Forn Chiariello (CiU) 
Ima. Sra. Marilen Barceló Verea (C’s) 
Ima. Sra. Trini Capdevila i Burniol (ERC) 
Im. Sr. Jaume Collboni i Cuadrado (PSC) 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas (PP) 
Im. Sr. Josep Garganté i Closa (CUP) 
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Consell Municipal d’Entitats de Barcelona 
Ima. Sra. Gala Pin Ferrando (BC) 
Im. Sr. Joaquim Forn Chiariello (CiU) 
Im. Sr. Francisco Sierra López (C’s) 
Ima. Sra. Trini Capdevila i Burniol (ERC) 
Ima. Sra. Carmen Andrés Añón (PSC) 
Im. Sr. Xavier MullerasVinzia (PP) 
Im. Sr. Josep Garganté i Closa (CUP) 
 
Consell Municipal del Poble Gitano 
Ima. Sra. Francina Vila i Valls (CiU) 
Im. Sr. Francisco Sierra López (C’s) 
Ima. Sra. Trini Capdevila i Burniol (ERC) 
Ima. Sra. Carmen Andrés Añón (PSC) 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas (PP) 
Ima. Sra. Maria Rovira i Torrens (CUP) 
 
Consell Municipal d’Immigració de Barcelona  
Ima. Sra. Mercè Homs i Molist (CiU) 
Ima. Sra. Marilen Barceló Verea (C’s) 
Ima. Sra. Montserrat Benedí i Altés (ERC) 
Ima. Sra. Carmen Andrés Añón (PSC) 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas (PP) 
Ima. Sra. Ma. José Lecha González (CUP) 
 
Consell Municipal de l’Esport  
Ima. Sra. Maite Fandos i Payà (CiU) 
Ima. Sra. Marilen Barceló Verea (C’s) 
Im. Sr. Juanjo Puigcorbé i Benaiges (ERC) 
Im. Sr. Daniel Mòdol i Deltell (PSC) 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas (PP) 
Ima. Sra. Maria Rovira i Torrens (CUP) 
 
Consell de la Cultura de Barcelona 
Sra. Berta Sureda Berna (BC) 
Im. Sr. Jaume Ciurana i Llevadot (CiU) 
Ima. Sra. Marilen Barceló Verea (C’s) 
Im. Sr. Juanjo Puigcorbé i Benaiges (ERC) 
Im. Sr. Daniel Mòdol i Deltell (PSC) 
Ima. Sra. Ángeles Esteller Ruedas (PP) 
Im. Sr. Josep Garganté i Closa (CUP) 
 
37. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que rectifica l’error material 

en la designació de la consellera de Gent Gran del Districte de Nou Barris com a 
representant al Consell Assessor de la Gent Gran, Sra. Esther Flaquer García, i no 
Sra. Esther Flaquer Bertran tal com constava al decret de l’Alcaldia de 29 d’octubre 
de 2015. 

 
38. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que designa la Ima. Sra. 

Ángeles Esteller Rueda representant del Grup Municipal del Partit Popular al Consell 
Municipal de Gais, Lesbianes i dones i homes Transsexuals. 

 
39. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que designa l’Excma. Sra. 

Ada Colau Ballano representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consell Rector 
del Consorci Casa Àsia. 

 
40. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que designa la Ima. Sra. 

Janet Sanz Cid, Tinenta d’Alcaldia d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat, com a 
representant de l’Ajuntament de Barcelona a l’Assemblea General de l’Associació 
Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat i proposa a l’Assemblea General de 
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l’esmentada Associació el nomenament, com a representants de l’Ajuntament de 
Barcelona a la Comissió de Seguiment, de les persones següents: 

 
Ima. Sra. Janet Sanz Cid 
Sra. Eva Ma. Herrero Alonso com a suplent 
 
41. Decret de l’Alcaldia, d’11 de novembre de 2015, que nomena la Ima. Sra. 

Janet Sanz i Cid i la Sra. Eva Herrero i Alonso com a Presidenta i Vicepresidenta 
primera, respectivament, del Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció 
dels Animals. 

 
42. Decret de l’Alcaldia, de 17 de novembre de 2015, que designa l’Im. Sr. Eloi 

Badia Casas membre de la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació i Seguretat i Prevenció en substitució del Sr. Raimundo Viejo Viñas. 

 
43. Decret de l’Alcaldia, de 19 de novembre de 2015, que delega en la 

Comissionada d’Esports, Sra. Marta Carranza Gil-Dolz del Castellar, la presidència 
del Consell Rector del Consorci “3ª Edición de la Barcelona World Race” sempre 
que la presidència correspongui a l'Ajuntament de Barcelona. 

 
44. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que designa l’Im. Sr. Eloi 

Badia Casas, Regidor de Presidència i Territori, com a representant de l’Ajuntament 
de Barcelona en la Federación Española de Municipios y Provincias. 

 
45. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que designa representants 

de l'Ajuntament de Barcelona a les Fundacions que es relacionen, les persones 
següents: 

 
Fundació Privada Institut Barcelona d’Estudis Internacionals (IBEI): 
Patronat: 
Sra. Ma. Del Mar Jiménez Carret en substitució del Sr. Xavier Domènech 

Sampere 
 
Fundació Privada de la Pagesia de Catalunya: 
Patronat: 
Sr. Jordi Via Llop en substitució del Sr. Miquel Ortega Cerdà 
 
46. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que proposa a l’òrgan 

competent de la Societat Barcelona de Serveis Municipals, SA, com accionista de 
Mercabarna, SA, elevar a la Junta General de Mercabarna, SA la proposta de 
designació de l’Im. Sr. Agustí Colom Cabau com a membre del Consell 
d’Administració de Mercabarna, SA en substitució del Sr. Miquel Ortega Cerdà. 

 
47. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que deixa sense efecte, 

deles designacions realitzades per decret de l’Alcaldia de 21 de setembre de 2015, 
les de representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consell d’Administració del 
Consorci Autoritat del Transport Metropolità; i designa representants de 
l’Ajuntament de Barcelona al Consell d’Administració del Consorci Autoritat del 
Transport Metropolità les persones següents: 

 
Vicepresidenta: Ima. Sra. Mercedes Vidal Lago 
Vocals:  Ima. Sra. Janet Sanz Cid 

Sr. Josep Oriol Altisench Barbeito 
   Sr. Jordi Martí Grau 
 
48. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que nomena el Sr. Joaquin 

Asensio i Sala membre del Consell Municipal del Districte de l’Eixample en 
substitució del Sr. Jordi Oliver i Solà. 
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49. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que designa representants 
de l’Ajuntament de Barcelona al Consorci de Normalització Lingüística les persones 
següents: 

 
Ple: 
Sra. Berta Sureda Berna 
Sr. Fernando Pindado Sánchez 
Sra. Rosa Mach Farras 
Sra. Margarita Tossas Marques 
 
Consell de Centre: 
Sra. Berta Sureda Berna 
Sr. Fernando Pindado Sánchez 
Sra. Rosa Mach Farras 
Sra. Margarita Tossas Marques 
Sra. Pilar Soldevila Garcia 
 
I, deixa sense efecte, de les designacions realitzades per decret de l’Alcaldia de 

21 de setembre de 2015, les de representants de l’Ajuntament de Barcelona al Ple 
del Consorci de Normalització Lingüística. 

 
50. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que designa el Sr. Miquel 

Benito López representant de l’Ajuntament de Barcelona al Patronat de la Fundació 
Privada Barcelona Olímpica i proposar-lo com a Secretari de l’esmentada Fundació. 

 
51. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que deixa sense efecte la 

designació provisional de la Sra. Inés Garriga Rodríguez com a representant de 
l’Ajuntament de Barcelona al Patronat de la Fundació Privada Barcelona Centre de 
Disseny (BCD), realitzada per decret de l’Alcaldia de 18 de juny de 2015. 

 
52. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que comunica al Plenari 

del Consell Municipal, pel seu assabentament, la designació de l’Im. Sr. Eloi Badia 
Casas com a Portaveu Adjunt del Grup Municipal Barcelona en Comú en substitució 
de l’Im. Sr. Jaume Asens Llodrà. 

 
53. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que designa el Sr. Màrius 

Boada i Pla, Director de la Direcció d’Estadística i d’Estudis d’Opinió, representant 
de l’Ajuntament de Barcelona en el Consell Rector del Sistema Estadístic de 
Catalunya i, deixa sense efecte el decret de l’Alcaldia de 30 d’abril de 2010 de 
designació de representant municipal al Consell Rector del Sistema Estadístic de 
Catalunya. 

 
54. Decret de l’Alcaldia, de 20 de novembre de 2015, que designa la Sra. 

Gemma Tarafa Orpinell, Comissionada de Salut, representant de l’Ajuntament de 
Barcelona al Comitè Local de la Creu Roja.  

 
La Sra. Mejías, quant al punt 35 del Despatx d’Ofici, planteja una queixa perquè 

entén que ERC ha incomplert un pacte a què havien arribat per repartir-se les 
vicepresidències dels consells municipals de Districte. 

 
La Sra. Alcaldessa recorda que en aquesta part informativa no està previst el 

torn de paraules, tanmateix dóna trasllat a la queixa de la Sra. Mejías perquè es 
pugui plantejar i debatre en el lloc adient. 

 
El Sr. Coronas replica que el debat ja ha estat obert per la Sra. Mejías. 
Atès que la presidència li atorga un minut, recorda que hi haVia un acord previ 

sobre la qüestió, i afegeix que la seva formació creu en la descentralització de la 
ciutat, de manera que no imposaran un criteri a un grup municipal de Districte. 
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Entenen que s’hagi produït malestar en aquest sentit, però insisteix que per 
damunt de tot respecten la llibertat dels seus Consellers municipals per poder 
decidir. 

 
El Sr. Garganté, que també intervé en aquest torn de paraules improvisat, diu 

que no és cert que s’arribés a un acord quant a les presidències i vicepresidències 
de Districte, com a mínim pel que fa al seu grup. Altrament, manifesta que 
rebutgen que aquests càrrecs es negociïn i es pactin a l’Ajuntament i que no es 
votin democràticament als Districtes, com hauria de ser. 

 
b) Mesures de govern 
 
Mg 1. Estratègia de la bicicleta per a Barcelona. 
 
La Sra. Vidal, que presenta la mesura de govern, posa en relleu que des de 

l’inici del mandat la mobilitat sostenible s’ha situat com una prioritat, i així ho 
demostra l’aposta decidida per la pacificació de la ciutat, que van poder assajar 
amb motiu del Dia sense Cotxes i la Setmana de la mobilitat sostenible.  

Concreta que durant el mandat s’establirà una estratègia de pacificació constant, 
de superilles, eixos verds i increment de l’espai per als Vianants; així com l’aposta 
pel transport públic, amb l’impuls de la xarxa ortogonal i la unió dels tramvies per 
la Diagonal. 

Quant a la mesura de govern que presenten avui sobre la millora de les 
condicions de la bicicleta a la ciutat, indica que es tracta d’avançar durant els 
quatre anys de mandat en l’increment del nombre de desplaçaments en bicicleta –
que recorda que és el mitjà de transport que més creix a la ciutat– fins a un 67%, 
per a la qual cosa cal una implicació ferma de l’Ajuntament. Puntualitza que estan 
parlant de triplicar la xarxa de carrils bici, passant dels 116 actuals a 308. Indica 
que això suposaria que el 95% de la població de Barcelona tingués un carril bici a 
menys de tres-cents metres de casa seva. 

Afegeix que tenen la voluntat d’universalitzar l’accés a la bicicleta a tota la 
ciutadania i, per aconseguir-ho, plantegen una estratègia ambiciosa, però també 
concreta i factible, amb una inversió prevista de 32 milions d’euros per a tot el 
mandat. 

Observa que no només es refereixen a la infraestructura, sinó que per fer 
l’aposta decidida per la bicicleta que pretenen han d’invertir també en aparcament 
en calçada i fora, en aparcament segur, en fer un manual de criteris per als carrils 
bici de tota la ciutat, informar dels drets i deures de tots els vehicles que circulen 
per la ciutat, incloses les bicicletes, l’impuls de la bicicleta elèctrica i el sector 
econòmic que hi ha al darrere. 

Remarca que aquesta mesura pretén que Barcelona torni a ser un referent en 
l’àmbit de la bicicleta. 

 
El Sr. Forn manifesta que la planificació dels nous carrils bici que es proposa en 

el document és una mesura recollida en el Pla de Mobilitat Urbana de Barcelona 
2013-2018, aprovat el març d’engany, amb l’abstenció del grup d’ICV-EUiA, ara al 
govern. 

Observa, en primer lloc, que els sembla positiu que l’ampliació del carril bici es 
marqui com a objectiu per aconseguir que el 95% de la ciutadania en tingui un a 
menys de tres-cents metres de casa seva. Tanmateix, creu que s’ha de corregir 
l’estudi, atès que el percentatge actual de què parteixen, el 72%, correspon al 
2012. Així doncs, precisa que d’ençà del 2012 fins al 2014 s’han construït 20 
quilòmetres nous de carril bici, a més dels que s’han fet el 2015. Per tant, avisa 
que actualment aquesta cobertura ja no és del 72%, sinó més alta. 

Comenta, en segon lloc, que és evident que l’execució dels carrils bici no és 
neutra i que té impacte sobre la mobilitat, i diu que comparteixen que aquests 
carrils es facin preferentment sobre la calçada, cosa que tindrà conseqüències en 
carrils de circulació. Tanmateix, demanen saber quants carrils de circulació es 
veurien afectats i en quins trams. 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 237 
 

Afegeix que també tindrà conseqüències en les àrees d’aparcament de cotxes, 
especialment a l’àrea verda. Precisa que avui dia hi ha, aproximadament, quaranta 
mil places per a residents, que donen cobertura a una demanda de prop de tres-
cents mil vehicles; i, per tant, voldrien saber quin impacte tindrà l’ampliació de 
carrils bici en aquestes places. 

Igualment, pregunta per l’afectació que suposaran els nous carrils bici als carrils 
bus existents i futurs, especialment en aquells que s’han d’executar en el projecte 
de la nova xarxa ortogonal. En aquest sentit, posa com a exemple el carril 
anunciat a la ronda de Dalt, a l’altura de la plaça Alfonso Comín, un punt on la 
calçada només té dos carrils, i eliminar-ne un afectaria la correcta execució de la 
línia A-14 d’autobús, que ja hauria d’estar en funcionament des de l’octubre. 

Manifesta que comparteixen amb el govern la necessitat d’iniciar una campanya 
explicativa sobre l’aplicació de l’ordenança, atès que és evident que l’increment de 
l’ús de la bicicleta comportarà un augment de la conflictivitat al carrer entre 
Vianants i usuaris d’aquest mitjà de transport. 

Finalment, addueix que les accions que presenten en la mesura de govern es 
mouen en el terreny de les intencions i la bona voluntat, però que estan mancades 
de realisme. Reclamen, per tant, un sistema d’avaluació i control que permeti 
conèixer el desenvolupament del projecte. 

 
El Sr. Alonso agraeix la presentació de la mesura a la regidora, però manifesta 

que el sembla insuficient i que aporta poques novetats al Pla de Mobilitat Urbana 
aprovat el mandat anterior. 

Confirma que el seu grup aposta inequívocament per un model de ciutat 
sostenible i saludable, amb nivells de contaminació baixos, i creu que sense cap 
dubte la Via més efectiva per assolir aquests objectius és fomentar la mobilitat a 
peu i en bicicleta. 

Per tant, diu que donaran suport a les polítiques decidides de foment de l’ús de 
la bicicleta; altrament, considera que l’informe que avui presenta el govern no fa 
aportacions noves als plans previstos, i es basa en informes i dades no 
actualitzades.  

Discrepa amb què la mesura sigui ambiciosa, com l’ha definit la regidora, atès 
que es parla d’assolir, tan sols, un 2,5% de desplaçaments en bicicleta. 

Seguidament, fa notar que avui per primera vegada han tingut notícia dels 32 
milions d’euros de pressupost que s’esmerçaran durant el mandat, i confia que 
aquesta xifra es concreti en els pressupostos municipals. 

Ratifica que el seu grup donarà suport a les polítiques per fomentar l’ús de la 
bicicleta com a alternativa al transport privat, tot i que manifesta que estan 
decebuts perquè consideren que la mesura aporta molt poques novetats. 

 
El Sr. Coronas valora positivament la mesura presentada, però fa algunes 

observacions. En primer lloc, posa de manifest que l’impuls a l’ús de la bicicleta a 
Barcelona ve de lluny, i remarca que el seu grup sempre ha defensat la seva 
implantació a la ciutat com a mitjà de transport net i saludable. I en aquesta línia, 
recorda que el servei del Bicing neix arran d’una proposta d’ERC. 

Diu que resulta evident la necessitat de desplegar una xarxa de carrils bici que 
abasti la ciutat i que cobreixi les grans llacunes que existeixen actualment. Per 
tant, consideren important marcar unes prioritats i una planificació acurada del 
desplegament dels nous carrils. 

Fa notar, també, que alguns dels eixos proposats en la mesura passen per vies 
que han de fer efectiva una remodelació, com és el cas de la Meridiana o la ronda 
de Dalt; i manifesta que precisament aquesta darrera és un eix bàsic per unir els 
barris de muntanya i, alhora, enllaçar la ciutat amb l’entorn metropolità, malgrat 
que la mesura no el considera prioritari. I diferencia els Vials per a mobilitat del 
que formen part de la pràctica esportiva de la bicicleta, especialment els que 
enllacen amb la ronda verda de Collserola. Insisteix en la importància de vetllar 
perquè tots els barris de la ciutat estiguin connectats amb aquesta ronda verda, i 
posa com a exemple el barri de Sant Genís com un dels territoris perjudicats amb 
el traçat actual. 
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Igualment, consideren que la densitat dels carrils bici als barris de muntanya ha 
de ser inferior; i afegeix que volen estudiar acuradament la proposta en cada 
Districte i cada barri, atès que al plànol gairebé tot és possible, però una altra cosa 
és traslladar-ho al terreny. 

Continuant en el marc dels barris de muntanya, adverteix que l’èxit de la xarxa 
dependrà, en bona part, de la implantació en paral·lel d’un servei de Bicing 
elèctrica potent, perquè cal tenir en compte que l’orografia d’aquests barris és on 
té més sentit aquesta tipologia de bicicleta. 

Comenta, pel que fa a la seguretat viària, la necessitat d’aplicar correctament la 
normativa a fi d’evitar els conflictes entre Vianants i bicicletes; i insisteix que 
l’augment de bicicletes no ha d’anar acompanyat, en cap cas, d’un increment de la 
conflictivitat. En aquest sentit, entenen que una bona opció seria implantar un 
carnet per punts, que permeti penalitzar les males pràctiques, i fa notar que en el 
cas del Bicing això es pot implantar de manera immediata. 

Assenyala, respecte a la bicicleta elèctrica, que la mesura proposa implementar 
punts de càrrega, però sense donar detalls, i considera que s’hauria de precisar 
perquè és un aspecte essencial. 

Discrepen amb el model de carrils bici interiors en rotondes o places, atès que 
malgrat que estan segregats es toquen amb el carril bus i la resta de trànsit per la 
banda interior, cosa que planteja dubtes de seguretat, tal com han manifestat 
entitats com per exemple el Bicicleta Club de Catalunya. 

Finalment, destaquen que cal aprofundir en el model de les zones 30, en el 
sentit d’implantar mesures de seguretat físiques i no només gràfiques, i que 
permetrien ampliar molt els espais segurs per a les bicicletes. 

 
El Sr. Mòdol manifesta que, en general, comparteixen el principals eixos bàsics 

de la mesura de govern, entre els quals prioritzar la promoció de la mobilitat 
sostenible, incrementar els espais per als Vianants, l’aposta pel transport públic i la 
millora de la infraestructura per a la bicicleta. 

Admeten que la mesura parteix de la base del Pla de Mobilitat, i planteja un 
seguit d’aportacions que entenen que seran ben rebudes pel govern. 

En primer lloc, puntualitza que parlarà més de bicicleta que del servei del Bicing, 
que inclouen en l’àmbit del transport públic, i integrat a la resta del sistema de 
transports. 

Afegeix que proposen la bonificació de l’ús de la bicicleta, la potenciació de 
l’oficina de la Bicicleta, i un seguit de mesures adreçades a complementar la 
mesura que avui tracten. 

Tot seguit, recorda que en la darrera sessió de la comissió d’Ecologia, Urbanisme 
i Mobilitat el seu grup va presentar una proposició perquè es fes un estudi 
exhaustiu de la mobilitat a la ciutat a fi d’actualitzar les dades actualment 
disponibles, que són del 2012. Indica que posaven de manifest la necessitat de 
tenir una radiografia fixa perquè l’espai de la ciutat és limitat per a qualsevol de les 
mobilitats que s’hi vulguin implantar, potenciar o reduir. Altrament, consideren que 
mesures com aquesta no tenen una visió transversal, atesa la magnitud de 
l’ampliació de carrils bici que proposa. Adverteix, que la implantació de nous carrils 
condiciona el transport públic, implica desaparició de places d’aparcament, o 
redueix l’espai per als Vianants. Per tant, demanen una reflexió integral en aquest 
aspecte, i que incorpori l’estudi que van demanar en comissió i que el govern es va 
comprometre a tenir en nou mesos. 

 
El Sr. Mulleras posa de manifest que a la ciutat existeix “bicifòbia”, bàsicament a 

causa de decisions municipals improvisades i equivocades. En aquesta línia 
esmenta la posada en marxa del Bicing en un moment en què la ciutat no estava 
preparada ni tenia els carrils bici adequats. Recorda, també, que en quatre anys 
s’han incrementat fins a 6,6 milions anuals els desplaçaments en bicicleta a la 
ciutat, i que s’ha multiplicat el nombre de bicicletes sense tenir les infraestructures 
necessàries, ni la disciplina viària ni el control municipal adequat. 

Observa que la mesura que avui presenten deixa ben clar que en el foment de la 
bicicleta a la ciutat s’ha començat la casa per la teulada; així, Barcelona s’ha 
emplenat amb milers de bicicletes sense estar preparada. I recorda que el model 
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actual s’ha anat construint durant molts anys, en què el grup d’ICV-EUiA, soci 
fundador de Barcelona en Comú, ha tingut responsabilitats de govern a la ciutat. 

Remarca, com també es diu en la mesura, que la bicicleta té les assignatures 
pendents de la conflictivitat a les voreres amb els Vianants i la convivència a la 
calçada amb els vehicles. Pel que fa a la conflictivitat amb els Vianants, en la 
mesura s’apunta que genera un problema de seguretat viària molt importat; entre 
2010 i 2012 es van multiplicar per més cinc els accidents de bicicleta i Vianants, i 
que el 90% van ser sinistres causats pels ciclistes, i la majoria de Vianants 
implicats van ser persones grans que circulaven per la vorera. 

Quant a la convivència a la calçada amb altres vehicles, recorda que el 2014 hi 
va haver 646 accidents de ciclistes amb vehicles de motor, dels quals un de 
mortal. Remarca que els accidents han augmentat un 66% en quatre anys, la 
majoria en dies feiners. 

Conclou, doncs, que els darrers anys s’ha produït un creixement descontrolat de 
bicicletes i de cicles a la ciutat, fomentat des de l’Ajuntament però que no ha sabut 
gestionar. 

En conseqüència, fa notar a la regidora que queda molta feina per fer durant el 
mandat, especialment ordenar el descontrol que s’ha creat, fer complir l’ordenança 
de circulació, sobretot als ciclistes incívics; afegeix que cal dissenyar i implantar 
una xarxa de carrils bici raonable i adequada, i no com el carril bici circular que 
projecten a la plaça d’Espanya. Indica, igualment, que s’ha d’evitar la 
criminalització del vehicle privat, i que la bicicleta vagi en detriment de places 
d’aparcament per als residents. 

Insisteix a demanar a la regidora que posi el plat i el pinyó adequats a fi que la 
b de bicicleta sigui compatible amb la B de Barcelona. 

 
El Sr. Garganté considera, en nom del seu grup, que la mesura s’ha de tirar 

endavant perquè és positiva per a la ciutat, tot i que pensen que cal incloure-hi 
alguns matisos i prioritats. 

Manifesta que la mesura assenyala que el Pla de Mobilitat Urbana considera la 
bicicleta com a eina bàsica en el model de superilles; diu, en aquest sentit, que tot 
i que estan d’acord amb la pacificació dels carrers, no veuen clara l’apel·lació al 
concepte de superilla, que en cap cas no qüestiona. Observa que no es pot deixar 
de banda que, a la pràctica, implica que la conformació d’aquestes unitats 
territorials més grans redueix el nombre d’equipaments. Afegeix que si tenen la 
pretensió de considerar la bicicleta com una eina bàsica en el Pla de Mobilitat, cal 
recordar que quan es configuren les superilles hi ha el risc que s’emplenin de 
terrasses, com està passant, i el resultat final és l’expulsió de les bicicletes 
d’aquests espais. 

Seguidament, destaca alguns aspectes bàsics que entenen que haurien de ser 
inclosos a la mesura. En relació als carrils bici, fa avinent que algunes entitats els 
han fet arribar la proposta de creació de tres corones que permetin disposar la 
xarxa de carril bici en diferents nivells, complementades per connexions i eixos que 
creuen la ciutat. Entenen que seria bo incorporar aquesta proposta a la mesura, ja 
que, a més, les tres corones permeten assolir els objectius que marca el Pla: 
mobilitat segura, equitativa, sostenible i eficient. 

Remarca que els carrils bici s’han d’adaptar a les mesures que permetin una 
circulació segura per als ciclistes, per a la qual cosa s’ha de triar entre perdre 
carrils per als cotxes o àrea verda d’aparcaments; i fa notar que en la mesura no 
queden clares les prioritats al respecte. Altrament, el seu grup té clar que s’ha 
d’anar cap a la pacificació i, per tant, restar el pes del vehicle privat de motor. 

Precisa que falten eixos mar-muntanya, i verificant la previsió de carrils bici a la 
mesura fa notar que gairebé tots estan previstos per al 2018; mentre que les 
previsions per 2016 són trams dispersos, i que cal esperar fins al final de la 
legislatura perquè estiguin tots connectats. 

En aquest sentit, assenyala que amb la proposta de prioritzar les tres corones i 
les seves connexions, la xarxa de vies ciclables i les zones 30 podria estar 
enllestida el 2016. 
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Pel que fa a la seguretat, apunta que a les zones 30 s’ha de garantir la seguretat 
als ciclistes i Vianants, i subscriu que cal posar impediments físics als cotxes, atès 
que la pintura no és suficient. 

Quant a l’educació viària, consideren que cal incorporar programes a les escoles, 
així com també altres d’aprenentatge de conducció de la bicicleta. 

Finalment, creuen que cal un bon pla d’aparcaments de bicicletes, un pla 
estratègic amb planificació proactiva, no reactiva. 

I pel que fa al servei del Bicing, indica que s’ha d’acabar el contracte amb 
l’empresa privada i recuperar el servei públic. 

 
La Sra. Vidal agraeix les aportacions dels grups, moltes dels quals són molt útils 

per tirar endavant aquesta mesura, que uns qualifiquen d’ambiciosa i altres 
d’insuficient. Posa en valor, tanmateix, el fet que estan posant damunt la taula una 
qüestió que fa molts anys que no es debatia. 

Reconeix que s’ha treballat per la bicicleta, però també que Barcelona ha perdut 
l’impuls que la caracteritzava com a ciutat capdavantera en l’ús de la bicicleta, i 
això és el que pretenen recuperar. Per aquest motiu, en la mesura es contempla 
l’augment del 67% de desplaçaments per carril bici, i admet que és un 
plantejament ambiciós, que no s’acabarà aquest mandat atès que si es fa bé tindrà 
continuïtat perquè els desplaçaments en bicicleta continuïn augmentant fins a la 
cota que li correspon a una ciutat com Barcelona, amb bon clima i uns pendents, 
gairebé tots, força ciclables. 

Observa que s’han plantejat aspectes com el de la conflictivitat amb els Vianants 
o els vehicles; en aquest sentit, afirma que l’últim que pretenen amb la mesura és 
fer competir els dos mitjans de transport que més volen potenciar, els Vianants i 
les bicicletes, amb el convenciment que cal potenciar els espais per a ambdós. 
Entén que si ara com ara hi ha conflictivitat és perquè en comptes de posar les 
bicicletes a la calçada de forma majoritària i segura, s’ha deixat que colonitzin les 
voreres perquè no estan segures a la calçada. Per aquest motiu proposen carrils 
bici segregats i amb itineraris clars, que també es pot considerar com una 
estratègia de pacificació complementària. 

Quant a la conflictivitat amb els vehicles, apunta que a la ciutat hi 116 
quilòmetres de carril bici, mentre que els vehicles en tenen 2.800, per tant, 
consideren que cal estudiar seriosament un reequilibri d’aquesta situació, que 
abordaran amb els Districtes i la participació ciutadana de manera que s’adeqüin 
de la millor manera en cada barri. 

Recapitula, per tant, que estan dibuixant una xarxa bàsica en aplicació del Pla 
de Mobilitat Urbana, i posa en valor que mai no s’haVia plantejat el nombre de 
carrils bici que ara proposen. I afegeix que tot això es complementa amb 
l’estratègia del Bicing de portar la bicicleta elèctrica als barris de muntanya. 

 
El Sr. Forn retreu al govern que cerqui titulars amb l’anunci d’un pressupost de 

32 milions d’euros i de triplicar el nombre de carrils bici durant el mandat; fa 
notar, però, que el govern no és capaç d’explicar l’afectació als carrils de circulació, 
a les àrees verdes d’aparcament i als carrils bus. 

Recorda a l’Alcaldessa que és presidenta de Transports Metropolitans i, per tant, 
li reclama que informi d’aquestes afectacions per l’ampliació de la xarxa de carrils 
bici, i també la solució prevista en el cas de la ronda de Dalt a què s’ha referit en la 
seva primera intervenció. I torna a preguntar quin sistema d’avaluació i control 
previst per constatar l’execució del projecte. 

 
El Sr. Alonso repeteix que troben moltes mancances en la mesura de govern; en 

aquest sentit, recomana que se centrin també en la intermodalitat, que només 
apareix en el text molt tangencialment. Precisa que un dels problemes de la 
bicicletes és, precisament, que no és apta per a llargues distàncies i, per tant, s’ha 
de combinar amb altres modalitats de transport públic. 

 
El Sr. Coronas es felicita per la consideració a les seves aportacions; tanmateix, 

retreu al govern que no els hagin donat l’oportunitat d’expressar-les abans de 
presentar la mesura de govern. 
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Al Sr. Mulleras, li retreu que sempre es refereixin a una ciutat en permanent 
conflicte, amb un relat, gairebé, de pel·lícula de terror. 

 
El Sr. Mulleras replica que la Barcelona real és la que descriu, i que coneix prou 

bé perquè és usuari de vehicle i també de bicicleta. 
Demana a la Sra. Vidal que no contraposi bicicleta a vehicle privat, i que els 

expliqui com afectarà la implantació de nous carrils bici als carrils de circulació i a 
les places d’aparcament. 

 
El Sr. Garganté diu que només s’imagina el Sr. Mulleras en bicicleta quan 

s’acosten eleccions. 
 
La Sra. Vidal torna a agrair moltes de les intervencions en aquest debat, i 

convida tothom a treballar en aquesta mesura. I insisteix a dir que estan treballant 
per tota la mobilitat sostenible i més saludable, de la qual les bicicletes en són part 
fonamental. 

 
Mg 2. Millora del sistema per l’abordatge integral de les violències masclistes a 

Barcelona. 
 
La Sra. Pérez incideix en el terme integral del títol de la mesura perquè defineix 

específicament la naturalesa del document, que té la pretensió de canViar la 
perspectiva de l’abordatge de les violències masclistes des d’un punt de vista 
holístic i transversal, tenint en compte les múltiples violències presents a la ciutat, 
i que volen situar aquest fet entre les prioritats de l’agenda institucional durant tot 
el mandat. 

Precisa que han dissenyat la mesura amb la col·laboració de les entitats que 
cada dia treballen en la lluita per l’eradicació de les violències masclistes, i amb les 
aportacions de diferents departaments de l’Ajuntament, als quals agraeix l’esforç i 
la feina feta. 

Diu que valoren la mesura com un pas endavant en una lluita que fa molts anys 
que està als carrers, als moviments feministes, i també en aquest ajuntament, des 
d’on s’han anat assolint compromisos i establint-ne de nous. 

Concreta que volen actuar sobre tots els tipus de violències masclistes, també 
les que han estat més invisibilitzades com la tracta d’éssers humans amb finalitat 
d’explotació sexual; agressions i assetjament sexual; mutilació genital femenina o 
matrimonis forçats. Igualment, assenyala que volen atendre la diversitat de les 
dones que pateixen aquestes violències, cosa que significa saber quines actuacions 
s’han de fer com, per exemple, les adreçades a dones grans, que no seran les 
mateixes que a les joves en les escoles i instituts; per a les dones que no tenen la 
seva situació regularitzada; o intervencions específiques segons l’estat de salut 
mental. 

Afegeix que actuaran també en l’entorn de les dones, informant aquelles 
persones més properes i assistir les que també pateixen violència masclista, com 
els fills i les filles. En aquest sentit, alerta que els dades demostren que cada 
vegada hi ha més infants i adolescents afectats, i per aquest motiu caldrà definir 
els criteris per a la detecció i l’exploració en el tractament d’infants i adolescents 
mitjançant la coordinació i el treball en xarxa en l’atenció dels centres de serveis 
socials i del Servei d'Atenció, Recuperació i Acollida (SARA). En aquesta mateixa 
línia, pretenen avançar en un procediment de seguiment, a mitjà i llarg termini, 
d’aquests col·lectius que hagin estat víctimes de violència masclista a fi 
d’assegurar la seva total recuperació. 

Continua explicant que volen fer actuacions més arrelades al territori, capaces 
d’incidir als barris, comptant amb associacions, serveis implicats en la detecció de 
casos de violència; així com abordar canvis significatius en el model organitzatiu 
dels Punts d’Informació a les Dones (PIAD), orientats al reforç del tractament 
psicològic a les dones que viuen violència masclista, i reforçar els i les 
professionals perquè puguin desplegar un treball comunitari de qualitat, que 
incideixi en la detecció de la violència i que millori el procés d’acompanyament. 
Adverteix que això no ha de suposar afegir una sobrecàrrega de treball a aquests 
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professionals, sinó reforçar els serveis amb més personal i més pressupost; 
impulsar plecs de contractació pública dels diferents recursos que garanteixin més 
valor a les aportacions tècniques i, sobretot, a unes condicions laborals dignes. 

Subratlla que són responsables d’abordar i de minimitzar l’estrès psicosocial dels 
equips professionals que fan atenció en l’àmbit de la violència masclista, així com 
també del suport psicològic necessari per tirar endavant una tasca tan complexa. 

Indica que calen mecanismes de coordinació eficaços i àgils entre els serveis 
d’atenció, però també amb l’atenció primària, el sistema educatiu i el teixit 
associatiu, que milloraran la detecció, el principal problema a l’hora d’abordar les 
violències masclistes. Afegeix que també han d’assolir un diàleg fluid amb la 
judicatura per aconseguir millores en els processos judicials, evitant la doble 
victimització de les dones. 

Manifesta, també, que la millora de la resposta institucional està estretament 
vinculada al coneixement de la situació i dels contextos, cosa que implica una 
millora del sistema d’informació. En aquest sentit, avança que elaboraran un mapa 
d’actors institucionals i socials, a fi de saber qui actua i on en cada moment. 
Afegeix que les dades sobre violències masclistes, les maneres com es manifesten, 
seran recollides a escala de Districte i s’elaborarà un informe bianual que serà 
publicat. 

Fa avinent que volen impulsar programes pedagògics orientats a la coeducació, 
a l’educació lliure de violència masclista de tota mena des de la petita infància; 
posar èmfasi en la detecció de les violències entre la gent jove, tant als espais 
públics com en les xarxes socials, àmbits en què es reprodueixen comportaments 
masclistes i sexistes. Concreta que aquest abordatge passa també per la formació 
en matèria de prevenció dels actors clau implicats. 

Puntualitza que la bateria de mesures de prevenció contingues en el document 
han tingut aportacions molt substancials i enriquidores del grup de la CUP. 
Manifesta, com ja s’ha fet palès en l’acord ciutadà per una Barcelona lliure de 
violència envers les dones, que cal la implicació de tothom en un pacte de ciutat, i 
confirma que pretenen continuar treballant en aquesta línia amb les entitats, el 
moviment feminista, i fa avinent que estan oberts a totes les propostes dels grups 
municipals.  

 
La Sra. Vila destaca que les qüestions referents als drets i la promoció de les 

dones han estat un àmbit de consens de totes les forces polítiques d’aquesta 
institució, i sempre hi hagut l’acord de tots els grups municipals de no utilitzar 
aquestes qüestions per a interessos partidistes. 

Per aquest motiu, manifesta que els sorprèn que la regidora de Cicle de Vida, 
Feminisme i LGTBI els hagi presentat aquest document sense compartir-lo 
prèViament amb tots els grups, obViant la feina prèVia compartida que 
tradicionalment s’haVia fet en aquesta casa. Remarca, en aquest sentit, que les 
qüestions dels drets humans de les dones no són patrimoni de ningú, sinó que 
preocupen tothom. 

Considera, doncs, que ara més que mai cal actualitzar el que en aquesta casa es 
coneix com l’acord de gènere, que també reclamen les entitats de dones de la 
ciutat, motiu pel qual exigeixen la convocatòria de tots els grups municipals per 
treballar i actualitzar un nou document perquè ningú no es desmarqui i vagi per 
lliure en aquesta matèria, com li sembla que ha passat avui. 

Consideren que la manera com es presenta la mesura de govern evidencia una 
manera de fer de la regidoria, però també del govern, que en assumptes 
fonamentals com els drets humans de les dones no busca consens i acord. 
Recomana, en aquest sentit, que cerquin la manera de treballar pel consens, i 
recorda que el govern està en minoria i obligat a treballar per tothom. 

Aprofita l’oportunitat per manifestar que la denominació de la regidoria no els 
sembla encertada, sobretot perquè s’allunya del consens que fa uns instants 
reclamava al govern, que empra conceptes que ja no són a les agendes globals i 
no formen part de la nomenclatura que utilitzen els organismes internacionals. 
Consideren que hi ha terminologies i conceptes que són impropis d’una institució 
capdavantera com aquesta en la defensa dels drets de les dones, juntament amb 
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la societat civil. Afegeix que és impropi d’una institució seriosa i que representa 
tota la ciutadania, però que en aquest cas s’allunya de bona part. 

Consideren, doncs, que amb les formes el govern resta més que no pas suma, 
per la qual cosa els demana una reflexió sobre el que acaba d’expressar. 

Finalment, entrant en el contingut del document, es felicita perquè el govern 
continuï implementant mesures que el govern anterior va reprendre d’altres 
governs, quan ella mateixa va agafar el testimoni d’altres regidores que l’havien 
precedida. 

 
La Sra. Barceló agraeix la presentació de la mesura de govern i expressa el 

compromís del grup de Ciutadans per la lluita contra la violència masclista. 
Posa de manifest que és molt lamentable que al segle XXI aquesta mena de 

violència augmenti. Observa que les estadístiques poden ser fredes, més encara en 
aquest cas, ja que una sola dona que pateixi violència masclista mereix totes les 
mesures necessàries. 

Precisa que les mesures s’han d’orientar als àmbits de la intervenció i de la 
prevenció; que els professionals que hi treballen han de disposar de les eines 
necessàries, i per aquest motiu és essencial la reforma dels serveis socials. En 
aquesta línia, posa com a exemple l’agilitació dels tràmits administratius a fi que 
els professionals es puguin dedicar plenament a la intervenció. 

Indica que la mesura fa referència a la recollida de dades, en aquest sentit 
manifesta l’opinió que els recursos s’han d’orientar més a la intervenció i a la 
prevenció, i que tots els professionals els tinguin a l’abast. Insisteix també que cal 
crear més mecanismes de coordinació entre les institucions. 

Apunta que la difusió de l’informe s’hauria de fer al web municipal, i no a 
l’específic de feminisme, perquè d’aquesta manera arriba millor al conjunt de la 
ciutadania. 

Entén que la prevenció és important per a l’equip de govern, però fa notar que 
fins a dia d’avui encara no ha presentat les mesures específiques en aquest àmbit. 
I remarca que el seu grup està per la creació d’una línia preventiva general, 
basada en els factors protectors; en aquest sentit, indica que és clau la informació 
en centres educatius, i en l’entorn d’infants i joves. Adverteix, doncs, que ja és 
hora de presentar propostes en aquesta matèria, i insisteix que la prevenció és una 
de les millors inversions que es poden fer en polítiques socials. 

Subscriu que la prevenció s’ha d’iniciar a la infància, que és quan s’estableixen 
els primers vincles, i en aquesta etapa és essencial treballar amb els pares i mares 
i l’entorn familiar. Igualment, posa en relleu que cal treballar específicament en el 
cas de dones grans que han patit violència de gènere, especialment perquè han 
viscut un altre context cultural i social que pot emmascarar aquest fet. 

Entén que les dones que han patit violència de gènere han de poder disposar 
d’un espai adequat per expressar-se, ja que els jutjats no sempre compleixen 
aquest requisit. Parla de la seva experiència professional en l’acompanyament de 
dones a fer aquest pas, i posa en evidència la complexitat emocional de la situació, 
i que requereix temps d’assimilació. Igualment, fa notar que hi ha dones 
immigrants que necessiten traductors i intèrprets, i aprofita per demanar al govern 
que incrementi els ajuts en aquest sentit. 

Afegeix que calen habitatges socials per a les dones que pateixen violència, més 
encara quan conformen unitats familiars. Admet que el pressupost s’ha augmentat 
considerablement, però en pregunta el detall. I aprofita per recomanar que els 
cursos no siguin puntuals sinó de llarga durada. 

Anuncia que donaran suport a les propostes per lluitar contra la violència 
masclista, les màfies, la tracta de dones, i consideren que aquest ha de ser un 
projecte comú i de consens entre els grups del consistori. 

 
La Sra. Benedí, després d’agrair la presentació de la mesura, observa que les 

dades acumulades el 15 d’octubre de 2015 indiquen que el telèfon d’atenció a les 
dones en situació de violència acumula 6.615 trucades fetes des de Barcelona, una 
xifra que qualifica d’esgarrifosa. 
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Dit això, es refereix a la violència masclista com una vulneració greu dels drets 
humans, i un impediment perquè les dones puguin assolir la plena ciutadania, 
l’autonomia i la llibertat. 

Es refereix a la diversitat d’aquesta mena de violència, que pot ser física, 
econòmica o psicològica, i que s’exerceix contra les dones com a manifestació de la 
discriminació i la situació de desigualtat en el marc d’un sistema de relacions de 
poder dels homes sobre les dones. 

Subratlla la complexitat del fenomen, que reclama respostes a diferents nivells, 
la confluència de voluntats i els esforços necessaris per eradicar-lo. Tanmateix, diu 
que són conscients que l’eradicació de la violència masclista implica un canvi social 
i de mentalitats que no és automàtic arran de l’aprovació d’un marc normatiu. 

Per aquest motiu, posen èmfasi en la necessitat de la coeducació, des de l’escola 
bressol fins a l’institut, com una eina imprescindible per a la socialització de les 
noves generacions per eradicar la violència masclista; i en l’educació afectiva i 
sexual als centres juvenils a partir de les noves masculinitats. 

Afegeix que també és imprescindible i estratègic que l’administració identifiqui 
les principals formes de violència per poder-les abordar correctament. I posa en 
valor, alhora, el fet que la ciutadania ha deixat de ser permissiva amb el fenomen. 

Insisteix que cal mobilitzar la societat, dones i homes, administracions, teixit 
empresarial, societat civil, grups de dones, centres escolars i mitjans de 
comunicació, perquè el problema és col·lectiu i tothom ha de contribuir a eradicar-
lo. 

Recorda que en el mandat anterior, el seu grup va demanar en la comissió de 
Qualitat de Vida l’elaboració d’un protocol específic a Barcelona per a la formació 
en el marc de la prevenció de les mutilacions genitals femenines, i es felicita 
perquè s’ha incorporat en les actuacions per reforçar la intervenció en matèria de 
violència sexual i comunitària. 

No obstant això, apunta un seguit d’actuacions que a parer del seu grup haurien 
de tenir cabuda en la mesura. En primer lloc, que l’ajuntament de Barcelona 
reclami el seguiment de continguts per part de la Corporació Catalana de Mitjans 
Audiovisuals; endegar estratègies públiques de comunicació, prioritàriament 
mitjançant els mitjans propis, per sensibilitzar i donar informació sobre les 
diferents formes i àmbits de la violència masclista i els seus efectes en les dones i 
el seu entorn proper, atenent específicament determinats col·lectius de dones 
d’altres cultures, fent-ho d’una manera sostinguda en el temps; fomentar la 
participació i suport dels grups i les associacions de dones que treballen en l’àmbit 
de la violència masclista, especialment les que ho fan en situacions específiques 
com la immigració, prostitució, vellesa, discapacitat, transsexualitat, VIH, 
comunitat gitana i dones preses. 

Afegeix que també cal augmentar la vigilància i el control de les obligacions i 
sancions a les empreses municipals, o subcontractades, en relació a l’assetjament 
sexual i la discriminació laboral; impulsar programes de tractament i rehabilitació 
dels homes penats per violència; i garantir el dret a l’accés als recursos municipals 
de les dones que exerceixen la prostitució en situació de tràfic o tracta. 

Valoren la presentació de la mesura per la necessitat urgent d’abordar les 
violències masclistes, però remarca que un ajuntament com el de Barcelona 
requereix un pla especial, atès que la solució passa per la feina conjunta a fi que 
Barcelona esdevingui referent de ciutat compromesa en aconseguir major igualtat i 
acabar amb aquesta xacra social. 

 
La Sra. Andrés també agraeix la presentació de la mesura, així com el seu títol, 

atès que inclou el terme millores, que representa un reconeixement a la feina feta 
durant els darrers deu anys, en col·laboració amb les xarxes de dones de la ciutat. 

Assenyala que la violència masclista és una realitat reconeguda; cops, lesions, 
humiliacions i vexacions, por, patiment i mort són els actes de violència contra les 
dones de què parlen els programes electorals de totes les formacions polítiques 
que componen aquest consistori, i la pregunta que s’imposa és si es tracta aquesta 
violència com una prioritat. 
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Reconeix que s’ha avançat, tal com demostren la llei estatal de 2004 i la llei 
catalana contra la violència masclista, però es pregunta per què continua sent una 
assignatura pendent de l’acció política dels governs. 

En aquest sentit, posa de manifest que el govern de l’estat ha retallat enguany 
un 27% el pressupost de prevenció integral de la violència contra les dones, 
malgrat que es postula com un estat de dret i d’igualtat de condicions per a 
tothom. Qualifica aquesta rebaixa d’irresponsable, d’injusta i d’indignant. Remarca 
que la violència contra les dones no és una qüestió privada, sinó que afecta 
tothom, també als governs. 

Indica que cap de les sis dones assassinades a Catalunya aquest any –cinc de 
les quals a Barcelona– haVia interposat una denúncia, i entén que això porta a 
analitzar per què no ho fan en molts casos, i no creu que sigui perquè se senten 
protegides pel sistema. En aquest sentit, precisa que a Catalunya s’ha constatat 
que cada vegada s’emeten menys ordres de protecció des dels jutjats, fet que 
succeeix perquè els mossos d’esquadra no fan les recomanacions adequades com 
fan la resta de policies. 

Fa avinent que el primer que cal és millorar la detecció, tal com es diu en la 
mesura, especialment les violències més ocultes, les que pateixen les dones grans, 
les mares que pateixen violència a mans dels fills, la que s’exerceix contra les 
dones més vulnerables, que viuen al carrer o estan internades en centres per a 
persones sense sostre. 

Insisteix que cal un canvi cultura, i dir a les dones, especialment a les joves, que 
no tolerin la verbalització de les violències. 

 
La Sra. Esteller manifesta que per al seu grup és una prioritat màxima 

l’eradicació de la violència contra les dones, i condemna tots i cadascun dels 48 
assassinats que s’han produït a Espanya en el que porten d’any. Remarca, 
igualment, que cal tenir molt en compte els infants que es queden sense mare; i 
que la mort d’una sola dona els ha de fer agafar consciència a tots per lluitat amb 
tota la determinació contra aquesta xacra. 

Admet que hi ha hagut millores en tots els circuïts per acarar aquest fenomen, 
però també alerta que és un assumpte que no es pot polititzar, i que cal implicar 
tots els agents socials per a la seva eradicació. Precisa que cal identificar els 
maltractaments i donar el màxim suport a les víctimes, donar-los els recursos que 
necessiten des dels àmbits judicial, preventiu, així com informació, suport social i 
protecció. 

No obstant això, retreu a la Sra. Andrés que recrimini al govern de l’estat que 
redueixi el pressupost en aquest àmbit, sense tenir en compte la seva complexitat, 
i que s’oblidi que en el pla de lluita contra la violència envers les dones es va 
dotar, després de l’aprovació del pressupost, amb més de mil cinc-cents milions 
d’euros.  

Reconeix com un fet positiu la visibilització de les denúncies, i recorda que de 
les 48 dones assassinades enguany a Espanya només vuit havien presentat 
denúncia. Afegeix que el govern de l’estat ha elaborat un estatut de la víctima, que 
permet oferir-li millors condicions a l’hora de rebre ajuda, i també els fills en cas 
que n’hi hagi. 

Assenyala que aquest ajuntament haurà d’elaborar el mapa de recursos i 
disposar dels pisos d’atenció d’urgència, així com una carta de serveis, atès que els 
circuits han millorat però encara no suficientment. 

Apunta que s’ha de posar una atenció especial en les adolescents, i destaca que 
el Codi Penal ja ha tipificat el ciberassetjament, cosa que significa un instrument 
essencial per treballar en aquesta franja d’edat però que cal implementar i 
millorar. 

Altrament, adverteix que amb aquest assumpte no es pot fer demagògia i 
utilitzar-lo políticament, i que tothom qui hi treballa constata que cal més 
autoexigència, implementar més mesures i, sobretot, demanen a l’Ajuntament que 
en els àmbits de la coeducació i de la prevenció i la reacció tingui els equipaments 
necessaris i el mapa de serveis disponible i precís. 
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La Sra. Rovira celebra en nom del grup de la CUP la presentació d’aquesta 
mesura de govern, tenint en compte la situació actual de les violències masclistes 
a la ciutat. Igualment, celebren que una vegada més al Ple de l’Ajuntament es 
posin les dones al centre del debat, i encoratgen a què sigui un dels punts que 
articuli les diferents polítiques municipals. Posa en valor també que s’hagin 
incorporat a la mesura les diverses propostes que va fer el seu grup, especialment 
en l’àmbit de joventut i prevenció. 

Manifesta que tant CUP-Capgirem Barcelona com diferents grups feministes i 
organitzacions de l’esquerra independentista entenen que és fonamental posar les 
dones i les violències que pateixen al centre del debat, i que cal una resposta 
directa –que ja fa anys que es dóna al carrer– i que l’Ajuntament articuli les 
propostes com a mesures concretes. 

Posa en valor la feina de les assemblees de dones en el conjunt de barris, que 
continuen empoderant-se i creixent, i que consideren imprescindibles per acarar 
les múltiples violències que pateixen les dones diàriament. 

Observa que, en analitzar la mesura de govern, troben a faltar el perquè de 
l’existència de la violència masclista, que es contextualitzi en un estat patriarcal, 
en què el funcionament de les institucions hi té molt a veure; i afegeix que també 
hi troben a faltar una anàlisi més integral del conjunt de violències masclistes 
quotidianes. Confien, però, que aquesta mesura signifiqui un punt de partida per 
anar treballant. 

Fa notar, igualment, que la mesura se centra molt en el circuit actual i fa 
propostes de millora que els semblen correctes. Valora l’increment de pressupost 
per als diversos serveis socials, inclosos els del circuit de violència de gènere; així 
com la lluita que estan duent a terme les treballadores d’aquests centres a fi de 
garantir les seves condicions laborals que ara com ara estan sent vulnerades, i que 
rebin uns sous dignes per la feina que fan. En conseqüència, diu que aposten per 
la municipalització i el control directe, que en la mesura es diu que s’estudiarà. 

Posa de manifest que el seu grup proposava la visualització dels feminicidis, 
juntament amb el sindicat COS de TMB, perquè s’aturés el transport públic a la 
ciutat cada vegada que hi hagi un feminicidi al territori, i torna a reiterar aquesta 
proposta. 

Finalment, recalca la necessitat de treballar per aturar el conjunt de violències 
masclistes que l’organització juvenil Arran deixa molt clares en una piràmide, i 
assenyala que la mesura que avui presenta el govern se situaria en la part més 
visible de les violències masclistes, malgrat que encara resten moltes violències 
per desemmascarar i visibilitzar. 

 
La Sra. Pérez reitera que amb aquesta mesura pretenen donar una resposta a 

l’altura de la urgència social d’ara mateix, i han volgut fugir d’intervencions més 
puntuals. Així, la mesura engloba l’estratègia del govern municipal, tot i que 
expressa la voluntat de treballar conjuntament amb la resta de grups municipals a 
fi de concretar les mesures. 

Fa notar que discrepa dels arguments de la Sra. Vila, que qualifica de 
contradiccions, i diu que no respondrà per no emprar aquest assumpte amb 
finalitats electoralistes. Tanmateix, remarca que el llenguatge importa molt, i l’ús 
de violències masclistes requereix anomenar les diferents formes, que són moltes i 
molt poc visibles, i no reduir-les a una qüestió de relacions de parella, justament 
per no minimitzar la xacra. 

Reconeix que tenen al davant una tasca molt complexa, i confia poder comptar 
amb tots els actors socials i institucionals així com amb la totalitat de grups que 
componen aquest Ple. 

 
La Sra. Andrés puntualitza a la Sra. Esteller que l’advertència no la fa el grup 

Socialista d’aquest ajuntament, sinó l’Observatori de Gènere del Consell General 
del Poder Judicial, que diu que les retallades són responsables directes de la 
desprotecció de moltes dones. 

Ratifica, tot seguit, que estan molt d’acord amb el nom de la regidoria. 
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La Sra. Pérez vol deixar clar que el govern amb les seves mesures i actuacions 
té un compromís clar amb el suport a les persones que pateixen les violències; que 
s’ha de promoure la pedagogia social i la cultura de la no estigmatització i la no 
revictimització de les dones, canViant així el sentit comú anòmal i patriarcal de 
desconfiança i criminalització envers les dones que pateixen violències masclistes, i 
que està per sobre del sentit de justícia i de restabliment de convivència que 
aquest ajuntament vol promoure. 

 
c) Informes 
 
 

PART DECISÒRIA / EXECUTIVA 
 
a) Ratificacions 
 
b) Propostes d'acord 
 
 

COMISSIÓ D’ECONOMIA I HISENDA 
 
1. I) Aprovar el Compte General de l’exercici 2013 corresponent a l’Ajuntament, 

als Organismes Autònoms Municipals, a les Entitats Públiques Empresarials i a les 
Societats Mercantils de capital íntegrament municipal. II) Aprovar el Compte 
General de l’exercici 2014 corresponent a l’Ajuntament, als Organismes Autònoms 
Municipals, a les Entitats Públiques Empresarials i a les Societats Mercantils de 
capital íntegrament municipal. III) Adoptar, en l'exercici de les competències 
reservades al Consell Plenari de l'Ajuntament de Barcelona en relació a la societat 
privada municipal Barcelona de Serveis Municipals, SA, els acords següents: 
aprovar els comptes anuals i els comptes anuals consolidats de Barcelona de 
Serveis Municipals, SA, tancats a 31 de desembre del 2013 i a 31 de desembre del 
2014, integrats pel Balanç, el Compte de pèrdues i guanys, l’Estat de canvis en el 
patrimoni net, l’Estat de fluxos d’efectiu i la Memòria; aprovar els corresponents 
Informes de Gestió dels exercicis 2013 i 2014; aprovar la gestió realitzada als 
exercicis 2013 i 2014 pels administradors respectius; aprovar, la distribució de 
resultats de l’exercici tancat a 31 de desembre del 2013, el benefici obtingut, 
2.933.100,27 euros, es destina íntegrament a reserva voluntària i distribució de 
resultats de l’exercici tancat a 31 de desembre de 2014, el benefici obtingut, 
18.046.176,69 euros, es destinen a reserva legal 600.000,00 euros i a reserva 
voluntària 17.446.176,69 euros. segons consta en document annex. 

 
2. Restar assabentat de l’Informe de la Intervenció General sobre fiscalització a 

posteriori, corresponent a l’exercici 2014. 
 
La Sra. Alcaldessa anuncia que els punts 1 i 2 de l’ordre del dia es tractaran 

conjuntament, i que la votació es farà per separat. 
 
El Sr. Pisarello anuncia que el govern defensarà un posicionament favorable a la 

transparència en l’aprovació dels comptes generals del 2013 i 2014, a partir de la 
fiscalització. Precisa que votar-hi a favor no implica estar-hi conforme, ni amb la 
manera com es van distribuir, ni amb les responsabilitats legals que puguin 
generar. 

Així, justifica l’aprovació dels comptes per poder-los enViar a la Sindicatura de 
Comptes, que fa temps que els els reclama. Per tant, argumenta que atorguen un 
sí a la transparència, a fi que la sigui la Sindicatura qui fiscalitzi la gestió 
pressupostària dels dos darrers anys. 

Situa aquesta aprovació en el marc de la nova política de transparència del 
govern municipal, i aprofita per referir-se a l’Oficina per la Transparència i les 
Bones Pràctiques, que ahir mateix es va presentar. 

Afirma que són plenament conscients que, amb tot el dret, hi ha grups que han 
plantejat objeccions sobre alguns aspectes dels comptes d’aquests dos exercicis, i 
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de fet en comparteixen algunes. En aquest sentit, diu que són crítics amb moltes 
de les actuacions del mandat passat, i algunes ja les han pogut canViar. 

Concreta que la gestió dels pressupostos de 2012 i 2013, aquests darrers com a 
pròrroga dels pressupostos que el govern de CiU va pactar amb el grup del PP, 
inclou la privatització de Bamsa o la desarticulació de les polítiques d’ocupació 
activa, entre moltes altres coses. 

No obstant això, reitera que avui no avaluen la gestió pressupostària d’exercicis 
anteriors, sinó que es limiten a tancar els comptes a fi que la Sindicatura els 
fiscalitzi, conscients de la urgència, ja que el 15 d’octubre ja els hi haurien d’haver 
tramès. Tanmateix, lamenta que el calendari electoral hagi fet endarrerir 
l’aprovació d’aquests comptes, i considera que els terminis burocràtics, de 
vegades, no són percebuts ni entesos positivament per la ciutadania. 

En aquest sentit, avança que el seu grup està a favor d’un canvi legislatiu que 
contempli l’impàs de les conteses electorals pel que fa als terminis legals establerts 
per a l’aprovació dels comptes. Afegeix que fa un any que la Sindicatura de 
Comptes ja hauria d’haver començat a fiscalitzar els comptes de 2013, però no ho 
pot fer fins que el Plenari del Consell Municipal no els aprovi.  

Igualment, indica que la mateixa situació afecta els comptes de BSM del 2013, 
que no es van aprovar en el Ple de l’octubre de 2014. 

En conseqüència, proposen aquestes aprovacions per responsabilitat i 
transparència, cosa que no prejutja el posicionament del govern municipal sobre el 
seu contingut. 

 
La Sra. Recasens intervé com a responsable econòmica de l’anterior govern i, 

per tant, dels comptes que es porten a aprovació. 
Manifesta la seva sorpresa per la intervenció del Tinent d’Alcaldia, atès que els 

comptes ja han estat fiscalitzats i auditats, i que el que avui faran serà aprovar els 
comptes anuals, de pèrdues i guanys, la memòria i la gestió dels anys 2013 i 
2014, no només al grup consolidat de l’Ajuntament, sinó també de BSM. 

Observa que el Sr. Pisarello posava èmfasi en afirmar que el govern practica una 
nova política de transparència, i li recorda que fa molt i molt de temps que aquesta 
institució aprova comptes anuals, auditats, fiscalitzats i intervinguts; i lamenta que 
menystingui la feina dels equips de professionals que gestionen els recursos 
públics d’aquest ajuntament. 

Dit això, agraeix, com cada any, la feina de l’Interventor, de la Direcció de 
Pressupostos, de Comptabilitat, la dels equips tècnics, i té un record especial per 
Ramon Carrera, qui fou Director de Serveis d'Empreses, Consorcis i Fundacions de 
l’Ajuntament de Barcelona. 

Precisa que els comptes que els ocupen complien amb els principis que es van 
marcar en el mandat anterior: executar la totalitat del recursos de què disposaven, 
no fer dèficit, recuperar l’estabilitat perduda els darrers anys i, per tant, recuperar 
el dèficit acumulat, fer inversions fortes, que el deute fos Viable per a la institució, 
i també obtenir prou liquiditat per pagar els proveïdors a trenta dies, i tenir 
autonomia per acarar la conjuntura de crisi. 

Remarca, doncs, que unes finances solvents eren, i són, la millor garantia per a 
la resposta a les necessitats de les persones, i demanen a l’equip de govern que 
aquest sigui un valor a preservar. 

Continua dient que en els dos exercicis es va assolir un alt grau d’execució dels 
pressupostos; quantificable en un volum d’inversions el 2013 de 356 milions 
d’euros i de 631 el 2014, tot plegat adreçat al servei de les persones. 

Considera, igualment, que avui també fan justícia amb BSM, l’estructura 
competencial de la qual van aconseguir consolidar el darrer mandat, i també fer-la 
créixer. En aquest sentit, precisa que van ampliar els encàrrecs encomanats amb 
projectes d’èxit com el del Parc Güell o els agents cívics, que recorda al govern 
actual que continuen sota la seva responsabilitat. Afegeix que van tirar endavant 
l’operació Bamsa; la construcció de mil habitatges de lloguer assequible; i deixar 
solvència a l’empresa perquè pugui continuar fent front als reptes que se li 
presenten. 
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Acaba la seva intervenció dient que el seu grup està satisfet que avui s’avali la 
gestió de CiU dels darrers anys, i que es continuï garantint la solvència per a la 
prestació dels serveis a la ciutadania. 

 
El Sr. Sierra comença la seva intervenció agraint a l’Interventor i a tot l’equip 

tècnic la seva ajuda per analitzar el Compte General dels dos anys anteriors; i 
també l’ajuda prestada pels tècnics de BSM i la informació que els han facilitat. 

Dit això, anuncia l’abstenció del grup de Ciutadans al Compte General de 2013 i 
al de 2014, i també als comptes de BSM dels mateixos exercicis. Justifica aquest 
posicionament per diverses raons, entre les quals perquè el seu grup no formava 
part del consistori quan es van executar, no van intervenir en la seva configuració 
ni en la seva gestió, i tampoc en les polítiques que es volien desenvolupar amb 
l’instrument del pressupost.  

Observa que el compte del 2013 està dipositat a la Sindicatura de Comptes, de 
manera que els demanen que també hi portin el de 2014, amb independència que 
s’aprovin avui els comptes o no, a fi d’evitar possibles sancions per part d’aquest 
òrgan. 

Posa de manifest que no només s’han de fiscalitzar els comptes per 
transparència, cosa que subscriuen plenament, sinó també el projecte i la gestió 
dels pressupostos, també en l’àmbit contractual. En aquest sentit, es refereix a 
l’operació Bamsa, de la qual diu que no s’entén que un ajuntament vengui la “joia 
de la corona”, és a dir el seu actiu principal, tenint en compte que té superàvit i 
uns comptes sanejats. 

Reclama transparència en la gestió de les empreses que depenen de BSM, i posa 
com a exemple el servei del Bicing. Fa avinent que la reparació de les bicicletes no 
la fa BSM, sinó que es tracta d’un servei subcontractat a una empresa sobre la 
qual no tenen cap mena de control, i on els consta que s’estan produint 
irregularitats i precarització de la plantilla.  

 
La Sra. Capdevila avança que tal com van expressar en la comissió d’Economia i 

Hisenda el seu grup votarà a favor del Compte General del 2013 i del 2014, així 
com també dels comptes de BSM dels mateixos exercicis. 

Tal com han fet els grups que l’han precedit, agraeix la feina dels equips tècnics 
de la casa que, en definitiva, són els qui fan funcionar la maquinària municipal i de 
tots els seus organismes i empreses. Igualment, agraeix les facilitats que els han 
donat per poder consultar tots els expedients i factures de l’exercici 2014, així com 
la predisposició total a respondre’ls qualsevol dubte i ajudar-los en qualsevol dels 
seus plantejaments. 

Tot seguit, recorda que el 2014, el grup de coalició d’ERC l’anterior mandat va 
votar a favor dels comptes de l’exercici 2013; i reivindica la seva coherència de 
vot, i fa notar que no ha estat així en alguns grups d’aquest hemicicle.  

Retreu que per motius electoralistes s’aturin tràmits de la importància d’aquest 
que els ocupa, i assenyala que per al seu grup és important l’aprovació dels 
comptes, atès que és la garantia que la Sindicatura de Comptes pugui fer les 
revisions necessàries per validar la correcció dels comptes presentats i de tots els 
procediments emprats en la seva elaboració.  

Adverteix que si hi ha alguna irregularitat o incidència en els comptes, el pitjor 
que es pot fer és impedir que la Sindicatura en pugui fer la revisió; i afegeix que si 
volen transparència han de facilitar l’aplicació dels mecanismes de control que la 
garanteixin. 

Finalment, manifesta el rebuig frontal i directe a les lleis d’austeritat imposades 
pel govern central, que limiten escandalosament la llibertat en política fiscal 
d’aquest ajuntament. Recrimina que un ajuntament amb solvència contrastada a 
escala pressupostària i de liquiditat, que paga els seus proveïdors a 27 dies, i que 
té unes ràtios de deute a la meitat dels límits legals, es vegi obligat a generar 
superàvits pressupostaris per culpa de la regla de la despesa, que impedeix 
adaptar el seu nivell de despesa al d’ingressos d’una forma automàtica. 

Diu que aquest és un fet altament preocupant, ja que posa l’Ajuntament en la 
disjuntiva d’haver de generar superàvit per impulsar processos administratius per 
posar els recursos a disposició de la ciutadania; o el que és el mateix: lleis que 
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posen bastons a les rodes per destinar els recursos públics a lluitar contra les 
desigualtats i generar cohesió social i progrés. 

 
La Sra. Ballarín agraeix en nom del seu grup la possibilitat de poder votar per 

separat els Comptes Generals de 2013 i 2014 i, d’altra banda, els informes de 
gestió de BSM pels mateixos exercicis, atès que això els permet abstenir-se en el 
cas dels comptes i votar en contra pel que fa a BSM. 

Precisa que amb aquests posicionaments no pretenen qüestionar la magnífica 
tasca dels equips tècnics, i consideren que el Compte General s’ha formulat 
correctament i permet una imatge precisa i transparent de la situació patrimonial, 
de les despeses i ingressos, beneficis i pèrdues i de l’execució del pressupost de 
l’Ajuntament i dels seus ens depenents. 

Dit això, se suma al record al Sr. Ramon Carrera. 
Justifica l’abstenció als comptes generals dels dos exercicis anteriors per fer 

palès que són l’expressió comptable d’uns pressupostos fets amb uns 
plantejaments polítics que no comparteixen; així, durant el mandat 2011-2015 es 
va fer evident la feblesa d’un govern incapaç de crear consensos mínims en 
assumptes vitals per a la ciutat com són els pressupostos, i aprofita per recomanar 
al govern actual que prengui nota d’aquesta lliçó. 

Recorda que els pressupostos de 2014 es van haver d’aprovar mitjançant una 
qüestió de confiança, un mecanisme extraordinari que va posar de manifest que 
cap altre grup del consistori els donava suport. 

Afegeix que aquells pressupostos van estar molt marcats per la privatització dels 
aparcaments municipals i la creació de Bamsa, una empresa en què l’Ajuntament 
només té un 40% de participació, que va significar el punt final de BSM tal com 
l’havien concebut el 2002, i l’inici d’una nova manera d’entendre la política 
d’aparcaments de la ciutat, que òbViament no comparteixen. Puntualitza que la 
privatització esmentada es va produir els anys 2013 i 2014, i per aquesta raó 
emetran un vot negatiu als informes de gestió de BSM. 

Agraeix als tècnics responsables la confecció i la posada a disposició dels grups 
municipals dels comptes generals, així com a l’Interventor General l’informe 
exhaustiu i rigorós. Igualment, celebra les novetats d’accés informàtic directe als 
expedients que confia que es consolidi i es perfeccioni de cara als propers 
exercicis. 

Finalment, i tal com ja va apuntar en la Comissió Especial de Comptes, fa 
avinent que fóra bo que aquest ajuntament promogués canvis en la normativa 
estatal perquè els anys electorals els ajuntaments poguessin formular i presentar 
el Compte General sense endarreriments.  

 
El Sr. Mulleras agraeix als serveis de la casa l’atenció que els han dispensat en 

el procés de fiscalització dels comptes, alhora que també té un record especial per 
Ramon Carrera. 

Tot seguit, recomana al Sr. Pisarello que s’informi millor abans de dir segons 
què, i replica que el grup del PP no va aprovar els pressupostos ni els comptes dels 
exercicis 2013 i 2014. Tanmateix, posa de manifest que altres formacions del 
consistori van votar una cosa llavors, i avui canvien de posicionament, per la qual 
cosa pregunta per què el grup d’ICV-EUiA es va oposar i votar en contra dels 
pressupostos quan estava a l’oposició, mentre que formant part de l’equip de 
govern hi vota a favor. 

Per tant, posa en valor la coherència del seu grup en votar en contra d’aquests 
comptes. 

Afegeix que també són coherents en la tasca de fiscalització de l’Ajuntament, i 
es refereix al document de 160 al·legacions que han presentat als comptes, que 
suposa el 95% de totes les al·legacions que s’hi han presentat. Fa avinent la 
pretensió que aquestes al·legacions signifiquin una mena de guia d’allò que cal 
corregir; però, lamentablement, el nou govern no els n’ha acceptat ni una. En 
conseqüència, constaten que el que anomenen “nova política” comparteix els 
mateixos tics de sempre: cap autocrítica ni cap afany de millora. 

Puntualitza que arran de la fiscalització han detectat un abús de la contractació 
directa, més del 90% de tota la contractació. Entenen que es tracta d’una manera 
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d’atacar la lliure concurrència i també una fórmula de contractació més cara i més 
ineficient. Reclamen més transparència també en la contractació pública, i que es 
garanteixi l’objectivitat i el bon ús dels recursos públics; alhora que alerta que no 
es poden repetir pràctiques de contractació motivades per les relacions de família o 
d’amistat. 

Continua dient que el govern municipal no ha de continuar amb el fraccionament 
de contractes, i posa de manifest que ja han començat a detectar aquesta pràctica 
en aquest mandat. 

Pel que fa als convenis i a les subvencions, observa que els comptes que es 
porten a aprovació reflecteixen el finançament d’activitats i entitats 
independentistes, cosa que els suposa una raó extra per votar-hi en contra. 

Subratlla que també posen de manifest un augment de la fiscalitat, que durant 
el darrer mandat ha estat del 25% en el cas de l’IBI, i també de la resta 
d’impostos. En aquest sentit, diu que entén que el govern hi voti a favor, atès que 
planteja també continuar apujant l’IBI a 140.000 famílies de la ciutat l’any vinent. 

 
El Sr. Garganté avança que el seu grup votarà en contra dels dos punts, i ho 

justifica, d’una banda, perquè el seu grup és nou al consistori i, d’altra banda, 
perquè no han pogut revisar en quinze dies tots aquests comptes. Manifesta que 
no saben si això ha passat per incompliments dels temps marcats en el calendari a 
causa de les eleccions municipals, o si ha estat perquè s’ha passat de cinc grups 
municipals a set i que això ha suposat molta més feina als equips que havien de 
posar a la seva disposició la informació i les instruccions; o, potser, creuen que tal 
vegada podria haver estat per les externalitzacions que té l’IMI, i per la caiguda de 
la xarxa que va fer que durant un parell de dies no fos possible consultar els 
expedients electrònics. 

Afegeix que si el temps establert són quinze dies, és materialment impossible 
revisar els comptes generals de l’Ajuntament i les empreses amb una mica de 
detall. 

Precisa que entre els diversos expedients que van sol·licitar els va deixar molt 
intranquils, per exemple, el de licitació d’una campanya publicitària i de promoció 
del Mobile World Congress amb un import pressupostat de 450.000 euros, que va 
guanyar l’empresa que proposava l’actuació de la Fura dels Baus, tot i que en el 
contracte s’especifica que per motius de timing no es podrà implementar aquesta 
proposta, tot i que el 40% del pressupost anava destinat, precisament, a aquesta 
actuació. Remarca que la resta de l’import total de la partida destinada a la Fura 
no és proporcional al cost de l’espectacle, i resten 130.000 euros que no saben on 
han anat a parar. Continua dient que van presentar una al·legació per preguntar-
ho, i que l’informe de resposta diu que l’objectiu de la campanya esmentada són 
els visitants del Mobile World Congress, empresaris i directius de Barcelona i de 
fora i, com a element secundari, els ciutadans de Barcelona. Quant als 130.000 
euros els responen que s’han invertit en una pantalla digital, 12 opis digitals 
situats als passadissos del recintes firals i altres elements entre els quals anuncis 
en mitjans de comunicació. Critica, per tant, l’aportació de recursos extraordinaris 
a la celebració d’aquest congrés, i recorda que la ciutat aporta cinc milions d’euros 
a la Fundació Barcelona Mobile World Capital.  

En aquesta línia, recorda que el seu grup va sol·licitar renegociar les condicions 
del conveni del Mobile World Congress amb la introducció de clàusules socials, 
laborals, feministes i internacionalistes, que tots els grups els van votar en contra. 

Conclou, que el que queda ben clar, tal com es desprèn de l’informe de resposta 
a les al·legacions, és que la ciutadania de Barcelona és un element secundari. 

 
El Sr. Pisarello, a banda de sumar-se al reconeixement per la feina dels equips 

tècnics i de la Intervenció, repeteix que són ben conscients que estan aprovant uns 
comptes per facilitar-ne la fiscalització de la Sindicatura, però recalca que de cap 
manera significa que estiguin d’acord amb la seva filosofia, ni les seves prioritats. 

Entén que aquesta discrepància política és ben legítima, tal com demostra que 
s’han fet un seguit de valoracions en les intervencions dels grups, entre les quals 
la privatització dels aparcaments municipals, o les pràctiques de contractació, que 
comparteixen plenament. 
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No obstant això, insisteix que no estan parlant del fons del pressupost, sinó de 
l’aprovació dels comptes a fi que la fiscalització sigui correcta, tot i que, reitera, 
entenen els posicionaments de les diverses forces polítiques que componen el 
consistori. 

Igualment, reconeix que hi ha hagut un problema de temps, i admet que han de 
pressionar perquè canviï la legislació estatal. 

Quant als aspectes puntuals que han anat sortint, recorda al Sr. Garganté que el 
govern no va aprovar la proposta del seu grup a què s’ha referit en els termes que 
plantejava, però també li recorda que molts grups van defensar la necessitat de fer 
una interpretació tan garantista com fos possible de les clàusules en un sentit 
social i no precaritzador. 

 
La Sra. Recasens fa notar als grups que han manifestat discrepàncies que han 

tingut temps per presentar al·legacions. 
Replica a la Sra. Ballarín que l’anterior govern va ser capaç de teixir consensos 

en els pressupostos, tal com demostra que va poder pactar amb el grup del PSC. 
Finalment, justifica l’operació Bamsa per la rendibilització d’uns actius destinats 

a la mobilitat i habitatge de lloguer assequible, i aprofita per recordar al Sr. 
Pisarello que tenen a la seva disposició els ingressos que va generar. 

 
La Sra. Ballarín remarca que l’abstenció del seu grup és perquè l’objectiu del 

manteniment de la solvència va anar en detriment del servei de la ciutadania, com 
correspondria en una situació d’emergència social. Quant al vot negatiu en el cas 
de BSM, torna a dir que està motivat per l’operació Bamsa. 

 
El Sr. Garganté precisa que van plantejar renegociar el contracte del Mobile 

World Congress, i algun grup va instar que es modifiqués. 
 
El Sr. Pisarello respon al Sr. Garganté que qualsevol reinterpretació de les 

clàusules d’un conveni o un acord comporta negociació, i assegura que està 
convençut que no hi ha discrepància de fons en la proposta esmentada, sinó en el 
plantejament. 

 
S’aprova el dictamen núm. 1 en debat, en la part que fa referència als Comptes 

Generals de 2013 i 2014 (apartats I i II), amb l’abstenció dels Srs. Sierra i Alonso i 
les Sres. Mejías, Sierra i Barceló, i també dels Srs. Collboni i Mòdol i les Sres. 
Andrés i Ballarín, i el vot en contra dels Srs. Fernández Díaz i Mulleres i la Sra. 
Esteller, i també del Sr. Garganté i les Sres. Lecha i Rovira. 

 
S’aprova el dictamen núm. 1 en debat, en la part que fa referència als Comptes 

anuals de 2013 i 2014 de Barcelona de Serveis Municipals, S.A. (apartat III), amb 
l’abstenció dels Srs. Sierra i Alonso i les Sres. Mejías, Sierra i Barceló, i el vot en 
contra dels Srs. Collboni i Mòdol i les Sres. Andrés i Ballarín, dels Srs. Fernández 
Díaz i Mulleres i la Sra. Esteller, i també del Sr. Garganté i les Sres. Lecha i Rovira. 

 
Tot seguit es dóna per aprovada amb els mateixos vots aquesta acta en la part 

que estrictament fa referència a l’adopció dels acords precedents, per tal d’agilitar-
ne la inscripció en el Registre Mercantil. 

 
S'acorda l'assabentament de l'Informe de la Intervenció General sobre 

fiscalització a posteriori corresponent a l'exercici de 2014. 
 
 

COMISSIÓ DE DRETS SOCIALS, CULTURA I ESPORTS 
 
3. Aprovar, d’acord amb l’article 1 dels Estatuts del Consorci del Pla de 

Rehabilitació i Equipament de Teatres de Barcelona, l’addenda al Conveni de 
col·laboració entre l’Administració General de l’Estat, la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament de Barcelona, signat el 15 de novembre de 2001, modificat i 
prorrogat el 21 de febrer de 2007 i el 13 de setembre de 2011, per la qual es 
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prorroga la vigència del Consorci del Pla de Rehabilitació i Equipament de Teatres 
de Barcelona per al període 2016-2020, i s’acorda l’aportació econòmica per part 
de l’Ajuntament de Barcelona per import màxim de 751.265,15 euros (150.253,03 
euros anuals), que es farà amb càrrec a l’estat de previsions d’ingressos i despeses 
de l’Institut de Cultura de Barcelona, tot condicionat a l’existència de crèdit 
adequat i suficient per a cada exercici pressupostari i a l’efectiva aprovació de les 
aportacions per les altres administracions consorciades. 

 
El Sr. Asens valora molt positivament el consorci del Pla de Rehabilitació i 

Equipament de Teatres de Barcelona, que ha permès la rehabilitació d’una 
trentena d’equipaments d’art escènic, absolutament transversal pel que fa a les 
dimensions i a la tipologia d’espectacles. 

Precisa que el consorci està compost per l’Ajuntament, que aporta el 25% del 
total, el govern central i la Generalitat, i que té com a objecte la concessió d’ajudes 
i subvencions a la rehabilitació i dotació d’equipaments teatrals. Indica que es va 
constituir el 2011, i que es va prorrogant per períodes de quatre anys; així, el 
maig de 2015 la junta de govern va acordar prorrogar-lo un quadrienni més, 2016-
2020.  

Constata que el consorci ha fet un servei important al sector teatral com a eina 
de col·laboració indispensable, i que l’ha de continuar fent. 

 
El Sr. Ciurana expressa el vot favorable a aquest dictamen, i remarca que el 

consorci s’ha revelat com una eina útil per a l’adequació i les inversions de 
manteniment o d’adaptació a normes d’accessibilitat entre altres aspectes dels 
espais escènics de la ciutat. Puntualitza que el consorci es refereix als teatres 
comercials, i recorda que en el mandat anterior aquest ajuntament va fer una 
convocatòria suplementària de fins a quatre milions d’euros adreçada a la 
rehabilitació i la posada en norma dels espais escènics de les entitats, que confien 
que continuï en el present mandat. 

 
La Sra. Sierra expressa la satisfacció del seu grup perquè finalment parlen de 

cultura en el Ple, malgrat que només sigui per aprovar una pròrroga, fet que els 
sembla simptomàtic de la manca d’interès de l’equip de govern en l’àmbit cultural. 

Posa en valor que el govern de CiU tenia un model cultural, tot i estar molt 
allunyat del de Ciutadans i amb molts aspectes criticables al seu parer. Altrament, 
fa notar que Barcelona en Comú, que porta cinc mesos al capdavant de 
l’Ajuntament, encara no ha fet res en l’àmbit de la cultura. Igualment, entén que la 
desídia del govern es fa palesa en cada sessió de la comissió de Drets Socials, 
Cultura i Esport. 

Recorda que el seu grup va demanar la compareixença de la comissionada de 
Cultura per preguntar-li quines serien les seves directrius i les seves propostes, i 
que com a resposta els va dir que endegaria un procés participatiu, del qual a dia 
d’avui encara no han tingut cap notícia. Addueix que això els fa pensar que, entre 
la posada en marxa del procés, la presa de decisions i, finalment, l’execució, 
esgotaran tota la legislatura sense projecte cultural. 

Altrament, constata que el seu grup té la voluntat que Barcelona sigui una ciutat 
capdavantera, que torni a ser la capital cultural que va ser i, per tant, insten el 
govern municipal a fer alguna cosa més que aprovar pròrrogues. 

 
El Sr. Puigcorbé assenyala que el grup d’ERC votarà a favor de la pròrroga del 

conveni perquè considera molt positiu l’objectiu de concedir subvencions per a la 
rehabilitació i dotació d’equipament dels teatres de la ciutat; sabent, a més, que 
l’aportació de l’Ajuntament és la màxima possible –150.253 euros anuals–, enfront 
dels 300.000 euros del ministeri i la mateixa xifra provinent de l’Institut Català de 
les Empreses Culturals (ICEC). 

Reitera la demanda, tal com van sol·licitar en comissió, de disposar de tota la 
informació referent al repartiment d’aquests diners. 
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El Sr. Mòdol justifica la reserva de vot que el seu grup va fer en comissió perquè 

volien saber el destí dels diners, i també per la perplexitat que els va causar la 
pròrroga d’un acord entre tres administracions, de les quals l’única que dóna 
garanties de pagament és aquest ajuntament. 

Confirma que avui emetran un vot favorable, i confia que entre tots siguin 
capaços d’augmentar la dotació i de fer que la resta d’administracions compleixin 
amb els seus compromisos. 

 
La Sra. Esteller entén que aquest conveni, com altres del mateix tipus, és el 

millor exemple que quan les administracions treballen juntes es beneficia la 
ciutadania, en aquest cas amb la rehabilitació dels teatres de Barcelona. 

Remarca que la que avui aproven és la tercera pròrroga del conveni, en el qual 
l’estat, la Generalitat i l’Ajuntament aporten recursos per millorar el manteniment i 
la rehabilitació dels equipaments teatrals. 

Reclama al Sr. Asens que doni respostes en les comissions, atès que han 
constatat que es desentén de la cultura, tal com demostra que remet tota l’acció 
que li pertoca a la comissionada, tenint en compte que ell és el membre del govern 
responsable d’aquest àmbit. Per tant, li demana la presentació d’un pla amb els 
eixos de treball al més aViat possible. 

 
La Sra. Rovira observa que el Consorci del Pla de Rehabilitació i Equipament de 

Teatres de Barcelona es va crear el 2001 amb l’objectiu concret, i d’urgència, de 
rehabilitar edificis de la zona del Paral·lel. Per tant, entén que és evident que no es 
va crear per al manteniment ordinari d’instal·lacions teatrals. 

Manifesta que no acaben de veure la necessitat de renovar un acord fins al 
2020, en el qual hi ha el ministeri, atès que confien que el procés d’independència 
avanci i, per tant, que no sigui necessari ratificar acords amb l’estat. 

Afegeix que revisant les subvencions que s’han atorgat, han observat que van a 
parar majoritàriament a empreses teatrals privades, i atès que el govern pretén 
promoure una cultura a l’abast de tothom i el foment d’una cultura alternativa i en 
el teixit associatiu dels barris, entenen que convindria revisar on van parar les 
ajudes i subvencions. 

Finalment, diu que també consideren que cal un debat sobre el model cultural 
volen per a Barcelona, i en què tots els agents hi estiguin implicats a fi de no fer 
continuisme del model cultural imperant fins ara. 

 
El Sr. Asens agraeix el vot favorable dels grups municipals, i lamenta que els 

grups de Ciutadans i del PP hagin aprofitat l’ocasió per intentar desgastar el govern 
i desmerèixer l’acció de la comissionada, que els recorda que també forma part del 
govern. Matisa, alhora, la intervenció del Sr. Mòdol dient que l’aportació de 
l’Ajuntament és del 25% del total. 

 
La Sra. Sierra replica les paraules del Sr. Asens afirmant que només han 

aprofitat l’oportunitat per parlar de cultura, cosa que no sol succeir 
malauradament. 

 
El Sr. Puigcorbé afegeix que, a més de trobar molt positiva la pròrroga del 

conveni, insten el govern a adquirir el Teatre Principal per a la ciutat. 
 
La Sra. Esteller reclama al Sr. Asens que assumeixi les seves responsabilitats, i 

que no faci desistiment de funcions. Observa que la funció de la comissionada és 
fer de complement a l’acció de govern de l’Àrea de Cultura. 

 
S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra del Sr. Garganté i les Sres. 

Lecha i Rovira. 
 
 
 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 255 
 

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I 
SEGURETAT I PREVENCIÓ 

 
4. Designar l’Im. Sr. Eloi Badia Casas representant de l’Ajuntament de Barcelona 

al Consell Metropolità de l’Àrea Metropolitana de Barcelona en substitució de la 
Ima. Sra. Laia Ortiz Castellví. 

 
S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent. 
 
5. Adoptar, en l'exercici de les competències reservades a l'Ajuntament com a 

soci únic de la Societat Barcelona Gestió Urbanística, SA, els acords següents:  
 
Primer. Designar el Sr. Jordi Campillo Gámez membre del Consell 

d'Administració de l’esmentada Societat, en substitució del Sr. Raimundo Viejo 
Viñas. Segon. Establir que el termini de designació del conseller que es nomena 
serà l'establert en els respectius estatuts, sens perjudici de la renovació que fos 
procedent en el canvi de mandat consistorial. Tercer. Facultar indistintament el 
President i el Secretari del Consell d'Administració per comparèixer davant notari i 
elevar a escriptura pública el nomenament anterior, com també per complir els 
tràmits necessaris per a la seva inscripció en el Registre Mercantil i també la 
correcció d'errors materials en cas necessari. 

 
S’aprova el dictamen precedent amb l’abstenció dels Srs. Sierra i Alonso i les 

Sres. Mejías, Sierra i Barceló amb aquest nou redactat: 
 
Adoptar, en l'exercici de les competències reservades a l'Ajuntament com a soci 

únic de la Societat Barcelona Gestió Urbanística, SA, els acords següents: Primer. 
Designar l’Im. Sr. Eloi Badia Casas membre del Consell d'Administració de 
l’esmentada Societat, en substitució del Sr. Raimundo Viejo Viñas. Segon. Establir 
que el termini de designació del conseller que es nomena serà l'establert en els 
respectius estatuts, sens perjudici de la renovació que fos procedent en el canvi de 
mandat consistorial. Tercer. Facultar indistintament el President i el Secretari del 
Consell d'Administració per comparèixer davant notari i elevar a escriptura pública 
el nomenament anterior, com també per complir els tràmits necessaris per a la 
seva inscripció en el Registre Mercantil i també la correcció d'errors materials en 
cas necessari. 

 
Tot seguit es dóna per aprovada amb els mateixos vots aquesta acta en la part 

que estrictament fa referència a l’adopció dels acords precedents, per tal d’agilitar-
ne la inscripció en el Registre Mercantil. 

 
6. Ratificar el Decret d'Alcaldia, de 29 d'octubre de 2015, que designa la 

Comissió encarregada d'efectuar el sorteig entre els electors pel nomenament de 
Presidents i Vocals que hauran de constituir les Meses Electorals, formada pel 
Director de Informació de Base i Cartografia de l'Institut Municipal d'Informàtica, 
senyor Lluís Sanz i Marco, el Cap de Departament de Població de l’esmentat 
Institut, senyor Josep F. Olivé i Figa, la Responsable de Gestió del Padró, senyora 
Alicia Aira Castro i actuant com a Secretari l’Im. Secretari General de l'Ajuntament, 
o persona en qui delegui, i fixar el dia 21 de novembre a les 9,30 hores a la Sala 
Lluís Companys d’aquest Ajuntament (Edifici Novíssim, 1ª Planta), per a la 
celebració de l'esmentat sorteig. 

 
S’aprova el dictamen precedent amb el vot en contra del Sr. Garganté i les Sres. 

Lecha i Rovira. 
 

COMISSIÓ D'ECOLOGIA, URBANISME I MOBILITAT 
 

Districte de l'Eixample 
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7. Ordenar, a l’empara de l’article 107.2 del Text refós de la Llei d’Urbanisme 
(Decret legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), la publicació en el Butlletí Oficial de la 
província de Barcelona de l’acte presumpte d’aprovació definitiva, per silenci 
administratiu positiu, del Pla especial urbanístic per a la implantació d’un 
establiment especialitzat, menor de 5.000 m2, situat al passeig de Gràcia, núm. 
16, promogut per Zara España, S.A., i de la seva normativa; i procedir, si escau, a 
la seva notificació. 

 
La Sra. Sanz indica que amb aquest expedient s’ordena la publicació al BOPB de 

l’acte presumpte d’aprovació definitiva per a l’ampliació comercial de l’establiment 
de Zara al passeig de Gràcia, 16. Assenyala que l’aprovació inicial del Pla Especial 
Urbanístic (PEU) es va fer el 21 de gener de 2015, i suposa l’augment de sostre 
comercial en 4.573 metres quadrats; precisa que un cop finalitzat el període 
d’exposició pública, en data 30 de juny de 2015, i a manca d’actuació per part del 
govern sortint, el pla va quedar aprovat definitivament per silenci administratiu. 

Recorda que en la sessió de la setmana passada de la comissió d’Ecologia, 
Urbanisme i Mobilitat el govern va presentar un informe amb un protocol i un 
seguit d’actuacions, i malgrat que aquest és un aspecte regulat clarament per la 
Llei d’urbanisme de Catalunya, consideren que hi ha marge perquè la política entri 
en joc en qualsevol dels moments de la fase administrativa d’aquests 
planejaments, cosa que significa que el Plenari és sobirà per emetre posicionament 
en relació a la suspensió, la denegació o la continuació de la tramitació. En 
conseqüència, confirma que hi ha un compromís polític per evitar que s’aprovi cap 
pla urbanístic per silenci administratiu. 

 
El Sr. Martí anuncia el vot favorable del seu grup a l’aprovació del PEU perquè es 

tracta d’un tràmit ineludible. 
Reitera l’argumentació que van fer en la comissió esmentada, amb la qual 

mostraven la seva discrepància amb l’anàlisi política de la Tinenta d’Alcaldia, 
alhora que també apel·laven a la responsabilitat del govern actual en l’aprovació 
d’aquest plantejament per silenci administratiu positiu. 

Afegeix que valoren positivament la mesura que va presentar en aquella 
comissió la Sra. Sanz, malgrat que són escèptics quant a la seva efectivitat per 
evitar al cent per cent futures aprovacions per aquesta Via. 

Recorda que el govern electe el 24 de maig passat va demanar al govern sortint, 
no sense polèmica i acusacions infundades, que no assumís cap compromís, ni 
signés cap contracte o conveni, ni tràmit, ni cap licitació de planejament que 
pogués hipotecar-lo o condicionar-lo. 

Igualment, es refereix a què l’anterior equip d’Hàbitat Urbà presentava 
mensualment als grups de l’oposició un informe amb la situació d’execució i els 
tràmits de cadascun dels planejaments urbanístics en curs, de manera que el grup 
d’ICV-EUiA, actualment al govern, disposava de tota la informació respecte a 
aquest cas. I precisa que el 13 de juny, data de presa de possessió del nou 
govern, el govern sortint li va lliurar un informe de traspàs de l’Àrea d’Hàbitat 
Urbà, en el qual s’especificava que el silenci administratiu en el cas que els ocupa 
es produiria el 30 de juny. Per tant, considera que el govern ha d’assumir la 
responsabilitat que li correspon. 

 
El Sr. Alonso expressa el rebuig del seu grup a l’aprovació d’expedients 

urbanístics per silenci administratiu. Diu que sospiten que l’anterior govern va fer 
servir aquesta pràctica com una Via per aprovar projectes polèmics, d’esquena als 
interessos de la ciutadania, i a fi d’evitar el desgast polític. 

Recrimina que, d’una banda, es dediqués a defensar el comerç de proximitat i, 
d’altra banda, aprovés superfícies comercials sense el debat adequat i per la porta 
del darrere. 

Remarca que el silenci administratiu és un dret de les persones per evitar l’abús 
de l’administració, però consideren que l’anterior govern el va pervertir com a eina 
de gestió antidemocràtica. Retreu que fer-ne ús per aprovar projectes urbanístics 
suposa, d’entrada, una estafa democràtica, atès que durant el procés d’aprovació o 
de denegació s’elaboren diversos informes i s’estableix un període d’al·legacions; 
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altrament, si no es resol de forma explícita aquest tràmit, tots aquests informes i 
al·legacions no són tinguts en compte. Afegeix que també significa una estafa 
jurídica i un menyspreu als drets de la ciutadania. 

Posa de manifest que el seu grup entén l’urbanisme com una eina fonamental 
per a la creació d’un model de ciutat sostenible i que garanteixi la cohesió social, i 
que l’ajuntament ha de liderar aquesta gestió. Altrament, fer servir el silenci 
positiu com una eina de gestió urbanística és renunciar a aquest lideratge. Per 
aquest motiu, censura les polítiques que han admès fer-ne ús. 

 
El Sr. Coronas avança que el seu grup farà una abstenció en aquest punt atès 

que, per imperatiu legal, no hi poden votar en contra. 
Quant a la mesura de govern presentada en la comissió d’Ecologia, Urbanisme i 

Mobilitat a què s’ha referit la Sra. Sanz, manifesta que els va sorprendre la seva 
manca d’ambició, i entenen que no serà cap solució per evitar futures aprovacions 
per silenci administratiu. Precisa que l’única cosa que plantejava era ampliar el 
període d’exposició pública i d’al·legacions i afegir un indicador de la data a partir 
de la qual es considera que se supera el silenci administratiu, i reconeix que el seu 
grup es pensava que això ja es feia. 

Afegeix que en l’organigrama que constava en el document de la mesura hi 
apareixia l’aprovació per silenci administratiu com a part final d’un procés. Per 
tant, convida el govern a aplicar la transparència que tant predica també als 
silencis administratius, perquè la ciutadania i aquest consistori tenen dret a saber 
per què succeeixen; subratlla que no fer-ho saber als grups de l’oposició és negar-
los poder pronunciar-se sobre qualsevol planejament urbanístic. 

 
El Sr. Mòdol aclareix que amb aquesta votació no estan aprovant o desestimant 

l’aparició d’una superfície comercial. Dit això, considera positiva qualsevol mesura 
per mirar de ser el màxim de transparents i que aquests procediments no es facin 
servir més, tot i que estan convençuts que continuaran passant perquè impliquen 
aspectes de recursos humans i altres que no són estrictament polítics. 

Puntualitza que voten a favor d’aquesta publicació per una qüestió legal. 
Recorda que en comissió el seu grup va apel·lar a la responsabilitat dels partits 

polítics de no fer demagògia amb assumptes com el que els ocupa; en aquest 
sentit, dóna suport a la mesura de govern que s’hi va presentar amb l’objectiu 
d’evitar al màxim i donar més transparència als processos urbanístics, i reitera la 
demanda als grups perquè segueixin aquests processos de bon principi i que no 
evadeixin la responsabilitat un cop ha conclòs el procés amb un silenci 
administratiu. 

 
El Sr. Fernández Díaz compara l’organització avui del Black Friday per bona part 

del comerç de la ciutat, amb el particular black friday del govern municipal en 
aquesta sessió amb un dos per un: l’aprovació de dues ampliacions de superfícies 
comercials per silenci administratiu. Aprofita per recordar, igualment, que durant 
aquest anys s’hauran aprovat els planejaments que permeten l’obertura o 
l’ampliació de quatre centres comercials per silenci administratiu. 

Recrimina, per tant, que el que ha de significar una mesura excepcional en el 
dret administratiu s’hagi convertit en normal en aquest ajuntament. 

Manifesta que el seu grup s’abstindrà, tot i que hauria volgut votar en contra en 
coherència amb el plantejament que acaba de fer, però justifica el posicionament 
perquè es tracta d’un acte de tràmit, i que ho fan per imperatiu legal. 

Insisteix, però, que el govern de la ciutat ha prendre les mesures adients per 
garantir que aquests fets no es tornin a produir, i es remet al seguit de propostes 
que el seu grup va fer en l’anterior sessió de Plenari. 

Afegeix que no els deixa de sorprendre el posicionament favorable del govern en 
aquests dos casos d’aprovació per silenci administratiu, quan fa només un any, el 
grup d’ICV-EUiA, llavors a l’oposició, hi votava en contra i ho qualificava de fet 
inèdit que mereixia un rebuig ferm en termes democràtics. 

 
La Sra. Lecha fa avinent que ja van definir el seu posicionament en comissió, on 

van votar en contra d’aquest punt argumentant, d’entrada, que el silenci 
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administratiu és una qüestió de voluntat política; així com també ho són els criteris 
d’interpretació de l’expedient, que poden decantar cap a una decisió o una altra. 

Pel que fa a aquest expedient concret, el seu grup entén que hi pot haver 
responsabilitat de Barcelona en Comú, atès que el juny mateix el procés va quedar 
interromput en demanar uns informes a Zara per deficiències en l’informe a l’ATM, 
i a això s’hi suma que l’agost no és hàbil. Per tant, quan es va resoldre aquesta 
demanda, el termini per a l’aprovació per silenci administratiu va avançar a 
l’octubre. 

Així doncs, demana que els criteris i l’exposició d’aquests expedients es tornin a 
revisar. 

 
La Sra. Sanz puntualitza que per interrompre qualsevol aspecte del procediment 

hi ha d’haver acord del Ple; per tant, per molt que es requereixi nova informació al 
promotor, el procediment administratiu que finalment desemboca en l’aprovació 
per silenci administratiu no pot quedar interromput per una sol·licitud de demanda 
d’informació, tal com confirmen els Serveis Jurídics. 

Ratifica, per tant, que el silenci administratiu es produeix el 30 de juny; i afegeix 
que l’informe d’ATM és preceptiu, però cap dels altres requerits són vinculants. 

Conclou, per tant, que la qüestió és força complexa, i reafirma la voluntat del 
govern municipal per treballar a fons en totes les responsabilitats que li pertoquin i 
el compromís polític per evitar que torni a passar una aprovació per silenci 
administratiu. Això no obstant, lamenta el llegat urbanístic i comercial que ha 
deixat l’anterior govern municipal a la ciutat, i confirma que estan intentant 
prendre el control i la governança en aquestes qüestions. 

 
S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels Srs. Bosch, Coronas i 

Puigcorbé i les Sres. Benedí i Capdevila, i també dels Srs. Fernández Díaz i 
Mulleres i la Sra. Esteller, i el vot en contra del Sr. Garganté i les Sres. Lecha i 
Rovira. 

 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

 
8. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla Especial Urbanístic d’Ordenació de l’École Maternelle del Lycée 
Français de Barcelona, situat al carrer Munner 3 i 5, promogut per l’AEFE (Agence 
pour l'Enseignement Français a l’Etranger). 

 
S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent. 
 

Districte de Gràcia 
 
9. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a la concreció de la titularitat, el tipus i 
l’ordenació del Col·legi Kostka, ubicat a l’avinguda Mare de Déu de la Salut, núm. 
17, promogut per la Fundació Jesuïtes Educació, amb les modificacions a què fa 
referència l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament, que consta a 
l’expedient i a efectes de motivació s’incorpora a aquest acord. 

 
S’aprova el dictamen precedent amb l’abstenció del Sr. Garganté i les Sres. 

Lecha i Rovira. 
 
10. Suspendre l’aprovació definitiva, de conformitat amb l’article 92.1.b del Text 

Refós de la Llei d’Urbanisme (Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), del Pla 
especial Urbanístic d’assignació d’usos i ordenació de volums de la Unitat 
d’Actuació núm.3 de l’illa situada als carrers de Mare de Déu de la Salut, de 
l’Escorial, de Molist, d’Antequera i de la Riera de Can Toda, promoguda per 
Peromoinver S.L.U., atesa l’existència de motius determinants de la suspensió de 
la seva aprovació, fonamentats a l’informe de la Direcció de Serveis de 
Planejament que consta a l’expedient i es dóna per reproduït a efectes de 
motivació; advertir als promotors del Pla, de conformitat amb l’article 92.1 de la 
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Llei 30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
Públiques i del Procediment Administratiu Comú, que disposen d’un termini de tres 
mesos, a comptar des del dia següent al de la notificació d’aquest acord, per 
resoldre les deficiències assenyalades a l’informe de referència; en cas que no ho 
facin, es declararà la caducitat de l’expedient administratiu i es procedirà a l’arxiu 
de les actuacions; notificar el present acord als promotors del Pla. 

 
La Sra. Sanz explica que amb aquest expedient es planteja la suspensió del Pla 

Especial Urbanístic (PEU), atès que si no es feia s’incorreria en silenci administratiu 
el proper 12 de desembre. Precisa que proposen la suspensió perquè falten tres 
informes indispensables per abordar el PEU, l’informe de Benestar i Família de la 
Generalitat perquè es tracta d’una residència de gent gran, el d’interès públic de 
declaració de la motivació de fer l’equipament en l’àmbit concret, i l’informe 
d’obres de risc atès que l’emplaçament on s’ha previst ubicar l’equipament està a 
una gran profunditat. 

 
El Sr. Martí anuncia que el vot del seu grup també serà favorable a la suspensió 

temporal del PEU pels motius al·legats per la Tinenta d’Alcaldia, i confia que els 
promotors puguin, en temps i forma, aportar els informes que ha esmentat a fi 
d’iniciar la construcció de l’equipament, que tot i que és d’iniciativa privada respon 
a la planificació de futur de serveis d’atenció a la gent gran. 

 
El Sr. Alonso manifesta que estan d’acord amb la suspensió temporal del PEU 

perquè s’impedeix que es produeixi el silenci administratiu; tanmateix, fa avinent 
que consideren que hi ha hagut certes contradiccions en la gestió de l’expedient. 
Precisa, en aquest sentit, que ara s’al·ludeix a la manca de determinats informes 
tècnics dels quals no n’havien parlat, per la qual cosa anuncia l’abstenció del seu 
grup. 

 
El Sr. Coronas observa que la Via de les suspensions no és la solució més adient 

per evitar els silencis administratius, i entén que s’ha de mirar de recórrer a altres 
mesures abans. Avança que el grup d’ERC s’abstindrà perquè hi ha un 
posicionament favorable previ del Ple del Districte al PEU, de manera que els 
sembla contradictòria la suspensió que ara proposen. 

 
El Sr. Mòdol afirma que estan d’acord amb la suspensió del PEU, però demanen 

al govern habilitat i capacitat negociadora amb el promotor perquè consideren que 
cal que s’acabi aprovant la residència per a gent gran, que tot i ser d’iniciativa 
privada té uns efectes positius. Pel que fa a l’aparcament, que segurament és la 
part més crítica del projecte, entenen que es pot ajustar perquè és absolutament 
necessari. Però remarca, sobretot, que la tramitació del PEU permet l’obertura d’un 
carrer, amb la qual cosa es guanya espai públic. 

 
El Sr. Mulleras posa en relleu que tot i que s’intenta evitar un silenci 

administratiu, s’ha de matisar que en aquest cas no es tracta d’una superfície 
comercial sinó d’un equipament social. 

Posa de manifest que alguns dels informes que falten són municipals, fet que 
evidencia la incongruència que, d’una banda, no s’ha assumit la competència que 
pertoca i, d’altra banda, es declara la suspensió perquè no s’han fet els informes 
preceptius. 

Per tant, anuncia l’abstenció del seu grup a l’espera de poder analitzar més a 
fons les responsabilitats que han portat a la suspensió del PEU. 

 
La Sra. Lecha avança que estan a favor de la suspensió del PEU. Fa notar que 

aquest equipament per a gent gran és privat, d’un promotor que es dedica a 
l’adquisició de finques urbanes per a la seva explotació en règim d’arrendament. 
Per tant, fa notar que el futur de la residència per a gent gran serà l’explotació per 
a benefici privat i amb plantilles que tenen un règim laboral precari. Altrament, el 
seu grup reivindica centres per a gent gran oberts a tothom i només per a 
persones amb poder adquisitiu. 
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La Sra. Sanz respon al Sr. Alonso que mai no han amagat l’assumpte dels 

informes, i li recorda que n’han parlat en comissió.  
Quant als arguments expressats pel Sr. Mulleras, precisa que no es tracta 

només d’informes sobre l’equipament geriàtric, sinó també sobre l’aparcament 
subterrani de cinc plantes amb el risc que impliquen les obres en profunditat i, per 
tant, que requereix més informes que els previstos inicialment. 

 
S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció dels Srs. Sierra i Alonso i les 

Sres. Mejías, Sierra i Barceló, dels Srs. Bosch, Coronas i Puigcorbé i les Sres. 
Benedí i Capdevila, i també dels Srs. Fernández Díaz i Mulleres i la Sra. Esteller. 

 
Districte d'Horta-Guinardó 

 
11. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de Millora Urbana i Inventari dels elements protegits del 
conjunt del carrer d’Aiguafreda, claus 8(p), 15(p), i 15, d’iniciativa municipal. 

 
S’aprova, per unanimitat, el dictamen precedent. 
 
12. Aprovar provisionalment, de conformitat amb l’article 66.3 de la Carta 

Municipal de Barcelona, la Modificació del Pla General Metropolità per a la 
remodelació del Mercat de la Vall d’Hebron, d’iniciativa municipal, amb les 
modificacions a què fa referència l’informe de la Direcció de Serveis de 
Planejament, i a efectes de motivació s’incorpora a aquest acord; i trametre 
l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació 
definitiva. 

 
La Sra. Sanz indica que la modificació de PGM dóna compliment a l’acord a què 

s’ha arribat entre els paradistes del mercat de la Vall d’Hebron, l’Institut Municipal 
de Mercats i el Districte d’Horta-Guinardó per mantenir, ampliar i millorar el 
mercat en la seva ubicació actual. 

 
El Sr. Blasi anuncia que donaran suport a aquest punt, i expressa la satisfacció 

per aquesta modificació, que arrenca el mandat passat, fruit d’una vella 
reivindicació dels paradistes i del Districte per trobar un emplaçament definitiu, 
que es manté en la ubicació actual, i que suposa un guany per a diversos barris de 
l’entorn. 

 
El Sr. Alonso es felicita per l’aprovació de la modificació de PGM per a la reforma 

del mercat de la Vall d’Hebron. Aprofita per posar de manifest que el seu grup 
dóna ple suport a l’activitat dels mercats municipals, que suposen un nucli de 
centralitat, d’activitat comercial i de convivència als barris. 

 
El Sr. Coronas també es felicita per aquesta aprovació que dóna resposta a una 

antiga reivindicació. Observa que el mercat, que els veïns volen que s’anomeni Vall 
d’Hebron-Teixonera, serà un dels elements bàsics de la nova associació comercial 
Tres Turons que s’està gestant i que unirà els barris del Carmel, La Teixonera i Vall 
d’Hebron. 

 
El Sr. Mòdol avança el vot a favor de la modificació perquè recull una bona feina 

de l’Institut Municipal de Mercats i el consens dels comerciants. 
Es refereix a tot el procés viscut, que va provocar un cert patiment entre els 

paradistes, en considerar que el mercat es podia traslladar a la llosa de la Vall 
d’Hebron, però que finalment restarà en la seva ubicació actual. 

 
El Sr. Mulleras precisa que fa més de catorze anys que paradistes i veïns 

esperen una solució per al seu mercat. En aquest sentit, posa en valor que el seu 
grup va impulsar durant el mandat anterior el desbloqueig d’aquesta remodelació, 
que va tornar a encallar per un problema urbanístic. 
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Subratlla que, finalment, s’aconsegueix arribar a un acord entre les parts 
implicades per desbloquejar la inversió, i amb aquesta modificació de PGM es pot 
avançar perquè la reforma sigui una realitat al més aViat possible. 

Alerta que ara no es poden adormir i han d’avançar a fi de tancar aquest deute 
històric amb paradistes i veïns del mercat. 

 
La Sra. Lecha justifica l’abstenció del seu grup perquè, si bé entenen que es 

tracta d’una millora, no s’ha fet un procés participatiu. Així, tot i que creuen que el 
discurs teòric és que els mercats cohesionen la vida als barris, ajuden a la 
socialització i al petit comerç, la realitat és que el model de mercats implica 
l’obertura de grans superfícies integrades que perjudiquen el petit comerç. 

 
S’aprova el dictamen en debat amb l’abstenció del Sr. Garganté i les Sres. Lecha 

i Rovira. 
 

Districte de Nou Barris 
 
13. Ordenar, a l’empara de l’article 107.2 del Text refós de la Llei d’Urbanisme 

(Decret legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), la publicació en el Butlletí Oficial de la 
província de Barcelona de l’acte presumpte d’aprovació definitiva, per silenci 
administratiu positiu, del Pla de millora urbana de l’àmbit Heron City-Can Dragó, 
promogut per Azorallom, S.L., i de la seva normativa; i procedir, si escau, a la 
seva notificació. 

 
La Sra. Sanz precisa que es tracta d’ordenar la publicació, a instàncies del 

promotor, de l’aprovació definitiva per silenci administratiu. 
Atès que aquesta qüestió ha estat tractada a bastament en comissió i en l’espai 

de trobada en què el govern va convocar, el 22 de juliol passat, tots els grups 
municipals i les entitats veïnals i comerciants de Nou Barris i Sant Andreu, recorda 
només que l’aprovació inicial d’aquest Pla de Millora Urbana (PMU) es va produir el 
17 de setembre de 2014, que el 17 de novembre va finalitzar el termini 
d’al·legacions i exposició pública, i que el 19 de desembre del mateix any s’acorda 
la suspensió en el Ple a fi de guanyar tres mesos per reajustar els usos en aquest 
àmbit. 

Manifesta que el problema rau en què l’anterior va notificar un dia tard l’acord 
de suspensió i, per tant, el PMU va quedar aprovat per silenci administratiu el 17 
de gener de 2015. Precisa que la Llei d’urbanisme preveu que les notificacions dels 
acords de suspensió es puguin fer en dissabte, com era el cas. Igualment, 
considera que l’anterior govern va tenir temps suficient per notificar i que no calia 
haver esperat a l’últim moment i, a més, fer-ho fora de termini. 

Així doncs, per imperatiu legal, procedeixen a la publicació de l’aprovació 
definitiva per silenci administratiu de l’ampliació del sostre comercial d’Heron City. 

 
El Sr. Martí avança el vot favorable a l’aprovació definitiva del PMU en l’àmbit 

d’Heron City-Can Dragó per imperatiu legal. Tanmateix, matisa el llistat de 
terminis que ha exposat la Tinenta d’Alcaldia. Reitera que la Comissió de Govern 
va aprovar inicialment el PMU el 17 de setembre de 2014, que el termini 
d’informació pública va finalitzar el 17 de novembre, i que el 19 de desembre el Ple 
va aprovar la suspensió del tràmit a fi d’esperar un informe d’impacte comercial. 
Puntualitza, però, que el termini per notificar aquest acord al promotor era el 18 de 
gener de 2015, diumenge, i per tant un dia no hàbil i, per tant, com estableix la 
mateixa Llei d’urbanisme, es va fer l’endemà, 19 de gener. 

Afegeix que l’informe d’impacte comercial va ser presentat el 15 d’abril, i 
complementat com a text refós el 26 de maig de 2015, de manera que el nou 
termini per al silenci administratiu va finalitzar el 27 de juliol, atès que el 26 era 
diumenge. 

Manifesta, finalment, que en cap dels dos Plens que es van fer el juliol 
d’enguany, ja amb el nou equip de govern, es va portar cap mesura per evitar 
aquest silenci administratiu. Per tant, consideren que la responsabilitat recau en 
l’actual govern de la ciutat. 
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El Sr. Alonso es refereix a la intervenció que ha fet anteriorment en un cas 

semblant, i reitera el rebuig a les polítiques de silenci administratiu. 
Aprofita, tanmateix, per formular dos precs al govern. En primer lloc, reclamen 

que aquestes situacions no es tornin a produir; i, en segon lloc, el convida que faci 
les gestions oportunes amb el promotor a fi que l’activitat d’aquesta ampliació 
comercial sigui complementària amb el comerç de proximitat del barri i que no hi 
entri en competència. 

Avança que el posicionament del seu grup, com no pot ser d’altra manera, és a 
favor de complir la llei. 

 
El Sr. Coronas diu que malgrat que es tracti d’una aprovació per silenci 

administratiu, el seu grup emetrà un vot polític negatiu, que justifica perquè és 
evident que s’hauria pogut evitar i no s’ha fet; així, entenen que no es poden 
excusar amb la manca de determinats informes ni altres arguments, ni tractar de 
donar les culpes a un altre; que el que és ben clar és que aquesta aprovació no 
s’haVia d’haver produït, i remarca que atempta directament els drets dels 
comerciants i l’interès comú en una zona de la ciutat que necessita mesures de 
suport al comerç de proximitat. 

 
El Sr. Mòdol expressa el vot favorable del seu grup per imperatiu legal. Insisteix 

a apel·lar a la responsabilitat dels grups polítics i a no fer demagògia amb una 
qüestió que tots –llevat dels qui van portar a aprovació inicial el PMU– haurien 
volgut que no es produís. 

Remarca que un planejament no tira endavant tot sol, i va acompanyat d’un 
termini a fi que tothom hi pugui dir la seva; per tant, entén que ara ja no té sentit 
buscar culpables. 

Comenta, quant a la trobada a què s’ha referit la Sra. Sanz, que s’hi va donar la 
sensació que el procés es podia aturar o revertir. Per tant, recomana novament 
que abans de fer determinades afirmacions s’estudiïn a fons els assumptes.  

Finalment, i sense ànim de fer demagògia, diu que són contraris a què Heron 
City creixi tres mil metres quadrats, però voten afirmativament per imperatiu 
legal. 

 
El Sr. Fernández Díaz fa una comparativa entre els anteriors governs municipals 

i l’actual, i constata que els tripartits, el govern de CiU i ara el de Barcelona en 
Comú hauran aprovat per silenci administratiu diverses superfícies comercials a la 
ciutat. 

Assenyala que el cas d’Heron City posa novament de manifest que hi ha hagut 
passivitat, per no dir inacció, per part de l’actual govern, fet que ratifica l’informe 
de la lletrada consistorial que, literalment, diu que, atès que des de la presentació 
del text refós no hi ha hagut cap resposta de l’Ajuntament, cal aprovar 
definitivament per silenci administratiu aquest PMU. Així doncs, retreu al govern 
que hagi tingut dos mesos, del 26 de maig al 26 de juliol, per portar la suspensió 
al Ple i impedir que l’expedient s’aprovés per silenci administratiu, i que no ho hagi 
fet per absoluta passivitat. 

 
La Sra. Lecha manifesta que el model d’Heron City representa les polítiques de 

CiU, PSC, ERC, ICV-EUiA, és a dir, la dels grups que han passat pel consistori i que 
han confegit l’actual model de ciutat i la marca Barcelona. 

Aprofita per anunciar que aquesta mateixa tarda a dos quarts de vuit hi ha una 
concentració a l’entrada d’Heron City, convocada pels veïns i la plataforma contra 
l’ampliació d’Heron City, en contra del model comercial que representa i de 
l’ampliació. 

 
La Sra. Sanz considera que hi ha molta confusió pel que fa a les dates dels 

terminis; puntualitza que es confon l’informe presentat pel promotor amb el de 
Serveis Jurídics, que precisa que en són dos, un d’inicial que ells va lliurar el 
govern anterior on s’evidenciava que la notificació al promotor no s’haVia fet en la 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 263 
 

data que tocava, i un segon de complementari que s’ha adjuntat a fi d’aclarir 
alguns dubtes.  

Recalca que el 22 de juliol, abans del suposat silenci que el Sr. Fernández Díaz 
deia que s’haVia de produir el 28 de juliol, van fer una trobada amb tothom i, fins i 
tot, l’exalcalde Trias va corroborar el dia següent que s’haVia produït el silenci 
administratiu, però que emplaçava el govern a parlar amb el promotor per intentar 
resoldre la qüestió, i confirma que ho han fet dues vegades sense convèncer-lo de 
no fer efectiva la publicació de l’aprovació definitiva. 

 
El Sr. Martí diu que no té intenció de discutir més, tan sols de recordar que 

l’impuls d’aquest PMU ve d’una època anterior en la qual ICV-EUiA era sòcia de 
govern del PSC. 

 
El Sr. Fernández Díaz reitera l’acusació al govern de la ciutat de passivitat i 

d’inacció que ha provocat aquesta tramitació per silenci administratiu. 
 
S’aprova el dictamen en debat amb el vot en contra dels Srs. Bosch, Coronas i 

Puigcorbé i les Sres. Benedí i Capdevila, i també del Sr. Garganté i les Sres. Lecha 
i Rovira, i l’abstenció dels Srs. Fernández Díaz i Mulleres i la Sra. Esteller. 

 
Districte de Sant Martí 

 
14. Suspendre l’aprovació definitiva, de conformitat amb l’article 92.1.b del Text 

Refós de la Llei d’Urbanisme (Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), del Pla de 
Millora Urbana de l’illa delimitada pels carrers de Sancho d’Àvila, d’Àlaba, 
d’Almogàvers i de Pamplona, promogut per la Junta de Compensació del PMU, 
atesa l’existència de motius determinants de la suspensió de la seva aprovació, 
fonamentats a l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament que consta a 
l’expedient i es dóna per reproduït a efectes de motivació; advertir als promotors 
del Pla, de conformitat amb l’article 92.1 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, de 
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú, que disposen d’un termini de tres mesos, a comptar des del dia següent al 
de la notificació d’aquest acord, per resoldre les deficiències assenyalades a 
l’informe de referència; en cas que no ho facin, es declararà la caducitat de 
l’expedient administratiu i es procedirà a l’arxiu de les actuacions; notificar el 
present acord als promotors del Pla. 

 
S’aprova el dictamen precedent amb l’abstenció dels Srs. Sierra i Alonso i les 

Sres. Mejías, Sierra i Barceló, i també dels Srs. Fernández Díaz i Mulleres i la Sra. 
Esteller. 

 
c) Proposicions 
 
 

PART D’IMPULS I CONTROL 
 
a) Proposicions / declaracions de grup 
 
Del Grup Municipal de Barcelona En Comú 
 
Pp 1. El Plenari del Consell Municipal acorda: I. Manifestar el respecte a les 

decisions i acords que adopti el Consell d’Administració d’ICB, SA com a únic òrgan 
competent per adoptar els acords relatius a la definició de la política estratègica, 
de recursos i de recursos humans del servei públic de televisió local de Barcelona, 
de conformitat amb l’article 11 del Reglament d’Organització i Funcionament del 
servei públic de televisió local de Barcelona (BTV) i l’article 21 dels Estatuts de 
l’esmentada Societat. II. Sense perjudici de la independència inqüestionable del 
Consell d’Administració, i atès que per carta del president de data 16 de novembre 
de 2015 es demana el criteri del Plenari del Consell Municipal com a Junta General 
d’ICB, SA, es fa la manifestació següent: Primer: Mostrar conformitat amb la 
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sentència núm. 418 del jutjat de lo social núm. 14 de Barcelona en quan que són 
fets provats el reconeixement d’una situació de cessió il·legal dels quatre 
treballadors demandants, i, també, en quan que es trasllada a un altre 
procediment pendent la decisió de si els treballadors demandants poden 
incorporar-se a ICB, SA. Segon.- Reconèixer en tot cas que és a la direcció i al 
Consell d’Administració d’ICB, SA a qui correspon l’adopció de les decisions sobre 
l’estructura organitzativa i el dimensionament de plantilles, així com les condicions 
laborals necessàries per a garantir la Viabilitat de l’entitat ICB, SA. 

 
El Sr. Pisarello indica que la proposició que el govern sotmet a votació té el 

doble objectiu, d’una banda, de demanar que no es recorri la sentència, del 30 
d’octubre passat, emesa pel jutjat social número 14 de Barcelona, que corrobora la 
cessió il·legal de treballadors i treballadores d’Antena Local a ICB, l’empresa 
municipal responsable de BTV; i, d’altra banda, reconèixer que és a la direcció i al 
consell d’administració d’ICB a qui correspon l’adopció de les decisions sobre 
l’estructura organitzativa i de dimensionament de les plantilles, així com de les 
condicions laborals necessàries per garantir la Viabilitat de l’entitat. 

Diu que són conscients que recórrer aquesta sentència o no és competència del 
consell d’administració d’ICB, però atenent que aquest Ple desenvolupa les 
funcions de junta general de l’empresa, el consell d’administració li ha demanant 
que es pronunciés sobre aquesta qüestió. 

En conseqüència, indicia que s’han pronunciat atenent als informes jurídics que 
recomanen no recórrer la sentència, i que consideren un fet provat la cessió 
il·legal. 

Puntualitza que la cessió il·legal s’esdevé quan una empresa cedeix la força de 
treball a una altra, i que això ho faci una empresa que no és una ETT, que està 
autoritzada per fer-ho, és il·legal, i desemboca en la precarització i la reducció del 
cost dels treballadors i les treballadores. Per tant, es tracta d’una conducta que 
està contemplada fins i tot en el Codi Penal com a menysteniment greu dels drets 
dels treballadors i les treballadores. En conseqüència, una administració que 
defensa aquests drets no es pot permetre pledejar contra una sentència ben clara. 

Consideren, doncs, que la sentència no s’ha de recórrer, i que ha de ser la 
direcció d’ICB qui ha de decidir com s’ha de redimensionar la plantilla, i com 
garanteix unes condicions laborals que permetin la seva Viabilitat. 

Observa, tanmateix, que amb aquesta proposició plantegen també un debat de 
fons sobre el model de televisió que volen. En aquest sentit, avança que han 
encarregat un seguit d’estudis sobre aquesta qüestió, entre els quals els 
comparatius amb els models europeus i internacionals. Afegeix que un altre debat 
de fons és el de les externalitzacions en les empreses municipals; sobre les 
condicions en què treballen algunes de les persones fan feina per al municipi de 
Barcelona, especialment en serveis externalitzats. 

Manifesta que, com a govern, no mantenen una oposició doctrinària a les 
externalitzacions, perquè són conscients que en alguns casos poden tenir sentit, 
especialment quan evitarien un cost important a aquest ajuntament per manca de 
determinades infraestructures que sí que tenen empreses externes; sempre, però, 
que es garanteixin les condicions laborals de la plantilla. 

Recrimina, tanmateix, que les externalitzacions d’aquest ajuntament, i d’altres 
administracions, massa sovint han estat la forma de contribuir a la precarització 
laboral, a la rebaixa de les condicions laborals i salarials i a la retallada de drets 
dels treballadors i treballadores. Diu que no poden ignorar que bona part de la 
tendència a externalitzar ha estat facilitada per les lleis pressupostàries, obsedides 
en aprimar el Capítol I en benefici del Capítol II, generant negoci a les empreses 
que han aprofitat aquesta mala pràctica. 

Conclou que més enllà de censurar la cessió il·legal dels treballadors d’Antena 
Local i plantejar la possibilitat de no recórrer la sentència que ho reconeix, 
consideren que cal obrir un debat seriós sobre el significat de les externalitzacions i 
el model de televisió local que volen, i com garantir que els casos en què es 
produeix una externalització no impliqui la precarització de les condicions laborals. 
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El Sr. Forn valora la proposició com un absolut despropòsit. Considera que el Sr. 
Pisarello ha dit molt bé que la raó de fons no s’ha de buscar ni en la resolució del 
jutjat social, ni en la decisió del consell d’administració d’ICB de presentar recurs o 
no. 

Fa avinent a la Sra. Alcaldessa que ha de carregar amb la responsabilitat 
d’haver promès durant la campanya electoral la internalització dels treballadors de 
BTV, i remarca que aquest és l’origen de la proposició. 

Precisa que l’abril de 2015, en plena campanya, la Sra. Colau va prometre la 
internalització dels treballadors contractats per les productores, i en una reunió 
amb els treballadors va afirmar que les condicions que imposa la llei Montoro a la 
contractació no són impediment a la voluntat política. Això no obstant, fa notar que 
el juliol de 2015, ja sent alcaldessa, veu les coses diferents, i en el comunicat 
“Som BTV” es comprometia a respectar qualsevol sentència que determinés que 
l’actual contractació equivalia a una cessió il·legal de treballadors, alhora que 
advertia de les dificultats de fer possible la internalització a causa de les 
restriccions de la llei d’estabilitat pressupostària. 

Continua dient que en sortir la sentència del jutjat social, la direcció de Serveis 
Jurídics emet una nota sobre la necessitat de presentar un recurs de suplicació 
contra la sentència, no només perquè perjudica els interessos d’ICB, sinó per 
defensar l’arbitrària valoració de la prova testifical. Afegeix que a la nota 
esmentada no hi va tenir accés el consell d’administració d’ICB, i manifesta que 
voldrien saber per què. 

Continua explicant que el govern municipal reacciona desoint els serveis jurídics 
municipals, i encarrega un informe al gerent de Recursos, que conclou que el més 
coherent seria acceptar que la sentència esdevingués ferma; és a dir, prefereix 
prioritzar l’argument d’un càrrec polític del qual, a més, depèn la direcció de 
Serveis Jurídics. 

Considera que tota aquesta situació està generada per la irresponsabilitat de la 
promesa d’una internalització, quan el govern sabia perfectament les dificultats 
tècniques, jurídiques i pressupostàries que comportava. Afegeix que també 
coneixien l’existència del contracte programa de 2014-2017, aprovat pel Ple, que 
preveu, a demanda del comitè de treballadors de BTV, fer l’estudi de les diverses 
alternatives de gestió als serveis de ràdio i televisió. 

Fa notar al govern que no ha encarregat res, sinó que està donant compliment 
al contracte programa esmentat. 

Conclou, per tant, que la demagògia es paga i no es pot pretendre passar la 
pilota al consell d’administració d’ICB o al Ple. Recomana que si realment tenen la 
voluntat política d’internalitzar que ho facin i que assumeixin les seves 
responsabilitats. 

 
El Sr. Sierra saluda els treballadors de BTV que han vingut a aquesta sessió de 

Plenari. 
Fa avinent que Ciutadans es va preocupar durant la campanya electoral per la 

situació dels treballadors de BTV; i confirma que abans que s’emetés una resolució 
ja va preveure que la sentència seria favorable als treballadors demandants, atès 
que treballaven per a BTV emprant tota la seva estructura i no pas la de la 
productora, per tant, se’ls havien de reconèixer uns drets i no incórrer en un frau 
de llei. 

Manifesta que el seu grup donarà suport a la proposició del govern, tot i que 
expressa la necessitat de debatre el model de televisió municipal, així com 
d’analitzar aspectes com ara que Ciutadans, la tercera força del consistori, no té 
representació a ICB. 

Considera, però, que aquest cas és tan sols la punta de l’iceberg, atès que hi ha 
molts més treballadors que fan la mateixa feina que els demandants. 

 
El Sr. Coronas afirma que aquesta qüestió és, sobretot, un assumpte laboral de 

cessió il·legal de treballadors i treballadores. Observa que la demanda que van 
presentar quatre persones que treballaven al programa “El Pla B”, que produïa 
Antena Local, per cessió il·legal de treballadors a ICB; que la sentència del Jutjat 
social número 14 de Barcelona obliga a incorporar-los a la plantilla d’ICB i pagar-
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los la diferència entre el sou que percebien i el que els correspon com a 
treballadors d’aquesta societat municipal, amb un 10% afegit d’interessos. 

Addueix que recórrer la sentència, a banda que implica més despesa en 
advocats, no garanteix cap canvi, i seria acceptar de facto la precarietat. 

Reitera, doncs, que el que debaten és un tema laboral, però amb la derivada 
que la reivindicació dels treballadors vinculats a Antena Local que ha generat la 
sentència té un precedent clar en les prop de vuitanta demandes presentades 
contra Lavínia, actual adjudicatària del concurs de BTV, que inclou 161 persones. 
Indica que els treballadors afirmen que alguns fa prop de vint anys que hi 
treballen, però l’antiguitat màxima reconeguda és de 2006. Afegeix que d’ençà del 
2010, entre congelacions salarials i la rebaixa del 2013, aquests treballadors han 
perdut entre el 13,5 i el 19% del seu poder adquisitiu. 

En conseqüència, confirma que només poden estar d’acord amb la internalització 
dels treballadors, atès que aquest ajuntament no pot donar suport a pràctiques 
precàries; i remarca que l’administració pública ha de ser pionera en la defensa 
dels drets dels treballadors, i no pot acceptar greuges perquè ho faci el mercat 
laboral. 

Observa que es plantegen dubtes perquè els informes jurídics i les quanties 
econòmiques no queden clares, de manera que cal tota la informació i entén que el 
consistori no pot exercir d’advocat laboralista i prou. 

Puntualitza que, políticament, el seu grup està en contra del recurs, però també 
de llançar pedres a BTV, i la pregunta que s’imposa és la Viabilitat d’una televisió 
municipal internalitzada. Indica que en el cas del cas dels informatius ho 
consideren Viable, com també en els programes que es fan Via productora, 
sobretot si es pretén fer una televisió creativa, que es renovi i que s’adapti a nous 
llenguatges i noves fórmules; i postil·la que no es pot premiar només la joventut o 
només valorar l’experiència. 

Considera que cal comparar models de televisió i plantejar clarament la BTV que 
volen i amb quin model d’organització laboral. 

Per tot plegat demanen que es donin a conèixer els informes que es va dir que 
es farien, i dels quals no en saben més enllà de la nota dels Serveis Jurídics que 
recomana recórrer la sentència, tal com es fa amb totes les sentències que fallen 
contra l’Ajuntament, sense altres arguments que els jurídics. 

En conseqüència, avança el vot favorable d’ERC a la proposició del govern, si bé 
demanen totes les eines de coneixement, estudis i propostes a la direcció i al 
consell d’administració perquè prengui una decisió que asseguri que el diner públic 
genera servei públic i, alhora, salvaguarda la televisió. 

 
La Sra. Ballarín posa de manifest les reserves que els planteja haver-se de 

pronunciar sobre aquest punt sense tenir tota la informació, i sense un debat previ 
i més a fons sobre l’assumpte. 

Observa que els ha sorprès que el govern municipal faci servir la part del Plenari 
que correspon als grups de l’oposició, la part d’Impuls i Control, per manifestar la 
seva postura política quant a la decisió que afecta ICB, societat de la qual aquest 
Plenari té funcions de junta general d’accionistes. Tanmateix, fa notar que el 
govern no ha convocat aquesta junta, sinó que fa una proposició que no s’inclou en 
la part decisòria del Ple. 

Quant als informes jurídics sobre la manera com cal actuar davant de la 
sentència guanyada pels treballadors i treballadores de la productora que prestava 
serveis a BTV, posa de manifest que una lletrada de la direcció de Serveis Jurídics 
aconsellava recórrer la sentència, mentre que un informe del gerent de Recursos, 
poc després, deia que no calia presentar recurs. Altrament, consideren totalment 
imprescindible identificar bé qui té la competència per emetre opinions, i un cop 
emeses respectar-les. 

Això no obstant, avança que faran confiança al govern pel que fa a la proposició 
a fi de donar suport als treballadors i treballadores que han guanyat la sentència; 
tot i que volen deixar ben clar que consideren que la sentència no pot servir per 
qüestionar el model de BTV en general, i que cal corregir aspectes determinats si 
convé. En aquest sentit, valora el model de BTV com a molt millor que el d’altres 
televisions públiques, a més de sostenible econòmicament. 
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Comparteix amb algunes de les intervencions precedents que aquest assumpte 
no pot acabar aquí, i confien poder fer un debat seriós sobre el model de televisió 
local. 

 
El Sr. Mulleras assenyala que la sentència del jutjat social a la demanda de 

quatre treballadors significa la condemna a pagar les diferències salarials i a 
incorporar-los laboralment en plantilla de BTV. Posa de manifest que en aquest 
context, el grup de Barcelona en Comú fa una proposició que acompanya amb dos 
informes contraposats; d’una banda, la lletrada de Serveis Jurídics, aconsella 
presentar recurs contra la sentència; i, d’altra banda, l’informe del gerent de 
Recursos, un càrrec de confiança del govern municipal, es posiciona en contra de 
la presentació del recurs. 

Puntualitza que és el grup municipal de Barcelona en Comú, no el govern 
municipal, qui presenta la declaració de grup que els ocupa, atès que no té ni força 
executiva ni caràcter vinculant. Observa, per tant, que si el govern municipal 
hagués volgut aprovar amb força executiva un punt en aquest Ple, l’hauria d’haver 
incorporat a la part executiva de l’ordre del dia. 

Posa en relleu que el seu grup va ser l’únic que va votar en contra del contracte 
programa amb BTV l’anterior mandat, i remarca que s’hi avalen les pràctiques que 
ara s’estan sotmeten a votació. 

Nega l’afirmació del primer punt de la proposició que el consell d’administració 
sigui l’únic òrgan competent per adoptar l’acord que proposen, atès que també ho 
és, i amb més autoritat, la junta general d’accionistes, que és aquest Plenari. Per 
tant, la junta d’accionistes podria presentar un punt a la part executiva de l’ordre 
del dia a fi d’obligar el consell d’administració a adoptar, de forma vinculant, la 
mesura que planteja la proposició. Altrament, aquesta proposició no tindrà la força 
executiva que podria haver tingut si ho hagués volgut el govern municipal. 

Afirma que el seu grup entén que a qui correspon prendre una decisió sobre 
aquest assumpte és a la junta d’accionistes, a instàncies del govern municipal, a fi 
d’avaluar l’impacte jurídic i econòmic en tots els nivells de governabilitat de 
l’Ajuntament. Adverteix, per tant, que el govern municipal no pot eludir la seva 
responsabilitat. 

En conseqüència, demanen a la Secretaria General i a la Intervenció Municipal 
que emetin informes sobre l’impacte d’aquests acords per a aquesta administració; 
alhora que remarca que per ser responsables com a consistori no poden prendre 
una decisió si no disposen dels informes esmentats. 

 
El Sr. Garganté celebra que finalment arribi al Ple la votació de l’aixecament del 

recurs interposat pel consell d’administració d’ICB, el qual va transferir el problema 
a la junta d’accionistes, és a dir al Plenari. Subratlla, doncs, que amb la votació 
d’avui la sentència serà ferma. 

Dit això, es refereix al model d’externalització que l’ajuntament de Barcelona ha 
practicat des de fa anys, i que ha comportat un grau de precarització molt 
important; i afegeix que no existeix un mapeig de les externalitzacions de 
l’Ajuntament, els instituts municipals i les empreses. Recorda, en aquest sentit, 
que en arribar al consistori el seu grup va demanar per escrit aquest mapeig de les 
externalitzacions, i aquest mes han entrat la demanda oralment a la comissió 
d’Economia i Hisenda, i la resposta ha estat que en dues o tres setmanes sabran 
quants treballadors i treballadores estan externalitzats, en quines condicions, i 
quan prescriuen les externalitzacions. Considera que han de conèixer en tot el seu 
abast el que qualifica de desastre neoliberal aplicat pels diferents governs de la 
ciutat contra els treballadors i treballadores. 

Observa que hi ha qui pretén fer creure que externalitzar no significa precaritzar 
i, a tall d’exemple, es refereix al cas paradigmàtic de BTV, en què l’empresa 
municipal té aproximadament setze persones i en manté dues-centes 
d’externalitzades, i que la sentència ha deixat ben clar que els seus sous estaven 
per sota del que realment els pertocava, a la qual cosa s’hi afegia la incertesa 
laboral any rere any. 
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En conseqüència, assenyala que l’administració, que hauria de donar exemple 
d’ocupació de qualitat, és condemnada per frau en la contractació; i qui denuncia 
l’empresa per incomplir les condicions laborals és acomiadat. 

Afirma que el seu grup votarà a favor de la proposició, i diu que no només 
consideren que s’ha d’aixecar el recurs, sinó que exigeixen la readmissió 
immediata dels treballadors i treballadores que van tenir la valentia de denunciar 
la cessió il·legal en una empresa municipal. 

 
El Sr. Pisarello enceta el segon torn de paraules dirigint-se al Sr. Forn per posar 

de manifest que consideren que la internalització és necessària en molts casos, i 
que per aquest motiu han criticat tant la llei Montoro, que introdueix moltes 
dificultats perquè siguin possibles, especialment en llocs estructurals de 
l’Ajuntament, on està en joc la defensa de serveis públics essencials. 

Precisa que d’ençà dels anys vuitanta la plantilla de l’ajuntament de Barcelona 
ha disminuït de quatre mil treballadors, una disminució que en alguns casos podia 
obeir a raons de racionalització, però que en altres ha servit per externalitzar i 
precaritzar les condicions laborals. I afegeix que vol entendre que el Sr. Forn no 
defensa pas una cessió il·legal de treballadors. 

Confirma que està pendent el debat del model de televisió pública, que s’ha 
d’abordar en tota la seva complexitat, i que és un debat separat del que provoca 
aquesta sentència. I afegeix que en aquest debat el consell d’administració d’ICB 
ha de tenir un paper importat. 

Per tant, indica que quan disposin de tots els informes i documentació els 
posaran a disposició dels grups municipals a fi de participar de la discussió del 
model de televisió. 

Precisa que tot els membres del Plenari disposen de la nota de Serveis Jurídics i 
l’informe del gerent de Recursos, que recorda que, a banda d’un càrrec de 
confiança, és un prestigiós jurista, i remarca l’existència de raons de pes per no 
recórrer la sentència. Fa notar, però, que fins i tot si no existís aquesta sentència, 
l’assumpte de les externalitzacions que precaritzen estaria damunt la taula, i que 
per tant s’imposa el debat. 

 
El Sr. Forn diu que està disposat a fer un debat sobre la internalització, però 

recrimina al govern les seves contradiccions, atès que d’una banda refusa les 
externalitzacions, però si són a empreses properes a la seva formació les admeten 
de grat. Esmenta, en aquesta línia, els processos de participació, que no tenen cap 
problema a externalitzar-los si els adjudiquen a amics seus. 

Afegeix que troba gravíssim que el Sr. Pisarello posi en dubte un informe dels 
Serveis Jurídics que diu que s’ha de recórrer la sentència, mentre que fa notar que 
l’informe del gerent de Recursos es limita a dues pàgines, una i mitja de les quals 
és per repetir el text de la sentència. 

 
El Sr. Sierra reitera el suport del seu grup als treballadors de BTV; i torna a dir 

que les resolucions judicials, amb independència del rang jeràrquic del tribunal, 
són per complir-les. Admet que el recurs és un dret, però creu que en aquest cas 
és clar que s’han de readmetre els treballadors. 

Pel que fa al debat sobre el model de televisió pública, apunta que seria molt 
adequat reduir-hi la ingerència política. 

 
El Sr. Coronas reitera que avui s’estan pronunciant sobre un aspecte laboral, i 

creu que convé respectar la sentència d’entrada i, en conseqüència, els drets 
laborals dels treballadors i treballadores. 

 
La Sra. Ballarín diu que els preocupa que el govern municipal, d’una manera 

reiterada, hagi considerat que els acords derivats de les proposicions i de les 
declaracions de grup no tenen cap força vinculant. Per tant, si és així, manifesta 
que no comprenen per què no ha convocat una junta general d’accionistes en 
aquest Ple per tractar aquest assumpte. 

Pel que fa a la validesa dels informes jurídics, entén que allò que s’ha d’avaluar 
és qui té la competència per recomanar recórrer aquesta mena de sentències o no, 
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i una vegada s’ha esbrinat cal respectar-ne la validesa. Considera, doncs, que 
aquesta proposició no significa un precedent positiu en la manera de tractar els 
Serveis Jurídics de la casa. 

Conclou la seva intervenció expressant novament el suport del seu grup a la 
proposició i a favor de la sentència. 

 
El Sr. Garganté recomana als grups que s’abstinguin o votin en contra de la 

proposició que, abans de tornar a parlar d’ocupació de qualitat, pensin en BTV. 
Seguidament, recorda que qui ha portat el judici en contra dels treballadors ha 

estat el bufet Cuatrecasas, un membre del qual acompanyava al Sr. Trias en els 
seus Viatges internacional ha estat condemnat per frau fiscal, amb una multa d’un 
milió i mig d’euros i dos anys de presó. Remarca que aquesta era la mena de bufet 
privat a què acudia el govern anterior. 

Reitera que ara s’imposa la readmissió immediata dels treballadors que han 
guanyat el judici per cessió il·legal que no poden estar al carrer fins al maig de 
l’any vinent. 

 
El Sr. Pisarello insisteix en què hauran de tenir un debat més ampli sobre 

externalitzacions admissibles, aquelles que respectin uns estàndards socials clars i 
que no precaritzin; tanmateix, es reafirma en la defensa dels drets laborals dels 
treballadors en casos com el de BTV. 

Al Sr. Forn li fa avinent que quan vulgui parlar d’externalitzacions que es fan per 
interessos privats recordi que la seva formació té un problema que es diu Antoni 
Vives, i que la fiscalia els cridarà per parlar-ne. 

 
El Sr. Trias demana la paraula per al·lusions personals a una persona absent que 

no es pot defensar, i ho qualifica d’inacceptable i de sectari, i la Sra. Alcaldessa li 
denega, al·legant que en aquesta cambra es fan referències a persones absents en 
ús legítim de la paraula; i mentre no es facin comentaris xenòfobs, racistes, 
masclistes o insults personals, els criteris dels torns de paraula estan 
preestablerts. I afegeix que si els volen revisar cal que ho plantegin a la Junta de 
Portaveus. 

 
S’aprova la proposició / declaració de grup en debat amb tretze abstencions –

emeses pels Srs. Trias, Forn, Ciurana, Ardanuy, Martí i Blasi i les Sres. Recasens, 
Fandos, Homs i Vila, i també pels Srs. Fernández Díaz i Mulleres i la Sra. Esteller–, 
i vint-i-vuit vots a favor de la resta de membres del Consistori amb el text 
transaccionat següent: 

 
El Plenari del Consell Municipal acorda: I. Manifestar el respecte a les decisions i 

acords que adopti el Consell d’Administració d’ICB, SA com a únic òrgan competent 
per adoptar els acords relatius a la definició de la política estratègica, de recursos i 
de recursos humans del servei públic de televisió local de Barcelona, de 
conformitat amb l’article 11 del Reglament d’Organització i Funcionament del 
servei públic de televisió local de Barcelona (BTV) i l’article 21 dels Estatuts de 
l’esmentada Societat. II. Sense perjudici de la independència inqüestionable del 
Consell d’Administració, i atès que per carta del president de data 16 de novembre 
de 2015 es demana el criteri del Plenari del Consell Municipal com a Junta General 
d’ICB, SA, es fa la manifestació següent: Primer: Mostrar conformitat i per tant no 
recórrer la sentència núm. 418 del jutjat de lo social núm. 14 de Barcelona en 
quan que són fets provats el reconeixement d’una situació de cessió il·legal dels 
quatre treballadors demandants, i, també, en quan que es trasllada a un altre 
procediment pendent la decisió de si els treballadors demandants poden 
incorporar-se a ICB, SA. Segon.- Reconèixer en tot cas que és a la direcció i al 
Consell d’Administració d’ICB, SA a qui correspon l’adopció de les decisions sobre 
l’estructura organitzativa i el dimensionament de plantilles, així com les condicions 
laborals necessàries per a garantir la Viabilitat de l’entitat ICB, SA. 
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Del Grup Municipal de Convergència i Unió 
 
Pp2. El Plenari del Consell Municipal acorda: A) Que el govern municipal impulsi 

el Pla de treball dels Assentaments irregulars per tal de: - Continuar l'elaboració i 
l'actualització del cens d'assentaments irregulars, així com dels nous perfils de 
persones que hi pernocten. - Seguir efectuant les inspeccions de seguretat dels 
referits assentaments per tal de garantir la seguretat de les persones. - Mantenir 
l'adequada atenció social a totes les persones vulnerables que preveia el Pla, 
especialment pel que fa a les alternatives d'allotjament i manutenció. - Consolidar i 
incrementar els programes que es van endegar per tal d'oferir alternatives 
d'inserció laboral, i en especial la Cooperativa de Ferralla. - Mantenir la pressió 
davant les autoritats competents espanyoles per tal de trobar respostes a la 
situació administrativa d'aquestes persones. B) Que el govern municipal convoqui: 
- La Taula Política de Seguiment. - La Taula d'Entitats de Seguiment per tal de fer 
partícips els Grups Municipals i les Entitats representatives de la Ciutat. 

 
La Sra. Fandos fa referència a l’arribada important de persones immigrades a la 

ciutat aquesta darrera dècada. Remarca que aquest fenomen migratori ha patit 
especialment els efectes de crisi econòmica que ha afectat tot l’espai europeu, 
cosa que ha provocat un agreujament de la vulnerabilitat de moltes d’aquestes 
persones generant situacions d’emergència social, com ha posat de manifest 
l’ocupació d’antigues naus industrials abandonades. 

Indica que arran d’aquesta situació, l’anterior equip de govern va dissenyar i 
desenvolupar, amb resultats contrastats, un pla d’assentaments irregulars. Precisa 
que entre els objectius del pla hi haVia el de garantir la seguretat de les persones 
que ocupaven aquesta mena d’espais, sovint amb greus deficiències estructurals i 
de salubritat. De la mateixa prioritat que aquest objectiu, esmenta el de l’atenció a 
les necessitats socials més urgents, sobretot les d’allotjament i manutenció, que va 
implicar l’atenció a més de sis-centes persones; l’acollida amb recursos 
residencials de més de tres-centes vuitanta, de les quals 104 en pisos gestionats 
pel tercer sector. Continua dient que un tercer objectiu prioritari del pla era 
l’establiment de circuits d’inserció sociolaboral, que va donar recursos formatius a 
280 persones, i va aconseguir la inserció laboral de més de noranta persones; 
alhora que posa en valor propostes innovadores com la creació de la cooperativa 
de gestió de ferralla, feta conjuntament amb ERC, en la qual van començar a 
treballar quinze persones, a més de l’establiment de múltiples convenis amb 
empreses d’inserció. 

Destaca, finalment, que el pla també va servir per regular la situació de més de 
cinquanta persones, combinant l’arrelament amb la inserció laboral. 

Feta aquesta introducció, justifica la presentació de la proposició per la 
preocupació del seu grup pel que fa a l’increment del fenomen de l’ocupació 
d’aquests espais abandonats, i al canvi de tipologia de les persones que els 
ocupen; i remarca que la preocupació està incrementada per la manca d’informació 
sobre el fet. 

Posa de manifest que la situació que pateixen moltes d’aquestes persones 
vulnerables requereix una actuació ferma i exhaustiva, atès que la legislació de les 
institucions competents, especialment la de l’estat espanyol, dificulten més que no 
pas ajuden a trobar solucions reals. 

Per aquest motiu, reclamen al govern municipal que expliqui les seves propostes 
en aquest àmbit i, sobretot, que continuï elaborant el cens d’assentaments, i que 
faci les inspeccions tècniques per detectar deficiències estructurals greus en les 
naus. Afegeix que també reclamen que mantingui, i incrementi si escau, l’atenció 
social que es presta a aquests persones; igualment, que conservi les fórmules 
d’inserció laboral i, si és possible, que elabori projectes innovadors com la 
cooperativa de ferralla. Alhora que el convida que exerceixi la pressió institucional, 
iniciada per l’alcalde Trias, per reclamar una solució real i efectiva per a les 
persones en situació administrativa irregular. 

Pregunta al govern si està disposat a treballar amb els grups municipals a fi de 
trobar les millors alternatives, i per a això convocar la taula política per cercar 
consensos, i manifesta que el seu grup els ofereix la seva col·laboració. 
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La Sra. Barceló avança el vot a favor de la proposició.  
Dit això, recorda que el seu grup es va referir en la darrera sessió de la comissió 

de Drets Socials, Cultura i Esports als col·lectius que viuen al carrer, i expressa 
que, fa dos anys, després del desallotjament de les naus ocupades al Poblenou, un 
total de 420 persones, segons el cens de l’Ajuntament, malviuen en assentaments 
insalubres repartits per la ciutat. 

Igualment, assenyala que al Districte de Sants-Montjuïc hi ha un col·lectiu que 
passa el dia amb les seves pertinences als jardins de les Hortes de Sant Bertran al 
carrer Carrera del Poble Sec, i consideren que la solució no és posar blocs de pedra 
perquè no es puguin arrecerar sota el ràfec dels edificis veïns. 

Continua dient que Ciutadans va presentar una proposició, aprovada per 
unanimitat en la comissió de Drets Socials, Cultura i Esports de l’octubre, amb què 
denunciava l'existència de màfies vinculades a l’ocupació il·legal d’habitatges als 
Districtes de Sant Andreu i Nou Barris, i proposava un estudi del fenomen i les 
maneres d'abordar-lo, tot i que afirma que a data d’avui no saben res i, per tant, 
han presentat una pregunta en aquesta sessió. 

Destaca que les dades posen de manifest que cada sis dies mor una persona 
sense llar al país, que es calcula que són unes trenta mil, un 40% de les quals viu 
al carrer i pateix agressions. Precisa que a Barcelona són prop de nou-centes les 
persones sense sostre. Afegeix que una dada a tenir en compte és que entre les 
persones sense sostre i amb problemes d’alcoholisme o altres addiccions hi ha un 
alt índex de suïcidis. 

Subscriuen que calen projectes per detectar, actuar i prevenir la seguretat de 
les persones que viuen al carrer i augmentar el nombre de projectes per a la 
reinserció social, i posa com a exemple la cooperativa de ferralla. 

Subratlla la importància de reforçar els mecanismes de detecció de necessitats 
alimentàries en els menjadors socials i albergs per a persones sense sostre. I fa 
avinent que el seu grup aposta pel servei d’acollida i assistència les vint-i-quatre 
hores del dia, amb la inclusió de programes de reinserció social i laboral, suport 
psicològic i assistència mèdica. Afegeix que, amb l’objectiu d’entendre i aconseguir 
la reinserció de les persones sense llar, cal potenciar la figura dels educadors de 
carrer, atès que consideren vital el tracte i el seguiment individualitzats. 

Quant a les polítiques d’habitatge, remarca que són clau per a la reinserció de 
les persones sense sostre, motiu pel qual consideren que cal augmentar els ajuts 
als programes. 

Diu que els sorprèn que en la proposta es demani pressionar el govern central, i 
afirma que el seu grup creu més en el diàleg, més encara quan es refereix a 
polítiques socials. 

Finalment, confirma que donen suport a la continuïtat de la taula d’entitats de 
seguiment, i expressa l’objectiu i el compromís del seu grup per participar-hi. 

 
La Sra. Capdevila anuncia al seu torn el vot favorable a la proposició, tot i que 

amb algunes consideracions. 
Creuen que no poden parlar només d’uns assentaments concrets, atès que a 

Barcelona hi ha força llocs on malviuen persones sense llar, les que no reben cap 
mena de prestació, i que si en cobren alguna és de 282 euros, amb la qual no es 
poden permetre pagar el lloguer d’una habitació. 

Fa notar que la majoria de persones sense llar han convertit algun parc de la 
ciutat en casa seva i reben assistència dels serveis socials i de les ONG per menjar, 
però pateixen la insuficiència de places als albergs municipals per passar-hi la nit. 

Posa de manifest que altres persones sense sostre han fet l’opció d’ocupar 
espais privats o públics en naus, fàbriques i edificacions abandonades, o en solars 
amb estructures d’allotjament precàries com poden ser barraques o vehicles. I es 
refereix a què fa pocs dies la Fundació Arrels ha fet públic que a Barcelona hi ha 
nou-centes persones que dormen al carrer i, per tant, es pregunten si hi ha prou 
places per facilitar-los un allotjament, especialment a l’hivern. 

Demana al govern que, enfront d’aquesta situació d’emergència, que afecta els 
drets humans més elementals, i en la mesura de les seves possibilitats i 
competències treballi per garantir un sostre digne a aquestes persones. 
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Afegeix que cal facilitar un permís temporal de residència i de treball als 
habitants de les naus que no tenen papers, sense exigir-los el requisit de tenir un 
contracte de treball, tal com es va fer amb les persones desallotjades de les naus 
del carrer Puigcerdà i Pere IV. 

Subratlla, doncs, que cal buscar i crear espais on els habitants dels 
assentaments puguin desenvolupar activitats que els permetin subsistir, com ja es 
va fer en el mandat anterior, a proposta d’ERC, amb la creació de la cooperativa 
per a la recollida i comercialització de ferralla, que va començar a funcionar al 
Districte de Sant Martí fent servei a domicili i gratuït. Posa en valor que el seu 
objectiu era donar feina i regularitzar la situació d’algunes de les persones que 
vivien en assentaments, i en aquest cas valora com un èxit l’objectiu de la 
cooperativa, atès que la majoria de persones han pogut regularitzar la seva 
situació administrativa. 

En conseqüència, entenen que cal trobar solucions que incloguin l’impuls a altres 
projectes d’economia social, tenint sempre en compte la perspectiva de gènere i la 
formació bàsica. 

Atès que el govern municipal ja s’ha manifestat en contra de qualsevol 
desallotjament dels assentaments, li demanen que faci seu el compromís adquirit 
durant el mandat anterior d’impulsar un pla integral d’assentaments i regular-los; 
que estableixi línies d’actuació consensuades amb els grups municipals; que cerqui 
noves vies d’abordatge per a aquestes situacions; que busqui consens amb la taula 
del tercer sector; i que es comprometi a trobar un allotjament digne i oportunitats 
de sosteniment econòmic per als col·lectius dels assentaments. 

Reconeix les actuacions positives que s’han fet, que impliquen compartir 
coneixement i experiència, actuar amb projectes concrets i impulsar la innovació 
definició del model d’atenció a les persones sense llar, sensibilitzar la ciutadania i 
contribuir a la formació de les persones que treballen en l’atenció d’aquest 
col·lectiu. 

Conclou que el que necessiten aquestes persones és una solució integral que 
inclogui una alternativa d’habitatge, treball i regularització de la seva situació 
administrativa. 

 
La Sra. Andrés comparteix les reflexions dels grups de Ciutadans i d’ERC, i se 

centra en el cos de la proposició, que avança que votaran a favor. 
Posa en relleu que una de les fites que enorgulleix la ciutat és l’eradicació del 

barraquisme en indrets com el Somorrostro o el Camp de la Bota, però alerta que 
els assentaments irregulars constitueixen el nou barraquisme, amb infrahabitatge, 
condicions poc humanitàries i molta vulnerabilitat social. Consideren, per tant, que 
Barcelona ha d’acarar la solució a aquest nou repte. 

Recorda que l’alerta sobre els assentaments la va donar el seu grup el març de 
2012, i l’octubre del mateix any l’alcalde Trias va presentar una mesura de govern, 
que implica un treball de llarg recorregut molt complex, i que el seu grup 
demanava explícitament que no s’estigmatitzés els col·lectius que viuen en 
aquesta mena d’assentaments ni per nacionalitat, raça o ètnia. I afegien la 
necessitat d’establir un calendari d’accions i un pressupost per abordar-les. 

En conseqüència, avui donen suport a la proposició perquè volen saber quines 
accions s’estan duent a terme i el cens actual; quines possibilitats té el govern de 
complir amb les propostes que feia com a Barcelona en Comú, abans d’assumir 
l’alcaldia de la ciutat. Recorda que el febrer d’enguany assenyalava que calia fer un 
padró sense domicili de les persones dels assentaments a fi que poguessin accedir 
a la sanitat pública; facilitar un permís temporal de residència i de treball sense 
exigir el requisit del contracte de treball, a fi de facilitar unes condicions 
d’arrelament social més factibles; i buscar activitats que permetin subsistir. 
Afegeix que Barcelona en Comú també parlava d’impulsar projectes d’economia 
social diferents de la cooperativa de ferralla. 

Per tant, manifesta que volen saber si actualment el govern està duent a terme 
algunes de les mesures que ha esmentat, quines dificultats troba i de quina 
manera hi poden col·laborar. 
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El Sr. Mulleras manifesta que comparteixen amb el grup proposant la 
preocupació sobre els assentaments irregulars que afecten sobretot el Districte de 
Sant Martí. Igualment, subscriuen que hi ha manca d’informació sobre el nombre 
d’assentaments. 

En conseqüència, assenyala que subscriuen la part de la proposició que tracta de 
l’actualització del cens i el manteniment de l’atenció social a les persones que 
viuen als assentaments. Per tant, se sumen també a la demanda de convocatòria 
de la taula de seguiment, atès que fa cinc mesos que no s’ha reunit. 

Tanmateix, diu que discrepen amb què a la proposta no s’esmentin les molèsties 
que generen alguns d’aquests assentaments als veïns; i no estan d’acord amb què 
s’hagi de donar un tracte de favor per part dels serveis d’estrangeria a les 
persones que els ocupen. I afegeix que tampoc estan convençuts que la millor 
solució sigui que l’Ajuntament munti una cooperativa per a aquests casos concrets, 
atès que pot significar un greuge comparatiu amb milers de persones en unes 
situacions similars, o amb les noranta mil persones aturades a Barcelona. 

Per tant, manifesta que, atès que subscriuen alguns aspectes de la proposició 
però altres no, el seu grup s’abstindrà. 

 
La Sra. Lecha es refereix a la denúncia que el gener de 2013 va fer la xarxa de 

suport als assentaments perquè la primera mesura del pla d’assentaments 
irregulars va ser el desallotjament d’una de les naus del carrer Zamora, en què 
l’operatiu conjunt de la guàrdia urbana, mossos d’esquadra i policia nacional va 
actuar violentament amb gas pebre i va detenir vuit persones. 

Subratlla que aquesta va ser la primera mostra del pla elaborat pel govern de 
CiU, i que va provocar que els desallotjats quedessin desarrelats del barri, i que 
trenta dies més tard encara no haguessin pogut recuperar les seves pertinences. 

Continua explicant que el maig del mateix any tan sols dinou persones s’havien 
pogut acollir al pla perquè l’acolliment estava condicionat a disposar de 
documentació. Precisa que s’haVia ofert allotjament en albergs, cosa que suposava 
un impediment de guanyar-se la vida per no poder-hi emmagatzemar els materials 
que procuraven la subsistència. 

Afegeix que el desallotjament el juliol de 2013 de la nau del carrer Puigcerdà es 
va sumar als sis anteriors, amb accions promogudes per l’Ajuntament, que 
justificava les intervencions per raons de seguretat. Concreta que aquest nou 
desallotjament va afectar prop de tres-centes persones, que es van haver de 
redistribuir elles mateixes en altres espais. 

Remarca que la manca de regularització agreujava la possibilitat de detenció, 
amb la qual cosa l’ingrés al CIE i l’ordre d’expulsió podia ser la realitat immediata. 
En aquest sentit, indica que entitats de suport als assentaments van deixar clar 
que la intenció de l’Ajuntament era eradicar-los, atès que la conseqüència de les 
actuacions repressores va ser una política d’agreujament de la situació d’exclusió 
social, en acabar amb les estratègies de subsistència de les persones que vivien als 
assentaments. 

En conseqüència, posa de manifest que les promeses de l’Ajuntament 
d’habitatge i feina per a les persones afectades contrastaven amb les respostes 
reals, atès que el 2013 només es van oferir cinc pisos i cinc llocs de treball, i 
només per a persones amb la situació administrativa regularitzada. 

Denuncia que les actuacions anaven més encaminades a la restitució de les naus 
a la propietat privada, més que no pas a allò que postulava el pla. Entenen que el 
pla, com moltes altres de les iniciatives impulsades durant el mandat anterior, és 
la justificació d’una política que, a la pràctica, criminalitza, exclou i respon amb 
accions de repressió contra les persones migrades, que són l’últim graó en la 
cadena d’opressió de l’economia capitalista. 

Fa avinent que el Consell d’Immigració s’hauria de convertir en un ens d’atenció 
i acollida a les persones immigrants, amb els recursos i les competències suficients 
per desenvolupar programes d’inserció social i laboral dels nouvinguts; així com 
descentralitzar els programes i que cada Districte pugui disposar d’una oficina 
d’atenció a les persones immigrants, amb capacitat de donar informació, 
assessorament i suport, atendre i recollir denúncies per motius xenòfobs, racistes, 
i amb la dotació pressupostària i de plantilla suficients. 
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Remarca que la solució no passa per crear incomptables plans, taules de treball, 
comissions, sinó per dotar de contingut i de pressupost i, sobretot, per l’aplicació 
de polítiques honestes i de servei a les persones. 

 
La Sra. Ortiz fa notar l’oportunitat d’abordar aquest assumpte, tenint en compte 

que ahir va ser el dia internacional de les persones sense llar, i entén que és més 
oportú fer el debat en el context del Ple, que no pas a base de titulars. 

Considera els assentaments com una manifestació del sensellarisme, que és fruit 
de la doble exclusió a l’accés a l’ocupació i de l’exclusió residencial, i que la 
problemàtica requereix un abordament de més abast que centrar-la en l’espai 
públic o les situacions de risc. 

Indica que han fet una esmena de matís a la proposició que inicialment haVia 
presentat el grup de CiU, i ratifica que subscriuen que es demani al govern de 
mantenir l’oficina del pla d’assentaments i les intervencions, que és el que s’està 
fent doblant els esforços, no tant des de la perspectiva de l’eradicació dels 
assentaments, sinó sobretot per minimitzar els riscos a les persones que hi habiten 
i per oferir-los alternatives Viables. 

Insisteix que la primera obligació com a govern és eradicar allò que provoca el 
sensellarisme a la ciutat; i remarca que no poden obViar aquest aspecte si 
realment volen fer un salt endavant per passar de les mesures assistencials a 
abordar l’origen de la problemàtica. 

Concreta que en el cas dels assentaments hi ha, d’una banda, l’exclusió 
residencial, que requereix polítiques valentes de mobilització d’habitatge buit. I tot 
que valora els passos fets pel govern de CiU, creu que han de reconèixer el paper 
de la societat civil, de les entitats, dels veïns i veïnes del Poblenou per exigir una 
reacció del govern municipal davant del problema dels assentaments. Afegeix que 
consideren que aquesta política s’ha de fer de la mà de les entitats i de la societat 
civil; alhora que valoren la xarxa d’atenció a les persones sense llar com un 
instrument a tenir en compte. 

Entén que és en aquest context més global que han de treballar, i no fragmentar 
les diverses casuístiques d’exclusió residencial. Afegeix que l’exclusió 
administrativa que promouen lleis injustes de l’estat i de la UE no ofereixen 
alternatives. En aquest sentit, diu que li sorprèn la insensibilitat del PP, que 
expressa que els molesten els assentaments però, a canvi, no fa res per promoure 
acords per regularitzar la situació de les persones que hi viuen. 

 
La Sra. Fandos agraeix els vots favorables a la proposició emesos per la majoria 

de grups del consistori. 
Tot seguit respon algunes intervencions afirmant, en primer lloc, que el govern 

anterior va treballar per a totes les persones sense llar de la ciutat, però apunta 
que la tipologia de les persones que estan en assentaments són diverses. Per tant, 
consideren que és essencial que es continuï actuant als assentaments, ja siguin en 
naus o altres espais, especialment per la situació administrativa irregular de moltes 
de les persones que hi habiten i que dificulta molt més l’actuació dins d’un projecte 
global per a les persones sense llar. 

Replica a la Sra. Lecha que les dades que ha donat no són correctes, i ratifica 
que durant el mandat anterior es van atendre més de sis-centes persones i es van 
donar recursos residencials a més de tres-centes vuitanta; i que es van inserir 
laboralment més de noranta persones, a banda de les quinze persones ocupades 
en la cooperativa de ferralla. 

Admet que pot no ser suficient, però nega que en cap cas van actuar perquè els 
molestessin els assentaments o per la voluntat de buidar-los. Altrament, precisa 
que sí que els preocupava la seguretat de les persones en unes naus en un estat 
estructural francament perillós. 

Dit això, subscriu que no s’han de fer polítiques assistencialistes, i defensa que 
sempre han treballat en polítiques preventives i, evidentment, honestes. 

Per tot plegat, diu que estan convençuts que cal continuar amb el pla 
d’assentaments; i sobretot demana al govern que continuï les inspeccions, no pas 
amb la voluntat de desallotjar les persones, sinó perquè és important per a la seva 
seguretat. 
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Convida el govern, doncs, a convocar els grups municipals per explicar-los les 
actuacions en aquest àmbit, especialment perquè és una feina que han de fer 
conjuntament. 

 
La Sra. Andrés observa que hi ha mecanismes per abordar la problemàtica de 

les persones sense llar que viuen als carrers, i altres, no necessàriament 
coincidents, per a les persones estrangeres en situació irregular que viuen en 
assentaments en solars privats, que requereixen una actuació urbanística en la 
ubicació; així com una política coordinada a fi de valorar com es resolen les 
situacions d’irregularitat administrativa, a més d’actuacions per proporcionar un 
habitatge. 

 
La Sra. Lecha posa en relleu la tendència a negar les dades que no agraden. I 

pregunta a la Sra. Fandos què significa atendre sis-centes persones, i quina mena 
de recursos els proporcionen. 

 
La Sra. Fandos no dubta que la Sra. Lecha va ser in situ en alguns dels 

assentaments, però confirma que l’Ajuntament es basava en informes tècnics 
contrastats. 

 
S’aprova la proposició / declaració de grup en debat amb tres abstencions –

emeses pels Srs. Fernández Díaz i Mulleres i la Sra. Esteller–, tres vots en contra –
emesos pel Sr. Garganté i les Sres. Lecha i Rovira–, i trenta-cinc vots a favor de la 
resta de membres del Consistori amb el text transaccionat següent: 

 
El Plenari del Consell Municipal acorda: A) Que el govern municipal impulsi el Pla 

de treball dels Assentaments irregulars per tal de: - Continuar l'elaboració i 
l'actualització del cens d'assentaments irregulars, així com dels nous perfils de 
persones que hi pernocten. - Seguir efectuant les inspeccions de seguretat dels 
referits assentaments per tal de garantir la seguretat de les persones. - Mantenir 
l'adequada atenció social a totes les persones vulnerables que preveia el Pla, 
especialment pel que fa a les alternatives d'allotjament i manutenció. - Consolidar i 
incrementar els programes que es van endegar per tal d'oferir alternatives 
d'inserció laboral, i en especial la Cooperativa de Ferralla. - Mantenir la pressió 
davant les autoritats competents espanyoles per tal de trobar respostes a la 
situació administrativa d'aquestes persones. B) Que el govern municipal convoqui 
la Taula Política de Seguiment i garanteixi el seguiment d’aquest pla per part de les 
entitats que treballen en aquest àmbit. 

 
Del Grup Municipal de Ciutadans 
 
Pp 3. El Plenari del Consell Municipal acorda: Que l'Alcaldessa de Barcelona com 

a responsable directa de la seguretat a la Ciutat, prengui les mesures oportunes 
per tal de garantir les condicions de seguretat davant la situació d'emergència i: 
Convoqui de forma urgent la Junta de Seguretat de Barcelona amb la finalitat 
d'actualitzar els protocols d'actuació de tots els serveis davant una situació 
d'emergència. Que estableixi els mecanismes de coordinació i cooperació de tots 
els cossos i forces de seguretat que tinguin que implicar-se davant una situació 
d'emergència a Barcelona. Que davant la percepció d'inseguretat que s'ha produït 
a Barcelona com a conseqüència de no detectar proximitat ni prevenció de la 
Guàrdia Urbana als carrers de Barcelona, incrementi la seva presència amb la 
finalitat d'evitar que tornin a aparèixer activitats delictives als carrers de la Ciutat. 

 
La Sra. Mejías es felicita per la ràpida resposta a la proposició presentada pel 

seu grup aquest dilluns i donada a conèixer l’endemà als grups municipals. Afegeix 
que aquesta mateixa setmana l’Alcaldessa s’ha reunit amb els responsables de 
seguretat de tot Catalunya, i ahir dijous van ser requerits els presidents dels grups 
municipals per explicar-los la presa de decisions sobre aquesta qüestió. 
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Dit això, indica que aquesta iniciativa que presenten té com a objectiu garantir 
que tots els serveis de la ciutat estiguin a punt en cas que es produeixi alguna 
mena d’emergència. 

En aquest sentit, destaca la significació de Barcelona no només com a capital 
mediterrània, sinó també com una ciutat d’àmbit internacional, on qualsevol cosa 
que hi passi té un ressò enorme, de manera que no és aliena a la situació 
d’emergència que s’està vivint a tota Europa. 

Remarca també la importància de les seves infraestructures, i assenyala que en 
molts punts de sortida i d’entrada de la ciutat hi ha situacions de col·lapse per 
obres, per la qual cosa encara s’imposa més cura en la preparació de qualsevol 
situació d’emergència, també pel que fa als serveis de protecció civil, 
d’emergències, seguretat i serveis mèdics. 

Precisa que la seva proposició va en aquesta línia, motiu pel qual sol·licitaven 
que l’Alcaldessa que davant d’una possible amenaça convoqués la Junta Local de 
Seguretat, que és el màxim òrgan de coordinació en matèria de seguretat a la 
ciutat, en què hi són representats tots els responsables de l’àmbit de la seguretat i 
altres institucions, a fi de garantir la coordinació de tots els serveis i, sobretot, la 
posada a punt de tots els serveis d’emergència en cas d’una situació de crisi. 

 
El Sr. Forn agraeix la modificació del text inicial de la proposició en el sentit de 

no incloure en el mateix àmbit de la seguretat qüestions que, al seu parer, eren 
molt diferents i que, alhora, implicaven actors molt diversos. 

Observa que l’exposició de motius el grup proposant se centra en la situació 
d’alerta que viu el país i el continent europeu arran dels recents atemptats a París i 
de l’amenaça jihadista. Considera que aquesta qüestió ha de superar el debat 
polític, i que requereix unitat d’actuació i exigeix fer confiança i donar tot el suport 
a professionals i governs que tenen responsabilitats en la matèria. 

Diu que l’obligació del consistori és traslladar tranquil·litat a la ciutadania i fer la 
feina que li pertoca. Es refereix a què, com a municipi, tenen com a òrgan de 
coordinació en matèria policial la Junta Local de Seguretat, en la qual participen els 
òrgans de seguretat que operen a la ciutat, que és qui ha de marcar les línies 
prioritàries en la matèria. 

Afegeix que coneixen que l’Alcaldessa ja s’ha reunit amb el Conseller de 
Seguretat i, per tant, consideren que aquest és el camí per on cal continuar 
circulant a fi de garantir amb eficàcia, i també amb prudència, la seguretat i 
traslladar tranquil·litat a la ciutadania. 

 
El Sr. Coronas observa que entre el redactat inicial i el final de la proposició s’ha 

produït algun canvi que cal tenir en compte. Fa notar que la proposta inicial 
barrejava conceptes com convivència, seguretat i ordre públic que han quedat 
esmenades. 

Això no obstant, considera que cal tenir en compte que la Junta Local de 
Seguretat es va reunir fa dues setmanes escasses, i precisa que esta composta 
pels cossos de seguretat que operen a la ciutat més la fiscalia i la judicatura, de 
manera que consideren que hi manquen molts agents implicats en una possible 
emergència, com és el cas de protecció civil, bombers, serveis mèdics, 
ambulàncies, hospitals, coordinació de la mobilitat o emergències socials. 

Entenen, igualment, que les accions de coordinació entre cossos policials ja es 
fan sense que les hagi de demanar aquest ajuntament, ja sigui per les 
circumstàncies d’alerta en què es troba la ciutat –i en què ja es trobava abans dels 
atemptats de París–, com en circumstàncies normals. 

No nega que hi hagi riscos, d’atemptat terrorista o de catàstrofe natural, alguns 
dels quals són fàcilment evitables; tanmateix, manifesta que com a grup municipal 
tenen absoluta confiança en els cossos de seguretat i els serveis d’emergències de 
la ciutat per abordar aquests riscos, i reitera que no creuen que hagin de funcionar 
a cop de votació en aquesta cambra. 

Observa que si l’objectiu de la proposició és que tots els grups del consistori es 
quedin tranquils constatant que el funcionament és el que acaba d’esmentar, 
potser hauria estat més adequat demanar una compareixença. De manera que 
considera que si el que volen són titulars ja disposen de programes de televisió 
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sensacionalistes, que són els que realment generen alarmisme entre la població. 
Altrament, insisteix en què aquest consistori ha de traslladar tranquil·litat a la 
ciutadania. 

En conseqüència, anuncia el vot contrari a la proposició de Ciutadans, perquè no 
és des d’aquest Plenari que s’han de donar les instruccions. 

 
El Sr. Collboni diu que el seu grup és del parer que en matèria de lluita 

antiterrorista s’ha de fer molt i parlar poc; i valora que el comissionat de seguretat 
i l’Alcaldessa, durant el darrer episodi d’inseguretat a Europa, hagin mantingut uns 
nivells d’informació correctes amb el seu grup, i que pensen que és la línia que ha 
de seguir el govern de la ciutat. 

Consideren que els grups de l’oposició, en circumstàncies d’emergència i de risc 
a la vida de les persones, d’atac contra les llibertats col·lectives, s’han de posar al 
costat dels governs, governi qui governi a Barcelona, a Catalunya i a Espanya, i 
han de fer confiança als cossos i forces de seguretat. 

Entén que avui podrien posar en qüestió l’oportunitat d’aquesta proposició, 
totalment legítima, d’altra banda. En conseqüència, el seu grup ha optat per 
treballar les esmenes per fer-la més còmoda per a tothom, i generar el menor risc 
d’alarma social possible; afegint-hi que una de les conseqüències col·laterals que 
pot tenir el terrorisme jihadista és en termes de convivència, de defensa de les 
llibertats, de pluralisme ideològic, religiós i ètic de les societats obertes; per tant, 
anuncien el vot favorable del seu grup. 

 
El Sr. Fernández Díaz anuncia el vot favorable del grup del PP a la proposició, 

gràcies a la transacció del text inicial en la direcció que entén que comparteix una 
gran majoria del consistori: treballar i tranquil·litzar. Precisa que, en l’àmbit de les 
seves responsabilitats, han de treballar per garantir la màxima seguretat i 
capacitat de resposta en cas que es produís un atemptat terrorista; i, alhora, 
transmetre un missatge de tranquil·litat a la ciutadania, que sàpiga que s’està 
treballant amb intensitat i les màximes garanties d’eficàcia, també per articular 
tots els mecanismes de resposta ciutadana. Precisa que es treballa en l’obligada 
coordinació de tots els cossos policials i forces de seguretat, i també amb pla plena 
garantia d’eficàcia dels serveis municipals i altres administracions per respondre. 

Es refereix al diàleg entre la Conselleria d’Interior i l’Alcaldia, i entre les policies 
locals i mossos d’esquadra, i tot i que considera que la Junta Local de Seguretat 
pot tractar la qüestió, fa notar que no és l’òrgan específic de prevenció i lluita 
contra l’amenaça terrorista, i tampoc de resposta. Tanmateix, confirma que això 
no fa incompatible que es pugui convocar, i aprofita per recordar que està obligada 
a reunir-se cada trimestre. 

Justifica que la Junta tampoc no és l’òrgan de resposta perquè no hi són 
presentes serveis com Protecció Civil i altres serveis municipals que són 
imprescindibles, alhora que afegeix que la convocatòria de la Junta Local de 
Seguretat no és incompatible amb la del Consell de Seguretat Urbana. 

Puntualitza que la informació no es comparteix al cent per cent entre aquests 
òrgans, justament per no afectar la seva eficàcia en la lluita contra el terrorisme; 
però sí que aquest ajuntament està obligat a disposar dels serveis perfectament 
activats per “al minut després” en cas que es produís un atemptat terrorista, entre 
els quals els serveis sanitaris, d’atenció psicològica, d’informació a la població, 
mobilitat i respostes davant de situacions de pànic de la ciutadania. 

Afegeix que també forma part de l’obligació municipal garantir que els agents de 
la Guàrdia Urbana rebin una formació adequada i que disposin dels mitjans 
humans i materials necessaris, atès que són la primera força policial en acudir en 
cas d’atac. 

Entén que aquesta és l’obligació d’aquesta administració, que no és 
incompatible, reitera, amb la de tranquil·litzar la ciutadania, conscients que en la 
lluita contra el terrorisme el risc zero no existeix. 

 
El Sr. Garganté avança que el seu grup votarà en contra de la proposició en 

considerar que és perillosa, no només perquè genera alarmisme, sinó perquè 
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aquest alarmisme pot comportar reaccions adverses envers la comunitat 
musulmana, que és la que més pateix els atacs d’ISIS. 

Consideren que la seva obligació seria preguntar-se qui arma, qui entrena i qui 
finança aquesta mena d’organitzacions, i potser tindran grans sorpreses, i aprofita 
per recordar com es va decidir intervenir a l’Iraq fa uns anys. 

En aquest sentit, al·ludeix a la roda de premsa que fa poc va fer en aquest 
ajuntament la delegada del Moviment de Dones Kurdes, en què es va referir a 
l’atemptat que ISIS va dur a terme a Ankara, i creu que si escolten la seva 
explicació, la propera vegada que rebin una invitació del consolat de Turquia s’ho 
pensaran dues vegades. 

Igualment, recorda que justament avui fa trenta-set anys de la fundació del 
PKK, Partit dels Treballadors del Kurdistan, que a dia d’avui són els que lluiten a 
peu de carrer i poble a poble contra l’embat d’ISIS. 

Manifesta que per a la CUP és essencial oposar-se a l’imperialisme d’Estats Units 
i la Unió Europea, i als seus monstres aliats, Aràbia Saudí, Israel, Kuwait, Turquia i 
Qatar, entre altres, i els seus esbirros d’ISIS. 

En conseqüència, convida tothom a assistir el proper dissabte a les cinc de la 
tarda a la plaça Universitat a una manifestació contra l’imperialisme i la seva 
guerra i la lluita pels drets humans. 

 
La Sra. Alcaldessa, que intervé en nom de Barcelona en Comú, fa avinent a la 

Sra. Mejías que li sorprèn que una persona professional de la política com ella 
cometi el que qualifica d’imprudència, més encara quan la resta de grups 
municipals li van advertir, i que s’hi ratifiqui amb la presentació d’aquesta 
proposició i amb el to amb què ho fa, afirmant que gràcies a la seva proposició 
s’haVia actuat. 

Rebat aquesta afirmació, i precisa que totes les actuacions que la Sra. Mejías ha 
esmentat ja estaven previstes al marge de la proposició. Fa notar, igualment, que 
la proposició inicial de Ciutadans arriba a aquest Ple millorada i matisada, atès que 
el redactat inicial era un despropòsit absolut, tal com li van fer saber tots els grups 
municipals, en un intent d’emprar en clau electoralista la seguretat de la ciutat i la 
lluita antiterrorista. 

Dit això, remarca que allò que importa és la tranquil·litat de la ciutadania, i 
confirma que poden estar ben segurs en aquest aspecte, atès que els serveis 
d’aquest ajuntament estan a ple rendiment. En aquest sentit, recorda que la 
mateixa nit dels atemptats a París, la primera cosa que va fer va ser posar-se en 
contacte amb tots els presidents de grup, i que es van trobar; i que, des de llavors 
ençà, la seva prioritat ha estat que els serveis de l’Ajuntament estiguin en màxima 
alerta, i així ho han fet saber al comissionat de Seguretat, Amadeu Recasens, que 
s’ha posat en contacte tant amb els serveis tècnics, i s’ha convocat el Pla 
d’Emergència i la Junta de Seguretat. 

Per tant, no entén quin sentit té que, quan ja se sap que s’ha convocat la Junta 
Local de Seguretat, demanar que es torni a convocar, tal com demana la 
proposició; i més quan tenen la certesa que s’està fent tot el que es pot i que els 
cossos policials estan coordinats i que tots els grups municipals tenen informació al 
respecte. De manera que l’única cosa que pot fer es preguntar-se fins a on pensen 
arribar amb aquesta estratègia electoralista. 

Finalment, i per a la tranquil·litat de la ciutadania, reitera que el Pla 
d’Emergències s’ha reunit regularment, que la coordinació entre cossos policials és 
màxima, i que han mantingut reunions amb el Conseller d’Interior; i, sobretot, 
recorda que Barcelona té una amenaça com la té qualsevol país que ISIS ha 
considerat aliat en la seva contra, i com a ciutat de projecció en l’àmbit 
internacional, malgrat que no s’hagi concretat una alerta d’atemptat a la ciutat. 

 
La Sra. Mejías agraeix els elogis que l’Alcaldessa ha fet a la seva professionalitat 

política, però lamenta que menteixi. Puntualitza que l’Alcaldessa va reunir tots els 
presidents de grup per posar-los en coneixement que haVia tingut una reunió amb 
el Conseller d’Interior, i per la iniciativa que Ciutadans portaria al Ple d’avui per 
saber en quina situació estaven els serveis d’emergència d’aquest ajuntament. 
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Defensa que la proposta del seu grup s’ha fet des la més absoluta honestedat 
política, perquè els preocupen les obres que actualment s’estan fent en els 
accessos a la ciutat, sobretot perquè ara més que mai la ciutat ha de tenir a punt 
el pla d’emergències i el pla de prevenció. 

Replica al Sr. Coronas que no busquen ni titulars i nega que es tracti 
d’oportunisme, i puntualitza que el que han portat a debat avui és una qüestió que 
és competència de l’ajuntament de Barcelona: la convocatòria de la Junta Local de 
Seguretat per garantir que tots els serveis d’emergències de la ciutat estiguin a 
punt, tenint en compte la importància de les infraestructures de la ciutat i que, en 
alguna ocasió, ha estat assenyalada com a objectiu terrorista. 

Insisteix que tot això és responsabilitat directa de l’Alcaldessa, que va assumir 
personalment la seguretat de la ciutat; i afegeix que no havien tingut cap notícia 
d’una reunió recent de la Junta Local de Seguretat per tractar aquest assumpte –
entén que altres grups deuen tenir informació privilegiada–, i per això ho 
demanaven en la seva proposició. 

 
El Sr. Forn precisa que en aquest debat es tractava de posar damunt la taula 

una problemàtica que requereix unitat d’acció i de missatge, tanmateix, tem que si 
continua per aquesta línia en pot sortir un missatge ben contrari. 

Es ratifica en el que ha manifestat en la seva primera intervenció, és a dir, que 
fan plena confiança als professionals, als responsables de seguretat, i reitera que 
cal adreçar un missatge de tranquil·litat a la ciutadania, que entén que és allò que 
pertoca a aquest Plenari. 

 
El Sr. Coronas indica a la Sra. Mejías que són testimonis oculars que la reunió de 

la Junta Local de Seguretat es va fer, atès que va tenir lloc a la mateixa planta on 
hi ha les dependències del seu grup, i que aquesta és tota la informació 
privilegiada que tenen. 

Diu que no s’acaba de creure l’afirmació de la presidenta del grup que no volien 
generar alarmisme amb aquesta proposició, però entén que no han aconseguit 
generar dubtes sobre els dispositius de seguretat i d’emergències de la ciutat, que 
estan preparats. 

Considera que malgrat que sempre hi ha riscos han d’emetre un missatge de 
calma a la ciutadania, i recorda que ja s’han evitat abans atemptats a la ciutat. 

 
El Sr. Collboni repeteix que en aquestes situacions és millor parlar poc i fer molt 

i, per tant, renuncia a aquest segon torn d’intervenció, i només recorda que com a 
responsables polítics els pertoca evitar la fractura social per raons d’ètnia, religió o 
de raça que pot provocar aquesta nova amenaça terrorista. 

 
La Sra. Alcaldessa manifesta novament la plena confiança en els serveis tècnics 

d’aquest ajuntament, que confirma que es reuneixen regularment en la taula de 
resiliència i altres espais de coordinació entre els serveis tècnics i altres 
administracions. 

Confirma, doncs, que aquest ajuntament està molt més preparat que altres per 
fer front a situacions d’emergència en general, que ara s’adapten al risc concret del 
terrorisme jihadista.  

Recorda que l’antiterrorisme no és competència de l’Ajuntament, el qual s’ha 
posat a plena disposició d’Interior que és a qui correspon, i reitera que els serveis 
municipals funcionen a ple rendiment per reaccionar en cas que passés res a la 
ciutat. 

 
La Sra. Mejías agraeix les esmenes presentades pels grups del PP i del PSC pel 

seu to constructiu, sobretot quant a demanar garanties d’una bona informació de 
la situació, i molt especialment les seves aportacions relatives a la convivència a fi 
d’evitar qualsevol mena de conflicte en una situació d’emergència. 

 
S’aprova la proposició / declaració de grup en debat amb dinou vots en contra –

emesos pels Srs. Pisarello, Asens, Colom, Montaner i Badia i les Sres. Colau, Ortiz, 
Sanz, Pin, Pérez i Vidal, pels Srs. Bosch, Coronas i Puigcorbé i les Sres. Benedí i 
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Capdevila, i també pel Sr. Garganté i les Sres. Lecha i Rovira–, i vint-i-dos vots a 
favor de la resta de membres del Consistori amb el text transaccionat següent: 

 
El Plenari del Consell Municipal acorda: Que l'Alcaldessa de Barcelona com a 

responsable directa de la seguretat a la Ciutat, prengui les mesures oportunes per 
tal de garantir les condicions de seguretat davant la situació d'emergència i: 
Convoqui de forma urgent la Junta de Seguretat de Barcelona amb la finalitat 
d'actualitzar els protocols d'actuació de tots els serveis davant una situació 
d'emergència. Que estableixi els mecanismes de coordinació i cooperació de tots 
els cossos i forces de seguretat que tinguin que implicar-se davant una situació 
d'emergència a Barcelona. Que, en general i també en el marc de la Junta, 
s’estableixin les polítiques de prevenció i informació als ciutadans per garantir la 
convivència, la defensa dels drets de tots els ciutadans i ciutadanes i evitar 
qualsevol intent de fracturar la societat o confrontar les persones per raons d’ètnia, 
origen, pensament o religió. 

 
Del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya 
 
Pp 4. El Plenari del Consell Municipal acorda: Que el govern municipal elabori, en 

el termini de 3 mesos, un Pla de desenvolupament econòmic per a la Barcelona 
nord, amb l'objectiu de dinamitzar l'activitat econòmica, crear ocupació i garantir la 
inversió pública per dotar de nova centralitat aquesta zona de la Ciutat. 

 
El Sr. Bosch reconeix que cal parlar de l’administració, del dia a dia de 

Barcelona, però també ho han de fer del demà, de quina ciutat volen per a les 
generacions que els segueixen i les que vindran. Considera que és essencial no 
abandonar-se a l’atzar, al laissez faire, laissez passer. Per aquest motiu justifica la 
presentació d’un pla per al desenvolupament econòmic de la Barcelona nord, al 
qual el govern ha presentat una esmena, que accepten, en el sentit que s’ampliï el 
termini per redactar-lo de tres a sis mesos, perquè el que volen és que es faci i es 
completi, i que es tiri endavant. 

Posa en relleu que el pla afecta uns barris on hi viu pràcticament una tercera 
part de la població, on les classes treballadores són molts presents, les que en 
bona part han aixecat la ciutat que coneixen amb la seva força i el seu treball. Per 
tant, remarca que estan en deute amb La Verneda, el Bon Pastor, Baró de Viver, la 
Trinitat, amb Nou Barris i amb el Besòs i que tenen l’obligació de pensar en 
aquesta part de la ciutat, més encara perquè pateix un atur preocupant, d’entre el 
12% i el 16%. Puntualitza que el 50% d’aquest atur és de llarga durada, cosa que 
genera un escenari de futur molt preocupant juntament amb rendes i esperança de 
vida més baixes que a la mitjana de la ciutat, i qualifica d’indecent mantenir una 
ciutat amb aquestes diferències, una Barcelona composta de diverses ciutats que 
se separen, i que sembla que van en direccions diferents. 

En conseqüència, consideren que s’han de posar d’acord per fer-hi alguna cosa, i 
confia que avui els grups municipals facin les seves aportacions, que hi pensin, i 
que aportin solucions. 

Referint-se al pla que proposen, precisa que aporten, molt modestament, idees 
que posen a disposició del Ple a fi de poder debatre-les i millorar-les i, sobretot, 
aplicar-les, entre les quals l’increment i l’estímul de la formació professional. En 
aquest sentit, recorda que fa poc parlaven de la figura dels facilitadors per posar 
en contacte els centres de formació professional i les empreses, especialment 
petites i mitjanes. Es refereix també a la promoció dels polígons del Bon Pastor, La 
Verneda i antigues zones industrials, algunes de les quals estan en fase de 
reconversió i altres que plantegen moltes dificultats, que reclamen ajuda de 
l’administració i manifesten que se senten abandonats per l’Ajuntament. 

Creu que no seria tan complicat que aquest ajuntament promogués aquestes 
zones industrials urbanes facilitant la instal·lació de noves indústries no 
contaminants i promovent-hi l’economia social i cooperativa. Precisa, en aquest 
sentit, que tan sols l’Ajuntament nomenés la figura d’un coordinador en cadascun 
d’aquests polígons faria que se sentissin menys desemparats. 
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Proposa denominar aquests indrets zones urbanes de prioritat, a fi que s’hi 
puguin instal·lar vivers empresarials amb un criteri de quilòmetre zero perquè la 
generació d’ocupació, les contractacions i les compres pugin revertir en la 
proximitat; la potenciació dels eixos comercials que existeixen o que es podrien 
promoure en aquestes zones, per petits i modestos que siguin; i la promoció dels 
mercats municipals en detriment dels hipermercats. 

Consideren que aquest és el model que convé per promoure econòmicament i 
dignificar humanament tots aquests barris; i, fins i tot, tenir-los en compte a l’hora 
de planificar un turisme sostenible; així convindria valorar l’aixecament parcial de 
la moratòria hotelera en aquests barris, parlant amb els veïns i les veïnes per fer-
los veure que és una oportunitat. 

Demana que pensin que, en definitiva, es tracta de reequilibrar una ciutat que 
s’inclina cap al sud, amb un fort focus logístic i de mobilitat en l’àmbit de l’estació 
de Sants, i defensa que l’estació de La Sagrera és essencial per a aquest reequilibri 
urbà. Afegeix que per fer-ho possible el govern de l’estat també ha de complir amb 
les seves obligacions, cosa que no fa. 

Acaba la intervenció dient que ara és l’hora d’endegar aquest pla, que és 
possible, i que és el deute municipal amb aquesta part oblidada de la ciutat; i fa 
avinent que per aconseguir-ho cal intel·ligència i anticipació, planificació i esforç. 

 
La Sra. Recasens manifesta que el seu grup comparteix la proposició i que hi 

votarà a favor. 
Posa en valor que l’anterior govern municipal va pensar en molts dels indrets 

que ha esmentat el Sr. Bosch, concretament en la zona del Poblenou, La Verneda, 
el Bon Pastor i Baró de Viver. Demana, amb l’ànim de sumar, que no s’oblidi la 
feina feta a fi de no perdre temps i, per tant, competitivitat. 

Precisa que durant el mandat anterior van estar treballant en els polígons 
industrials del Bon Pastor i de Baró de Viver, també en el sector del Torrent 
d’Estadella a Sant Andreu, que és una àrea d’activitat industrial significativa. 
Concreta que van constituir un grup de treball per millorar i reactivar aquest 
polígon industrial, i alhora preservar la dinàmica residencial i comercial i fer pols 
d’atracció turística, amb la voluntat de descentralitzar el turisme a la ciutat. Indica 
que el grup estava compost per veïns, grups polítics, guàrdia urbana, empreses, 
sindicats i Barcelona Activa; i que va treballar en els àmbits del planejament 
urbanístic, l’ocupació i la mobilitat. Afegeix que van mobilitzar recursos de 
Barcelona Activa, van potenciar la cooperació entre les empreses, van donar 
suport a la reorientació dels negocis existents, i a la reindustrialització de les 
empreses ubicades als polígons, així com mesures per detectar necessitats 
formatives, sobretot, les situacions més crítiques. Igualment, indica que van incidir 
en els espais buits a fi d’ubicar-hi noves empreses i que establissin sinergies. 

Posa en relleu que van treballar en el planejament de La Verneda Industrial i del 
Torrent d’Estadella, i en l’estudi del teixit industrial de la zona, com també del front 
del passeig de La Verneda. 

Finalment, diu que subscriu plenament les reflexions del regidor quant als 
polígons industrials, i es refereix al projecte de l’Àrea Metropolitana, amb una 
inversió de trenta milions d’euros, per modernitzar i dinamitzar polígons 
industrials, de manera que subratlla la importància del treball conjunt entre les 
administracions per fer tirar endavant una zona de la ciutat i del futur de 
Barcelona. 

 
El Sr. Alonso considera que aquest proposta complementa les que ja ha fet el 

grup de Ciutadans quant a la reactivació econòmica dels barris més desfavorits de 
la ciutat.  

Defineix aquests barris com una realitat complexa, amb baix poder adquisitiu, 
amb gran part de la població immigrant, amb atur molt elevat i diferències 
significatives quant a l’esperança de vida amb altres barris de la ciutat. Afegeix 
que s’hi constata la desaparició del petit comerç de proximitat tradicional, i que 
amb prou feines hi queden un parell d’eixos comercials. 

Precisa que els polígons industrials que aquí s’han esmentat no acaben de 
funcionar com caldria, i el fet que moltes empreses marxen cap a altres indrets. 
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Igualment, assenyala que el transport públic continua sent insuficient, tot i que 
admet que ha millorat força fa notar que la connexió continua sent perifèrica, d’un 
barri cap al centre, mentre que la mobilitat entre els barris veïns continua sent 
deficitària. Adverteix que si no es fan polítiques per garantir la cohesió social hi ha 
el risc que es generin nuclis de gent jove desarrelada, sense feina i sense 
possibilitat d’integració social. 

Per tant, subscriuen plenament la necessitat de desenvolupar l’activitat 
econòmica en aquesta zona de la ciutat. I atès que comparteixen els arguments 
expressats pel grup proposant, anuncia que votaran a favor de la proposició. 

 
La Sra. Ballarín indica que els seu grup votarà afirmativament la proposició 

perquè subscriu plenament totes les propostes que cerquin el desenvolupament i la 
millora d’aquests barris. 

Puntualitza que la denominada Barcelona nord, que abasta una part de Nou 
Barris, Sant Andreu i Sant Martí, és el millor termòmetre per comprovar si la ciutat 
avança en justícia social o, contràriament, augmenta la fractura social. 

Observa que els barris del nord-est de Barcelona tenen les dades més negatives 
de renda, de mercat laboral i desigualtats; puntualitza que els deu barris de la 
ciutat on hi un nivell més alt d’atur, en la franja dels 16 als 64 anys, estan situats 
a Sant Andreu i Sant Martí, amb l’excepció de la Marina del Prat Vermell al sud de 
la ciutat. Afegeix que l’índex d’aturats de llarga durada i les dades de renda 
familiar disponible més baixa se situen també en aquests territoris, que apleguen 
set dels deu barris amb menor renda disponible. 

En conseqüència, estan d’acord amb les propostes del grup d’ERC, tot i que hi 
introdueix alguns matisos. Posa de manifest que en la proposició s’al·ludeix als 
barris situats entre la Gran Via, la Meridiana i el Besòs, però considera que també 
s’hi han d’afegir altres de Nou Barris que en la proposta queden fora de l’abast del 
pla que es proposa malgrat que pateixen la mateixa situació. 

Igualment, assenyala que observen en la proposició la reivindicació implícita de 
la construcció i posada en marxa de la futura estació de La Sagrera, que és amb 
tota la probabilitat la gran oportunitat perquè aquesta zona de la ciutat iniciï una 
nova etapa de més prosperitat, i per facilitar el seu desenvolupament econòmic i 
social. Precisa que La Sagrera, sumada al pol d’innovació que suposa el districte 
22@, la zona industrial de La Verneda, així com la bona connectivitat viària de tot 
aquest territori suposa la suma de factors idònia per fer un pla de 
desenvolupament que aprofundeixi totes les possibilitats de desenvolupament de 
l’entorn. I remarca que el principal repte és alinear aquests factors a fi d’activar-
los. 

Per tot plegat, considera que s’han de trobar novament en aquest assumpte 
quan s’elabori el PAM i el Programa d’Inversions Municipals. 

Acaba la seva intervenció dient que el seu grup defensa que Barcelona nord se 
sumi al model de desenvolupament de la ciutat, que s’ha basat en la vinculació de 
l’urbanisme i l’estratègia econòmica per aconseguir regeneració econòmica, 
generació d’ocupació i millora de les condicions de vida dels seus residents. Precisa 
que en el programa electoral del PSC aquest model ha estat batejat com a 
Reforma Urbana i Millora dels Barris. 

 
El Sr. Mulleras subscriu el contingut de la proposició, tot i que fa avinent que 

preferien el text inicial que no pas el transaccionat, ja que el termini de tres mesos 
li conferia més immediatesa que els sis mesos finalment acordats, tot i que com ha 
dit el Sr. Bosch el realment important és que es dugui a terme. 

Reconeix que Barcelona necessita un pla de reindustrialització, i fa notar, però, 
que a la part sud de la ciutat també hi ha zones per reindustrialitzar; en aquest 
sentit, remarca que en el programa electoral del seu grup proposaven aquest 
abast, i sempre que han tingut ocasió ho han defensat en aquesta cambra. 

Observa que la Barcelona nord de la proposta afecta, bàsicament, els Districtes 
de Sant Andreu i Sant Martí, amb uns barris sense planejament urbanístic d’ençà 
del 2008, quan se’n va fer un basat en plusvàlues urbanístiques que ha quedat 
obsolet. Per tant, consideren que cal un nou planejament per a la zona per abordar 
la seva reindustralització al més aViat possible, en uns barris amb uns índexs 
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d’atur i desigualtats més que notables en referència a la resta de la ciutat. Fa notar 
que la població d’aquests barris significa prop del mig milió de persones i, per tant, 
és prou important com perquè aquest ajuntament s’ho prengui seriosament. 

Afirma, doncs, que el seu grup aposta per un nou planejament urbanístic que, 
com a mínim, inclogui el Bon Pastor i La Verneda Industrial a fi d’afavorir la 
industrialització, que ha de passar necessàriament per indústries netes i 
logístiques, i que aportin alt valor afegit a aquests barris i, de retruc, a tota la 
ciutat. Entenen que l’Ajuntament, en aquest planejament, ha de posar l’accent en 
aquest tipus d’activitat econòmica. 

Puntualitza que per al desenvolupament econòmic d’una zona determinada no 
només cal elaborar un pla, sinó també posar les condicions adequades per atraure 
inversió i activitat econòmica; tanmateix, constata que darrerament aquest 
ajuntament planteja mesures que hi van en contra i, altrament, foragita aquesta 
activitat econòmica cap a altres ciutats de l’àrea metropolitana. 

Assenyala que les possibles inversions en aquests barris s’han de complementar 
amb inversions urbanístiques públiques; i tot i que reconeix la importància de 
l’estació de La Sagrera, també destaca la necessitat de cobrir les rondes en 
aquestes zones i la inversió necessària per a la Línia 9 del metro, que vertebraria 
aquests barris amb la resta de la ciutat, amb el Baix Llobregat i amb l’aeroport.  

 
La Sra. Rovira posa de manifest que la proposició d’ERC els planteja un seguit 

de qüestions. Es pregunten de quina mena de desenvolupament econòmic estan 
parlant, quin model pretenen; quina és la planificació a escala de ciutat, més enllà 
dels barris concrets que s’hi esmenten; quin model d’ocupació es busca, si de 
precarietat o de qualitat. 

En conseqüència, consideren que la proposició implica tot un seguit d’aspectes 
que requereixen obrir un debat d’abast ampli sobre model econòmic i model 
laboral. Afegeix que també hi constaten un cert biaix neoliberal. 

Altrament, manifesta que el seu grup entén que cal parlar molt més d’una 
economia planificada, social i solidària, que parteixi de l’anàlisi de les necessitats 
dels barris concrets, però també del conjunt de la ciutat. Afegeix que cal tenir en 
compte la sostenibilitat social i les tasques de cura i reproductives; que cal abordar 
l’aspecte de la diversificació de l’economia, així com la necessitat de crear 
empreses municipals en sectors estratègics. 

Conclou, per tant, que tot el seguit de propostes que es plantegen generen un 
munt d’incògnites que per al seu grup són fonamentals per poder decidir si 
subscriuen el pla o no. Diu, també, que es tracta d’una decisió de ciutat, que ha de 
comptar amb els Districtes i els seus barris a fi que sigui una decisió col·lectiva. 

Per acabar, addueix que la proposició els remet al model del districte 22@, que 
ha promocionat un tipus d’activitat econòmica concreta i que ha provocat que 
moltes persones residents al Poblenou hagin hagut de marxar-ne; ha promogut la 
gentrificació de barris del Districte de Sant Martí, i per tant, no el prenen com un 
model de referència positiu, i malgrat que es constata una certa deriva diferent els 
darrers mesos, el continuen posant en qüestió com a model de ciutat, i com la 
marca Barcelona que volen. 

En conseqüència, ateses les incògnites que els genera el pla, i perquè no s’ha fet 
un debat real de quin model econòmic pretenen i en quin model de ciutat, avança 
que no votaran a favor de la proposició i s’abstindran. 

 
El Sr. Pisarello agraeix la presentació d’aquesta proposició, que els permet 

constatar que el govern municipal no està sol en moltes de les seves 
preocupacions. Igualment, posa en valor que la proposta sigui compartida per 
molts grups d’aquesta cambra i entén que per la majoria de la ciutadania. 

Per tant, alerta que no poden caure en l’autocomplaença d’uns bons arguments i 
no fer allò que cal. En aquest sentit, justifica la transacció que han proposat 
d’ampliació del termini d’elaboració d’un pla integral. 

Coincideix amb el Sr. Alonso que la situació dels barris esmentats és dramàtica, 
i que no es pot banalitzar i que cal reconèixer que és una ferida social oberta. En 
conseqüència, apunta que aquest repte requereix saber què volen fer 
concretament i també què no volen. 
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Confirma que estan d’acord amb què la crisi s’ha d’acarar amb la voluntat de 
tenir una Barcelona cohesionada; i posa en valor el que fan com a govern, 
modestament, a Sant Andreu, per exemple, on treballen en la ressituació dels 
polígons industrials de Bon Pastor i Torrent d’Estadella perquè esdevinguin pols 
d’atracció d’activitat industrial. Afegeix que s’han actualitzat les dades de les 
empreses del polígon de Bon Pastor, i que ara es disposen a potenciar-lo com un 
pol d’atracció d’economia verda. 

Admet que cal discutir quina mena d’inversions volen, atès que no estan 
disposats a promoure la inversió a qualsevol preu, i que volen aquelles que 
contribueixin al bé comú. 

Precisa que en aquesta primera aproximació, també contemplen un pla de 
mobilitat que permeti pal·liar el problema habitual de mobilitat de les persones que 
treballen als polígons, i en el qual està treballant la comissió de seguiment del 
polígon del Bon Pastor i de Torrent d’Estadella. 

Afegeix que a Sant Martí volen potenciar La Verneda alta com a reserva 
industrial a fi de treure rendiment a una zona que manté una activitat industrial 
tradicional de vegades precària. 

Pel que fa a la promoció de l’ocupació, indica que estan duent a terme accions 
mitjançant el projecte “Treball als Barris”, del SOC, en algunes de les zones a les 
quals es refereix la proposició; a Sant Andreu estan planejant constituir polígons 
industrials com a espais de formació pràctica per a estudiants d’FP i d’ESO. 

Conclou, doncs, que el govern té molts punts de coincidència amb la proposició 
d’ERC, i manifesta que ara cal fer-los realitat. 

 
La Sra. Ballarín insisteix en què amb el futur PAM i el Programa d’Inversions 

Municipals s’ha d’aconseguir replicar el model de desenvolupament urbà que 
vincula urbanisme amb estratègia econòmica i aplicar-lo als territoris més afectats 
per la crisi econòmica. 

 
S’aprova la proposició / declaració de grup en debat amb tres abstencions –

emeses pel Sr. Garganté i les Sres. Lecha i Rovira–, i trenta-vuit vots a favor de la 
resta de membres del Consistori amb el text transaccionat següent: 

 
El Plenari del Consell Municipal acorda: Que el govern municipal elabori, en el 

termini de 6 mesos, un Pla de desenvolupament econòmic per a la Barcelona nord, 
amb l'objectiu de dinamitzar l'activitat econòmica, crear ocupació i garantir la 
inversió pública per dotar de nova centralitat aquesta zona de la Ciutat. 

 
Del Grup Municipal Socialista 
 
Pp 5. El Plenari del Consell Municipal acorda: - Reclamar al govern de la ciutat 

que es produeixi un debat obert i amb totes les veus sobre la prostitució i que amb 
aquest objectiu es constitueixi des del Consell de Dones una taula de treball 
representativa per estudiar la prostitució a la ciutat i valorar propostes. - Que 
aquesta taula analitzi la manera d'aplicar les recomanacions del Parlament Europeu 
sobre la prostitució, en defensa de la igualtat de gènere i de les víctimes 
d'explotació i violència sexual. - Demanar a aquesta taula que valori l'aprovació 
d'una ordenança especifica de prostitució per la protecció integral de les dones, els 
infants i l'espai públic, que actuï sogre els clients, proxenetes i la publicitat i en 
contra de la utilització de les dones com a mer objecte sexual, estudiant el cas de 
l'ordenança de la ciutat de Sevilla, i que com a conseqüència comportaria l'exclusió 
de l'ordenança de convivència de l'apartat de serveis sexuals remunerats. - 
Incrementar els recursos del programa ABITS per oferir recursos, atenció social, i 
programes d'inserció laboral a les dones que exerceixen la prostitució i seguir 
col·laborant en la lluita contra el tràfic de persones amb finalitat d'explotació 
sexual. 
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Es presenta el següent text transaccionat que se sotmet a debat: 
 
El Consell Plenari de l’Ajuntament acorda: - Reclamar al govern de la ciutat que 

es produeixi un debat obert i amb totes les veus sobre la prostitució i que amb 
aquest objectiu es constitueixi des del Consell de Dones una taula de treball 
representativa per estudiar la prostitució a la ciutat i valorar propostes. - Que 
aquesta taula analitzi la manera d’aplicar les recomanacions del Parlament Europeu 
sobre la prostitució, en defensa de la igualtat de gènere i de les víctimes 
d’explotació i violència sexual. - Demanar a aquesta taula que valori l’aprovació 
d’una nova ordenança especifica de prostitució per la protecció integral de les 
dones, els infants i l’espai públic, que actuï sobre els clients, proxenetes i la 
publicitat i en contra de la utilització de les dones com a mer objecte sexual, 
estudiant altres experiències d’altres ciutats europees, tenint en compte 
l’existència de l’ Informe jurídic comparatiu de les principals legislacions europees 
en prostitució (i que com a conseqüència comportaria l’exclusió de tota aquella 
normativa anterior que li fos contradictòria). Instar al Govern municipal a què 
comparteixi amb la resta de forces polítiques les conclusions de l’Informe sobre 
prostitució a la ciutat de Barcelona i la definició del pla de treball. Instar al Govern 
municipal a què implementi el protocol d’atenció de les víctimes de tràfic d’éssers 
humans i l’adeqüi a la realitat del nou Govern. -Incrementar els recursos del 
programa ABITS per oferir recursos, atenció social, i programes d’inserció laboral a 
les dones que exerceixen la prostitució i seguir col·laborant en la lluita contra el 
tràfic de persones amb finalitat d'explotació sexual. 

 
El Sr. Collboni saluda els veïns i veïnes de l’illa Robadors que els acompanyen en 

aquest Ple, que en part motiven que novament calgui tornar a obrir el debat sobre 
la prostitució. 

Observa que el Sr. Pisarello ha dit, molt encertadament, que en aquesta ciutat 
no hi ha banlieues, no hiha barris marginals apartats del desenvolupament global 
de la ciutat. Posa en valor que Barcelona ha intentat sempre, en democràcia, 
créixer com una única ciutat. Per aquest motiu, el cor de la ciutat, Ciutat Vella, ha 
estat objecte d’una atenció especial per part dels successius governs democràtics, 
que hi han fet inversions molt importants en l’àmbit urbanístic per evitar guetos i 
aconseguir que la ciutat sencera sigui un espai per viure i per conviure. 

Admet que no és una tasca senzilla, atès que cap ciutat europea no està 
exempta de conflictes socials i de convivència, però l’obligació del poder local és 
evitar-ho amb criteris comprensibles per a tothom. Posa de manifest, doncs, que 
en aquest àmbit s’inclou el debat sobre la prostitució i la manera d’abordar aquest 
fenomen des de diferents perspectives. 

Dit això, felicita el govern de la ciutat per la seva valentia i lideratge pel que fa a 
la lluita contra la violència masclista, i especialment a la regidora Laura Pérez per 
la campanya endegada des de la seva regidoria. Reconeix que en el grup Socialista 
s’han mantingut algunes posicions favorables a la legalització de la prostitució, i 
que s’ha establert un debat intern al partit que ha durat anys i que, a hores d’ara, 
encara no donen per tancat. Això no obstant, posa en valor l’esforç de la formació 
per entendre què ha passat en els països on s’han aplicat polítiques de legalització 
de la prostitució, que s’han confirmat com un fracàs. 

Manifesta que a parer de la seva formació, i també del Parlament Europeu, la 
prostitució és una de les formes més evidents i crues del model patriarcal que 
considera les dones un objecte. Així, des de la defensa dels drets humans i de la 
dignitat de les persones, consideren que, amb tota la flexibilitat i tolerància, han 
de treballar en la direcció d’eradicar l’explotació sexual, com a mínim, de 
Barcelona. 

Admet que és una utopia el que acaba de dir, però fa notar que també ho era 
l’abolició de l’esclavatge al segle XIX i en gran mesura s’ha aconseguit, i entén que 
cal actuar amb la voluntat ferma d’eradicar l’explotació sexual per respecte als 
drets humans, per la dignitat de les dones, i que cal fer-ho al costat de les dones, 
posant-les al centre de la protecció de les polítiques públiques; però també amb 
mesures que vagin en la línia de restringir la demanda de consum sexual. Precisa 
que això significa perseguir els proxenetes, penalitzar el consum, prohibir la 
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publicitat oficial que en ocasions apareix als mitjans de comunicació o al carrer. A 
tall d’exemple, explica que el govern de l’alcaldessa Carmena, ha prohibit a Madrid 
les enganxines en motos i cotxes que anuncien serveis sexuals, atès que en el 
95% de casos darrere d’aquests anuncis hi ha explotació sexual i tràfic de 
persones. 

Consideren, per tant, que han de fer aquesta crida a la reflexió, a encetar el 
debat, amb la certesa que avui aquesta proposició no prosperarà, Confirma, però, 
que la presenten per moure al debat i per no donar per sobreentès que tots 
comparteixen un model que, a parer del seu grup, és incongruent amb allò que 
persegueix: protegir i dignificar les dones; i perquè en aquesta ciutat, 
independentment de la posició de cadascú, assoleixin un punt d’encontre que eviti 
conflictes com els que s’han donat a l’illa Robadors i que s’actuï en favor de les 
dones. 

 
La Sra. Vila anuncia que votaran a favor de la proposició perquè comparteixen el 

fons de la qüestió que planteja, i per l’acceptació de les esmenes que hi ha 
presentat en el sentit que tots els grups municipals puguin disposar dels estudis i 
els informes que es van elaborar o encarregar durant el mandat passat a fi 
d’aprofundir aquest assumpte. 

Diu que estan convençuts que s’imposa un debat amb els grups municipals i 
amb la societat civil sobre el model de societat i ciutat volen, també pel que fa al 
fenomen de la prostitució, així com la manera d’abordar les desigualtats i l’exclusió 
que comporta. 

 
La Sra. Barceló, després de saludar les entitats que avui els acompanyen, 

manifesta que els ha sorprès la proposició del grup Socialista, que entenen que 
sembla una reacció per contrarestar la que va presentar el seu grup a la darrera 
sessió de la comissió de Drets Socials, Cultura i Esports. 

Consideren que la proposició parteix d’una ideologia que no és capaç d’abordar 
la realitat a la ciutat del fenomen de la prostitució. Per tant, es referma en el 
compromís del seu grup per la lluita contra les xarxes criminals d’explotació 
sexual, en la defensa de les víctimes de les xarxes de proxenetisme, i les màfies 
de tracta de persones en considerar-ho una vulneració dels drets humans. I diu 
que el seu grup està convençut que cal diferenciar les persones que exerceixen el 
treball sexual voluntàriament, sense cap pressió externa. 

Observa que en la proposició es parla d’aplicar les recomanacions del Parlament 
Europeu, i convida al grup proposant a tenir en compte també les opinions 
d’Amnistia Internacional i de l’ONU. 

Constata que ara com ara a Barcelona no s’ha abordat aquesta situació amb les 
garanties necessàries per a les persones que exerceixen el treball sexual, ni per al 
conjunt de la ciutadania. Per tant, voldrien que en la taula de participació que 
proposen també s’hi incloguessin les dones que exerceixen lliurement el treball 
sexual. En aquest sentit, assenyala en l’informe anual de la Síndica de Greuges es 
feia referència a la necessitat de regular alternatives realistes i respectuoses, 
considerant tots els interessos legítims. I en aquesta línia, recorda que la comissió 
que ha esmentat van proposar defensar i garantir un marc normatiu municipal per 
al treball sexual voluntari, convençuts que s’aconseguiria més protecció i seguretat 
per a les persones que exerceixen la prostitució, vetllant per la neutralitat d’aquest 
treball i pel control de les condicions de seguretat i d’higiene. 

Manifesta que el seu grup considera que totes les persones que es dediquin a 
aquesta activitat haurien de tenir reconeguts el seus drets laborals i socials; alhora 
que recorda que també demanaven en aquella proposta que els ajuts 
s’incloguessin en programes específics d’informació i d’inserció adreçats a les 
persones que vulguin deixar d’exercir el treball sexual, així com impulsar 
programes de prevenció de la prostitució. 

Conclou que consideren indispensable restringir l’exercici d’aquesta activitat 
econòmica a locals legalitzats i sotmesos a inspeccions periòdiques, i prohibir-ne 
l’exercici a l’espai públic a fi d’evitar conflictes veïnals, de convivència i de salut 
pública. 
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Reitera el compromís del seu grup contra les màfies, el proxenetisme i el tracte 
de persones; així com el seu respecte pel col·lectiu que vol exercir la prostitució 
voluntàriament. 

Finalment avança l’abstenció del seu grup, que justifica perquè la seva posició 
davant d’aquest fenomen és molt més valenta que la del grup Socialista. No 
obstant això, confirma que comparteixen l’aspecte de la prevenció i la protecció, i 
reitera que en la taula de participació hi han de ser convocades també les 
treballadores sexuals que exerceixen voluntàriament. 

 
La Sra. Benedí anuncia que el grup d’ERC s’abstindrà en la votació de la 

proposició. Precisa que la realitat de les dones que exerceixen la prostitució és 
diversa, que inclou dones que hi són obligades i que són víctimes del tràfic de 
persones; casos en què cal aplicar la llei penal a fi de garantir els drets humans de 
les dones objecte de tracte. Afegeix que hi ha dones que manifesten la voluntat 
d’exercir la prostitució i que reivindiquen els drets laborals; altres, que expressen 
la voluntat d’abandonar aquesta activitat i trobar altres sortides. Posa de manifest 
que hi ha dones en situació d’irregularitat administrativa; dones transsexuals, que 
pateixen discriminacions específiques derivades de la seva identitat. Igualment, 
indica que hi ha dones que es plantegen l’exercici de la prostitució com una 
estratègia de transició; i altres que havent exercit aquesta activitat, no tenen 
reconeguts els seus drets laborals per no haver cotitzat a la seguretat social. 

Afirma que podria continuar definint situacions diverses entre el col·lectiu de 
dones que exerceixen la prostitució; tanmateix, fa notar que la proposta de legislar 
aquesta activitat és recurrent en el temps, sense que mai no s’arribi a fer un debat 
en profunditat sobre la qüestió. 

Consideren que cal abordar la prostitució en tota la seva complexitat social, per 
la qual cosa comparteixen amb el grup proposant la necessitat d’encetar un debat 
amb totes les veus implicades i extreure’n les conclusions que se’n derivin; però 
estan d’acord amb un debat condicionat pels punts tercer i quart del text de la 
proposició. 

Posa de manifest que l’ajuntament de Barcelona disposa d’un pla per a 
l’abordatge integral del treball sexual –el Pla ABITS–, aprovat pel Plenari del 
Consell Municipal de 28 d’abril de 2006, sent regidora de Dona i Drets Civils Pilar 
Vallugera pel grup d’ERC. Precisa que el pla té com a finalitat l’abordatge integral 
del fenomen de la prostitució a la ciutat, i col·laborar en la lluita contra la tracta de 
persones. En aquesta línia, recorda que en la darrera sessió de la comissió de 
Drets Socials, Cultura i Esports el seu grup va presentar un prec demanant 
l’increment de la dotació de recursos humans i econòmics del pla esmentat, que va 
ser acceptat pel govern municipal. 

Manifesta el convenciment del seu grup que cal anar cap a l’abolició, a 
l’establiment de relacions equilibrades i lliures entre persones, però que 
mentrestant cal garantir els drets laborals i socials com a mesura de dignificació i 
transició. 

 
La Sra. Esteller posa manifest que el grup del PP ha estat molt clar en els seus 

posicionaments respecte a la prostitució durant els darrers mandats, tenint en 
compte la complexitat del problema i la degradació que provoca en els barris 
afectats per l’exercici d’aquesta activitat, i remarca la preocupació que genera 
entre la ciutadania per l’afectació de la convivència. 

Recorda que el seu grup va contribuir a modificar l’ordenança de civisme durant 
el mandat anterior, a fi que en l’article 39 es prohibís oferir i prestar serveis al 
carrer. Assenyala que l’esmentada ordenança està en vigor i, per tant, que cal 
complir-la i la guàrdia urbana està obligada a aplicar-la amb determinació. 
Altrament, insisteix que els darrers dies han pogut comprovar que es continua 
mantenint aquesta activitat al carrer, tal com han denunciat els veïns de l’illa 
Robadors, que veuen coartada la seva llibertat a sortir de casa perquè en els 
portals dels seus edificis es practica la prostitució, o que en els seus mateixos 
edificis es trafiqui amb dones i amb drogues. Adverteix que es tracta d’un 
assumpte d’extrema gravetat que afecta la convivència, i no entén com pot ser 
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que la resposta d’aquest ajuntament sigui la passivitat davant d’accions 
constitutives de delicte. 

Demana al govern molta més determinació, conscients però que el problema de 
la prostitució és complex i que abasta realitats molts diverses, des del tràfic i 
l’explotació de dones, immigració irregular, proxenetisme encobert per les màfies 
situacions de necessitat i de pobresa; alhora que cal protegir les dones que són 
explotades i ajudar les dones que volen deixar aquesta activitat. En aquest sentit, 
precisa que en el mandat anterior van donar suport a què l’agència ABITS pogués 
portar a terme programes de suport i de reinserció a les dones que ho volen 
deixar. Per tant, consideren que l’agència ha d’enfortir els programes d’ajut, des 
de l’acció social i acció policial contra les màfies que les exploten, així com també 
una acció comunitària perquè els veïns que pateixen aquesta activitat als seus 
carrers constatin que l’Ajuntament actua perquè puguin fer una vida normal. 

 
La Sra. Rovira dóna la benvinguda a aquesta sessió a les representants de 

l’entitat Putes Indignades, a les quals demana que tinguin molt present que són 
dignitat i que són lluita, malgrat el resultat que avui s’obtingui en aquest Ple. 

Opina que el discurs del Sr. Collboni ha estat de repressió i no res més, tot i que 
diu que no els estranya atès que el seu partit va aprovar l’ordenança de civisme –
anomenada també “ordenança del cinisme”– que criminalitza qualsevol actuació 
als carrers fora dels seus cànons morals. 

Admet que la prostitució genera un debat complex que els feminismes aborden 
des de fa molts anys i, per tant, és un assumpte que s’ha treballat i sobre el qual 
s’ha arribat a un consens. Així, precisa que, d’una banda, hi ha la prostitució 
forçada, la tracta de persones, en què s’inclouen les xarxes de proxenetisme. 
D’altra banda, però, precisa que s’estan referint a la prostitució no forçada, que no 
suposa cap mena de restricció a la llibertat de decisió de les persones, 
independentment de l’opinió de doble moral que els diferents corrents ideològics 
tinguin sobre el treball sexual. Creu, doncs, que s’ha de tenir molt clar que no 
constitueix cap tipus de delicte contra els drets humans; en aquest sentit, confirma 
que el seu grup sempre ha defensat, fruit del treball conjunt amb col·lectius 
feministes i de treballadores sexuals, la derogació immediata de l’ordenança de 
convivència i de tota mesura a escala municipal que criminalitzi la prostitució i 
estigmatitzi el col·lectiu de treballadores del sexe. 

Reclamen respecte per part de l’Ajuntament dels espais on actualment 
s’exerceix la prostitució i l’aturada de la persecució, que entenen que permetrà una 
autoregulació d’aquests espais; així com també defensen la incorporació als plans 
d’usos dels Districtes les llicències per a meublés i pisos on es fan serveis sexuals a 
fi de garantir les condicions de treball de les treballadores sexuals. 

Per tant, consideren també que aquest ajuntament ha de fer pressió a la 
Generalitat perquè faci les inspeccions de treball en aquells locals on hi hagi algun 
indici de vulneració de drets de les treballadores. 

Fa una defensa ferma de les treballadores sexuals que decideixen exercir 
lliurement el seu dret al treball i al seu propi cos, i alhora es pregunta com és que 
avui hi ha grups municipals que s’abstenen després d’haver presentat propostes 
determinades a la comissió de Drets Socials, Cultura i Esports de la setmana 
passada, com ara la creació d’un marc legal regulat per a l’exercici del treball 
sexual voluntari amb l’objectiu d’assolir major protecció i seguretat de les persones 
que fan aquesta feina, vetllant per la seva voluntarietat i pel control de les 
condicions de seguretat i higiene. 

En conseqüència, es ratifica en nom del seu grup que cal continuar tirant 
endavant la lluita de les treballadores sexuals . 

 
La Sra. Pérez, regidora de Cicle de Vida, Feminismes i LGTB, fa notar al Sr. 

Collboni que pretenen obrir un debat que fa molt de temps que els moviments 
feministes i altres entitats i veïnes de la ciutat han plantejat i que mai no s’ha 
tancat. 

Li recrimina que demani d’obrir-lo a la seva manera i debatre’l en l’espai que el 
grup proposant considera que és l’adient, sense tenir en compte les veus clau que 
estan a la taula específica de treball de l’agència ABITS. Puntualitza que en aquest 
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àmbit es treballa amb les entitats, amb els actors que treballen específicament 
aquest assumpte, i també hi són presents les treballadores del sexe. Indica que en 
la darrera reunió d’aquesta taula van avançar molt en la definició dels grups de 
treball per debatre l’abordatge de la prostitució a l’espai públic. Fa avinent que s’hi 
convidaran persones expertes, a més de les entitats i treballadores del sexe, que 
fa temps que constitueixen la taula. 

Observa que el grup Socialista proposa una ordenança sobre prostitució, tal com 
un dia van definir una ordenança del civisme, que ha estat un fracàs i que no ha 
contribuït a altra cosa que a vulnerar el dret de les treballadores sexuals, de les 
que ho fan per voluntat pròpia i de les que s’hi veuen abocades per la tracta. Així, 
els acusa d’haver reforçat l’estigma social contra el col·lectiu, de penalitzar-lo i de 
multar les dones sistemàticament. Addueix que tampoc no es van parar a pensar 
en la legislació europea, vinculant en matèria de protecció dels drets de les dones 
en situació de tracta. 

Altrament, remarca que ara pretenen fer una ordenança que inclogui el 
proxenetisme, que recorda que està regulat pel Codi Penal. Entén que el govern 
Socialista de la ciutat va optar per la pitjor de les solucions amb una ordenança 
que vulnera el dret de les dones que avui proclamen que volen defensar. 

Avança, per tant, que votaran en contra de al proposició, i alhora diu que 
compartiran tots els informes encarregats per aquest i altres governs. 

Afegeix que fa setmanes que treballen en el protocol que ha esmentat el Sr. 
Collboni, tal com van explicar en la darrera sessió de comissió. 

Finalment, posa de manifest que subscriuen el punt de la proposició sobre 
l’increment del pressupost de l’agència per a l’abordatge del treball sexual a la 
ciutat, a fi de disposar de més recursos en matèria de salut, de suport social a les 
dones i homes que exerceixen la prostitució, impulsar itineraris d’ocupabilitat reals 
per a les dones que volen deixar aquesta activitat, per combatre el tràfic d’éssers 
humans amb finalitat d’explotació sexual, i per afinar en els mecanismes de 
detecció, d’atenció i protecció de drets. 

 
El Sr. Collboni, adreçant-se a la Sra. Barceló, llegeix un paràgraf d’una resolució 

del Parlament Europeu que determina que la prostitució voluntària i la forçada 
estan lligades intrínsecament a la desigualtat de gènere a la societat, i tenen un 
efecte en la posició social de les dones i els homes a la societat, així com en la 
percepció de les relacions entre dones en la sexualitat. Confirma que aquest és el 
plantejament acceptat majoritàriament a Europa i que el seu grup comparteix. 

A la Sra. Benedí li diu que en el punt primer de la proposició han plantejat de fer 
un debat obert amb totes les veus afectades, i li assegura que ningú no pretén 
segrestar el discurs. 

Finalment, demana més flexibilitat a la Sra. Pérez, i li fa notar que ha fet un 
plantejament de principis, però malgrat això li diu que volen acostar posicions. 
Considera que el discurs de la regidora és doctrinal, i que no comparteixen moltes 
dones de la seva mateixa organització política, perquè no és un assumpte pacífic ni 
que estigui resolt en el mateix moviment feminista. I addueix que no ateny només 
aquest moviment, sinó que el conjunt de la societat pot opinar-ne. 

Es reafirma amb què reclamen una ordenança específica perquè volen abordar 
íntegrament el fet de la prostitució, i admet que si l’ordenança vigent no ha 
funcionat s’ha de canViar. 

Pregunta a la Sra. Pérez, per tant, si considera que s’han de sancionar els clients 
i prohibir la publicitat, o s’han de promoure cooperatives, atès que entén que una 
cosa és el debat de principis, si s’està per l’abolició o per la legalització, però 
després s’ha de concretar en el terreny. 

Demana que tinguin més amplitud de mires i que es fixin en què passa a 
Europa, i quines han estat les conseqüències de legalitzar la prostitució a 
Alemanya o a Holanda, per exemple, en termes d’increment del tràfic il·legal de 
persones. 

 
La Sra. Vila admet que el fenomen de la prostitució és complex i que supera les 

competències d’una administració local; però també és cert que això no significa 
renunciar a abordar les seves causes i els seus efectes amb els instruments de què 
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disposen ara com ara. Posa de manifest que hi ha estudis que constaten que entre 
el 80% i el 90% de casos, parlar de prostitució és fer-ho de desigualtats, de 
vulnerabilitat i, massa sovint, d’explotació i esclavatge. 

Recorda que fa un temps en aquest ajuntament es va decidir que als carrers i a 
les places de la ciutat no s’haVia de poder demandar, ni oferir, ni exercir relacions 
sexuals remunerades, no per estètica sinó per ètica. Seguint aquestes tesis, durant 
el mandat anterior van decidir passar de l’acció als carrers als locals i pisos, per 
atendre les víctimes i perseguir els proxenetes i explotadors, i van trobar dones en 
situacions extremament precàries i moltes problemàtiques psicosocials. 

Lamenta, per tant, els vots en contra de la proposició, especialment per part del 
govern, que es vanta de feminista i progressista i de defensar els més humils, atès 
que amb la seva desídia i abandonament de l’autoritat, la seva inacció i el fet de 
no atorgar prou força a la guàrdia urbana perquè pugui intervenir al carrer per fer 
front al fenomen, està promovent i fomentant l’explotació. 

Demana a l’Alcaldessa, com a responsable de la seguretat de la ciutat i de 
vetllar pel benestar de la ciutadania, que no deixin de multar els clients i que 
condemnin el fenomen perquè, altrament, estan contribuint a condemnar més 
dones a l’explotació, i alhora es dóna llum verda a les màfies i les xarxes d’arreu 
del món perquè vinguin a Barcelona. 

Fa notar a l’Alcaldessa, per tant, la importància que avui tindrà el seu vot de 
desempat en aquesta proposició. 

 
La Sra. Barceló agraeix les cites del Sr. Collboni de resolucions del Parlament 

Europeu, i li recomana que també tingui presents les opinions d’Amnistia 
Internacional i de l’ONU, i que diferenciï el treball sexual voluntari del que no ho 
és. 

 
La Sra. Benedí aclareix que no han dit mai que el debat no haVia de ser plural, 

ni que ho digués el grup Socialista, sinó que compartien que haVia de ser plural, 
amb totes les veus. Igualment, puntualitza que han dit que no compartien el punt 
tercer de la proposició que demana que la taula analitzi la manera d’aplicar les 
recomanacions del Parlament Europeu sobre prostitució, i que per aquest motiu 
s’abstenien. Precisa que ella ha dit que, en última instància, serà la taula qui 
decidirà quin debat sorgirà. 

 
La Sra. Esteller demana a l’Alcaldessa que actuï amb més determinació i que 

impedeixi que es continuï practicant la prostitució als carrers, com és el cas de l’illa 
Robadors, atès que perjudica la convivència als barris. 

Consideren que la proposta del grup Socialista pot millorar l’anàlisi i l’estudi per 
trobar solucions a aquest fenomen, i que no es pot rebaixar l’atenció i l’acció que 
requereix. 

Conclou que són aquests motius que justifiquen l’abstenció del seu grup. 
 
La Sra. Rovira remarca que consideren que no hi ha condicions per al debat, 

atès que tota l’estona estan parlant de prostitució forçada, i afegeix que han 
constatat un biaix infantilitzador cap al lliure dret d’exercir la prostitució, que no 
pot amagar una ideologia masclista. 

 
La Sra. Pérez manifesta que, com a govern, la seva proposta és la defensa dels 

drets de les dones i no la prostitució en les seves múltiples formes. Afirma que 
lluitaran com qui més contra el tràfic d’éssers humans amb la finalitat de 
l’explotació sexual, però si es tracta d’una decisió voluntària, també recolliran les 
seves demandes. 

 
Atès el resultat d’empat de dos votacions, l’Alcaldessa exerceix el vot de qualitat 

previst a l’article 86.3 del ROM, votant en contra de la proposició. 
 
Es rebutja la proposició / declaració de grup en debat amb catorze vots en 

contra –emesos pels Srs. Pisarello, Asens, Colom, Montaner i Badia i les Sres. 
Colau, Ortiz, Sanz, Pin, Pérez i Vidal, i també pel Sr. Garganté i les Sres. Lecha i 
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Rovira–, tretze abstencions –emeses pels Srs. Sierra i Alonso i les Sres. Mejías, 
Sierra i Barceló, pels Srs. Bosch, Coronas i Puigcorbé i les Sres. Benedí i Capdevila, 
i també pels Srs. Fernández Díaz i Mulleres i la Sra. Esteller–, i catorze vots a favor 
de la resta de membres del Consistori. 

 
b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 
 
Del Grup Municipal del Partit Popular 
 
Pp 1. El Plenari del Consell Municipal acorda expressar el seu desacord i 

contrarietat a la Resolució 1/XI del Parlament de Catalunya sobre l'inici del procés 
de creació de l'estat català independent. 

 
El Sr. Fernández Díaz avança que proposaran que aquesta proposició sigui 

votada nominalment. 
Feta aquesta precisió, indica que amb la proposta demanen expressar el 

desacord del Ple amb la resolució del Parlament de Catalunya sobre l’inici del 
procés de creació d’un estat català independent, aprovada fa uns dies mitjançant 
una declaració a la qual va donar suport únicament el 47% dels vots emesos pels 
catalans el darrer 27 de setembre. 

Fa notar que els qui defensaven el caràcter plebiscitari d’aquelles eleccions, 
reclamaven per tirar endavant una declaració unilateral d’independència un suport 
de, com a mínim, un 50%. I afegeix que el cap de llista de la CUP, el Sr. Baños, 
probablement en un moment de sinceritat, va reconèixer la nit electoral que no 
s’haVia assolit aquesta fita i, per tant, que s’haVia perdut el plebiscit sobre la 
independència. 

Sap que li replicaran que, a canvi, sí que es va obtenir un 52% dels escons del 
Parlament, però entén que hauran de reconèixer que no deixa de ser paradoxal 
que per reformar l’Estatut d’Autonomia, per exemple, calgui una majoria de dues 
terceres parts de la cambra catalana; que en aquest ajuntament es reclamin 
majories reforçades, no pas del 50%, per tirar endavant l’elecció del Síndic de 
Greuges, l’aprovació del ROM o per a l’elecció del consell d’administració de 
Barcelona Televisió i, altrament, aquells qui defensen la independència de 
Catalunya vulguin tirar endavant la seva pretensió de trencament amb la resta 
d’Espanya i amb Europa, i de dividir la societat catalana, amb tan sols el suport de 
dos milions de catalans, quan en són més de set milions, i amb menys del 50% 
dels vots emesos pels catalans en unes eleccions pretesament plebiscitàries. 

En conseqüència, manifesta que el seu grup, més enllà d’un posicionament 
obertament contrari a la declaració, d’una banda per ser unilateral i, d’altra banda, 
per ser d’independència, considera que Barcelona no pot restar al marge al debat 
d’aquesta situació. Remarca que l’ajuntament de Barcelona s’ha pronunciat en més 
d’una desena d’ocasions sobre aquesta qüestió, i entén que ara no hauria de ser 
una excepció. 

Afirma que el seu grup ha deixat de banda algunes de les seves pretensions 
partidistes per fer una proposta oberta, a la qual puguin donar suport els qui 
rebutgen la independència de Catalunya, però també els qui rebutjarien, sense 
entrar en el fons del debat independentista, la declaració del Parlament per ser 
unilateral, i que defensen que si mai hi ha d’haver un pronunciament en aquest 
sentit hauria de ser mitjançant un referèndum. 

En conseqüència, reitera que han presentat una proposta oberta a diverses 
possibilitats ideològiques i de sentiment i, per tant, assevera que només hi ha dues 
opcions de resposta: sí o no. Entén que alguns grups podran dir que també 
existeix l’abstenció, però en aquest cas creu que no és possible, només en el 
supòsit que es vulguin defugir responsabilitats. 

 
El Sr. Ciurana avança que el seu grup votarà en contra de la proposició, i atès 

que el ponent ha demanat una votació nominal, es dirigeix al grup de Barcelona en 
Comú per demanar que doni llibertat de vot als seus membres, i recorda que el Sr. 
Asens va fer unes declaracions contundents arran de la votació al Parlament, en el 
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sentit que no entenia com Catalunya sí que es Pot, amb ICV-EUiA inclosa, s’haVia 
posat al costat del búnquer, en paraules textuals. 

Dit això, justifica el vot en contra per diversos motius, el primer dels quals la 
coherència política. En aquest sentit, recorda que es van presentar a les eleccions 
del 27 de setembre amb un programa concret i determinat. També votaran 
negativament per coherència nacional, perquè el futur que volen per al país és el 
d’un estat independent en forma de república. 

I expressa com un altre motiu per a la negativa la coherència democràtica, 
perquè el seu programa va obtenir, com a mínim, la majoria absoluta dels escons 
al Parlament de Catalunya, i que la força que en part representa CiU va ser la clara 
guanyadora de les eleccions. 

Entén que s’imposen algunes preguntes, que dirigeix al Sr. Fernández Díaz. 
Observa que quan a l’estat es produïen episodis de violència, la màxima que 
imperava era que qualsevol idea es podia defensar per la Via pacífica i 
democràtica; tanmateix, ara poden constatar que allò no era una certesa, perquè 
la pregunta que ara s’imposa és si la independència només es pot defensar 
democràticament si perd. Creu que deu ser l’únic cas al món d’una idea que només 
és vàlida si és minoritària. Pregunta si quan aquesta opció per la independència 
esdevé majoritària ja no es pot defensar democràticament. 

Planteja igualment si el camí democràtic i pacífic emprès pel poble de Catalunya, 
en el qual es mantindrà sempre, no és la Via per aconseguir un estat propi, quina 
és la sortida. 

Demana al Sr. Fernández Díaz que repassi el text de la resolució del Parlament, 
en què en el primer dels nou punts de què consta hi ha una acta d’afirmació d’allò 
que es vol, i en el novè hi ha una acta d’afirmació que es vol fer mitjançant la 
negociació. Considera, doncs, que no hi ha raó democràtica que ho pugui aturar. 

Afegeix que la resolució, i el seu annex, parla de política i de polítiques, però té 
la sensació que al PP no li agrada ni una cosa ni l’altra, i encara més, addueix que 
també té la sensació que allò que no els agrada és l’esperança, i que tampoc no se 
senten còmodes amb el mandat democràtic que emana de les urnes. 

Acaba dient que entén les raons de fons que porten a plantejar aquesta 
proposició, però demana al PP que respecti la voluntat democràtica dels pobles. 

 
La Sra. Mejías anuncia que Ciutadans votarà a favor de la proposició, no més 

per mostrar el seu desacord i contrarietat, sinó perquè estan en contra de la 
independència de Catalunya; i, sobretot, molt en contra de la declaració 
presentada al Parlament, que qualifica com el desafiament més gran a la 
democràcia que mai s’ha produït els darrers anys. 

Recrimina que uns quants, que arran d’unes eleccions autonòmiques tan sols 
representen el 47% de la població, s’hagin erigit en els màxims líders per decidir 
quines lleis són les vigents i quines no, quines pensen complir i quines no, quins 
tribunals de justícia són competents i quins no. Diu que això els porta a pensar que 
ho fan perquè cada dia estan més acorralats per la justícia a causa de la corrupció. 
En aquest sentit esmenta les quinze seus de CiU embargades o l’empresonament 
del seu tresorer, i denuncia que són aquests governants els qui pretenen que no es 
compleixin les lleis i passar per damunt del principi democràtic. 

Fa notar al Sr. Ciurana que la democràcia no va per territoris, i remarca que tan 
democràtic és allò que decideix el Parlament de Catalunya com el que decideix el 
conjunt del Congrés dels Diputats, on sí que resideix la sobirania de tots els 
espanyols. 

Posa en valor que el 1978 els espanyols es van posar d’acord per posar per 
sobre de tot allò que els uneix i no allò que els divideix i els separa. Remarca que 
avui tenen un parlament a Catalunya, i aquest mateix ajuntament, que són 
institucions democràtiques nascudes d’aquella constitució del 78, que és un pacte 
de convivència que hi ha qui s’ha entestat a trencar, de la mà dels seus nous 
millors amics, la CUP, els eterns antisistema que avui pacten i s’asseuen a negociar 
amb els màxims gestors del sistema. Addueix que es tracta d’un curiós sector 
independentista, que decideix si dóna la vènia al Sr. Mas per tornar a presidir la 
Generalitat o no, i deixar que escapi de la justícia. 
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Ratifica que el seu grup està per treballar pel bé comú i pel conjunt de tots els 
espanyols, molt especialment dels catalans, que veuen com es posa en risc la seva 
pertinença no només al conjunt d’Espanya sinó també d’Europa. I aprofita per 
recordar que la Unió Europea està fonamentada en el principi de solidaritat entre 
tots els territoris, atès que, finalment, el procés independentista no és altra cosa 
que el projecte més insolidari que existeix. I afegeix que la UE és l’espai de 
garantia de drets i llibertats més gran del món. 

Conclou que la seva formació no està disposada a posar en risc cap d’aquests 
principis, perquè consideren que el que planteja la declaració esmentada està fora 
de l’ordenament jurídic i constitucional; perquè consideren que tant Espanya com 
la Unió Europea necessiten reformes, i també Catalunya necessita reformes 
profundes, i assegura que treballaran per aconseguir la unió de tots els catalans 
amb la resta d’Espanya per garantir una regeneració que posi les bases d’unes 
reformes que contribueixin a millorar la convivència entre el conjunt dels 
ciutadans. 

 
El Sr. Bosch enceta la seva intervenció agraint al Sr. Fernández Díaz que hagi 

revifat el debat sobre la declaració d’inici del procés d’independència en el Ple, 
fent-ho, a més, sense que ERC hagi de gastar la seva quota de 
proposicions.També li dóna les gràcies per coincidir amb el grup d’ERC que es 
tracta d’un assumpte important que mereix un debat, i que aborda els problemes 
reals de la gent, entre els quals la generació d’ocupació, el desenvolupament 
econòmic. I afegeix que també dóna les gràcies al grup proposant per haver 
generat una majoria en aquesta cambra de rebuig a la seva iniciativa, que 
demostrarà que Barcelona no està en contra de la independència de Catalunya, 
que es farà ben visible amb la votació nominal que ha demanat. I diu que si allò 
que pretenien era partir-los, ho tenen molt negre. 

Altrament, reitera que només els poden estar agraïts per haver reviscolat el 
poble de Catalunya amb el discurs de la por i l’amenaça i l’espasa del no, i afegeix 
que considera que els haurien de fer un monument. 

 
El Sr. Collboni anuncia el posicionament favorable del PSC a la proposició, en 

coherència amb allò que han defensat al Parlament de Catalunya. Manifesta que no 
té intenció de repetir un debat que és més propi d’aquella cambra que no pas 
d’aquest Ple, i assegura que mai no hi haurien portat una proposta com la que ara 
els ocupa. 

Defensa que la independència no és la solució als problemes de Catalunya en 
relació a la resta de l’estat; altrament, consideren que la solució passa per l’acord i 
per sotmetre’l a referèndum, però no per la ruptura. 

Entenen que el problema no és Espanya, sinó el govern del PP i el de CiU a 
Catalunya que els han portat a una situació que mai ningú s’hauria imaginat fa 
només tres o quatre anys. 

Nega que hi hagi mandat democràtic ni majoria social per iniciar el procés que 
planteja la declaració. Rebat que sigui un objectiu per ell mateix, ni un camí 
plausible la desconnexió de la legalitat; remarca que la llei canVia la llei, i sortir de 
la legalitat els condueix com a país fora del concert de les democràcies avançades i 
fa entrar Catalunya en l’ostracisme internacional, el principal motiu que farà 
fracassar l’independentisme. 

Demana, com a catalanista, que es repensi i es repassi la història del 
catalanisme polític, i com han avançat com a país sota el principi de la cohesió i la 
unitat civil del poble, i així evitar la divisió dels catalans i del catalanisme polític, 
cosa que s’està aconseguint la iniciativa del Parlament. 

 
La Sra. Lecha manifesta que la resolució del Parlament de Catalunya és la 

conseqüència del mandat expressat a les urnes el 27 de setembre; la voluntat 
d’acabar amb la subordinació a l’estat espanyol, que ofega Catalunya; la voluntat 
de no reconèixer definitivament les institucions que assumeixen la 
representativitat de la justícia i articulen com a valors democràtics els heretats del 
franquisme, entre els quals l’Audiència Nacional –hereva del Tribunal d’Ordre 
Públic–, o organismes com el Tribunal Constitucional, que polititzat amb una 
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ideologia rància i retrògrada impedeix sistemàticament qualsevol intent, no ja d’un 
procés independentista, sinó de pal·liar la pobresa. 

Manifesta que la declaració pretén trencar també amb qui els nega el dret a 
governar-se; en aquest sentit, assenyala que la declaració del Parlament és 
l’expressió de la seva voluntat ferma per aplicar el pla de xoc d’emergència i 
urgència social, amb eixos com revertir la prohibició del decret sobre pobresa 
energètica o aplicar l’emergència d’habitatge aprovats pel Parlament de Catalunya 
i prohibits pel Tribunal Constitucional; garantir la universalitat de la sanitat, que el 
govern espanyol amb el Decret 16/2012 va suprimir; per compromís amb el 
municipalisme, recuperar les competències de les administracions locals al servei 
de l’interès general, i que amb la LRSAL han estat abolides. Afegeix que el pla de 
xoc també ha de recuperar la llibertat d’expressió mediatitzada per la “llei 
mordassa”, Llei orgànica 4/2015, contrària als drets fonamentals, emparats per 
textos internacionals com la Declaració Universal, el conveni europeu i la 
jurisprudència del Tribunal Europeu dels Drets Humans. També per donar resposta 
a la greu crisi humanitària que viuen els refugiats per qualsevol causa, als quals el 
govern espanyol és incapaç de donar resposta, posant fre a una resposta solidària. 

Diu que són conscients que les retallades, les privatitzacions i la corrupció no 
són només patrimoni del partit que governa l’estat espanyol, però també saben 
que l’ofec financer, l’espoli fiscal, les condicions del deute de Catalunya, que ha 
servit per finançar als qui n’obtenen beneficis milionaris, donen tota la legitimitat 
per qüestionar el pagament del deute il·legítim. 

Manifesta que per a la CUP la declaració del Parlament és de ruptura, que enceta 
el camí cap a la plena llibertat política, democràtica i desobedient amb unes lleis 
que protegeixen l’statu quo de la mal anomenada Transició. 

Afirma que el seu marc de referència nacional no és un altre que els Països 
Catalans, i la seva voluntat la de trencar amb un estat que oprimeix, i poder 
assegurar sostre, menjar i treball a la ciutadania. 

 
El Sr. Asens, Tinent d’Alcaldia Drets de Ciutadania, Participació i Transparència, 

posa de manifest que el grup de Barcelona en Comú té pluralitat interna quant a la 
qüestió que els ocupa, que aplega persones independentistes sense ser una 
formació independentista, i que té el punt comú en la defensa del dret a decidir.  

Tot seguit, exposa el motius pels quals no poden assumir la proposta del grup 
del PP. En primer lloc, i coincidint amb el Sr. Collboni, la consideren una proposta 
electoralista, i volen portar-la a aquest Ple tot i que el debat de la resolució ja s’ha 
debatut on pertocava, al Parlament, que és l’espai legítim per debatre amb les 
formacions que es van presentar a les eleccions del 27 de setembre. Igualment, fa 
notar que el PP empra Catalunya per airejar el seu nacionalisme espanyol, que els 
dóna molts vots a Espanya. 

En segon lloc, assenyala que a la resolució del Parlament, amb nou punts i un 
annex, es parla del dret a l’avortament, del dret a la igualtat d’homes i dones, del 
dret a la sanitat, de blindar els drets humans en general, i afirma que el seu grup 
ho subscriu del tot. També estan d’acord amb què Catalunya és un subjecte sobirà 
i, per tant, té dret i legitimitat per iniciar un procés constituent, sense subordinar-
se a cap altre marc polític. 

No obstant això, indica que no estan d’acord amb altres punts de la resolució, 
entre els quals l’absència d’un referèndum o que s’excloguin altres possibilitats que 
no siguin la independència, com pot ser un acord federal o confederal en pla 
d’igualtat amb la resta de pobles ibèrics, després d’un procés de ruptura si així ho 
decideixen els catalans i les catalanes. 

Remarca que no poden expressar contrarietat per la resolució en els termes que 
ho fa el PP, entenen que la proposició és una maniobra barroera i deshonesta per 
desViar l’atenció de la qüestió central: la posició autoritària, l’enrocament, la 
recentralització del PP que porta a una situació e bloqueig. 

Finalment, els demana que prenguin nota de les eleccions catalanes, i com 
defensen altres formacions estatals, que defensin la celebració d’un referèndum. 
Insisteix que no es tracta d’una lluita entre espanyols i catalans, sinó un conflicte 
entre els qui defensen una solució a les urnes i els qui no. 
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El Sr. Fernández Díaz diu que no deixa de ser paradoxal que data de referència 
de l’independentisme sigui un 9 de novembre, la mateixa data en què es va 
enderrocar el mur de Berlín, atès que la seva pretensió és aixecar murs en ple 
segle XXI per dividir els mateixos catalans i que els vol separar de la resta 
d’Espanya i d’Europa. 

Denuncia que l’independentisme ha privatitzat la Generalitat, i exclou més de la 
meitat de catalans que se senten, a més, espanyols. Manifesta que Barcelona, en 
aquest context, i com s’ha pronunciat en diverses ocasions els darrers mesos, ha 
de fer sentir la seva veu, i que això és el que pretenen amb aquesta proposició; i 
ha de posar en valor la seva veritable identitat, llibertat, pluralitat, convivència i 
llei. 

Recorda que hi ha unes regles del joc democràtic, malgrat que hi hagi qui les 
vols negar, que han estat votades majoritàriament pel conjunt dels espanyols, en 
qui resideix la sobirania nacional segons la Constitució; i posa en valor que no hi 
va haver cap altra comunitat autònoma on es votés més majoritàriament i més 
favorablement a la Constitució del 1978, i que ara l’independentisme vol trencar 
unilateralment. 

Fa notar que l’independentisme ha vist en la crisi social i econòmica la millor 
oportunitat per forjar la crisi d’estat; ha apostat per construir estructures d’estat 
en comptes d’enfortir les estructures socials. Per tant, creuen que és hora 
d’apel·lar novament al sentit comú, a la responsabilitat per tirar endavant el futur 
de Catalunya i del conjunt d’Espanya. 

Està convençut, però, que perseveraran en el que considera mal anomenat 
exercici del dret a l’autodeterminació per aplicar-lo a Catalunya, ignorant que 
aquest dret només es pot defensar en casos de guerra, de vulneració de drets 
humans, o per ocupació militar, tots supòsits inexistents. Observa que es 
proposava també la creació d’un Consell de Transició, com si Catalunya fos Líbia; 
parlen de Catalunya com a colònia d’Espanya, i alguns pretenen un referèndum 
com si Catalunya fos Kosovo. 

Afirma que el seu model de convivència no és aquest, i que el seu projecte 
passa per Barcelona, amb Catalunya i a Espanya. 

 
El Sr. Ciurana fa notar la incongruència que el Sr. Fernández Díaz parli de murs, 

quan ha estat el govern del PP qui els ha aixecat a la frontera sud de la Unió 
Europea. Igualment, quant a l’al·lusió al gran suport que va rebre la Constitució a 
la comunitat autònoma de Catalunya, fa notar que potser per això la decepció és 
més profunda i més definitiva. 

Pel que fa a la intervenció del Sr. Asens, addueix que li ha semblat de vella 
política, la mateixa que feia CiU els anys noranta: sí, però no... I tot i que els 
membres de Barcelona en Comú no han expressat els seus vots, entén que anirà 
cap a l’abstenció; així, entre el qualificatiu de búnquer que el Sr. Asens va aplicar i 
les forces vencedores del 27 de setembre, entén que el Tinent d’Alcaldia es troba 
en una situació d’equidistància. 

 
La Sra. Mejías considera que amb la declaració es juga amb els legítims 

sentiments de moltes persones prometent-los una cosa que és impossible. 
Manifesta que hi ha molts catalans, entre els quals els de la seva formació, que 

d’allò que es volen independitzar és de la corrupció, de l’atur, la desigualtat i de les 
retallades, dels quals són directament responsables i còmplices formacions 
d’aquest Ple, que van donar suport a les retallades de CiU als principals serveis 
públics. 

 
El Sr. Bosch demana a la Sra. Mejías que li digui quines retallades va aplicar al 

seva formació i en quin govern. 
Quant al mur a què al·ludeix el Sr. Fernández Díaz, fa notar que per mur el que 

ell mateix s’ha trobat al Congrés dels Diputats durant quatre anys, on quinze 
vegades van proposar que es votés sobre la independència de Catalunya, i quinze 
vegades s’han estampat contra el mur. Remarca que aquell sí que és un mur 
contra la democràcia, contra el dret a decidir, contra la sobirania popular. 
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Considera que el regidor pretén amb la proposició que des d’aquesta cambra es 
desactivi allò que legisla el Parlament de Catalunya, i fa notar que Barcelona no 
pot desfer el que fa aquella cambra perquè no li toca. 

Fa avinent que no ho aconseguiran i que el poble de Catalunya votarà sobre el 
seu futur sobiranament. 

 
El Sr. Collboni creu que aquest debat no dóna més de si. Per tant, insisteix que 

cal votar, d’entrada, el 20 de desembre per intentar un canvi al govern de l’estat i, 
també, intentar un canvi al govern de Catalunya. Altrament, si es continua amb els 
mateixos interlocutors que fins ara quedaran en el punt mort en què ja són. 

Adverteix, però, que això no s’ha de fer en seu municipal, i reclama que tots 
plegats recuperin el focus dels debats sobre assumptes que afecten la ciutat. Entén 
que és força estèril voler escenificar posicions quan ja estan molt clares, que es 
van posar en total evidència amb la resolució del Parlament, on opina que es va 
votar una no-solució, amb unes contradiccions tan fortes que han destruït la 
coalició de CiU, i que acabaran destruint també Convergència Democràtica i el que 
ha representat com a catalanisme moderat i constructiu. 

 
La Sra. Lecha pregunta com és que no hi ha majoria per replantejar quin model 

de país volen i, a canvi, sí que hi ha majories a l’estat espanyol, i al mateix 
Parlament, per canViar totalment la vida de les persones amb retallades a la 
sanitat, l’educació i en totes les facetes d’allò que afecta la vida quotidiana. 

 
El Sr. Asens replica al Sr. Ciurana que si no ha expressat encara el sentit del vot 

del seu grup és per la proposta de votació nominal demanada pel grup del PP. 
Fet aquest aclariment es ratifica en la posició del seu grup, i assegura que no els 

contraria la resolució, tot i que conté mesures amb què no estan d’acord. 
Altrament, reconeix que els contrarien la multitud de normes que aprova el PP i 
que, entre altres coses, deixen la gent sense casa, sense feina i sense futur mentre 
blinden els privilegis dels bancs i els poders econòmics. 

 
El Sr. Fernández Díaz considera que aquest debat ha servit per demostrar que 

l’independentisme, a Barcelona també, podria no obtenir el 50% de suport de vots 
que reclamaven en el seu moment per considerar les eleccions catalanes com un 
plebiscit independentista. I fa notar que, probablement, els regidors i regidores 
que avui votin en contra d’aquesta proposició amb prou feines representaran un 
terç dels vots de Barcelona. 

Dirigint-se a l’Alcaldessa, li recorda que es felicitava perquè Pablo Iglesias haVia 
declarat que inclouria en el programa de Podemos un referèndum sobre la 
independència de Catalunya, i considera que sense haver suscitat aquest debat 
avui no hauria aconseguit que es pronunciés sobre la independència. 

 
El Sr. Secretari crida per ordre alfabètic els membres de la Corporació que, en 

ser cridats, respondran sí, no o m'abstinc. 
 
Santiago Alonso Beltran: Sí 
Carmen Andrés Añón: Sí 
Gerard Ardanuy i Mata: No 
Jaume Asens Llodrà: No 
Eloi Badia Casas: No 
Montserrat Ballarín Espuña: Sí 
Maria Magdalena Barceló Verea: Sí 
Montserrat Benedí i Altés: No 
Raimond Blasi i Navarro: No 
Alfred Bosch i Pascual: No 
Trini Capdevila i Burniol: No 
Jaume Ciurana i Llevadot: No 
Jaume Collboni i Cuadrado: Sí 
Agustí Colom Cabau: No 
Jordi Coronas i Martorell: No 
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Ángeles Esteller Ruedas: Sí 
Teresa Maria Fandos i Payà: No 
Alberto Fernández Díaz: Sí 
Joaquim Forn i Chiariello: No 
Josep Garganté i Closa: No 
Mercè Homs i Molist: No 
Maria José Lecha González: No 
Jordi Martí i Galbis: No 
Carina Mejías Sánchez: Sí 
Daniel Mòdol i Deltell: Sí 
Josep Ma. Montaner Martorell: No 
Xavier MullerasVinzia: Sí 
Laia Ortiz Castellvi: No 
Laura PèrezCastaño: No 
Gala Pin Ferrando: No 
Gerardo Pisarello Prados: No 
Juan José Puigcorbé i Benaiges: No 
Sònia Recasens i Alsina: M’abstinc 
Maria Rovira i Torrens: No 
Janet Sanz Cid: No 
Sonia Sierra Infante: Sí 
Francisco Sierra López: Sí 
Xavier Trias i Vidal de Llobatera: No 
Mercedes Vidal Lago: No 
Francina Vila i Valls: No 
Ada Colau Ballano: No 
 
Acte seguit es procedeix a l’escrutini dels vots que dóna el resultat següent: 12 

sís, 28 nos i 1 abstenció. 
 
Es rebutja la proposició amb contingut de declaració institucional en debat. 
 
Del Grup Municipal Candidatura d’Unitat Popular - Capgirem Barcelona 
 
Pp 2. El Plenari del Consell Municipal acorda: Primer. Que l'Ajuntament de 

Barcelona es declari insubmís a la reforma de la Llei de l'avortament del PP, 
defensant el dret al propi cos de les dones. Segon. Garantir com a institució 
municipal que a tots els centres es garanteixi el dret a l'avortament de les menors 
de 18 i de totes les dones; trobant les complicitats amb els professionals mèdics 
que treballen als centres mèdics de Barcelona i evitant d'aquest circuit, aquells que 
practiquen l'objecció de consciència de forma sistemàtica -per evitar que les 
menors es trobin amb aquests i dificultin el procés d'interrupció de l'embaràs- 
quan aquestes ho demanin. Tercer. Treballar per assolir una avortament gratuït i 
garantit per la xarxa pública per a totes les dones. Quart. Que es garanteixi un 
circuit alternatiu perquè les dones puguin avortar lliurement a la ciutat de 
Barcelona, fins que no es pugui garantir des de la xarxa pública de Barcelona. 
Cinquè. Mètodes anticonceptius gratuïts a l'abast de tothom. Sisè. Educació 
afectiva i sexual a tots els centres educatius. Setè.- Que es doti dels recursos 
necessaris les diferents àrees de l'Ajuntament que han de fer possible 
desenvolupar aquests acords. 

 
La Sra. Rovira precisa, abans d’encetar la seva intervenció, que aquesta 

proposició consta en l’ordre del dia en l’apartat de Proposicions/Declaracions 
Institucionals, i que hauria d’estar sota l’epígraf Declaracions de Grup. 

Feta aquesta puntualització, manifesta la satisfacció de la CUP per poder 
presentar aquesta proposició, que és fruit d’un treball intens amb el conjunt de 
col·lectius feministes, i a l’esforç fet amb els grups de CiU, Barcelona en Comú, 
PSC i ERC per arribar a un acord per a l’aprovació d’aquest text. Igualment, 
agraeix la feina de la comissionada de Salut. 
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Contextualitza la proposició en l’aprovació, el juliol d’enguany, de la reforma de 
la Llei de l’avortament impulsada pel govern del PP, que impedeix que les noies de 
menys de divuit anys puguin avortar sense consentiment dels pares o tutors legals 
i, per tant, amb aquesta reforma es vulnera el dret al seu propi cos. 

En aquest sentit, consideren que una de les primeres coses que fa el patriarcat 
és apropiar-se dels drets sexuals i reproductius de les dones, i en aquest cas de les 
dones joves, per la qual cosa exigeixen el dret a l’avortament, que és un dret bàsic 
de totes les dones, i que el sistema sanitari posi totes les garanties al seu servei, i 
alhora doni suport als professionals per garantir el lliure exercici de la seva 
activitat. 

Subratlla que la reforma de la Llei de l’avortament ha significat un pas enrere en 
la llibertat de decisió sobre el propi cos de les dones, limitant-ne la disposició. 

Manifesta que l’objectiu del seu grup és prendre en consideració les 
reivindicacions del moviment feminista de la ciutat, garantint el benestar i 
seguretat de les dones que volen interrompre un embaràs de forma totalment 
conscient; i, alhora, assenyala que cal treballar per aconseguir una llei de drets 
sexuals i reproductius, en què totes les dones lesbianes i trans tinguin dret a 
decidir sobre les diferents maternitats. 

Addueix que amb la reforma de la llei es fa un pas enrere en l’empoderament de 
les dones, se les infantilitza en considerar-les un subjecte incapaç de decidir per ell 
mateix i que requereix la certificació de dos professionals que verifiquin el perill 
psicològic de la continuació d’un embaràs. I remarca que, sobretot, es desobeeix el 
principi bàsic del dret superior de la menor d’edat quan es requereix l’autorització 
parental per practicar un avortament. 

Subratlla que, per tant, l’únic camí és continuar lluitant per garantir la llibertat i 
l’empoderament de les dones, i donar el màxim suport a tots els professionals 
sanitaris. Recorda, però, que actualment ja existeixen xarxes organitzades en 
l’àmbit del moviment feminista per garantir el dret a un avortament lliure i gratuït; 
tanmateix, cal exigir que les administracions públiques competents assumeixin 
aquestes reivindicacions i garanteixin el dret de les dones al seu propi cos. 

Precisa que pels motius expressats, la proposició que avui presenten té vuit 
punts concrets, que llegeix.  

 
La Sra. Vila agraeix l’esforç de la CUP per intentar trobar un text el més 

integrador possible, i permetre que els grups municipals hagin pogut incorporar 
matisos a la proposició. 

Posa de manifest que CiU, en qüestions de consciència, sempre demana una 
votació nominal per deixar llibertat de vot, i que també la sol·liciten en aquesta 
ocasió. 

Dit això, destaca que els ha cridat l’atenció que es reobri el debat d’aquesta 
qüestió, i entén que probablement és perquè es tracta del primer mandat de la 
CUP. De tota manera, remarca que sovint l’han tractat en aquest ajuntament, i 
considera que el moment tampoc no és el més adient, atès que estan parlant d’una 
iniciativa de reforma legal que no prospera ni va endavant perquè s’ha retirat. 

 
La Sra. Barceló observa que la majoria de propostes d’aquest text no són de 

competència municipal, per la qual cosa anuncia que el seu grup hi votarà en 
contra. 

 
La Sra. Benedí se suma als agraïments expressats per la Sra. Vila a la CUP per 

haver fet possible que la proposició prosperi. 
Manifesta que ERC manté l’opinió que la reforma de la Llei de l’avortament 

hauria significat una nova retallada de drets, en aquest cas de les dones. Remarca 
que el PP volia robar el dret de les joves de setze i disset anys de decidir sobre la 
seva maternitat i sobre el seu cos, donant la capacitat als pares o tutors d’imposar 
una maternitat no desitjada. 

Observa que si allò que el govern del PP pretenia era evitar els avortaments, la 
millor manera de fer-ho hauria estat mitjançant un bona educació afectiva, sexual i 
reproductiva, i garantint l’accés universal a tots els mètodes anticonceptius, i 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 299 
 

aprofita per reivindicar-ne la gratuïtat per als joves i els col·lectius amb recursos 
escassos. 

Reitera la necessitat que s’imparteixi a les escoles i instituts educació afectiva, 
sexual i reproductiva, que permeti a les joves decidir i exercir lliurement el que 
vulguin fer amb el seu cos, cosa que no només faria una societat més lliure i feliç, 
sinó que a més ajudaria a evitar malalties de transmissió sexual i embarassos no 
desitjats i, en conseqüència, reduiria la despesa sanitària. 

Tanmateix, posa de manifest que quan fracassa la prevenció, cal que les dones 
puguin decidir lliurement sobre la maternitat. 

Es remet a la defensa d’ERC, durant la tramitació de la Llei, per avançar 
àmpliament el termini per a la interrupció voluntària de l’embaràs fins a les 22 
setmanes, ja que ampliar aquest termini de les 14 a les 22 setmanes, més enllà de 
basar-se en el consens científic, permetria, sobretot en el cas de les menors, 
avaluar millor la capacitat de mantenir la criatura i la voluntat per decidir la 
maternitat i la responsabilitat que implica. 

Observa que aquesta reforma es pot definir com a violència de l’estat espanyol 
envers les dones, atès que els nega la llibertat de decidir. En aquest sentit, afirma 
que com a republicans i republicanes anhelen una societat on siguin les dones les 
que decideixin sobre el seu cos, i que ningú no ho faci per elles. 

 
La Sra. Andrés avança el suport a la proposició, i agraeix al grup de la CUP que 

hagi recollit les seves aportacions. 
Afirma que la reforma de la Llei de l’avortament, tot i que no està activa ara 

com ara, és ideològica, i que no tenia cap altra raó de ser que acontentar algun 
sector molt conservador de la societat. Precisa que la reforma atenyia les dones 
entre setze i divuit anys, i a la necessitat d’autorització parental o dels tutors per 
interrompre un embaràs, quan l’edat per al consentiment sexual està fixada en el 
Codi Penal en els setze anys; o que l’ordenament jurídic permet a les dones 
contraure matrimoni a partir de la mateixa edat, i també ho és per a la majoria 
d’edat sanitària, amb la qual cosa és constata, a més, la incongruència de la 
reforma. 

Afegeix que la pretesa reforma també abocava les dones a avortaments 
clandestins o haver d’acudir a un jutjat en els casos en què no tenien autorització 
paterna, amb la qual cosa era ben probable que expirés el termini legal per 
avortar. 

Acaba la seva intervenció justificant el suport a la proposició pels motius que 
acaba d’expressar, i també perquè conté alguns punts en què consideren que 
l’Ajuntament, tot i no ser competent en la regulació, ho és per procurar el benestar 
de les dones pel que fa a l’accés a la xarxa sanitària pública. 

 
La Sra. Esteller manifesta en nom del seu grup el convenciment que no es pot 

parlar de l’avortament amb el simplisme i la frivolitat que ho acaba de fer el grup 
de la CUP. Assegura que l’avortament és un drama personal per a qualsevol dona, 
i hi entren factors de caràcter ètic, moral i científic que així ho avalen. Igualment, 
exigeix a les qui afirmen que és un dret de les dones, que diguin qui reconeix 
aquest dret, atès que cap dret internacional reconeix el dret de les dones a 
avortar, fins i tot ni tan sols quan s’ha intentat incloure en l’àmbit de dret sexual i 
reproductiu, ni en les conclusions de la Cimera del Mil·lenni a l’Assemblea General 
de l’ONU, ni al Consell dels Drets Humans. Per tant, entén que estan parlant d’un 
dret que no està reconegut; a canvi, fa notar que sí que està reconegut el dret a la 
vida i que es dóna projecció jurídica al nasciturus, de manera que la vida 
concebuda no es pot considerar com una extensió del cos de la mare. 

Considera que amb la defensa d’aquesta proposició es genera un conflicte entre 
els drets de les dones, que en cap cas són absoluts, i la protecció del fetus, que 
està considerat com un bé jurídic a protegir. Per tant, al·leguen uns drets 
inexistents en cap estat o organització internacional. En aquest sentit, defensa la 
reforma de la Llei de l’avortament perquè elimina l’aberració legal que permetia 
que les nenes de setze i disset anys poguessin avortar sense el consentiment dels 
pares, quan els pares tenen l’obligació de tutelar les menors, tal com reconeix el 
Codi Civil. 
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Puntualitza a la Sra. Benedí que el PP no decideix si les nenes poden avortar o 
no, sinó els seus pares, que no són pas els enemics dels seus fills; i li demana que 
li citi un sol país de la UE que permeti avortar lliurement a aquestes edats, llevat 
de la República Txeca. 

Conclou que l’avortament és una decisió de gran transcendència per a qualsevol 
dona, especialment per a les nenes. 

Per tant, avança que són absolutament contraris a la proposició, i afegeix que 
no es pot equiparar l’avortament a qualsevol altra situació mèdica. 

 
La Sra. Pérez justifica el suport a la proposició amb el convenciment que les 

dones tenen dret a decidir sobre el propi cos, i que és una lluita que s’ha de 
defensar constantment i no es pot abaixar la guàrdia. En aquest sentit, recorda 
que la Llei de l’avortament aprovada el 2010 va tenir una bona acollida en la 
societat i entre els professionals sanitaris perquè, d’una banda, garantia cobertura 
sanitària pública de qualitat, i un bon acompanyament professional en cassos 
d’interrupció voluntària de l’embaràs; i perquè, d’altra banda, es mantenia el 
respecte per l’objecció de consciència del personal sanitari. 

Remarca que aquest avenç assolit, i que socialment ja estava integrat, s’ha vist 
amenaçat novament, i han reculat a temps remots, més enllà del 1985, arran de 
les iniciatives del PP i de l’església catòlica, gràcies a les quals ara hi ha un nou 
col·lectiu de risc, que és el 10% de les adolescents embarassades que s’estima que 
no té el suport dels progenitors a l’hora d’interrompre l’embaràs. 

Consideren que, com a administració, tenen el deure d’oferir a les noies de setze 
i disset anys acompanyament i assessorament social, sanitari i legal per garantir-
los un tracte digne, adult, allunyat de tuteles i retrets, i evitant les conseqüències 
indesitjables de la violència familiar. 

Diu que aquesta proposició els recorda que tots els avenços que 
s’aconsegueixen s’han de defensar permanentment amb tots els instruments que 
tenen a l’abast; i reconeix que aquesta lluita no s’aturarà fins que l’avortament 
desaparegui del Codi Penal. Remarca que la defensa d’aquest dret no pot quedar 
en mans de l’opció d’un partit polític o de determinades idees religioses, sinó que 
s’ha de defensar des d’un espectre ampli a fi que esdevingui un dret. 

 
La Sra. Rovira replica que la reforma de la Llei d’avortament es va aprovar el 

juliol passat, de manera que està vigent, i per aquest motiu han presentat la 
proposició; i remarca que d’ençà de la seva aprovació tot el moviment feminista es 
va articular per generar una resposta i xarxes per assegurar l’avortament a les 
noies de setze a divuit anys, que lliurement ho decideixen, atès que si són prou 
grans per tirar endavant un fill o una filla també ho són per avortar. 

Confirma que l’ajuntament de Barcelona té competències en aquest àmbit atès 
que participa en el Consorci Sanitari, en el Parc de Salut Mar o l’Hospital de Sant 
Pau, que són xarxes sanitàries fonamentals per poder garantir un avortament 
lliure, gratuït i digne. 

Afegeix que la salut democràtica de molts països europeus es mesura en funció 
del dret que atorguen a l’avortament lliure i gratuït, i precisa que a França es pot 
avortar als setze anys sense tutela paterna. 

Convida a llegir-se els estudis existents sobre la defensa del dret al propi cos i 
que s’escolti als professionals de la salut, al moviment feminista i a les dones que, 
en definitiva, lluiten per fer front a una violència institucional, a un estat 
heteropatriarcal, i contra la seva invisibilització. 

Entenen, per tant, que Barcelona s’hauria de declarar ciutat insubmisa a la 
reforma de la Llei de l’avortament i, encara més, impugnar-la. 

 
La Sra. Benedí fa notar que quan es parla de drets el grup del PP s’incomoda 

explícitament; i ratifica la defensa del dret al propi cos, i a la maternitat lliure. 
Considera que és obvi que l’avortament no és fàcil per a cap dona, i afegeix que 

en el 90% de casos de noies entre setze i divuit la decisió d’avortar és compartida 
pel pare i la mare o els tutors; i puntualitza que és en casos extrems o d’alta 
conflictivitat familiar o de violència masclista que cal fer determinades actuacions. 
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La Sra. Andrés ratifica que l’avortament és un dret, que està reconegut en una 
llei que estableix terminis i condicions. Tanmateix és un dret que s’intenta 
restringir a les dones entre setze i divuit anys, i reitera els exemples que ha 
esmentat en la seva primera intervenció en què els setze anys es considera 
majoria d’edat per a moltes coses, entre les quals contraure matrimoni. 

Coincideix amb què no és el mateix qualsevol intervenció que un avortament, 
atès que qualsevol intervenció es fa en un àmbit hospitalari, cosa que no es pot dir 
de molts avortaments. 

 
La Sra. Esteller proclama que el seu grup fa una defensa del dret a la vida, del 

dret dels pares a prendre decisions de transcendència amb les seves filles, perquè 
els pares volen el millor per a elles, motiu pel qual estan plenament d’acord amb la 
reforma de la llei. 

 
La Sra. Pérez puntualitza que l’Ajuntament té les mateixes competències per 

rebutjar fermament la reforma de la Llei de l’avortament que les que tenien per 
expressar el desacord amb l’inici del procés de creació de l’estat català 
independent. 

Insisteix que tenen competències per facilitar informació, assessorament legal, 
mèdic i psicològic a totes les dones, alhora que tenen la responsabilitat de treballar 
per assolir un avortament gratuït i garantit a la xarxa sanitària pública. Reclama, 
però, que la Generalitat també assumeixi les seves responsabilitats, entre les quals 
garantir mètodes anticonceptius a l’abast de tothom i gratuïts per als joves 
mitjançant la xarxa d’assistència de salut sexual i reproductiva. 

Finalment, fa notar que avui no tindrien aquest debat si el PP no hagués trencat 
un consens social i reobert un debat que només existia en un sector molt 
minoritari de la societat, i que ha posat per davant de la garantia del dret de les 
dones al seu propi cos, que és la seva obligació en un estat de dret. 

 
La Sra. Rovira recorda que l’aprovació d’aquesta proposició significarà una 

victòria de les dones que lluiten dia a dia als barris, de les que pateixen les 
diverses violències de gènere i també la violència institucional d’un estat 
heteropatriarcal que els imposa com han de ser i sobre el seu dret a decidir. 

Confirma que, tant si s’aprova com si no, la lluita de les dones continuarà. 
 
El Sr. Secretari crida per ordre alfabètic els membres de la Corporació que, en 

ser cridats, respondran sí, no o m'abstinc. 
 
Santiago Alonso Beltran: No 
Carmen Andrés Añón: Sí 
Gerard Ardanuy i Mata: M’abstinc 
Jaume Asens Llodrà: Sí 
Eloi Badia Casas: Sí 
Montserrat Ballarín Espuña: Sí 
Maria Magdalena Barceló Verea: No 
Montserrat Benedí i Altés: Sí 
Raimond Blasi i Navarro: M’abstinc 
Alfred Bosch i Pascual: Sí 
Trini Capdevila i Burniol: Sí 
Jaume Ciurana i Llevadot: Sí 
Jaume Collboni i Cuadrado: Sí 
Agustí Colom Cabau: Sí 
Jordi Coronas i Martorell: Sí 
Ángeles Esteller Ruedas: No 
Teresa Maria Fandos i Payà: Sí 
Alberto Fernández Díaz: No 
Joaquim Forn i Chiariello: No 
Josep Garganté i Closa: Sí 
Mercè Homs i Molist: Sí 
Maria José Lecha González: Sí 
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Jordi Martí i Galbis: M’abstinc 
Carina Mejías Sánchez: No 
Daniel Mòdol i Deltell: Sí 
Josep Ma. Montaner Martorell: Sí 
Xavier Mulleras Vinzia: No 
Laia Ortiz Castellvi: Sí 
Laura Pèrez Castaño: Sí 
Gala Pin Ferrando: Sí 
Gerardo Pisarello Prados: Sí 
Juan José Puigcorbé i Benaiges: Sí 
Sònia Recasens i Alsina: No 
Maria Rovira i Torrens: Sí 
Janet Sanz Cid: Sí 
Sonia Sierra Infante: No 
Francisco Sierra López: No 
Xavier Trias i Vidal de Llobatera: M’abstinc 
Mercedes Vidal Lago: Sí 
Francina Vila i Valls: Sí 
Ada Colau Ballano: Sí 
 
Acte seguit es procedeix a l’escrutini dels vots que dóna el resultat següent: 27 

sís, 10 nos i 4 abstencions. 
 
S’aprova la proposició amb contingut de declaració institucional amb el text 

transaccionat següent: 
 
Primer. Que l’Ajuntament de Barcelona rebutgi fermament la reforma de la Llei 

d’Avortament del PP, defensant el dret al propi cos de les dones i impugnant la 
mateixa, instant a la Generalitat a presentar el recurs. Segon. Garantir com a 
institució municipal la informació i l’assessorament legal, mèdic i psicològic a totes 
les dones, i en especial les d’entre 16 i 18 anys, per tal de garantir l’exercici del 
seu dret a l’avortament. Tercer. Treballar per assolir un avortament gratuït i 
garantit per la xarxa pública per a totes les dones. Quart. Exigir al govern de la 
Generalitat que garanteixi mètodes anticonceptius a l’abast de tothom, amb 
gratuïtat pels i les joves a través de la xarxa d’assistència de salut sexual i 
reproductiva. Sisè. Reforçar encara més l’educació afectiva i sexual a tots els 
centres educatius. Setè. Què es doti dels recursos necessaris les diferents Àrees de 
l’Ajuntament que han de fer possible desenvolupar aquest acord. Vuitè. Recolzar 
una reforma de la Llei de l’Avortament que permeti de nou a les dones de 16 i 17 
anys exercir el dret al seu propi cos a una maternitat lliure sense el coneixement 
dels seus pares i/o tutors. 

 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal de Convergència i Unió 
 
Pc 1. Que l'Ajuntament de Barcelona mantingui el lideratge públic en la 

promoció del sector econòmic de les SmartCities i una participació activa en 
l'impuls de la innovació i el desenvolupament d'activitats tecnològiques 
intel·ligents, com a mitjà per estimular la creació d'ocupació i la millora de la 
qualitat de vida de les persones. 

 
El Sr. Trias es refereix a la conferència de l’Alcaldessa a la Cambra de Comerç 

ara fa pocs dies, i subscriu plenament l’afirmació que hi va fer en expressar que 
calia recuperar el lideratge públic en els sectors econòmics per garantir que la 
riquesa que genera la ciutat arribi a tothom. 

En aquesta línia, destaca el gran lideratge de la ciutat en el sector de les 
smartcities i, per tant, convida l’Alcaldessa a mantenir-lo i a incrementar-lo en el 
sector smart, que és de futur, que atreu inversió i que genera activitat econòmica, 
ocupació i millora la qualitat de vida de les persones en molts àmbits. 
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La Sra. Alcaldessa accepta el prec, i posa en valor la disposició del govern 

municipal per mantenir i incrementar el lideratge públic en el sector de les noves 
tecnologies, que són una eina amb un gran potencial, sempre que es garanteixi un 
lideratge públic real i democràtic que les posi al servei de l’interès general. 

 
El Sr. Trias justifica aquest prec perquè considera que hi ha qui tendeix a 

menysprear l’èxit de la ciutat en l’àmbit de les smartcities; altrament, creu que cal 
felicitar-se pel paper pioner de Barcelona en aquest terreny, la importància del 
qual va quedar ben palesa en la Smart City Expo celebrada la setmana passada 
amb la representació de cinc-centes ciutats, 466 empreses i 400 ponents. 

Posa en valor el paper de Barcelona com a referent internacional en l’aplicació 
de noves tecnologies en la gestió de ciutats, i el fet que la ciutat lidera el procés de 
transició cap a ciutats intel·ligents, amb una consegüent creació de llocs de treball. 
Per tant, manifesta que cal consolidar el lideratge de Barcelona com a capital del 
mòbil, de la innovació; alhora que posa en valor el premi de Bloomberg 
Philantropies Mayors pel projecte Vincles, que demostra que les noves tecnologies 
poden ser una eina essencial per a les polítiques socials, i destaca la col·laboració 
amb empreses socials. 

 
La Sra. Alcaldessa reitera que el govern municipal subscriu la demanda del Sr. 

Trias, i posa com exemple l’article del Sr. Pisarello que aquesta mateixa setmana 
s’ha publicat al diari Ara, que entre moltes altres coses comentava que els canvis 
tecnològics dels darrers anys tenen un potencial indubtable, sobretot si es vol 
construir una ciutat justa i democràtica amb una economia cada vegada més 
circular i ecològicament sostenible. I remarca que hi afegia que el matís que volen 
aportar a aquest desenvolupament, i és que si parlen d’smartcity no poden 
acceptar sense més que hi hagi barris on prop del 70% de la població no té accés a 
internet. Afegeix que tampoc no estan d’acord amb què la quantitat de dades que 
genera Barcelona vagin a parar a unes quantes butxaques privades, en comptes de 
funcionar en codi obert al servei del conjunt de la ciutadania. 

Manifesta, igualment, que no és propi d’una ciutat intel·ligent desenvolupar molt 
determinades empreses, com s’ha fet fins ara i, a canvi, ser incapaç de 
desenvolupar un sistema electrònic senzill per fer consultes regulars a la 
ciutadania. Altrament, remarca que el govern municipal treballa amb l’enfocament 
d’aprofitar tot aquest potencial tecnològic, i posa en valor que han trobat molta 
sintonia amb moltes delegacions internacionals com ara amb la de Nova York, amb 
la qual establiran col·laboració. 

 
Del Grup Municipal de Ciutadans 
 
Pc 2. Que el Govern municipal pregui mesures immediates per tal que cessin les 

pràctiques de nepotisme als càrrecs de responsabilitat i que es posi fi a les 
actuacions que afavoreixen els interessos professionals de despatxos o empreses 
vinculades als membres de la corporació municipal. 

 
La Sra. Mejías es refereix al codi ètic del govern municipal, d’obligat compliment 

per als càrrecs electes i per als de lliure designació; i segons deia la mateixa 
Alcaldessa, per acabar amb els privilegis dels que ha gaudit durant molts anys 
bona part de la classe política i que han provocat el seu allunyament de la 
ciutadania. Igualment, es refereix a què ahir mateix el Sr. Asens va fer pública la 
creació de l’Oficina de Transparència per lluitar contra les corrupteles internes en 
aquest ajuntament, i que dóna la possibilitat de denunciar aquests casos a tothom 
qui en tingui coneixement. 

Fa notar que el nepotisme està tipificat en l’àmbit de les corrupteles, i esmenta 
que dels onze regidors que componen el govern municipal, cinc tenen vinculacions 
familiars o personals amb càrrecs de lliure designació o empreses vinculades a la 
contractació de serveis municipals. 
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Pregunta a l’Alcaldessa, doncs, si pensa fer alguna cosa per evitar aquesta 
situació, atès que no només es tracta de la imatge que dóna l’equip de govern, 
sinó també la que es dóna a la ciutadania de tot el consistori. 

En conseqüència, justifica el prec per demanar que s’evitin aquestes pràctiques 
a fi de garantir que realment es fa nova política i es lluita contra la corrupció. 

 
La Sra. Alcaldessa nega la major, i afirma que no hi ha cap pràctica de 

nepotisme al govern de la ciutat. Convida a la Sra. Mejías a aportar dades 
probatòries, i assegura que no tindran cap inconvenient a parlar-ne. 

Per tant, no accepta el prec en considerar que allò que pretén és difamar i 
mentir sobre tractes de favor que no s’estan produint. 

 
La Sra. Mejías pregunta a l’Alcaldessa si no li sembla estrany que dels onze 

regidors del govern, cinc tinguin familiars en càrrecs de decisió; o que les 
empreses contractades per l’Ajuntament per fer el seguiment dels processos 
participatius en molts casos estiguin vinculades a persones que tenen càrrecs a 
l’equip de govern. Continua qüestionant que, per exemple, el Sr. Asens, que ha 
impulsat algunes de les querelles contra els bombardejos de l’aViació italiana a 
Barcelona al seu despatx professional, sigui qui obri les oficines d’atenció ciutadana 
perquè la ciutadania pugui aportar proves, que emprarà per a la seva activitat 
professional privada. 

Conclou que tot plegat són pràctiques de nepotisme i de tràfic d’influències. 
 
La Sra. Alcaldessa assenyala que la política del govern municipal és la de fer un 

ajuntament amb parets de vidre, i per aquest motiu han fet públiques les agendes, 
i han forçat que altres partits que no tenien aquestes pràctiques comencessin a 
assumir-les. Confirma que han signat un codi ètic que estan complint; que s’han 
reduït els sous, malgrat que formacions com la de la Sra. Mejías, CiU, el PP i el 
PSC van impedir en aquesta cambra que s’abaixessin els sous. I afegeix que estan 
col·laborant amb la fiscalia arran del requeriment d’investigació de males praxis en 
aquest ajuntament. 

Quant a les empreses de participació, fa notar que es tracta d’un titular en un 
mitjà de comunicació determinat, i insta la regidora a demostrar que més enllà 
d’un titular és una certesa; i remarca que es tracta d’unes empreses que ja 
existien abans que Barcelona en Comú comencés a governar la ciutat; i rebat que 
hagin de censurar qualsevol empresa perquè hi coneixen algú. 

Acaba la seva intervenció reclamant a la Sra. Mejías que, si disposa de cap 
prova o indici, empri tots els instruments al seu abast, entre els quals l’oficina de 
Transparència i Bones Pràctiques, i la bústia que garanteix l’anonimat; i pel que fa 
a l’acusació de tràfic d’influències, la convida a acudir a la fiscalia i que posi una 
denúncia. 

 
Del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya 
 
Pc 3. Que el Govern municipal actuï en ferm per tal de tornar a reactivar el 

projecte de Biblioteca Provincial que s'hauria d'ubicar a l'edifici de nova planta 
pendent de construir entre l'estació de França i el passeig de la Circumval·lació de 
Barcelona. Que s'aprofiti l'actuació per tal de recuperar i dignificar les restes del 
Baluard de Migdia. 

 
El Sr. Puigcorbé posa de manifest que la província de Barcelona és l’única de tot 

l’estat espanyol que no disposa d’una biblioteca provincial, amb funcions de gran 
biblioteca que coordini la xarxa de biblioteques públiques.  

Recapitula que aquest greuge comparatiu es remunta al 1840, quan per primer 
cop es va preveure aquest tipus d’equipament estratègic, vinculat a la recuperació 
del patrimoni bibliogràfic procedent de la primera desamortització de Mendizabal, 
amb el nom de Biblioteca Provincial y Universitaria. 

Fa notar que, des d’aleshores ençà, aquest projecte mai no ha estat considerat 
prioritari pels diferents ministeris de Cultura que hi ha hagut. Afegeix, però, que el 
2009 l’empresa Nitidus Arquitectes va guanyar un concurs públic, al qual es van 
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presentar setanta-una propostes, per projectar un edifici de 18.000 metres 
quadrats entre l’Estació de França i el passeig de Circumval·lació que, tanmateix, 
no ha rebut ni un sol euro de finançament. 

Valora com a inversemblant la inexistència d’una biblioteca provincial a 
Barcelona, per la qual cosa entenen que el govern municipal ha d’actuar en ferm 
per reactivar el projecte de l’edifici de nova planta de l’empresa guanyadora a fi 
que, després de més de cent cinquanta anys, Barcelona pugui disposar d’aquest 
equipament. 

Afegeix la consideració que cal aprofitar l’obra en el solar esmentat per dignificar 
i recuperar les restes del baluard de Migdia, construït durant el regnat de 
l’emperador Carles V i escenari d’episodis èpics i decisius de la història de 
Barcelona. I recalca que, amb tot plegat, s’evitarà que es prolongui en el temps el 
nyap urbanístic actual.  

 
La Sra. Alcaldessa manifesta que el govern té com a prioritat treballar per 

desencallar el projecte de la biblioteca provincial, que depèn del ministeri de 
Cultura. 

Així doncs, accepta el prec, i fa avinent que en la darrera reunió de la comissió 
de seguiment el desembre de 2014 el ministeri va fer una proposta poc concreta 
de fer les obres per fases, sense especificar terminis ni acompanyar la proposta de 
les partides pressupostàries corresponents. 

Afegeix que l’alcalde Trias va mantenir una entrevista el març de 2013 amb el 
llavors ministre de Cultura, el Sr. Wert, per demanar l’execució del projecte de la 
biblioteca i habilitar les partides pressupostàries necessàries per al trienni 2014-
2016. Igualment, assenyala que, fins a tres vegades, s’ha ajornat una reunió amb 
José M. Lassalle, secretari d’estat de Cultura, un dels objectius de la qual és exigir 
la construcció de l’equipament. 

Conclou, per tant, que l’única informació nova que poden aportar és la proposta 
del ministeri de Cultura de fer l’obra per fases, tot i que en el pressupost de 2016 
de l’esmentat ministeri no hi consta cap partida específica per a la biblioteca; i 
assegura que continuaran insistint al ministeri de Cultura que compleixi els acords. 

 
Del Grup Municipal del Partit Popular 
 
Pc4. Que el govern municipal ens informi sobre el compliment de les propostes 

polítiques aprovades per majoria en aquest Ajuntament en relació a l'activitat 
econòmica de la ciutat, entre d'altres, l'activitat turística o la de terrasses, i que 
ens informi sobre el resultat de la consulta online referent als horaris comercials 
que va finalitzar el darrer 8 de novembre, qualificant les preferències escollides 
tant en el període com en l'horari d'obertura. 

 
El Sr. Mulleras precisa que durant els cinc mesos de mandat que porten s’han 

aprovat quinze proposicions de l’oposició relacionades amb l’activitat econòmica de 
la ciutat, la majoria de les quals demanant canvis en les polítiques municipals. 
Esmenta, en aquest sentit, la suspensió de les llicències hoteleres, la campanya de 
Nadal, les terrasses i el top manta. 

En conseqüència, justifica el prec que formula el seu grup per saber si el govern 
municipal té intenció d’acceptar les propostes i rectificar les seves polítiques 
econòmiques equivocades.  

Recorda, d’altra banda, que el 8 de novembre es va acabar la consulta on line 
sobre horaris comercials, i que en la comissió d’Economia i Hisenda el govern es va 
negar a donar el resultats i, per tant, avui els els tornen a reclamar. 

 
El Sr. Colom avança que no accepten el prec perquè el govern compleix allò que 

és possible; així, pel que fa als resultats de la consulta sobre horaris comercials, fa 
avinent que van dissenyar un procés amb els seus temps, i una anàlisi conjunta, 
per rigor i per responsabilitat. Recorda que van anunciar que, una vegada buidades 
les dades de les enquestes, tant les fetes on line com les qualitatives, les 
presentarien en una jornada específica. 
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En referència a l’ajornament d’uns articles de l’ordenança de terrasses, recorda 
al Sr. Mulleras que, jurídicament, no és pot fer, sinó que cal modificar-la i no pas 
ajornar el seu compliment una vegada està en vigor. 

Finalment, quant a l’aixecament parcial de la suspensió temporal d’atorgament 
de llicències, recorda que els serveis jurídics els han fet saber que fins que no es 
procedeixi a l’aprovació inicial del Pla especial no tindran la justificació jurídica per 
prendre aquesta mesura. 

 
El Sr. Mulleras retreu al govern municipal la paralització de l’economia de la 

ciutat; que estigui foragitant possibles inversors i posant milers de traves a 
l’activitat econòmica. Alerta que amb aquesta actitud es posen en perill molts llocs 
de treball, tant actuals com futurs. 

Reclama al govern que faci cas del Plenari del Consell Municipal, que aixequi la 
suspensió indiscriminada de llicències turístiques; que deixi de perseguir i posar 
traves a les terrasses; que sigui inflexible amb el top manta i, per tant, que no 
permeti una competència absolutament deslleial al comerç de la ciutat. Demana, 
en definitiva que sigui demòcrata i que accepti allò que decideix la majoria 
d’aquest Ple. 

Reitera que és possible governar en minoria, però no contra la majoria. I afegeix 
que no té altre remei que preguntar-se si la dictadura de la minoria és la nova 
política que proclama el govern de la ciutat. 

Pel que fa a la consulta on line d’horaris comercials, fa notar que a més de ser 
un procés opac, tendenciós i sense garanties, els amaguen les respostes de 1.543 
veïns, menys del 0,1% de la ciutadania. 

 
El Sr. Colom creu que és ben evident que el govern municipal no ha paralitzat 

l’activitat econòmica; en aquest sentit es refereix a l’informe de conjuntura 
econòmica i al de turisme que van presentar fa foc, on totes les dades posen de 
manifest que l’activitat econòmica a la ciutat està funcionant força bé. 

Quant a l’ordenança de terrasses recorda que el grup del PP hi té força a veure, 
atès que la va confegir amb el govern anterior; per tant, entén que si la van fer 
malament, ara no els poden demanar que ho intentin resoldre malgrat que la llei 
no permet modificar només uns articles. 

Refusa les lliçons de democràcia que els dóna el regidor, i li recorda que està 
legislat que determinades decisions preses en comissió i al Ple no són vinculants.  

Acaba dient que estan determinats a complir, però no pas allò que jurídicament 
no és possible. 

Finalment, pel que fa a l’enquesta on line, demana rigor al Sr. Mulleras en les 
seves anàlisis, i que no menyspreï la participació d’uns veïns, mentre que, d’altra 
banda, valora extremadament els resultats. Així, li fa avinent que per 
responsabilitat i rigor en un aspecte sensible com són els horaris comercials, 
presentaran els resultats una vegada analitzats. 

 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal de Convergència i Unió 
 
Pg 1. Quin és el capteniment del Govern municipal sobre la celebració del Cap 

d'Any 2015-1016 a l'espai de Maria Cristina respecte a l'acte que s'ha celebrar els 
darrers dos anys? Té previst el Govern municipal mantenir-lo, canViant el disseny 
de l'acte o es té previst suprimir-lo i descentralitzar la celebració als barris? 

 
La Sra. Recasens posa en relleu el reconeixement internacional de Barcelona 

com a ciutat organitzadora de grans esdeveniments, i la col·laboració 
publicoprivada com a instrument per tirar endavant grans projectes, una herència 
que prové de l’organització dels Jocs Olímpics. 

Es refereix a l’organització, dos anys seguits, de l’espectacle de la nit de Cap 
d’Any a Maria Cristina, que ha esdevingut una cita en el calendari de Barcelona i 
que, a banda de la qualitat de l’espectacle, també serveix per evitar les 
trencadisses de vidres que es produïen en la celebració de la plaça de Catalunya. 
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Afegeix la valoració que la celebració de Cap d’Any a Maria Cristina era una festa 
familiar, ciutadana i oberta a tothom, que alhora complia amb uns valors. En 
aquest sentit, es refereix a l’eliminació de l’Home del Mil·lenni, la icona de la Fura 
dels Baus, i entén que fóra bo obrir un procés de reflexió. 

Per tant, pregunta quin és el model de celebració de Cap d’Any del govern 
municipal. 

 
El Sr. Colom confirma que la festa de Cap d’Any se celebrarà a l’avinguda Maria 

Cristina i, atès que aplega un gran nombre de ciutadans i de turistes, l’enfoquen 
com una festa de gaudi per a tothom i amb un gran impacte turístic. 

Precisa que enguany serà un espectacle d’aigua, llum i foc, amb música en 
directe, que posarà en valor a l’espai arquitectònic en què es fa. 

 
La Sra. Recasens diu que tenen la sensació que el projecte de Nadal del govern 

és el canvi pel canvi, sense saber ben bé cap a on van.  
Igualment, entén que la festa de Cap d’Any serà com la dels anys anteriors, tret 

de la presència de l’Home del Mil·lenni. 
Pel que fa al projecte de Nadal, recomana al govern d’abandonar la seva actitud 

de gestualitat i de demagògia, que reflecteix que “volen i dolen”. En aquest sentit, 
posa de manifest que hi ha tants Nadals com maneres hi ha de viure’l, però creu 
que no per això se n’ha de fer una polèmica estèril. 

 
El Sr. Colom considera que la regidora fa de l’anècdota una categoria. Ratifica 

que han mantingut la festa de Cap d’Any i han canViat allò que els tècnics i els 
operadors de l’esdeveniment els han dit que ja estava esgotat, com és el cas de 
l’Home del Mil·lenni. 

Nega que canviïn per canViar, sinó que ho fan per millorar. I afegeix que de cara 
a l’any vinent, atès que aquest ja no hi haVia temps, faran un concurs d’idees. 

 
Del Grup Municipal de Ciutadans 
 
Pg 2. Té previst el Govern municipal donar compliment als mandats democràtics 

emanats de les comissions extraordinàries i ordinàries, i del Plenari d'aquest 
Ajuntament, adoptats per la majoria de representants del mateix? 

 
La Sra. Mejías pregunta al govern si considera que són vinculants o no els 

acords democràtics majoritaris presos al Ple per la majoria del consistori. 
 
El Sr. Pisarello puntualitza que no tenen un efecte jurídicament vinculant, i 

assegura que, políticament, prenen nota d’aquests acords i, en moltes ocasions, 
arriben a consensos amb els grups. 

 
La Sra. Mejías insisteix a preguntar com és possible que avui s’hagi aprovat per 

silenci administratiu l’ampliació d’una superfície comercial, quan el Ple, a instància 
del grup de Ciutadans, va aprovar un acord majoritari per revisar tots els 
expedients i evitar les aprovacions d’aquesta mena.  

Pregunta, igualment, com és possible que l’Ajuntament es negui 
sistemàticament a donar compliment a acords que demanen l’aixecament de la 
moratòria de llicències hoteleres, perjudicant enormement petites i mitjanes 
empreses. I afegeix la qüestió de la negativa del govern a deixar sense efecte les 
disposicions transitòries de l’ordenança de terrasses, perjudicant greument un 
sector de la restauració indiscriminadament en tota la ciutat, tot i que hi ha un 
acord majoritari del Ple que ho demana. 

Considera que el govern té un sentit relatiu sobre si s’han d’aprovar o no els 
acords majoritaris, i manifesta que els preocupa l’efectivitat dels acords que pren 
el Ple atesa la manca de cas que els fa el govern. 

 
El Sr. Pisarello assenyala que l’únic mandat democràtic és el que els atorga els 

veïns i les veïnes de Barcelona amb les seves votacions i les consultes. Així, 



308 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

remarca que en les darreres eleccions van rebre el mandat democràtic de canvi a 
la ciutat. 

Puntualitza que en els comissions de Plenari es duu a terme una tasca d’impuls i 
de control polític, i que les decisions que s’hi prenen no són mandats democràtics 
sinó acords polítics, molts dels quals han condicionat la posició del govern i s’han 
complert, entre els quals esmenta la creació d’una comissió per als Jocs Olímpics 
d’Hivern, la del Consell de Turisme i Ciutat; o fins i tot en aspectes com la data 
d’encesa dels llums de Nadal. 

Considera que la Sra. Mejías es refereix d’una manera discrecional als acords, i 
s’oblida de casos com els que acaba d’esmentar. Per tant, creu que no convencerà 
el govern fent una oposició de trinxera, altrament, li recomana que opti per la Via 
del diàleg i la negociació i de fer oposició constructiva. 

 
Del Grup Municipal d’Esquerra Republicana de Catalunya 
 
Pg 3. Com té previst el Govern obrar en relació al Parc de Bombers situat al parc 

urbà de Joan Miró de l'Eixample de Barcelona? 
 
El Sr. Coronas formula la pregunta, que contextualitza amb l’explicació que, 

arran d’un seguit de permutes d’espais amb l’Hospital Clínic, es va optar per la 
construcció del parc provisional de bombers de l’Eixample al parc de Joan Miró; 
afegeix que una sentència de la Sala Contenciosa Administrativa número 9, del 
juny de 2012, ordena l’enderroc i el desmantellament un cop finalitzat l’ús 
provisional del parc de bombers, obligant a restituir l’estat anterior a les obres. 

 
El Sr. Colom indica que el govern anterior no va estar capaç de resoldre aquest 

assumpte, de manera que, en trobar-se’l damunt la taula, el primer que han fet ha 
estat sol·licitar a l’Hospital Clínic que executi tot allò a què estava obligat i a què 
s’haVia compromès, que els ha respost amb una negativa. Per tant, manifesta que 
ara s’han de plantejar executar les obres del nou parc en l’emplaçament previst, 
repercutint-ne el cost, o buscar un emplaçament nou i, per tant, confirma que 
estan en fase d’estudiar aquests supòsits per donar compliment a la sentència. 

 
El Sr. Coronas considera que aquest assumpte és molt rellevant i adverteix que 

urgeix trobar-hi una solució, atès que afectament directament els serveis a les 
emergències de la ciutat. 

Per tant, demanen que per damunt dels criteris urbanístics prevalguin els de 
seguretat, prevenció i logística, cosa que garantia l’antic parc del carrer de 
Provença. Confien, per tant, que també tinguin en compte els professionals del 
parc de bombers quant a la ubicació. 

Afegeix la pregunta de si hi ha alguna possibilitat de recuperar els terrenys del 
carrer Provença per fer-hi el parc, ja que ara com ara l’Hospital Clínic no hi tira 
endavant l’actuació prevista. 

 
El Sr. Colom comparteix la preocupació del Sr. Coronas, sobretot en la seva 

condició de regidor del Districte de l’Eixample; confirma, però, que estan treballant 
amb l’Àrea d’Urbanisme amb els criteris que allò que ha de prevaldre, per damunt 
de l’urbanisme, és la capacitat d’acció, la rapidesa de resposta i la idoneïtat de la 
ubicació del parc de bombers. 

 
Del Grup Municipal Socialista 
 
Pg 4. Quina és l'opinió de l'Alcaldessa sobre els processos de deslocalització de 

seus socials i/o centres de gestió i decisió d'empreses localitzades a Barcelona i la 
seva àrea d'influència? Té previst emprendre alguna mesura al respecte? 

 
El Sr. Collboni posa de manifest que un dels principals reptes de la ciutat és la 

reducció de les desigualtats, entre altres coses amb la creació d’ocupació. En 
aquest sentit, assenyala que un altre repte és la retenció del talent que surt de les 
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universitats i del sistema de coneixement; i que un dels principals desafiaments és 
que Barcelona continuï sent una capital econòmica del sud de la Mediterrània. 

No obstant això, posa de manifest que darrerament hi ha força notícies als 
mitjans de comunicació d’empreses que decideixen traslladar la seva seu social o 
de decisió fora de la ciutat.  

Diu que el seu grup segueix aquest fenomen amb atenció i força preocupació. 
Consideren que hi ha molts factors que en aquests moments afecten negativament 
la incipient o possible recuperació de l’economia al país, i lamentablement, també, 
elements com la fiscalitat, als quals cal sumar-hi la inseguretat jurídica que està 
creant el context polític a Catalunya, i que no només denuncia el seu grup sinó 
també institucions d’àmbit econòmic com el Cercle d’Economia, que ha posat de 
manifest que la situació crea inseguretat jurídica a escala de Catalunya amb uns 
efectes negatius quant a les decisions empresarials d’inversió i de localització de 
seus corporatives. 

 
La Sra. Alcaldessa comparteix la preocupació per possibles processos de 

deslocalització empresarial en general, que poden respondre a múltiples causes, la 
majoria de les quals escapen a les competències d’aquesta administració. 

Afirma, però, que l’Ajuntament s’esforçarà per retenir inversions i activitat 
econòmica a la ciutat, tot i que es confirma que diversos indicadors palesen que hi 
ha un increment en la creació d’empreses, o l’augment de les exportacions de les 
empreses locals. Per tant, diu que no creu que s’hagi de caure en l’alarmisme. 

Reconeix que cal treballar conjuntament per atraure activitat empresarial a la 
ciutat, especialment aquella que s’adeqüi a l’estratègia i als objectius de ciutat 
justa, democràtica i sostenible. 

 
El Sr. Collboni remarca que elements com la fiscalitat són perjudicials per a 

Catalunya, especialment per comparació amb la resta d’Espanya; tanmateix, fa 
notar que aquests diferencials han provocat un saldo negatiu a Catalunya en la 
captació de noves empreses. Observa, doncs, que la deslocalització d’empreses 
catalanes no repercuteix només en Madrid, sinó també en València. 

Admet que això comporta un debat que ultrapassa les competències d’aquest 
ajuntament, però sí que li pertoca crear confiança en la ciutat, cosa que implica, 
entre altres coses, resoldre moratòries, horaris comercials, regulació de terrasses, i 
de l’ús de l’espai públic des del vessant econòmic. 

 
La Sra. Alcaldessa manifesta que es és evident que es creen titulars amb un 

interès polític quant a la situació que planteja el Sr. Collboni. De tota manera, 
apunta que, des de la neutralitat, hi ha dades que demostren que ara com ara el 
canvi de domicili fiscal d’algunes empreses de Catalunya assoleix les mateixes 
xifres que el 2009. I afegeix que a la comunitat de Madrid es dobla respecte a 
Catalunya el nombre d’empreses que han canViat la seva seu fiscal. 

Considera, doncs, que s’ha de treballar en positiu, amb les universitats, amb els 
grups municipals i amb les empreses, sense que això impliqui estar disposats a fer 
qualsevol cosa per atraure activitat econòmica. En aquest sentit, discrepen amb 
l’aplicació de receptes de dúmping fiscal o de reducció d’estàndards de protecció 
laboral; altrament, allò que pretenen és avançar en garanties laborals i ambientals, 
i assegura que no acceptaran atraure a qualsevol preu activitat econòmica. 

 
Pg 5. Quan licitarà el Govern el projecte executiu de les obres de connexió del 

tramVia per la Diagonal, que d'acord amb el seu pla de xoc haVia de fer-se en els 
100 primers dies de mandat? 

 
El Sr. Mòdol fa notar que la pregunta que formula té molt a veure amb 

assumptes que s’han tractat en aquesta sessió, i remarca que el seu grup ha donat 
suport a diverses mesures relacionades amb la salut pública i la mobilitat 
sostenible. En aquest sentit, diu que es van felicitar perquè Barcelona en Comú 
plantejava licitar en els primers cent dies de govern el projecte executiu del 
tramVia al tram central de la Diagonal. 
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Tanmateix, observa que fins ara només tenen notícia de l’encàrrec d’uns estudis 
alternatius als existents, i pregunta si encara mantenen els terminis que van 
apuntar de bon principi. 

 
La Sra. Vidal informa que, tal com es va fer públic el 18 de setembre passat, el 

govern municipal va encarregar, dins dels cent primers dies de mandat, els estudis 
previs per a la connexió de les dues línies de tramVia. 

Confirma, per tant, que tenen la voluntat de fer aquesta actuació com una 
aposta clara per la millora ambiental i la mobilitat sostenible. 

Precisa que els estudis encarregats abasten tots els aspectes de la connexió, 
entre els quals els tècnics, els que afecten a la mobilitat i el model de trànsit, 
l’avaluació estratègica ambiental, l’estudi de la demanda i servei de la xarxa 
unificada, la regulació semafòrica i l’estudi d’alternatives per a l’evolució de la 
concessió. 

Destaca que es tracta d’una gran feina, que aborden amb molta professionalitat 
els serveis tècnics municipals. 

 
El Sr. Mòdol pregunta, arran de la resposta de la regidora, si tot allò que han 

promès en campanya ho han d’estudiar durant el mandat. 
Alerta que s’acabarà el mandat i no s’haurà iniciat el projecte de connexió, atès 

que transcorreguts sis mesos no hi ha cap projecte executiu redactat, que és una 
cosa ben diferent als estudis previs.  

 
El Sr. Vidal replica que els temps administratius, que el regidor coneix molt bé, 

són llargs i complexos si es volen fer les coses ben fetes, que és la seva prioritat. 
Manifesta que el govern fa una aposta seriosa pel tramVia, i agraeix l’interès 

manifestat pel grup del PSC, que revela que hi ha formacions interessades en què 
el projecte tiri endavant, i confia en poder treballar-lo conjuntament al llarg del 
mandat. 

 
Del Grup Municipal del Partit Popular 
 
Pg 6. Té previst l'Alcaldessa sotmetre la seva continuïtat a una Qüestió de 

Confiança? 
 
El Sr. Fernández Díaz assenyala que ha transcorregut mig any d’ençà de les 

eleccions municipals, i el govern de la ciutat continua sent el que descriu com una 
barreja de radicalitat, esperpent, paràlisi de l’activitat econòmica, projectes 
aturats, “top-manta a tope”, Nadal laic, o manifestacions del govern amb veïns i 
veïnes en contra seu; i remarca que el govern s’ha vist obligat a retirar el 
pressupostos municipals del 2016, fet que en una altra administració hauria 
comportat un avançament electoral o altres decisions que impedirien la continuïtat 
del govern. 

 
La Sra. Alcaldessa, després d’agrair irònicament les paraules del regidor per 

l’estima que li demostren, respon la pregunta dient-li que la presentació d’una 
qüestió de confiança no és una opció que contempli ara com ara. 

 
El Sr. Fernández Díaz considera que la situació d’aquest precís moment és la 

mateixa que ara fa un mes, atesa l’hora i el temps que fa dura aquest Ple i, per 
tant, entén que les seves paraules no fan cap gràcia a l’Alcaldessa. 

Feta aquesta apreciació, recorda a la Sra. Alcaldessa que diu sempre que vol 
expressar el sentir de la majoria, però creu que ha de tenir present que mai un 
govern de la ciutat de Barcelona haVia estat tan minoritari com aquest. Igualment, 
posa de manifest que també diu que li agrada dialogar, tot i que constata que és 
incapaç de tancar acords de ciutat, tal com demostra que ni tan sols pot presentar 
els pressupostos municipals, ni es compromet a donar compliment als acords que 
pren el consistori per majoria. 

Afegeix que tampoc no li agraden les lleis, especialment algunes, però li recorda 
que és gràcies a una llei que pot governar sense tenir majoria al consistori. Per 
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tant, li reitera la demanda que presenti una qüestió de confiança, i si no obté el 
suport del Plenari, li demana que renunciï al seu càrrec, atès que Barcelona 
necessita tenir majoria per aprovar pressupostos, ordenances fiscals, el PAM i el 
Pla d’Inversions. 

Conclou que el govern municipal ha de ser el motor perquè la ciutat tiri 
endavant, i considera que cada dia que passa s’està convertint en un llast. 

 
La Sra. Alcaldessa torna a agrair les consideracions del Sr. Fernández Díaz, i 

observa que les afirmacions cal que se sustentin en fets. En aquest sentit, remarca 
que en aquesta mateixa sessió, el grup de govern ha participat en molts acords de 
consens; assenyala que han iniciat el tràmit de les ordenances fiscals per 
aprovació majoritària del Ple; o que amb només quatre mesos de govern van 
aconseguir, gràcies a l’acord polític, una ampliació pressupostària del 2015 per 
invertir cent milions d’euros en polítiques socials i prioritats de la ciutat. 

Per tant, entén que les apreciacions del regidor, cerquen titulars més que cap 
altra cosa. I li torna a dir que, si considera que no té suficients suports per ser 
alcaldessa o perquè Barcelona en Comú governi la ciutat, té l’opció de presentar 
una moció de censura i postular-se com a candidat alternatiu, que de ben segur 
sabrà construir consensos amplis. 

 
Del Grup Municipal Candidatura d’Unitat Popular - Capgirem Barcelona 
 
Pg 7. Tenint en compte que al mes de desembre l'Autoritat del Transport 

Metropolità (amb un 51% de la Generalitat, un 25% de l'Ajuntament de Barcelona 
i un 24% de l'Àrea Metropolitana de Barcelona) decidirà els preus del transport per 
l'any 2016 i que l'Alcaldessa de Barcelona és alhora la Presidenta de l'AMB, quina 
és la proposta, la partida destinada per a cada una de les administracions i la 
previsió en relació a qüestions tarifaries per l'any vinent? 

 
El Sr. Garganté recorda que el darrer 20 d’octubre el seu grup va presentar a la 

comissió d’Economia i Hisenda una proposició en què demanaven que es preveiés 
una partida dels pressupostos a fi de reduir d’un 25% els preus de tots els títols de 
transport de la primera corona, així com a la gratuïtat del transport per a persones 
aturades, pensionistes i joves fins a 18 anys. Precisa que es va quantificar en 120 
milions d’euros la partida esmentada, i també recorda que cap grup municipal no 
va donar suport a la proposició amb la justificació que aquesta despesa enfonsaria 
l’Ajuntament, tot i que entén que és ben evident que les opcions hi són. 

Per tant, formula la pregunta adreçada a l’Alcaldessa, en la seva qualitat de 
presidenta de l’Àrea Metropolitana, entitat que representa el 49% de l’ATM, que és 
qui decideix els preus del transport, quina proposta de tarifes del transport 
metropolità es fa per a l’any vinent. 

 
La Sra. Alcaldessa considera que a la majoria de la ciutadania li preocupa el 

transport públic, un bé comú de primera necessitat. Puntualitza que el transport 
públic té un deute enorme atès que no s’ha resolt el seu finançament a Catalunya 
en general, fet que ha posat en perill la seva estabilitat. Concreta que l’estat ha 
disminuït la seva aportació de 200 milions d’euros el 2010 als 98 milions del 2015, 
que qualifica d’autèntic frau a les prioritats de la ciutadania. 

Expressa, doncs, el compromís ferm d’aquest ajuntament de, com a mínim, 
congelar les tarifes per a l’any vinent, i treballar per ampliar la tarificació social. 
Indica que així ho han fet saber a les altres dues parts, atès que hi hauria qui 
podria estar temptat d’augmentar les tarifes per eixugar part del deute arrossegat. 

Per tant, insta els grups municipals tancar un acord de ciutat per a la congelació 
de tarifes i augmentar la tarificació social. 

 
El Sr. Garganté considera que les aportacions de l’Ajuntament i l’AMT poden 

créixer; alhora que anuncia que la plataforma Stop Pujades sortirà a les estacions 
de metro i autobús a protestar contra el preu del transport públic. 
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La Sra. Alcaldessa precisa que en la proposta de pressupost de l’any vinent 
contemplaven un partida de cinc milions d’euros per avançar en la congelació i la 
tarificació social, i malgrat que de moment no ha prosperat confien poder tirar-ho 
endavant. Igualment, remarca que totes les administracions han de complir amb la 
seva part, i no fer-la recaure tota en aquesta administració. 

 
Pg 8. Té l'Ajuntament de Barcelona, els seus organismes i/o les seves empreses 

municipals contractats serveis amb Endesa, Eulen i/o Atento, per quins serveis i en 
quina data finalitzen aquests? 

 
La Sra. Lecha indica que l’empresa Eulen fa el servei externalitzat d’atenció al 

client d’Endesa, i que a data 1 de desembre finalitza la concessió, i l’empresa 
subministradora contractarà el servei a Atento. Precisa que aquest canvi afecta 
344 persones, a les quals Eulen els ha comunicat l’acomiadament per un expedient 
de regulació, atès que el conveni de telemàrqueting no obliga a absorbir la plantilla 
en canViar l’empresa contractant. Afegeix que Atento ha ofert la possibilitat de 
contractar algunes d’aquestes persones, sense precisar-ne el nombre, però en 
condicions pitjors de les que tenien amb Eulen. 

Posa de manifest que el sector de telemàrqueting és un aparador vergonyós de 
la manca de garanties laborals bàsiques, en què les condicions de treball són 
d’absoluta precarietat, tal com demostra que han de demanar permís per anar al 
bany o per a les pauses de cinc minuts estipulades en el conveni, amb uns sous de 
menys de nou-cents euros, i amb una degradació progressiva a cada nova 
concessió del servei. 

Per tant, pregunta si l’Ajuntament de Barcelona o els seus organismes i 
empreses municipals tenen contractes en vigor amb Endesa, Eulen o Atento, per 
quins serveis i en quina data finalitzen. 

 
El Sr. Badia comparteix les propostes dels treballadors d’Eulen quant a què la 

plantilla s’hauria de subrogar en la seva totalitat mantenint les condicions laborals, 
tot i que no és un contracte vinculat directament amb aquest ajuntament. 

Informa que l’Ajuntament té tres contractes de subministrament amb Endesa 
Energia; un de compra de gas, que acaba el 12 de desembre d’enguany; un de 
subministrament elèctric de baixa tensió que expira el 25 de març de 2016, i el de 
subministrament de mitja tensió, que acaba en la mateixa data. Pel que fa Eulen 
SA, indica que hi ha el contracte de manteniment d’escales mecàniques i 
ascensors, que finalitza el 13 de juliol de 2018; i dos més amb Eulen Servicios 
Sociosanitarios, un de gestió d’una residència de gent gran al Guinardó, que 
finalitza el desembre d’enguany, i un altre per a serveis educatius que finalitza el 
juliol de 2016. Afegeix que ara com ara no hi ha cap contracte amb l’empresa 
Atento. 

 
La Sra. Lecha precisa que la demanda de les persones acomiadades d’Eulen és 

que l’Ajuntament faci pressió en funció del compromís que té amb les empreses, i 
pel compromís del govern municipal contra la precarització laboral; demanen que 
es trobin en una taula de negociació per forçar que conservin els drets bàsics de 
les seves condicions laborals. 

 
El Sr. Badia recorda que ja es van comprometre a intentar mediar en aquest 

conflicte; alhora que assenyala que, en principi, no poden rescindir els contractes 
amb Endesa, atès que considera que, fins que no es constitueixi un operador 
elèctric alternatiu, el mercat actual no ofereix massa alternatives. 

 
e) Seguiment proposicions / declaracions de grup 
 

MOCIONS 
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DECLARACIONS INSTITUCIONALS 
 
DI 1. Atès la celebració a París de la COP-21, la 21a Conferència de les Parts de 

la Convenció Marc de les Nacions Unides sobre el Canvi Climàtic, on es reuneixen 
els 196 Estats que l’han ratificada, per tal d’afrontar la necessitat d’assolir un nou 
acord internacional sobre el clima, aplicable a tots els països, amb l’objectiu de 
mantenir l’escalfament global per sota dels 2°C, 

Atès que es considera que el canvi climàtic és un problema internacional que 
requereix absoluta solidaritat, atès que els seus efectes traspassen tota mena de 
fronteres, mentre que el seu tractament resta contrarestat pels conflictes 
d’interessos, els grups de pressió econòmics i la precaució governamental. Aquests 
efectes no tenen la mateixa intensitat a tot el món, ja que els països que més 
estan patint els impactes climàtics són els menys emissors i els que menys 
capacitat tenen per contrarestar els efectes negatius per a la seva població. Els 
acords internacionals ja no poden obViar per més temps ni els impactes ambientals 
ni els impactes socials que el model de creixement insostenible està provocant 
arreu del món. 

Atès que el repte no resideix únicament en el descobriment de millors solucions 
tecnològiques, sinó també en la manera com ens mobilitzem tots els actors per 
avançar col·lectivament cap a una nova forma de governança. El canvi climàtic és, 
també, una qüestió de democràcia i d’equitat. 

Atès que les ciutats representen part del problema del canvi climàtic i, per això 
mateix, també són una part imprescindible de la solució.  

Atès que les actuacions de mitigació i adaptació al canvi climàtic en les 
concentracions urbanes són clau. Localment, en la mesura que milloren les 
condicions de vida de la ciutadania, i a escala global, perquè les ciutats sumen més 
del 60% dels habitants del planeta i concentren la major part de les emissions i del 
consum energètic mundial. En concret, a la Unió Europea, un 74% de la població 
viu en àrees urbanes on es consumeix el 75% de l’energia. 

Atès que els efectes del canvi climàtic presenten riscos en termes de salut i 
benestar de les persones (onades de calor, aparició de malalties), de seguretat 
(garantia de subministrament d’aigua i d’energia, vulnerabilitat de les 
infraestructures, risc d’incendis), i de pèrdua de fertilitat del sòl i biodiversitat, 
entre altres, que cal preveure i prevenir a nivell global. 

Atès que Barcelona afronta els mateixos problemes d’arrel que moltes ciutats: 
un consum energètic globalment elevat, i unes fonts d’energia ni prou netes ni 
renovables, amb una elevada dependència de recursos fòssils i nuclears. 

Atès que a la nostra ciutat la tendència dels darrers anys en consum d’energia 
final ha estat a l’alça. Es va passar de consumir 15.664,78 GWh l’any 1999 a 
consumir 16.782 GWh el 2012, tot i que la tendència és a disminuir el consum per 
càpita, ja que mentre l’any 1999 el consum d’energia per habitant era de 10,60 
MWh/any, l’any 2012 va ser de 10,35 MWh/any.  

Atès que pel que fa a les emissions de gasos amb efecte d’hivernacle (diòxid de 
carboni, metà, òxid nitrós...), l’any 2012 Barcelona va emetre un total de 
3.690.037 tones de CO2 equivalent que representen 2,28 tones de CO2 equivalent 
per càpita, força per sota de les emissions de l’any 1999, que van ser de 3,19 
tones de CO2 equivalent. Tot i això, el problema no és menor i cal continuar 
actuant. Ens queda encara molta feina a fer per estendre la nova cultura de 
l’energia i vetllar perquè la sortida de la crisi econòmica tingui una base sòlida d’ús 
sostenible dels recursos naturals i, especialment, en opcions d’eficiència i 
potenciació de les energies renovables.  

Atès que reafirmem els compromisos internacionals i locals que Barcelona ja ha 
adoptat en: 

El Pacte d’Alcaldes i Alcaldesses de la Unió Europea – Compromís amb una 
energia sostenible local: signat l’any 2008, representa el principal objectiu pel que 
fa a mitigació, contemplant un mínim d’un 20% de reducció d’emissions de gasos 
amb efecte d’hivernacle l’any 2020. 

El Pacte d’Alcaldes i Alcaldesses per a l’Adaptació al canvi climàtic, de la Unió 
Europea, signat l’any 2014, representa el principal compromís en termes 

http://www.covenantofmayors.eu/index_en.html
http://www.covenantofmayors.eu/index_en.html
http://mayors-adapt.eu/
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d’adaptació al canvi climàtic per les ciutats i contempla l’elaboració d’un Pla 
d’adaptació al canvi climàtic. 

El Compact of Mayors, signat l’any 2015, és un acord global, més enllà de la 
Unió Europea, que suposa la reafirmació de la ciutat al respecte dels principals 
compromisos, tant de mitigació com d’adaptació, recollits en el Pacte 
d’Alcaldes/esses i en el Pacte d’Alcaldes/esses per l’Adaptació. 

La Declaració i Acord de la Xarxa de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat de 
suport al Comunicat de Lima, signada l’any 2015, sense uns objectius quantitatius 
específics, representa un posicionament estratègic de tots els membres de la Xarxa 
de Ciutats i Pobles cap a la Sostenibilitat, entre ells Barcelona, envers la 
sostenibilitat.  

El Compromís Ciutadà per la Sostenibilitat 2012-2022, signat per les 800 
entitats ciutadanes vinculades a la xarxa Barcelona + Sostenible i el mateix 
Ajuntament de Barcelona. 

A proposta de les 800 entitats ciutadanes vinculades a la xarxa Barcelona + 
Sostenible, signants del Compromís Ciutadà per la Sostenibilitat 2012-2022 
conjuntament amb l’Ajuntament de Barcelona i d’acord amb el que estableixen els 
articles 60.6, 65, 73.5 i 101.1 del Reglament Orgànic Municipal, l’Ajuntament de 
Barcelona vol manifestar el seu posicionament i aprovar la declaració institucional 
següent: 

 
1. Volem que Barcelona sigui capdavantera i referent en la protecció climàtica. 
2. Prenem com a punt de partida i referència els compromisos ja adoptats i 

volem fer un pas més a escala de ciutat, amb la xarxa de signants del Compromís 
Ciutadà per la Sostenibilitat i amb tots els barcelonins i barcelonines que s’hi 
vulguin sumar, per contribuir a la reducció d’emissions i a l’adaptació al canvi 
climàtic en els propers anys. 

3. Amb l’acció col·lectiva volem aconseguir que l’any 2030 Barcelona: 
 
- pel que fa a mitigació, hagi reduït els seus nivells d’emissions de CO2 

equivalent per càpita un 40% respecte als valors del 2005. 
- pel que fa a adaptació, hagi incrementat el verd urbà en 1,6 Km2, és a dir, 1 

m2 per cada habitant actual. 
 
4. Per avançar vers aquests objectius definim un primer full de ruta amb un 

seguit de projectes a realitzar en els propers dos anys. 
5. L’Ajuntament de Barcelona i la ciutadania ens comprometen junts i els uns 

amb els altres, cadascú en el seu propi àmbit, i sumem les iniciatives per 
desenvolupar aquest Compromís de Barcelona pel Clima i emplacem els diferents 
col·lectius econòmics i socials, administracions, empreses, agents i entitats socials 
i ciutadania per a que, cadascú en la mesura de les seves possibilitats, promoguin, 
impulsin i liderin actuacions que afavoreixin la mitigació del canvi climàtic i 
l’adaptació de la nostra ciutat per prevenir-ne els impactes. 

 
S’aprova, per unanimitat, aquesta declaració institucional que ha estat llegida 

per la Sra. Vidal. 
 
DI 2. El món del Comerç a Barcelona constitueix una de les principals activitats 

econòmiques de la Ciutat i la principal generadora de llocs de treball amb més de 
150.00 llocs de treball 

La ciutat i el consistori municipal sempre han manifestat el seu recolzament i 
defensa per un model propi, amb una xarxa de comerços i una xarxa de mercats 
municipals que basen el seu èxit en la legalitat, la proximitat, la qualitat, el servei i 
la diversitat. 

Aquest model ha estat i és reconegut a nivell internacional ajudant a enfortir la 
Marca Barcelona. Això es va traduir en el darrer mandat amb la celebració de les 
13es Jornades Europees del Comerç Urbà, que cada any organitza la Federació 
d’Associacions de comerciants europees, “Vitrines d’Europe” l’any 2014 i el IX 
Congrés Mundial de Mercats organitzat per Project for Public Sapces (PPS) 

http://www.compactofmayors.org/
http://www.diba.cat/en/web/xarxasost/resultatsassemblees
http://www.diba.cat/en/web/xarxasost/resultatsassemblees
https://www.google.es/url?sa=t&rct=j&q=&esrc=s&source=web&cd=1&cad=rja&uact=8&ved=0CCYQFjAAahUKEwi9p7yQ9t_IAhXLuhoKHbhiBL0&url=http%3A%2F%2Fw110.bcn.cat%2FMediAmbient%2FContinguts%2FFitxers%2FCompromisCiutadaSostenibilitat.pdf&usg=AFQjCNHEIi98rjIRBn8Tr8bi4bMHMW1tfA&sig2=E6tI5DM2I9OL0N7Ir2TObg
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conjuntament amb l’Institut Municipal de Mercats (IMMB) i amb la col·laboració 
d’ONU-Habitat aquest mateix any 2015. 

Aquest model presenta una gran varietat, heterogeneïtat i riquesa de formats 
que coexisteixen, i que tenen un paper fonamental en la vertebració de la trama 
urbana i la cohesió social. A la vegada aquest model interacciona amb moltes 
altres activitats, projectes, iniciatives, mostrant la seva transversalitat. 

L’associacionisme comercial constitueix un dels pilars del model comercial de la 
ciutat. La seva tradició organitzativa en gremis i la seva participació en el 
desenvolupament de la ciutat comtal es remunten als seus orígens. Un bon reflex 
és el Saló de cent on hi ha representants els escuts gremials existents a l’època de 
la seva construcció. 

El comerç de la ciutat a través del seu teixit associatiu col·labora i participa en la 
dinamització de la ciutat: El Gran Recapte, Fires i Mostres de comerç, la Campanya 
de Nadal, etc. 

Aquesta participació s’ha vist reforçada en els darrers anys amb el Fòrum Ciutat 
i Comerç i el Consell de Consum i a nivell organitzatiu amb l’existència d’una 
Regidoria de Comerç i Mercats, l’Institut Municipal de Mercats (IMMB), la Direcció 
de Comerç i Consum, l’Oficina Municipal de Consum (OMIC) i la Junta Arbitral de 
Barcelona (JAB) 

A la vegada la ciutat s’ha dotat de diferents plans i mesures per definir i 
fomentar el seu propi model de comerç, especialment aglutinadors són els vigents 
Pla d’impuls i suport al comerç de Barcelona i el Pla estratègic de Mercats 2015-
2025. 

D’acord amb el que estableixen els articles 60.6, 65, 73.5 i 101.1 del Reglament 
Orgànic Municipal, l’Ajuntament de Barcelona vol manifestar el seu posicionament i 
aprovar la declaració institucional següent: 

 
El Plenari del Consell Municipal acorda: 
1) Recolzar el model comercial propi de la ciutat de Barcelona. 
2) Defensar i fomentar el comerç legal i estable com a font generadora de 

riquesa social i econòmica. 
3) Promoure el teixit associatiu comercial i col·laborar-hi. 
4) Tirar endavant amb els Plans i Mesures comercials elaborats de forma 

participativa. 
5) Continuar promovent i impulsant les campanyes dinamitzadores del comerç. 
 
S’aprova aquesta declaració institucional que ha estat llegida pel Sr. Blasi amb 

el posicionament favorable de tots els Grups municipals excepte el de Candidatura 
d’Unitat Popular - Capgirem Barcelona. 

 
DI 3. Ara fa tot just un any l’Ajuntament de París va organitzar una jornada 

durant el Dia Mundial contra la Sida, que va comptar amb la participació dels 
programes conjunts de les NN.UU per al VIH (ONUSIDA), pels Assentaments 
urbans (ONU-Hàbitat) i l’IAPAC. Durant aquesta trobada, alcaldes i alcaldesses de 
tot el món van signar la Declaració de París, que reconeix el rol estratègic de les 
ciutats en la lluita contra aquesta malaltia i les insta a impulsar mesures 
accelerades amb l’objectiu d’acabar amb aquesta epidèmia a les ciutats a escala 
mundial l’any 2030. Aquesta estratègia va en la línia de l’Acord Nacional per la 
prevenció del VIH i contra l’estigma Associat aprovat pel Parlament de Catalunya el 
2014. 

Per això, els signants es comprometen a assolir l’objectiu 90-90-90 l’any 2020, 
per tal que el 90% de les persones que viuen amb el VIH siguin coneixedores del 
seu estat; que el 90% de els persones que se saben infectades del VIH rebi un 
tractament adequat i que el 90% de les persones en tractament tinguin la càrrega 
viral indetectable. Aquests fórmula, redueix ràpidament el nombre d’infeccions i les 
morts provocades pel VIH i facilita arribar a l’objectiu 95-95-95 el 2030, que 
suposaria una disminució dràstica de les noves infeccions per VIH i la pràctica 
desaparició de la SIDA. Aquests objectius també poden facilitar la detecció i el 
tractament d’altres problemes de salut pública i un catalitzador que afavoreixi la 
transformació social. 



316 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

Per tal d’assolir l’objectiu recollit en la Declaració de París, s’identifiquen quatre 
línies de treball prioritàries en la nostra ciutat: 

 
- Millorar la detecció del VIH i de les infeccions de transmissió sexual (ITS), 

especialment en les poblacions de més alt risc i els col·lectius de major 
vulnerabilitat per les situacions de desigualtat que pateixen. 

- Lluitar contra l’estigma i la discriminació de qualsevol tipus per raó de la 
infecció per VIH. 

- Treballar perquè totes les persones que viuen a Barcelona tinguin ple accés al 
sistema sanitari públic, especialment per les persones amb risc elevat d’infecció o 
amb infecció documentada i per als col·lectius més vulnerables, independentment 
de la seva condició d’assegurades o beneficiàries del Sistema Nacional de Salut. 

- Garantir l’educació en la salut i la promoció de la salut sexual, incloent la 
reducció de danys des d’una perspectiva de drets i per tant, abordant els factors 
que fan que les persones siguin més vulnerables al VIH. Millorar l’apoderament de 
les persones positives per VIH o d’altres ITS i del seu entorn immediat. 

El Plenari del Consell Municipal acorda: 
 
Primer. Que l’Ajuntament de Barcelona s’adhereixi a la Declaració de París, 

d’acció accelerada a les ciutats per tal de posar fi a l’epidèmia del VIH/Sida a 
escala mundial a les ciutats el 2030, el text de la qual es troba a l’annex d’aquesta 
Declaració. 

Segon. Impulsar aquelles polítiques i estratègies que estiguin al nostre abast per 
tal de lluitar contra el VIH a la ciutat de Barcelona i assolir els objectius 90-90-90 
fixats pel 2020 i de posar fi a l’epidèmia el 2030, fent especial èmfasi en la 
detecció, en la lluita contra la discriminació, en l’empoderament de les persones i 
en l’adopció de mesures per evitar l’exclusió de l’accés al sistema sanitari públic. 

Tercer. El recolzament explícit de l’Ajuntament de Barcelona a tots aquells 
agents i entitats que treballen en la lluita contra el VIH/Sida. Garantir l’educació en 
la salut i la promoció de la salut sexual, incloent la reducció de danys des d’una 
perspectiva de drets i per tant, abordant els factors que fan que les persones 
siguin més vulnerables al VIH. 

Quart. Fer arribar aquest acord als organismes impulsors d’aquesta Declaració. 
 
S’aprova, per unanimitat, aquesta declaració institucional que ha estat llegida 

per la Sra. Benedí. 
 
DI 4. L’1 de setembre de 2012, el Govern del Partit Popular va imposar una 

dràstica pujada de l’Impost sobre el Valor Afegit (IVA) sobre el consum de béns i 
serveis culturals, amb excepció del sector del llibre, fixant-lo en la franja més alta 
de tot Europa: el 21%. Aquesta mesura no ha tingut l’impacte recaptatori desitjat i 
ha suposat un clar cop per a la creació i l’accés de la cultura de la majoria de 
nostra ciutadania. 

Per aquest motiu es va intentar revertir aquesta decisió tant des del Congrés de 
Diputats com del Senat, presentant nombroses iniciatives parlamentàries per 
rebaixar l’IVA sobre el sector de la cultura, però foren derrotades sistemàticament 
per la majoria absoluta del PP. 

La pujada desproporcionada de l’IVA està perjudicant greument a la cultura com 
a sector d’oportunitat de creixement econòmic i també a les possibilitats d’accés a 
la mateixa per part de la ciutadania. I tot això sense que la recaptació impositiva 
hagi augmentat significativament, doncs l’escàs creixement d’aquest impost 
indirecte, ha quedat reabsorbit per la caiguda de les bases impositives i per tant 
dels ingressos per IRPF, societats i seguretat social, que ha suposat una disminució 
de la demanda i, conseqüentment, de la facturació en el sector cultural. 

En aquest sentit, la fiscalitat aplicada als productes de la creació és una 
tremenda mostra de miopia per part d’aquest Govern estatal, i en concret, pel seu 
efecte directe sobre el foment de la nova creació cultural de proximitat i de petit 
format existents en moltes ciutats i pobles, i per tant afectant a l’economia local de 
molts municipis com el nostres. 
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Les administracions locals no són alienes a aquesta problemàtica. Molt al 
contrari, en la seva funció de dinamitzadores i promotores culturals, en alguns 
casos amb un paper principal, són també directament perjudicades amb aquesta 
mesura. 

Per això i de conformitat amb els articles 65,73.5 i 101.1 del Reglament Orgànic 
Municipal de l’Ajuntament de Barcelona els grups municipals sotasignants 
presenten al Plenari del Consell Municipal la declaració institucional següent: 

El Plenari del Consell Municipal acorda: 
 
1. Instar al govern d’Espanya a rebaixar l’IVA modificant l’article 23 del Reial 

Decret-Llei 20/2012, de 13 de juliol, de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat, procedint a reclassificar els béns, 
activitats i consum de continguts culturals, i a situar-los o mantenir-los en els tipus 
d’IVA superreduït del 4%. 

2. Demana proposar i defensar en el si de les institucions de la Unió Europea, 
l’establiment d’un IVA reduït per a la Cultura i que estigui harmonitzat a tot el 
territori de la Unió, amb l’objecte d’assolir un autèntic espai comú europeu de 
protecció i promoció de la creació. 

3. Aquesta Moció del Ple serà tramesa a les Corts Generals, al Ministeri de 
Cultura, al Parlament de Catalunya, a la Conselleria de Cultura, a la Federació i 
Associació de Municipis de Catalunya, i a les entitats i associacions culturals del 
nostre municipi. 

 
S’aprova aquesta declaració institucional que ha estat llegida per la Sra. Ballarín 

amb el posicionament favorable de tots els Grups municipals excepte el de 
Ciutadans, del Partit Popular i de Candidatura d’Unitat Popular - Capgirem 
Barcelona. 

 
DI 5. El passat 13 de novembre es van produir diversos actacs terroristes en 

diverses zones del centre de París, entre les quals es troba la sala de festes 
Bataclan i altres zones pròximes, en els que van morir 132 persones i van haver-hi 
més de 350 ferits. 

Aquests atacs terroristes són un atac a Europa i al nostre model de convivència, 
per això les ciutats i països de la Unió Europea hem d’unir esforços per fer-li front. 

Les expressions ideològiques que utilitzen la violència per imposar-se –siguin de 
fonament religiós o polític– representen una amenaça contra les nostres societats, 
contra el dret a la vida i contra la llibertat dels ciutadans, que volen viure en una 
democràcia oberta i plural. 

A Barcelona coneixem el dolor que causa el terrorisme, ja que malauradament 
hem patit diversos atemptats de la banda terrorista ETA, i sabem que la unitat i la 
cooperació dels demòcrates és l’únic camí per fer front amb èxit a l’amenaça 
terrorista. 

Atès que rebutgem qualsevol acció que es pretén imposar sobre la base del 
terror i la intolerància. 

Per aquests motius, d’acord amb el que estableixen els articles 60.6, 65 , 73.5 i 
101.1 del Reglament Orgànic Municipal de l’Ajuntament de Barcelona, es presenta 
al Plenari del Consell Municipal la declaració institucional següent: 

El Plenari del Consell Municipal acorda: 
 
1. Condemnar els atemptats terroristes de Paris del passat 13 de novembre i 

que han estat reivindicats per l’Estat Islàmic. 
2. Expressar el seu suport i solidaritat amb el poble francès, traslladar als 

familiars de les víctimes el seu condol i desitja la ràpida recuperació dels ferits. 
3. Reafirmar el compromís de Barcelona amb la defensa del nostre model de 

convivència, de la vida, de les llibertats i de la democràcia. 
4. Assumir el compromís de col·laborar i sumar esforços en la lluita contra el 

terrorisme. 
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S’aprova aquesta declaració institucional que ha estat llegida pel Sr. Fernández 
Díaz amb el posicionament favorable de tots els Grups municipals excepte el de 
Candidatura d’Unitat Popular - Capgirem Barcelona. 

 
DI 6. Després d’anys de treball permanent per part de diferents organitzacions 

de defensa de Drets Humans i de protecció dels drets de les persones migrants, 
s’ha aconseguit visibilitzar la realitat dels Centres d’Internament d’Estrangers (CIE) 
i denunciar l’opacitat i impunitat que els envolta. 

El darrer any a Catalunya, i de manera especial a la ciutat de Barcelona, s’ha fet 
un pas endavant en relació a la conscienciació i sensibilització de la ciutadania i 
també les institucions sobre l’existència del Centres d’Internament de Barcelona: 
en són exemple la moció que va aprovar el Consell de Ciutat de Barcelona el 
passat mes de novembre, el procés que es va iniciar al Parlament de Catalunya i 
que va concloure amb l’aprovació d’una moció pel Ple en la que, entre altres 
assumptes, s’instava al Ministeri de l’Interior a iniciar un procés per a tancar amb 
la major brevetat possible el CIE de Barcelona; així com també les darreres 
mobilitzacions davant del centre. 

Fruit d’aquest treball es presenta avui aquest text a l’Ajuntament de Barcelona, 
amb l’objectiu de seguir avançant cap a un canvi de paradigma en les polítiques de 
migració i estrangeria, que comporti deixar d’entendre la immigració com un 
problema per passar a concebre’l com un dret i com un fenomen social complex i 
consubstancial a qualsevol sistema social de qualsevol època històrica. Amb aquest 
propòsit és una primera passa fonamental, reclamar fermament el tancament dels 
CIE. 

El marc normatiu actual de la UE obliga a l’Estat a expulsar o regularitzar a les 
persones que es troben en situació irregular. Així s’estableix, en efecte, a la 
Directiva 2008/115/CE del Parlament Europeu i del Consell, del 16 de desembre de 
2008, relativa a normes i procediments comuns als Estats membres pel retorn de 
nacionals de tercers països en situació irregular (BOE núm. 348, de 24 de 
desembre de 2008), coneguda com Directiva de Retorn. 

Però l’article 15.1 d’aquesta mateixa norma, quan regula l’internament previ a 
l’expulsió, per una part, exigeix que s’adoptin «amb eficàcia mesures suficients de 
caràcter menys coercitiu»; i, per una altra banda, disposa de caràcter potestatiu, 
en establir que «els Estats membres podran mantenir internats als nacions de 
tercers països que siguin objecte de procediment de retorn». Per tant, si bé és 
possible, no és en cap cas obligatori que l’Estat espanyol o qualsevol altre estat de 
la UE compti amb un CIE. Amb respecte escrupolós a la legislació europea vigent, 
demà, amb majoria social i voluntat política, es poden tancar tots els CIE 
immediatament. 

Aquesta possibilitat esdevé una obligació, quan es constata (1) que els CIE 
resulten ineficients i innecessaris des del punt de vista de la funció que els ha estat 
encomanada; i (2) que als CIE es vulneren els drets més bàsics de les persones 
internes. 

1. Tot i els termes de l’actual política migratòria (que, no obstant, segons s’ha 
indicat, s’hauria de reconsiderar), els CIE resulten ineficients i innecessaris. Del 
total de persones internades al 2014, 7340 segons dades del Ministeri de l’Interior, 
tan sols 3483 persones van ser efectivament expulsades, el que suposa un 47% 
del total. La majoria de persones que pateixen el brutal internament, per tant, són 
posades en llibertat, i no expulsades. Les dades, per tant, demostren que la 
mesura s’empra de manera abusiva, internant indegudament persones que per sé 
no són expulsables, i per altra banda, resulta ineficaç. Per tant, sense modificar els 
objectius i principis de les polítiques d’estrangeria, es podrien tancar els CIE amb 
caràcter immediat i l’impacte als fluxos migratoris seria pràcticament inexistent. 

A tot això es suma la conveniència de tenir en compte els alts costos que s’estan 
destinant a la detenció, internament i deportació de les persones migrants. El 
Ministeri de l’Interior ha reconegut una despesa de 8.8 milions d’euros anuals 
destinats a la gestió dels CIE, als quals s’han de sumar els 11.985.600 euros 
pressupostats a l’any actual per l’execució de vols macro de deportació. El cost 
mitjà per persona internada, tot i que no hi ha dades públiques, se situa en 100 
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euros diaris, sense comptar el cost de les infraestructures. Una despesa sens dubte 
excessiva per les finalitats preteses. 

2. Però la raó fonamental per exigir el tancament dels CIE és que, al marge de 
que la seva pròpia existència podria considerar-se contrària als Drets Humans, 
com així ho confirmen diverses sentències del Tribunal Europeu dels Drets Humans 
(TEDH), en que es reconeix que determinades condicions d’internament vulneren 
l’article 3 del CEDH (prohibició de la tortura o maltractaments o tractes inhumans o 
degradants), resulta provat que en aquests centres es vulneren sistemàticament 
els drets més bàsics de les persones internes. Les vulneracions, tal i com ha 
reconegut el propi Govern espanyol, no han cessat amb l’aprovació del reglament 
162/2014, pel qual es regula el reglament de funcionament i règim interior dels 
Centres d’Internament d’estrangers aprovat pel Reial Decret el 14 de març der 
2014 (BOE núm. 64 del 15 de març de 2014). El Reglament no ha comportat cap 
tipus de millora en la garantia dels drets de les persones internes, entre d’altres 
motius, perquè no ha limitat el propi marge d’arbitrarietat atribuït als directors dels 
CIE, i perquè ha fet cas omís d’aspectes essencials que havien tractat de garantir 
les resolucions dels diferents Jutges de Control. 

Els CIE constitueixen espais opacs als quals no es garanteixen adequadament 
drets tan bàsics com la salut física i psicològica, l’educació o la identitat; però 
tampoc drets fonamentals com són els drets a la vida personal i familiar, a la 
intimitat, a la integritat física, a l’accés a la justícia, o fins i tot a la pròpia vida. Les 
persones privades de llibertat a un CIE, però també les del seu entorn –família, 
amistats– pateixen una situació personal extremadament dolorosa. I aquest 
patiment, com també altres vulneracions de drets, són més greus encara en el cas 
de les dones. Com afirma l’Associació per la Prevenció de la Tortura, ls dones 
s’enfronten a una major vulnerabilitat i risc que els homes. S’ha provat que, entre 
les dones tancades als CIE, hi ha embarassades, víctimes de tràfic, possibles 
sol·licitants de protecció internacional, o mares que, en ser expulsades, deixaran a 
Espanya els seus fills i filles. També és important destacar que als CIE es continua 
internant a persones amb malalties físiques i psíquiques greus, reduint les 
possibilitats de rebre atenció mèdica especialitzada i continuar amb els 
tractaments. En aquest punt, no podem oblidar a Mohamed Abagui, Idrissa Dialo i 
Aramis Manukyan, que van morir al CIE de Barcelona entre el 2010 i 2013. 

Finalment, no podem obViar la connexió que existeix entre l’ús dels controls 
policials basats en perfils ètnics, els vols de deportació i la pràctica d’expulsions 
sense les garanties jurídiques adequades, tant des de les comissaries com des dels 
CIE. 

En primer lloc, els controls basats en perfils ètnics són il·legítims, 
discriminatoris, racistes i injustos, vulneren els drets fonamentals, atempten contra 
la dignitat, contra el dret a la lliure circulació i incompleixen els criteris fixats a la 
legalitat vigent, soscavant els principis de l’Estat de Dret. A més, generen un 
imaginari estigmatitzador que relaciona migració i delinqüència, presentant la 
població migrada com malfactors i enemics, sempre sota sospita, el que origina 
xenofòbia i racisme social; reforçant també la sensació d’inseguretat i provoca una 
alarma social fabricada artificialment, degradant la convivència i la cohesió social 
als barris. 

Per una altra part, als vols de deportació no es garanteixen els drets 
fonamentals de les persones deportades. La prova més evident és que el Protocol 
de Deportació del Ministeri de l’Interior, de 2007, autoritza a la sedació forçosa de 
les persones que seran deportades, així com la seva immobilització amb brides, 
cordes o manilles, quan no amb camises de força. 

Finalment, també interessa posar de manifest l’ús, cada cop més generalitzat, 
de les expulsions des de comissaria (expulsions exprés), sent aquest un 
mecanisme que limita severament les garanties processals. Aquest tipus d’expulsió 
genera una forta indefensió, entre altres coses perquè no sempre és possible 
l’assistència lletrada durant la detenció, perquè el breu plaç de temps del que es 
disposa pot vulnerar la tutela judicial efectiva (at. 24.1 CE) i perquè no es realitza 
una valoració individual de les circumstàncies particulars de les persones. En 
definitiva, resulta imprescindible entendre que el procediment d’expulsió forçosa 
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exigeix, en tot cas, al menys defensa lletrada i revisió jurisdiccional de la pròpia 
ordre d’expulsió (que ha pogut ser dictada anys enrere). 

L’Ajuntament, en la seva condició d’institució més propera a la ciutadania, ha de 
posicionar-se contra aquestes i qualsevol altra pràctica i legislació que vulneri drets 
protegits pel Dret Internacional dels Drets Humans, per la Constitució Espanyola i 
per l’Estatut de Catalunya. Certament, els ajuntament i ens locals, en tant que 
espais polítics de proximitat a la ciutadania i les institucions, ha de fomentar el 
desenvolupament de la democràcia i la igualtat en l’exercici dels drets, per la qual 
cosa, tenint en compte els principis de proximitat i subsidiarietat, ha de reclamar la 
garantia dels principis i drets constitucionals i internacions. 

Per tant, amb els antecedents descrits, es presenta aquesta declaració 
institucional i es sol·licita l’aprovació dels següents acords per part del Ple 
Municipal: 

El Plenari del Consell Municipal acorda: 
 
Acord previ. Manifestar el compromís de l’Ajuntament en treballar per 

l’eradicació del racisme a la ciutat i per garantir la igualtat de drets i oportunitats 
per tots els seus ciutadans i ciutadanes. 

Primer. Manifestar el compromís d’emprendre mesures municipals en base a la 
legalitat i competències existents, amb l’objectiu de garantir que cap persona sigui 
identificada i detinguda per qüestions racials i privada de llibertat pel sol fet de 
trobar-se en situació administrativa irregular. En base a això es comunicarà als 
diferents cossos policials que actuen a la ciutat, de manera escrita i mitjançant els 
organismes de coordinació existents, la oposició d’aquest Ajuntament a la 
identificació basada en el perfil racial, la detenció i trasllat del CIE de cap veí o 
veïna del municipi. 

Segon. Garantir el dret a lliure mobilitat a la ciutat de Barcelona de totes les 
persones independentment del seu origen, condició social, cultural o religiós 
instant a les empreses adjudicatàries del transport públic a: 

1. Assegurar que les tasques obligatòries de documentació acreditativa dels 
usuaris de transport públic no impliqui acreditar la seva situació administrativa. 

2. Garantir a que en compliment de la legalitat vigent, l’ús de la xarxa de 
transport públic no es vegi pertorbada per identificacions en base al perfil ètnic. 

Tercer. Instar al Govern de l’Estat espanyol a que iniciï un procés que condueixi 
al tancament dels Centres d’Internament d’Estrangers; i a que, en concret, insti al 
Govern a que no es reobri el CIE de Barcelona, que ha tancat durant 3 mesos per 
obres. 

Quart. Instar al Govern espanyol a que cessin les deportacions exprés, 
mitjançant les quals la policia deporta veïns i veïnes de la ciutat sota un règim de 
detenció de 72 hores, sense previ avís i, en molts casos, sense cap tipus 
d’assistència lletrada. Tanmateix, instar a que s’efectuï un desplegament normatiu 
de mesures cautelars alternatives a l’internament i a les expulsions exprés. 

Cinquè. Instar al Ministeri de l’Interior per a que derogui, per vulnerar els drets 
fonamentals dels veïns i veïnes del municipi, el Protocol de Deportació de la Policia 
Nacional de 2007, que permet, entre d’altres mesures vulneradores de drets, la 
sedació forçosa, la immobilització mitjançant camises de força, brides o corretges a 
les persones que seran deportades. 

Sisè. Instar al Ministeri de l’Interior a que no es realitzin deportacions en vols 
col·lectius, en tant que s’ha constatat un gran nombre de situacions de vulneració 
de drets, tant al procediment que s’empra per completar les places de cada 
aeronau, com als propis vols. 

 
S’aprova aquesta declaració institucional que ha estat llegida per la Sra. Lecha 

amb el posicionament favorable de tots els Grups municipals excepte el de 
Ciutadans i del Partit Popular. 

 
No havent-hi altres assumptes per a tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 

quinze hores i trenta minuts. 
 

 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 321 
 

Acords 
 
Acords de la sessió del 29 de desembre de 2015 

 
 
Aprovació de les actes de 16 i 27 de novembre de 2015. 

 
C) Part Decisòria / Executiva 

 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 

COMISSIÓ D’ECONOMIA I HISENDA 
 
2. Resoldre les reclamacions presentades a la modificació de les Ordenances 

Fiscals per a l’any 2016 i successius, aprovades provisionalment pel Plenari del 
Consell Municipal en data 16 de novembre de 2015, en el sentit dels informes que 
obra en l’expedient. Aprovar definitivament la modificació per a l'exercici de 2016 i 
successius de les Ordenances fiscals següents: Ordenança fiscal general; núm. 1.1. 
Impost sobre béns immobles; núm. 1.2. Impost sobre vehicles de tracció 
mecànica; núm. 1.3. Impost sobre l'increment de valor dels terrenys de naturalesa 
urbana; núm. 1.4. Impost sobre activitats econòmiques; núm. 2.1. Impost sobre 
construccions, instal·lacions i obres; núm. 3.1. Taxes per serveis generals; núm. 
3.2. Taxes per serveis de prevenció, extinció d'incendis i salvament; núm. 3.3. 
Taxes per serveis urbanístics; núm. 3.4. Taxes per serveis relatius a sacs i 
contenidors de runa i altres serveis mediambientals; núm. 3.5. Taxes de 
clavegueram; núm. 3.6. Taxes de mercats; núm. 3.7. Taxes pels serveis de 
registre, prevenció i intervenció sanitària relatius a animals de companyia; núm. 
3.8. Taxes per prestacions de la Guàrdia Urbana i circulacions especials; núm. 3.9. 
Taxes per serveis de cementiris i cremació; núm. 3.10. Taxes per la utilització 
privativa i l’aprofitament especial del domini públic municipal i la prestació d'altres 
serveis; núm. 3.11. Taxes per la utilització privativa o l’aprofitament especial del 
domini públic municipal, a favor d’empreses explotadores de serveis de 
subministraments d’interès general; núm. 3.12. Taxes per l’estacionament regulat 
de vehicles a la Via pública; núm. 3.13. Taxes per serveis culturals; núm. 3.14. 
Taxes per serveis especials d'enllumenat públic; núm. 3.15. Taxes per la utilització 
privada del funcionament de les fonts ornamentals; núm. 3.16. Taxes per la 
utilització privativa o l’aprofitament especial del domini públic municipal, a favor 
d’empreses explotadores de serveis de telefonia mòbil; núm. 4. Contribucions 
especials; Categories fiscals de les vies públiques de la Ciutat. Publicar aquest 
acord i el text íntegre de la modificació al Butlletí Oficial de la Província de 
Barcelona. 

 
4. Resoldre les al·legacions presentades segons informe adjunt i aprovar 

definitivament la modificació de crèdit del Pressupost General de l’Ajuntament de 
Barcelona de l’exercici 2015 (expedient 3-148/2015), consistent en suplements de 
crèdit per import de 48.387.500,00 euros i crèdits extraordinaris per import de 
90.000.000,00 euros, finançats amb Romanent de Tresoreria per a Despeses 
Generals corresponent a la Liquidació del Pressupost 2014 (aprovada per Decret 
d’Alcaldia de data 27 de febrer de 2015), de conformitat amb la distribució 
d’aplicacions pressupostàries que consta a l’expedient, referència comptable 
15100590. 

 
COMISSIÓ DE DRETS SOCIALS, CULTURA I ESPORTS 

 
5. Primer. Ratificar per part de l’Ajuntament de Barcelona com a ens consorciat 

l’acord adoptat pel Consell General del Consorci Centre de Cultura Contemporània 
de Barcelona - Casa de Caritat (CCCB), en la sessió de 22 d’abril de 2015, relatiu a 
l’aprovació de la modificació dels seus estatuts amb l’objecte d’adaptar-los a la Llei 
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27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració 
local i a la Llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del Sector Públic i 
altres mesures de reforma administrativa, segons consta en l’expedient 
administratiu annex. Segon. Deixar sense efecte els acords del Plenari del Consell 
Municipal de 14 de juliol i de 30 d'octubre de 2015 pel que fa a la designació de 
representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consell General del Consorci Centre 
de Cultura Contemporània de Barcelona - Casa de Caritat (CCCB). Tercer. Designar 
com a representants de l’Ajuntament de Barcelona al Consell General del Consorci 
del Centre de Cultura Contemporània de Barcelona - Casa de Caritat (CCCB) les 
persones següents: Im. Sr. Jaume Asens Llodrà, Sr. Ricard Vinyes Ribas i la Sra. 
Berta Sureda Berna. 

 
6. Ratificar per part de l’Ajuntament de Barcelona com a ens consorciat l’acord 

adoptat pel Consell General del Consorci de les Drassanes Reials i Museu Marítim 
de Barcelona, en la sessió de 25 de març de 2015, relatiu a l’aprovació de la 
modificació dels seus estatuts amb l’objecte d’adaptar-los a la Llei 27/2013, de 27 
de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local i a la Llei 
15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del Sector Públic i altres mesures 
de reforma administrativa, segons consta en l’expedient administratiu annex.  

 
 
COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I 
SEGURETAT I PREVENCIÓ 

 
8. Ratificar l’acord adoptat per la Mesa General de negociació en data 4 de 

desembre de 2015 relatiu a l’aplicació dels increments retributius derivats de la 
Llei 48/2015 de 29 d’octubre de Pressupostos Generals de l’Estat per l’any 2016 i 
l’acord de la Mesa de negociació de 18 de novembre de 2015, i conseqüentment, 
aprovar les modificacions de l’annex 3 del catàleg de llocs de treball (taules 
retributives) en els termes que s'adjunten a l'annex. Aplicar aquestes taules 
retributives supeditat a l’existència de dotació pressupostària suficient i amb 
efectes de l’1 de gener 2016. Autoritzar a les entitats del sector públic municipal a 
qui no resulti d’aplicació el catàleg de llocs de treball i taules retributives de 
l’Ajuntament de Barcelona a incrementar les retribucions del personal en els 
termes acordats en negociació col·lectiva i amb el límit d’un increment global de l'1 
per cent respecte a les vigents a 31 de desembre de 2015. Publicar aquest acord i 
els seus annexes a la Gaseta Municipal i al web municipal i de forma resumida al 
Butlletí Oficial de la Província. 

 
9. Resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’informació pública; 

aprovar definitivament la modificació de l’article 75 del Reglament Orgànic 
Municipal, per tal d’incloure-hi les determinacions relatives al lloc de celebració de 
les sessions del Plenari del Consell Municipal; i publicar el text íntegre de la 
modificació en el Butlletí Oficial de la Província a efectes de la seva entrada en 
vigor, de conformitat amb allò disposat a l’article 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local. 

 
10. Ratificar per part de l’Ajuntament de Barcelona com a ens consorciat l’acord 

adoptat pel Consell General del Consorci Universitat Internacional Menéndez Pelayo 
de Barcelona (CUIMPB), en la sessió de 23 de març de 2015, relatiu a l’aprovació 
de la modificació dels seus estatuts amb l’objecte d’adaptar-los a la Llei 27/2013, 
de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat de l’Administració local i a la 
llei 15/2014, de 16 de setembre, de racionalització del Sector Públic i altres 
mesures de reforma administrativa, segons consta en l’expedient administratiu 
annex. 

 
11. Ratificar l’acord adoptat pel Consell General del Consorci de Comunicació 

Local, en la sessió de 26 de març de 2015, relatiu a la dissolució i liquidació del 
Consorci de Comunicació Local. Notificar el present acord al Consorci de 
Comunicació Local i a la Diputació de Barcelona, als efectes adients. 
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12. Ratificar el Decret d’Alcaldia, de 16 de desembre de 2015, que atorga la 

medalla d’Honor al Mèrit als membres del Servei de Prevenció i Extinció d’Incendis 
i Salvament que figuren en les relacions adjuntes, en la categoria de bronze per 
haver prestat serveis sense interrupció durant 25 anys, sense cap nota 
desfavorable en els seus expedients personals, i amb els beneficis establerts a 
l’article 5.4 del Reglament d’Honors i Recompenses dels membres de la Policia 
Municipal i del Servei d’Extinció d’Incendis, de 17 de setembre de 1976. 

 
13. Aprovar, a la vista de l’informe dels serveis tècnics de l’IMI incorporat a 

l’expedient, el reconeixement de crèdit per un import 299.999,96 euros, atesa la 
necessitat d’efectuar el pagament de les factures núms. 9681005859, 9681005860 
i 9681005861 de 8 d’abril de 2015, pels imports de 26.596,80 euros (Iva inclòs), 
168.618,13 euros (IVA inclòs), 104.785,03 euros (IVA inclòs) respectivament, 
emeses per l’empresa Microsoft Ibérica, S.L., amb NIF B78603495, en concepte 
dels serveis realitzats en el contracte pel desenvolupament addicional de les 
integracions CRM amb núm. exp. C0205 2014 252, atesa la necessitat de 
regularitzar l’obligació de la despesa de l’any 2014 no reconeguda en l’exercici 
pressupostari que li corresponia; autoritzar, disposar i reconèixer l’obligació de les 
despeses per un import total de 299.999,96 euros, IVA inclòs, a favor de Microsoft 
Ibérica, S.L., amb NIF B78603495, amb càrrec a la partida pressupostària 
G/9260/62615/0900 i al pressupost de l’any 2015; notificar-ho als interessats. 

 
 

COMISSIÓ D'ECOLOGIA, URBANISME I MOBILITAT 
 

Districte de l'Eixample 
 
14. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de millora urbana per a l’ordenació de l’edificació en les 
finques dels carrers del Comte d’Urgell, núms. 29-33 i del Comte Borrell, núm. 82, 
i la creació d’un nou espai lliure públic interior d’illa, promogut per Gesdip, SA, 
amb les prescripcions, que s’incorporen d’ofici, a què fa referència l’informe de la 
Direcció de Serveis de Planejament; resoldre les al·legacions presentades en el 
tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de conformitat amb l’informe de 
l’esmentada Direcció, de valoració de les al·legacions; informes, tots dos, que 
consten a l’expedient i a efectes de motivació s’incorporen a aquest acord. 

 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

 
15. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a la definició de l’equipament destinat a 
la Llar Residencia i Residencia Assistida de la Fundació Maria Engracia Olivella 
Canals, situada al carrer Montevideo, núm. 15, promogut per la Fundació privada 
Maria Engracia Olivella Canals; requerir el promotor per tal que, en el termini 
màxim d’un any a comptar des del dia següent a la notificació del present acord, 
constitueixi la garantia de 10.729,2 euros, corresponent al 12% del valor de les 
obres d’urbanització inherents al planejament, als efectes establerts als articles 
106.3 i 107.3 de la Llei 3/2012 de 22 de febrer de modificació del Text Refós de la 
Llei d’Urbanisme, aprovat per Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, i com a 
requisit previ per a la publicació d’aquest acord. 

 
Districte de Gràcia 

 
16. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic i integral per a la concreció de la titularitat, 
tipus i ordenació de l’equipament de la Casa Vicens, situada al carrer de Les 
Carolines, núms. 18-24, promogut per Vicens Gaudi Socimi, S.A., amb les 
modificacions, respecte al document aprovat inicialment, a que fa referència 
l’informe tècnic-jurídic de la Direcció de Planejament; i resoldre les al·legacions 
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presentades en el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de conformitat 
amb l’informe de l’esmentada Direcció de valoració de les al·legacions; informes, 
tots dos, que consten a l’expedient i a efectes de motivació s’incorporen a aquest 
acord. 

 
Districte de Sant Martí 

 
17. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de Millora Urbana de l’illa delimitada pels carrers de Cristóbal 
de Moura, de Josep Pla, de Venezuela i de Puigcerdà, promogut per Alypaga SL, 
Comercial Esteve SL i Família Esteve, amb les modificacions a què fa referència 
l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament. Resoldre les al·legacions 
presentades durant el tràmit d’informació pública de l’aprovació inicial, de 
conformitat amb l’informe de l’esmentada Direcció de valoració de les al·legacions, 
informes, tots dos, que consten a l’expedient i a efectes de motivació s’incorporen 
a aquest acord. 

 
18. Aprovar definitivament, de conformitat amb l'article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de Millora Urbana del Front Consolidat d’Habitatges situat al 
carrer Ramon Turró, núms. 153-155 i 157 de Barcelona, dins l’àmbit de la 
Modificació del Pla General Metropolità per a la renovació de les àrees industrials 
del Poblenou-Districte d’activitats 22@BCN, promogut per Maramca, S.L. 

 
D) Part d'impuls i control 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Es fa constar que les Proposicions / Declaracions de Grup que es transcriuen a 

continuació tenen naturalesa d’actes d’impuls polític de l’acció del govern i no 
produeixen efectes jurídics com a actes administratius resolutoris. 

 
Del Grup Municipal de CiU: 
 
1. El Plenari del Consell Municipal acorda instar a l'alcaldessa a convocar un 

Plenari extraordinari durant el proper mes de gener, i presentar un informe sobre 
l'Estat de la Ciutat, per tractar i debatre amb temps suficient sobre les prioritats 
del govern municipal i els reptes de la nostra ciutat per als propers anys. 

 
Del Grup Municipal de C’s: 
 
2. El Plenari del Consell Municipal acorda instar al govern municipal a la 

celebració al proper plenari municipal d'un debat sobre l'estat de la ciutat, amb 
especial referència al model, situació econòmica, pla d'actuació municipal, pla 
d'inversions i objectius pressupostaris. 

 
Del Grup Municipal d’ERC: 
 
3. El Plenari del Consell Municipal acorda: - Instar a l’empresa Serveis Funeraris 

de Barcelona a activar tots els mecanismes per tal de garantir la transparència i la 
informació pel que fa a les tarifes dels serveis que es presten des d’aquesta 
empresa. - Que el Govern municipal arribi a acords amb totes les empreses que 
operen a la ciutat per tal que disposin de tarifes socials que garanteixin 
l’accessibilitat a aquests serveis a les persones amb menys recursos. - Instar a les 
empreses que treballen en l’àmbit dels serveis funeraris a Barcelona a adherir-se a 
la Junta Arbitral de Barcelona per afavorir la qualitat dels seus serveis i garantir els 
drets dels consumidors. - Que l’Ajuntament impulsi un servei específic integrat a 
l’OMIC, orientat a la informació i l’assessorament de les persones usuàries dels 
serveis funeraris.- Endegar una campanya ciutadana que inclogui les OAC's, 
insercions en mitjans de comunicació digitals i escrits, web i canals del propi 
Ajuntament, i altres mitjans que es considerin oportuns, per tal d'informar als 
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ciutadans i ciutadanes de les tarifes socials que existeixin en les diferents 
companyies en la prestació del servei funerari. 

 
Del Grup Municipal del PSC: 
 
4. El Plenari del Consell Municipal acorda: - Cercar la fórmula de col·laboració 

més adient entre l'Ajuntament de Barcelona, el Ministerio de Cultura i la 
Generalitat de Catalunya per la divulgació del llegat de la Carme Balcells. - 
Garantir, com un dels acords d'aquesta col·laboració, el trasllat del fons del llegat 
de la Carme Balcells a la ciutat de Barcelona. - Cercar i posar a disposició d'aquest 
projecte un equipament per la seva ubicació, que permeti la promoció i divulgació 
del llegat. 

 
Del Grup Municipal de la CUP: 
 
5. El Plenari del Consell Municipal acorda: Primer. Instar al govern de la 

Generalitat de Catalunya perquè suspengui l’aplicació de la Llei Orgànica 8/2013 
de Millora de la Qualitat Educativa (LOMQE) així com instar al Congrés dels 
Diputats a derogar-la tan bon punt es constitueixi. Segon. Instar al Parlament de 
Catalunya perquè debati una nova Llei d’educació de Catalunya amb la participació 
del conjunt de la comunitat educativa amb l’objectiu de promoure un servei públic 
educatiu de qualitat. Tercer. Donar suport a les iniciatives legislatives populars, 
així com la ILP d’Educació ja que obren el debat per promoure una nova llei 
d’educació per Catalunya, i facilitar els recursos necessaris perquè els diversos 
sectors de la comunitat educativa de Barcelona participin activament en els debats. 
Quart. Fer arribar aquest acord a les comissions promotores d’iniciatives 
legislatives populars existents sobre educació, així com també als representants i 
els interlocutors de la comunitat educativa de Barcelona. 

 
E) Mocions 

 
1. Aprovar l’Addenda al conveni entre l’Ajuntament de Barcelona i el Consorci 

Mar Parc de Salut de Barcelona relatiu al finançament, execució, i adscripció de les 
obres d’ampliació de l’Hospital del Mar, aprovat pel plenari del Consell Municipal el 
31 d’octubre de 2014, i signat en data 3 de novembre de 2014. Autoritzar i 
disposar la despesa per un import de 4.000.000,00 euros amb càrrec al pressupost 
i partida indicats en aquest mateix document, a favor del Consorci Mar Parc de 
Salut de Barcelona, amb NIF S0800471E, per a fer front a l’esmentada addenda. 
Facultar la Quarta Tinenta d’Alcaldia de l’Ajuntament de Barcelona per la 
formalització de l’addenda al Conveni.  

 
2. D’acord amb la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 

sostenibilitat de l’Administració Local i amb la Llei 48/2015, de 29 d’octubre, de 
Pressupostos Generals de l’Estat per a l’any 2016, i tenint en compte els informes 
de la Gerència de Recursos Humans i Organització i de la Intervenció General, es 
proposa: Aprovar que la plantilla del personal eventual de l’Ajuntament de 
Barcelona per a l’any 2016 serà de 112 places. 

 
3. Designar la Ima. Sra. Angeles Esteller Ruedas representant de l’Ajuntament 

de Barcelona al Consell Metropolità de l’Àrea Metropolitana de Barcelona en 
substitució de l’Im. Sr. Xavier Mulleras Vinzia. 

 
F) Declaració Institucional 

 
Única. El Plenari del Consell Municipal de l’Ajuntament de Barcelona acorda: 1. 

Exigir a totes les administracions públiques i judicials el desenvolupament i 
l’efectivitat de la Llei de Mesures Urgents per fer front a l’Emergència Habitacional i 
a la Pobresa Energètica, així com la resta de la legislació vigent a Catalunya sobre 
la funció social de l’habitatge. Donant compliment a les mesures que permetin 
desenvolupar una moratòria en seu judicial en l’execució de desnonament pe un 
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període mínim de 3 anys per persones i unitats familiars en situació de 
vulnerabilitat, així com procedir a l’oferta de lloguer social en els casos determinats 
per la legislació vigent. 2. Exigir a les entitats financeres i grans tenidors 
d’habitatge la mobilització del parc privat de pisos buits que es troben a les seves 
mans oferint-los en modalitat de lloguer social, sense necessitat que els habitatges 
estiguin buits des de fa dos anys. 3. Exigir a les entitats financeres i grans 
tenidors, en cas de no produir-se la mobilització, la cessió dels habitatges de la 
seva propietat al Patronat Municipal de l’Habitatge durant un període mínim de 10 
anys. Cessió que podrà ser gratuïta o onerosa per ambdues parts, en funció de 
l’estat i la localització de cada habitatge, així com el treball social i la inserció 
laboral que hagi de dur a terme l’administració. 
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COMISSIÓ DE GOVERN 

Actes 
 

Acta de la sessió del 28 de desembre de 2015, aprovada el 14 de gener de 
2016 
 

A la Sala nova de Govern de la Casa Consistorial de la Ciutat de Barcelona, el 
dia 28 de desembre de 2015 s'hi reuneix la Comissió de Govern en sessió 
ordinària, sota la presidència de l'Excma. Sra. Alcaldessa, Ada Colau Ballano. Hi 
concorren els Ims. Srs. i les Imes. Sres. Tinents/tes d'Alcaldia, Gerardo Pisarello 
Prados, Laia Ortiz Castellví, Jaume Asens Llodrà, Janet Sanz Cid, i els Ims. Srs. 
Regidors i les Imes. Sres. Regidores, Gala Pin Ferrando, Agustí Colom Cabau, 
Laura Pérez Castaño, Mercedes Vidal Lago, Josep Ma. Montaner Martorell i Eloi 
Badia Casas, assistits pel Secretari General, Sr. Jordi Cases i Pallarés, que certifica. 

 
També hi és present el Gerent Municipal, Sr. Jordi Martí Grau.  
 
Constatada l'existència de quòrum legal, la Presidència obre la sessió a les nou 

hores i trenta minuts. 
 

A) Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
 
Es dóna per llegida l'acta de la sessió anterior, celebrada el 17 de desembre de 

2015, l'esborrany de la qual ha estat tramès a tots els membres de la Comissió; i 
s'aprova. 

 
B) Part Informativa 

 
a) Despatx d'ofici 
 
En compliment del Decret d’Alcaldia, de 13 de juny de 2015, es comuniquen les 

resolucions següents: 
 

ÀREA DE DRETS SOCIALS 
 
1. (IMPD) Per resolució de la Presidenta de l'Institut Municipal de Persones amb 

Discapacitats de l'Ajuntament de Barcelona, de 17 de setembre de 2015, es 
diposa: Aprovar la formalització de l’Annex 8 del conveni marc entre l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat de l’Ajuntament de Barcelona i a l’entitat 
Associació Catalana Per a la Promoció de les Persones Sordes (ACAPPS), amb 
numero d’identificació G 60175577 pel desenvolupament del projecte “Servei 
d'Inserció Laboral per a persones amb discapacitat auditiva per a l´any 2015” que 
instrumenta l’atorgament d’una subvenció mitjançant concessió directa i amb 
caràcter excepcional de conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 6.2 de la normativa 
general reguladora de les subvencions, per un import de 43.000 euros pel total del 
període. Declarar la no-inclusió en convocatòria pública per raons d’interès públic 
justificades en els informes que consten en l’expedient. Autoritzar i disposar la 
despesa de 43.000 euros, a càrrec de la partida 0100. 2341148903 del pressupost 
de l’any 2015 de l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat condicionada a 
l’existència de crèdit adequat i suficient, equivalent al 38,05% de l’import total 
(que és de 113.000,00 euros) i de vigència fins al 31 de desembre de 2015. 
Requerir l’entitat beneficiària per tal que en un termini no superior als tres mesos 
des de la data de finalització de l’activitat o projecte subvencionat presenti la 
justificació de l’aplicació dels fons rebuts. 
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2. (IMPD) Per resolució de la Presidenta de l'Institut de Persones amb 

Discapacitat de l'Ajuntament de Barcelona, de 17 de setembre de 2015, es diposa: 
Aprovar la formalització de l’Annex 9 del conveni marc entre l’Institut Municipal de 
Persones amb Discapacitat de l’Ajuntament de Barcelona i a l’entitat l’Associació 
Catalana d’integració i desenvolupament humà, ACIDH, amb NIF G 60531100, per 
al desenvolupament del projecte “Empoderar les persones amb intel·ligència límit 
per a l’accés i el manteniment del treball al mercat laboral ordinari per a l'any 
2015“ que instrumenta l’atorgament d’una subvenció mitjançant concessió directa i 
amb caràcter excepcional de conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 6.2 de la normativa 
general reguladora de les subvencions, per un import de 60.000,00 euros pel total 
del període. Declarar la no-inclusió en convocatòria pública per raons d’interès 
públic justificades en els informes que consten en l’expedient. Autoritzar i disposar 
la despesa de 60.000,00 euros, a càrrec de la partida 0100. 2341148903. del 
pressupost de l’any 2015 de l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat 
condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient, equivalent al 50% de 
l’import total (que és de 120.000 euros) i de vigència fins al 31 de desembre de 
2015. Requerir l’entitat beneficiària per tal que en un termini no superior als tres 
mesos des de la data de finalització de l’activitat o projecte subvencionat presenti 
la justificació de l’aplicació dels fons rebuts. 

 
3. (IMPD)Per resolució de la Presidenta de l'Institut de Persones amb 

Discapacitat de l'Ajuntament de Barcelona, de 17 de setembre de 2015, es diposa: 
Aprovar la formalització de l’Annex 10 del conveni marc entre l’Institut Municipal 
de Persones amb Discapacitat de l’Ajuntament de Barcelona i la Fundació Privada 
Projecte Aura, amb NIF G63435614, per al desenvolupament del projecte Treball 
amb suport – manteniment i promoció de les persones amb discapacitat 
intel·lectual en els seus llocs de treball en empreses ordinàries per a l´any 2015”, 
que instrumenta l’atorgament d’una subvenció mitjançant concessió directa i amb 
caràcter excepcional de conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 6.2 de la normativa 
general reguladora de les subvencions, per un import de 43.000,00 euros pel total 
del període. Declarar la no-inclusió en convocatòria pública per raons d’interès 
públic justificades en els informes que consten en l’expedient. Autoritzar i disposar 
la despesa de 43.000,00 euros, a càrrec de la partida 0100. 2341148903. del 
pressupost de l’any 2015 de l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat 
condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient, equivalent al 21.37% de 
l’import total (que és de 201.200 euros) i de vigència fins al 31 de desembre de 
2015. Requerir l’entitat beneficiària per tal que en un termini no superior als tres 
mesos des de la data de finalització de l’activitat o projecte subvencionat presenti 
la justificació de l’aplicació dels fons rebuts. 

 
4. (IMPD)Per resolució de la Presidenta de l'Institut Municipal de Persones amb 

Discapacitat de l'Ajuntament de Barcelona, de 17 de setembre de 2015, es 
disposa; aprovar la formalització de l’Annex 11 del conveni marc entre l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat de l’Ajuntament de Barcelona i la Fundació 
Privada Ecom, amb NIF G 64650930, pel desenvolupament del projecte “Promoció 
de la inclusió sociolaboral de la persona amb discapacitat física per a l'any 2015”, 
que instrumenta l’atorgament d’una subvenció mitjançant concessió directa i amb 
caràcter excepcional de conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 6.2 de la normativa 
general reguladora de les subvencions, per un import de 80.000,00 euros pel total 
del període. Declarar la no-inclusió en convocatòria pública per raons d’interès 
públic justificades en els informes que consten en l’expedient. Autoritzar i disposar 
la despesa de 80.000,00 euros, a càrrec de la partida 0100. 2341148903. del 
pressupost de l’any 2015 de l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat, 
condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient, equivalent al 49. 59% de 
l’import total (que és de 161.308,46 euros) i de vigència fins al 31 de desembre de 
2015. Requerir l’entitat beneficiària per tal que en un termini no superior als tres 
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mesos des de la data de finalització de l’activitat o projecte subvencionat presenti 
la justificació de l’aplicació dels fons rebuts. 

 
5. (IMPD) Per resolució de la Presidenta de l'Institut Municipal de Persones amb 

Discapacitat de l'Ajuntament de Barcelona, de 17 de setembre de 2015, es 
disposa: Aprovar la formalització de l’Annex 12 del conveni marc entre l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat de l’Ajuntament de Barcelona i la Fundació 
Privada Tres Turons (F3T), amb NIF G 63027411 pel desenvolupament del projecte 
“Acompanyament en el procés d’inserció laboral de persones amb trastorns 
mentals per l´any 2015”, que instrumenta l’atorgament d’una subvenció 
mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional de conformitat amb els 
articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions i 6.2 de la normativa general reguladora de les subvencions, per un 
import de 30.000,00 euros pel total del període. Declarar la no-inclusió en 
convocatòria pública per raons d’interès públic justificades en els informes que 
consten en l’expedient. Autoritzar i disposar la despesa de 30.000,00 euros, a 
càrrec de la partida 0100. 23411 48903. del pressupost de l’any 2015 de l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat condicionada a l’existència de crèdit 
adequat i suficient, equivalent al 31,92% de l’import total (que és de 93.988,89 
euros) i de vigència fins al 31 de desembre de 2015. Requerir l’entitat beneficiària 
per tal que en un termini no superior als tres mesos des de la data de finalització 
de l’activitat o projecte subvencionat presenti la justificació de l’aplicació dels fons 
rebuts. 

 
6. (IMPD) Per resolució de la Presidenta de l'Institut Municipal de Persones amb 

Discapacitat de l'Ajuntament de Barcelona, de 17 de setembre de 2015, es 
disposa: aprovar la formalització de l’Annex 13 del conveni marc entre l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat de l’Ajuntament de Barcelona i la Fundació 
Privada Catalana Síndrome de Down (FCSD) pel desenvolupament del projecte 
“Inserció laboral en l'empresa ordinària de persones amb discapacitat intel·lectual 
per a l'any 2015” amb NIF G08897696 que instrumenta l’atorgament d’una 
subvenció mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional de conformitat 
amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions i 6.2 de la normativa general reguladora de les subvencions, per un 
import de 69.000,00 euros pel total del període. Declarar la no-inclusió en 
convocatòria pública per raons d’interès públic justificades en els informes que 
consten en l’expedient. Autoritzar i disposar la despesa de 69.000 euros, a càrrec 
de la partida 0100. 2341148903. del pressupost de l’any 2015 de l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat condicionada a l’existència de crèdit 
adequat i suficient, equivalent al 48,77% de l’import total (que és de 141.480,04 
euros) i de vigència fins al 31 de desembre de 2015. Requerir l’entitat beneficiària 
per tal que en un termini no superior als tres mesos des de la data de finalització 
de l’activitat o projecte subvencionat presenti la justificació de l’aplicació dels fons 
rebuts. 

 
7. (IMPD) Per resolució de la Presidenta de l'Institut de Persones amb 

Discapacitat de l'Ajuntament de Barcelona, de 17 de setembre de 2015, es 
disposa: Aprovar la formalització de l’Annex 14 del conveni marc entre l’Institut 
Municipal de Persones amb Discapacitat de l’Ajuntament de Barcelona i la Fundació 
joventut organitzada i activa (JOIA), pel desenvolupament del Projecte “Acollida i 
atenció a persones amb discapacitat derivada de trastorn mental. Itineraris 
d'inserció laboral per a l'any 2015”, amb NIF G G08901019, que instrumenta 
l’atorgament d’una subvenció mitjançant concessió directa i amb caràcter 
excepcional de conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 
de novembre, General de Subvencions i 6.2 de la normativa general reguladora de 
les subvencions, per un import de 65.500,00 euros pel total del període. Declarar 
la no-inclusió en convocatòria pública per raons d’interès públic justificades en els 
informes que consten en l’expedient. Autoritzar i disposar la despesa de 65.500 
euros a càrrec de la partida 0100. 2341148903. del pressupost de l’any 2015 de 
l’Institut Municipal de Persones amb Discapacitat condicionada a l’existència de 
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crèdit adequat i suficient, equivalent al 36,63% de l’import total (que és de 
178.834 euros) i de vigència fins al 31 de desembre de 2015. Requerir l’entitat 
beneficiària per tal que en un termini no superior als tres mesos des de la data de 
finalització de l’activitat o projecte subvencionat presenti la justificació de 
l’aplicació dels fons rebuts. 

 
ÀREA D'ECOLOGIA, URBANISME I MOBILITAT 

 
8. (IMI)Per resolució del Gerent de l’IMI, d'1 de desembre de 2015, es disposa: 

Adjudicar el contracte número 0022015CT00010067 que té per objecte el 
subministrament, implantació, i serveis de manteniment i administració de la nova 
Plataforma Multicanal d'Atenció al Ciutadà (PMAC) de l'Ajuntament de Barcelona, 
per un import total d'1.452.000,00 euros (IVA inclòs), a favor de l'empresa 
Telefónica Sol. Inform. y Comunic., S.A., NIF A78053147, d'acord amb la seva 
proposició en considerar-se l'oferta més avantatjosa. Disposar a favor de 
l'adjudicatari l'esmentada quantitat d'1.452.000,00 euros. Atès que el present 
contracte comporta despeses plurianuals, la seva autorització o realització se 
subordina al crèdit que per cada exercici autoritzin els respectius Pressupostos. 
Fixar l'import de la garantia definitiva per un import de 60.000,00 euros. 

 
b) Informes 
 

C) Part Decisòria 
 
a) Propostes d'acord 
 
Donat compte de les propostes incloses a l'ordre del dia, s'acorda: 
 

ALCALDIA 
 
1. Exercir l'opció de compra de 12 vehicles tipus furgoneta per al servei de la 

Guàrdia Urbana de Barcelona, que van ser objecte d’arrendament amb opció de 
compra, per un període de 48 mesos i un màxim de 80.000 quilòmetres, 
mitjançant el contracte de subministrament núm. 11001035, formalitzat en data 
29 d’agost de 2011, a ING Car Lease España, SA, actualment anomenat Alphabet 
España Fleet Management, SAU, amb NIF A91001438, en execució d’allò previst 
en el plec de clàusules administratives particulars de l’esmentat contracte. 
Autoritzar i disposar la despesa per un import de 51.502,44 euros (dels quals 
42.564,00 euros corresponen a l'import net i els restants 8.938,44 euros a l'IVA al 
21%), amb càrrec amb càrrec a la partida 0401 62577 13212, condicionada a 
l’existència de crèdit adequat i suficient en el pressupost de 2016. 

 
2. Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Barcelona i el 

Consorci Institut d’Estudis Regionals i Metropolitans de Barcelona per a la 
realització coordinada de l’enquesta de victimització de Barcelona i la seva àrea 
metropolitana, relativa a l’any 2015. Designar el Comissionat de Seguretat, 
Amadeu Recasens i Brunet, per a la signatura de l’esmentat conveni, així com la 
de tots els documents. 

 
3. Adjudicar a Bancsabadell Renting, SLU, amb NIF B60854932, el contracte 

15004990, que té per objecte el Lot 1 (corresponent a 6 vehicles monovolum) del 
contracte de subministrament, mitjançant arrendament, de 12 vehicles turisme 
sense distintiu per al servei de la Guàrdia Urbana de Barcelona, per un període de 
48 mesos i un màxim de 100.000 quilòmetres, desglossat en 2 lots, d’acord amb 
les previsions del plec de prescripcions tècniques, per un import de 215.158,52 
euros, IVA inclòs, dels quals 177.816,96 euros corresponen al pressupost net i 
37.341,56 euros a l’IVA, al 21%, per haver presentat l'oferta econòmicament més 
avantatjosa. Adjudicar a Alphabet España Fleet Management, SA, amb NIF 
A91001438, el contracte 15004991, que té per objecte el Lot 2 (corresponent a 6 
vehicles híbrids) del contracte de subministrament, mitjançant arrendament, de 12 
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vehicles turisme sense distintiu per al servei de la Guàrdia Urbana de Barcelona, 
per un període de 48 mesos i un màxim de 100.000 quilòmetres, desglossat en 2 
lots, d’acord amb les previsions del plec de prescripcions tècniques, per un import 
de 245.013,94 euros, IVA inclòs, dels quals 202.490,86 euros corresponen al 
pressupost net i 42.523,08 euros a l’IVA, al 21%, per haver presentat l'oferta 
econòmicament més avantatjosa. Excloure l’empresa Andacar 2000, SA, amb NIF 
A12363529, de les licitacions del lot 1 i del lot 2 (contractes 15004990 i 15004991 
respectivament), per haver presentat ambdues ofertes amb error manifest en els 
imports de les proposicions, d’acord amb els informes que consten a l’expedient. 
Aprovar el reajustament d'anualitats del contracte número 15002126, en el sentit 
d’anul·lar part de l'autorització de la despesa per un import de 35.767,33 euros 
(dels quals 29.559,78 euros corresponen a l'import net i els restants 6.207,55 
euros a l'IVA al 21%) amb càrrec a la partida 0401 20400 13211 dels pressupostos 
de 2015 i 2016; i ampliar l'autorització de la despesa pel mateix import i la 
mateixa partida, amb càrrec als pressupostos de 2019 i 2020, condicionada a 
l'existència de crèdit adequat i suficient. Disposar la despesa per import de 
460.172,46 euros (dels quals 380.307,82 euros corresponen a l'import net i els 
restants 79.864,64 euros, a l'IVA al 21%) amb càrrec a la partida 0401 20400 
13211, dels pressupostos de 2016, 2017, 2018, 2019 i 2020, subordinada la seva 
disposició al crèdit que per a cada exercici autoritzin els respectius pressupostos 
municipals. Anul·lar part de l'autorització de la despesa del contracte número 
15002126, per import de 112.104,88 euros, per baixa per adjudicacions. Requerir 
els adjudicataris dels contractes núm. 15004990 i 15004991 per tal de formalitzar-
los un cop finalitzat el termini de 15 dies hàbils, des de la notificació d'aquesta 
resolució, sense que s’hagi interposat recurs especial en matèria de contractació 
que comporti la suspensió de la formalització. Donar-ne compte a la Comissió de 
Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
 

ÀREA DE TREBALL, ECONOMIA I PLANIFICACIÓ ESTRATÈGICA 
 
4. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Scarle Daneuris Medina 

Frias (mat. 805406) entre la seva activitat municipal com a funcionària interina, 
amb la categoria professional de d’Educadora d’Escola Bressol, amb destinació a 
l’EBM L’Aliança de l’Institut Municipal d’Educació d'aquest Ajuntament, on ocupa el 
lloc de treball de Tècnica 5 – 80.50.SE.10, i l’activitat privada a Sigla Ibérica S.A., 
com a cambrera. La dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la 
jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-
se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta 
condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres 
previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 
d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, 
de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de 
la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència 
per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives 
al mateix. Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
5. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Josep Pagès Massó (mat. 

26826) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera, amb la 
categoria professional de Tècnic Superior en Dret, amb destinació a la Direcció de 
Serveis Tècnics-Jurídics de la Gerència d'Ecologia, Urbanisme i Mobilitat, on ocupa 
el lloc de treball de Tècnic 1 (80.10.SJ.10), i l’activitat pública com a professor 
associat a la Universitat Autònoma de Barcelona a temps parcial, per al curs 
acadèmic, 2015-16 des del 1 de setembre de 2015 fins al 29 de febrer de 2016. La 
dedicació a la docència universitària serà a temps parcial i haurà de desenvolupar-
se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta 
condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres 
previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 
d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, 
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de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de 
la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència 
per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives 
al mateix. Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
6. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Salvador Illa Roca (mat. 

27991), personal eventual de l’Ajuntament de Barcelona, entre la seva activitat 
municipal com a Director 2 del Grup Municipal Socialista i l’activitat pública de 
docència universitària a la Universitat de Barcelona, amb un contracte de durada 
determinada i a temps parcial, des del 22 de setembre de 2015 fins al 20 de gener 
de 2016. La seva dedicació serà a temps parcial, en horari no coincident amb el 
municipal i tenint en compte que la suma de la dedicació a aquesta activitat i a la 
municipal no podrà superar la jornada màxima de l’Administració. Autoritzar la 
compatibilitat sol·licitada pel senyor Salvador Illa Roca (mat. 27991), personal 
eventual de l’Ajuntament de Barcelona, entre la seva activitat municipal com a 
Director 2 del Grup Municipal Socialista de l’Ajuntament de Barcelona i l’activitat 
privada de docència universitària a la Fundació Blanquerna de la Universitat Ramon 
Llull, amb contracte temporal a temps parcial, des del 14 de setembre de 2015 fins 
al 9 de febrer de 2016, i des del 9 de juny fins al 17 de juliol de 2016, en tant que 
aquesta activitat secundària no figura compresa en les causes d’incompatibilitat 
previstes legalment i no resulta afectat l’interès públic. La seva dedicació no podrà 
superar la meitat de la jornada laboral vigent a l’Administració Pública i en horari 
no coincident amb el municipal. Les presents autoritzacions resten condicionades a 
l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions, limitacions de jornada 
i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, 
de 26 de novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de 
la Generalitat i d’altra normativa aplicable. I, en tot cas, perdran vigència per canvi 
de lloc de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, 
Seguretat i Prevenció. 

 
7. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. José Alberto De Gregorio Prieto 

(mat. 36558) entre la seva activitat municipal com a personal d'alta direcció, amb 
destinació a la Gerència d'Ocupació Empresa i Turisme de la Gerència de 
Presidència i Economia, on desenvolupa el lloc de treball de Gerent (10.10.GE.10), 
i l’activitat pública com a professor associat a la Universitat de Barcelona, per al 
curs acadèmic 2015-16, des del 15 de setembre de 2015 fins al 14 de setembre de 
2016. La dedicació a la docència universitària serà a temps parcial i haurà de 
desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. D’altra banda, la 
present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, 
a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de 
desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 
l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització 
perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les 
circumstàncies relatives al mateix. Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
8. Convocar la cobertura del lloc de treball de Direcció 2, adscrit a l’Oficina de la 

Gerència Municipal de l'Ajuntament de Barcelona i; aprovar les bases que han de 
regir aquesta convocatòria (I.D. S08014192). Publicar aquest acord i l’annex a la 
Gaseta Municipal, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al web de 
l’Ajuntament de Barcelona. Donar compte de la present resolució a la Comissió de 
Presidència, Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
9. Convocar la cobertura del lloc de treball de Direcció 2, adscrit a la Direcció de 

Serveis de Relacions Internacionals de la Gerència de Presidència i Economia de 
l'Ajuntament de Barcelona i; aprovar les bases que han de regir aquesta 
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convocatòria (I.D. S08009530). Publicar aquest acord i l’annex a la Gaseta 
Municipal, al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya i al web de l’Ajuntament 
de Barcelona. Donar compte de la present resolució a la Comissió de Presidència, 
Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
10. Aprovar l’expedient núm. 2015/001487 de modificacions de crèdit, 

corresponent a la relació MC – 00000244, consistent en transferències de crèdit del 
Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona de l’exercici 2015, d’import 
30.688.927,22 euros dins del Capítol I, que recullen les modificacions d’altes i 
baixes fins al dia 18 de desembre de 2015 als crèdits assignats, sense que això 
representi una esmena a la quantitat total pressupostada. Publicar aquest acord a 
la Gaseta Municipal. 

 
11. Aprovar, de conformitat amb allò previst a l’article 35.3 de les Normes 

reguladores del funcionament dels Districtes, el calendari de sessions per a l'any 
2016 dels Plenaris dels Consells de Districte: mesos de març, maig, juliol, octubre i 
desembre. 

 
12. Atorgar la subvenció a Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, amb 

DNI/NIF G-17125832, per un import de 80.000 euros, per a Suport Campanya 
Emergència Inundacions als campaments de refugiats saharauis, d'acord amb allò 
previst en l'article 6.2 de la Normativa General Reguladora de les Subvencions 
aprovada pel Consell Plenari el 17 de desembre de 2010. Declarar la no-inclusió en 
convocatòria pública donada la excepcionalitat que concorre en el projecte. 
Autoritzar, disposar i reconèixer l'obligació de la despesa per un import de 80.000 
euros, amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en aquest mateix 
document, a favor de Fons Català de cooperació al desenvolupament, amb NIF G-
17125832, per a Suport Campanya Emergència Inundacions als campaments de 
refugiats saharauis. Requerir l'entitat beneficiària per tal que, en el termini màxim 
de 3 mesos a comptar de la data final d'execució de les intervencions finalment 
finançades, presenti la justificació dels fons rebuts, així com el balanç econòmic i la 
memòria de funcionament de l'activitat subvencionada. Aquest haurà de contenir 
memòria d’actuació amb indicació de les activitats realitzades i resultats obtinguts, 
memòria econòmica justificativa del cost de les activitats realitzades i informe de 
l’auditor. 

 
13. Atorgar la subvenció a United Nations University, amb DNI/NIF W7321402E, 

per un import de 200.000,00 euros, per a l’establiment i finançament UNU-GMC, 
d'acord amb allò previst en l'article 6.2 de la Normativa General Reguladora de les 
Subvencions, aprovada pel Plenari del Consell Municipal el 17 de desembre de 
2010. Declarar la no-inclusió en convocatòria pública donada l’excepcionalitat que 
concorre en el projecte. Autoritzar, disposar i reconèixer l’obligació de la despesa 
per un import de 200.000,00 euros, amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es 
indicats en aquest mateix document, a favor de United Nations University, amb 
NIF W7321402E, per a establiment i finançament UNU-GMC. Requerir l'entitat 
beneficiària per tal que, en el termini màxim de 6 mesos, a comptar des del 
pagament de la subvenció, presenti la justificació dels fons rebuts, així com el 
balanç econòmic i la memòria de funcionament de l'activitat subvencionada. 

 
14. Aprovar l’addenda al conveni signat amb data 15 de maig de 2015, entre 

l’Ajuntament de Barcelona i l’entitat Democratizing The Future Society, SL, relatiu 
a la modificació del Pacte Tercer relatiu al canvi de denominació de la Fundació 
creada. Facultar el Primer Tinent d’Alcalde per a la signatura d’aquest document. 

 
15. Prorrogar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i 

l'Il·lustre Col·legi d'Advocats de Barcelona, per una vigència d'un any natural fins al 
31 de desembre de 2016. Ampliar l'autorització i disposició de despesa per un 
import de 30.000,00 euros amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en 
aquest mateix document, a favor de l'Il·lustre Col·legi d'Advocats de Barcelona, 
amb NIF Q-0863003-J, per al servei orientació jurídica CIE Barcelona. 
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16. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i Cruz 

Roja Española, amb NIF Q2866001G, per al finançament del Centre Cooperació per 
a la Mediterrània, que instrumenta l'atorgament d'una subvenció mitjançant 
concessió directa i amb caràcter excepcional, de conformitat amb els articles 
22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 
6.2 i 6.3 de la normativa general reguladora de les subvencions de l'Ajuntament de 
Barcelona, per un import de 45.000,00 euros. Autoritzar i disposar la despesa per 
un import de 45.000,00 euros amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats 
en aquest mateix document, a favor de Cruz Roja Española, amb NIF Q2866001G, 
per a finançament Centre Cooperació per a la Mediterrània. Facultar l'Im. Sr. 
Gerardo Pisarello Prados, Primer Tinent d'Alcaldia de l'Ajuntament de Barcelona, 
per a la signatura de l'esmentat conveni. Requerir l'entitat beneficiària per tal que, 
en el termini màxim de data 30 de juny de 2016, presenti el balanç econòmic i la 
memòria de funcionament d'aquesta i justificació dels fons rebuts. 

 
17. Autoritzar, disposar i reconèixer l'obligació de la despesa per un import de 

36.000,00 euros, amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en aquest 
mateix document, a favor de S.E. Catedral Basílica de Barcelona, amb NIF R-
0800045-G, per a Il·luminació artística exterior Catedral Barcelona. Requerir 
l'entitat beneficiària per tal que, en el termini màxim de 6 mesos a comptar des del 
pagament de la subvenció, presenti la justificació dels fons rebuts, així com el 
balanç econòmic i la memòria de funcionament de l'activitat subvencionada. 

 
18. Modificar el contracte número 12000764, adjudicat a BBVA Autorenting, SA, 

amb NIF A60028776, que té per objecte el subministrament en règim de lloguer a 
llarg termini (renting) de vehicles de l’Ajuntament de Barcelona, d’acord amb els 
motius exposats en l'informe del Cap de Serveis de Suport i amb la conformitat del 
contractista incorporada a l’expedient, de conformitat amb el que estableix l'art. 
105 i següents del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de TRLCSP i la clàusula número 
19 del plec de clàusules administratives particulars, en el sentit que es redueixi per 
un import de 20.185,51 euros (iva inclòs) dins de l’exercici 2016 respecte als 
imports consignats en el plec de clàusules administratives particulars. Anul·lar part 
de l'autorització i disposició de despesa per un import de 20.185,51 euros amb 
càrrec al Pressupost/os i Partida/es indicades en aquest mateix document. 
Requerir l'adjudicatari per tal que, en el termini màxim de 15 dies hàbils següents 
a la recepció d'aquesta notificació, comparegui per formalitzar la modificació del 
contracte a les dependències Direcció de Serveis de Gestió Econòmica. 

 
19. Prorrogar el contracte número 13001895 que té per objecte el servei de 

recepció d'alarmes i els serveis de manteniment dels sistemes de detecció 
d'incendis, alarmes de seguretat, càmeres i/o circuits tancats de TV dels edificis 
adscrits als 10 Districtes i vàries Gerències de l'Ajuntament de Barcelona, per un 
període que va des de l’1 d’abril de 2016 fins al 31 de desembre de 2016, per un 
import de 567.485,63 euros (iva inclòs), un cop aplicada l’actualització de preus 
corresponent consistent en un -0,340%, i a l’empara del que estableixen els 
articles 23 i 303 del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual 
s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, i la clàusula 
tercera del plec de clàusules administratives. Autoritzar i disposar l'esmentada 
despesa a favor d'Industrial y Privada, SA (Sevip, SA) Sociedad Española de 
Vigilancia, amb NIF A08826745, d'acord amb la seva proposició, i amb càrrec a 
la/es partida/es i al/s pressupost/os que s'indiquen en aquest mateix document 
amb el següent desglossament: pressupost net 468.996,37 euros; tipus impositiu 
del 21% d'IVA, i import de l'IVA de 98.489,26 euros; condicionada a l'existència de 
crèdit adequat i suficient en el/s pressupost/os posterior/s a l'actual. 

 
20. Rectificar l’error material detectat en el text de l’Acord aprovat per la 

Comissió de Govern de data 29/07/2015, en relació a la subvenció atorgada a 
l’entitat Universidad Autónoma de Barcelona, amb número de subvenció 
15S05223, per al projecte “Publicacions anuari processos Pau 2015 i Informe 
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Alerta 2015. Mapa de bones pràctiques municipals de construcció de pau”, i 
respecte al sistema de presentació de la justificació. De conformitat amb l’establert 
a l’art. 105.2 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú. Així, on diu: 
“Requerir l'entitat beneficiària per tal que, presenti la justificació dels fons rebuts 
en data màxima 31/03/2016, així com el balanç econòmic i la memòria de 
funcionament de l'activitat subvencionada. Aquesta haurà de contenir memòria 
d'actuació amb indicació de les activitats realitzades i resultats obtinguts i memòria 
econòmica simplificada que inclourà una relació classificada de les despeses i 
inversions de l'activitat, i relació d'altres ingressos i subvencions que hagin 
finançat l'activitat subvencionada.” Ha de dir: “Requerir l'entitat beneficiària per tal 
que presenti la justificació dels fons rebuts en data màxima 31/03/2016, així com 
el balanç econòmic i la memòria de funcionament de l'activitat subvencionada. 
Aquesta haurà de contenir la memòria d’actuació amb indicació de les activitats 
realitzades i resultats obtinguts i memòria econòmica justificativa del cost de les 
activitats que inclourà com a mínim una relació classificada de les despeses i 
inversions de l’activitat, factures o documents de valor probatori equivalent, i 
relació d’altres ingressos i subvencions que hagin finançat l’activitat 
subvencionada. 

 
21. Rectificar l’error material detectat en l’acord d’adjudicació de l’Acord Marc, 

amb número de contracte 15000387, d’adopció de tipus dels serveis d’enquestes 
d’opinió pública i altres serveis anàlegs d’utilització pels òrgans de l’Ajuntament de 
Barcelona i els seus organismes associats, i de designació d’empreses respecte als 
adjudicataris del Lot 2 que s’indicaven: així, on diu: “Lot 2: Enquestes Presencials 
al domicili / a un lloc determinat: Análisis e Investigación, S.L.; Instituto Apolda, 
S.L.; Opinòmetre, S.L; Institut d'Estudis i Professions, S.L.; Institut d'Estudis i 
Professions, S.L.; Instituto DYM, Investigaciones y Asesoramiento Económico en 
Distribución, Mercados y Ventas, S.A.; GAPS Política i Societat, S.L.; ODEC, Centre 
de Càlcul i Aplicacions Informàtiques, S.A,; Psyma Iberica Marketing Research, 
S.L.;.” Ha de dir “Lot 2: Enquestes Presencials al domicili / a un lloc determinat: 
Análisis e Investigación, S.L.; Instituto Apolda, S.L.; Opinòmetre, S.L; Institut 
d'Estudis i Professions, S.L.; Instituto DYM, Investigaciones y Asesoramiento 
Económico en Distribución, Mercados y Ventas, S.A.; GAPS Política i Societat, S.L.; 
GESOP, Gabinet d’Estudis Socials i Opinió Pública, SL; Psyma Iberica Marketing 
Research, S.L. 

 
22. Informar favorablement les actuacions d’inversions relacionades en el 

document de 28 de desembre de 2015. 
 
23. Adquirir a títol de compravenda, al Sr. Juan Antonio Arias López (DNI núm. 

37305170K) -titular del 100% del ple domini-, l’habitatge quart segona de la finca 
situada al núm. 45 del carrer Robador (finca registral 1.240 del Registre de la 
Propietat núm. 3 de Barcelona); aprovar com a preu de la compravenda l’import 
de 56.000 euros; lliurar al Patronat Municipal de l’Habitatge la quantitat de 56.000 
euros, amb càrrec a l’obligació reconeguda al seu favor per decret de 31 de 
desembre de 2014, assentament 7000424875 del pressupost municipal de l’any 
2014, encarregant-li el pagament de l’esmentada adquisició; formalitzar la 
compravenda; i inscriure-la en el Registre de la Propietat. 

 
24. Consignar la quantitat d’1.451.057,75 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui, un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora, en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit, en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciós Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya núm. 
445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de l’immoble del 
carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 108.3 de la Llei 
29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, disposar i obligar 
l’import de d’1.451.057,75 euros a favor de favor de la societat Vidanueva 
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Inmuebles, S.L. (NIF B97882799) titular del ple domini de l’entitat registral núm. 
16 habitatge planta tercera porta quarta (finca registral 32533) i de les subentitats 
1, 8 i 20 corresponents a les places d’aparcament PK01 soterrani -2, PK08 
soterrani -2, PK26 soterrani -4, respectivament (finques registrals 32534, 32541 i 
32553) ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63.  

 
25. Consignar la quantitat de 697.444,54 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contencioso-administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar per import de 697.444,54 euros a favor de favor de la Sra. 
Margarita Cuixart Villa amb DNI núm. 46111508-G titular del ple domini de de 
l’entitat núm. 8, habitatge de la planta primera porta quarta (finca registral 
32525), subentitat núm. 19, plaça d’aparcament núm. 25, planta soterrani -4 
(finca registral 32552), i de la subentitat núm. 23, plaça d’aparcament núm. 31, 
planta soterrani -4 (finca registral 32556) ubicades a l’immoble del carrer 
Dalmases, núm. 63. 

 
26. Consignar la quantitat d'1.572.306,77 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar per import d'1.572.306,77 euros a favor la societat Promocions 
Vall d'Adrall, SL (NIF B62987722) titular del ple domini de l’entitat núm. 2, 
habitatge de la planta baixa porta primera (finca registral 32519), entitat núm. 7, 
habitatge planta primera porta tercera (finca registral 32524), subentitat núm. 3, 
plaça d’aparcament núm. 3 planta soterrani -2 (finca registral 32536), subentitat 
núm. 15, placa d’aparcament núm. 19, planta soterrani -3. (finca registral 32548), 
ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
27. Consignar la quantitat de 657.382,46 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar per import de 657.382,46 euros a favor del Sr. Miguel Valdivia 
Molina amb DNI núm. 38523350Y, de la Sra. Josefa Gómez Fernández amb DNI 
núm. 38390861C i de la Sra. Ruth Valdivia amb DNI núm. 46239761D titulars del 
ple domini de l’entitat núm. 12 habitatge de la planta segona porta quarta (finca 
registral 32529) i la subentitat núm. 16, plaça d’aparcament núm. 20, planta 
soterrani -3 (finca registral 32549), ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, 
núm. 63.  

 
28. Consignar la quantitat de 696.706,34 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
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favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import de 696.706,34 euros a favor de favor de la societat Clos 
Montserrat, S.A. amb NIF núm. A-59136317 titular del ple domini de l’entitat 
número 6 corresponent a l’habitatge primer segona (registral 32.523) i la 
subentitat número 14 corresponent a les places d’aparcament 16, 17, 18 (registral 
32.547) ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
29. Consignar la quantitat de 716.124,25 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import de 716.124,25 euros, a favor de favor de la Sra. Isabel 
Escobar Simarro, amb DNI núm. 37.667.039-P titular del ple domini de l’entitat 
número 11 corresponent a l’habitatge segon tercera (registral 32.528) i la 
subentitat número 13 corresponent a la plaça d’aparcament 15 (registral 32.546) 
ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
30. Consignar la quantitat d'1.462.601,94 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import d'1.462.601,94 euros a favor de la societat Círculo de 
Investigación y Desarrollo S.L., amb NIF núm. B-61715074 titular del ple domini 
de l’entitat número 15 corresponent a l’habitatge tercer tercera (registral 32.532) i 
la subentitat número 5 corresponent a la plaça d’aparcament 5 (registral 32.538), 
ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
31. Consignar la quantitat de 902.332,91 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contencioso-administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import de 902.332,91 euros, a raó de sisenes parts entre ells, a 
favor del Sr. Ignacio Corcoy Bidasolo, amb DNI núm. 39.152.184-C; la Sra. María 
Luisa Corcoy Bidasolo, amb DNI núm. 17.842.558-D; el Sr. Jaime José Rafael 
Corcoy Bidasolo, amb DNI núm. 17.849.695-Q; el Sr. Luís María Modesto Corcoy 
Bidasolo, amb DNI núm. 17.854.667-C, la Sra. Maria Belén Teresa Corcoy 
Bidasolo, amb DNI núm. 46.112.230-J; i la Sra. Marta Pilar Corcoy Bidasolo, amb 
DNI núm. 46.124.482-Y titulars del ple domini de l’entitat número 3 corresponent 
a l’habitatge baixos segona (registral 32.520) i la subentitat número 4 
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corresponent a la plaça d’aparcament 4 (registral 32.537)ubicades a l’immoble del 
carrer Dalmases, núm. 63. 

 
32. Consignar la quantitat de 256.635,16 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar per import de 256.635,16 euros a favor del Banco Bilbao Vizcaya 
Argentaria, SA amb CIF núm. A-48265169 titular del ple domini de les subentitats 
número 18, 21, 22, 24 i 25 (registrals 32551, 32554, 32555, 32557 i 32558, 
respectivament) corresponent a les places d’aparcament 22, 23 , 24, 27, 28, 29, 
30, 32 i 33, ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
33. Consignar la quantitat d'1.396.706,23 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contencioso-administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar d'1.396.706,23 euros, al Sr. Arturo de Trincheria Simón, amb 
NIF núm. 46139382-W titular del ple domini de l’habitatge tercer primera (registral 
32530) i les places d’aparcament 2 i 9 (registrals 32535 i 32542) ubicades a 
l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
34. Consignar la quantitat de 640.023,08 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar import de 640.023,08 euros a favor de la Sra. Olga Giró de la 
Iglesia, amb NIF núm. 52217876-X titular del ple domini de l’habitatge segon 
primera (registral 32526) i la plaça d’aparcament 13 (registral 32544) ubicades a 
l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
35. Consignar la quantitat d'1.543.904,73 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contencioso-administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar import d'1.543.904,73 euros a favor la Sra. Elena Abelló Riera i 
al Sr. Juan Villamayor Torra, en la proporció del 75% i del 25%, respectivament, 
amb NIF núm. 46226611-S i 46108901-L titulars del ple domini de l’habitatge 
baixos tercera (registral 32521) i la plaça d’aparcament 7 (registral 32540)) 
ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 
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36. Consignar la quantitat de 629.247,08 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contenciosa administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import de 629.247,08 euros a la societat Inmaudi, S.A. (NIF 
A60548195), titular del ple domini de l’entitat número 5 corresponent a l’habitatge 
primer primera (registral 32.522) i la subentitat número 10 corresponent a les 
places d’aparcament 10, 11 i 12 (registral 32.543) ubicades a l’immoble del carrer 
Dalmases, núm. 63. 

 
37. Consignar la quantitat de 55.428,00 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contencioso-administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import de 55.428,00 euros a favor del Sr. Alfonso Cebrian i 
Diaz, amb DNI núm. 37362725F titular del ple domini de la subentitat número 26 
corresponent a la plaça d’aparcament 34 (registral 32.559) ubicades a l’immoble 
del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
38. Consignar la quantitat d'1.514.284,24 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contencioso-administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import d'1.514.284,24 euros a favor del Sr. Nicolas de 
Trincheria i Simon, amb DNI núm. 46129477X, titular del ple domini de l’entitat 
número 14 corresponent a l’habitatge tercer segona (registral 32.531), la 
subentitat número 6 corresponent a la plaça d’aparcament 6 (registral 32.539) i la 
subentitat número 17 corresponent a la plaça d’aparcament 21 (registral 32.550) 
ubicades a l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 

 
39. Consignar la quantitat de 696.685,68 euros amb càrrec a la partida 

pressupostària que es determina en el present document per a fer front a les 
obligacions dimanants de la resolució que s’escaigui un cop s’obtingui informe 
favorable de la Comissió Jurídica Assessora en el procediment de responsabilitat 
patrimonial actualment en tràmit en relació amb la Sentència de la Secció 3ª de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
núm. 445, de 23 de maig de 2003, que ordenà l’enderroc de la totalitat de 
l’immoble del carrer Dalmases núm. 63, en previsió del que determina l’article 
108.3 de la Llei 29/1998, de la Jurisdicció contencioso-administrativa. Autoritzar, 
disposar i obligar l’import de 696.685,68 euros a favor de la Sra. Mercedes Barco i 
Vara, amb DNI núm. 12246228Q titular del ple domini de l’entitat número 10 
corresponent a l’habitatge segon segona (registral 32.527) i la subentitat número 
12 corresponent a la plaça d’aparcament 14 (registral 32.545) ubicades a 
l’immoble del carrer Dalmases, núm. 63. 
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40. Acordar la cessió onerosa d’ús, a favor de l’Associació de Veïns i Veïnes Bon 

Pastor, CIF G-58199696, del local situat a la planta baixa de la finca del carrer de 
Tàrrega núm. 2, per un termini de 4 anys, per a poder desenvolupar un nou 
projecte de solidaritat amb els veïns i veïnes del barri, d’acord amb les condicions 
del document annex, que s’aprova; sotmetre l'expedient a informació pública 
durant un termini de vint dies i, si no s'hi formulen reclamacions o al·legacions, 
procedir a la cessió de l’ús; i formalitzar la cessió en document administratiu. 

 
41. Autoritzar i disposar la despesa i reconèixer l’obligació de pagament de 

926.358,90 euros, més l’IVA corresponent, que ascendeix a 194.535,37 euros, 
fent un total d'1.120.894,27 euros, en concepte de pagament a compte de la 
quota d’urbanització del projecte de reparcel·lació del subsector 6 del PMU per a la 
Reforma Interior del Sector Perú- Pere IV; i abonar l’esmentada quantitat a la 
Junta de Compensació del Subsector 6 Perú- Pere IV, amb NIF V64070139. 

 
42. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i 

l'Institut Català del Sòl (Incasòl), per la realització del Projecte Promoció 
Metropolitana Barcelona-Catalonia, que instrumenta l'atorgament d'una subvenció 
mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional, de conformitat amb els 
articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions i 6.2 i 6.3 de la normativa general reguladora de les subvencions de 
l'Ajuntament de Barcelona, per un import de 82.250 euros; declarar la no-inclusió 
en convocatòria pública per raons d'interès públic justificades en els informes que 
consten a l'expedient; autoritzar i disposar la despesa de 82.250 euros, equivalent 
al 50% del cost total del Projecte corresponent a 164.500,00 euros; requerir 
l’entitat beneficiària per tal que, en el termini màxim de 3 mesos, a comptar des 
de la finalització de l’activitat realitzada, presenti la justificació de l’aplicació dels 
fons rebuts; facultar el Regidor d’Ocupació, Empresa, Comerç i Turisme, Im. Sr. 
Agustí Colom i Cabau, per a la signatura del conveni.  

 
43. Aprovar el conveni entre l’Ajuntament de Barcelona i Circuits de Catalunya, 

SL per a la col·laboració en l’àmbit de la promoció del món del motor, la projecció 
internacional de Barcelona i la promoció econòmica al voltant del Circuit de 
Barcelona-Catalunya, que instrumenta l’atorgament d’una subvenció mitjançant 
concessió directa i amb caràcter excepcional, de conformitat amb els articles 
22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 
6.2 i 6.3 de la normativa general reguladora de les subvencions de l’Ajuntament de 
Barcelona, per un import de 6.000.000 euros; declarar la no-inclusió en 
convocatòria pública per raons d’interès públic justificades en els informes que 
consten a l’expedient; autoritzar i disposar la despesa plurianual de 6.000.000 
euros, distribuïts en 2.500.000,00 euros per a 2015 i 3.500.000,00 euros per a 
2016, equivalent al 7,4% del cost total del Pla d’Acció 2015-2016 per import de 
78.453.003,69 euros; requerir l’entitat beneficiària per tal que, en el termini 
màxim de 3 mesos, a comptar des de la finalització de l’activitat realitzada, 
presenti la justificació de l’aplicació dels fons rebuts, de conformitat amb el pacte 
cinquè del conveni; facultar l'Im. Sr. Regidor d’Ocupació, Empresa, Comerç i 
Turisme, Agustí Colom i Cabau, per a la signatura del conveni. 

 
44. Aprovar l'encàrrec de gestió a Barcelona Activa SAU SPM per a l’assistència 

tècnica en la implementació de les activitats de promoció econòmica de la ciutat 
consistents en l’atenció a delegacions econòmiques, la gestió de projectes 
d’inversió, les accions de dinamització i fidelització de la comunitat internacional 
resident a Barcelona i les activitats de promoció, donant suport tècnic amb els seus 
propis recursos humans, tècnics i econòmics, en la dimensió que sigui necessària 
per a garantir el seu adequat funcionament, dotant l’estructura tècnica i prestant el 
suport administratiu que sigui requerit. 

 
45. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i 

Metròpolis Centre especial de Treball, SL per la realització del Programa Temps de 
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Barri, Temps per tu, dirigit a la millora de la conciliació familiar, laboral i personal 
de les famílies que tenen cura de persones amb especials dificultats; facultar el 
Comissionat d'Economia Cooperativa, Social i Solidària, Sr. Jordi Via i Llop, per a la 
signatura del conveni. 

 
46. Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Barcelona, el 

Servei Català de la Salut i l’Hospital Universitari de la Vall d’Hebron per a 
l’autorització provisional de l’ocupació d’un espai de la finca municipal situada en el 
passeig de la Vall d’Hebron núm. 138-160 per a la instal·lació d’un heliport que 
doni servei a l’Hospital Universitari de la Vall d’Hebron; autoritzar l’esmentada 
ocupació provisional, segons els termes derivats del referit Conveni; i facultar la 
Ima. Sra. Mercedes Vidal i Lago, Regidora del Districte d’Horta-Guinardó, per a la 
seva formalització. 

 
47. Aprovar l'addenda al conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de 

Barcelona i l'Associació per a la Promoció de Sistemes Socioeconòmics Cooperatius 
PROCOOP, amb CIF G-66460916, per a l'execució del Projecte "Implementació i 
desenvolupament del sistema integral cooperatiu Alencop: Ocupació i creació 
d'empresa", que instrumenta l'atorgament d'una subvenció mitjançant concessió 
directa i amb caràcter excepcional, de conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 
de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 6.2 i 6.3 de la 
normativa general reguladora de les subvencions de l'Ajuntament de Barcelona, 
per un import de 241.368,11 euros. Autoritzar i disposar la despesa per un import 
de 241.368,11 euros amb càrrec a la partida 0201-48903-24114, distribuïts en 
43.066,71 euros per a 2015 i 198.301,40 euros per a 2016 a favor de l'Associació 
per a la Promoció de Sistemes Socioeconòmic Cooperatius PROCCOP, amb CIF 
G66460916. Declarar la no-inclusió en convocatòria pública per raons d'interès 
públic justificades en els informes que consten a l'expedient. Requerir l'entitat 
beneficiària per tal que, en el termini màxim de 3 mesos a partir de la finalització 
de l'activitat realitzada, presenti la justificació de l'aplicació dels fons rebuts, de 
conformitat amb el regulat al conveni. Facultar la Segona Tinent d'Alcaldia, Ima. 
Sra. Laia Ortiz Castellví i el Regidor d'Ocupació, Empresa Comerç i Turisme, Im. 
Sr. Agustí Colom Cabau per a la signatura de l'addenda al conveni. 

 
48. Aprovar l’Estratègia Eix Besòs en el marc de la convocatòria EDUSI - 

Desenvolupament Urbà Sostenible i Integrat, cofinançada pel Programa Operatiu 
FEDER de creixement sostenible 2014-2020 regulada per l’Ordre MAP/2427/2015; 
autoritzar la presentació de sol·licitud d’ajut davant el Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas; facultar el Gerent Municipal per la signatura de tots els 
documents relatius al Programa. 

 
49. Aprovar l’expedient núm. 3-190/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en generació de crèdit per majors ingressos del Pressupost General de 
l’Ajuntament de Barcelona per a l’exercici 2015, provinents de l’Àrea Metropolitana 
de Barcelona, en concepte de Taxa Metropolitana de tractament de residus, per 
import de 3.687.794,31 euros, de conformitat amb la documentació i amb la 
distribució d’aplicacions pressupostàries que consta a l’expedient, referència 
comptable 15121595. Donar-ne compte a la Comissió d’Economia i Hisenda. 

 
50. Aprovar l’expedient núm. 3-191/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en transferències de crèdit del Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona de 
l’exercici 2015, d’import 888.277,11 euros, per atendre despeses a per la 
formalització dels cobraments dels lloguers de locals i habitatges de l’Ajuntament 
per part de Foment de Ciutat SA, de conformitat amb la documentació i amb la 
distribució d’aplicacions pressupostàries que consta a l’expedient, referència 
comptable núm. 15121591. 

 
51. Aprovar l’expedient núm. 3-192/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en transferències de crèdit del Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona de 
l’exercici 2015, d’import 1.198.351,25 euros, per atendre despeses de lloguers de 
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locals gestionats pel Patronat Municipal de l’Habitatge, de conformitat amb la 
documentació i amb la distribució d’aplicacions pressupostàries que consta a 
l’expedient, referència comptable núm. 15121691. 

 
52. Aprovar l’expedient núm. 3-193/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en transferència de crèdit del Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona de 
l’exercici 2015, d’import 57.780,00 euros, per atendre la dotació de l’actuació 
inversora P.01.7014.01 “Arquebisbat de Barcelona. Eficiència energètica” de la 
Gerència de Recursos, de conformitat amb la documentació i amb la distribució 
d’aplicacions pressupostàries que consta a l’expedient, referència comptable núm. 
15121791. 

 
53. Aprovar l’expedient núm. 3-194/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en transferències de crèdit del Pressupost General de l’Ajuntament de Barcelona de 
l’exercici 2015, d’import 112.132,58 euros, per atendre despeses de diversos 
orgànics, de conformitat amb la documentació i amb la distribució d’aplicacions 
pressupostàries que consta a l’expedient, referència comptable núm. 15121891. 

 
54. Aprovar els requisits exigibles a les entitats col·laboradores de l’Ajuntament 

de Barcelona en el cobrament dels tributs, taxes, preus públics i multes que 
s’indiquen a continuació: 1. ser entitat financera registrada en el Banc d’Espanya; 
2. acreditar disposar d’un mínim de 50 oficines en el terme municipal de 
Barcelona; 3. estar adherida a “Red.es”; 4. tenir un volum d’ingressos domiciliats 
relatius a l’Ajuntament de Barcelona superior a 10.000.000,00 euros, 5. subscriure 
el “Protocol de col·laboració per a la prestació del servei de cobrament de tributs, 
preus públics i multes” que s’annexa i s’aprova; i facultar l'Im. Sr. Gerardo 
Pisarello Prados, Primer tinent d’Alcaldia de Treball, Economia i Planificació 
estratègica i el Sr. Jordi Ayala Roqueta, Gerent de Presidència i Economia, de 
manera indistinta, per a la fixació de les comissions a aplicar per les entitats 
col·laboradores per la prestació dels serveis objecte de les condicions específiques 
del Protocol, establint com a límit les comissions vigents per a l’exercici 2015; la 
signatura dels protocols de col·laboració amb les entitats financeres; i els actes 
que se’n puguin derivar. 

 
55. Ampliar l'autorització i disposició de despesa per un import de 2.920.813,40 

euros amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en aquest mateix 
document, a favor de l'Àrea Metropolitana de Barcelona, amb NIF P0800258F, per 
a AMB. Cess. Tributs i F. Complement Finançam 2015. 

 
 

ÀREA DE DRETS SOCIALS 
 
56. Aprovar el conveni entre l’Ajuntament de Barcelona i la Diputació de 

Barcelona, amb NIF núm. P0800000B, per regular els termes de la col·laboració 
necessària entre l’Àrea d’Atenció a les Persones de la Diputació de Barcelona i la 
Direcció d’Intervenció Social de l’Àrea de Drets Socials de l’Ajuntament de 
Barcelona, per fer ús de vint places del programa del Servei d’Acolliment i 
Urgències per a la Vellesa (SAUV). Facultar la Ima. Sra. Laia Ortiz Castellví, 
Regidora de l’Àrea de Drets Socials i Segona Tinenta d’Alcaldia de l’Ajuntament de 
Barcelona, per a la signatura de l’esmentat Conveni, així com la de tots aquells 
documents que se’n derivin. 

 
57. Autoritzar la despesa de 90.010,64 euros, dels quals 74.388,96 euros són 

pressupost net i 15.621,68 euros són en concepte d’IVA al tipus del 21%, amb 
càrrec al pressupost i partida 0201 48903 23231, amb el desglossament següent: 
l’any 2015 per import de 54.006,39 euros, dels quals 44.633,38 euros són 
pressupost net i 9.373,01 euros són en concepte d’IVA al tipus del 21% i l’any 
2016 per import de 36.004,25 euros, dels quals 29.755,58 euros són pressupost 
net i 6.248,67 euros són en concepte d’IVA al tipus del 21%, subordinat al crèdit 
que per a aquest exercici autoritzin els pressupostos municipals, per a fer front a 
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les despeses de pagament d’ajudes per gestionar el programa “Vacaciones para 
mayores” 2015-2016 (Destins Balears i Canàries), derivada del conveni signat el 
30 de novembre de 1990 entre l’Ajuntament de Barcelona i l’Instituto de Mayores 
y Servicios Sociales, que aniran destinades a les persones que reuneixin els 
requisits establerts a la clàusula primera del conveni. Disposar la despesa, per 
import de 90.010,64 euros, IVA del 21% inclòs, a favor de Iberia L.A.E.SA. 
Operadora Gowaii Vacation Holding SLNEX Continental Holdings SL. Integracion 
Ag. de Viajes SA. UTE Ley (comercialment anomenada UTE Mundiplan), amb NIF 
núm. U87382537, entitat adjudicatària dels serveis d’organització, gestió i 
execució de l’esmentat programa de vacances. 

 
58. Aprovar l’encàrrec de gestió a l'Institut d’Estudis Regionals i Metropolitans 

de Barcelona (IERMB) per a l’elaboració de cinc estudis vinculats amb les 
condicions de vida, el nivell de renda, el nivell d’ingressos, la situació laboral i el 
seu impacte en la salut de la població barcelonina. Autoritzar i disposar la despesa 
de 243.600,00 euros, dels quals 121.800,00 euros corresponen a l’exercici 2015 i 
121.800,00 euros a l’exercici 2016 condicionat a l’existència de crèdit adequat i 
suficient, amb càrrec a la partida 0201 22707 23012 dels pressupostos municipals 
de 2015 i 2016, a favor de l’Institut d’Estudis Regionals i Metropolitans de 
Barcelona, amb NIF núm. P0800013E, per a l’encàrrec de gestió abans indicat. 
Facultar el Sr. Ricard Fernández Ontiveros, Gerent de l’Àrea de Drets Socials, per a 
la signatura de l’encàrrec, així com la de tots aquells documents que se’n derivin. 

 
 

ÀREA DE DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I TRANSPARÈNCIA 
 
59. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i la 

Fundació Pere Tarrés, amb NIF R-5800395-E, per a la realització del projecte 
Recolzament a l'educació en el lleure a Barcelona, que instrumenta l'atorgament 
d'una subvenció mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional, de 
conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, 
General de Subvencions i 6.2 i 6.3 de la normativa general reguladora de les 
subvencions de l'Ajuntament de Barcelona, per un import de 76.054,00 euros. 
Autoritzar i disposar la despesa per un import de 76.054,00 euros amb càrrec al/s 
pressupost/os i partida/es indicats en aquest mateix document, a favor de 
Fundació Pere Tarrés, amb NIF R5800395E, per al projecte Recolzament a 
l'educació en el lleure a Barcelona. Facultar les Imes. Sres. Laia Ortiz Castellví, 
Regidora de Drets Socials, i Gala Pin Ferrando, Regidora de Participació i Districtes 
per a la signatura de l'esmentat conveni. Requerir l'entitat beneficiària per tal que, 
en el termini màxim de 6 mesos a partir del pagament de la subvenció, presenti el 
balanç econòmic i la memòria de funcionament d'aquesta i justificació dels fons 
rebuts. 

 
60. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i 

Federació de Colles Sant Medir, amb NIF G-58298555, per al Projecte Sant Medir 
2015, que instrumenta l'atorgament d'una subvenció mitjançant concessió directa i 
amb caràcter excepcional, de conformitat amb els articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions i 6.2 i 6.3 de la normativa 
general reguladora de les subvencions de l'Ajuntament de Barcelona, per un 
import de 34.360,00 euros. Autoritzar i disposar la despesa per un import de 
34.360,00 euros, amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en aquest 
mateix document, a favor de Federació de Colles Sant Medir, amb NIF G- 
58298555, per a Projecte Sant Medir 2015. Facultar, indistintament, l'Im. Sr. Eloi 
Badia Casas, Regidor del Districte de Gràcia, la Ima. Sra. Gala Pin Ferrando, 
Regidora de Participació i Districtes i l'Im. Sr. Gerardo Pisarello Prados, Regidor del 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi, per a la signatura de l'esmentat conveni. Requerir 
l'entitat beneficiària per tal que, en el termini màxim de 6 mesos a partir del 
pagament de la subvenció, presenti el balanç econòmic i la memòria de 
funcionament d'aquesta i justificació dels fons rebuts. 
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61. Encarregar a l’Institut Barcelona Esports l’atorgament d’una subvenció en la 
quantia de 250.000,00 euros per fer front a les despeses realitzades fins a la data 
en la preparació de la candidatura de la Ryder Cup 2022, d’acord amb l’informe 
justificatiu que consta a l’expedient notificar aquest acord a l’Institut Barcelona 
Esports per al seu coneixement i efectes. 

 
Districte de Ciutat Vella 

 
62. Compensar econòmicament el concessionari per tal de restablir l’equilibri 

econòmic financer de la gestió de serveis públics en al modalitat de concessió per a 
la gestió i explotació del Centre Cívic Barceloneta, concessió número 14C00011; 
autoritzar, disposar i obligar la despesa en la quantitat de 911,48 euros amb càrrec 
al Pressupost/os i Partida/es indicades en aquest mateix document a Progess 
Projec. Gestió Serveis Socials, NIF: B59960526, en concepte de pagament a 
compte, sense perjudici dels posteriors reajustaments o devolucions que 
corresponguin. Motiu: Compensació al concessionari per donar compliment a la 
política pública de l’Ajuntament de Barcelona adreçada a persones en situació 
d’atur. 

 
63. Compensar econòmicament el concessionari per tal de restablir l’equilibri 

econòmic financer de la gestió de serveis públics en la modalitat de concessió per a 
la gestió i explotació del Centre Cívic Drassanes, concessió número 14C00031; 
autoritzar, disposar i obligar la despesa en la quantitat de 608,02 euros amb càrrec 
al Pressupost/os i Partida/es indicades en aquest mateix document a Progess 
Projec. Gestió Serveis Socials, NIF B59960526, en concepte de pagament a 
compte, sense perjudici dels posteriors reajustaments o devolucions que 
corresponguin. Motiu: Compensació al concessionari per donar compliment a la 
política pública de l’Ajuntament de Barcelona adreçada a persones en situació 
d’atur. 

 
64. Compensar econòmicament al concessionari per tal de restablir l’equilibri 

econòmic financer de la Gestió de serveis públics en la modalitat de concessió per 
a la gestió i explotació dels serveis públics de promoció, dinamització i organització 
de les activitats de caire cultural, artístic i sociocultural en el Centre Cívic Convent 
de Sant Agustí, concessió número 14C00032; autoritzar, disposar i obligar la 
despesa en la quantitat de 620,22 euros amb càrrec al Pressupost/os i Partida/es 
indicades en aquest mateix document a Transit Projectes SL, NIF B5948935, en 
concepte de pagament a compte, sense perjudici dels posteriors reajustaments o 
devolucions que corresponguin. Motiu: Compensació al concessionari per donar 
compliment a la política pública de l’Ajuntament de Barcelona adreçada a persones 
en situació d’atur. 

 
65. Compensar econòmicament el concessionari per tal de restablir l’equilibri 

econòmic financer de la gestió de serveis públics en la modalitat de concessió per a 
la gestió i explotació dels serveis públics de promoció, dinamització i organització 
de les activitats de caire cultural, artístic i sociocultural en el Centre Cívic Pati 
Llimona, concessió número 14C00033; autoritzar, disposar i obligar la despesa en 
la quantitat de 2.616,96 euros amb càrrec al Pressupost/os i Partida/es indicades 
en aquest mateix document a Transit Projectes SL, NIF B59489351, en concepte 
de pagament a compte, sense perjudici dels posteriors reajustaments o 
devolucions que corresponguin. Motiu: Compensació al concessionari per donar 
compliment a la política pública de l’Ajuntament de Barcelona adreçada a persones 
en situació d’atur. 

 
66. Ampliar l'autorització i disposició de despesa per un import de 29.350,20 

euros amb càrrec al pressupost i partida indicats en aquest mateix document, a 
favor de Diputació de Barcelona, amb NIF P0800000B, per l'assumpció de les 
despeses derivades de les actuacions de conservació i manteniment de les 
instal·lacions, subministraments i serveis que efectua la Diputació de Barcelona en 
la superfície que ocupa la Biblioteca Francesca Bonnemaison, d'acord amb el 
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Conveni subscrit en data 17 de desembre de 2014 per part de la Diputació de 
Barcelona, Ajuntament de Barcelona i el Consorci de Biblioteques de Barcelona. 
Motiu: Assumir el pagament de la part proporcional de les despeses reals de 
conservació i manteniment de la Biblioteca Francesca Bonnemaison de l'any 2015, 
per tal de complir amb les obligacions del Conveni signat. 

 
67. Deixar sense efecte l'encàrrec de Gestió per a la realització d'obres 

d'enderrocs de diferents elements constructius a diferents emplaçaments al 
Districte de Ciutat Vella, en compliment d'ordres d'execució subsidiària dictades 
per l'òrgan competent pel restabliment de la legalitat urbanística al Centre 
d'Iniciatives per a la Reinserció (CIRE), amb CIF Q-5856204B; anul·lar 
l'autorització i disposició de la despesa per un import de 50.363,90 euros, IVA 
inclòs, amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en aquest mateix 
document, a favor del Centre d'Iniciatives per a la Reinserció (CIRE), amb CIF Q-
5856204B, per a la realització de l'esmentat encàrrec; facultar la Gerent del 
Districte per a la serva formalització; publicar-lo, un cop formalitzat, d’acord amb 
el que estableix l’apartat 3 de l’article 15 de la Llei 30/1992. 

 
Districte de l'Eixample 

 
68. Adjudicar el contracte núm. 15C00024, que té per objecte la Gestió ó i 

explotació centre cívic i casal infantil Sagrada Família del Districte de l'Eixample, 
per un import de 750.200,20 euros, de conformitat amb la proposta de valoració i 
classificació continguda en l'expedient a Serveis a les Persones Encís, SCCL, amb 
NIF F60137411, i d'acord amb la seva proposició, en ser considerada l'oferta més 
avantatjosa, sotmès a la condició suspensiva d'existència de crèdit adequat i 
suficient en el/s pressupost/os posterior/s a l'actual. Disposar la despesa del 
contracte número 15C00024 per un import de 750.200,20 € amb càrrec a la/es 
partida/es i al/s pressupost/os que s'indiquen en aquest mateix document, en 
concepte de subvenció màxima per mantenir l'equilibri econòmic, i subordinada al 
crèdit que per a cada exercici autoritzin els respectius pressupostos municipals. 
Notificar la present resolució als licitadors i publicar-la en el perfil del contractant. 
Fixar en 37.510,01 euros l'import de la garantia definitiva i retenir-lo del preu del 
contracte atesa la declaració del contractista d'acollir-se a aquesta modalitat la 
constitució de la garantia. Requerir l'adjudicatari per tal que, en el termini màxim 
de 15 dies hàbils següents a la recepció de la notificació de l'adjudicació, 
comparegui per formalitzar el contracte a les dependències Departament Recursos 
Interns. Donar-ne compte a la Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports. 

 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

 
69. Aprovar inicialment les bases particulars del Concurs de Punts de Llibre Sant 

Jordi 2016. Sotmetre a informació pública les esmentades bases particulars, per un 
termini de vint dies hàbils a comptar des de l'endemà de la seva publicació en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, d'acord amb l'article 124.2 del Decret 
179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el Reglament d'obres, activitats i 
serveis dels ens locals, per tal que els interessats puguin examinar l'expedient i hi 
puguin formular, si escau, les al·legacions que creguin adients. Tenir per 
aprovades definitivament les bases particulars en cas que transcorri l'esmentat 
termini sense que es presentin al·legacions i, en aquest cas, convocar el premi 
mitjançant la publicació d'anunci en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
Autoritzar la despesa de 900,00 euros, que anirà a càrrec a la partida 
0605.48101.33411 del pressupost de l'any 2016, per fer front a la disposició i 
lliurament d'aquests premis, condicionada a l’existència de crèdit adequat i 
suficient en el/s pressupost/os posterior/s a l’actual. 

 
Districte d'Horta-Guinardó 

 
70. Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona 

(Districte d’Horta-Guinardó) i Consell de la Joventut del Districte d'Horta-Guinardó, 
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amb NIF G59168641, per a la gestió cívica de la realització de les actuacions del 
projecte de dinamització del Consell de la Joventut del Districte d’Horta-Guinardó i 
gestió del Punt d’informació Jove, des de l'1 de gener de 2016, o l’endemà de la 
formalització del conveni si aquesta és posterior, i fins al 31 de desembre de 2017. 
Autoritzar la despesa per un import de 155.700,00 euros com a subvenció màxima 
amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en aquest mateix document, 
subordinada però al crèdit que per a cada exercici autoritzin els respectius 
pressupostos municipals. Disposar-la a favor de l’esmentada associació en 
concepte de subvenció municipal derivada de la subscripció del conveni; i facultar 
la Ima. Sra. Mercedes Vidal Lago, Regidora del Districte, per la seva formalització 
en document administratiu. REQUERIR l'entitat beneficiària per tal que, en el 
termini màxim de 6 mesos a partir del pagament de la subvenció, presenti el 
balanç econòmic i la memòria de funcionament d'aquesta i justificació dels fons 
rebuts. 

 
71. Aprovar el compromís assumit el 2 de desembre de 2014 per la Comissió de 

Seguiment del Conveni de col·laboració de 14 de febrer de 2001, signat entre la 
Diputació de Barcelona i l’Ajuntament de Barcelona, per a la cessió d’ús de les 
instal·lacions esportives i mobiliari de la zona est del recinte de les Llars Mundet i 
de l’edifici Poliesportiu, conforme al qual la Diputació de Barcelona efectua les 
obres relatives a la substitució dels tancaments perimetrals de 4 camps de futbol 
del Recinte Mundet abonant l’Ajuntament de Barcelona la despesa corresponent. 
Autoritzar, diposar i reconèixer l'obligació de la quantitat de 174.372,89 euros amb 
càrrec al pressupost i partida indicats en aquest mateix document, a favor de la 
Diputació de Barcelona, amb NIF 0800000B, en compliment de l’esmentat acord, 
com a despesa acreditada corresponent a la direcció facultativa i execució de les 
obres relatives a la substitució dels tancaments perimetrals de 4 camps de futbol 
del Recinte Mundet. 

 
Districte de Sant Andreu 

 
72. Autoritzar i disposar la despesa de 150.000,00 euros (amb el desglossament 

de 75.000,00 euros per a l’exercici 2016 i 75.000,00 euros per a l’exercici 2017) 
amb càrrec als pressupostos i partides indicats en aquest mateix document, 
condicionat a l’existència de crèdit adequat i suficient en la partida corresponent 
per a aquests exercicis, per subvencionar l'execució del projecte que té per objecte 
la gestió cívica de l'equipament municipal Casal de Barri Can Portabella; atorgar 
una subvenció, mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional, a l'entitat 
Associació Veïnal Sant Andreu Sud, amb NIF G58460338, per un import de 
150.000,00 euros, d’acord amb l’establert als articles 22.2.c) i 28, ambdós de la 
Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions, i l'art. 6.2 de la 
normativa general de subvencions de l’Ajuntament; aprovar el conveni adjunt que 
consta a l'expedient pel qual es formalitzarà l'atorgament de la subvenció; i 
facultar per a la seva signatura la regidora del Districte de Sant Andreu, Ima. Sra. 
Laia Ortíz i Castellví, així com la de tots els actes que se’n derivin; requerir l'entitat 
beneficiària per tal que faciliti tota la informació que demani l'Ajuntament, i que 
procedeixi a la justificació de la subvenció rebuda en el termini màxim de tres 
mesos, a comptar des de la data de finalització del projecte subvencionat. 

 
Districte de Sant Martí 

 
73. Revisar el preu del contracte d’acord amb la clàusula 4 de les condicions 

addicionals del contracte d'arrendament del local situat al carrer Muntanya, núms. 
16-16 bis. Prorrogar des del 25 de gener de 2016 al 24 de gener de 2017 la 
durada de l’esmentat contracte, adjudicat en data 31 de desembre de 2004 a 
Servicio de Alquileres, S.A., amb NIF A58280876. Aquesta pròrroga es realitza a 
l’empara del que estableix la condició annexa 1a. del contracte d’arrendament 
signat per ambdues parts. Autoritzar i disposar la despesa per un import de 
58.691,70 euros a favor de Servicio de Alquileres, S.A., amb NIF A58280876 en 
concepte de renda i demés despeses a càrrec de l’arrendatari que consten al 
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contracte, amb càrrec al Pressupost i partida indicades en aquest mateix 
document. Eximir de l’obligació de constituir dipòsit de garantia definitiva 
complementària. 

 
74. Ampliar l'autorització i disposició de despesa per un import de 649,44 euros 

amb càrrec al/s presupost/os i partida/es indicats en aquest mateix document, a 
favor de la Federació d'Entitats Clot i Camp de l'Arpa, amb NIF G58293150, per tal 
que la concessió mantingui el seu equilibri econòmicofinancer i no es vegi afectada 
per la subvenció als aturats per la realització de cursos de formació, culturals i 
esportius als centres cívics corresponent a l'any 2015, d'acord amb l'informe tècnic 
que consta a l'expedient d'1 de desembre de 2015. 

 
 

ÀREA D'ECOLOGIA, URBANISME I MOBILITAT 
 
75. Modificar el contracte núm. 08000529 de conformitat amb el RDL 02/2000 

TRLCP, de 16 de juny, Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. Ampliar l'autorització i disposició de despesa del contracte núm. 
08000529 que té per objecte “contracte de gestió i execució dels serveis de Neteja 
de l’Espai Públic i de recollida de Residus Municipals a la ciutat de Barcelona Zona 
est” per un import de 689.835,01 euros amb càrrec al Pressupost i Partida 
indicades en el document comptable; i disposar-la a favor d'Urbaser SA, NIF 
A79524054. Requerir l'adjudicatari per tal que, en el termini màxim de 15 dies 
hàbils següents a la recepció d'aquesta notificació, constitueixi la garantia 
definitiva complementària per un import de 27.593,40 euros, i comparegui per 
formalitzar la modificació del contracte a les dependències d'Administració 
d'Hàbitat Urbà. 

 
76. Modificar el contracte núm. 08000528 de conformitat amb el RDL 02/2000 

TRLCP, de 16 de juny, Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. Ampliar l'autorització i disposició de despesa del contracte núm. 
08000527 que té per objecte “contracte de gestió i execució dels serveis de Neteja 
de l’Espai Públic i de recollida de Residus Municipals a la ciutat de Barcelona Zona 
Nord” per un import d'1.000.205,90 euros amb càrrec al Pressupost i Partida 
indicades en el document comptable; i disposar-la a favor de CLD Servicios 
Urbanos de Tratamiento de Residuos UTE, NIF U64993256. Requerir l'adjudicatari 
per tal que, en el termini màxim de 15 dies hàbils següents a la recepció d'aquesta 
notificació, constitueixi la garantia definitiva complementària per un import de 
40.008,24 euros, i comparegui per formalitzar la modificació del contracte a les 
dependències d'Administració Ecologia Urbana. 

 
77. Modificar el contracte núm. 08000528 de conformitat amb el RDL 02/2000 

TRLCP, de 16 de juny, Text Refós de la Llei de Contractes de les Administracions 
Públiques. Ampliar l'autorització i disposició de despesa del contracte núm. 
08000528 que té per objecte “contracte de gestió i execució dels serveis de Neteja 
de l’Espai Públic i de recollida de Residus Municipals a la ciutat de Barcelona Zona 
Centre", per un import d'1.369.243,97 euros amb càrrec al Pressupost i Partida 
indicades en el document comptable; i disposar-la a favor de FCC Fomento 
Construcciones y Contratas, NIF A28037224. Requerir l'adjudicatari per tal que, en 
el termini màxim de 15 dies hàbils següents a la recepció d'aquesta notificació, 
constitueixi la garantia definitiva complementària per un import de 54.769,76 
euros, i comparegui per formalitzar la modificació del contracte a les dependències 
d'Administració d'Hàbitat Urbà. 

 
78. Modificar, de conformitat amb els articles 105 i 107 del Reial Decret 

Legislatiu 3/2011, Text Refòs de la Llei de Contractació del Sector Públic, el 
contracte número 14004547 que té per objecte “la contractació de les obres de 
substitució per adequació a la normativa de diferents trams de les barreres de 
seguretat de la ciutat de Barcelona (2014-2015), i el foment de l’ocupació de 
persones amb dificultats particulars d’inserció al mercat laboral” adjudicat a 



348 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

Constraula Enginyeria i Obres, SA, NIF A58142639 aprovat per Decret d’Alcaldia de 
4 de març de 2015, en el sentit d’ampliar el seu termini d’execució fins el 15 de 
febrer de 2016. Aprovar la redistribució del contracte 14004547 de conformitat 
amb l’article 219 del Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, en el 
sentit de minorar la consignació corresponent a l’any 2015 en 389.961,80 euros i 
augmentar la consignació del 2016 en el mateix import. Aplicar aquestes 
consignacions amb càrrec als Pressuposts i Partides indicades en el document 
comptable. Requerir l'adjudicatari per tal que, en el termini màxim de 15 dies 
hàbils següents a la recepció d'aquesta notificació, comparegui per formalitzar la 
modificació del contracte a les dependències d'Administració d'Ecologia Urbana. 
Notificar la present resolució a l'interessat. 

 
79. Resoldre el contracte número 15001164 que té per objecte la Implementació 

de programes STEM d’acord amb l’article 223 c) del Reial Decret Legislatiu 3/2011, 
de 14 de novembre, Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. Anul·lar 
l'autorització i disposició de despesa de l’esmentat contracte per un import de 
810.216,00 euros amb càrrec al Pressupost i Partida indicades en aquest mateix 
document; adjudicat a The New York Academy of Sciences, amb NIF 131-773640. 

 
80. Excloure de la present licitació la proposició presentada per l'empresa "IDP 

Ingeniería y arquitectura Iberia SLU", per no acreditar els requisits de capacitat i 
solvència assenyalats a la clàusula 6 del PCAP, i de conformitat amb l'article 62 del 
Text refós de la Llei de contractes del sector públic. Adjudicar el contracte núm. 
15001935, que té per objecte els serveis d’assistència tècnica per a l’elaboració i 
redacció del plec de prescripcions tècniques, assistència en la fase d’anàlisi 
d’ofertes i accions de seguiment de la posada en marxa, i implantació del contracte 
de serveis de neteja de l’espai públic i recollida de residus municipals a la ciutat de 
Barcelona, per un import de 704.805,29 euros, IVA inclòs, amb una baixa del 
26,90% sobre el preu de sortida, i de conformitat amb la proposta de valoració i 
classificació continguda en l'expedient a la UTE Lovic- LKS, amb NIF U66670654, i 
d'acord amb la seva proposició, en ser considerada l'oferta més avantatjosa. 
disposar a favor de l'adjudicatari l'esmentada quantitat amb càrrec a les partides i 
als pressupostos que s'indiquen en el document comptable amb el següent 
desglossament: import adjudicació 582.483,71 euros; tipus impositiu del 21% 
d'IVA, i import de l'IVA de 122.321,58 euros. Fixar en 29.124,19 euros l'import de 
la garantia definitiva; i retenir-lo del preu del contracte atesa la declaració del 
contractista d'acollir-se a aquesta modalitat de constitució de garantia. Formalitzar 
el contracte en el termini màxim de 5 dies naturals a comptar del següent al de la 
recepció per part de l'adjudicatari del requeriment per a la formalització, sempre 
que hagin transcorregut 15 dies hàbils des de la tramesa de la notificació de 
l'adjudicació i no s'hagi interposat recurs especial de contractació que impliqui la 
suspensió de la formalització o s'hagués acordat l'aixecament de la suspensió. 
Designar com a responsable del contracte el Sr. Josep Jurado. 

 
81. Anul·lar part de l'autorització de despesa del contracte núm. 15001935 que 

té per objecte els serveis d’assistència tècnica per a l’elaboració i redacció del plec 
de prescripcions tècniques, assistència en la fase d’anàlisi d’ofertes i accions de 
seguiment de la posada en marxa, i implantació del contracte de serveis de neteja 
de l’espai públic i recollida de residus municipals a la ciutat de Barcelona, per un 
import de 259.338,71 euros, amb càrrec al Pressupostos i Partides indicades en el 
document comptable. 

 
82. Autoritzar i disposar la despesa per un import de 3.852.000,00 euros amb 

càrrec al pressupost i partides indicats en aquest mateix document, a favor d'Àrea 
Metropolitana de Barcelona, amb NIF P0800258F, per a transferència de capital 
per l’execució dels projectes d’actuació relatius al CEIP Encants; Jardí Botànic. 
Mòdul de manteniment; i Carril Ciclable entre Barcelona i Esplugues, en 
compliment del "Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i l'Àrea 
Metropolitana de Barcelona per a l'establiment del calendari anual d'aportacions al 
sistema de finançament metropolità i el programa de col·laboracions en l'àmbit de 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 349 
 

l'espai públic i equipaments del municipi de Barcelona", signat el 4 de desembre de 
2013. 

 
83. Ratificar el protocol d’intencions entre l’Ajuntament de Barcelona, la 

Generalitat de Catalunya i les empreses Volta Motor Company, Scutum Logistic SL, 
Torror Electric Europa SL I Rieju SA, per impulsar la constitució de la empresa 
"Consorci Industrial de Moto Elèctrica Catalana". 

 
84. Aprovar el conveni de col·laboració a subscriure entre l’Ajuntament de 

Barcelona i Endesa Distribución Eléctrica, SLU, per la regularització de la facturació 
i càlcul dels subministraments a les instal·lacions elèctriques i punts de 
subministrament d’energia elèctrica de l’Ajuntament de Barcelona. Facultar el 
gerent d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat per a la seva signatura. 

 
85. Prorrogar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i el 

conveni amb les entitats Progat Catalunya, Plataforma Gatera Ja! i Fundació 
Silvestre, per una vigència d'un any natural fins al 31 de desembre de 2016. 
AMPLIAR l'autorització i disposició de despesa per un import de 144.000,00 euros 
amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en aquest mateix document, a 
favor de les entitats Progat Catalunya, Plataforma Gatera Ja! i Fundació Silvestre, 
que té per objecte la col·laboració entre l’Ajuntament de Barcelona i les entitats 
esmentades per al desenvolupament de tasques de control de colònies de gats 
urbans a la ciutat de Barcelona. 

 
Es retira la proposta precedent. 
 
86. Prorrogar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i la 

Universitat Autònoma de Barcelona, amb NIF Q-0818002-H, per al Programa de 
recerca, formació i difusió protecció animal, per una vigència d'un any natural fins 
al 31 de desembre de 2016. Ampliar l'autorització i disposició de despesa per un 
import de 26.000,00 euros amb càrrec al/s pressupost/os i partida/es indicats en 
aquest mateix document, a favor de la Universitat Autònoma de Barcelona, amb 
NIF Q-0818002-H, per al programa recerca, formació i difusió protecció animal. 

 
Es retira la proposta precedent. 
 
87. Aprovar el reajustament de les anualitats del Conveni de col·laboració 

subscrit en data 22 de maig de 2015 entre l’Ajuntament de Barcelona i Barcelona 
Sagrera Alta Velocitat S.A. per a l’aportació municipal al finançament parcial del 
col·lector de la rambla de Prim, de conformitat a l’informe de la Directora General 
de Barcelona Cicle de l’Aigua SA, de 17 de desembre de 2015; Anul·lar parcialment 
l'autorització i disposició de la despesa plurianual per un import d’1.889.613,84 
euros a favor de Barcelona Sagrera Alta Velocitat, SA, amb NIF A63198451, en 
concepte de reassignació pressupostària dels anys 2015 i 2016; aplicar la 
minoració, amb càrrec a la partida indicada en aquest mateix document, per 
import de 489.613,84 euros al Pressupost de la Gerència d’Ecologia, Urbanisme i 
Mobilitat de l’any 2015 i per import d'1.400.000,00 euros al Pressupost de la 
Gerència d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat de l’any 2016; i autoritzar i disposar la 
despesa per un import d’1.790.000,00 euros, amb càrrec a la partida indicada en 
aquest mateix document del Pressupost de la Gerència d’Ecologia, Urbanisme i 
Mobilitat de l’any 2017, a favor de Barcelona Sagrera Alta Velocitat, SA, amb NIF 
A63198451, en concepte de reassignació pressupostària per l’any 2017. La 
consignació de l’exercici 2016 i 2017 queda subordinada al crèdit que per cada 
exercici autoritzin els respectius pressupostos, d’acord amb l’art. 174 del RDL 
2/2004, de 5 de març, regulador de les Hisendes Locals. 

 
88. Atorgar una subvenció a Ferrocarril Metropolità de Barcelona (FMB), amb 

NIF A08005795, mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional de 
conformitat amb els articles 22.2c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, 
General de Subvencions i 6.2 de la Normativa general reguladora de les 
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subvencions de l’Ajuntament de Barcelona aprovada pel Plenari del Consell 
Municipal de 17 de desembre de 2010, per un import de 274.720,00 euros, per al 
Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Barcelona i Ferrocarril Metropolità 
de Barcelona SA per a la conservació i manteniment d’escales mecàniques dels 
accessos al subsòl de plaça Catalunya; declarar la no-inclusió en convocatòria 
pública donada l’excepcionalitat que concorre en el projecte; aprovar el conveni on 
s’articula aquesta subvenció de conformitat amb la Normativa reguladora dels 
expedients d'autorització de l'atorgament de convenis administratius amb altres 
administracions públiques i institucions aprovada per decret d'Alcaldia el 27 d'abril 
de 2011; facultar la Quarta Tinenta d’Alcaldia de l'Ajuntament de Barcelona per a 
la seva signatura; autoritzar i disposar la despesa plurianual per import de 
274.720,00 euros, amb càrrec a la/es partida/es indicats en el document 
comptable, a favor de Ferrocarril Metropolità de Barcelona (FMB), amb NIF 
A08005795, per fer front a l’esmentat Conveni; aplicar l’import quant a 93.214,00 
euros i 80.566,00 euros amb càrrec a la partida 0504.46420.92011 del Pressupost 
de la Gerència d’Ecologia Urbana de l’any 2015 i 2016 respectivament, i quant a 
53.258,00 euros i 47.682,00 euros amb càrrec a la partida 0504.76433.15131 del 
Pressupost de la Gerència d’Ecologia Urbana de l’any 2015 i 2016 respectivament. 
La consignació queda subordinada al crèdit que per cada exercici autoritzin els 
respectius pressupostos, d’acord amb l’art. 174 del RDL 2/2004, de 5 de març, 
regulador de les Hisendes Locals; i requerir l'entitat beneficiària per tal que 
presenti el compte justificatiu dels fons rebuts d'acord amb allò establert al 
Conveni i de conformitat amb la normativa vigent. 

 
89. Atorgar una subvenció al Consorci del Besòs, amb NIF P5890053A, 

mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional de conformitat amb els 
articles 22.2c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions i 6.2 de la Normativa general reguladora de les subvencions de 
l’Ajuntament de Barcelona aprovada pel Plenari del Consell Municipal de 17 de 
desembre de 2010, per un import de 210.000,00 euros, per al Conveni a 
subscriure entre l’Ajuntament de Barcelona, l’Ajuntament de Sant Adrià del Besòs i 
el Consorci del Besòs per a la gestió i manteniment de l’espai Fòrum; declarar la 
no-inclusió en convocatòria pública donada l’excepcionalitat que concorre en el 
projecte; aprovar el conveni on s’articula aquesta subvenció de conformitat amb la 
Normativa reguladora dels expedients d'autorització de l'atorgament de convenis 
administratius amb altres administracions públiques i institucions aprovada per 
decret d'Alcaldia el 27 d'abril de 2011; autoritzar i disposar la despesa per import 
de 210.000,00 euros, amb càrrec a la/es partida/es indicats en el document 
comptable, a favor del Consorci del Besòs, amb NIF P5890053A, per fer front a 
l’esmentat Conveni. La consignació queda subordinada al crèdit que per cada 
exercici autoritzin els respectius pressupostos, d’acord amb l’art. 174 del RDL 
2/2004, de 5 de març, regulador de les Hisendes Locals. 

 
90. Autoritzar la despesa de 666.912,27 euros, dels quals 588.665,77 euros, en 

concepte de preu just fixat pel Jurat d’Expropiació de Catalunya en data 21 de 
juliol de 2015 per l’expropiació de la finca del carrer Burgos núms. 72-74 
cantonada carrer Sagunt núms. 103-105, i 78.246,50 euros en concepte 
d’interessos de demora; Disposar i reconèixer l'obligació de les despeses de 
166.728,07 euros a favor de la Sra. Montserrat Ribas Piera (NIF 37393388B), com 
a propietària d’un 25% de la finca esmentada, de 166.728,07 euros a favor de la 
Sra. Maria Josefa Garriga Nobell (NIF 37250702V), com a propietària d’un 25% de 
la finca esmentada, de 83.364,03 euros a favor del Sr. Enric Gomà Ribas (NIF 
46336513T), com a propietari d’un 12,5% de la finca esmentada, de 50.018,42 
euros a favor de la Sra. Teresa Ribas Seix (NIF 46212849F), com a propietària 
d’un 7,5% de la finca esmentada, de 50.018,42 euros a favor de la Sra. Carme 
Ribas Seix (NIF 37673535H), com a propietària d’un 7,5% de la finca esmentada, 
de 50.018,42 euros a favor del Sr. Josep Ribas Seix (NIF 46320276R), com a 
propietari d’un 7,5% de la finca esmentada, de 50.018,42 euros a favor de la Sra. 
Anna Ribas Seix (NIF 46324811M), com a propietària d’un 7,5% de la finca 
esmentada, i de 50.018,42 euros a favor de la Sra. Isabel Ribas Seix (NIF 
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46222912L), com a propietària d’un 7,5% de la finca esmentada; aplicar les 
esmentades despeses amb càrrec a la partida 0501/60526/15121 del pressupost 
de la Gerència d’Ecologia Urbana de l’any 2015; pagar les quantitats esmentades 
als propietaris, un cop hagin acreditat el domini i la llibertat de càrregues de la 
finca esmentada, o altrament; consignar-les a la Caixa Municipal de Dipòsits, de 
conformitat amb l’informe del Departament de Projectes de Gestió Urbanística de 
19 de novembre de 2015, que obra a l’expedient i es té per íntegrament reproduït. 

 
91. Encarregar a Barcelona Regional, Agència de Desenvolupament Urbà, SA, 

l’execució de les tasques per dur a terme la identificació dels serveis ambientals 
dels parcs urbans dels districtes de l’Eixample i de Nou Barris, i dels Parcs Històrics 
de la ciutat amb subjecció a les condicions que s’estableixen en les prescripcions 
generals annexes que s’aproven, fins el 30 de juny de 2016; autoritzar i disposar 
la despesa plurianual per un import de 19.360,00 euros a favor de Barcelona 
Regional, Agència de Desenvolupament Urbà, SA, amb NIF A60453271, per fer 
front a les despeses derivades d’aquest encàrrec de gestió; aplicar, amb càrrec a la 
partida indicada en aquest mateix document, l’import de 4.840,00 euros al 
Pressupost de la Gerència d’Ecologia Urbana de l’any 2015 i 14.520,00 euros al 
Pressupost de la Gerència d’Ecologia Urbana de l’any 2016. La consignació de 
l’exercici 2016 queda subordinada al crèdit que per cada exercici autoritzin els 
respectius pressupostos, d’acord amb l’art. 174 del RDL 2/2004, de 5 de març, 
regulador de les Hisendes Locals; i PUBLICAR el present encàrrec de gestió, 
d’acord amb el que estableix l’apartat 3 de l’article 15 de la Llei 30/1992 al Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelona. 

 
Districte de Ciutat Vella 

 
92. Aprovar inicialment el Projecte de millora integral de la plaça del Llagut a la 

Barceloneta, al Districte de Ciutat Vella a Barcelona, d’iniciativa municipal, d’acord 
amb l’Informe Tècnic del Projecte que figura a l’expedient administratiu i que 
aquests efectes es dóna per reproduït, amb un pressupost de 591.054,26 euros, el 
21% de l’impost del valor afegit (IVA) inclòs, d’acord amb allò que preveu l’article 
235.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós 
de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya; i sotmetre’l a informació pública, 
durant un termini de 30 dies hàbils, a comptar a partir del dia següent al de la 
seva publicació al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (BOPB), termini 
durant el qual es podrà examinar i formular-hi les al·legacions pertinents. 

 
93. Aprovar definitivament el projecte executiu de reurbanització de la plaça 

Josep Maria Folch i Torres, al Districte de Ciutat Vella a Barcelona, d’iniciativa 
municipal, d’acord amb l’Informe Tècnic del Projecte que figura a l’expedient 
administratiu i que aquests efectes es dóna per reproduït, amb un pressupost de 
2.910.737 euros, el 21% d’IVA inclòs, d’acord amb allò que preveu l’article 235.2 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la 
Llei Municipal i de règim local de Catalunya; publicar aquest acord al Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona (BOPB), a la Gaseta municipal i al Tauler d’Anuncis de 
l’Ajuntament; i encarregar a la societat municipal BIMSA la gestió de l’actuació. 

 
Districte de Sants-Montjuïc 

 
94. Aprovar definitivament el Projecte refós de reurbanització del carrer de 

l’Olivera, entre el carrer Lleida i el carrer de la Concòrdia, al Districte de Sants-
Montjuïc de Barcelona, d’iniciativa municipal, d’acord amb els informes tècnics del 
projecte que figuren a l’expedient administratiu i que aquests efectes es donen per 
reproduïts, amb un pressupost d’1.497.614,79 euros, el 21% d’IVA inclòs, d’acord 
amb allò que preveu l’article 235.2 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de règim local de Catalunya; 
publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (BOPB), a la 
Gaseta Municipal i al Tauler d’anuncis de l’Ajuntament; i encarregar a la societat 
municipal BIMSA la gestió de l’actuació 
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Districte de Nou Barris 

 
95. Rectificar, a l’empara del l’article 105 de la Llei 30/1992, de 26 de 

novembre, del Règim Jurídic de les Administracions Públiques i Procediment 
administratiu comú, l’error material de l’Acord de la Comissió de Govern de 3 de 
desembre de 2015, pel qual s’aprovà el Projecte modificat del projecte d’execució 
de reforma i ampliació del casal La Tronada al barri del Turó de la Peira, al Districte 
de Nou Barris en el sentit que on diu “per un import de 606.170,77 euros, el 21% 
d’IVA inclòs, (aquesta diferència de pressupost inferior a l’aprovat per un import de 
660.468,58 euros, és deguda a que les obres van ser adjudicades per un import de 
511.363,91 euros, derivats de la baixa oferta per l’adjudicatària de les obres, que 
sumat amb l’import d’increment respecte a l’adjudicació de 94.806,86 euros, dóna 
un total de 606.170,77 euros)” ha de dir “per un import de 638.717,30 euros, el 
21% de l’IVA inclòs, (aquesta diferència de pressupost inferior a l’aprovat per un 
import de 660.468,58 euros, és deguda a que les obres van ser adjudicades per un 
import de 511.363,91 euros, derivats de la baixa oferta per l’adjudicatària de les 
obres, que sumat amb l’import d’increment respecte a l’adjudicació de 94.806,86 
euros, dóna un total de 606.170,77 euros, més altres despeses associades per 
import de 32.546,53 euros representen un total de 638.717,30 euros)”; mantenir 
inalterats la resta de pronunciaments; i PUBLICAR aquest Acord al Butlletí Oficial 
de la Província (BOPB), a la Gaseta Municipal i al Tauler d’Anuncis de l’Ajuntament. 

 
Districte de Sant Andreu 

 
96. Denegar el Projecte constructiu d’urbanització de la zona verda de l’àmbit de 

la Modificació puntual del PGM “La Maquinista”, promogut per Unibail Rodamco, 
d’acord amb els informes tècnics, els quals figuren a l’expedient i es donen per 
reproduïts; i de conformitat amb el que estableixen els articles 5.2, 89.6 i 119.2 
del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’Urbanisme; i resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’informació 
pública de l’aprovació inicial, notificar-ho als interessats en aquest procediment. 

 
97. Ratificar el Protocol d’intencions per al desenvolupament de les 

determinacions de la Modificació del Pla General Metropolità a les Casernes de Sant 
Andreu relatives al PAU 2 i al Sector de Millora Urbana, entre l’Ajuntament de 
Barcelona i el Consorci de la Zona Franca. 

 
Districte de Sant Martí 

 
98. Autoritzar la despesa de 676.920,58 euros, dels quals 669.720,74 euros, en 

concepte de preu just fixat pel Jurat d’Expropiació de Catalunya en data 10 
d’octubre de 2014 per l’expropiació de la finca del carrer Pere IV núm. 462, i 
7.199,84 euros en concepte d’interessos de demora en la tramitació de l’expedient, 
restant pendents d’abonament 38.559,55 euros en concepte d’interessos de 
demora en la tramitació de l’expedient i els interessos de demora en el pagament 
del preu just; disposar i reconèixer l'obligació de la despesa de 676.920,58 euros a 
favor de la Generalitat de Catalunya (CIF S0811001G) com a propietària de la 
finca esmentada; aplicar l’esmentada despesa amb càrrec a la partida 
0501/60599/15121 del pressupost de la Gerència d’Ecologia Urbana de l’any 2015; 
PAGAR la quantitat esmentada a la propietària, un cop hagi acreditat el domini i la 
llibertat de càrregues de la finca esmentada o, altrament, consignar-la a la Caixa 
Municipal de Dipòsits, de conformitat amb l’informe del Departament de Projectes 
de Gestió Urbanística de 14 de desembre 2015, que obra a l’expedient i es té per 
íntegrament reproduït. 

 
b) Mocions 
 
S’afegeixen: 
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ÀREA DE TREBALL, ECONOMIA I PLANIFICACIÓ ESTRATÈGICA 
 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona i ACM- 

Associació Catalana de Municipis, amb NIF G-66436064, per a la Jornada conjunta 
polítiques gestió municipal, que instrumenta l'atorgament d'una subvenció 
mitjançant concessió directa i amb caràcter excepcional, de conformitat amb els 
articles 22.2.c) i 28.1 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de 
Subvencions i 6.2 i 6.3 de la normativa general reguladora de les subvencions de 
l'Ajuntament de Barcelona, per un import de 30.000,00 euros. Autoritzar i disposar 
la despesa per un import de 30.000,00 euros amb càrrec al/s pressupost/os i 
partida/es indicats en aquest mateix document, a favor de ACM- Associació 
Catalana de Municipis, amb NIF G- 66436064, per a Jornada conjunta polítiques 
gestió municipal. Facultar l'Im. Sr. Eloi Badia Casas, Regidor de Presidència i 
Territori per a la signatura de l'esmentat conveni. Requerir l'entitat beneficiària per 
tal que, en el termini màxim de 6 mesos a partir del pagament de la subvenció, 
presenti el balanç econòmic i la memòria de funcionament d'aquesta i justificació 
dels fons rebuts. 

 
 

ÀREA DE DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I TRANSPARÈNCIA 
 

Districte de l'Eixample 
 
Anul·lar part de l'autorització de despesa del contracte número 15C00024, que 

té per objecte la gestió i explotació del centre cívic i casal infantil de la Sagrada 
Família del Districte de l'Eixample, per un import de 47.932,60 euros amb càrrec al 
Pressupost/os i Partida/es indicades en aquest mateix document, per baixa en 
l'adjudicació. 

 
Districte d'Horta-Guinardó 

 
Aprovar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Barcelona (districte 

Horta-Guinardó) i l'Associació Carmel Amunt, amb NIF G-63109532 per a 
l'execució del Pla de Dinamització Comunitari: Carmel Amunt de l'any 2016-2017 
de conformitat amb la Normativa reguladora dels expedients d'autorització de 
l'atorgament de convenis administratius amb altres administracions i institucions, 
aprovada per decret d'alcaldia de 27 d'abril de 2011; autoritzar la despesa per 
import de 70.000,00 euros amb càrrec als pressupostos i partides indicats en 
aquest mateix document i condicionar la despesa a l'existència de crèdit adequat i 
suficient en els pressupostos dels exercicis 2016 i 2017; disposar-la a favor de 
l'esmentada Associació, en concepte de subvenció municipal derivada de la 
subscripció del conveni i facultar la Regidora del Districte, per la formalització en 
document administratiu i requerir l'entitat beneficiària per tal que, en el termini 
màxim de 6 mesos a partir del pagament de la subvenció, presenti el balanç 
econòmic i la memòria de funcionament d'aquesta i justificació dels fonts rebuts. 

 
S'aproven, per unanimitat, les mocions anteriors després de declarar-se'n, 

també per unanimitat, la urgència. 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 

onze hores i trenta minuts. 
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Acords 
 

Acords de la sessió del 14 de gener de 2016 
 
 

Aprovació de l'acta de la sessió de 28 de desembre de 2015. 
 

Part Decisòria 
 
Propostes d’acord 
 

ÀREA DE TREBALL, ECONOMIA I PLANIFICACIÓ ESTRATÈGICA 
 
1. Informar favorablement les actuacions d'inversions relacionades en el 

document de 14 de gener de 2016. 
 

ÀREA DE DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I TRANSPARÈNCIA 
 

Districte de Ciutat Vella 
 
2. Aprovar el conveni de col·laboració entre l’Institut de Cultura de Barcelona i el 

Districte de Ciutat Vella per a la cessió d’instruments musicals decomissats a la via 
pública i no recollits pels titulars. Facultar la Regidora del Districte de Ciutat Vella 
per a la firma del present conveni. 

 
ÀREA D'ECOLOGIA, URBANISME I MOBILITAT 

 
Districte de Ciutat Vella 

 
4. Aprovar el Projecte d’obres complementàries del Projecte executiu 

d’urbanització del subsector de l’edifici del Patronat-estació de França (Fase 2 
àmbit PMU) Renfe Rodalies, al Districte de Ciutat Vella, a Barcelona, d’iniciativa 
pública, d’acord amb l’Informe de la Directora de Serveis de Projectes i Obres de 
Bagur, SA de 16 de desembre de 2015, que figura a l’expedient administratiu i que 
aquest efectes es dóna per reproduït, amb un import de 645.292,96 euros més el 
21% d’IVA; d’acord amb allò que preveu l’article 98.1 del Decret 305/2006, de 18 
de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’urbanisme, i l’article 171.b del 
Real Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel que s’aprova el text Refós 
de la Llei de Contractes del Sector Públic; publicar aquest acord al Butlletí Oficial 
de la Província (BOP), a la Gaseta Municipal, i al Tauler d’Anuncis de l’Ajuntament; 
i encarregar a Bagur, SA la gestió de l’actuació. 

 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

 
5. Rectificar, a l’empara de l’article 105.2 de la Llei 30/1992, de 26 de 

novembre, de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment 
Administratiu Comú, l’errada de transcripció detectada en l’acord de la Comissió de 
Govern, adoptat en sessió de 7 d’octubre de 2015, d’aprovació inicial del “Projecte 
d’urbanització de la UA1 de la MPGM de les Vores de la Via Augusta”, en el sentit 
únic i exclusiu que la iniciativa i el finançament del referenciat projecte 
d’urbanització són públics, i no privats, com figurava en el citat acord de la 
Comissió de Govern, adoptat el 7 d’octubre de 2015, tot mantenint la resta de 
l’esmentat acord, en els seus mateixos termes i pels motius i fonaments que 
figuren en l’informe jurídic de l’Institut Municipal d’Urbanisme de 4 de desembre de 
2015, que obra a l’expedient; i aprovar definitivament el “Projecte d’urbanització 
de la UA1 de la MPGM de les Vores de la Via Augusta” al Districte de Sarrià-Sant 
Gervasi, a Barcelona, d’iniciativa pública, d’acord amb l’Informe Tècnic del Projecte 
de 8 de juny de 2015, que figura a l’expedient administratiu i que a aquests 
efectes es dóna per reproduït, amb un import total de 569.239,23 euros, més el 
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21% d’IVA; d’acord amb allò que preveu l’art. 89.6 del Decret Legislatiu 1/2010, 
de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme; resoldre 
l’al·legació presentada el 26 de novembre de 2015 pel Sr. Alex Subirachs Amigó, 
actuant en nom i representació del Sr. Josep Costa Musté i de la mercantil Muste 
Andreu, S.L. en el sentit i pels motius que justificadament i raonada figuren a 
l’informe de la Directora de Serveis de Projectes i Obres de la Societat municipal 
Barcelona Gestió Urbanística, SA de 2 de desembre de 2015, i l’informe jurídic de 
l’Institut Municipal d’Urbanisme de 4 de desembre de 2015, que obren a 
l’expedient, i que a efectes de motivació s’incorporen a aquest acord; i publicar 
aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (BOP), a la Gaseta 
Municipal i al Tauler d’Anuncis de l’Ajuntament; i encarregar a Bagur, SA la gestió 
de l’actuació. 

 
Districte de Sant Martí 

 
6. Aprovar inicialment el Projecte d’urbanització del carrer Marroc (entre els de 

Josep Pla i de Puigcerdà) d’iniciativa pública, d’acord amb l’Informe Tècnic del 
Projecte de 30 de novembre de 2015, que figura a l’expedient administratiu i que a 
aquests efectes es dóna per reproduït, amb un import d'1.652.740,87 euros, més 
el 21% d’IVA; d’acord amb allò que preveu l’art. 89.6 del Decret Legislatiu 1/2010, 
de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme; i sotmetre a 
informació pública dit projecte durant un termini d’un mes, a partir del dia següent 
de la publicació de l’anunci al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (BOP), i 
en un diari dels de més circulació de la província, termini durant el qual es podrà 
examinar i formular-hi les al·legacions pertinents. 

 
7. Aprovar inicialment el Projecte reformat de consolidació estructural i treballs 

sota rasant a l’edifici de Ca l’Alier al Districte de Sant Martí, d’iniciativa municipal, 
d’acord amb l’Informe Tècnic del Projecte, que figura a l’expedient administratiu i 
que a aquests efectes es dóna per reproduït, per un import de 3.264.433,82 euros, 
el 21% de l’impost del valor afegit (IVA) inclòs, d’acord amb allò que preveu 
l’article 72 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya i sotmetre l’expedient a informació 
pública durant el termini de trenta dies hàbils mitjançant anuncis al Butlletí Oficial 
de la Província de Barcelona (BOPB) i en un diari dels de més circulació de 
Catalunya, termini durant el qual es podrà examinar i formular-hi les al·legacions 
pertinents. 
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COMISSIONS DEL CONSELL MUNICIPAL 

Actes 
 

Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports 
 

Acta de la sessió del 17 de novembre de 2015, aprovada el 15 de 
desembre de 2015 

 
 
A la sala President Lluís Companys de la casa de la ciutat, el 17 de novembre de 

2015, s’hi reuneix la Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports, sota la 
presidència de la Ima. Sra. Montserrat Benedí i Altés. Hi assisteixen les Imes. Sres. 
i els Ims. Srs.: Laia Ortiz Castellví, Laura Pérez Castaño, Josep Maria Montaner 
Martorell, Maite Fandos i Payà, Jaume Ciurana i Llevadot, Gerard Ardanuy i Mata, 
Mercè Homs i Molist, Marilén Barceló Verea, Sonia Sierra Infante, Juanjo Puigcorbé 
i Benaiges, Carmen Andrés Añón, Àngeles Esteller Ruedas, i Maria Rovira Torrens, 
assistits per la Sra. Teresa Ordóñez Rivero, que actua per delegació del secretari 
general i que certifica. 

 
També hi són presents les Il·lmes. Sres. i els Il·lms. Srs. Regidors/es: Trini 

Capdevila, Francina Vila, Daniel Mòdol i Jaume Asens. 
 
Així com les Sres. i Sr.: Berta Sureda, comissionada de Cultura, Gemma Tarafa, 

comissionada de Salut i Marta Carranza, comissionada d’Esports i Jordi Sánchez, 
gerent d’Acció Social. 

 
Abans de l’inici de la sessió, la presidenta dona lectura a una Nota de Secretaria 

General: “En la Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports del passat 20 
d’octubre, en la part d’impuls i control, es va produir un empat en les votacions 
respecte de la proposició/declaració de grup presentada pel Grup Municipal de la 
CUP Capgirem Barcelona. Davant aquest fet, a requeriment de la presidenta de la 
Comissió, la secretària delegada va interpretar en atenció a allò establert en el 
ROM (Reglament orgànic municipal) la necessitat d’emissió de vot de qualitat per 
part de la regidora Sra. Laia Ortiz, que ja haVia manifestat l’abstenció del seu 
grup. Efectivament, l’article 86.1 del ROM estableix que: «El vot pot ser emès en 
sentit afirmatiu o negatiu, i els membres de la Corporació poden abstenir-se de 
votar». I l’article 86.3 prescriu que: «En cas de vot amb resultat d’empat, decidirà 
el vot de qualitat del/de la president/a». Tanmateix, en virtut del Decret d’Alcaldia 
de 16 d’octubre de 2015, es desconcentra en els regidors o les regidores del grup 
municipal en el qual s’integra l’alcaldessa que siguin portaveus en les comissions 
del Consell Municipal constituïdes la facultat de dirimir amb el seu vot els empats 
que es produeixin en les votacions dels assumptes de l’ordre del dia de les 
respectives comissions. Cal aclarir, però, i a efectes que consti en acta, que la Sra. 
Ortiz, com a portaveu del grup municipal del Govern, tenia dret a abstenir-se de 
votar i no haVia de posicionar-se ni a favor ni en contra per emetre el vot de 
qualitat, raó per la qual es fa constar, a petició de la Sra. Ortiz, que el sentit del 
seu vot hauria estat d’abstenció i, en conseqüència, s’hauria de concloure que la 
proposició presentada i aprovada no compta amb el vot favorable del Govern 
municipal.” 

 
El Sr. Ciurana observa que el vot de qualitat serveix per desempatar, de manera 

que la proposició està aprovada. 
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La Sra. Benedí aclareix que, segons el decret esmentat, el vot de qualitat també 
pot ser una abstenció. 

 
El Sr. Ciurana assenyala que el ROM està per sobre de qualsevol decret 

d’Alcaldia, de manera que, tal com diu el ROM, si es produeix un empat, el 
president de la comissió ha de dirimir l’empat amb el seu vot. Entén que no pot ser 
que hi hagi proposicions que ni s’aprovin ni es rebutgin, ni que s’aprovi una 
proposició i després es decideixi canViar el vot en funció de si agrada o no 
l’orientació política d’allò que s’ha aprovat. 

 
La Sra. Benedí recorda que la nota l’ha emès Secretaria General després que la 

qüestió es tractés i s’expliqués a la Junta de Portaveus, on cap grup no va 
manifestar cap problema, de manera que si ara algun grup hi té cap objecció, cal 
que la faci arribar a Secretaria. 

 
El Sr. Ciurana no entén que es produís un empat, es resolgués amb el vot de 

qualitat a favor i ara es digui que la proposició no està aprovada. 
 
La Sra. Benedí insisteix que els dubtes sobre aquesta qüestió cal que es 

presentin a Secretaria. 
 
La Sra. Ortiz aclareix que no és una qüestió d’interpretació política sinó de criteri 

jurídic: primer li van explicar que tenia l’obligació d’emetre un vot favorable o 
contrari, però posteriorment Secretaria va corregir el criteri jurídic, i en funció 
d’això ella va manifestar que si el vot de qualitat l’haVia emès d’acord amb un 
criteri que no era l’adient i el criteri correcte és el que permet l’abstenció, el seu 
vot és l’abstenció, és a dir, el mateix vot que haVia emès com a grup. Insisteix que 
no ha estat el Govern qui ha reinterpretat res, i indica que si hi ha disconformitat 
sobre la interpretació jurídica, es pot tornar a demanar un informe. 

 
El Sr. Ciurana entén que s’està afirmant que en cas d’empat, el resultat és 

negatiu, i que, per tant, les ordenances fiscals d’ahir no es van aprovar. 
 
La Sra. Ortiz aclareix que ahir la presidenta del Consell va manifestar clarament 

el seu vot favorable, que era de qualitat, mentre que en el cas que els ocupa, ella 
s’haVia abstingut, i se li va informar que tenia l’obligació de votar afirmativa o 
negativament. 

 
El Sr. Ciurana diu que la Sra. Ortiz està canViant el vot que va emetre. 
 
La Sra. Ortiz insisteix que el seu vot va ser una abstenció. 
 
El Sr. Ciurana puntualitza que a l’hora de desempatar va emetre un vot 

favorable. 
 
La Sra. Ortiz insisteix que ho va fer perquè se li va dir un criteri que no és el 

correcte. 
 
La Sra. Esteller demana que es faci un informe jurídic avalat que ofereixi l’anàlisi 

de la situació i la resolució basada en criteris jurídics. 
 
La Sra. Benedí explicita que queden recollides totes les observacions i demandes 

i dóna pas a l’inici de l’ordre del dia. 
 
S’obre la sessió a les 9.30 h. 
 

I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
S’aprova. 
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II) Part informativa 
 
a) Despatx d’ofici 
 
En compliment del Decret d’Alcaldia, de 13 de juny de 2015, es comuniquen les 

resolucions següents: 
 
1. Decret d’Alcaldia, de 16 d’octubre de 2015, de desconcentració de la facultat 

diriment en les Comissions del Consell Municipal. 
 
2. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que aprova el Plec de 

clàusules i autoritza la despesa del contracte relatiu al servei de suport i 
acompanyament per a l’impuls de la formació i la inclusió social a través 
d’iniciatives d’autoocupació, per als exercicis 2015-2016, i per un import de 
61.815,75 euros. 

 
3. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que aprova el Plec de 

clàusules i autoritza la despesa del contracte per al manteniment i la conservació 
de les impressores multifuncionals de la marca Ricoh de l’Àrea de Drets Socials, 
per als exercicis 2015-2016, i per un import de 70.751,07 euros. 

 
4. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que aprova els Plecs de 

clàusules i inicia l’expedient per a la gestió del servei de suport a la gestió i 
implementació de la prova pilot del programa "Xarxa d’escoles i instituts per a la 
igualtat i la no discriminació", per als exercicis 2016-2018, i per un import de 
129.415,59 euros. 

 
5. Districte d’Horta-Guinardó 
Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que aprova els Plecs de 

clàusules i inicia l’expedient per a la gestió de serveis públics, en la modalitat de 
concessió, que es prestaran als casals de la gent gran del Districte d’Horta-
Guinardó, per als exercicis 2016-2018, i per un import de 490.920,00 euros. 

 
6. Districte de Sant Martí 
Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que aprova els Plecs de 

clàusules i inicia l’expedient per a la contractació dels serveis auxiliars i 
d’informació als centres cívics de Can Felipa i de Sant Martí, per als exercicis 2016-
2017, i per un import de 277.173,00 euros. 

 
7. Del gerent municipal, de 8 d’octubre de 2015, que adjudica a Maria Teresa 

Julieta Ossio Bustillo el contracte que té per objecte les tasques de seguiment, 
anàlisi i avaluació del projecte "Smart Procurement Europan Alliance-SPEA", per als 
exercicis 2015-2016, i per un import de 39.600,00 euros. 

 
8. Del gerent municipal, de 19 d’octubre de 2015, que adjudica a Ariun 

Infraestructures i Exposicions, SL el contracte per suport tècnic al Consell Municipal 
d’Immigració de Barcelona, per als exercicis 2015-2017, i per un import de 
92.928,00 euros. 

 
9. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a Intínere 

Serveis Educatius, SL el contracte per al servei d’intercanViador jove de l’espai 
jove Garcilaso, per als exercicis 2015-2016, i per un import de 30.492,00 euros. 

 
10. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a Progress 

Projectes i Gestió de Serveis Socials, SL el contracte del servei de suport tècnic al 
desenvolupament de plans i processos estratègics que dirigeix la Direcció de 
Serveis d’Estratègia i Innovació i el desenvolupament tècnic de processos i 
procediments de treball, per als exercicis 2015-2017, i per un import de 
139.396,19 euros. 
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11. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a la Fundació 
Surt, Fundació de Dones el contracte relatiu a la gestió del programa municipal 
"Serveis de Famílies Col·laboradores" per a la ciutat de Barcelona, per als exercicis 
2016-2017, i per un import de 192.336,52 euros. 

 
Acord de la Comissió de Govern de 21 d’octubre de 2015: 

 
12. Aprovar els documents següents: el Plec de Clàusules Administratives 

particulars i el Plec de prescripcions tècniques del contracte núm. 15C00020 de la 
gestió de serveis públics, modalitat concessió, per a la gestió i explotació del 
centre cívic Cotxeres Borrell, casal infantil Cotxeres Borrell i Auditori Calàbria 66 
del Districte de l’Eixample, durant el període 2016-2017. Autoritzar la despesa del 
contracte per un import de 678.192,24 euros, en concepte de subvenció màxima 
per mantenir l’equilibri econòmic i amb càrrec al Pressupost/os i Partida/es que 
s’indiquen en aquest mateix document condicionada a l’existència de crèdit 
adequat i suficient en el/s pressupost/os posterior/s a l’actual. Convocar el 
procediment obert per l’adjudicació de l’esmentat contracte, d’acord amb l’art. 141 
de la LCSP, de 14 de novembre de 2011. Donar-ne compte a la Comissió de Drets 
Socials, Cultura i Esports. 

 
b) Mesures de govern 
 
A la Comissió:  
 
1. Acció conjunta per la reducció de les desigualtats socials en salut. 
 
La regidora, Sra. Pérez, manifesta que respondrà la comissionada de salut, Sra. 

Tarafa. 
 
La Sra. Tarafa indica que aquesta mesura recull un primer paquet d’accions per 

lluitar contra les desigualtats socials en salut, però que, paral·lelament, es treballa 
en altres àmbits de la salut, com ara la salut mental, l’atenció primària o la salut 
sexual i reproductiva, que també generen desigualtats entre barris. Concreta que 
s’han identificat 18 barris com a prioritaris a l’hora d’aplicar aquestes mesures. 

A continuació, exposa algunes de les accions principals: 
 
1. Presentar, al llarg de tota la legislatura, dades periòdiques de desigualtats 

socials en salut a la ciutat de manera rutinària, cosa que permet orientar bé els 
programes de salut a cada barri. 

2. Reforçar i estendre el programa «Salut als barris», que actualment s’aplica a 
11 dels 18 barris més desafavorits i disposa de dos tècnics i d’un pressupost de 
60.000 euros, que s’amplia amb quatre tècnics més i 300.000 euros més. 

3. Reforçar la qualitat i l’equitat de l’atenció sanitària pública a la ciutat. Tot i ser 
una competència compartida amb la Generalitat pel que fa a la gestió i a la 
promoció, l’Ajuntament vetllarà per la qualitat i l’equitat tant en l’atenció primària 
com en la salut comunitària. En aquesta línia, s’està desenvolupant, conjuntament 
amb CatSalut, el Programa d’equipaments 2016-2023, en què s’intentarà posar 
l’accent en els 18 barris identificats, tot tenint en compte les dades de salut que es 
tenen d’aquests barris. 

4. Garantir l’accés a la targeta sanitària a tota la població resident, per a la qual 
cosa es treballa amb el Padró i amb Atenció al Ciutadà de la Generalitat. Es vol 
aconseguir imminentment la targeta sanitària almenys per a la gent migrant que 
resideix a la ciutat. 

5. Facilitar la cobertura econòmica de fàrmacs a persones en situació de pobresa 
destinant 100.000 euros més a un programa que es generarà conjuntament amb 
la Creu Roja i el Banc Farmacèutic. Es preveu arribar a 1.000 persones més que 
pateixen malalties cròniques i no tenen diners per accedir a aquesta part del 
finançament dels fàrmacs. L’objectiu final és posar fi al copagament. 

6. Identificar subàrees i subgrups de poblacions vulnerables, posant èmfasi en 
els 18 barris identificats però també en els altres, ja que també als barris on no hi 
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ha indicadors desfavorables hi ha població vulnerable. Ja s’ha començat a treballar 
amb l’Agència de Salut Pública. 

7. S’ha obert una nova línia de subvencions, de 75.000 euros —que s’espera 
augmentar l’any vinent—, sobretot per donar finançament a les entitats que 
treballen per eliminar les desigualtats en salut des de la mirada dels determinants 
socials de la salut, sobretot a partir de les causes que generen una mala salut a la 
població, i principalment en els 18 barris identificats. 

Clou la seva primera intervenció subratllant que per lluitar contra les 
desigualtats en salut cal treballar des de diferents àrees, i informant que a partir 
d’ara un observatori farà un seguiment de l’impacte de les polítiques municipals en 
la salut i en la qualitat de vida. 

 
La Sra. Homs agraeix la mesura de govern, que el seu grup entén com a nexe 

d’unió entre l’informe de salut dels darrers anys i la voluntat de solucionar els 
problemes, assenyala que malgrat les desigualtats entre barris, els darrers anys la 
diferència pel que fa a l’esperança de vida ha anat disminuint, i celebra que la 
mesura de govern tingui en compte que les desigualtats no les generen únicament 
l’impacte econòmic i els equipaments sanitaris sinó també molts altres factors. 

Celebra també que es plantegin accions concretes com a primer paquet de 
mesures, però considera que la mesura és poc ambiciosa, i espera que tot l’equip 
de govern i totes les àrees hi donin la importància que requereix i hi intervinguin 
perquè esdevingui un èxit. Pel que fa a la transversalitat necessària per a la millora 
de la salut, esmenta el pla «Dintres», un pla de rehabilitació de finques, 
imprescindible per a la salubritat d’alguns immobles i, consegüentment, per a la 
millora de la salut dels veïns. 

En darrer lloc, troba encertat que les actuacions no es limitin als barris 
desfavorits, ja que això estigmatitzaria aquests territoris. 

 
La Sra. Barceló valora l’informe, que presenta mesures per posar fi a les 

desigualtats entre districtes, i comenta que les persones han de ser el centre de 
les polítiques públiques i s’ha de treballar per garantir-ne el benestar. Observa 
que, com diu l’OMS, la salut no és l’absència de malaltia sinó el benestar físic, 
psicològic i social. 

Indica que el seu grup ha trobat a faltar dades descriptives i mesures sobre 
salut mental. Exposa que diferents informes, com ara el FRESC, posen de manifest 
la necessitat d’implementar mesures concretes sobre salut mental en adolescents i 
joves, i experts en aquest àmbit van expressar en el Fòrum de Salut Mental del 9 
d’octubre la necessitat que les polítiques públiques paressin més atenció a la salut 
mental per promocionar-la i prevenir trastorns. 

D’altra banda, esmenta altres variables que caldria tenir presents en pròximes 
mesures: el consum d’alcohol, l’alimentació, l’esport, l’activitat física, les hores de 
son, les preocupacions personals, la conciliació de la vida laboral i familiar i les 
socioaddiccions. 

Observa que si bé la intervenció és necessària, la prevenció és clau: cal invertir 
en programes educatius i preventius sobretot adreçats a potenciar els factors 
protectors dels joves i adolescents més vulnerables a les conductes de risc. 

Comenta que també cal abordar la reforma dels Serveis Socials, i pregunta 
quines millores s’aplicaran als centres d’atenció sanitària de la ciutat. 

Troba encertada la proposta referent a les accions comunitàries, atesa la 
importància d’arribar a les persones i que no només siguin les persones les que 
hagin d’adreçar-se als serveis. 

A continuació, manifesta que no entén per què s’hauria de crear un nou 
observatori en lloc de millorar i potenciar el que ja existeix i, d’altra banda, indica 
que encara hi ha quatre districtes (l’Eixample, Horta, Gràcia i Nou Barris) que no 
tenen un espai de suport familiar. 

Conclou que les mesures presentades són adients però cal fer èmfasi també en 
la prevenció, i demana que es faciliti la temporalització de les propostes. 

 
La Sra. Benedí expressa la valoració positiva que el seu grup fa de la mesura. 

Troba encertat que s’augmenti en 475.000 euros la dotació pressupostària per a 
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programes de salut als 18 barris amb pitjors indicadors de salut per ajudar a pagar 
fàrmacs i subvencionar entitats que ajuden a reduir desigualtats en salut. 
Assenyala que l’últim informe de salut de la ciutat posava de manifest les 
diferències d’11 anys en l’esperança de vida entre barris com Torre Baró i 
Pedralbes. 

Observa que caldria concretar en quins àmbits sectorials es constituiran les 
taules de treball multilateral i bilateral des del punt de vista polític i tècnic, com 
s’organitzaran internament, quines funcions tindran i en quina fase actuaran i com. 
L’OMS recomana que aquestes taules permetin la interlocució amb proveïdors de 
serveis i entitats consolidades de cada sector. D’altra banda, també caldria definir 
els mecanismes de participació de les taules pel que fa a les reformes integrals, 
transversals i participades dels barris més necessitats. 

Assenyala que cal tenir en compte que la ciutat és un territori amb problemes 
però també un territori que ofereix solucions: Barcelona contínuament es refà en la 
forma, en la funció i en el dinamisme, i per això cal encarar el repte de futur i la 
possibilitat d’incorporar coses noves, com ara fer pública la integració de la ciutat 
en la Xarxa de Ciutats Europees Saludables, que actualment entra en la seva 
sisena fase i en la qual Barcelona ja haVia participat. 

Esmenta el Programa de salut 2020, que té com a objectius principals millorar 
globalment la salut i reduir les desigualtats en salut, així com millorar el lideratge i 
la governança participativa en salut. 

Considera necessari que un observatori avaluï l’impacte de les mesures 
municipals en la salut, i subratlla que cal que els mecanismes de designació dels 
seus integrants, la seva dependència orgànica i els seus cicles de funcionament 
siguin els adequats per assegurar-ne l’autonomia respecte del Govern municipal 
per tal que pugui dur a terme la seva tasca de control sense conflictes d’interessos. 
D’altra banda, pregunta per la seva ubicació en l’organigrama municipal, i planteja 
que es podria vincular a l’Agència de Salut Pública de Barcelona, que, a 
conseqüència de la Carta municipal, ja té una naturalesa d’organisme autònom. 

Per acabar, comenta que la tasca de difusió periòdica de dades sobre les 
desigualtats en salut a la ciutat potser hauria de recaure en l’observatori, pel seu 
perfil més tècnic i menys partidista, i no en el comissionat de Salut. 

 
La Sra. Andrés agraeix la presentació de la mesura, la filosofia de la qual el seu 

grup comparteix. En valora especialment el compromís de dur a terme una acció 
conjunta de tot el Govern, però hi troba a faltar la inclusió d’algunes mesures que 
ja s’estan implementant i concrecions en matèria d’habitatge, mediambiental o 
polítiques socials que reforcessin l’esperit de la mesura. També troba a faltar una 
atenció més gran a la salut mental i el punt de vista de les dones. D’altra banda, 
coincideix que l’Agència de Salut Pública podria assumir algunes de les tasques del 
futur observatori. 

Indica que si bé salut no és sinònim d’assistència sanitària, l’assistència sanitària 
—que ha de ser un dret universal— és imprescindible per a la prevenció, el 
tractament i la curació de les malalties; denuncia les retallades practicades pels 
governs de l’Estat i de la Generalitat en matèria sanitària, que provoquen patiment 
en les persones, i insta el Govern municipal a denunciar aquestes retallades i 
treballar per posar-hi fi. 

Observa que per tenir una vida saludable no només cal una assistència sanitària 
adequada, sinó també un habitatge digne (sense patologies, accessible i 
confortable), espais verds, aire net, esport, relacions humanes i espais per a la 
creació, la creativitat i la cultura. En definitiva, un model de ciutat amb el benestar 
i la vida saludable de tothom (física, mental i emocional) com a eix vertebrador de 
totes les polítiques sectorials, eix que guiava, per exemple, la Llei de barris, 
suprimida pel Govern de la Generalitat; els plans d’intervenció integral als barris, 
ignorats per l’anterior Govern municipal; el Pla d’ascensors de ciutat iniciat en el 
mandat 2007-2011, aturat; la rehabilitació per garantir habitatges dignes i 
confortables, o les polítiques actives d’ocupació, retallades i reduïdes a la mínima 
expressió tant per l’Estat com per la Generalitat. 
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En darrer lloc, expressa la predisposició del seu grup per aportar idees i 
propostes, i anuncia que farà un seguiment perquè realment es produeixi l’acció 
conjunta que canviï el model de ciutat. 

 
La Sra. Esteller comença la seva intervenció comentant que l’informe de salut 

substanciat en el darrer ple mostra una radiografia de la salut de Barcelona, i que 
hi ha molts factors —no només socioeconòmics, sinó també d’habitatge, 
mediambientals, etc.— que influeixen en la salut de les persones. L’Ajuntament ha 
de treballar en tots aquests factors, especialment pel que fa a la prevenció i els 
hàbits saludables. En aquest sentit, considera que els centres de salut han de 
promoure aquests hàbits, i que s’ha de trobar la manera perquè l’educació en 
hàbits saludables arribi també a persones que no van al metge perquè 
aparentment tenen bona salut, així com a malalts crònics, que de vegades amb el 
temps no segueixen els tractaments correctament. 

Subratlla que cal tenir en compte l’impacte psicològic de la manca d’una bona 
salut en les persones, i coincideix que les mesures no aporten cap proposta potent 
en l’àmbit de la salut mental. 

Considera que no és necessari crear un observatori, atès que ja hi ha prou 
informes que fan un diagnòstic de la realitat. 

Malgrat les discrepàncies, però, comparteix algunes de les mesures presentades, 
ja que reforcen el sistema sanitari de Barcelona, un sistema de qualitat amb bons 
professionals que dóna resposta a les necessitats de la gent, tot i que s’ha d’arribar 
a més persones. 

Per acabar, manifesta l’opinió que les targetes sanitàries s’han de donar d’acord 
amb les instruccions del Servei Català de la Salut, com ara la Instrucció 08/2015, i 
que no s’han de donar més subvencions, atès que ja hi ha una acció directa que 
s’ha de fer des dels centres de salut per arribar a aquestes persones. 

 
La Sra. Rovira celebra que el Govern tiri endavant mesures referents a la salut i 

a les desigualtats socials en salut, i en comparteix l’anàlisi, però hi troba a faltar la 
perspectiva de gènere —recorda que la Taula de Feminització de la Pobresa ha 
posat de manifest les diferències entre homes i dones pel que fa a la salut—, de 
joves i de gent gran. 

Demana que s’expliqui com es podran dur a terme les mesures proposades amb 
el pressupost previst, atès que el pressupost d’algunes mesures, com ara 
l’ampliació del programa de l’Agència de Salut Pública als barris, és insuficient. 

Puntualitza que la Generalitat no ha dut a terme retallades, sinó una 
privatització planificada dels serveis públics per enriquir les empreses sanitàries 
privades. 

Destaca els greus problemes que hi ha en l’empadronament quan no es té 
documentació o un domicili fix, com és el cas, per exemple, de persones sense 
sostre, i considera que tampoc no es proposen mesures concretes per a aquestes 
persones ni per a persones immigrants. 

Subratlla que l’Ajuntament hauria de declarar-se insubmís davant normes que 
impedeixen l’accés universal a un dret fonamental, davant una exclusió sanitària 
discriminatòria i mercantilista. 

No entén per què es fa un conveni amb entitats del tercer sector per a la 
cobertura de fàrmacs, quan l’accés als medicaments s’hauria de garantir, de 
manera que no es va a l’arrel del problema. D’altra banda, considera que la dotació 
de 100.000 euros és insuficient. 

Constata que l’Estat espanyol és un dels estats on es consumeixen més 
medicaments i que, per tant, cal racionalitzar aquest ús i atacar tots els causants 
del problema, entre els quals hi ha el gran poder de les farmacèutiques. Considera 
que caldria generar un debat públic respecte al paper de les farmacèutiques en la 
salut, així com potenciar l’educació en salut als centres de primària —recorda que 
molts programes van ser suprimits durant les privatitzacions— i desenvolupar 
polítiques amb el Servei Català de Salut i el Consorci Sanitari per reduir el 
repagament dels fàrmacs. 

En darrer lloc, insisteix que cal fer èmfasi en el col·lectiu de persones sense 
sostre i anima a continuar treballant contra les desigualtats en la salut. 
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La Sra. Tarafa agraeix les aportacions, que s’aniran incorporant en la mesura 

que sigui possible. 
Coincideix que els 1.500 milions d’euros de retallades en quatre anys afecten la 

qualitat de vida de les persones, dels pacients i dels professionals, i repeteix que 
aquesta mesura recull un primer paquet d’accions per lluitar contra les desigualtats 
socials en salut, però que, paral·lelament, es treballa en àmbits com la salut 
mental, l’atenció primària o l’exclusió sanitària, tot qüestionant el model sanitari, 
que cal decidir entre tots. 

Aclareix que molts dels programes que es faran als barris són preventius i 
engloben àmbits com la salut mental, els embarassos en adolescents, les drogues 
o l’acompanyament de gent gran. 

D’altra banda, puntualitza que l’observatori que es vol crear —es preveu que 
depengui d’Estudis Estratègics, de la tinència 1, cosa que en demostra la 
transversalitat— no reproduirà el que fa l’Agència de Salut Pública pel que fa a 
indicadors, sinó que avaluarà l’impacte de les polítiques públiques que es posin en 
pràctica, és a dir, si fan millorar els indicadors de salut i de qualitat de vida i 
ajuden a eliminar les desigualtats. Indica que, ara per ara, no es pot saber si les 
desigualtats pel que fa a l’esperança de vida han disminuït perquè és una dada que 
fins ara no s’ha valorat. 

Per acabar, observa que a banda de les mesures que van a l’arrel d’un 
problema, també en calen d’altres que solucionin aspectes concrets, i assegura que 
l’Ajuntament treballarà en tots els espais on té presència per posar fi a les 
retallades i assolir solucions globals. 

 
Es dóna per tractada. 
 
2. «Jo també nedo». Promoció de les activitats aquàtiques en els centres 

d’educació especial de Barcelona en horari lectiu. 
 
El regidor, Sr. Asens manifesta que informarà la comissionada d’Esports, Sra. 

Carranza. 
 
La Sra. Carranza presenta la mesura, que vol garantir la igualtat d’oportunitats 

per a l’alumnat dels centres d’educació especial pel que fa a la familiarització i al 
domini del medi aquàtic, reconèixer la pràctica de l’activitat física en el medi 
aquàtic com un dels elements imprescindibles per al desenvolupament dels infants 
amb diversitat funcional, i donar suport als centres d’educació especial i a les 
seves famílies per assegurar la participació regular en aquestes activitats. 

Esmenta la intensa relació amb l’aigua que ha tingut sempre Barcelona, 
actualment amb gairebé 5 km de platges i uns 30.000 m² de làmina d’aigua 
pública, i recorda que fa anys que un programa municipal assegura que els infants 
aprenguin a nedar, un aprenentatge que ha de formar part de l’alfabetització 
corporal dels infants de la ciutat. Per això, el currículum de primer de primària de 
les escoles de Barcelona inclou aquest aprenentatge. La participació en el 
programa és opcional i gratuïta, i el curs passat hi van participar uns 6.300 infants 
amb la col·laboració de 42 piscines. 

Tanmateix, al programa existien desajustos pel que fa a l’alumnat amb 
diversitat funcional, per això es van analitzar, conjuntament amb el Consorci 
d’Educació, l’Institut de Persones amb Discapacitat i les escoles d’educació 
especial, problemes i necessitats, i es va dissenyar un programa («Jo també 
nedo») per implementar-lo específicament en els centres d’educació especial, que 
s’emmarca dintre del programa municipal «L’esport inclou», que recull la 
necessitat d’afavorir la participació de les persones amb diversitat funcional en 
totes les iniciatives de promoció esportiva impulsades per l’Ajuntament. «Jo també 
nedo» posa en relleu la necessitat d’adquirir habilitats motrius en el medi aquàtic i 
els grans beneficis que aquest medi proporciona per al desenvolupament motriu i 
cognitiu de les persones amb diversitat funcional. Es vol que hi participi l’alumnat 
dels 34 centres d’educació especial de la ciutat (públics i concertats). 
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Actualment s’està fent una prova pilot del programa, que tindrà una durada 
anual, i en cas que s’aprovi, es preveu implantar-lo definitivament a partir del 
gener del 2016 i fer-ne una avaluació al juliol per acabar d’encaixar la mesura. 

 
La Sra. Fandos manifesta el suport del seu grup, que també valora els beneficis 

dels esports aquàtics per a les persones amb diversitat funcional. 
Assenyala que «Jo també nedo» és la continuació dels programes de política 

social esportiva que ja es feien i s’emmarca dins del pla impulsat d’una manera 
molt important pel seu grup («L’esport inclou»), que vol donar les mateixes 
oportunitats a les persones amb diversitat funcional. 

Recorda que el programa «Aprèn a nedar», que va néixer cap als anys 1989-
1990, va tenir uns grans impulsos arran dels dos mundials de natació (el 2003 i el 
2013), i assenyala que durant el mandat anterior el programa en esport escolar va 
créixer el 50% i va arribar a més de 60.000 alumnes. El seu grup està totalment 
d’acord que ara s’estengui als centres d’educació especial. 

 
La Sra. Barceló expressa el suport del seu grup, que comparteix que l’esport és 

una eina molt positiva per al desenvolupament físic i psicològic, i valora molt 
positivament el programa presentat, que pot ser una eina social i de relació amb 
infants i adolescents que no necessiten una educació especial. 

Subratlla la necessitat que es treballi coordinadament amb els centres educatius 
per tal que el programa —que entenen que s’hauria d’haver plantejat abans— 
s’adeqüi a les necessitats reals dels infants, i comenta que caldria que l’alumnat 
que participés en el programa pogués utilitzar les instal·lacions esportives durant 
els caps de setmana i els dies festius amb els seus familiars, amb el permís previ 
dels seus professors i entrenadors. Entén que cal caminar cap al compromís de les 
instal·lacions municipals amb aquests programes. 

Per acabar, recorda que encara hi ha districtes que no disposen dels 
equipaments esportius necessaris, i que entitats com el Club Natació Atlètic 
Barceloneta, que col·labora en programes com el «Ja nedo», no ha rebut resposta 
de l’Ajuntament respecte al manteniment de la concessió fins al 2033. 

 
El Sr. Puigcorbé valora positivament l’informe i l’esforç d’adaptació del programa 

«Aprèn a nedar - Ja nedo» a les necessitats dels centres d’educació especial, 
actualment amb una participació molt baixa. 

Comparteix que afavorir la inclusió de les persones amb discapacitat en la 
pràctica esportiva és bàsic, i que l’alfabetització motriu i l’adquisició d’habilitats en 
el medi aquàtic són especialment beneficioses per a les persones amb diversitat 
funcional. 

Subratlla la importància de donar suport als centres d’educació especial i a les 
famílies per assegurar una participació regular, així com de respectar les línies 
curriculars i els projectes acadèmics de cada centre per evitar que la pràctica 
d’activitats aquàtiques vagi en detriment del progrés pedagògic treballat pel centre 
amb la pèrdua d’hores lectives. Així, proposa que es consideri la possibilitat 
d’atendre les necessitats dels infants d’alguns centres fora de l’horari lectiu, afegir 
un monitor més en el cas de l’educació especial, ja que les escoles es queden 
sense un docent en aquests desplaçaments, i que es continuïn estudiant les 
necessitats de suport econòmic als centres en funció de diferents variables. 

 
La Sra. Andrés subratlla l’escassíssima participació d’alumnes d’educació 

especial en el programa «Ja nedo»: 64 de 6.365, i valora que es vulgui impulsar 
aquesta participació mitjançant aquesta mesura. 

Vol saber a què es destinarà concretament el pressupost del programa, que 
entén que és per al servei d’acompanyament dels alumnes fins a la instal·lació 
esportiva; quina resposta hi ha hagut per part dels 34 centres i quants alumnes 
s’hi ha apuntat, i en què ha consistit la prova pilot i quin resultat ha tingut. 

D’altra banda, proposa que aquest programa no tingui un nom diferent del «Ja 
nedo», ja que el «també» subratlla que es fan distincions entre infants, quan 
s’hauria de transmetre que tots són iguals. 
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La Sra. Esteller valora positivament la mesura, atesos els beneficis del medi 
aquàtic per a les persones amb diversitat funcional, i se suma a la pregunta de 
quantes escoles i quants nens han acceptat participar-hi. 

 
La Sra. Rovira indica que el seu grup valora positivament la mesura en general, 

però hi té alguns dubtes. 
En primer lloc, vol saber quin cost té el programa «Aprèn a nedar - Ja nedo» per 

saber si el pressupost presentat seria factible, així com que es desglossi aquest 
pressupost. 

En segon lloc, considera que caldria precisar les causes que han provocat que 
els infants dels centres d’educació especial no hagin participat en el programa. 

D’altra banda, manifesta sorpresa per la quantitat de centres d’educació especial 
privats que hi ha a la ciutat: 26 dels centres són privats i només 6 són públics. 
Entén que l’Àrea d’Educació hi hauria de treballar. 

 
La Sra. Carranza agraeix les intervencions i afirma que s’estudiaran totes les 

aportacions. 
A continuació, respon que 29 centres han contestat que hi participaran, però es 

vol arribar als 34. 
El pressupost del programa «Ja nedo» és d’uns 300.000 euros, i el del curs 

2015-2016 del «Jo també nedo», d’uns 173.000 euros. Aclareix que aquest import 
és per a l’activitat en si, no per als desplaçaments. Igual que en el «Ja nedo», les 
escoles assumeixen el desplaçament, però l’activitat és gratuïta, gràcies a 
l’aportació de l’Ajuntament i a la col·laboració de les 42 instal·lacions esportives i 
les piscines. 

Subratlla que el disseny del «Jo també nedo» respon a les necessitats reals, i 
que hi poden arribar a participar uns 1.200 infants —recorda que actualment n’hi 
participen 64. 

En darrer lloc, comenta que el Govern fa un seguiment constant dels centres 
esportius municipals, i que amb el Club Natació Atlètic Barceloneta es va reunir la 
setmana passada, s’és conscient de la situació i s’està estudiant. 

 
La Sra. Fandos considera que caldria tenir en compte la reflexió de la Sra. 

Andrés pel que fa al nom del programa. 
 
La Sra. Pérez confirma que s’estudiarà. 
 
La Sra. Barceló està d’acord que no s’estableixin diferències mitjançant el nom.  
 
El Sr. Puigcorbé se suma a la proposta. D’altra banda, assenyala que caldrà tenir 

en compte també la distància fins a les piscines, que varia segons els barris. 
 
La Sra. Andrés agraeix que tothom s’hagi afegit a la proposta de reflexió sobre 

el nom. 
D’altra banda, observa que si realment es consolida la xifra de 1.200 infants —

en faran el seguiment—, haurà estat un èxit, però indica que hi ha el problema del 
desplaçament i l’acompanyament, que entén que continua anant a càrrec la família 
o l’escola. Opina que es podria dedicar una part del pressupost per garantir la 
igualtat d’oportunitats en el desplaçament i a l’hora d’anar a la piscina. 

 
La Sra. Esteller també se suma a la proposta de la Sra. Andrés, ja que entén 

que cal fer èmfasi en les potencialitats de les persones amb discapacitat i 
aconseguir igualtat d’oportunitats per a tothom. 

 
La Sra. Rovira entén que si no es cobreix el cost dels desplaçaments, la 

participació no millorarà, atès que, segons l’informe, en molts casos la participació 
no era possible per manca de suport econòmic en el transport. 

 
La Sra. Carranza aclareix que les condicions dels dos programes són diferents: 

el «Ja nedo» es limita a nens de primer de primària, mentre que el nou programa 
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no té aquesta limitació, ja que les escoles d’educació especial poden tenir un o dos 
nens de primer de primària, i per això no els sortia a compte. 

Subratlla que el programa s’adapta a la realitat de les escoles d’educació 
especial, tot corregint les característiques del programa «Ja nedo» que feien que 
molts infants de les escoles d’educació especial no hi poguessin participar. 

 
Es dóna per tractada. 
 
c) Informes 
d) Compareixences Govern municipal 
 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d’acord 
 
3. Aprovar, d’acord amb l’article 1 dels Estatuts del Consorci del Pla de 

Rehabilitació i Equipament de Teatres de Barcelona, l’addenda al Conveni de 
col·laboració entre l’Administració General de l’Estat, la Generalitat de Catalunya i 
l’Ajuntament de Barcelona, signat el 15 de novembre de 2001, modificat i 
prorrogat el 21 de febrer de 2007 i el 13 de setembre de 2011, per la qual es 
prorroga la vigència del Consorci del Pla de Rehabilitació i Equipament de Teatres 
de Barcelona per al període 2016-2020, i s’acorda l’aportació econòmica per part 
de l’Ajuntament de Barcelona per import màxim de 751.265,15 euros (150.253,03 
euros anuals), que es farà amb càrrec a l’estat de previsions d’ingressos i despeses 
de l’Institut de Cultura de Barcelona, tot condicionat a l’existència de crèdit 
adequat i suficient per a cada exercici pressupostari i a l’efectiva aprovació de les 
aportacions per les altres administracions consorciades. 

 
La Sra. Benedí enuncia la proposta. 
 
El Sr. Ciurana manifesta el vot favorable del seu grup, així com que l’acord és de 

mitjans de maig de 2015, i pregunta si, més enllà d’aquest conveni, es té la 
intenció de continuar amb el programa d’ajuts als teatres no comercials. 

 
La Sra. Barceló expressa el vot favorable del seu grup, que valora la millora dels 

equipaments culturals, especialment si les aportacions no són només municipals 
sinó també del Govern central, a través del Ministeri de Cultura, i de la Generalitat 
de Catalunya, i sempre que la despesa destinada a la millora dels equipaments 
privats reverteixi directament en els barcelonins mitjançant algun tipus de retorn 
social. 

 
El Sr. Puigcorbé explicita el seu vot favorable, i demana informació sobre la 

destinació dels diners. 
 
La Sra. Andrés expressa la reserva de vot del seu grup. 
 
La Sra. Esteller dóna suport a la proposta, atesa la necessitat de rehabilitar i 

modernitzar els equipaments teatrals, i la conveniència que hi col·laborin les tres 
administracions —indica que tant el Ministeri de Cultura com la Generalitat hi 
aporten 300.000 euros i l’Ajuntament, 150.000. 

 
La Sra. Rovira manifesta sorpresa pel fet que un pla que va néixer el 2001 per 

solucionar un problema específic —rehabilitar espais concrets, sobretot a la zona 
teatral del Paral·lel, com a mesura d’urgència—, esdevingui ara una mena de 
contracte de manteniment ordinari. Tampoc no entén que s’assoleixi un compromís 
fins al 2020, ja que segurament aleshores Barcelona no formarà part del Consorci 
perquè Catalunya serà independent. 
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D’altra banda, observa que les subvencions d’aquest consorci recollides al BOP 
van destinades sobretot a empreses teatrals privades, malgrat l’existència d’una 
mesura de govern de CiU per als centres de proximitat sense ànim de lucre del 
2012, que mai no es va arribar a dur a terme. 

Conclou que cal debatre sobre el model cultural i sobre la finalitat i la utilitat del 
Consorci, expressa la reserva de vot del seu grup i recorda que es debatrà al Ple. 

 
El Sr. Asens agraeix els vots favorables i dóna la paraula a la comissionada. 
 
La Sra. Sureda confirma que el Consorci es va crear com a mecanisme per 

ajudar els teatres i equipaments de la ciutat, igual que d’altres com ara la 
subvenció per a rehabilitació d’ateneus. 

Exposa que les aportacions (aproximadament 1.500.000 euros per part del 
Ministeri, el mateix import per part de la Generalitat i uns 751.000 euros per part 
de l’Ajuntament), imprescindibles per a la xarxa d’equipaments, han permès 
reformes com les de l’Antic Teatre i el Teatreneu, i puntualitza que no són tasques 
de manteniment sinó de millora. Comenta que l’evolució tecnològica fa que els 
equipaments constantment hagin de renovar les infraestructures. 

Per acabar, agraeix els vots favorables. 
 
El Sr. Ciurana demana al Sr. Asens que, com a tinent d’alcalde responsable de 

Cultura, exposi les seves idees pel que fa a la política cultural, ja que si no les 
exposa, es pot entendre que no en té. Li demana, així mateix, que participi 
activament en la Comissió, tot estudiant-ne els temes, preparant-los i presentant-
los. 

D’altra banda, diu a la Sra. Rovira que la mesura de govern del 2012 que ha 
esmentat sí que s’ha portat a terme. Concreta que s’han destinat 4 milions d’euros 
a suport a espais escènics d’entitats sense ànim de lucre, i s’ofereix per ampliar 
aquesta informació. 

 
El Sr. Puigcorbé insisteix a demanar informació sobre la destinació dels diners. 
 
La Sra. Rovira repeteix que es debatrà en el Ple. 
 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, CiU, C’s, ERC i PP i amb la 

reserva de vot del PSC i CUP.  
 

IV) Part decisòria / executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d’acord 
 
4. Prorrogar, de mutu acord, a l’empara dels articles 23.2 i 278 del Text refós de 

la llei de contractes del sector públic, el contracte de gestió de serveis públics que 
té per objecte la gestió del servei de teleassistència domiciliària, adreçat a les 
persones grans o persones amb dependència i/o discapacitat, adjudicat a la unió 
temporal d’empreses Televida-Tunstall, amb NIF U65919466, des de l’1 de gener 
fins al 31 de desembre de 2016, per un import total de 10.037.500,00 euros 
(9.651.442,31 euros, import net i 386.057,69 euros, en concepte d’IVA al 4%). 
Autoritzar i disposar, a favor de la unió temporal d’empreses Televida-Tunstall, 
amb NIF U65919466, la despesa de 10.037.500,00 euros (9.651.442,31 euros, 
import net i 386.057,69 euros, en concepte d’IVA al 4%) a càrrec de la partida 
0201 23311 22719 del pressupost de 2016 condicionada a l’existència de crèdit 
adequat i suficient. Requerir l’adjudicatària perquè comparegui, dins del termini de 
quinze dies hàbils, comptats a partir del dia següent al de la notificació de l’acord 
de la pròrroga del contracte, a les dependències del Departament dels Serveis 
Jurídics de la Gerència de Drets Socials, per a la corresponent formalització de la 
pròrroga del contracte. 
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La regidora, Sra. Pérez diu que informarà el Sr. Jordi Sánchez, gerent d’Acció 
Social. 

 
El Sr. Sánchez enuncia la proposta d’acord, i concreta que el servei que s’ofereix 

es basa en una connexió a través del servei de teleassistència a una central que 
funciona les 24 hores del dia, tots els dies de l’any, que pretén millorar la qualitat 
de vida de les persones augmentant la possibilitat que romanguin a casa seva el 
màxim temps possible, proporciona seguretat tant a l’usuari com a la família, 
redueix l’aïllament i preveu situacions de risc. 

Exposa que el contracte, adjudicat a la UTE Televida-Tunstall, es va iniciar l’1 de 
gener de 2013 i va tenir una durada inicial de dos anys i una pròrroga que finalitza 
el 31 de desembre de 2015, així com que el 31 d’octubre d’enguany es prestava el 
servei a 76.000 usuaris. 

Recorda que el 4 de novembre la tinenta d’alcalde va tenir oportunitat d’explicar 
el contingut del servei i del contracte als grups polítics, però s’ofereix per tractar 
qualsevol qüestió que es plantegi. 

 
La Sra. Fandos expressa el seu vot favorable a la pròrroga d’un contracte que va 

posar en marxa el seu grup, que entén que el servei funciona bé. Indica que s’ha 
passat d’uns 50.000 usuaris el 2012 a 76.000 i s’ha aconseguit que no hi hagi llista 
d’espera, així com que la valoració dels usuaris és molt positiva: el 74% qualifica 
el servei de molt bo i el 25%, de bo. 

D’altra banda, assenyala que el contracte proposava un temps mitjà de resposta 
de 30 minuts i que la teleassistència s’activi en 15 dies com a màxim. 

Per acabar, observa que hi ha el repte d’augmentar no només els usuaris sinó 
també els dispositius, com ara els detectors de gas i de foc, perquè arribin a totes 
les persones que els necessitin. 

 
La Sra. Barceló manifesta el seu vot favorable a un programa que funciona i que 

garanteix el benestar físic, psicològic i social de les persones. 
 
La Sra. Benedí expressa el vot favorable del seu grup. 
 
La Sra. Andrés manifesta el vot favorable del seu grup, que valora especialment 

que en aquest servei no hi hagi cap copagament, com es pretenia en el mandat 
anterior. 

 
La Sra. Esteller expressa el vot favorable del seu grup, que considera 

imprescindible el servei de teleassistència —que proporciona seguretat i autonomia 
a les persones— i que valora especialment que no hi hagi llista d’espera i que es 
presti un servei de qualitat. 

 
La Sra. Rovira manifesta la reserva de vot del seu grup, que considera que 

hauria de ser l’Ajuntament qui decidís com han de ser les polítiques de qualitat, de 
prevenció i d’igualtat i no la UTE, i demana que s’aclareixi com queda el contracte. 

En aquest moment, la Presidenta li recorda, a instància de la Secretària 
delegada de la comissió, que aquest punt és decisori i ella diu que, en aquest cas, 
el seu grup hi vota en contra. 

D’altra banda, observa que valdria la pena, tenint en compte la satisfacció amb 
el servei i la voluntat de generar ocupació de qualitat a la ciutat, oferir el servei 
des de l’Ajuntament, així com començar a tenir recursos propis pel que fa a 
sistemes de dades informàtics, actualment absolutament externalitzats. 

 
El Sr. Sánchez informa que actualment el temps d’espera des que es sol·licita el 

servei és de 5 dies i només de 48 hores en els casos que es consideren urgents, 
així com que a part de la teleassistència convencional hi ha la teleassistència 
mòbil, i que l’increment dels dispositius que garanteixen el bon servei continua. 

D’altra banda, indica que l’empresa que presta el servei té polítiques pròpies de 
qualitat i de seguiment, i l’Ajuntament pot fer el seguiment del contracte 
mitjançant informes mensuals. 
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La Sra. Pérez expressa el vot favorable de BC, la Sra. Fandos expressa el vot 
favorable de CiU, la Sra. Barceló expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Benedí 
expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i la Sra. Rovira expressa el vot 
contrari de la CUP. S’aprova. 

 
c) Proposicions 
 

V) Part d’impuls i control 
 
a) Proposicions / declaracions de grup 
 
Del Grup Municipal CiU: 
 
5. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports insta l’alcaldessa a respectar 

la feina feta juntament amb el col·lectiu LGTBI i a dur a terme els treballs que 
siguin necessaris per a garantir l’obertura del Centre de Recursos LGTBI abans de 
setembre de 2016. 

 
La Sra. Benedí dóna la benvinguda als representants de la plataforma LGTBI i, a 

continuació, dóna la paraula a la regidora de CiU, Sra. Francina Vila. 
 
La Sra. Vila saluda els representants de les entitats LGTBI, amb una llarga 

trajectòria i que han dut a terme una gran feina, juntament amb l’Ajuntament, que 
caldria respectar. 

Recorda que hi haVia consens i voluntat política perquè la ciutat tingués un 
equipament de referència per al col·lectiu LGTBI de la ciutat i d’arreu del món, que 
fos un espai de trobada de diferents entitats, així com un punt de referència per al 
barri i per a la ciutat. També es va acordar el model i la manera com hauria de 
funcionar l’equipament, però algunes informacions dels darrers mesos per part del 
Govern no deixen clar si es compliran aquests acords i el calendari. 

 
La Sra. Barceló saluda les entitats presents i manifesta sorpresa pel fet que la 

proposició demani respecte. Espera que el respecte estigui present a totes les 
propostes que es plantegin a la Comissió. 

Considera que com més organitzacions participin en el Consell LGTBI, millor, i 
que les noves també tenen dret a ser escoltades. 

Exposa que un estudi de la Unió Europea del 2012 posava de manifest que el 
50% de les persones pertanyents a aquest col·lectiu havien patit discriminació o 
assetjament per la seva orientació sexual, i estudis posteriors constaten que el 
60% de les persones homosexuals, transsexuals o bisexuals han patit algun tipus 
de discriminació o hostilitat a la feina. 

Subratlla que la discriminació per motius d’orientació sexual o identitat de 
gènere —recorda que fins i tot hi ha països que persegueixen les persones per la 
seva condició sexual— afecta diversos àmbits sensibles de la vida de qualsevol 
persona, de manera que cal donar resposta a les problemàtiques específiques que 
afecten aquest col·lectiu i donar suport a les polítiques públiques per la igualtat i la 
inclusió. 

Expressa el desig del seu grup que el centre s’obri tan aViat com sigui possible i 
com a fruit del consens entre totes les entitats que formen part del col·lectiu. En 
aquest sentit, pregunta si el Govern ha optat per un altre espai i, en cas afirmatiu, 
per quina raó. Indica que el Govern anterior s’haVia compromès amb Ca la Dona a 
mantenir el local del carrer Ripoll. 

Per acabar, insta el Govern a implementar les mesures necessàries en tots els 
àmbits (educatiu, cultural, mitjans de comunicació, salut, acció social, ordre públic, 
participació, mercat laboral...) i a treballar en la prevenció des de la infantesa, 
l’adolescència i la joventut. 

 
La Sra. Benedí recorda que la creació d’aquest espai es va incloure en el Pla 

municipal per al col·lectiu LGTBI 2010-2015, el primer d’aquest àmbit que va tenir 
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l’Ajuntament de Barcelona, i es definia la mesura com a realitzable a curt termini. 
El desembre del 2013, el Govern va acceptar una proposició presentada pel seu 
grup a la Comissió de Qualitat de Vida perquè s’habilités un espai per acollir aquest 
equipament, i l’octubre del 2014, en resposta al seguiment de la proposició, el 
Govern va confirmar que ja s’haVia creat un espai de treball amb les entitats 
LGTBI per tal de definir les característiques que haVia de tenir aquest espai. El 
març del 2015, ERC va presentar una pregunta sobre la previsió per habilitar 
aquest espai, que es va contestar per escrit, i el mes passat va presentar un prec 
que va ser acceptat, però en el darrer Consell Municipal LGTBI les entitats van 
posar sobre la taula la problemàtica: hi ha un acord amb l’anterior equip de govern 
per ubicar l’equipament a l’edifici del carrer Ripoll, on actualment hi ha l’entitat Ca 
la Dona, als baixos, però les entitats de la plataforma LGTBI van parlar amb Ca la 
Dona i van acordar buscar una altra ubicació per al centre de recursos per evitar 
entrar en conflictes. 

Subratlla que el centre és una vella reivindicació de les entitats LGTBI de la 
ciutat, que durant anys han fet una feina ingent i necessiten dotar-se d’un 
equipament de referència que ofereixi espais i serveis i que s’ha de donar resposta 
als problemes per accedir a espais que tenen moltes entitats a causa de l’elevat 
preu dels locals, així com la necessitat d’ubicar-hi elements com l’arxiu Armand de 
Fluvià, un dels més importants del col·lectiu LGTBI. 

Observa que cal evitar prolongar processos —durant la darrera legislatura ja es 
va realitzar un procés participatiu amb les entitats de la plataforma LGTBI per 
consensuar espais i usos de l’equipament—, però alhora escoltar totes les veus. 

Per tot això, el Grup d’ERC vota a favor de la proposició. 
 
La Sra. Andrés saluda les entitats presents i observa que la proposició no només 

dóna resposta a una vella reivindicació de la plataforma d’entitats LGTBI ja 
recollida en el Pla LGTBI 2007-2011, sinó que és una obligació de l’Ajuntament i de 
la Generalitat, que han de garantir drets i treballar en contra de la discriminació 
per raó d’opció sexual. 

Posa de manifest una mala actuació per part del Govern anterior a partir de la 
proposició presentada per ERC el 2013: no va tancar bé un procés que venia d’un 
mandat anterior i que s’ha de resoldre immediatament. D’altra banda, demana a 
l’actual Govern que garanteixi l’obertura del centre el 2016 sense frustrar les 
expectatives de les entitats i donant una solució a Ca la Dona. 

En darrer lloc, expressa el vot favorable del seu grup. 
 
La Sra. Esteller expressa la convicció del seu grup que cal lluitar contra tot tipus 

de discriminació —en aquest cas, per raó de sexe o orientació sexual— tant 
preventivament com reactivament i en coordinació amb les entitats, que duen a 
terme una gran tasca. 

Considera, però, que el Govern ha demostrat manca de voluntat de consensuar 
amb les entitats, ja que avui es presenta una proposició per solucionar una qüestió 
que ja hauria d’estar resolta. No entén per què no s’ha donat compliment a l’acord 
d’ubicar l’equipament al carrer Ripoll, i pregunta al Govern quins seran el cost, les 
funcionalitats i les característiques del centre, així com quina altra ubicació preveu 
en cas de no optar per la del carrer Ripoll. 

 
La Sra. Rovira saluda les representants del moviment LGTBI de la ciutat i mostra 

sorpresa pel fet que la proposició vulgui posar en valor la feina de l’equip de 
govern anterior, quan aquest no va tancar bé aquest debat. 

Especifica que un dels problemes principals és que es va ubicar l’espai al carrer 
Ripoll, on hi ha Ca la Dona, l’espai del moviment feminista de la ciutat. Puntualitza 
que entre el moviment feminista i el moviment LGTBI no hi ha cap problema, però 
sí que van manifestar que cada col·lectiu —amb lluites diferents malgrat els punts 
de trobada—necessita el seu propi espai d’autogestió per desenvolupar les seves 
pròpies accions, tan importants a la ciutat. 

Explicita que el sentit del seu vot (favorable o abstenció) dependrà de si la 
proposició demana o no que necessàriament el centre s’ubiqui al carrer Ripoll, 
opció que, com ha dit, les entitats no troben encertada. 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 371 
 

D’altra banda, no troba adient que un agent extern endegui un altre procés 
participatiu: entén que caldria aprofitar la feina feta, que ja concloïa com haVia de 
ser el nou espai, tot incorporant, mitjançant la celebració d’un consell 
extraordinari, l’opinió de noves entitats que s’hi vulguin sumar, i acabant de definir 
bé l’espai. 

 
La Sra. Pérez observa que el que planteja la proposició ja està acceptat i que si 

es volia conèixer el calendari d’execució es podria haver formulat una pregunta en 
lloc d’una proposició. Entén que CiU l’ha presentada per una necessitat d’explicar el 
que ha fet i com ho volia fer. 

Subratlla que el centre de recursos municipals per al col·lectiu LGTBI és una de 
les propostes principals que, a més, BC porta en el programa i té el compromís de 
fer-lo amb la màxima celeritat. 

Reconeix la gran feina feta per les entitats, que saluda, i puntualitza que el 
procés que es vol iniciar vol partir d’aquesta feina per validar-la amb altres entitats 
i per fer el projecte de ciutat. Es vol obrir per arribar al màxim nombre de 
persones, però sense desapropiar ningú. Indica que hi ha deu entitats del Consell i 
deu de fora que hi volen participar, així com experts que coneixen experiències de 
dintre i fora del país. 

Explicita que el projecte se centra en el col·lectiu LGTBI, que val la pena recollir 
la veu del col·lectiu adolescent i jove i de la gent gran, i que es vol crear un espai 
de referència de la manera més participada possible. 

Per acabar, opina que el canvi d’ubicació era necessari perquè no hi haVia 
consens pel que fa a la ubicació al carrer Ripoll i mantenir-la hauria generat un 
conflicte i una manca de respecte vers els moviments socials. 

 
La Sra. Vila aclareix que el seu grup no ha presentat la proposició per posar-se 

cap medalla, ja que és la ciutat en conjunt que és capdavantera en la defensa dels 
drets fonamentals, no pas un partit concret, i que si han optat per la fórmula de la 
proposició és perquè han considerat que els precs presentats no havien aconseguit 
ni el compromís ferm del Govern ni la concreció pel que fa al calendari d’actuació. 
Indica que les persones i les entitats interessades ja són conscients de tota la feina 
feta en començar a caminar perquè el centre de recursos LGTBI fos una realitat, i, 
d’altra banda, puntualitza que no és que CiU tanqués malament el procés, sinó que 
en no continuar al govern, no va poder cloure una feina de gran qualitat, sobretot 
per l’espai de treball que es va generar entre l’equip tècnic de l’Ajuntament i la 
societat civil d’aquest àmbit. 

Afirma que el seu grup no s’oposa a un canvi d’ubicació, sinó que simplement 
considerava que l’equipament del carrer Ripoll era adient atès que la configuració 
de l’espai (amb quatre plantes, terrassa i jardí) permetia la convivència de 
diferents activitats i de diferents projectes. La idea que s’haVia començat a 
treballar era la d’oferir un casal de barri especialitzat, un equipament de referència 
per a la ciutadania en general i, a més, amb l’especialitat dirigida al col·lectiu 
LGTBI, cosa que n’hauria enfortit la trajectòria i hi hauria donat més futur, però 
subratlla que CiU prioritza el resultat per sobre de la ubicació. 

Agraeix el suport de tots els grups, així com la voluntat d’obtenir un redactat 
que generés consens —el text ha estat transaccionat—, i demana al Govern que no 
abandoni el projecte. Considera que de vegades el Govern té una actitud 
revisionista, i observa que és difícil avançar si es posa en dubte tota la feina feta 
anteriorment, els projectes endegats i els acords assolits, i que tots els governs 
han de donar continuïtat a iniciatives de governs anteriors. En el cas que els 
ocupa, no voldrien que es tornés a iniciar un procés per tornar a decidir de nou i 
començar de zero, quan ja hi ha una feina feta molt important. 

Conclou que entitats i grups polítics vetllaran perquè el 2016 el centre de 
recursos LGTBI sigui una realitat. 

 
La Sra. Barceló expressa el vot favorable del seu grup, que valora que la 

proposició no demani que el centre de recursos s’ubiqui necessàriament al carrer 
Ripoll, i manifesta que està a favor que associacions i col·lectius que abans no hi 
tenien representació ara hi puguin participar. 
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La Sra. Andrés demana el compromís del Govern d’obrir el centre el 2016, i 

espera que la presència del col·lectiu LGTBI no es limiti només al nom de la 
Regidoria de Cicle de la Vida, Feminismes i LGTBI. 

 
La Sra. Esteller manifesta l’abstenció del seu grup, que veu disparitat de criteris 

entre els grups i manca de definició del Govern pel que fa a les característiques, 
els costos i la funcionalitat del centre. 

 
La Sra. Rovira expressa el vot favorable del seu grup, que entén que la 

proposició finalment diu «que siguin necessaris per garantir la definició, ubicació i 
obertura del centre municipal de recursos LGTBI durant el 2016». 

D’altra banda, puntualitza que el canvi d’ubicació no ha de ser opcional sinó 
obligatori, ateses les necessitats de les entitats, i comenta que troba cínic que CiU 
apressi el Govern per una feina que no s’haVia fet en l’anterior mandat. 

 
La Sra. Pérez aclareix que encara no es poden concretar les dimensions de 

l’espai perquè encara es treballa amb el conjunt del moviment per finalitzar el 
funcional, però que en principi tindrà entre 800 i 1.200 m², confirma la voluntat 
del Govern de finalitzar el centre amb la màxima celeritat i obrir-lo el 2016, i 
informa que des del primer dia que es va qüestionar la ubicació del carrer Ripoll 
s’hi està buscant ubicació. 

A continuació, diu a la Sra. Vila que és normal revisar projectes amb què no 
s’està d’acord, i manifesta el vot favorable del seu grup. 

 
La Sra. Pérez expressa el vot favorable de BC, el Sr. Ciurana expressa el vot 

favorable de CiU, la Sra. Barceló expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Benedí 
expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Esteller expressa l’abstenció del PP i la Sra. Rovira expressa el vot favorable 
de la CUP. S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports insta l’alcaldessa a continuar 

treballant amb el conjunt del moviment LGTBI de la ciutat per finalitzar el funcional 
del Recurs LGTBI i a dur a terme els treballs que siguin necessaris per garantir la 
definició, ubicació i obertura del Centre Municipal de Recursos LGTBI durant el 
2016. 

 
Del Grup Municipal C’s: 
 
6. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: - La creació d’un marc 

legal regulat per a l’exercici del treball sexual voluntari amb l’objectiu d’aconseguir 
una major protecció i seguretat de les persones que realitzin aquesta feina, 
vetllant per la seva voluntarietat i el ple control de les seves condicions de 
seguretat i higiene en la seva pràctica. - Augmentar les ajudes a programes 
específics de formació i inserció per a aquelles persones que no volen exercir el 
treball sexual i que les seves circumstàncies les han portat a exercir-lo. 

 
La Sra. Benedí indica que aquesta proposició es tractarà conjuntament amb el 

prec d’ERC corresponent al punt número 14. 
 
La Sra. Barceló llegeix el text definitiu de la proposició, que recull l’esmena 

presentada per BC, i explica que el seu grup diferencia entre les persones que 
exerceixen lliurement el treball sexual, sense cap condicionament ni pressió 
externa, i les que ho fan obligades o pressionades. En aquest segon cas, cal lluitar 
contra les xarxes criminals i l’explotació sexual, i en defensa de les víctimes de les 
xarxes de proxenetisme, mafioses i de tràfic de persones, que vulneren drets 
humans. 

Entén que Barcelona no ha abordat la situació amb les garanties necessàries ni 
per a les persones que exerceixen el treball sexual ni per al conjunt de la 
ciutadania, i recorda que recentment hi ha hagut queixes del veïnat del Raval per 
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l’augment de la prostitució als carrers i tot el que això comporta. Informa que la 
setmana passada els veïns van demanar el desallotjament dels pisos ocupats, ja 
que, segons aquests, es feien servir com a prostíbuls i com a punt de venda de 
drogues, i que, d’altra banda, ahir els Mossos van desarticular una xarxa delictiva 
que suposadament es dedicava a explotar dones que exercien la prostitució a 
l’àrea metropolitana. 

Esmenta que la memòria del 2014 de la Síndica de Greuges feia referència a la 
necessitat de regular alternatives realistes i respectuoses amb tots els interessos 
legítims que concorren en aquest entorn. 

El Grup de C’s creu que cal oferir, mitjançant els serveis socioeducatius i 
d’atenció social, l’assessorament necessari per a la incorporació al món laboral, en 
règim d’autònoms, de les persones que exerceixen professionalment el treball 
sexual per tal que se’n reconeguin els drets laborals i socials (assistència sanitària, 
atur, pensions...), així com un augment de les ajudes a programes específics de 
formació i inserció per a les persones que no volen exercir-lo. 

D’altra banda, considera necessari restringir l’exercici de l’activitat a locals 
convenientment legalitzats i sotmesos a inspeccions periòdiques, tot evitant 
problemes de convivència i de salut pública. 

En darrer lloc, subratlla la importància d’impulsar programes per a la prevenció 
de la prostitució a través de Serveis Socials i en col·laboració amb entitats socials 
com ABITS.  

 
La Sra. Benedí esmenta algunes de les múltiples realitats de les dones que 

exerceixen el treball sexual a la Via pública de Barcelona, un fenomen que no és 
nou però que no està resolt: dones obligades a exercir la prostitució i que són 
víctimes del tràfic de persones —cal aplicar la llei penal, garantint els drets 
fonamentals d’aquestes dones—, dones que manifesten la voluntat de seguir i que 
reivindiquen els drets laborals, dones que expressen la voluntat d’abandonar i 
trobar sortides laborals dignes, dones que es troben en situació d’irregularitat 
administrativa, dones transsexuals, amb discriminacions afegides, dones que es 
plantegen l’exercici de la prostitució com una estratègia de transició, noies que no 
estan en edat laboral, etc. 

Considera que per resoldre el conflicte cal partir de la base que la prostitució és 
un problema d’arrel social que genera problemes d’ordre públic. En aquest sentit, 
recorda que l’Ajuntament de Barcelona ja té una eina per a l’abordatge integral del 
treball sexual: el Pla ABITS, aprovat pel Plenari del Consell Municipal el 28 d’abril 
del 2006. Aquest Pla es divideix en tres accions: detecció, amb educadores al 
carrer, sobretot a les zones conflictives; atenció, amb educadores de carrer fent 
atenció al carrer, en CAP, Serveis Socials, recursos laborals, etcètera, i 
acompanyament, ajudant les dones que manifesten que volen fer una altra 
activitat en la recerca laboral i derivant les víctimes de tràfic a un servei d’acollida 
residencial i d’acompanyament psicològic. 

Comenta que el 28 d’octubre del 2012 es van fer actuacions de millora i es va 
donar un nou impuls a l’agència ABITS, totes elles d’una gran vàlua, com ara 
incloure les usuàries d’ABITS en els col·lectius de persones vulnerables que formen 
part dels percentatges a considerar dins les clàusules socials de les contractacions 
de l’Ajuntament. Entén, però, que ara cal seguir dotant aquesta eina de més i 
millors recursos. 

 
La Sra. Vila valora que es pugui debatre sobre el fons de la qüestió i que es 

puguin confrontar models. 
Informa que el seu grup ha presentat esmenes a la proposició perquè conté 

elements amb què no poden coincidir, però aquestes no han estat acceptades, de 
manera que hi votarà en contra. Especifica que el Grup de CiU no està d’acord que 
la legalització de la prostitució millorés la situació de les dones. Esmenta que a 
Alemanya i a Holanda, on el treball sexual està regulat i legalitzat, només un 3% 
de les dones que exerceixen estan donades d’alta per aquesta activitat econòmica, 
mentre que la resta són dones d’origen immigrant i vulnerables, i, malgrat la 
regulació, es perpetuen les relacions de desigualtat i d’explotació. 
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Demana que es compleixi la normativa municipal, que prohibeix l’exercici, 
l’oferta i la demanda de serveis sexuals al carrer, així com que es faci un 
seguiment de les dones que es troben en situació de màxima vulnerabilitat per ser 
víctimes d’explotació i/o de tràfic d’éssers humans, etc. En aquest sentit, valora la 
feina d’ABITS, amb un equip tècnic dotat i ampliat amb més recursos durant el 
mandat anterior amb l’objectiu d’abordar el problema d’una manera més integral, i 
espera que els propers mesos el Govern expliqui què s’ha fet per continuar 
millorant ABITS i amb quins resultats. 

Per acabar, recorda que en el mandat anterior l’Ajuntament va signar un 
protocol d’atenció a les víctimes d’explotació sexual, i demana a l’Ajuntament que 
lideri la lluita contra el tràfic i l’explotació de persones —en la qual hi ha el consens 
de tothom—, que posi la Guàrdia Urbana al servei d’aquesta lluita, que es coordini 
amb altres administracions i que no continuï llançant el missatge que a Barcelona 
es pot fer tràfic i explotació de dones sense cap conseqüència. 

 
La Sra. Andrés indica que hi ha una part de la proposició que el seu grup 

comparteix i una altra que no. Explica que l’objectiu del Grup Municipal del PSC és 
la igualtat a Barcelona, i la prostitució és un espai de profunda desigualtat: el 95% 
de les dones que s’hi dediquen ho fan de manera obligada. 

Subratlla que, com afirma l’escriptora i activista Gemma Lienas, la prostitució no 
és un ofici ni una professió, sinó una situació vinculada a la pobresa, a l’exclusió 
social i sovint a l’explotació i a l’esclavatge. No és una relació mercantil lliure i 
legítima, sinó una situació de vulneració de drets humans. Per això, el seu grup no 
la pot admetre de cap manera, sinó que vol eradicar-la mitjançant una actuació 
integral basada en la persona prostituïda. 

Considera que un marc normatiu no ajudaria a l’eradicació, i que proposar-lo 
demostra un greu desconeixement de la realitat de la prostitució a la ciutat. 
Exposa que segons dades de la FAVB, només al districte de l’Eixample hi ha 
comptabilitzades més de 400 dones xineses explotades per prostitució, i subratlla 
que cal lluitar per eradicar-la mitjançant eines socials i laborals: combatre la 
pobresa infantil, oferir igualtat d’oportunitats educatives, generar ocupació 
especialment per als col·lectius vulnerables, actuar sobre la precarietat laboral, fer 
polítiques d’habitatge digne, etc., així com facilitant l’entrada d’aquestes dones en 
els circuits municipals per combatre la violència de gènere i reforçant el treball 
policial —amb una normativa combativa, no permissiva— per combatre les màfies i 
les xarxes de tràfic de persones a la ciutat. 

 
Observa que el terme «treball sexual», que forma part del nom d’ABITS 

(Agència per a l’Abordatge Integral del Treball Sexual), no és adient.  
Comenta que a Suècia la prostitució s’ha reduït en un 80% en dos anys gràcies 

a la prohibició, mentre que a Holanda, la legalització ha provocat un efecte crida: 
han augmentat les màfies que es lucren amb aquesta activitat que trafica amb 
persones. 

En darrer lloc, manifesta el vot contrari del seu grup. 
 
La Sra. Esteller manifesta sorpresa pel fet que la proposició qualifiqui de treball 

—una activitat que dignifica les persones— la prostitució —una activitat que les 
degrada—, i tampoc no entén que el grup proposant sigui capaç de destriar la 
prostitució voluntària de la forçada en un negoci dominat per les màfies on la 
majoria de les dones que exerceixen la prostitució són objecte de tràfic de dones, i 
hi existeixen altres realitats gravíssimes com ara l’explotació de dones i de nenes o 
el proxenetisme encobert amb màfies. 

Comenta que la prostitució malmet els barris i perjudica greument els veïns, i 
recorda que en el mandat anterior es va aprovar una proposta presentada pel seu 
grup sobre l’article 39 de l’Ordenança del civisme: s’hi va introduir la prohibició 
d’oferir i prestar serveis sexuals al carrer. Considera que cal fer complir aquesta 
norma, així com dotar l’Agència ABITS de més mecanismes perquè les dones que 
ho vulguin puguin deixar la prostitució i integrar-se en el món laboral per poder 
dignificar-se personalment i professionalment. Esmenta també la ponència creada 
durant la legislatura anterior en el Congrés que aprofundia en els treballs d’anàlisi 
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de la situació i oferia recomanacions, una feina que posteriorment es va coordinar 
amb les àrees sectorials i les comunitats autònomes perquè endeguessin plans per 
combatre la prostitució i, sobretot, el tràfic i l’explotació de dones. 

Conclou que no pot donar suport a la proposició. 
 
La Sra. Rovira subratlla que el tràfic de persones —que tothom condemna— i el 

treball sexual no són el mateix i, per tant, requereixen tractaments i actuacions 
diferents. 

Observa que si bé el seu grup està d’acord amb alguns elements de la 
proposició, l’arrel del perquè és totalment diferent de la del grup proposant: C’s 
defensa un model econòmic totalment liberal i per això defensa els drets de les 
treballadores sexuals, mentre que la CUP entén que, en el si del sistema capitalista 
en el qual vivim —que espera que acabi aViat—, algunes persones treballen amb el 
cap, d’altres amb les mans i d’altres amb el cos. Considera que cadascú ha de 
poder decidir sobre el seu cos, i que la prostitució no forçada no suposa cap delicte 
contra els drets humans ni cap tipus de restricció a la llibertat de decisió de les 
persones, independentment de l’opinió moral que els diferents corrents ideològics 
tinguin respecte del treball sexual. Per això, considera que el Pla integral de 
l’abordatge del treball sexual no s’ha de continuar treballant des d’una perspectiva 
abolicionista, sinó amb mesures d’intervenció que vagin en la línia d’oferir més 
drets a les treballadores sexuals. 

Opina que l’Ajuntament hauria de revisar normes com l’Ordenança municipal 
d’activitats i establiments de concurrència pública per tal que les treballadores 
sexuals puguin exercir el seu dret al treball en unes condicions dignes, i demana 
que es doni compliment a la derogació —recollida en el programa de BC— de 
l’Ordenança de mesures per fomentar i garantir la convivència, que genera greus 
arbitrarietats, criminalitza i estigmatitza les persones que exerceixen la prostitució, 
i ha donat lloc a excessos per part de la Guàrdia Urbana. 

D’altra banda, comenta que caldria replantejar els plans d’usos dels districtes. 
Indica que el de Ciutat Vella no preveu les llicències per a espais per exercir 
lliurement el treball sexual, uns espais que durant els darrers anys han estat 
perseguits. 

Per acabar, manifesta el vot favorable del seu grup. 
 
La Sra. Pérez coincideix que cal diferenciar entre treball sexual i tràfic d’éssers 

humans amb fins d’explotació sexual, així com avançar cap a un marc normatiu 
municipal que no continuï penalitzant ni criminalitzant les dones que exerceixen el 
treball sexual, penalització que contradiu la normativa europea, que prohibeix 
imposar multes i penes a les víctimes. 

Subratlla que l’Ordenança del civisme no ha fet disminuir el nombre de dones 
que ofereixen el servei al carrer, és a dir, que les sancions no han servit per fer 
disminuir ni la prostitució al carrer ni el tràfic d’éssers humans amb fins 
d’explotació sexual. D’altra banda, informa que des del 2012 només s’ha cobrat un 
10% d’aquestes multes. Observa que el focus s’ha de posar en els proxenetes i en 
les màfies, tot treballant interinstitucionalment. 

Recorda que demà hi ha convocada la primera taula per abordar el protocol de 
protecció de les víctimes de tràfic d’éssers humans, que necessita una taula 
tècnica a Barcelona per abaixar el protocol de Catalunya. Hi participaran els actors 
involucrats (Agència ABITS, Guàrdia Urbana, Mossos d’Esquadra, Cos Nacional de 
Policia...) i s’ha fet de manera coordinada amb la Generalitat i la vicepresidenta de 
la Generalitat, la Fiscalia, la Judicatura, la Delegació del Govern i entitats 
especialistes que treballen en l’àmbit de Barcelona. 

Conclou que el marc normatiu municipal ha de canViar el model d’intervenció i 
garantir que les dones que lliurement opten per aquesta feina la duguin a terme en 
espais dignes, sense l’ús intensiu de l’espai públic, amb seguretat i amb bones 
condicions higièniques. 

 
La Sra. Barceló agraeix les diferents aportacions i posa en relleu el punt comú 

pel que fa al compromís ferm per lluitar contra el proxenetisme, les màfies i el 
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tràfic de persones, així com pel que fa a millorar els centres que atenen les dones 
que ho necessiten. 

Insisteix, però, que existeix el treball sexual voluntari, que entén que cal 
respectar i dotar de drets. Esmenta el cas de la prostituta i sociòloga Montse Neira, 
que en el seu llibre Una mala mujer afirma que exerceix la seva professió de 
manera digna. 

D’altra banda, diu a la Sra. Esteller que tant el programa electoral autonòmic del 
2010 com el municipal de C’s recullen el seu posicionament respecte d’aquesta 
qüestió, i que no es considera una persona amb una ètica superior per jutjar si un 
treball és digne o no, sinó que simplement parla amb els col·lectius afectats i, en 
aquest cas, hi ha treballat i ha comprovat que existeixen col·lectius que exerceixen 
la prostitució voluntàriament i sense cap pressió. 

 
La Sra. Benedí expressa el vot favorable del seu grup, que entén que cal tractar 

la complexa realitat del treball sexual amb persistència, creativitat i recursos 
humans i econòmics, i partint del fet que la prostitució és un problema de base 
social. Recorda que l’Ajuntament de Barcelona ja fa anys que disposa d’un pla per 
a l’abordatge integral del treball sexual. 

Comenta que a Holanda no existeix cap llei nacional sobre prostitució, de 
manera que és competència dels ajuntaments implementar les polítiques que 
s’adeqüin a cada localitat, i troba encertat que s’obri el debat per a un marc 
normatiu municipal, que garanteixi els drets fonamentals i que lluiti contra el tràfic 
de dones i l’esclavatge sexual. 

Puntualitza que l’objectiu últim és l’abolició del treball sexual i l’establiment de 
relacions equilibrades i lliures entre persones, però que, mentrestant, cal garantir 
els drets laborals i socials com a mesures de dignificació i transició. 

 
La Sra. Esteller insisteix que la prostitució degrada la persona i, per tant, no es 

pot equiparar amb un treball, i que la solució no és regular l’activitat, regulació 
que, a més, no és competència municipal. 

D’altra banda, subratlla que cal lluitar intensament contra els proxenetes, les 
màfies i el tràfic de dones. 

 
La Sra. Pérez explicita que el prec d’ERC s’accepta. 
 
La Sra. Pérez expressa el vot favorable de BC, el Sr. Ciurana expressa el vot 

contrari de CiU, la Sra. Barceló expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Benedí 
expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot contrari del PSC, la 
Sra. Esteller expressa el vot contrari del PP i la Sra. Rovira expressa el vot 
favorable de la CUP. S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: - Garantir un marc 

normatiu municipal per a l’exercici del treball sexual voluntari amb l’objectiu 
d’aconseguir una major protecció i seguretat de les persones que realitzin aquesta 
feina, vetllant per la seva voluntarietat i el ple control de les seves condicions de 
seguretat i higiene en la seva pràctica. - Augmentar les ajudes a programes 
específics de formació i inserció per a aquelles persones que no volen exercir el 
treball sexual i que les seves circumstàncies les han portat a exercir-lo. 

 
Del Grup Municipal ERC: 
 
7. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda instar el Govern 

municipal: El compromís d’ampliar els casals per a la gent gran i altres 
equipaments orientats a aquest col·lectiu, abans de finalitzar el mandat, a tots 
aquells barris on la llista d’espera sigui superior a 50 persones. 

 
La Sra. Capdevila exposa que dels 1.621.537 habitants de Barcelona, 348.247 

tenen més de 65 anys, i la xarxa d’equipaments (residències de gent gran, centres 
de dia, etc.) és insuficient, de manera que cal obrir un debat per intentar 
solucionar-ho ateses les competències de l’Ajuntament. 
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A continuació, formula la proposició, l’última part de la qual ha estat 
transaccionada amb el Grup de C’s. 

Recorda que el 2012 va ser declarat per la Unió Europea Any Europeu de 
l’Envelliment Actiu i la Solidaritat Intergeneracional, i l’Ajuntament de Barcelona va 
fer d’aquest lema un eix estratègic en polítiques i compromisos referents a la gent 
gran de la ciutat. Un dels eixos de treball és el Pla de millora de casals i espais 
municipals de la gent gran, amb el qual cada districte va desenvolupar un 
programa d’accions per promoure l’envelliment actiu i les persones grans del 2013 
al 2015, però no va servir perquè l’Ajuntament posés en marxa nous espais per a 
la gent gran. 

Observa que l’esperança de vida cada vegada és més gran i que les persones 
grans cada cop tenen més salut i temps lliure i voldrien fer moltes activitats, 
sobretot als casals de gent gran, que ofereixen tallers i activitats culturals i són 
espais participatius i d’intercanvi social oberts a les iniciatives ciutadanes, llocs per 
informar-se, formar-se i, sobretot, compartir espais entre iguals i afavorir unes 
estones agradables de trobada de ciutadans. S’hi treballa amb la voluntat i amb la 
solidaritat, i per evitar l’aïllament social, mitjançant el programa d’envelliment 
actiu de la ciutat. 

Informa que actualment a Barcelona només hi ha 57 espais de gent gran i hi ha 
barris amb llistes d’espera llarguíssimes: a l’Eixample, el districte amb un nombre 
més elevat de gent gran (58.250 persones de més de 65 anys) només hi ha sis 
casals de gent gran i en els darrers vuit anys no s’hi ha obert cap equipament; el 
casal de Sant Antoni té una llista d’espera de 733 persones, el de l’Esquerra de 
l’Eixample, de 1.766 persones, i el de Sagrada Família, de 190. A Ciutat Vella (el 
districte amb menys població de més de 65 anys, 16.286 persones), en canvi, hi 
ha cinc casals de gent gran i no hi ha cap llista d’espera. Observa, però, que 
només un 11% dels edificis d’habitatge d’aquest districte tenen ascensor, cosa que 
fa que persones grans que viuen en pisos alts no puguin sortir de casa i no vagin al 
casal. 

Conclou que el Govern hauria de fer un estudi dels districtes amb menys 
recursos d’equipaments per a la gent gran i actuar prioritàriament en els districtes 
que més ho necessitin, i subratlla que cal abordar en positiu la construcció de la 
capital d’un país també per a la gent gran per tal que un grup tan nombrós de la 
nostra ciutat pugui desenvolupar al màxim les seves possibilitats de participació 
social. 

 
La Sra. Fandos expressa el vot favorable del seu grup, que entén que, en una 

ciutat amb més de 340.000 persones de més de 65 anys amb una esperança de 
vida cada cop més elevada i una salut cada cop més bona, l’envelliment actiu ha 
de ser una prioritat: cal promoure la participació activa de les persones grans 
perquè se sentin responsables i compromeses per fer una millor ciutat, així com 
per prevenir la solitud i l’aïllament, i enfortir l’autonomia personal i la seguretat. 

Puntualitza que alhora que s’amplia la xarxa de casals de gent gran caldria 
també crear espais intergeneracionals, per exemple als centres cívics, a les 
biblioteques i als equipaments esportius, així com adaptar els casals de gent gran 
a les noves tecnologies i a les noves necessitats. 

 
La Sra. Barceló manifesta el vot favorable del seu grup, que entén l’àrea social 

com a aspecte clau per al benestar i la bona salut de les persones, especialment de 
la gent gran: per exemple, l’estrès disminueix més com més i millors relacions es 
tinguin dins i fora de casa, i les bones comunicacions i la participació en activitats 
beneficien els sistemes cardiovascular i immunològic, segons la Societat Espanyola 
de Geriatria i Gerontologia. Informa que més del 20% de persones que superen els 
60 anys poden arribar a patir algun trastorn mental o neural. 

Recorda que el Consell de la Gent Gran en la darrera reunió va concloure que cal 
repensar el model d’envelliment que dissenyen les polítiques socials per tal que 
s’adeqüi a les necessitats de la gent gran. 

Indica que a Barcelona hi ha més de 300.000 persones de més de 65 anys, i 
més de 100.000 de més de 80, i opina que és necessari fer efectiu el paper de les 
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persones grans com a protagonistes de la ciutat per aconseguir que tota persona 
gran se senti orgullosa d’arribar a la seva edat. 

Observa que les activitats que ofereixen els espais per a gent gran (cursos, 
xerrades, celebracions, conferències, sortides...) han de fer que les persones que 
hi participen en gaudeixin segons les seves possibilitats, sense necessitat de 
buscar-hi la perfecció. 

Per acabar, recorda que el Govern ha acceptat dos precs presentats pel seu grup 
relacionats amb les persones grans (continuar amb el programa «Vincles» i cobrir 
les 7.700 places que hi ha d’espera per entrar en una residència), i subratlla que 
Barcelona ha de mostrar un gran respecte per la gent gran, que ha fet tant per fer 
créixer la ciutat. 

 
La Sra. Andrés expressa el vot favorable del seu grup, que entén que els serveis 

per a la gent gran n’afavoreixen la plena integració social, prevenen situacions 
d’aïllament social i fomenten la relació i la participació activa en la vida de la 
comunitat. 

A continuació, demana al Govern que revisi i actualitzi els plans d’equipaments 
dels districtes —fets amb un treball intens entre el moviment associatiu, els serveis 
municipals i els polítics en el mandat 2007-2011— treballant conjuntament amb el 
teixit associatiu, i busqui sòl per ubicar-hi els equipaments necessaris o busqui 
fórmules que permetin la seva implementació i el seu funcionament. D’altra banda, 
cal revisar els funcionals dels equipaments i adaptar-los a les necessitats de les 
persones grans que els han de fer servir, facilitant-ne l’accessibilitat, etc. Observa 
que cal pensar activitats que serveixin per detectar problemàtiques específiques —
sobretot en dones grans—, com ara situacions de solitud, maltractament, pobresa i 
salut vulnerable, així com dotar els espais de dinamitzadors per evitar que sigui la 
mateixa junta qui hagi d’afegir a la seva feina la feina del dinamitzador. 

Conclou que aquests espais fomenten l’envelliment actiu i els drets de les 
persones grans. 

 
La Sra. Esteller manifesta el vot favorable del seu grup, que considera necessari 

oferir a la gent gran equipaments adequats que millorin la seva qualitat de vida i 
en promoguin les relacions i les activitats. 

Indica que a Barcelona, amb més de 345.000 persones grans, hi ha 89.000 
dones de més de 75 anys que viuen soles, insisteix en la importància que totes 
aquestes persones tinguin accés a recursos (en aquest cas, activitats lúdiques i 
relacionals) que les ajudin a viure en millors condicions. 

Observa que si bé cal prioritzar els barris amb més llista d’espera, caldria 
prioritzar també els barris on no hi ha cap casal (el 25% dels barris de Barcelona), 
i comenta que alguns centres de gent gran han tancat. 

Comparteix la necessitat d’actualitzar el Pla d’equipaments de millora de casals i 
espais —l’actual és del 2010— d’acord amb les noves necessitats, i coincideix que 
convé fomentar les relacions multigeneracionals, cosa que es pot fer aprofitant 
espais existents, no necessàriament creant-ne de nous. 

En darrer lloc, planteja un dubte pel que fa al redactat de la proposició: no sap 
si quan parla d’«altres equipaments» es refereix només a equipaments lúdics o 
també a equipaments assistencials, tan necessaris si es té en compte que moltes 
persones grans tenen alguna discapacitat o estan en situació de dependència, i 
assenyala que hi ha plans d’equipaments signats amb la Generalitat que no s’han 
complert. Recorda un conveni signat el 1999 en què es demanava la construcció de 
17 equipaments a Barcelona (residències, centres de dia...), dels quals només n’hi 
ha un. 

 
La Sra. Rovira posa de manifest, abans de fer la intervenció referent a aquest 

punt, que totes les persones presents haurien de respectar el torn de paraula de la 
resta i no mantenir converses mentre les altres exposen els arguments que s’han 
preparat. 

A continuació, i ja entrant en la proposició, recorda que el seu grup recollia en el 
seu programa la necessitat d’augmentar els casals de gent gran, ja que existien 
clares diferències entre districtes. 
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Coincideix en la necessitat de generar no només espais per a gent gran sinó 
també espais intergeneracionals, sempre donant resposta a les necessitats reals de 
les persones. Observa que sovint s’habiliten espais que queden buits de contingut 
perquè a l’hora de decidir-ne els usos no s’ha comptat amb la participació del 
territori. 

Comenta que també cal tenir en compte que algunes persones grans no tenen 
una bona salut, ni tenen cobertes les seves necessitats ni garantits els seus drets, i 
assenyala que un dels col·lectius més afectats per la pobresa són les dones grans. 
Per això, considera que cal incorporar la perspectiva de gènere en tot allò que es 
faci respecte a la gent gran. Recorda que les tasques de cura encara no han estat 
reconegudes, de manera que les dones que s’han dedicat a fer aquesta feina, de 
manera no remunerada, ara no tenen una pensió i tenen moltes dificultats 
econòmiques. 

Assenyala que l’Ajuntament ha de pressionar per generar residències de 
titularitat pública —actualment la majoria de les residències són privades—, i 
vetllar pels drets de les professionals que treballen amb gent gran, que en moltes 
ocasions estan externalitzades i no tenen uns convenis adequats que en 
garanteixin els drets, i perquè les persones grans rebin una bona atenció, fet que 
pot anar lligat a les condicions laborals de les treballadores. 

Per acabar, subratlla que també cal que els centres de dia ofereixin eines per 
augmentar les competències i les habilitats de la gent gran de Barcelona. 

 
La Sra. Pérez agraeix el prec, que el Govern accepta, tenint en compte la 

necessitat de donar coherència als plans d’equipaments a partir de l’anàlisi feta 
pels mateixos barris, i subratlla que cal reconèixer la feina de molts professionals 
dels equipaments, que busquen mecanismes per arribar al màxim de persones, tot 
garantint criteris d’equitat. 

Assenyala que cal seguir diferents vies per posar fi a les llistes d’espera, i 
coincideix que cal oferir activitats a la gent gran no només en centres específics 
sinó també en espais intergeneracionals i per al conjunt de la ciutadania. Observa 
que els interessos de la gent gran han canViat, i que moltes persones grans de 
menys de 70 anys prefereixen activitats que no estiguin adreçades únicament a 
gent gran: un estudi de la Fundación Pilares mostra que a més de la meitat de la 
població d’entre 50 i 69 anys no li interessen les activitats que s’estan oferint i 
prefereixen autogestionar-se el temps lliure, el 60% tindria interès a participar en 
programes d’oci juntament amb persones amb les mateixes inquietuds, i el 77% 
ho voldria fer amb persones d’altres edats. D’altra banda, hi ha dades que indiquen 
que de les persones d’entre 60 i 69 anys, només un 16% va al casal, mentre que 
un 45% diu que no hi anirà mai. 

Considera que s’ha de revisar el model i millorar l’oferta per tal de donar 
resposta als diferents interessos, així com que els casals facin una bona derivació a 
altres equipaments. 

Informa que, d’altra banda, s’estan revisant les mancances en les 
infraestructures dels casals. 

En darrer lloc, puntualitza que a l’hora d’analitzar les dades de les llistes 
d’espera, cal tenir en compte que normalment són fluctuants perquè acostumen a 
ser llistes per a activitats concretes, que amb el pas del temps susciten més o 
menys interès, i, en el cas de l’Eixample, observa que la diferència tan gran en la 
llista d’espera pot ser conseqüència de la necessitat de fer-se soci del centre, 
procediment que també caldrà revisar. 

 
La Sra. Capdevila agraeix el vot favorable de tots els grups, que fan que la 

proposició s’aprovi per unanimitat. 
Aclareix que si la proposició se centra en equipaments per a la gent gran com 

els casals és perquè aquests són de competència municipal, però que el seu grup 
considera que la ciutat ha d’emprendre un debat profund sobre residències i 
centres de dia, equipaments encara més necessaris atès que cobreixen necessitats 
de primer ordre. Assenyala que l’Ajuntament pot buscar solars per cedir a la 
Generalitat, que és qui té la competència per fer les residències. 
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D’altra banda, coincideix que cal aprofitar els espais existents per oferir 
activitats intergeneracionals, però entén que els serveis que s’oferissin per a gent 
gran als centres cívics haurien de ser gratuïts. 

 
La Sra. Pérez expressa el vot favorable de BC, la Sra. Fandos expressa el vot 

favorable de CiU, la Sra. Barceló expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Benedí 
expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i la Sra. Rovira expressa el vot 
favorable de la CUP. S’aprova amb el redactat següent:  

 
La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda instar el Govern 

municipal: El compromís d’ampliar el nombre de casals i equipaments de gent gran 
abans de finalitzar el mandat a tots aquells barris on es detectin necessitats 
d’aquest col·lectiu. 

 
Del Grup Municipal PSC: 
 
8. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: - Instar el Govern 

municipal, en coordinació amb els treballadors i experts i amb la contribució dels 
grups polítics i òrgans de participació, a abordar amb urgència la transformació del 
model d’atenció social municipal, adequant-lo a les noves necessitats socials i amb 
l’increment de recursos tècnics, econòmics i professionals necessaris. - Demanar al 
Govern municipal que aquesta transformació posi l’accent a fer central la 
intervenció social comunitària. - Demanar al Govern municipal el disseny de les 
necessàries polítiques de complement de renda perquè les famílies i persones de la 
ciutat puguin resoldre les seves necessitats bàsiques, en termes que facin possible 
la seva aplicació i efectivitat. - Destinar tots els diners que el pressupost municipal 
del 2015 va pressupostar per fer front a la situació d’emergència energètica, 
cercant els protocols i fórmules necessàries per complir l’objectiu. 

 
Aquest punt es tracta conjuntament amb el punt 16 (Prec del PP). 
 
La Sra. Andrés agraeix l’esforç del Govern i la seva disposició per arribar a un 

acord de transacció del text. 
A continuació, posa en relleu la gran tasca que duen a terme els professionals 

de Serveis Socials, però observa que cal adaptar el servei a les necessitats actuals 
de les persones i dels barris, un servei que ha de transformar vides i, 
consegüentment, millorar la comunitat. 

Explicita que un dels objectius de la proposició és facilitar un complement de 
renda que apoderi les persones davant les dificultats i des de la responsabilitat. 
Respecte de la renda mínima garantida que pretenia abordar el Govern amb el seu 
pla de xoc, comenta que és impossible abordar-la només des d’una perspectiva 
municipal, però que es poden emprar els 25 milions d’euros d’aquest pla per a un 
complement de renda que aglutini els diferents ajuts i doni més autonomia i més 
dignitat a les persones que estan en situació de vulnerabilitat. 

Subratlla que l’objectiu del treball social és la transformació i no evitar un primer 
desnonament o un tall de subministrament, sinó aconseguir que no n’hi hagi més, 
mitjançant polítiques actives d’ocupació, formació continuada i accés a l’habitatge 
assequible, així com mitjançant l’acció comunitària, amb tècnics, polítics, entitats i 
veïnat coparticipant en la presa de decisions en posició d’igualtat en projectes a 
favor de la comunitat que millorin l’eficàcia del servei i garanteixin els drets de les 
persones. Per acabar, recalca que per assolir aquest objectiu cal alliberar els 
treballadors i les treballadores socials de tasques de tramitació perquè puguin fer 
la seva tasca de treball social, d’intervenció integral i d’acció comunitària. 

 
La Sra. Esteller anuncia l’abstenció del seu grup, que comparteix la necessitat de 

reformar els centres de Serveis Socials, però que no està d’acord amb el 
complement de renda. Aclareix que sí que considera que cal oferir recursos per 
cobrir les necessitats de les persones, però entén que, sobretot, cal promoure 
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l’ocupació. D’altra banda, opina que el paper de l’Ajuntament no és completar la 
renda mínima d’inserció que ofereix la Generalitat (PIRMI). 

Posa en relleu la gran tasca del personal de Serveis Socials, i subratlla que 
aquest ha de tenir el suport de l’Ajuntament. En aquest sentit, recorda que en 
l’anterior mandat es va aprovar una proposta del Grup del PP sobre l’expedient 
únic electrònic, per agilitar tràmits i reduir burocràcia a l’hora de demanar un 
servei. 

En darrer lloc, formula el prec corresponent al punt 16 de l’ordre del dia, motivat 
pel fet que no sempre s’ha escoltat l’opinió dels treballadors a l’hora d’elaborar els 
protocols d’atenció. 

 
La Sra. Fandos manifesta el vot favorable del seu grup, que comparteix més el 

text de la proposició transaccionada que el de l’original, i que coincideix que cal 
continuar adaptant els Serveis Socials a les noves necessitats. 

Valora que es prioritzi l’autonomia personal i que cada cop més els Serveis 
Socials no siguin un lloc assistencialista, sinó un lloc on la persona adquireix les 
eines per trobar una sortida global a la seva situació, en part gràcies a un treball 
en contacte amb els serveis d’ocupació i d’habitatge que faciliti que les persones 
trobin habitatge i, sobretot, feina. 

Puntualitza que, segons entén, la renda complementària no significa que hi hagi 
una renda municipal, que seria inassumible (el seu grup va dur a terme un estudi 
que va concloure que una renda municipal requeriria entre 500 i 1.200 milions 
d’euros del pressupost), sinó un ajut únic que agrupi diferents ajuts, cosa que 
agilitaria la feina dels treballadors, que no haurien de repetir constantment l’anàlisi 
de la situació d’una mateixa família. 

Per acabar, observa que unes lleis que permetessin l’ampliació de personal 
també ajudarien molt a millorar la situació. 

 
La Sra. Barceló expressa el vot favorable del seu grup, que coincideix que els 

Serveis Socials estan orientats a les persones però necessiten una reforma —el seu 
grup fa temps que hi insisteix— que els adapti al context de crisi actual. 

També coincideix que els Serveis Socials han de ser una eina de transformació, i 
que convé ajuntar totes les ajudes de polítiques públiques en una de sola per 
evitar que les persones que necessiten ajuda hagin d’anar contínuament a Serveis 
Socials i contestar les mateixes preguntes. Indica que moltes ciutats europees ja 
ofereixen un únic procés d’atenció social i sanitària, i demana a l’Ajuntament que, 
tot i que sigui competència de la Generalitat, impulsi aquesta iniciativa. 

Considera imprescindible l’acció comunitària, que garanteix que l’acció social 
arribi a totes les persones i no només a les persones que s’apropen als centres —hi 
ha, per exemple, persones que ni tan sols són conscients de les prestacions que 
poden demanar—, l’agilitació dels tràmits, el fàcil accés als serveis i la 
transparència. 

D’altra banda, subratlla que cal garantir les mateixes prestacions i el mateix 
temps d’espera per a tots els ciutadans de Barcelona, així com el seu benestar 
físic, psicològic i social, i informa que dos anys després del desallotjament de les 
naus ocupades al Poblenou, encara hi ha 420 persones que viuen al carrer. 

En darrer lloc, observa que la intervenció social pot afavorir molt la prevenció 
entre adolescents i joves. 

 
La Sra. Benedí recorda que el Govern va anunciar que en els tres primers mesos 

de mandat posaria en marxa un pla de xoc i que, conjuntament amb la ciutadania i 
els agents socials, durant el primer any de mandat engegaria un ampli procés de 
participació per millorar la qualitat de vida del territori. 

Observa que a l’hora de distribuir els pressupostos cal determinació, voluntat 
política i establir prioritats, i afirma que el seu grup s’ofereix per col·laborar en 
aquest sentit. 

Subratlla que cal transformar el model d’atenció social i passar de les accions 
reactives davant emergències socials a accions més preventives orientades a 
preservar l’autonomia de les persones que travessen situacions de vulnerabilitat. 
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Entén que cal reforçar el treball comunitari i intensificar els espais de 
col·laboració i acció conjunta, així com fomentar la cooperació social en tants 
àmbits de la societat com sigui possible, i establir complicitats amb associacions i 
col·lectius que voluntàriament aporten treball als barris, gràcies als quals s’han 
assolit processos de transformació política i social. 

Remarca que la precarietat econòmica actual no ha d’impedir actuar, i que és en 
períodes de mancances quan la inventiva és més necessària. 

Conclou que l’objectiu principal del Govern hauria de ser superar definitivament 
el condicionament econòmic amb determinació i molta gestió, i treballar per fer de 
Barcelona una ciutat inclusiva que defensi tots els drets de les persones. 

 
La Sra. Rovira recorda que a la Comissió anterior, durant el debat de la seva 

proposició referida als Serveis Socials, ja va exposar la convicció que els serveis 
socials són fonamentals per al desenvolupament de la vida mentre no es resolguin 
les causes de la seva existència: l’atur, la precarietat laboral, la vulneració dels 
drets socials fonamentals per garantir una vida digna i el no-reconeixement de les 
tasques de cura i reproductives que fan les dones i que fan possible la reproducció 
de la vida en el marc econòmic en què ens trobem. Subratlla que si no es volen 
uns serveis socials assistencialistes, cal fer un debat sobre els problemes que fan 
que existeixin els serveis socials i que tinguin un model assistencialista. 

Comenta que, tal com reivindiquen les treballadores del sector, és 
imprescindible oferir una intervenció comunitària, evitar la saturació alhora que 
l’externalització de la gestió dels serveis —hi ha d’haver un control i una gestió 
directa per part de l’Ajuntament, no d’empreses que es lucren amb els serveis—, 
complir els convenis i garantir els drets laborals i socials. 

Indica que el seu grup defensa una renda de ciutat dels 0 als 18 anys universal, 
que s’atorgui independentment de la renda de cada família, acompanyada de 
rendes complementàries en els casos en què siguin necessàries, i subratlla que 
també caldria reconèixer i remunerar els treballs de cures i reproductius que fan 
possible la reproducció de la vida en el si d’aquesta societat. Posteriorment, es 
podria debatre sobre si aquest treball pot ser socialitzat o si es generen espais 
perquè no només recaigui sobre les dones. 

Per acabar, expressa l’abstenció del seu grup, que entén que la proposició té 
moltes mancances, com ara que no recull totes les reivindicacions de les 
treballadores del sector i no incorpora la seva perspectiva ni en garanteix els drets. 

 
La Sra. Ortiz agraeix als grups municipals l’oportunitat de reobrir el debat sobre 

els serveis socials bàsics, que són una prioritat per al Govern (tant la xarxa de 
centres com, sobretot, els més de 600 treballadors i treballadores, una peça clau 
en la lluita contra les desigualtats i en el pas d’un model assistencialista a 
l’apoderament de la ciutadania). 

Subratlla que per enfortir la xarxa calen recursos, i exposa que la partida del 
pressupost de l’Ajuntament que més augmenta és la de Serveis Socials, 
especialment la de l’IMSS, i es preveu una dotació de 30 persones més. En aquest 
sentit, demana el suport dels grups municipals en el pas previ d’aprovació dels 
pressupostos, que permeti aquest enfortiment. 

D’altra banda, subratlla la importància de la participació, i informa que el Govern 
de seguida es va ser reunir amb les 600 treballadores socials a Meridiana perquè 
exposessin quina era la seva situació: principalment van manifestar la precarietat 
en què viuen moltíssimes famílies i les dificultats per oferir una bona intervenció 
social, sobretot provocades per la legislació. 

Per tal d’aconseguir que aquestes treballadores deixin de dedicar-se sobretot a 
fer informes i altres tasques burocràtiques, l’Ajuntament, amb innovació i 
creativitat, busca maneres perquè puguin dur a terme més treball comunitari i les 
reforça amb més recursos. 

Assenyala que per garantir els drets socials i l’autonomia de les persones cal 
donar també garantia de rendes, i observa que avui no hi ha una renda garantida 
de ciutadania ni per part de la Generalitat ni per part de l’Estat, i que el PIRMI ha 
retallat a moltíssimes famílies l’accés a recursos bàsics. 
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Per això, l’Ajuntament entén que, en primer lloc, cal garantir la renda infantil, 
cosa que s’ha fet ampliant els recursos i amb característiques homogènies per a 
tothom, i, en segon lloc, avançar en un ajut municipal d’inclusió en la línia d’una 
renda. Recorda que el programa de BC recull començar per un ajut municipal 
d’inclusió que compacta ajudes, alhora que es fan tots els possibles perquè les 
persones amb dificultats per arribar a final de mes no hagin de passar per Serveis 
Socials. Subratlla que aquestes persones necessiten recursos, no passar per un 
recorregut o per un itinerari d’inserció. 

En darrer lloc, afirma que s’està duent a terme un procés de participació per 
repensar el model, subratlla que el procés ha d’incorporar tant treballadors i 
treballadores socials i educadors i educadores com l’Acord ciutadà per una 
Barcelona inclusiva i els documents elaborats pel Consell Municipal de Benestar 
Social, i opina que es camina en la bona direcció. 

 
La Sra. Andrés agraeix el suport dels grups, les abstencions i les aportacions 

fetes des de la crítica constructiva. 
A continuació, confirma que el complement de renda a què fa referència la 

proposició ha de servir per aglutinar ajuts i evitar les múltiples visites a Serveis 
Socials, especialment de les persones que no requereixen una intervenció social 
continuada sinó que transitòriament es troben amb dificultats econòmiques per 
falta d’oportunitats laborals, per treballs precaris, etc. Explica que el complement 
de renda ha de permetre que les persones i les famílies mantinguin la seva 
autonomia i continuïn el dia a dia amb normalitat gràcies a una comunitat, en 
aquest cas la de Barcelona, que en un moment de dificultat respon. 

Troba encertada la renda infantil garantida, que ajudaria els 27.000 infants que 
viuen a Barcelona per sota del llindar de la pobresa, i avançar en la línia d’una 
renda garantida fins als 18 anys, mesura que ja existeix en altres països. 

Agraeix que s’incrementi la plantilla en 30 persones, i subratlla que un cop 
definit el nou model, es veurà quines necessitats cal cobrir i com cal redimensionar 
la plantilla, així com que les condicions dels treballadors i les treballadores han de 
ser les millors atès que han d’abordar problemàtiques molt intenses. 

Per acabar, explicita la predisposició del seu grup per començar a treballar en 
aquest àmbit al més aViat possible. 

 
La Sra. Ortiz explicita que el prec del PP s’accepta. 
 
La Sra. Ortiz expressa el vot favorable de BC, la Sra. Fandos expressa el vot 

favorable de CiU, la Sra. Barceló expressa el vot favorable de C’s, la Sra. Benedí 
expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Esteller expressa l’abstenció del PP i la Sra. Rovira expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: - Instar el Govern 

municipal a abordar amb urgència la revisió del model d’atenció social municipal, 
adequant-lo a les noves necessitats socials i a incrementar els recursos tècnics, 
econòmics i professionals necessaris, elaborant una diagnosi i una proposta 
participada comptant amb la contribució dels grups polítics, òrgans de participació, 
persones expertes i la participació de persones professionals, usuàries dels serveis. 
- Demanar al Govern municipal que aquest canvi de model posi l’accent a fer 
central l’atenció integral, prioritzant l’autonomia personal, i la dimensió 
comunitària. - Demanar al Govern municipal el disseny de les polítiques de 
complement de renda perquè les famílies i persones de la ciutat puguin resoldre 
les seves necessitats bàsiques, assegurant la renda municipal infantil i 
desenvolupant la renda municipal complementària en els termes que facin possible 
la seva aplicació i efectivitat. - Destinar tots els diners que el pressupost municipal 
del 2015 va pressupostar per fer front a la situació de pobresa energètica, cercant 
els protocols i fórmules necessaris per complir aquest objectiu, tot apoderant les 
famílies davant companyies subministradores, amb mediació i programes 
educatius i de rehabilitació energètics. 
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Del Grup Municipal PP: 
 
9. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esport acorda instar el Govern 

municipal a: 1. Convertir el Born Centre Cultural en un centre d’interpretació i 
d’estudi històric, habilitant un espai bibliogràfic i de consulta. 2. Clausurar 
l’exposició temporal «Fins a aconseguir-ho! El setge de 1714». 3. Revisar els 
continguts del Born Centre Cultural, per tal de garantir-ne l’objectivitat i el rigor. 

 
La Sra. Esteller formula la proposició, que segueix la línia d’altres de 

presentades en el mandat anterior. 
 
La Sra. Ortiz ha hagut de marxar de la comissió. 
A continuació, s’adona que no hi ha present cap representant del Govern, 

concretament el regidor de Cultura. 
 
El Sr. Ciurana manifesta una gran sorpresa per aquest fet. 
 
La Sra. Benedí indica que hi ha la comissionada de Cultura. 
 
La Sra. Esteller puntualitza que la part d’impuls i control l’ha de fer el govern. 
 
La Sra. Benedí respon que hi ha una regidora de govern. 
 
La Sra. Esteller insisteix que ha de respondre el regidor de Cultura, de manera 

que esperarà que arribi el Sr. Asens. 
 
La Sra. Benedí assenyala que no hi ha regidor de Cultura. 
 
La Sra. Esteller rebat que el Sr. Asens és el responsable de Cultura de 

l’Ajuntament. 
 
(La Comissió s’atura durant tres minuts.) 
 
La Sra. Benedí demana que si hi ha cap queixa, es presenti a Secretaria. 
Constata que ha arribat el Sr. Asens i demana a la Sra. Esteller que continuï la 

seva intervenció. 
 
La Sra. Esteller explica que l’objectiu de la proposició és que el Born Centre 

Cultural esdevingui un centre que reconegui la vertadera història del segle XVIII de 
Barcelona, època en què la ciutat va tenir una gran expansió econòmica, social i 
cultural, i era una ciutat cosmopolita, culta, oberta i amb un comerç molt 
important amb el Mercat del Born, Santa Maria del Mar, el moll de pescadors i 
Portaferrissa com a epicentre. Entén que, contràriament, avui el Born mostra una 
imatge de ciutat decadent i s’utilitza per servir la ideologia i l’objectiu 
independentista de CiU, i subratlla que cal explicar la història amb rigor perquè 
tothom sàpiga com era la vida a la ciutat en aquell moment. 

Considera que cal tancar l’exposició temporal de 1714, atès que l’any del 
tricentenari ja ha passat i que manipula la història i hi manca rigor històric: es 
confonen la Guerra de Successió amb la guerra espanyola al tron d’Espanya i una 
guerra internacional amb una sèrie de mentides com ara que es va destruir l’Estat 
català, quan mai no haVia existit. Indica que el mateix director, el Sr. Torra, va 
afirmar que el Born era la zona zero de l’independentisme. 

D’altra banda, demana que s’habiliti un espai bibliogràfic i de consulta que reculli 
les actes notarials —més de mil— que han permès reconstruir el Born, i subratlla 
que actualment no hi ha accés a cap mena de bibliografia que sustenti l’exposició 
temporal, la permanent o els jaciments, sinó simplement una llibreria que ven 
elements més de caràcter independentista que de rigor històric. 

Conclou que cal aconseguir que el Born, que ha costat més de 74 milions 
d’euros, sigui finalment un veritable centre d’estudi de la Barcelona del segle XVIII 
que reculli els documents que han permès reconstruir aquesta història. 
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El Sr. Ciurana subratlla la manca de respecte i el menyspreu mostrats pel Sr. 

Asens, regidor responsable de Cultura, vers la Comissió: fins a sis mesos després 
de les eleccions no ha assistit a la comissió en què ha de rendir comptes. Demana 
que la persona que fa els tuits sobre les comissions se’n faci ressò. 

Considera que el menyspreu s’agreuja amb el fet que el regidor hagi convocat 
una roda de premsa simultània a la Comissió —no sap si per manca d’experiència o 
per desídia envers l’òrgan—, per la qual cosa el Grup de CiU farà arribar una 
queixa a la Junta de Portaveus. 

A continuació, i ja pel que fa a la proposició, anuncia el vot contrari del seu 
grup, que entén que el grup proposant ha inventat un argumentari que repeteix 
cada cop que en té l’ocasió, i assenyala que fins i tot CiU preveia que l’exposició 
acabés abans, però l’èxit d’assistència i les sol·licituds d’entitats i escoles van fer 
que es decidís prorrogar-la. 

 
La Sra. Barceló manifesta el desig del seu grup que el Govern posi els mitjans 

necessaris perquè el Mercat del Born esdevingui la biblioteca provincial de 
Barcelona, i observa que ni tan sols és un centre cultural autèntic, ja que no té un 
director de comunicació de cultura que aglutini idees i propostes culturals: el Sr. 
Torra ha estat més conegut per la seva acció política partidista a les xarxes socials 
que per garantir la qualitat i la neutralitat de les exposicions, un aspecte molt 
important. 

Pensa que la diversitat és un valor, i afirma que les exposicions del Born no 
estan pensades per a tots els barcelonins. 

Llegeix un fragment del web del centre («El títol de l’exposició “Fins aconseguir-
ho!” és el lema que figurava en la bandera del regiment de Guàrdies Catalanes. 
Expressa molt bé l’esforç en la lluita dels catalans per defensar els seus drets i 
llibertats contra l’absolutisme, i és també un lema que transcendeix la temporalitat 
i ens lliga amb un present en el qual les llibertats continuen essent l’objecte i el 
subjecte de la història.») i en subratlla la manca d’objectivitat i el fet que demostra 
clarament la línia ideològica que centra la museística d’aquest centre cultural. 

Coincideix que l’exposició manipula la història i en dóna una visió esbiaixada i 
partidista, per la qual cosa està d’acord a demanar la retirada d’aquesta exposició i 
una nova proposta museística per al centre, així com l’abandonament per part del 
Govern i de l’Institut de Cultura de l’excloent herència dels usos ideològics: en el 
programa electoral del seu grup ja constava que es defensarien nous usos 
culturals, no ideològics, del Born Centre Cultural. Subratlla que C’s defensa la 
cultura com a símbol de llibertat, com una eina que atorga judici crític a la 
ciutadania i no com una eina d’adoctrinament. 

D’altra banda, pregunta quins criteris museístics i de gestió es pensen exigir a 
les persones que optin al concurs per escollir el nou director del Born Centre 
Cultural i quin pressupost anual es preveu destinar al centre durant el mandat 
2015-2019. 

Per acabar, explicita el vot favorable del seu grup. 
 
El Sr. Puigcorbé expressa el vot contrari del seu grup, que no comparteix cap 

punt de la proposició. 
En primer lloc, afirma que el Born Centre Cultural és un projecte d’èxit 

incontestable i un equipament cultural de primer ordre que, gràcies al jaciment de 
l’antic Mercat del Born, on es troben les restes del barri de la Ribera, enderrocat 
per Felip V, permet rememorar la societat barcelonina de principis del segle XVIII, 
una societat assetjada per dues guerres (la de 1691 i la de 1714). Exposa que des 
de la seva obertura, el centre ha rebut més de 4 milions de visitants, un milió i mig 
enguany, i ha superat en afluència el museu del Futbol Club Barcelona, l’Aquàrium, 
la Pedrera o la Casa Batlló, i comenta que, en lloc de cercar un centre 
d’interpretació i d’estudi històric, caldria dinamitzar els serveis d’usuaris de centres 
ja existents. 

En segon lloc, puntualitza que va ser precisament l’èxit de l’exposició «Fins 
aconseguir-ho! El setge de 1714» —comissariada per Francesc Xavier Hernández i 
Cardona, catedràtic de Didàctica de Ciències Socials de la Universitat de 
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Barcelona— el que va fer que la direcció del Born Centre Cultural es plantegés 
prorrogar-la fins a finals del 2015. El seu grup valora la possibilitat que ha ofert 
l’exposició —mitjançant una museografia didàctica, rigoroses aportacions 
científiques recents i peces extraordinàries, com ara la bandera de Santa Eulàlia, 
restaurada pel Museu d’Història de Barcelona— d’entendre el desenllaç del setge 
de Barcelona de 1714. 

Entén que l’exposició, que explica i museïtza aquests fets històrics, no agradi a 
alguns militants del PP, que a vegades sembla que vulguin esborrar tot allò relatiu 
a la memòria històrica del país i, en conseqüència, fer desaparèixer la cultura i la 
identitat catalanes, però no entén que es qüestioni l’objectivitat i el rigor històric 
del conjunt del Born Centre Cultural. Recorda que els continguts responen a un 
projecte museogràfic dirigit pel Dr. Albert García Espuche —guardonat amb el 
Premi Nacional de Cultura i diverses vegades amb el Premi Ciutat de Barcelona—, i 
es basen en publicacions i estudis fets per ell mateix sobre la Barcelona del 1700 i 
la ciutat del Born, i els continguts relatius a l’antic Mercat del Born van ser 
elaborats pel Sr. Manuel Guardia, arquitecte, professor titular de la Universitat 
Politècnica de Catalunya, del Departament de Composició Arquitectònica, i pel Dr. 
José Luis Oyón, catedràtic d’Urbanisme de la Universitat Politècnica de Catalunya. 

En darrer lloc, observa que l’exposició només recull fets, i no menciona, per 
exemple, les propostes de destrucció de Barcelona, entre les quals hi hagué 
l’enderrocament de les muralles per deixar-la indefensa, o fins i tot la d’ampliar 
l’espai de cases a tirar a terra fins a la mateixa Santa Maria del Mar. 

 
El Sr. Mòdol expressa l’acord del seu grup —que considera positiu complementar 

l’oferta de qualsevol equipament— amb la part de la proposició referent a la 
creació d’un centre d’interpretació i d’estudi històric i l’habilitació d’un espai 
bibliogràfic i de consulta. Observa que l’Ajuntament sovint inverteix molt en grans 
obres d’equipaments que no es doten de prou contingut, no ofereixen rendiment 
social i no fan que la inversió s’amortitzi. Considera que caldria fer una reflexió 
sobre la complementació de l’oferta cultural i d’usos i activitats dels grans 
equipaments de la ciutat, i que el Govern hauria de donar explicacions sobre la 
seva política cultural i les exposicions previstes. 

Expressa, en canvi, el total desacord amb la resta de la proposició: el seu grup 
no pot demanar la clausura d’una exposició ni pot posar en dubte l’objectivitat i el 
rigor d’una feina feta per tècnics i gestors municipals. Subratlla que una cosa són 
els gustos i les valoracions personals sobre el projecte i sobre com s’ha 
desenvolupat i una altra qüestionar-ne l’objectivitat i el rigor. D’altra banda, 
considera lícit que una exposició reflecteixi una ideologia. En aquest sentit, observa 
que segur que es podrien trobar ideologies a la resta de museus de la ciutat. 

Conclou que el seu grup s’hi abstindrà. 
 
La Sra. Rovira qualifica la proposició d’insult i d’atac contra la memòria històrica 

del país; titlla el grup proposant, explícitament intolerant amb la memòria històrica 
i la història de Catalunya, de demòfob, i coincideix que la paraula «clausurar» és 
molt greu. 

Considera que el Born és un centre cultural, un espai històric i un nucli de la 
memòria col·lectiva que fa una feina important de difusió de la cultura i de la 
memòria històrica. Entén que és fonamental que existeixin espais com aquest —
lamenta la manca de suport dels grups a la proposició presentada per la CUP al 
Plenari del Consell Municipal referent al CADCI 

—, però algunes persones no volen que la història s’expliqui des de la 
perspectiva de les vençudes. Per exemple, l’exposició «Fins aconseguir-ho! El 
setge de 1714» explica la brutal repressió que es va viure a Barcelona en aquell 
espai concret, fet que cal que les persones coneguin. 

Clou la seva intervenció citant un proverbi nigerià: «Fins que els lleons no 
tinguin els seus propis historiadors, les històries de cacera sempre glorificaran el 
caçador». 

 
El Sr. Asens comença la intervenció demanant disculpes pel seu retard i 

puntualitzant que ell no és membre d’aquesta Comissió. Diu al Sr. Ciurana que, 
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malgrat la disfunció existent (la tinència que ell representa té diferents àrees i una 
de les àrees es ventila en una altra comissió), la configuració de les comissions 
també va rebre el vistiplau de CiU. D’altra banda, considera que s’ha menyspreat 
la comissionada, quan està legitimada per parlar sobre cultura en nom del Govern. 

A continuació, explica que avui està present a la Comissió en substitució de la 
Sra.Ortiz, que ha tingut un imprevist, i que la roda de premsa convocada per a 
avui estava programada des de feia molt de temps amb les entitats i ell ha estat 
avisat amb molt poc temps per poder complir amb els dos compromisos. 

Pel que fa a la proposició, confirma que l’exposició s’ha prorrogat atès l’èxit de 
públic i la demanda de les escoles que la volien visitar, i que la previsió és tancar-
la al llarg del 2016, i en paral·lel treballar en la redacció d’un concurs per dotar el 
Born Centre Cultural d’un director o d’una directora, que decidirà el contingut de 
les properes exposicions temporals. Aclareix que el concurs no es regirà per criteris 
polítics sinó tècnics i professionals, i afirma que el pressupost es mantindrà. 

Per acabar, subratlla que el discurs històric tant del jaciment com de l’exposició 
permanent es basa en el treball de recerca de l’historiador Albert Garcia Espuche, 
un dels màxims especialistes en història urbana i social, i que la seva tasca es 
complementarà amb aportacions d’altres especialistes en arqueologia i altres 
àmbits historiogràfics, com ara el Sr. Manuel Guardia o el Sr. Josep Lluís Añón, per 
garantir el rigor històric del discurs del centre. 

 
La Sra. Esteller rebat al Sr. Asens que com a tinent d’alcalde de Cultura té la 

responsabilitat de respondre en aquesta Comissió quan es planteja una proposta 
d’impuls al Govern. Insisteix que la comissionada —que, òbViament, respecta i 
valora— té un càrrec tècnic i no pot substituir el regidor de l’Àrea de Cultura. 

Pel que fa a les intervencions dels diferents grups, comenta que esperava la 
crítica dels grups independentistes, atès que és una exposició independentista que 
alimenta l’ego dels independentistes, que acaben creient-se les seves mentides —
es parla de l’Estat català quan els estats en aquella època no existien, o s’afirma 
que «es va acabar amb les universitats» quan el que va passar és que les 
universitats es van traslladar a Cervera—, i adoctrina els nens (el 90% dels 
visitants són escoles), que es porten a l’exposició perquè vegin una història 
manipulada. 

D’altra banda, considera que el Grup de la CUP té una visió reduïda i que 
permanentment indueix a l’odi. 

En darrer lloc, aclareix que respecta i valora el Sr. Garcia Espuche. Comenta que 
ha llegit la seva obra i que hi ha treballat, i que no el qüestiona en absolut, sinó 
que, al contrari, considera que hi hauria d’haver una sala que recollís tota la 
bibliografia i posés en valor tota la part permanent del jaciment. 

 
El Sr. Ciurana demana al Sr. Asens que no atribueixi al Grup de CiU els seus 

problemes d’organització: el fet que el tinent d’alcalde de Cultura sigui o no sigui 
membre de la comissió que tracta els temes que són competència seva depèn del 
Govern. Subratlla que és il·lògic que el tinent d’alcalde de Cultura no sigui membre 
de la Comissió de Cultura. D’altra banda, considera una manca de respecte vers 
les institucions que es facin servir termes com «ventilar temes». Puntualitza que a 
les comissions els temes es debaten, es rebutgen i s’aproven. 

A continuació, diu a la Sra. Esteller que afirmar que els grups polítics adoctrinen 
els nens i que «els porten» a l’exposició és menysprear els professors, les AMPA i 
els directors de les escoles, i lamenta que l’únic que persegueixin algunes persones 
sigui anorrear la història i la memòria de Catalunya. 

 
La Sra. Barceló subratlla que la cultura —i, en aquest cas, el Born Centre 

Cultural— ha de respectar la neutralitat i l’objectivitat, sobretot quan té 30.000 
escolars com a destinataris. 

Està d’acord que l’exposició té èxit, però lamenta que no es faci un exercici de 
memòria històrica —s’ometen fets com el bombardeig de Barcelona pels 
austriacistes el 1705 o que Barcelona era majoritàriament borbònica al principi de 
la guerra— sinó de substitució de memòria i de transmissió de la ideologia 
independentista. 



388 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

 
La Sra. Esteller diu al Sr. Ciurana que és el seu grup el que demostra manca de 

respecte en manipular la història, inventar un relat i difondre’l com a cert, i 
subratlla que el Grup del PP vol que es conegui la història, però la història real. 

 
El Sr. Asens diu al Sr. Ciurana que desvirtuar les paraules de l’interlocutor sí que 

és una manca de respecte: aclareix que no ha atribuït a CiU la disfunció 
esmentada, sinó que ha dit que CiU, com la resta de grups, va donar el vistiplau a 
la configuració de les comissions. 

D’altra banda, comenta que «ventilar un tema» significa ‘donar-hi curs en un 
debat’, i lamenta la mala fe demostrada pel portaveu de CiU amb aquest retret. 

Per acabar, manifesta el vot contrari del seu grup. 
 
La Sra. Pérez expressa el vot contrari de BC, el Sr. Ciurana expressa el vot 

contrari de CiU, la Sra. Barceló expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Puigcorbé 
expressa el vot contrari d’ERC, la Sra. Andrés expressa l’abstenció del PSC, la Sra. 
Esteller expressa el vot favorable del PP i la Sra. Rovira expressa el vot contrari de 
la CUP. Es rebutja. 

 
Del Grup Municipal CUP: 
 
10. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: 1. Establir els 

mecanismes de control i abordatge dels casos de violència masclista, tant els casos 
de violències masclistes explícites i físiques com els casos de violències 
simbòliques, com són la violència econòmica fruit de la discriminació i desigualtat 
salarial, desigualtat en les condicions laborals i els casos de la violència ambiental 
en els llocs de feina, per motius de gènere o d’orientació sexual en el si de les 
feines a les quals accedeixen les persones joves, especialment les dones joves. 2. 
Iniciar una campanya de conscienciació a la ciutat sobre els efectes de model de 
relacions sexoafectives que tingui com a població diana les joves, amb l’objectiu de 
posar de manifest quin efecte tenen els elements principals del mite de l’amor 
romàntic. En aquest sentit cal tenir en compte quins són els efectes que es deriven 
de la idealització del model de relacions monògam en el qual es concep la parella 
com a propietat, els efectes dels cànons de bellesa, la gelosia com a conducta 
natural i normalitzada, el control de la parella com quelcom també natural i 
normalitzat, la coacció i les amenaces com a pauta de relació, la normalització dels 
micromasclismes com a base del model de relació dels homes joves envers les 
dones joves, la normalització dels abusos i agressions sexuals i físiques quan les 
relacions no esdevenen una situació de consentiment i respecte mutu. 3. Posar en 
marxa mesures per tal de conscienciar, prevenir i abordar els casos en què les 
formes de violència simbòlica resten invisibilitzats, com són els casos de violències 
masclistes entre joves en l’anomenada violència 2.0, on el control, amenaces i 
coaccions cap a persones per la seva condició de dones o orientació sexual es 
produeixen a través de les xarxes socials i el telèfon mòbil. 4. Establir els 
mecanismes pertinents per tal de garantir que en els espais de propietat i 
titularitat pública, i especialment en l’espai públic i al Metro de Barcelona, no es 
cedeixin espais per a anuncis publicitaris amb contingut sexista ni que fomenti o 
perpetuï la discriminació per motius de gènere o orientació sexual. 5. Articular una 
campanya de conscienciació i prevenció del bullying masclista i sexista a dones 
joves i LGTBI als centres d’ensenyament i formació. 6. Establir protocols de 
resolució de conflictes —formant també el personal educatiu de manera integral— i 
per a la prevenció i abordatge d’agressions i violències masclistes a tots els centres 
d’ensenyament i formació que serveixin per a tota la comunitat educativa, tant les 
treballadores com les usuàries. 7. Creació de centres de joves que desenvolupin 
programes d’educació afectivosexual i de prevenció de violències masclistes on es 
treballi per la igualtat real i alhora es rebi informació sobre mètodes anticonceptius 
no agressius. En aquests espais s’hauria de treballar d’una manera integral, 
feminista, no criminalitzadora de les opcions sexuals i identitats sexuals diverses i 
sobretot centrada en la penetració. 8. Dotar d’un pressupost específic per tal de fer 
efectives totes aquestes mesures concretes de tal manera que no s’incrementi la 
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càrrega de feina a les treballadores actuals en els diferents àmbits mencionats 
(serveis socials, salut, educació). 

 
La Sra. Rovira enuncia els diferents punts de la proposició —que incorpora 

aportacions del Govern— i explicita que aquesta posa en el centre del debat en el 
si de l’Ajuntament la joventut i la qüestió de gènere, atesa la importància 
d’implementar mesures concretes per fer front als diferents problemes existents en 
aquest àmbit. 

Assenyala que la joventut, a més d’una etapa de transició de la infantesa a la 
vida adulta, és una etapa de gran importància durant la qual cada persona 
construeix la seva identitat personal a partir de la resolució de les diferents 
contradiccions que emanen dels conflictes entre la dependència de l’entorn familiar 
i la voluntat d’autonomia personal, alhora que s’afronten conflictes de classe, de 
gènere i relatius al poder adult latent a la societat i el model heteropatriarcal, que 
perpetua l’explotació de les dones a través de la divisió sexual del treball i que 
perpetua l’opressió d’aquestes en les institucions socials i polítiques en què se 
sustenta (família, matrimoni, església, escola i estat). 

Exposa que estudis recents constaten un augment els darrers anys de la 
violència masclista entre el jovent de Barcelona, en part com a conseqüència de la 
disminució en l’àmbit de la prevenció de violències de gènere i de la manca de 
drets pel que fa a la salut sexual i reproductiva.  

Pel que fa a l’àmbit laboral, esmenta com a exemples de violència masclista 
l’assetjament i el fet que a determinats llocs de treball només es pugui accedir 
d’acord amb un cànon estètic concret.  

En darrer lloc, subratlla la importància d’incorporar la perspectiva de les 
violències de gènere i les dones joves en el Pla d’actuació municipal i en els 
diferents plans d’actuació de districte, i s’ofereix per aclarir els dubtes que pugui 
suscitar la proposició. 

 
La Sra. Vila agraeix la iniciativa presentada, però anuncia que, malauradament, 

el seu grup s’hi abstindrà. 
Subratlla que comparteix el fons i la part propositiva, però no algunes 

afirmacions i alguns judicis de valor. Indica que el Grup de CiU ha proposat 
esmenes però no han estat acceptades, i lamenta que de vegades el Grup de la 
CUP es degui tant a la forma i a l’estètica. 

Manifesta l’acord del seu grup a fer una campanya de sensibilització i formació 
de la gent jove, i recorda que en el mandat anterior es va iniciar una campanya 
2.0 per evidenciar les subtileses de la violència masclista que apareixen en les 
etapes més primerenques de la població jove i que a vegades són tan poc visibles 
que no hi ha consciència que existeixen. 

D’altra banda, afirma que sempre s’ha treballat per evitar imatges i publicitat 
fomentadores de la violència masclista o de les relacions de desigualtat entre 
homes i dones a l’espai públic, i que quan se n’han detectat, s’han pres les 
mesures pertinents. 

Per acabar, demana al Govern que informi sobre el funcionament de línies de 
treball encetades en el mandat anterior, com ara l’atenció que ofereix el centre de 
recursos SARA a les víctimes de la violència i del bullying; la xarxa d’escoles per la 
igualtat i la no-discriminació o els diferents tallers i activitats promoguts pel 
programa de Dona de l’Ajuntament, com ara «Els paranys de l’amor». Per tant, 
malauradament s’abstenen per les formes, tot i que sí que voldrien remarcar i que 
constés en acta que en la part propositiva hi estan totalment d’acord 

 
La Sra. Barceló expressa l’abstenció del seu grup, que valora molt positivament 

moltes de les propostes, però no els matisos d’altres, i aconsella al grup proposant 
que presenti propostes més curtes perquè es puguin tractar cadascuna 
degudament. 

D’una banda, coincideix que cal que les empreses que liciten per concurs públic 
compleixin les clàusules socials —considera vergonyós que encara existeixi 
desigualtat salarial entre homes i dones (a Catalunya, del 19% des de fa 5 anys)—
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, i que no s’han de cedir espais de publicitat que incitin a la discriminació per 
motius de gènere i orientació sexual. 

D’altra banda, però, no troba encertat que la proposició s’adreci només a les 
joves i no als joves (considera que caldria adreçar-la al conjunt de la població, 
especialment a infants, adolescents i joves); que es limiti a voler advertir dels 
problemes de les relacions monògames i no dels de les poligàmiques; que no es 
tingui en compte que els trastorns alimentaris no només poden provenir de la 
violència simbòlica, i que la campanya de violència 2.0 no inclogui, a més de 
conscienciació i prevenció, un protocol d’identificació dels agressors. 

Quant al desenvolupament de programes d’educació afectivosexual i de 
prevenció de violències masclistes, considera que en lloc de crear, caldria 
incrementar els tallers als llocs on es troben els joves: per fer prevenció, pot ser 
molt més efectiu fer-ho en l’àmbit on es troben els joves i oferir-los punts 
d’assessorament perquè puguin fer les seves consultes posteriorment. 

En darrer lloc, espera que el Govern presenti aViat el seu model preventiu en 
l’àmbit de Serveis Socials, tan necessari sobretot per a infants, adolescents i joves. 

 
La Sra. Benedí afirma que la proposició va en la línia del que defensen tant el 

Grup d’ERC com les JERC, i apunta que Barcelona, que històricament ha liderat 
polítiques per combatre les desigualtats per raó de gènere o orientació sexual, ha 
de ser un referent també en polítiques de joventut. 

Pel que fa a les desigualtats laborals, exposa que una dona ha de treballar 16 
mesos per guanyar el que un home guanya en un any i que 4 de cada 10 dones 
treballen a temps parcial. D’altra banda, són causes de l’escletxa salarial (les 
dones cobren un 24% menys de mitjana) la «presència minoritària» de les dones 
en llocs de responsabilitat i la feminització de sectors amb sous baixos, com ara els 
relacionats amb els serveis socials. Assenyala, però, que la diferència salarial per 
sexe existeix en tots els àmbits i respon més aViat a una posició de partida en el 
mercat de treball, de desigualtat com a resultat de processos culturals i de 
socialització, i també estructurals. 

Quant al col·lectiu LGTBI, afirma que el seu grup fa anys que hi treballa, com és 
sabut. 

Entén que la campanya de conscienciació contra la violència adreçada als joves 
hauria de centrar-se en els instituts, però iniciar-se a l’escola bressol. 

Coincideix que cal aplicar protocols de resolució de conflictes en la comunitat 
educativa, no només abordant la violència masclista sinó també garantint la 
formació del professorat sobre la realitat LGTBI i els casos de bullying i de 
ciberbullying, i pel que fa a l’educació afectivosexual, esmenta el Centre Jove 
d’Anticoncepció i Sexualitat, els PIAD i «La tarda jove», un programa dut a terme 
per l’Agència de Salut Pública en diferents CAP que tracta sobre sexualitat, 
mètodes anticonceptius, etcètera, i comenta que caldria elaborar un nou pla 
d’equipaments juvenils (l’actual expira enguany) que tingui en compte aquesta 
tipologia d’espais per tal de poder treballar amb una visió més global de la ciutat 
que incorpori les perspectives de gènere i d’LGTBI. 

Per acabar, observa que la llei Montoro impedeix desenvolupar moltes mesures 
que es voldrien desenvolupar, i espera que aViat Catalunya pugui regir-se només 
per les seves pròpies lleis. 

 
La Sra. Andrés comenta que l’eradicació de la violència masclista ha estat 

prioritària per a diferents governs, especialment els progressistes, i recorda que el 
2004 es va aprovar la Llei de mesures de protecció integral contra la violència de 
gènere i el 2008, a Catalunya, la Llei del dret de les dones a eradicar la violència 
masclista, però les retallades de l’Estat (les últimes pel que fa a la prevenció 
integral de la violència contra les dones, d’un 27%) dificulten enormement la lluita, 
i enguany ja hi ha hagut 45 dones mortes víctimes de la violència de gènere. 

Remarca el suport del seu grup a totes les mesures recollides en la proposició, i 
insisteix que totes són poques per combatre aquest fenomen, per evitar morts de 
dones a mans d’homes. En destaca les mesures referents a la intervenció en 
centres educatius dels 0 als 18 anys i d’altres —considera que són les dones, les 
víctimes, les que han de tenir més informació—, les referents a la violència 2.0 —
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d’una manera bastant inconscient i com si fos un joc es van instal·lant unes 
dinàmiques que poden acabar amb la mort d’una dona— i les adreçades a reforçar 
l’autoconfiança i l’autoestima de les joves, un reforç al qual contribueix un horitzó 
professional en igualtat de condicions que els homes. 

Conclou que la proposició recull mesures concretes per lluitar contra un fenomen 
que tothom vol eradicar, i que cal treballar-hi molt, més enllà de les paraules, i 
transversalment. 

 
La Sra. Esteller subratlla que la lluita contra la violència de gènere ha de ser una 

prioritat de qualsevol govern i que cal endegar totes les polítiques (preventives, 
educatives, transversals...) dirigides a evitar-la i a donar sortida a les dones que la 
pateixen. Esmenta la llei estatal del 2004, la darrera comissió sectorial, celebrada 
el 22 d’abril, que va ser molt positiva, i la feina conjunta de tots els partits i totes 
les comunitats autònomes, i demana transversalitat, unió i acció directa de 
l’Ajuntament. 

Demana també que no es faci política distingint entre progressistes i no 
progressistes, ja que és una lluita conjunta amb un objectiu compartit per tots. 

Afirma que per al Govern espanyol també és una prioritat, i per això hi destina 
recursos i dotacions i ha dut a terme nombroses actuacions, i observa que no es 
tracta d’una qüestió de caràcter privat —com s’entenia fins fa poc—, sinó d’una 
qüestió pública. 

Coincideix que la gent jove ha de tenir els instruments necessaris, i comenta 
que sorprèn que molta gent jove continuï tenint actituds de violència, però opina 
que la proposició reflecteix un feminisme radical que no té res a veure amb la 
realitat actual, una visió distorsionada de la realitat en què tot són conflictes i en 
què tota la joventut està oprimida. Pregunta a la Sra. Rovira si ella està oprimida. 

 
La Sra. Rovira contesta que ho està bastant. 
 
La Sra. Esteller insisteix que l’esquema i les barreres mentals del Grup de la CUP 

els fan tenir una visió parcial de la realitat i fer afirmacions totalment 
desproporcionades. 

En darrer lloc, subratlla que el seu grup comparteix la necessitat d’actuar des de 
l’educació i des d’altres àmbits, transversalment i amb molts recursos, per ajudar 
la gent jove, però insisteix que els mecanismes proposats no són els adequats, i 
comenta que en la proposició troba a faltar alguna mesura per donar sortida a les 
víctimes. 

 
La Sra. Pérez puntualitza que el feminisme és radical perquè va a l’arrel del 

problema —d’aquí ve el terme «feminisme radical»—, i subratlla que allò que és 
personal és polític, i que la violència masclista ha de ser un tema prioritari per a la 
gent que es dedica a la política. 

Manifesta la convicció del Grup de BC que cal abordar la violència masclista 
durant tot el període vital, i comparteix la importància de treballar en la prevenció, 
en la lluita contra la violència en xarxes socials i contra el bullying i en la gestió i 
resolució de conflictes. 

Afirma que es recullen totes les propostes de la proposició, i que s’hi treballa des 
del primer dia: s’ha parlat amb la regidora sobre com fer la campanya de 
conscienciació de manera mantinguda per arribar a tota la població no amb una 
campanya específica sinó durant tot l’any facilitant tota la informació dels serveis 
disponibles a la ciutat i per anar deconstruint alguns imaginaris, com ara el de 
l’amor romàntic. 

Aquest mes es pot veure tant als mitjans digitals com al carrer (banderoles, 
opis, autobusos) la campanya «Som una ciutat que rebutja la violència masclista», 
que recull diferents missatges, se centra en la joventut i no només s’orienta a com 
es protegeixen les dones sinó també al fet que els homes no agredeixin. 

Per acabar, informa que s’ha treballat amb la directora de Comunicació en 
missatges que arribin al jovent, que no siguin agressius però sí radicals («No és 
no», «“Això és un cul!” “No, això és una intimidació”»...), i també es va treballar 
durant la Mercè amb l’ajut de l’Associació d’Empresaris Nocturns de Barcelona. 
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La Sra. Rovira puntualitza que les dones no moren sinó que són assassinades. 
D’altra banda, aclareix que les esmenes proposades per CiU suprimien la 

perspectiva feminista i de classe pròpia de la CUP, de manera que buidaven la 
proposició d’una perspectiva ideològica que el seu grup considera fonamental. 

Sobre altres consideracions, no en vol parlar. 
Clou la intervenció comentant que en la proposició han intervingut l’organització 

juvenil Arran, persones del moviment feminista, col·lectius feministes i 
organitzacions de l’esquerra independentista, i agraeix la mà estesa de la regidora 
de Cicle de Vida, Feminisme i LGTBI. 

 
La Sra. Barceló insisteix que el Grup de C’S, com a grup compromès amb la 

lluita contra la violència de gènere, comparteix algunes de les propostes 
presentades, però no alguns matisos, ja esmentats. 

 
La Sra. Andrés coincideix que les dones són assassinades, i explicita el vot 

favorable del seu grup. 
 
La Sra. Pérez comenta, pel que fa al darrer punt de la proposició, que és 

fonamental que el pressupost tingui en compte la sobrecàrrega de feina que han 
tingut fins ara les treballadores i l’incompliment dels convenis. 

 
La Sra. Benedí recorda que el 25 de novembre és el Dia Contra la Violència 

Masclista, coincideix que les dones són assassinades, i subratlla la importància de 
combatre la violència masclista cada dia. 

 
La Sra. Pérez expressa el vot favorable de BC, el Sr. Ciurana expressa 

l’abstenció de CiU, la Sra. Barceló expressa l’abstenció de C’s, la Sra. Benedí 
expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable del PSC, 
la Sra. Esteller expressa el vot contrari del PP i la Sra. Rovira expressa el vot 
favorable de la CUP. S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: 1. Establir clàusules de 

gènere en la contractació pública impedint a les empreses i entitats presentar-se 
en aquells casos en què hi ha acusació i/o sentència ferma per casos de violència 
masclista en l’entorn laboral i establir clàusules de revocació de la contractació si 
durant el període de contractació es produeix un cas d’aquestes característiques. 
Així mateix, es vetllarà per la contractació amb empreses i entitats que respectin 
estrictament la normativa vigent pel que fa a la discriminació de gènere en l’àmbit 
laboral. 2. Iniciar una campanya de conscienciació a la ciutat sobre els efectes del 
model de relacions sexoafectives que tingui com a població diana les joves, amb 
l’objectiu de posar de manifest quin efecte tenen els elements principals de mite de 
l’amor romàntic. En aquest sentit cal tenir en compte quins són els efectes que es 
deriven de la idealització del model de relacions monògam en el qual es concep la 
parella com a propietat, els efectes dels cànons de bellesa, la gelosia com a 
conducta natural i normalitzada, el control de la parella com quelcom també 
natural i normalitzat, la coacció i les amenaces com a pauta de relació, la 
normalització dels micromasclismes com a base del model de relació dels homes 
joves envers les dones joves, la normalització dels abusos i agressions sexuals i 
físiques quan les relacions no esdevenen una situació de consentiment i respecte 
mutu. 3. Posar en marxa mesures per tal de conscienciar, prevenir i abordar els 
casos en què les formes de violència simbòlica resten invisibilitzats com són els 
casos de violències masclistes entre joves en l’anomenada violència 2.0, on el 
control, amenaces i coaccions cap a persones per la seva condició de dones o 
orientació sexual es produeixen a través de les xarxes socials i el telèfon mòbil. 4. 
Establir els mecanismes pertinents per tal de garantir que en els espais de 
propietat i titularitat pública, i especialment en l’espai públic i al Metro de 
Barcelona, no es cedeixin espais per a anuncis publicitaris amb contingut sexista ni 
que fomentin o perpetuïn la discriminació per motius de gènere o orientació 
sexual. 5. Articular una campanya de conscienciació i prevenció del bullying 
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masclista i sexista a dones joves i LGTBI als centres d’ensenyament i formació. 6. 
Establir protocols de resolució de conflictes -formant també el personal educatiu de 
manera integral- i per a la prevenció i abordatge d’agressions i violències 
masclistes a tots els centres d’ensenyament i formació que serveixin per a tota la 
comunitat educativa, tant les treballadores com les usuàries. 7. Desenvolupar 
programes d’educació afectivosexual i de prevenció de violències masclistes on es 
treballi per la igualtat real i alhora es rebi informació sobre mètodes anticonceptius 
no agressius en els espais i centres juvenils dels barris. En aquests espais 
s’haurien de treballar programes transversals, d’una manera integral, feminista, no 
criminalitzadora de les opcions sexuals i identitats sexuals diverses i sobretot 
centrada en la penetració. 8. Dotar d’un pressupost específic per tal de fer 
efectives totes aquestes mesures concretes de tal manera que no s’incrementi la 
càrrega de feina a les treballadores actuals en els diferents àmbit mencionats 
(serveis socials, salut, educació). 

 
b) Proposicions amb contingut de declaració institucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal CiU: 
 
11. Que el Govern municipal mantingui un diàleg constant amb les iniciatives 

culturals per a buscar solucions que evitin els precintes d’aquests locals que 
tradicionalment duen a terme espectacles culturals de petit format. 

 
La Sra. Homs llegeix el prec i posa com a exemple de zona emblemàtica pel que 

fa a la cultura de petit format el barri del Raval, un territori molt petit en extensió 
però immens en productivitat cultural, sobretot de cultura petita, singular i 
diferenciada. 

Demana al Govern —observa que no hi ha la regidora del districte de Ciutat 
Vella malgrat que s’hagi esmentat especialment el Raval— que treballi amb una 
important coordinació entre el sector i el territori perquè aquests locals puguin 
continuar emetent aquesta cultura, que és un tresor per al barri i per a la ciutat. 

Afirma que el seu grup coincideix amb la Sra. Sureda que cal mimar aquesta 
cultura de dimensió petita però immensa quant a contingut, que es produeix 
sobretot al barri del Raval, i esmenta el projecte Raval Cultural, possible gràcies a 
veïns i entitats del barri, que busca que s’identifiqui el Raval amb la cultura i una 
millora transversal del barri. 

 
El Sr. Asens agraeix la intervenció i confirma que el prec s’accepta, atès que es 

comparteix la preocupació i la valoració a què respon. 
Exposa que s’està creant una taula de mediació i s’ha encarregat un dictamen 

per revisar la normativa, i cedeix la paraula a la Sra. Sureda, comissionada de 
Cultura, perquè ampliï aquesta informació. 

 
La Sra. Sureda confirma que BC coneix perfectament el Raval Cultural, un 

projecte que en part il·lustra les polítiques que vol fer el seu grup, partint de la 
cultura de base i del diàleg. 

Afirma que ja fa temps que es duu a terme el que demana el prec: es treballa 
en diàleg amb iniciatives culturals, artístiques i de creadors i amb el Districte, atès 
que aquesta coordinació és imprescindible. Considera que durant el mandat de CiU 
aquest diàleg no ha tingut gaire presència, i espera rebre el suport d’aquest grup 
en aquest àmbit, alhora que demana paciència amb un canvi de gran complexitat, 
referent a múltiples espais, modalitats i normatives, que demana temps. 

D’altra banda, constata que s’ha encarregat un dictamen a una advocada 
coneixedora de l’àmbit de les llicències i les normatives, així com que s’està 
elaborant una taula de mediació, en la qual participen agents com Cultura, Guàrdia 
Urbana, Districte i el mateix sector, per mitjançar en els conflictes i treballar el dia 
a dia paral·lelament a les mesures més a llarg termini de canvis de normatives i 
adaptació d’aquestes normatives a les europees. 
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La Sra. Homs agraeix l’acceptació del prec, i indica que la feina feta en el 
mandat anterior pel que fa a cultura a Ciutat Vella es va fer en col·laboració amb 
l’ICUB, que també defensava, per tant, la cultura emergent. 

 
Es dóna per tractat. 
 
12. Que el Govern municipal constitueixi urgentment el grup polític de drogues 

d’aquest Ajuntament. 
 
La Sra. Homs formula el prec, i recorda que la taula de drogues era un 

plantejament transversal de totes les forces polítiques de l’Ajuntament que sempre 
s’haVia respectat i haVia estat un bon lloc per debatre i per anar tots a una en 
aquest àmbit. 

A continuació, esmenta dos fets que caldria tractar urgentment en aquesta 
taula: l’augment de la venda de droga a l’entorn de l’illa Robador i l’augment de la 
presència de joves, la majoria d’entre 16 i 18 anys, tutelats per la DGAIA, que 
inhalen cola als entorns del Pou de la Figuera —fet que han manifestat tant veïns 
com la Coordinadora del Casc Antic—, una activitat que no només perjudica els 
joves que la practiquen sinó també la convivència de l’entorn i que ha generat fins 
i tot actes delictius (petits furts i robatoris, sobretot a persones del mateix barri i 
vulnerables, en aquest cas persones grans). Demana al Govern que no només hi 
actuï policialment sinó també socialment i sanitàriament. 

 
La regidora, Sra. Pérez diu que contestarà la comissionada de Salut, Sra. Tarafa. 
 
La Sra. Tarafa agraeix el prec, però troba curiós que el presenti CiU, que és 

l’únic grup, juntament amb el PP, que no ha respost al missatge que es va enViar 
el 28 d’octubre a tota l’oposició amb la intenció d’activar aquest grup de drogues 
les primeres setmanes de novembre. 

Explicita que hi ha la voluntat de constituir aquesta taula per tractar les 
problemàtiques existents, avaluar el Pla de drogues i preparar-ne el de l’any 
vinent, i informa que juntament amb els educadors del SEPAD, de l’Agència de 
Salut Pública, s’ha avaluat si hi ha hagut un augment del consum de droga i dels 
nens que inhalen cola en aquestes zones i segons les dades dels avaluadors de 
salut de la zona, no n’hi ha. 

 
La Sra. Homs indica que no tenia constància del missatge esmentat per la Sra. 

Tarafa. 
 
La Sra. Tarafa diu que no passa res, però que es va enViar el missatge i es van 

fer tres trucades. 
 
La Sra. Homs insisteix que ella no en tenia constància i que senzillament per 

això ha presentat el prec. 
 
La Sra. Pérez explicita que el prec s’accepta. 
 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal C’s: 
 
13. Davant la situació que estan vivint els veïns i veïnes d’un edifici de pisos de 

protecció oficial del carrer de Cristóbal de Moura, al barri del Besòs i el Maresme, 
que estan patint l’existència de xinxes, anteriorment van ser les paneroles es 
demana: - l’actuació immediata per tal de resoldre aquesta problemàtica que 
afecta la salut de les persones que hi viuen. - Pla de salubritat per tal de detectar i 
prevenir aquestes situacions. 

 
La Sra. Barceló enuncia el prec i afegeix que el problema afecta el benestar físic, 

psicològic i social de les persones. 
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La regidora, Sra. Pérez, diu que respondrà la comissionada, Sra. Tarafa. 
 
La Sra. Tarafa agraeix el prec i explica que el Districte hi ha fet dues actuacions 

parcials però no són suficients: els tècnics indiquen que cal una desinfecció de tot 
el bloc. S’ha parlat amb ADIGSA, i el bloc el gestionen Càritas i dues entitats més. 
Entre aquesta setmana i la propera es vol que les tres entitats es posin d’acord per 
trobar la millor manera de fer-ho amb el menor impacte possible per als veïns. 

D’altra banda, tot i que el pla de salubritat no és competència de l’Agència de 
Salut Pública, s’hi ha parlat per preparar un pla estratègic per abordar aquesta 
plaga emergent que, a diferència del segle passat, no només afecta unes classes 
socioeconòmiques sinó que és molt més extensa. 

 
La Sra. Pérez explicita que el prec s’accepta. 
 
La Sra. Barceló agraeix l’acceptació del prec. 
 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal ERC: 
 
14. Augmentar la dotació de recursos del pla ABITS. 
 
S’accepta el prec. 
 
Es dóna per tractat. 
 
15. Que el Govern municipal es comprometi a augmentar la partida destinada al 

manteniment dels patis escolars dels centres que participen en el projecte de Patis 
Escolars Oberts al Barri. 

 
El Sr. Puigcorbé celebra la iniciativa d’obrir patis escolars com a espai d’ús públic 

per a infants, famílies i adolescents fora d’horari escolar, en caps de setmana i 
períodes de vacances escolars, cosa que optimitza l’ús dels centres escolars, en 
potencia la vessant educativa i social, estimula la interrelació entre els diferents 
col·lectius que fan ús del pati, ofereix una alternativa de lleure a infants, joves i 
famílies en un context segur i de proximitat, i ofereix un servei de monitoratge que 
obre i tanca el pati, vetlla pel bon ús de les instal·lacions i procura establir 
dinàmiques de relació entre els infants i els joves. 

Exposa que a Barcelona ja hi ha 56 patis escolars oberts als barris i, atesos els 
beneficis per a la ciutadania, encoratja l’Ajuntament a mantenir els que ja 
existeixen i a fer créixer el projecte, potser també en nombre d’hores i en 
destinataris (es podrien oferir a entitats i col·lectius). 

Assenyala que l’ús intensiu dels patis els deteriora, de manera que cal garantir-
ne un manteniment adequat i facilitar, així, una activitat educativa i de lleure de 
qualitat. Concreta que cal arranjar arbres i mobiliari, reforçar la neteja i vetllar per 
l’estat de les pistes i els equipaments esportius. En aquest sentit, valora l’esforç 
dels centres per atendre ràpidament i eficientment qualsevol desperfecte 
ocasionat. 

Conclou que els patis oberts són una eina important als barris i que cal cuidar el 
bé comú. 

En darrer lloc, formula el prec. 
 
La Sra. Pérez coincideix que és un bon projecte: els patis escolars oberts al barri 

i les biblioteques escolars afavoreixen la relació entre la comunitat educativa. 
Informa que als districtes han sorgit diferents iniciatives per posar altres 
instal·lacions municipals a la disposició de la ciutadania, especialment a famílies 
amb infants, exposa que segons les dades de què disposa, hi ha 70 patis oberts i 
aquest curs es preveu obrir-ne tres (a les Corts, a Ciutat Vella i a Sant Martí), i 
confirma que el prec s’accepta: es treballarà per ampliar el projecte —actualment 
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dotat amb una partida de 400.000 €—, posant èmfasi en la rendibilitat social, amb 
l’ampliació de la programació d’activitats mitjançant un treball en xarxa amb 
departaments municipals i actors educatius, l’obertura de dies entre setmana, etc. 

 
El Sr. Puigcorbé assenyala que cal una partida extra per al manteniment, ja que 

l’ús dels patis els deteriora molt. 
 
La Sra. Pérez afirma que es treballarà per aconseguir-la. 
 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
16. Que el Govern municipal permeti que els tècnics de Serveis Socials puguin 

participar en l’elaboració dels protocols d’atenció i a negociar amb els centres una 
millor i ràpida atenció a les persones que ho sol·licitin. 

 
La Sra. Ortiz l’accepta, aquest punt s’ha tracta conjuntament amb el punt 8. 
 
Es dóna per tractat. 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal C’s: 
 
17. Quin és el protocol de detecció i intervenció del qual disposen els Serveis 

Socials de l’Ajuntament de Barcelona per tal d’actuar de manera eficient davant de 
la síndrome de Diògenes. 

 
Es contestarà per escrit. 
 
Del Grup Municipal PSC: 
 
18. Quina és la previsió de millores i reformes en centres educatius durant el 

present curs escolar 2015-2016? 
 
Es contestarà per escrit. 
 
19. Quin projecte té el Govern municipal per al Teatre Arnau? 
 
La Sra. Andrés formula la pregunta. 
 
La regidora, Sra. Pérez diu que respondrà la comissionada de cultura, Sra. 

Sureda. 
 
La Sra. Sureda contesta que es treballa en dues direccions: el projecte 

arquitectònic i els futurs continguts. Informa que es treballa en un procés 
participatiu i que s’ha creat una comissió de seguiment de totes dues línies, 
formada per la major part d’entitats del barri, Salvem Paral·lel i totes les entitats 
que envolten Recuperem el Teatre Arnau i altres de sectors culturals, el Districte i 
el mateix Departament de Cultura a través de l’ICUB. S’estan tenint en compte els 
documents elaborats per les mateixes plataformes veïnals després de debatre amb 
agents culturals sobre els continguts del possible centre d’arts escèniques. 

Indica que encara no es tenen calendaris perquè primer s’ha encarregat a 
l’equip d’arquitectes de l’ICUB un informe sobre el projecte a llarg termini i sobre 
una reforma mínima immediata perquè el veïnat pugui començar a utilitzar el 
teatre com a espai d’activitat cultural, que és el que demandaven. 

 
Intervé el Sr. Mòdol, ja que la Sra. Andrés ha hagut de sortir un moment. Indica 

que un dels motius que ha portat el seu grup a presentar la pregunta ha estat la 
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inquietud dels veïns respecte a la manera de gestionar aquest tema: per exemple, 
consideren que el procés participatiu ja s’haVia dut a terme i que, per tant, no era 
necessari ampliar-lo. Esmenta el projecte de reforma i rehabilitació que ja està 
elaborat i que considera una bona base de treball, i observa que augmentar la 
participació en un projecte és positiu, però que això no hauria de fer que 
s’aturessin projectes. 

D’altra banda, subratlla la importància de treballar plegats perquè aquest espai 
tingui un ús coherent al més aViat possible i no es continuï degradant, ja que fins i 
tot podria caure. 

 
La Sra. Sureda confirma que s’aprofitarà la feina feta, els documents resultants 

del procés participatiu que va finalitzar al maig, i afirma que es faran tots els 
possibles per no allargar el procés. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
20. Ha realitzat el Govern municipal una auditoria de gestió de la segona i 

tercera edició de la Barcelona World Race; quin ha estat el seu resultat i la 
valoració que fa el Govern, i quina és la justificació per traspassar 2.122.853 euros 
de l’Institut Municipal d’Educació a la Fundació per a la Navegació Oceànica? 

 
La Sra. Esteller denuncia la mala gestió de l’anterior director de la Fundació per 

a la Navegació Oceànica, caracteritzada per una obstrucció constant a les 
preguntes dels grups de l’oposició. 

Recorda que el PP va demanar una auditoria de gestió de la segona i de la 
tercera edició, atès què es van recaptar més de 230 milions d’euros de recursos 
públics, que a la ciutat no han deixat ni indústria ni res. 

Exposa que quan l’actual director va demanar els beneficis fiscals se li va 
demanar una auditoria de gestió de la tercera edició (costos, diners recaptats per 
patrocinis, tancament, aportacions de les administracions i dels patrocinadors), 
però encara no s’ha facilitat cap informació. D’altra banda, es demanava a què 
s’han destinat els més de 140 milions d’euros recaptats amb l’edició anterior, els 
55,8 milions de publicitat, els 17 milions de màrqueting, els 5 milions de 
comissions a tercers i els més de 20 milions de gestió. Ara, mitjançant el Consell 
de l’Institut Municipal d’Educació, s’ha tingut notícia de 2,1 milions d’euros més. 

 
El regidor, Sr. Asens diu que respondrà la Sra. Carranza, comissionada 

d’esports. 
 
La Sra. Carranza indica que el Govern municipal sempre ha tingut com a criteri 

que la Barcelona World Race —una regata única de primer nivell mundial nascuda 
a Barcelona i gestionada per la Fundació de Navegació Oceànica de Barcelona— ha 
de generar prou recursos per autofinançar-se, i assenyala que en la segona edició 
va tenir una recaptació per sobre de les necessitats i aquesta va revertir en 
benefici de la ciutat. 

Assenyala que els comptes de la Barcelona World Race han estat auditats en 
totes les edicions i no s’hi ha detectat cap anomalia, i recorda que les auditories 
poden ser consultades per qualsevol persona i es poden facilitar els aclariments 
necessaris. 

D’altra banda, informa que el 20 de maig el Patronat de la FNOB va ratificar un 
conveni amb l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona pel qual aquest transferia 
a la FNOB l’import esmentat per la Sra. Esteller per als diferents programes 
educatius que la FNOB ofereix als centres escolars de Barcelona. 

Per acabar, assegura que, tot i no compartir la signatura d’aquest conveni, 
l’actual Govern municipal es compromet a fer-ne un seguiment molt acurat de 
l’aplicació i la justificació per assegurar el correcte desenvolupament de les 
activitats que s’hi especifiquen i el compliment estricte dels acords previstos. 
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La Sra. Esteller comenta que li hauria agradat sentir també la resposta del 
regidor. 

A continuació, nega que la recaptació superior revertís en benefici de Barcelona. 
Assegura que cap actiu de la ciutat s’ha vist beneficiat per l’acció de la Barcelona 
World Race, i puntualitza que cal revisar les auditories de gestió, no l’auditoria 
comptable, per aclarir a què s’han dedicat els 230 milions d’euros. 

 
La Sra. Carranza insisteix que totes les auditories es poden consultar. 
 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal CUP: 
 
21. En quin òrgan es va prendre l’acord de Barcelona com a subseu dels Jocs 

Mediterranis Tarragona 2017 i, si és així, es manté aquesta decisió? 
 
La Sra. Rovira formula les preguntes, i indica que el 10 d’abril del 2013 la 

premsa municipal va publicar que Barcelona seria subseu dels Jocs Mediterranis de 
Tarragona 2017 i acolliria la competició d’hípica. 

 
Al setembre, com a resposta a una pregunta del seu grup, la Sra. Carranza, 

comissionada d’Esports, va dir que no constava que a l’Ajuntament existís cap 
expedient ni cap resolució amb relació a aquesta qüestió. 

 
El regidor, Sr. Asens diu que respondrà la Sra. Carranza, comissionada 

d’Esports. 
 
La Sra. Carranza confirma que Barcelona serà subseu dels Jocs Mediterranis de 

Tarragona 2017 i acollirà les proves d’equitació, que se celebraran al Club de Polo 
(entitat privada), l’únic club de Catalunya que compleix els requisits necessaris per 
dur-les a terme. 

Informa que l’Ajuntament dóna suport als Jocs Mediterranis però no té previst 
fer-hi cap despesa, i que tampoc no hi ha cap expedient obert per cap despesa o 
resolució feta, sinó que l’anterior equip de govern únicament va donar suport 
institucional explícit a la realització dels Jocs Mediterranis i a la realització de les 
proves d’hípica a Barcelona. 

D’altra banda, assenyala que la Diputació de Barcelona sí que dóna un ajut al 
Club de Polo per acabar de fer un arranjament a les instal·lacions, i l’Ajuntament 
farà de mediador d’aquesta subvenció atès que la Diputació no pot assignar diners 
a entitats directament. 

 
Es dóna per tractada. 
 
22. El Servei Català de la Salut i l’Ajuntament com a coresponsable destinaran 

una partida econòmica per poder obrir llits tancats alhora que incrementar-los i 
com s’articularà aquest seguiment? 

 
La Sra. Rovira formula la pregunta, recorda que és època de grip, i assenyala 

que des del 2011 hi ha hagut una reducció contínua de llits als centres hospitalaris, 
cosa que genera que els malalts no puguin ser derivats a plantes hospitalàries i 
col·lapsa els serveis d’urgències. 

 
El regidor, Sr. Asens diu que respondrà la Sra. Tarafa, comissionada de salut. 
 
La Sra. Tarafa agraeix la pregunta i afirma que, tot i que l’àmbit és competència 

del Servei Català de Salut, l’Ajuntament aprofita la seva presència en organismes 
com el Consorci Sanitari de Barcelona, el Consell Rector del Mar o el Patronat de 
Sant Pau per fer-ne un seguiment. 
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Informa que enguany, al juliol i a l’agost la capacitat dels llits va ser del 75%, i 
al setembre, del 96%, i que continua havent-hi llits buits quirúrgics i totals de 
centre. 

Comunica que el Servei Català de Salut s’ha compromès a obrir els llits que 
facin falta durant la campanya de la grip. 

D’altra banda, comenta que cal endegar un debat sobre la manera d’evitar que 
hi hagi llits tancats. 

 
Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment proposicions / declaracions de grup 
 
 

VI) Mocions 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 

14.29 h.  
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Comissió d'Economia i Hisenda 
 

Acta de la sessió de 17 de novembre de 2015, aprovada el 15 de desembre 
de 2015 

 
A la sala President Lluís Companys de la casa de la ciutat, el 17 de novembre de 

2015, s'hi reuneix la Comissió d'Economia i Hisenda, sota la presidència de la Ima. 
Sra. Carina Mejías Sánchez. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Agustí 
Colom Cabau, Gerardo Pisarello Prados, Gala Pin Ferrando, Sònia Recasens Alsina, 
Maite Fandos Payà, Jaume Ciurana i Llevadot, Raimond Blasi i Navarro, Francisco 
Sierra López, Alfred Bosch i Pascual, Trini Capdevila i Burniol, Montserrat Ballarín 
Espuña, Xavier Mulleras Vinzia i Josep Garganté i Closa, assistits per l'assessora 
jurídica, Sra. Míriam Cabruja i Escobedo, que actua per delegació del secretari 
general i que certifica. 

 
També hi són presents els Srs.: Jordi Via Llop, comissionat d’Economia 

Cooperativa, Social i Solidària i Consum; Jordi Ayala Roqueta, gerent de 
Presidència i Economia, Joan Antoni Llinares Gómez, gerent de Recursos i Antonio 
Muñoz Juncosa, Interventor General. 

 
Excusa la seva absència la Ima. Sra: Mercedes Vidal Lago. 
 
S'obre la sessió a les 16,40 h. 
 

I) Aprovació de l'acta de la sessió anterior 
S'aprova. 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d'ofici 
 
En compliment del Decret d'Alcaldia, de 13 de juny de 2015, es comuniquen les 

resolucions següents: 
 
1. Decret d'Alcaldia, de 16 d'octubre de 2015, de desconcentració de la facultat 

diriment en les Comissions del Consell Municipal. 
 

Acord de la Comissió de Govern de 21 d'octubre de 2015: 
 
2. Aprovar l’expedient núm. 3-150/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en generació de crèdit per majors ingressos del Pressupost General de 
l’Ajuntament de Barcelona per a l’exercici 2015, per ingrés procedent de l’Institut 
Mpal. Barcelona Esports per a la tramitació de subvenció extraordinària a la 
Plataforma Proseleccions Esportives Catalanes, per import de 40.000,00 euros, de 
conformitat amb la documentació i amb la distribució d’aplicacions pressupostàries 
que consta a l’expedient, referència comptable 15100995. Donar compte d’aquest 
acord a la Comissió d’Economia i Hisenda. 

 
Acord de la Comissió de Govern de 28 d'octubre de 2015: 

 
3. Aprovar l’expedient núm.3-153/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en generació de crèdit per ingressos del Pressupost General de l’Ajuntament de 
Barcelona per a l’exercici 2015, provinents d’execucions subsidiàries pel 
manteniment xarxa eliminació aigües residuals, d’import 55.533,97 euros, de 
conformitat amb la documentació i amb la distribució d’aplicacions pressupostàries 
que consta a l’expedient, referència comptable 15101995. Donar compte d’aquest 
acord a la Comissió d’Economia i Hisenda. 

 
Acords de la Comissió de Govern d’11 de novembre de 2015: 
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4. Aprovar l’expedient núm.3-163/2015 de modificacions de crèdit, consistent 
en generació de crèdit per ingressos del Pressupost General de l’Ajuntament de 
Barcelona per a l’exercici 2015, provinents de la Generalitat de Catalunya en 
concepte de fons de foment del turisme, per fer l’aportació del 50% al Consorci de 
Turisme, segons acord de la Comissió de Govern de 17 d’abril de 2013, i d’import 
686.770,74 euros, de conformitat amb la documentació i amb la distribució 
d’aplicacions pressupostàries que consta a l’expedient, referència comptable 
15102995. Donar compte d’aquest acord a la Comissió d’Economia i Hisenda. 

 
5. Aprovar l’expedient núm. 3-165/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en generació de crèdit per majors ingressos del Pressupost General de 
l’Ajuntament de Barcelona per a l’exercici 2015, provinents de la Generalitat de 
Catalunya, en concepte de Fons de Turisme, per import de 361.636,21 euros, per 
tal de dur a terme el projecte “constitució i gestió d’un equip d’agents cívics”, de 
conformitat amb la documentació i amb la distribució d’aplicacions pressupostàries 
que consta a l’expedient, referència comptable 15103095. Donar compte d’aquest 
acord a la comissió d’Economia i Hisenda 

 
6. Aprovar l’expedient núm. 3-168/2015 de modificacions de crèdit, consistent 

en generació de crèdit per majors ingressos del Pressupost General de 
l’Ajuntament de Barcelona per a l’exercici 2015, per ingrés procedent de l’Institut 
Municipal de Serveis Socials per destinar-lo al Projecte Interxarxes que 
desenvolupa el districte Horta-Guinardó, per import d'11.990,00 euros, de 
conformitat amb la documentació i amb la distribució d’aplicacions pressupostàries 
que consta a l’expedient, referència comptable 15110295. Donar-ne compte a la 
Comissió d’Economia i Hisenda. 

 
b) Mesures de govern 
 
A la Comissió:  
 
1. Pla d'Impuls Consum Responsable. 
 
El Sr. Via exposa que les polítiques de consum fins a aquest moment s’han 

adreçat bàsicament a la protecció del consumidor individual i el govern creu que 
s’han de prendre en consideració mesures transversals per detectar les dificultats 
d’accés al consum bàsic i actuar-hi, i també per millorar la racionalitat de les 
persones consumidores, tant per evitar el consum compulsiu individual com per 
prendre consciència col·lectivament dels efectes socials i mediambientals del 
consum poc responsable. Presenten, doncs, aquest pla de treball amb la voluntat 
de fer evolucionar les polítiques de consum pal·liatives o reactives a polítiques que 
tinguin en compte els efectes que ha comentat i que condueixin a una millora 
estructural del consum. En aquest sentit, considera que l’ajuntament hi té un 
paper rellevant per la importància econòmica que té com a comprador de béns i 
serveis, per l’exemplaritat que pot donar amb les seves pràctiques de compra i de 
consum, i pels possibles canvis de normativa que tinguin implicacions de llarg 
abast a mitjà i llarg termini. 

A continuació, informa que el govern ha fet un treball previ per desenvolupar el 
Pla d’impuls del consum responsable que presenta, amb l’objectiu analitzar el 
conjunt d’actuacions que s’havien fet fins ara amb relació al consum responsable, 
al compromís ciutadà per la sostenibilitat i a les polítiques de sostenibilitat de 
l’ajuntament, i opina que aquest Pla d’impuls del consum responsable ha de partir, 
entre altres, de les polítiques fetes, com el Pla d d’impuls del comerç de proximitat 
2012-2015, per millorar-ne la coordinació i la definició estratègica. A tal fi, afegeix, 
es va crear un grup impulsor, format per diversos responsables de l’ajuntament 
relacionats amb aquest àmbit, que ha prefigurat els objectius estratègics i els eixos 
temàtics del pla. 

Pel que fa als objectius estratègics, assenyala que, en primer lloc, es vol 
impulsar una nova política de consum basada en criteris de sostenibilitat integral, 
tant personal quant a salut i qualitat de vida, com social quant a drets socials i a 
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bones pràctiques de les empreses proveïdores, i basada també en criteris de 
sostenibilitat ecològica des de l’ajuntament mateix per tal de reduir les emissions, 
el consum de matèries primeres, aigua i electricitat. En segon lloc, es pretén que 
l’ajuntament faci un consum responsable i que doni suport al comerç i a les 
empreses locals compromeses amb aquesta política per tal de millorar-ne la 
Viabilitat i la cooperació entre elles, en tant que això pot comportar un element 
diferenciador de la seva oferta. I, en tercer lloc, es planteja el suport al mercat 
social i a les economies comunitàries. Pel que fa als àmbits temàtics, esmenta el 
consum alimentari, l’energia, l’aigua i els subministraments, la gestió de residus, el 
sistema de finances, l’habitatge, l’educació, la cultura i l’oci. 

Finalment, el govern vol que aquest pla es desenvolupi amb la participació dels 
diferents àmbits de l’ajuntament i dels grups polítics, perquè considera que la 
transversalitat és imprescindible per establir polítiques de consum responsable. 

 
El Sr. Blasi agraeix la presentació que ha fet el comissionat, però lamenta que 

cap dels dos regidors del govern responsables d’aquesta àrea no hagi fet una 
introducció. Creu que el govern està desorientat i no se sap de qui depèn l’àmbit 
de Consum ni si aquest projecte l’ha redactat el comissionat Via o si ja ve del 
comissionat anterior de Comerç i Mercats. Opina, doncs, que el govern hauria de 
resoldre el caos intern i presentar una mesura que veritablement impulsés el 
comerç responsable. En aquest sentit, qualifica el document presentat de 
declaració d’intencions, les quals creu que es podien haver inclòs en l’anterior Pla 
d’impuls i suport al comerç 2012-2015, i no ha pogut escatir si en la seva 
elaboració han participat el sector del consum, l’Oficina Municipal d’Informació de 
Consum, la Junta Arbitral o la direcció de Consum de l’ajuntament, on creu que hi 
ha grans professionals. Tot seguit, comenta que la crisi econòmica ha fet 
evolucionar el paradigma de consumidor i que l'Administració té responsabilitats en 
aquest àmbit, però considera que això són obvietats i espera la darrera intervenció 
del comissionat per veure si hi afegeix res més de substancial. Així, reclama que el 
govern presenti propostes més treballades i que resolgui els problemes interns per 
poder actuar de forma efectiva en l’àmbit del comerç, del consum i dels mercats. 
En aquest sentit, demana que no es trenqui allò que ja funcionava perquè tant el 
sector del consum com el sector del comerç necessiten confiança. 

 
El Sr. Sierra agraeix la presentació de l’informe però demana un aclariment 

sobre què entén el govern per consum responsable i en quin àmbit l’enquadra. A 
parer seu, tothom està d’acord a no malbaratar recursos, a no contaminar, a 
reduir residus i emissions contaminants, però entén que l’elaboració de deu fulls de 
paper per exposar motivacions i declaracions d’intencions que no condueixen a res 
de concret és un consum irresponsable de temps i paper. Considera que el comerç 
ja té prou traves i el consum té massa impostos, com un IVA excessivament alt, i, 
per tant, no s’hi haurien d’afegir més dificultats. Finalment, reclama que el govern 
passi de les declaracions d’intencions a la concreció de mesures. 

 
La Sra. Capdevila es mostra d’acord amb els portaveus anteriors en el sentit que 

el document que presenta el govern sembla més un guió per fer una exposició que 
no pas un pla ben treballat. També ha trobat a faltar més contingut en la llista 
d’entitats i persones que han col·laborat en la seva elaboració. Tanmateix, 
Esquerra Republicana creu que és positiu continuar la feina d’informació i 
assessorament a la ciutadania en l’àmbit del consum responsable amb les 
estratègies del pla presentat, si bé creu que no s’acaben de definir. En aquest 
sentit, troba a faltar informació sobre el calendari d’elaboració del pla i sobre el 
procés de participació de les persones i associacions que treballen en aquest 
àmbit. D’altra banda, li sorprèn que en el document no aparegui en cap moment 
l’OMIC, organisme municipal que cada any assessora més de 40.000 ciutadans i fa 
tasques de mediació. Pregunta, doncs, quin paper tindrà aquest organisme en el 
pla i si s’està repensant aquest servei. Quant a qualitat de vida i salut, troba a 
faltar en el document alguna referència a la beguda i a les drogues adreçada als 
col·lectius de gent jove. Seguidament, indica que s’ha d’aprofundir en la 
contractació ètica atès el paper important que té l’ajuntament en aquest àmbit. 
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Finalment, destaca que el pla hauria de servir també per donar suport al comerç 
local i de proximitat, a més d’impulsar l’economia social i cooperativa, promoure 
les bones pràctiques empresarials i vetllar pels drets dels treballadors i 
treballadores. 

 
La Sra. Ballarín agraeix la presentació de la mesura, la qual creu que és 

interessant i important perquè vol fomentar la racionalitat en el consum per tal de 
no esgotar els recursos del planeta. Tanmateix, tot i aplaudir la iniciativa, també 
creu que només és una declaració de voluntats perquè el contingut és insuficient. 
Per exemple, opina que la cultura de l’estalvi s’ha perdut i caldria recuperar 
aquesta filosofia, especialment pel que fa a l’estalvi energètic. Quant al pla, valora 
positivament que es coordinin els recursos de l’ajuntament i els nous que es 
puguin crear, però remarca que no es parteix de zero i esmenta organismes com 
l’OMIC, la Junta Arbitral, la Fàbrica del Sòl, l’Agenda 21 escolar o el Programa 
d’educació financera a les escoles. Per tant, creu que el que caldria fer primer és 
analitzar com funcionen aquests recursos per tal de continuar treballant. 
Finalment, considera que el document conté tòpics com la transversalitat, 
l’exemplaritat o la coresponsabilitat però no els concreta. Així, doncs, pregunta si 
hi ha casos de desprotecció, si s’han analitzat, com es quantifica el sobreconsum, 
com serà el procés participatiu i com es coordinaran les àrees de l’ajuntament per 
implementar el pla. 

 
El Sr. Mulleras mostra decepció per la mesura perquè, tot i agrair-ne la 

presentació, no arriba ni a declaració de voluntats, però n’atribueix la 
responsabilitat no al Sr. Via, sinó al govern municipal, que és qui hauria de 
respondre de les mesures de govern per comptes de fer-ho un comissionat. A 
continuació, pregunta què entén el govern per consum racional i com definiria la 
racionalitat del consumidor, la del govern municipal i la de Barcelona en Comú. En 
aquest sentit, considera que cal distingir entre les polítiques de promoció d’alguns 
sectors i de protecció dels consumidors d’una banda, i la promoció de la 
racionalitat en els consumidors de l’altra, sense caure en el paternalisme ni en 
l’intervencionisme. Tot seguit, diu que la mesura que presenta el govern li recorda 
altres plans quinquennals que decidien què era bo per a la gent i què no ho era. 
D’altra banda, acusa el govern d’avalar el top manta i de retirar les polítiques de 
suport al comerç de proximitat, i pregunta irònicament si això ajuda a promoure la 
racionalitat en el consum. Finalment, assenyala que el govern no presenta un pla, 
sinó un conjunt d’àmbits temàtics en els quals s’han de basar unes mesures 
concretes hipotètiques i, per tant, indica que el seu grup seguirà atentament com 
es concreten aquestes mesures. 

 
El Sr. Garganté agraeix al personal de Secretaria General la digitalització de la 

documentació però lamenta que s’hagi externalitzat la confecció de les actes. 
Seguidament, constata la contradicció entre la sobrietat del consum responsable i 
el consumisme capitalista, com el que representen els llums de Nadal i el turisme, 
que esgota els recursos naturals. Exposa que el model actual de societat es basa 
en la cultura consumista, segons la qual si l’oferta i el consum són elevats 
s’assoleix un grau superior de benestar i de felicitat individual i col·lectiva. Però 
recorda que l’Informe sobre desenvolupament humà de Nacions Unides de 1998 ja 
assenyalava que els problemes actuals de desenvolupament s’agreujarien si no es 
produïa una redistribució de la riquesa entre rendes altes i baixes, si no es 
canViaven les tecnologies contaminants per altres de més netes, si no es 
potenciaven els productors pobres i si la prioritat del consum no s’adreçava a la 
satisfacció de les necessitats bàsiques. En segon lloc, esmenta la «Cimera de la 
Terra», celebrada a Rio de Janeiro l’any 1992, que va concloure que calia 
promoure modalitats de consum que redueixin la pressió sobre el medi ambient i 
satisfacin les necessitats bàsiques de la humanitat, i que calia millorar la 
comprensió de la funció que té el consum per tal de desenvolupar-ne modalitats 
sostenibles. Finalment, esmenta les conclusions de la cimera de Johannesburg de 
2002, en les quals s’afirma que el model actual de desenvolupament ha donat 
privilegis i prosperitat al 20 % de la humanitat però ha deteriorat el planeta i n’ha 
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consumit molts recursos. Conclou, per tant, que s’ha de fer molta pedagogia i triar 
entre la sobrietat del consum responsable i el consumisme actual. 

 
El Sr. Via aclareix que amb aquesta mesura el govern no presenta el pla 

d’impuls, sinó la necessitat de coordinar les àrees de l’ajuntament que treballen en 
aquest àmbit i de dotar-los d’una visió política més àmplia pel que fa al consum 
responsable. Manifesta, doncs, la voluntat del govern que el procés d’elaboració 
del pla d’impuls sigui compartit pels grups municipals. Tot seguit, destaca la 
importància de la compra pública que fa l’ajuntament, la importància del comerç 
local, i reitera que el punt de partida ha de ser tot allò que ja s’està fent i que 
s’està fent bé. Per tant, anuncia que es reforçarà l’OMIC, com ja s’ha fet durant 
2015 amb el reforç del dispositiu d’atenció al públic i les pàgines web. Finalment, 
nega que hi hagi cap proposta de caràcter coercitiu per potenciar el consum 
responsable i racional, sinó únicament l’aplicació del sentit comú amb relació a la 
sostenibilitat, i afirma que en última instància la decisió sobre què consumeixen la 
prenen les persones. 

 
El Sr. Blasi suggereix que els regidors que representen el govern intercanviïn els 

seients amb els comissionats i tècnics per estalViar als portaveus d’haver-se de 
girar quan intervenen. Insisteix en el desgavell que pateix el govern i li diu al Sr. 
Via que, així com en el tema del cooperativisme i de l’economia solidària li inspira 
confiança, en aquest cas el govern l’ha utilitzat, i repeteix que no se sap de qui 
depèn l’àmbit de consum. A continuació, es mostra d’acord amb la transversalitat 
però critica que el govern hagi ignorat l’existència d’organismes com l’OMIC, la 
Junta Arbitral, el Consell de Consum o el Consell de Comerç. D’altra banda, 
pregunta com serà el procés de participació per tal que els grups municipals 
puguin fer aportacions al pla i suggereix que s’hi podria fer alguna referència al 
consum legal i al consum il·legal. Finalment, insisteix que el document que 
presenta el govern no aporta res de nou i que es podria haver aprofitat l’ocasió per 
aclarir el calendari i altres aspectes de la redacció del pla. 

 
El Sr. Sierra constata que el document que presenta el govern és un projecte i 

no pas pròpiament un pla. Afegeix que estan d’acord en les polítiques de consum 
que no generin residus, que protegeixin el medi ambient i els drets dels 
consumidors, i que fomentin un consum responsable, com també coincideixen en 
altres processos que qualifica de politicofilosòfics, malgrat que són meres 
declaracions d’intencions i que no menen enlloc. 

 
La Sra. Capdevila es mostra d’acord a continuar reforçant l’OMIC, però reitera 

les dues preguntes que haVia formulat i que no han rebut resposta sobre com 
pensa el govern fer el procés participatiu i sobre el calendari previst per a 
l’elaboració del pla. 

 
La Sra. Ballarín també demana concreció sobre el calendari d’elaboració del pla i 

sobre el procés participatiu. Afegeix que caldria tenir en compte la coordinació amb 
l’Àrea d’Educació de l’Ajuntament de Barcelona. 

 
El Sr. Garganté pensa que per fer front als reptes actuals cal el compromís de 

les institucions però també de tots els sectors socials, productors, consumidors, 
sindicats, ONG i tota la societat en general en l’exercici del principi de 
responsabilitat compartida per un consum responsable. En aquest sentit, afirma 
que les administracions han d’elaborar normes, preus i incentius que facilitin 
l’adopció d’hàbits de consum responsables i racionals, i han de donar exemple, 
juntament amb els productors i les organitzacions del teixit social, fent compres 
verdes. D’altra banda, indica que els consumidors necessiten més informació i 
mecanismes de participació per exercir la seva responsabilitat en les compres. 
Assenyala, per acabar, que el consumidor responsable és aquell que està 
sensibilitzat i informat, i és crític i conscient de les repercussions socials i 
mediambientals que té la societat de consum. 
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El Sr. Via puntualitza que es preveu un període de sis mesos per desenvolupar 
les fases segona i tercera del pla. I, atès que en aquest moment no tenen temps 
per ser més explícits, es compromet a lliurar als grups municipals la proposta 
concreta de participació. Per acabar, discrepa del Sr. Mulleras sobre el caràcter 
filosòfic de la mesura. Afirma que no hi ha edificis sense fonaments, però que els 
fonaments d’allò que existeix no són immutables, i assenyala que cada cop que el 
govern els qüestiona el Sr. Mulleras els acusa d’inconcreció pràctica. Indica, però, 
que a Barcelona hi ha molts exemples de realitats associades a aquests nous 
fonaments. 

 
Es dóna per tractada. 
 
La Presidenta anuncia que el govern ha retirat el punt sobre l’aprovació inicial 

del Pressupost general de l’Ajuntament de Barcelona per a l’any 2016. Davant la 
insistència de la Sra. Recasens a intervenir, li comunica que no procedeix perquè el 
punt ha estat retirat. Aclareix que aquesta decisió del govern la hi ha comunicada 
la secretària mentre es discutia el punt anterior i, per no interrompre el debat, ha 
esperat que aquest finalitzés per anunciar la retirada d’aquest punt. En ser 
interpel·lada per la Sra. Recasens sobre l’anunci d’aquesta retirada que la 
presidenta ha fet mitjançant un tuit, comenta que els seus tuits no són objecte de 
discussió en la comissió. Sobre la petició que fa la Sra. Recasens per tal que el 
tinent d’alcalde expliqui la retirada d’aquest punt de l’ordre del dia, indica que no 
procedeix. Davant l’acusació del Sr. Mulleras que és una falta de respecte als 
ciutadans que la presidenta hagi utilitzat aquesta informació per a benefici propi i 
l’hagi comunicada amb un tuit, discrepa d’aquesta opinió i reitera que ella ha sabut 
que el govern retirava el punt quan la sessió ja haVia començat i no ha volgut 
interrompre el debat el punt anterior. A més a més, afegeix que ha preguntat al 
tinent d’alcalde si volia fer l’anunci de la retirada i que aquest li ha dit que ja ho 
haVia fet a l’inici de la sessió. 

 
La Sra. Recasens pregunta a qui haVia anunciat el tinent d’alcalde la retirada del 

punt, perquè els grups municipals no en sabien res, i ho considera una falta de 
respecte als grups de l’oposició i a la ciutadania, atès que l’aprovació del 
pressupost és el punt més important dels que es tracten a la Comissió d’Economia. 

 
El Sr. Pisarello explica que, tal com preveu la normativa, el govern ha comunicat 

a Secretaria la retirada del punt. Per tant, entén que no s’ha produït cap situació 
anòmala. 

 
La Sra. Recasens pregunta quin mitjà ha fet servir Secretaria per comunicar la 

retirada del punt a la comissió, perquè no troba normal que el seu grup se n’hagi 
assabentat mitjançant un tuit de la presidenta. 

 
El Sr. Bosch argumenta que el govern té la potestat de retirar els punts que 

presenta fins al moment de celebrar-se el debat i que, per tant, no ha incorregut 
en cap falta. Tanmateix, opina que el tuit que ha fet la presidenta ha estat parcial i 
polític, i li demana que el rectifiqui. 

 
La Presidenta afirma que aquesta apreciació li correspon a ella de fer-la. Davant 

la insistència de la Sra. Recasens i del Sr. Mulleras perquè la secretària doni 
explicacions, demana a la secretària que llegeixi l’article del ROM on es diu que el 
govern pot retirar els punts de l’ordre del dia que presenta. Davant del comentari 
del Sr. Pisarello que ho han comunicat mitjançant senyals de fum, li demana 
respecte. 

 
La Secretària llegeix l’article 80 del ROM.  
 
La Sra. Recasens entén que el govern hauria d’explicar per què retira el punt, si 

és perquè hi falta algun document o per manca de suports. En segon lloc, torna a 
preguntar com s’ha comunicat als grups de l’oposició la retirada del punt de l’ordre 
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del dia. En tot cas, entén que el procediment formal hauria estat retirar el punt a 
l’inici de la sessió. 

 
El Sr. Pisarello creu que alguns grups s’estan extralimitant per una qüestió de 

formes. 
 
El Sr. Mulleras pregunta quina ha estat la raó per retirar aquest punt de l’ordre 

del dia i en quin moment s’ha fet, perquè creu que els grups de l’oposició tenen 
dret a saber-ho. 

 
El Sr. Pisarello assenyala que la presidenta ja ha dit que tot el que s’està 

plantejant està fora de lloc, però informa que el govern ha retirat el punt per raons 
d’oportunitat política. 

 
La Sra. Recasens pregunta al tinent d’alcalde si el 2.600 milions del pressupost 

municipal no tenen cap importància i també com s’ha comunicat als grups la 
retirada del punt. 

 
La Presidenta, davant la insistència de la Sra. Recasens i del Sr. Mulleras, reitera 

que el govern té la potestat de retirar qualsevol punt que presenta i que ella ha 
comunicat la retirada un cop finalitzat el debat del primer punt de l’ordre del dia. 

 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
 
2. Activitat turística. 
 
El Sr. Colom exposa que el govern presenta aquest informe sobre l’activitat 

turística per mostrar quina ha estat l’evolució del sector durant el primer any de 
mandat i mostrar algunes dades. En primer lloc, comenta que les dades 
corresponen a un càlcul nou de 2015 que actualitza les dades de 2013 i, per tant, 
són dades noves. En segon lloc, avisa que hi ha una correcció en la dada de 
turistes que pernocten a la ciutat, perquè en un document anterior hi constaven 
els turistes que no hi pernocten. Destaca que Barcelona té anualment 30 milions 
de visitants, la meitat dels quals pernocten fora de la ciutat. Assenyala, doncs, que 
durant els darrers vint-i-cinc anys s’ha quadruplicat el nombre de pernoctacions i 
des de l’any 2000 s’ha duplicat. També remarca que durant el mes de setembre hi 
ha una millora respecte de l’acumulat anual, però apunta que, igual que passava 
en anys anteriors, aquest comportament és cíclic. 

Pel que fa a les xifres percentuals dels tipus d’establiments, diu que el 52 % 
corresponen a places hoteleres, el nombre habitatges d’ús turístic ha crescut i 
representen un 33 % de les places, i albergs juvenils i altres fórmules, com hostals 
i hotels apartament, representen xifres menors. Quant a la distribució de les places 
hoteleres per la ciutat, comenta que es concentren al centre de la ciutat, entre 
l’Eixample i Ciutat Vella, i s’estenen als districtes limítrofs. Destaca que, dels 367 
hotels i 9.480 habitatges turístics que hi ha a Barcelona, més del 50 % i gairebé el 
75 % respectivament es concentren a l’Eixample i Ciutat Vella. En relació amb 
l’estacionalitat, esmenta que els mesos d’estiu l’ocupació de les places arriba al 91 
% i la mitjana anual és del 78 %. 

Quant al mercat laboral, indica les dades que tenen corresponen a la comarca 
del Barcelonès i destaca que el 2015 en el sector de l’hostaleria, que no es 
correspon exactament amb el conjunt del sector turístic, hi ha 79.000 treballadors, 
68.000 dels quals són assalariats i 10.000 autònoms. Respecte a les persones 
assalariades, indica que el 86 % dels contractes, entre gener i setembre, són 
temporals i el 13 % són indefinits. En aquest sentit, destaca la tendència, 
mantinguda els darrers anys, a un increment de la temporalitat i un augment en el 
nombre de contractes entre 2013 i 2014, que atribueix a la reforma laboral, a 
l’increment de la precarietat i a una certa reactivació econòmica. 
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Finalment, presenta els resultats de l’enquesta sobre la percepció que té la 
ciutadania del turisme i assenyala que al 73 % els sembla bé el nombre de turistes 
que hi ha a la ciutat, el 14 % en voldrien menys i l’11 % en voldrien més. Per tal 
que l’enquesta sigui més explicativa, anuncia la intenció del govern que la propera 
enquesta reculli les dades per barris. Remarca, però, que la xifra de ciutadans que 
creuen que s’està arribant al límit va augmentant, mentre que la xifra dels qui 
creuen que encara podria augmentar es manté estable. 

 
La Sra. Recasens agraeix la presentació de l’informe i comenta que de cara al 

futur s’hauria de completar amb dades d’impacte, per exemple sobre el nombre de 
llocs de treball que genera el turisme i sobre la qualitat d’aquests llocs de treball, 
perquè aquestes dades serien útils a l’hora de prendre decisions. Seguidament, 
creu que l’informe explica que l’alarmisme que es va crear al voltant del turisme 
anys enrere no va ser positiu i va impedir prendre mesures més efectives, i 
destaca que la xifra del 35 % que creuen que al seu barri hi ha molts turistes es 
manté estable, mentre que només el 15 % voldrien que hi hagués menys turistes i 
el 82 % creuen que al seu barri no hi ha massa establiments turístics. D’altra 
banda, exposa que el govern anterior va explicar quin era el model de turisme 
responsable i sostenible que proposava per a la ciutat i va treballar, conjuntament 
amb el sector i amb els veïns, per mantenir un equilibri entre ciutadans i turistes. 
En aquest sentit, destaca que un 79 % dels enquestats opina que cal fer un debat 
sobre aquest tema i, per tant, valora positivament que en l’ordre del dia s’inclogui 
l’aprovació inicial del Reglament de funcionament intern del Consell Turisme i 
Ciutat, organisme que recorda que va ser impulsat des del Pacte local per al 
turisme responsable i sostenible per la Sra. Maria Abellanet. Finalment, pregunta 
quines intencions té el govern respecte a mesures que es van impulsar durant el 
mandat anterior, com els plans de turisme de districte, les actuacions al parc Güell, 
les mesures per a la mobilitat d’autocars a l’entorn de la Sagrada Família o el pla 
d’usos de la Rambla, i també vol saber què pensa fer el govern amb l’impost 
turístic. Afirma que, més enllà de declaracions erràtiques sobre aquests temes, 
després de sis mesos de mandat el govern no ha presentat cap projecte. 

 
La Sra. Mejías intervé com a portaveu del Grup de Ciutadans. En primer lloc, 

agraeix al Sr. Colom la presentació de l’informe, el qual demostra que el sector 
turístic és un sector important i dinàmic a la ciutat. En destaca l’increment del 5 % 
tant del nombre de turistes com de pernoctacions entre 2009 i 2015, i el 
creixement del nombre d’allotjaments turístics, que es concentren sobretot a 
Ciutat Vella, a l’Eixample i a Sant Martí, on hi ha pràcticament el 73 % del total. 
Assenyala, doncs, que l’objectiu principal en aquest àmbit és establir nous pols 
d’atracció turística. Per damunt de totes les dades, però, en destaca el nombre de 
llocs de treball que genera el turisme, tant en el sector de l’hostaleria com en 
d’altres. A continuació, lamenta que el Consell Turisme i Ciutat trigui tant a posar-
se en marxa i comenta que queden moltes coses per saber, com ara quines 
mesures preveu aplicar el govern per tal d’analitzar quina és la capacitat de 
càrrega turística que pot suportar Barcelona i com pensa treballar per atraure un 
turisme de més qualitat, que tingui un comportament més cívic i que faci més 
despesa, àmbit en el qual creu que s’han adoptat mesures perjudicials. Finalment, 
entén que el Consell Turisme i Ciutat hauria d’establir mesures per conciliar els 
interessos de visitants i residents, i garantir que no es generin problemes en una 
activitat que l’informe demostra que és positiva per al conjunt de la ciutat. 

 
El Sr. Bosch felicita el regidor Colom i el seu equip perquè que l’informe fa un 

diagnòstic útil perquè demostra que sempre és millor la crisi de la riquesa que la 
crisi de la misèria i fa palesa la puixança del sector turístic a la ciutat de Barcelona. 
Tanmateix, constata el creixement desorbitat dels habitatges d’ús turístic i advoca 
per un millor control d’aquests establiments i pel tancament dels il·legals. En segon 
lloc, creu que s’ha de replantejar la moratòria que afecta el conjunt del municipi 
perquè no s’adequa ni a la realitat ni a la percepció dels ciutadans, ja que a la 
majoria de barris la presència de turistes i d’allotjaments turístics és baixa. En 
tercer lloc, constata que el turisme genera molèsties en alguns sectors de la ciutat, 
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si bé no en tots, tal com manifesta el 25 % dels enquestats que diuen que 
conviuen amb allotjaments turístics, xifra que considera molt alta. Finalment, creu 
que l’informe és tranquil·litzador respecte a les alarmes que s’havien creat mesos 
enrere, però també apunta alguns punts que cal resoldre per tal de millorar la 
qualitat del turisme i la seva adaptació a la ciutat i que aquest model d’èxit pugui 
ser compartit per tots els ciutadans. 

 
La Sra. Ballarín agraeix la presentació de l’informe. Creu que la quantitat i la 

qualitat de la informació que conté són significatives, a diferència del punt que han 
discutit anteriorment, i pensa que aquestes dades confirmen els posicionaments 
anteriors del seu grup respecte al turisme. En primer lloc, destaca que el 80 % 
dels enquestats consideren que al seu barri no hi ha excés d’allotjaments turístics 
i, per tant, s’hauria de repensar la moratòria indiscriminada perquè creu que és 
injustificada, si bé en aquest punt considera que manquen dades sobre la relació 
entre població flotant i població total. També remarca que el 78 % dels barcelonins 
i barcelonines troben bé la quantitat de turistes que actualment visiten la ciutat. En 
segon lloc, per al seu grup és important lluitar contra la precarietat laboral en 
aquest sector i destaca que durant 2014 i 2015 solament el 12 o el 13 % dels 
contractes que s’han firmat són indefinits, situació que atribueix a la crisi 
econòmica però també a la reforma laboral impulsada pel Partit Popular i 
Convergència i Unió. En tercer lloc, manifesta que cal fer complir l’Ordenança de 
civisme als turistes perquè el 44 % dels enquestats valora negativament la gestió 
municipal respecte a l’incivisme d’alguns turistes. En aquest sentit, reclama 
combatre el turisme de borratxera perquè no es consolidi i suggereix que caldria 
explotar mecanismes com el pagament exprés de multes per determinades 
conductes. També pensa que cal incrementar les inspeccions als habitatges d’ús 
turístic, tenint en compte que més del 44 % dels barcelonins valoren negativament 
l’actuació de l’ajuntament amb relació a aquests establiments. Pregunta, doncs, 
quantes inspeccions s’han realitzat i quantes queixes s’han rebut. D’altra banda, 
destaca que gairebé el 80 % dels ciutadans manifesten que volen participar en el 
debat sobre el model de turisme que ha de tenir Barcelona i, en aquest sentit, 
valora positivament que s’hagi presentat el Reglament del Consell Turisme i Ciutat. 
Per últim, pregunta si hi ha cap raó que expliqui la caiguda d’usuaris del Bus 
Turístic i la pujada del Barcelona City Tour, i també si el govern pensa limitar 
l’arribada de creueristes a Barcelona. 

 
El Sr. Mulleras agraeix la presentació de l’informe i manifesta que el turisme és 

una font de riquesa econòmica, social i cultural que cal preservar i evitar que mori 
d’èxit, com creu que tots els grups comparteixen, tret de la CUP. Tanmateix, 
afirma que les polítiques públiques equivocades han convertit el que podria ser una 
oportunitat en un problema a causa de l’incivisme, afavorit per una tolerància 
excessiva com demostra que només es cobri el 10 % de les multes per aquesta 
causa, cosa que dóna una sensació d’impunitat a les persones que tenen aquest 
tipus de comportaments. A continuació esmenta la problemàtica derivada dels 
allotjaments il·legals i afirma que la manca d’inspeccions o les inspeccions 
ineficaces han permès que aquests establiments hagin proliferat a Barcelona. 
Critica que, malgrat la concentració d’aquests allotjaments en determinats barris, 
el govern hagi aplicat mesures equivocades de manera generalitzada a tot 
Barcelona. Tot seguit, valora positivament que la sortida de la crisi hagi permès 
que augmenti el nombre de turistes provinents d’Espanya i de la resta d’Europa. 
Tot i així, assegura que les polítiques del govern municipal tenen un cost 
d’oportunitat molt elevat perquè espanten les inversions i fan perdre milers de 
llocs de treball. Destaca, doncs, que el 49,8 % dels ciutadans creuen que 
Barcelona encara pot atraure més turistes i que, per tant, encara no s’ha arribat al 
sostre. Així, doncs, el Partit Popular creu que s’han d’enfocar les polítiques a 
atraure un turisme de més qualitat i valor afegit, i assegura que les dades 
desmenteixen les anàlisis del programa municipal de Barcelona en Comú. 
Finalment, reclama que el govern aixequi de forma immediata la suspensió de 
llicències d’allotjaments turístics a tota la ciutat perquè no té sentit, tal com 
demostren els informes, el sentit comú i les diverses votacions que s’han fet a 
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l’ajuntament respecte a aquest tema, on hi ha una majoria política que reclama 
aquesta mesura. 

 
El Sr. Garganté matisa que allò que rebutja el seu grup és el model de turisme 

de barra lliure, que implica especulació i privatització dels beneficis. Pel que fa a 
l’informe, adverteix que les dades estan mal sumades i que s’hi haurien d’afegir 
57.248 persones. A més a més, creu que no es raonable, atès l’impacte que té 
aquest sector a la ciutat, que les dades no estiguin desagregades territorialment i 
per categories d’allotjaments. A continuació, pregunta per què no es donen dades 
per tipologia de turisme –cultural, oci, negocis– i per què no es complementen les 
fonts de l’INE i del Gremi d’Hotelers, ja que no serveix de res tenir dades del mes 
de setembre si no es poden comparar amb d’altres. Quant als allotjaments 
turístics, creu que s’haurien de presentar dades des dels anys vuitanta per poder 
veure la incidència que va tenir el bum olímpic, el qual va provocar canvis 
transcendentals en la construcció del model de ciutat, dades que s’haurien de 
distribuir per districtes, barris i seccions censals. També demana que els gràfics 
que conté l’informe siguin de lectura més fàcil per poder-ne extreure una visió dels 
detalls. Pel que fa al capítol del mercat laboral, creu que els diferents apartats 
haurien de contenir els mateixos intervals de temps per poder comparar-los i, 
quant a l’evolució de les xifres, troba a faltar la ràtio de nombre de treballadors per 
turista. Afegeix que s’haurien de conèixer les condicions contractuals i de treball, 
les característiques de les persones contractades i quants autònoms falsos hi ha. 
Respecte a la percepció ciutadana sobre el turisme, tot i que a l’enquesta es parla 
dels barris les dades recollides no estan territorialitzades i hi manca informació 
sobre els paràmetres tècnics. En aquest sentit, creu que seria important conèixer 
l’opinió dels ciutadans sobre l’accessibilitat a la Boqueria, al parc Güell, a la 
Sagrada Família o als museus. En resum, creu que l’informe és interessant però 
insuficient per fer una anàlisi global i prendre decisions. Proposa, doncs, que es 
desagregui la informació per districtes, barris i seccions censals, que es creïn 
indicadors de les funcions de saturació i que es confegeixin ràtios que contemplin 
el nombre de visitants i no solament turistes, que s’analitzin els impactes directes i 
indirectes de l’activitat turística especialment sobre l’ocupació i la distribució de 
beneficis, sobre el preu dels habitatges, dels béns de consum, sobre la desaparició 
del comerç tradicional i de proximitat, sobre la precarietat laboral i sobre el 
desistiment dels ciutadans d’usar alguns espais públics. Per tant, conclou que no 
es pot començar un debat popular sense disposar d’aquestes dades. 

 
El Sr. Colom assenyala que l’informe que presenten palesa que el govern actua, 

perquè per poder prendre mesures cal una bona diagnosi de la situació. En aquest 
sentit, anuncia la creació d’un observatori de turisme, conjuntament entre 
l’Ajuntament de Barcelona, la Diputació de Barcelona i el Consorci de Turisme, per 
poder compartir la informació. Pel que fa a la desagregació de dades, afirma que 
de vegades no dona la informació necessària però admet que s’ha d’avançar en 
aquest sentit. També destaca que el 80 % de la població vol un debat sobre el 
turisme i creu que la creació del Consell de Turisme servirà per a aquest fi. D’altra 
banda,, diu que l’informe demostra l’excessiva precarietat de les condicions 
contractuals dels treballadors del sector, i una concentració en determinats barris i 
una estacionalitat excessives, concentració que s’ha de combatre per eliminar les 
externalitats i afavorir els beneficis del turisme. Finalment, respon al Sr. Mulleras 
que no té lògica que el govern prengui decisions equivocades però que, alhora, els 
resultats siguin positius. 

 
Es dóna per tractat. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
3. Que comparegui el responsable del Govern municipal per informar sobre el 

resultat de la consulta online del procés participatiu referent als horaris comercials 
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que va acabar el darrer 8 de novembre, especificant el nombre de participants, la 
quantificació de les preferències dels ciutadans per a totes les consultes realitzades 
i les conclusions que n'extreu el govern municipal. 

 
El Sr. Colom recorda que la ciutat de Barcelona va ser declarada municipi turístic 

per tal de poder ampliar els horaris comercials, declaració que afectava una sèrie 
de barris i districtes, com Ciutat Vella, l’Eixample, Sants-Montjuïc, Gràcia o Sant 
Martí, i possibilitava l’obertura d’establiments els diumenges entre les deu del matí 
i les sis de la tarda de l’1 de juliol al 15 de setembre. Atesa la controvèrsia que es 
va produir, l’ajuntament va posar en marxa un procés consultiu sobre aquesta 
mesura, que es va iniciar el 8 d’octubre, amb l’objectiu de recollir la diversitat 
d’opinions sobre aquest tema, ampliar el debat més enllà del sector comercial i 
cercar el màxim consens. Afegeix que la consulta es va fer per internet a través 
d’una enquesta accessible des del Web de Comerç i Consum i també de les webs 
dels diversos districtes. El 8 de novembre fa finalitzar el període per respondre a 
l’enquesta i el govern té fins al 30 de novembre per fer una anàlisi dels resultats. 
Per tant, adverteix que només podrà referir-se a una part dels resultats perquè 
encara estan en la fase d’anàlisi. Recorda, però, que ja es va anunciar que al 
desembre es faria una jornada de debat sobre aquesta qüestió i que a 
començament de 2016 es faria el debat polític per prendre la decisió corresponent. 
Afegeix que, a més de l’enquesta, s’han fet una sèrie d’informes a partir 
d’enquestes a Vianants i comerciants, d’observació directa de les botigues obertes i 
tancades durant el període d’estiu i amb preguntes específiques a l’enquesta 
Òmnibus. 

Pel que fa a les dades de participació, comenta que han rebut 1.913 respostes, 
370 d’empreses i 1.543 de veïns i veïnes. De les respostes del sector empresarial, 
175 corresponen a comerços, 31 a associacions de comerciants, 5 a gremis, 1 a un 
sindicat, 1 a una associació de consumidors i 157 a treballadors del comerç, de 
restaurants i d’hotels. Per districtes, apunta que el 20 % corresponen a l’Eixample, 
el 13 % a Sant Martí, el 9,5 % a Sants-Montjuïc, el 9 % a Ciutat Vella i a la resta 
de districtes entre el 5 i el 8 %. 

 
El Sr. Mulleras demana que, més enllà de les dades de participació, el govern 

informi sobre la resposta que s’han donat a les preguntes sobre el període 
d’obertura i sobre la franja horària. Insisteix que l’oposició té dret a tenir aquestes 
dades. D’altra banda, pregunta com interpreta el govern els resultats de l’enquesta 
i com pensa enfocar la zona turística comercial. En aquest sentit, recorda que 
l’anterior zona turística comercial es va pactar al Consell Municipal i va tenir el 
suport de tot el sector, tret d’alguna excepció. D’altra banda, demana explicacions 
sobre com s’ha fet la consulta, perquè el seu grup entén que les preguntes eren 
esbiaixades i condicionaven la resposta. 

 
El Sr. Blasi agraeix la presentació de les dades i demana que s’ampliïn i els 

siguin lliurades per escrit. A continuació, pregunta a qui es va encarregar la 
consulta i si també s’encarregarà, i a qui, l’anàlisi de les dades, atès que no seria 
la primera externalització que fa el nou govern, i critica que en el procés hi hagués 
un cert grau d’opacitat, tenint en compte que els mitjans informàtics haurien 
permès donar-li més visibilitat. Tot seguit, qualifica l’exposició de motius 
d’excel·lent, però hi troba a faltar el reconeixement que l’actuació de la Generalitat 
va ser motivada per una exigència del Govern central i que el govern anterior va 
liderar l’acord a què es va arribar amb el sector del comerç. Aprofita aquest 
comentari per denunciar que la llei estatal significa una ingerència en el model 
comercial català i imposa la liberalització dels horaris. Pel que fa a les altres 
enquestes que ha esmentat el Sr. Colom, lamenta que el 2015 no s’hagi continuat 
l’estudi que el 2014 es va fer des de l’àmbit universitari sobre la zona de gran 
afluència turística per tal de poder contrastar les dades. 

 
El Sr. Sierra agraeix les explicacions i planteja alguns dubtes. En primer lloc, 

demana si el govern té en compte casos com el del Born, en què un pol d’atracció 
turística com el Museu Picasso obre els diumenges però els comerços del voltant 
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estan obligats a tancar. En segon lloc, creu que també s’hauria de tenir en compte 
la competència del comerç electrònic i, per tant, creu que limitar la llibertat 
d’horaris perjudica el comerç petit i mitjà, que és el que més ha patit els efectes de 
la crisi. També opina que s’haurien de limitar els horaris de les grans superfícies. 
En tercer lloc, demana més precisió sobre la identitat dels enquestats i assenyala 
que, a més de les enquestes a peu de carrer, hi ha disponible la tecnologia 3.0, 
que permet la contribució de persones que per diverses causes no poden participar 
en aquests processos consultius. Finalment, pregunta quines conclusions extreu el 
govern de les 1.913 respostes, de les quals 1.543 corresponen a veïns i veïnes i 
solament 370 als primers interessats en la llibertat horària. 

 
La Sra. Capdevila recorda que el 2015 Convergència i Unió i Partit Popular van 

arribar a un acord a l’Ajuntament de Barcelona sobre l’obertura d’establiments 
comercials durant l’estiu, que permetia als comerços de les zones més turístiques 
obrir els diumenges de deu del matí a sis de la tarda entre l’1 de juliol i el 15 de 
setembre, acord que el Grup Municipal d’Esquerra Republicana va criticar perquè 
trencava la unitat territorial de la ciutat i afeblia el comerç de proximitat, de 
manera que finalment s’imposava la legislació espanyola, favorable a la 
liberalització dels horaris comercials. El nou govern, afegeix, va mantenir la 
mesura l’estiu de 2015 i posteriorment va obrir un procés participatiu per valorar si 
s’haVia de mantenir en el futur. En aquest context, assenyala que el seu grup dóna 
suport a la proposta d’UGT i Comissions Obreres de suprimir l’autorització 
d’obertura els diumenges d’estiu i aposta per mantenir els horaris d’obertura de 
setanta-dues hores setmanals i dotze festius anuals, perquè insisteix que la 
liberalització horària afebleix el comerç de proximitat i beneficia les grans marques 
i les grans superfícies comercials. D’altra banda, no entén la pressa del Partit 
Popular a demanar la compareixença perquè té entès que el procés participatiu 
s’acaba al desembre. Demana, doncs, que el govern presenti les conclusions un 
cop finalitzat el procés. 

 
La Sra. Ballarín sí que considera pertinent la compareixença perquè al seu grup 

li ha arribat la inquietud d’associacions de comerciants i sindicats per conèixer el 
pes de l’enquesta en tot el procés participatiu al voltant dels horaris comercials. En 
aquest sentit, indica que aquest és un tema important, sobretot perquè es 
contraposen els interessos dels comerciants del centre amb els de la perifèria i 
amb els dels treballadors. Afirma, doncs, que cal prendre decisions i no 
descarregar la responsabilitat del govern en els ciutadans. Pel que fa a l’enquesta, 
pregunta sobre les incidències que hi va haver, concretament per les causes que 
van originar que la web estigués aturada alguns dies. Quant a les dades, considera 
que una participació del 0,1 % és molt baixa i, per tant, poc significativa. 
Tanmateix, el que més els ha preocupat és la falta de garanties del procés 
participatiu perquè no es demanava cap document identificador i no s’assegurava 
que una persona física o jurídica pogués votar només un cop. Demana, doncs, si 
s’ha tingut en compte el marge d’error per aquesta circumstància. Finalment, torna 
a preguntar quin serà el pes d’aquesta enquesta en el procés participatiu global i 
insisteix que una participació del 0,1 per cent és poc significativa. 

 
El Sr. Garganté entén que el procés consultiu s’origina perquè l’obertura 

indiscriminada dels diumenges d’estiu afecta la conciliació de la vida laboral i 
familiar dels treballadors i treballadores del comerç i que beneficia especialment 
els grans magatzems. Afegeix que, d’acord amb el conveni col·lectiu dels grans 
magatzems, signat per la patronal ANGED i les organitzacions sindicals FASGA i 
Fetico, l’obertura en diumenge no representa cap benefici per als treballadors i 
treballadores ni per al conjunt de la societat perquè amplia en vint-i-vuit les hores 
de treball anyal sense remuneració, laboralitza el treball en diumenges i festius i 
elimina la retribució funcionarial anual de 186 euros. Segons aquest conveni, 
doncs, el treball en diumenge o festiu només ha de ser compensat amb un temps 
de descans equivalent en un període màxim de dues setmanes. Per tant, assenyala 
que el conveni concedeix una forta discrecionalitat a l’empresa per fixar el moment 
de gaudi d’aquests descansos. A més a més, indica que el conveni possibilita 
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l’obertura en diumenges i festius sense ampliar les plantilles perquè els 
treballadors i treballadores van rotant els descansos en dies laborals, per la qual 
cosa l’empresa no té un increment en la despesa laboral, i això fa molt difícil que 
un treballador pugui tenir dos dies seguits de festa. Per aquestes raons, conclou 
que l’obertura en diumenges i festius no és vital per a la ciutat, dificulta la 
conciliació de la vida laboral i familiar, i beneficia el sector dels grans magatzems, 
el qual és profundament antisocial i fa anys que precaritza les condicions laborals 
dels treballadors i treballadores. D’altra banda, al seu grup li va sorprendre que en 
una reunió amb els sindicats el govern anunciés que la consulta es limitaria a 
sindicats, treballadors, treballadores i empresaris, però després van veure que 
s’estenia als membres del Consell Ciutadà, a associacions de veïns i de 
consumidors, i a veïns i veïnes. També els va sorprendre que s’oferís l’opció d’obrir 
més diumenges però no la de no obrir-ne cap, cosa que va molestar la CGT i que 
va fer que demanés una reunió amb el govern. Per tant, la CGT sospita que el 
procés participatiu s’ha dirigit perquè les respostes siguin les que interessa al 
govern per quedar bé amb tothom, però no per acabar amb la desprotecció dels 
treballadors del sector. Finalment, com a exemple d’actuació possible, comenta 
que a Alacant han prohibit als grans magatzems obrir diumenges i festius. 

 
El Sr. Colom exposa que, d’acord amb el seu programa, el govern té un 

compromís amb la limitació d’horaris perquè creu que beneficia el comerç petit i 
mitjà. El debat, doncs, es planteja respecte a la decisió que es va prendre el juny 
de 2014 respecte a l’obertura de comerços els diumenges i festius durant el 
període d’estiu. A continuació, explica que el període de recollida de dades es va 
tancar el 30 de novembre i de moment el govern només té informació sobre els 
participants. Pel que fa a la identificació de les respostes amb la tipologia dels 
enquestats, afirma que no es pot fer perquè aleshores deixaria de ser una 
enquesta. D’altra banda, rebutja que es pugui qüestionar la representativitat dels 
participants i que l’enquesta sigui tendenciosa perquè les respostes eren obertes i 
tothom ha pogut respondre el que ha volgut. Quant al pes que tindran els resultats 
de l’enquesta, assegura que seran un element més a tenir en compte i nega que 
aquest procés participatiu es vulgui utilitzar per evitar prendre decisions, perquè 
precisament el que demostra és la voluntat del govern de plantejar una 
interlocució amb el sector i amb les entitats afectades. Amb referència a les 
crítiques del Sr. Garganté, apunta que el govern ha donat veu a tothom, no 
solament a alguns sindicats o entitats, i aclareix que si algú volia plantejar alguna 
altra alternativa, com ara la no-obertura cap diumenge, a l’enquesta hi haVia el 
concepte «Altres», on s’hi podia incloure. Tot seguit, reitera que el govern 
explicarà els resultats de la consulta un cop feta l’anàlisi i, per tant, afirma que és 
una equivocació prejutjar quins seran aquests resultats, perquè precisament al 
govern no li preocupa que la gent expressi les seves opinions. Finalment, reitera 
que, quan tinguin tots els informes, es faran unes jornades amb experts per 
debatre les conclusions i després es prendrà la decisió política corresponent, 
decisió que esperen que tingui més consens que no pas si l’haguessin presa 
unilateralment i sense procés participatiu. 

 
El Sr. Mulleras aclareix que el seu grup haVia plantejat la compareixença perquè 

el govern expliqués concretament la consulta electrònica i entén que no ha rebut 
resposta. Per tant, anuncia que demanarà l’empara de Secretaria General per tal 
que el govern respongui. Seguidament, torna a demanar que es quantifiquin les 
preferències dels enquestats. D’altra banda, qualifica el procés d’opac perquè no se 
sap com s’ha contractat l’empresa que ha fet la consulta. També reitera que 
l’enquesta és tendenciosa perquè, malgrat que hi hagi el concepte «Altres», 
s’ofereixen tres respostes a les dues preguntes sobre el període i els horaris 
d’obertura. Torna a dir que la consulta no tenia garanties perquè no s’identificava 
clarament els enquestats ni se’n verificava el NIF. Finalment, insisteix que sobre 
els horaris comercials ja en parlaran en altres ocasions, però que la compareixença 
es referia concretament a la consulta electrònica, i conclou que la resposta del 
regidor Colom confirma que l’enquesta ha estat opaca, tendenciosa i sense 
garanties. 
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El Sr. Blasi manifesta que el seu grup tampoc no ha obtingut resposta a les 

preguntes formulades i acusa qui ha gestionat el procés no pas de tendenciositat, 
però sí d’opacitat i de manca de transparència. A continuació, assenyala que un 
dels objectius que es van plantejar, amb consens del sector, era diferenciar la 
demanda interna de la demanda externa, perquè l’Estat espanyol va obligar a 
delimitar una zona de gran afluència turística a Barcelona, i remarca que a 
l’enquesta no s’ha recollit l’opinió dels turistes. Quant a la conciliació de la vida 
laboral i familiar, està d’acord que aquesta ha de ser la tendència, però recorda 
que els dies festius hi ha metges que treballen i creu que aquesta reflexió s’ha de 
tenir en compte. D’altra banda, acusa el govern de manca de lideratge i d’excusar-
se en processos participatius. Tot seguit, indica que la ciutadania valora 
positivament els horaris comercials i l’obertura en festius a la ciutat de Barcelona, i 
creu que si es preguntés sobre la conciliació de la vida laboral i familiar la resposta 
seria que calen determinades obertures. Per acabar, demana que el govern 
exerceixi el lideratge en aquesta qüestió, que expliqui quins encàrrecs ha fet, que 
no malbarati la feina feta anteriorment i, finalment, que denunciï la voluntat 
liberalitzadora que trenca amb el model de comerç de la ciutat de Barcelona. 

 
El Sr. Sierra reitera que les respostes a l’enquesta poden ser molt tendencioses, 

que Barcelona en Comú potser ha utilitzat alguna d’aquestes associacions perquè 
algun dels seus membres faci el salt a la política i, finalment, demana que aclareixi 
quines són les associacions que hi han participat. 

 
La Sra. Capdevila mostra l’acord del seu grup amb el govern en el sentit de 

donar suport al petit comerç. Tanmateix, pregunta si les conclusions del procés 
seran vinculants i, en cas que la majoria dels enquestats acaba dient que s’ha 
d’obrir els dies festius, si el govern actuarà en conseqüència. 

 
La Sra. Ballarín reitera que els processos participatius són fonamentals i que hi 

ha les eines tècniques necessàries per poder tenir un model concret de consultes. 
En tot cas, valora positivament la participació, sempre que no serveixi perquè el 
govern no assumeixi les seves responsabilitats. 

 
El Sr. Garganté assegura que l’opció «Altres» no ha satisfet els treballadors i 

treballadores dels grans magatzems, que són uns actors fonamentals en aquesta 
qüestió i els principals afectats perquè no cobren per treballar aquests diumenges, 
no es contracta personal extra i no poden fer dos dies seguits de descans. Entén, 
doncs, que s’hauria d’escoltar els actors més dèbils de la cadena, que són els que 
diuen que els dies festius s’hauria de tancar. 

 
El Sr. Colom acusa el Sr. Mulleras de dur les conclusions fetes per poder dir que 

el govern no respon, i reitera que els resultats del procés participatiu s’explicaran 
quan se’n tingui l’anàlisi feta, moment en el qual ell mateix portarà un informe a la 
comissió, sense necessitat que l’oposició el demani. D’altra banda, afirma que sí 
que s’ha demanat l’opinió dels turistes mitjançant una enquesta a peu de carrer. 
Pel que fa a les empreses encarregades de gestionar la consulta, explica que són 
empreses externes que l’ajuntament utilitza habitualment, homologades pel 
Gabinet Tècnic de Programació. Finalment, reitera que, un cop analitzats els 
resultats del procés participatiu i després de les jornades obertes de debat, es 
podrà prendre una decisió que tingui un consens més ampli, en el marc de la 
defensa del comerç de proximitat i dels treballadors del sector, perquè afirma que 
els debats que hi haVia en el moment que el govern es va constituir demostraven 
que aquest consens no existia. 

 
El Sr. Mulleras demana l’empara de la presidenta i de la Secretaria perquè els 

grups han de triar molt bé quines compareixences sol·liciten, ja que s’haVia arribat 
a un acord per limitar el nombre de compareixences i, per tant, i no pot ser que el 
govern no respongui a una qüestió tan concreta com la que es demana en aquest 
punt. Demana, doncs, a la presidenta i a Secretaria que facin les gestions 
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oportunes perquè el govern respongui al que se li demana, que és una informació 
que té disponible. 

 
La Presidenta comunica que aquesta qüestió s’ha de debatre en la Junta de 

Portaveus, on tots els grups tenen representants. 
 
Es dóna per tractada. 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d'acord 
 
4. Aprovar inicialment el Reglament de funcionament intern del Consell Turisme 

i Ciutat; i sotmetre’l a informació pública per un termini de 30 dies, a comptar des 
de l’endemà de la seva publicació en el Butlletí Oficial de la Província, de 
conformitat amb allò previst a l’article 178.1 del Text refós de la Llei municipal i del 
règim local de Catalunya, aprovat per Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, i a 
l’article 112 del Reglament Orgànic Municipal. 

 
El Sr. Colom recorda que el Consell Turisme i Ciutat va ser creat el 24 de juliol 

de 2015. que el 14 d’octubre següent se’n va aprovar el projecte normatiu, que tot 
seguit es va obrir un procés participatiu i que el Grup Municipal del Partit Popular 
va presentar una sèrie d’esmenes, dues de les quals el govern considera que ja hi 
estan incorporades i la resta s’han rebutjat. Per tant, presenten el reglament a la 
Comissió d’Economia i Hisenda per tal que pugui ser exposat públicament durant 
trenta dies hàbils i aprovat definitivament, si escau. Quant al reglament, destaca 
que s’insereix dins el marc normatiu vigent i que es vol que en aquest consell hi 
hagi una representació equitativa i equilibrada dels diferents sectors afectats, a 
més d’experts, representants dels grups municipals i tècnics. Finalment, comenta 
que funcionarà a partir d’una sèrie de grups de treball i que el govern garantirà 
que hi hagi una representació àmplia i equilibrada, més enllà dels membres del 
Consell Turisme i Ciutat. 

 
La Sra. Recasens anuncia el suport del seu grup a la composició i al reglament 

del Consell Turisme i Ciutat. En aquest sentit, recorda que el govern anterior va 
preveure, en el marc del Pacte local pel turisme responsable i sostenible, la creació 
d’aquest organisme i van deixar preparat un esborrany de reglament. D’altra 
banda, creu que la creació d’aquest organisme és una bona resposta al 79 % de 
barcelonins que creuen que s’ha de fer un debat sobre el model turístic de la 
ciutat. Entén, doncs, que aquest debat serà positiu i anuncia que el seu grup 
vetllarà perquè els experts i els tècnics que proposi el govern representin una 
pluralitat d’opinions i per no caure en demagògies que puguin portar a prendre 
decisions errònies. 

 
El Sr. Sierra afirma que la composició del consell no és ni representativa ni 

equilibrada perquè, a més a més de concedir a l’alcaldessa potestats àmplies, la 
designació dels membres es fa de forma no reglada, procediment que hauria de 
consensuar-se i definir-se en el reglament. Pel que fa al plenari, creu que tampoc 
s’hi garanteix una representació proporcional. En aquest sentit, comenta que els 
sectors turístic i comercial hi tenen deu membres, les entitats veïnals i socials de 
districte n’hi tenen divuit i els sindicats dos, i solament el 21 % dels quaranta-set 
membres tenen dret a vot. Afirma, doncs, que s’ha de garantir una representació 
més homogènia i real. També assenyala que les vicepresidències no reflecteixen 
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adequadament la composició del plenari i tampoc s’especifica quina mena de 
moviments socials estaran representats en el consell. Conclou, doncs, que els 
processos participatius que planteja el govern tenen més a veure amb la vella que 
no pas amb la nova política, quan tenen l’oportunitat de fer un procés participatiu 
que sigui realment equilibrat i just. 

 
El Sr. Bosch anuncia el vot favorable del seu grup perquè comparteixen la 

iniciativa i creuen que és bona per a la ciutat. Demana que es compleixin els 
terminis per tal que el consell pugui començar a funcionar. El seu grup entén que 
aquest consell, el Pla especial de regulació d’allotjaments turístics, les mesures 
incloses al Pla d’actuació municipal i el Pla estratègic de turisme 2015-2020 són 
eines essencials i, per tant, treballarà perquè tot això es dugui a terme i sigui útil 
per a la ciutat. 

 
La Sra. Ballarín considera que aquest consell pot esdevenir un instrument útil 

per involucrar la ciutadania en el model turístic de Barcelona. Tot i reconèixer que 
ja era previst al Pla estratègic de turisme 2010-2015, no sap si era una prioritat 
per al govern de Convergència i Unió perquè va trigar tres anys i mig a endegar-lo. 
Pel que fa a l’informe, destaca que gairebé el 80 per cent dels barcelonins i 
barcelonines volen que es generi un debat al voltant del model turístic i el seu grup 
creu que el consell pot ser el lloc ideal per fixar els principis i els criteris bàsics 
d’aquest model, per controlar l’execució del nou pla estratègic i per pronunciar-se 
sobre la moratòria d’allotjaments turístics. D’altra banda, el seu grup opina que el 
turisme és clau per generar activitat econòmica i ocupació i, per tant, aquesta 
qüestió ha de ser una prioritat en l’agenda del govern. Finalment, malgrat que són 
conscients de la dificultat del procés, critica que el govern hagi trigat deu mesos a 
fer operatiu el Consell Turisme i Ciutat. 

 
El Sr. Mulleras manifesta que el Grup del Partit Popular ha complert amb les 

seves obligacions i va ser l’únic grup que va presentar esmenes al reglament del 
consell, però critica que el govern no s’hagi posat en contacte amb ells per tractar 
d’aquest tema fins a tres hores abans de l’inici de la sessió d’aquesta comissió, 
motiu pel qual se sent menyspreat i reclama més qualitat democràtica al govern 
municipal i que tracti amb més deferència els grups de l’oposició, alhora que 
lamenta que totes les esmenes hagin estat rebutjades. Quant a les esmenes, 
comenta que n’han presentades cinc perquè entenen que la composició del plenari 
del consell hauria de ser més plural i hi hauria d’haver més representants del 
sector turístic. També han plantejat discrepàncies sobre les tres vicepresidències, 
perquè creuen que se n’hi podria afegir una del món econòmic, i sobre el 
funcionament, perquè voldrien que els regidors que siguin membres del plenari 
puguin proposar temes de debat, funció que ara es reserva exclusivament al tinent 
d’alcalde. Pregunta, doncs, si el govern està obert a introduir canvis en el 
reglament. 

 
El Sr. Garganté es mostra escèptic quant a les eines de participació existents 

perquè creu que aquest consell tindrà el mateix problema que els molts altres 
òrgans de participació que hi ha, perquè les decisions que prengui no seran 
vinculants, la qual cosa en desvirtua el sentit. També critica que les institucions 
que en formaran part es poden permetre posar-hi persones remunerades, però no 
així d’altres sectors, raó per la qual aquest òrgan de participació s’allunya dels 
veïns i veïnes per manca d’informació, per la sensació de pèrdua de temps o per 
desconfiança en la institució. D’altra banda, atès que el consorci Turisme de 
Barcelona malgrat que sigui publicoprivat té un caràcter marcadament 
empresarial, troba correcte que el debat sobre el turisme es produeixi en un altre 
ens. Per aquestes raons, anuncia l’abstenció del seu grup. 

 
El Sr. Colom dóna les gràcies als grups que donen suport a la mesura i aclareix 

que la funció que exerceix l’alcaldessa en aquest cas és el que estableix la 
normativa. Pel que fa a la representativitat dels membres del consell, indica que 
són les entitats qui els trien i que ell no vetarà una entitat pel fet de ser o no ser 
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afí a cap grup polític. Pel que fa a les al·legacions presentades pel Partit Popular, 
assegura que el govern ha complert amb la seva obligació, que era donar-hi 
resposta, i per tant creu que el Sr. Mulleras no es pot sentir menyspreat. Altra 
cosa, afegeix, és que ell mateix tingui una relació estreta amb els regidors de 
l’oposició i que en molts moments puguin comentar temes, però si per raons 
d’agenda no és el tinent d’alcalde qui dóna la resposta i ho fa una altra persona no 
es pot dir que sigui un procediment antidemocràtic. Per tant, conclou, pot ser que 
la resposta a les al·legacions no hagi agradat al portaveu del Partit Popular, però la 
resposta l’han donada. 

 
La Sra. Recasens, amb referència al comentari de la Sra. Ballarín que el govern 

haVia trigat tres anys a posar en marxa el consell, comenta que van impulsar el 
pacte local i que van fer el procés participatiu, d’on van sortir trenta-cinc mesures, 
una de les quals era la creació del consell, però mentrestant el govern de 
Convergència i Unió va impulsar moltes altres mesures, entre les quals esmenta 
els plans de turisme de districte, el Park Güell, els autocars de la Sagrada Família, 
el Pla Cor, actuacions al castell de Torre Baró, a la plaça de les Glòries o al Castell 
de Montjuïc, l’obertura del centre de recepció de trucades relatives als habitatges 
d’ús turístic i el Pla d’ordenació d’habitatges d’ús turístic. Per tant, afirma que la 
gestió del turisme va ser una prioritat per al govern anterior. 

 
La Sra. Ballarín admet que potser la gestió del turisme va ser una prioritat per al 

govern anterior, però nega que ho fos la participació ciutadana per definir el model 
turístic. 

 
El Sr. Colom expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, la Sra. Recasens 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot contrari de 
Ciutadans, el Sr. Bosch expressa el vot favorable d'ERC, la Sra. Ballarín expressa 
el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot contrari del PP i el Sr. 
Garganté expressa l'abstenció de la CUP. S'aprova. 

 
5. Primer. Aprovar inicialment el Pressupost General de l’Ajuntament de 

Barcelona per a l’any 2016, integrat per: a) El de la mateixa Entitat b) Els 
pressupostos dels organismes autònoms locals: 1. Institut Municipal de Persones 
amb Discapacitat, 2. Institut Municipal d’Educació, 3. Institut Municipal 
d’Informàtica, 4. Institut Municipal d’Hisenda, 5. Institut Municipal d’Urbanisme, 6. 
Institut Municipal de Paisatge Urbà i Qualitat de Vida, 7. Institut Municipal de 
Mercats, 8. Institut Barcelona Esports, 9. Institut Municipal de Serveis Socials; c) 
Els estats de previsions d’ingressos i despeses de les entitats públiques 
empresarials: 1. Institut de Cultura de Barcelona, 2. Institut Municipal de Parcs i 
Jardins, 3. Patronat Municipal de l’Habitatge, 4.Institut Municipal Fundació Mies 
Van de Röhe; d) Els estats de previsions d’ingressos i despeses de les societats 
mercantils següents: 1. Barcelona de Serveis Municipals, SA (BSM), 2. Barcelona 
d’Infraestructures Municipals, SA (BIMSA), 3. Foment de Ciutat, SA, 4. Informació i 
Comunicació de Barcelona, SA, SPM, 5. Barcelona Activa, SA, SPM, 6. SM 
Barcelona Gestió Urbanística, SA, 7. Barcelona Cicle de l’Aigua, SA; Així mateix, 
Aprovar les Bases d’Execució i els annexos de personal que consten en l’expedient. 
Segon. Aprovar inicialment el Pressupost Consolidat de l’Ajuntament de Barcelona 
per a l’any 2016 d’acord amb la Llei General d’Estabilitat Pressupostària. Tercer. 
Sotmetre aquest acord a exposició pública durant el termini de quinze dies hàbils, 
d’acord amb l’article 169.1 del Reial Decret Legislatiu 2/2004 de 5 de març, que 
aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 

 
Es retira. 
 
6. Primer. Aprovar inicialment la modificació de crèdit del Pressupost General de 

l’Ajuntament de Barcelona de l’exercici 2015, consistent en suplements de crèdit 
per import de 48.387.500,00 euros i crèdits extraordinaris per import de 
90.000.000,00 euros, finançats amb Romanent de Tresoreria per a Despeses 
Generals corresponent a la Liquidació del Pressupost 2014 (aprovada per Decret 
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d’Alcaldia de 27 de febrer de 2015), de conformitat amb la distribució d’aplicacions 
pressupostàries que consta a l’expedient, referència comptable 15100590. Segon. 
Exposar-lo al públic durant un termini de quinze dies hàbils per tal que es puguin 
formular les reclamacions que es considerin oportunes. 

 
El Sr. Pisarello recorda que al plenari del Consell Municipal del 27 de març de 

2015 es va aprovar es va aprovar una operació de substitució de deute per un 
import màxim de 138,4 milions d’euros i entre abril i juliol es van cancel·lar 
anticipadament nou operacions financeres per aquest mateix valor. El nou govern 
proposa no refinançar aquestes operacions i reduir en aquesta quantitat 
l’endeutament previst, la qual cosa permetrà l’ajuntament ser més independent de 
les entitats financeres i disposar de més recursos els anys vinents per destinar a la 
ciutadania i no a pagar els interessos als bancs. 

 
La Sra. Recasens anuncia el vot negatiu del seu grup a aquesta operació perquè 

és contrària a la renegociació del deute que s’haVia fet a final del mandat anterior. 
En aquest sentit, recorda que el govern anterior va aprofitar la conjuntura i el bon 
posicionament de l’ajuntament davant de les agències de qualificació i dels bancs 
per allargar el venciment del deute, i afirma que s’havien rebut ofertes de diferents 
bancs que haurien permès un estalvi de 9 milions d’euros durant el període 2015-
2018. D’altra banda, li sorprèn que el nou govern, contràriament al que deia 
durant la campanya electoral, no aprofiti la situació financera sanejada de 
l’ajuntament per implantar polítiques que donin resposta a les necessitats socials. 
Finalment, assenyala que el govern ja haVia fet una altra operació d’aquestes 
característiques per valor de 24,8 milions d’euros i adverteix que aquestes 
operacions contra el romanent de tresoreria posen en risc el pagament a trenta 
dies. 

 
El Sr. Sierra anuncia el suport del seu grup a la iniciativa perquè és coherent 

amb les negociacions que van tenir respecte a les ordenances fiscals. En aquest 
sentit, atès que el control de la despesa impedeix gastar més i que es preveu que 
hi hagi superàvit, entén que és assenyat estalViar-se 10 milions d’euros en el 
pagament d’interessos, i més quan els informes tècnics d’Intervenció asseguren 
que no es posarà en perill el pagament a proveïdors. 

 
El Sr. Bosch coincideix amb el Grup de Ciutadans i entén que els serveis tècnics 

de l’ajuntament avalen l’operació, que permet reduir els interessos del deute. Per 
tant, anuncia el vot favorable del seu grup. 

 
La Sra. Ballarín anuncia l’abstenció del seu grup, en primer lloc perquè pensen 

que és una mesura aïllada que no es pot emmarcar en un plantejament econòmic i 
financer global, cosa que els sembla greu perquè aquesta amortització de deute 
afecta la planificació pressupostària a curt i mitjà termini. En segon lloc, pel que 
han vist del projecte de pressupostos i d’ordenances fiscals, temen que el govern 
planteja un escenari conservador i que no posa tots els recursos i el potencial de 
l’ajuntament al servei dels barcelonins i de les barcelonines. En aquest sentit, 
qualifica la tendència a l’equilibri total d’ingressos i despeses de plantejament del 
segle XIX, que, tot i ser respectable, no és el del seu grup. A continuació, exposa 
que des de l’any 2000 l’Ajuntament de Barcelona durant els períodes econòmics 
expansius va reduir l’endeutament i quan va arribar la crisi es va endeutar per 
posar més recursos al servei dels ciutadans, i compara el nivell d’endeutament de 
Barcelona, del 39 % sobre els ingressos corrents i que arribarà al 34 % després 
d’aquesta operació, amb el de Madrid, que és del 138 %. Entén, doncs, que en un 
moment que els tipus d’interès són molt baixos no cal fer aquesta modificació de 
crèdit, sobretot quan s’haVia arribat a un acord de refinançament aprovat per 
unanimitat al ple del Consell Municipal. El Grup Socialista, doncs, creu que quan les 
necessitats són al carrer els recursos públics també hi haurien de ser per donar 
resposta a les necessitats, per mitigar les desigualtats i per reactivar l’economia. 
Per acabar, reitera l’abstenció del seu grup perquè, tot i estar oberts a rebaixar el 
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romanent de tresoreria sempre que el pagament de proveïdors estigui garantit, 
volen veure un plantejament global de la política del govern. 

 
El Sr. Mulleras, igual que en el punt sobre el Consell Turisme i Ciutat, reitera el 

menyspreu del govern cap al Grup Popular perquè quan tres o quatre setmanes 
enrere es van reunir per parlar de les línies bàsiques dels pressupostos no van 
parlar d’aquesta operació. En segon lloc, el seu grup va demanar informació sobre 
l’estat de tresoreria de l’ajuntament per prendre una decisió sobre el sentit de vot 
en el projecte de pressupostos i aquesta informació no se’ls va facilitar. Per tant, 
indica que per poder prendre una decisió sobre una modificació de crèdit per valor 
de 138 milions d’euros el seu grup ha de tenir la informació necessària, perquè no 
es pot deixar la tresoreria sota mínims. Així, doncs, pregunta si aquesta operació 
pot posar en perill la liquiditat de l’ajuntament i el pagament a proveïdors a trenta 
dies, com quedarà el romanent de tresoreria, si l’ajuntament té un problema 
d’endeutament, i demana al govern que actuï amb prudència financera. Finalment, 
posposa l’anunci del sentit de vot a conèixer la resposta a aquestes preguntes. 

 
El Sr. Garganté anuncia el vot favorable del seu grup. Apunta que el deute 

actual de l’ajuntament és de 974 milions d’euros, que representen 609 euros per 
habitant i un 39 % dels ingressos corrents. Afegeix que la remodelació del deute 
és un supòsit previst a la Llei d’estabilitat pressupostària i entén que la tresoreria 
disponible permet fer l’operació. Així, doncs, considera que reduir el deute a 836 
milions, que significaria situar-lo en 522 euros per habitant i en el 34 % dels 
ingressos, i tenint en compte que en altres ciutats de l’Estat aquest deute se situa 
entre 1.100 i 1.200 euros per habitant, permetria generar un estalvi en despeses 
financeres, sense comprometre la tresoreria, i dedicar-lo a altres capítols. 

 
El Sr. Pisarello respon a la Sra. Ballarín que la llei Montoro no permet aplicar 

determinades polítiques keynesianes i dedicar aquests diners a despeses perquè 
l’ajuntament incorreria en dèficit i això podria tenir conseqüències importants. A 
continuació, reitera que si la mesura s’aprova el deute de l’ajuntament passarà de 
974 milions d’euros a 836, és a dir, passaria del 39 % dels ingressos corrents al 34 
%, que és la xifra d’endeutament més baixa dels darrers sis anys. Insisteix que la 
reducció del deute permet tenir més independència respecte de les entitats 
financeres i disposar de més recursos per als anys vinents, recursos que quantifica 
en 2,4 milions d’euros per a 2015, 4,7 milions per a 2016, 3,7 milions per a 2017 i 
4 milions anuals entre 2018 i 2022, i que es podran dedicar a polítiques en benefici 
de la ciutadania, raó per la qual entén que l’operació és justificada. 

Davant les queixes de la Sra. Recasens i les acusacions d’irresponsabilitat que fa 
el Sr. Mulleras per la negativa del govern a donar les dades de com quedaria la 
tresoreria de l’ajuntament si s’aprovés la mesura, informa que hi hauria 500 
milions a caixa i quedarien 128 milions de romanent de tresoreria. 

 
El Sr. Pisarello expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, la Sra. 

Recasens expressa el vot contrari de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Bosch expressa el vot favorable d'ERC, la Sra. Ballarín expressa 
l'abstenció del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot contrari del PP i el Sr. Garganté 
expressa el vot favorable de la CUP. S'aprova. 

 
7. Inadmetre a tràmit la sol·licitud de revisió d’ofici per nul·litat de ple dret 

formulada pel senyor Miguel David Gutiérrez Valencia en representació de Maria 
Isabel López López, Juan Carlos López López, Julian Camacho Castellanos, Maria 
Angeles Arnauda Castellano, Francisca Arnauda Castellano, Antonio Cucurrull 
Casado, Maria Lourdes Dafonte Rementeria, Antonia Blanco Valdó, Jaime Bernardo 
Moreno, Ana Gutiérrez Valencia, Josefa Navarro Moreno, Eugenio Nevado Díaz, i 
Maria Dolores Sangüesa Valero, contra l’acord de la Comissió d’Economia, Empresa 
i Ocupació d’11 de desembre de 2013, pel qual s’aprova definitivament el Plec de 
clàusules reguladores per a la concessió de l'ús privatiu de domini públic municipal 
dels quioscos situats a la Via pública per a la venda de diaris, revistes, llibres i 
altres publicacions periòdiques, i contra l’acord de la Comissió d’Economia, 
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Empresa i Ocupació de 9 d’octubre de 2013, pel qual s’aprova el plec de clàusules 
administratives particulars i el plec de prescripcions tècniques reguladores del 
contracte per a la conservació i explotació publicitària dels quioscos de premsa 
ubicats a la ciutat de Barcelona, llevat els situats a la Rambla, per estar mancada 
manifestament de fonament segons l’art. 102.3 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú, d’acord amb el contingut de l’informe de la Direcció de 
Patrimoni de 4 de març de 2015, que s’annexa al present als efectes de motivació; 
tenir per desistida l’Agrupación de Quioscos de prensa de Barcelona y Área, en no 
haver atès el requeriment d’esmena efectuat d’acord amb l’article 71.1 de la Llei 
30/92; inadmetre a tràmit els recursos extraordinaris de revisió presentats per la 
Sra. Rosario García Sala i pel Sr. Adolfo López Ibáñez contra l’acord de la Comissió 
d’Economia, Empresa i Ocupació de 17 de setembre de 2014, i pel Sr. Sidney 
Arangoitia Chalco, atès que no es basen en cap de les causes de l’art. 118.1 de la 
Llei 30/1992, pels motius exposats en l’informe de la Direcció de Patrimoni, de 4 
de març de 2015; desestimar, per les raons exposades en l’informe de la Direcció 
de Patrimoni, els recursos de reposició presentats contra l’acord de la Comissió 
d’Economia, Empresa i Ocupació del Consell Municipal, de 22 de gener de 2014, 
per la Sra. Luz Amparo Duque Serna (CA 86), i pels Srs. Antonio Agramunt Villar 
(CA 251), Jaime Gerbolés Álvarez (CA 265), Rafael Bataller Ballester (CA 332), 
Pedro R. Collado Nebot (CA 344), Sidney Arangoitia Chalco (CA 392), Joaquin 
Loren Acerete (CA 393), i Francisco Jurado Marchena (CA 400), i per la societat 
Kiosko Premià SL (CA 360); i, en conseqüència, declarar els esmentats quioscos en 
situació de vacants. 

 
El Sr. Ayala exposa que aquest expedient es va iniciar l’octubre de 2013 i la 

Comissió d’Economia i Hisenda va aprovar les clàusules del procés d’adjudicació. 
Afegeix que les al·legacions presentades es van resoldre al desembre de 2013 i al 
gener de 2014 aquesta mateixa comissió va desestimar els primers recursos i va 
adjudicar el segon tram de les concessions. Posteriorment, alguns quiosquers van 
presentar al·legacions i el que es proposa és desestimar-les per diverses raons, 
d’acord amb els Serveis Jurídics de l’ajuntament. 

 
La Sra. Recasens anuncia el vot favorable del seu grup perquè entén que el 

procés es va fer amb tota la seguretat jurídica per als concessionaris i amb una 
feina important de l’associació de quiosquers i de la Direcció de Patrimoni de 
l’Ajuntament de Barcelona per tal de garantir la Viabilitat dels quatre-cents 
quioscos que hi ha a la ciutat. Assenyala que la concessió es va fer mitjançant 
concurrència pública i que les adjudicacions es van fer per a un període de 17,9 
anys, de manera que l’any 2030 acabarà la concessió de tots els quioscos de 
Catalunya. D’altra banda, comenta que el plec de clàusules explicitava que, amb la 
voluntat de tenir una ciutat més neta i ordenada, no hi podia haver quioscos 
tancats a la Via pública. Com a resultat, posa com a exemple la retirada del quiosc 
de la plaça de Sant Josep Oriol, que ha permès guanyar una plaça més àmplia i 
amb menys obstacles. Per tant, creu que és positiu finalitzar la tramitació d’aquest 
concurs. 

 
El Sr. Sierra anuncia l’abstenció del seu grup perquè si bé l’informe de Patrimoni 

diu que aquests quioscos estan tancats, no n’aporta cap prova. 
 
La Sra. Capdevila anuncia el vot favorable del seu grup perquè no estan d’acord 

que hi hagi quioscos tancats que només serveixen d’aparador a la publicitat. 
 
La Sra. Ballarín anuncia el vot favorable del seu grup, perquè pensa que els 

serveis de l’ajuntament han fet una feina important d’ordenació i racionalització de 
l’ús de l’espai públic, i afirma que sap per experiència que en el cas dels quioscos 
és difícil. 

 
El Sr. Mulleras anuncia l’abstenció del seu grup. 
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El Sr. Garganté anuncia l’abstenció del seu grup. 
 
El Sr. Ayala aclareix que les inspeccions les fan agents de l’autoritat, que segons 

la llei tenen presumpció de veracitat, i per tant no cal aportar més proves. 
 
El Sr. Pisarello expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, la Sra. 

Recasens expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa l'abstenció de 
Ciutadans, la Sra. Capdevila expressa el vot favorable d'ERC, la Sra. Ballarín 
expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras expressa l'abstenció del PP i el 
Sr. Garganté expressa l'abstenció de la CUP. S'aprova. 

 
8. Adjudicar, com a resultat de la subhasta pública celebrada, la concessió de 

l'ús privatiu que afecta d’una porció del terreny destinat a Vial situat al carrer 
Doctor Aiguader, cantonada amb el carrer dels Pinzón, per a la instal.lació i 
explotació d’una estació de subministrament de GNC (gas natural comprimit) per a 
vehicles, a la societat Gas Natural Servicios SDG S.A., pel cànon de 26.000,00 
euros anuals; amb subjecció a les clàusules del Plec regulador de la concessió 
aprovat per acord de la Comissió d’Economia, Empreses i Ocupació del Consell 
Municipal en sessió de 18 de març de 2015; formalitzar la concessió; i facultar 
l'Alcaldia per a la realització de totes les actuacions encaminades a concretar, 
clarificar i executar el present acord. 

 
El Sr. Ayala exposa que aquest punt de subministrament de gas natural 

comprimit s’explota des de desembre de 2011 com a prova pilot de tres anys. 
Assenyala que ha funcionat bé, que l’estació de subministrament és d’ús públic i 
que principalment l’utilitza la flota de taxis. Comenta també que és una de les dues 
estacions que hi ha a Barcelona i que totes dues són operades per Gas Natural. Dit 
això, assenyala que un cop acabat el termini de la prova pilot es va convocar la 
subhasta, Gas Natural va ser l’únic licitador i, per tant, es proposa aquesta 
adjudicació, que consta d’informes favorables del Districte de Ciutat Vella, de 
l’Institut del Paisatge Urbà i de l’Agència de l’Energia de Barcelona. La concessió 
seria per un termini de deu anys i el preu d’adjudicació de 26.000 euros l’any. 

 
La Sra. Recasens anuncia el vot favorable del seu grup. Recorda que la prova 

pilot es va fer durant el mandat del govern anterior, el qual va considerar oportú, 
un cop finalitzada la prova, treure l’estació a concurs per tal de diversificar els usos 
dels combustibles i afegir-se a la dinàmica d’altres ciutats en matèria de 
sostenibilitat. Entén, doncs, que en ser Gas Natural l’única empresa que s’ha 
presentat a la licitació, s’ha de procedir a l’adjudicació. 

 
El Sr. Sierra anuncia el vot favorable del seu grup perquè, segons que indiquen 

els informes, aquestes estacions contribueixen a reduir la dependència respecte del 
petroli i les emissions contaminants, i impulsen l’ús de vehicles que funcionen amb 
combustibles no contaminants. A més a més, el seu grup entén que la 
diversificació dels combustibles ha de ser una prioritat en els plans energètics i 
mediambientals de la ciutat. 

 
La Sra. Capdevila anuncia l’abstenció del seu grup perquè no saben quina és 

l’opinió dels veïns sobre aquesta instal·lació. 
 
La Sra. Ballarín anuncia el vot favorable del seu grup. 
 
El Sr. Mulleras anuncia l’abstenció del seu grup. 
 
El Sr. Garganté anuncia l’abstenció del seu grup. Qualifica de casualitat el fet 

que es presenti un sol licitador, que precisament tingui la seu davant de la 
instal·lació i que, a més, sigui el mateix operador que l’explotava fins al moment. 
D’altra banda, assenyala que el gas natural és un combustible de procedència 
fòssil, que s’extrau mitjançant perforacions relacionades amb l’extracció de petroli 
i, tot i que contamini menys, el procés d’extracció també és contaminant i no és 
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una energia renovable. Esmenta també els conflictes armats generats pels 
interessos que hi ha darrere de la indústria del petroli i del gas. Finalment, indica 
que, malgrat que els autobusos i alguns taxis utilitzin aquest tipus d’energia, 
l’aposta mediambiental ha anat més cap als vehicles elèctrics.  

 
El Sr. Pisarello expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, la Sra. 

Recasens expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable 
de Ciutadans, la Sra. Capdevila expressa l'abstenció d'ERC, la Sra. Ballarín 
expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras expressa l'abstenció del PP i el 
Sr. Garganté expressa l'abstenció de la CUP. S'aprova. 

 
c) Proposicions 
 

V) Part d'impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
9. La Comissió d'Economia i Hisenda insta al govern municipal a fer les gestions 

oportunes per tal que les empreses operadores en l'àmbit dels serveis funeraris a 
la ciutat s'adhereixin a la Junta Arbitral de Consum de Barcelona. 

 
El Sr. Blasi exposa la voluntat del seu grup de reforçar el paper de la Junta 

Arbitral de Barcelona per tal que sigui una referència per als consumidors i usuaris. 
En aquest sentit, indica que la síndica de Barcelona va obrir una sèrie 
d’expedients. D’altra banda, recorda que l’ajuntament té una participació del 15 % 
en l’empresa Serveis Funeraris de Barcelona i en destaca la manca de 
transparència i de connexió amb els usuaris, especialment en un moment difícil 
com és el de la mort d’un familiar. Demana, doncs, que mitjançant la Junta Arbitral 
de Consum es pugui facilitar la resolució de conflictes, i fins i tot evitar-los, de la 
mateixa manera que s’ha fet amb altres empreses de grans dimensions. Reconeix 
que l’adhesió a la Junta Arbitral és una decisió de pertoca de prendre a les 
empreses, però considera que es pot facilitar amb una presidència forta i l’impuls 
de l’ajuntament. A continuació, esmenta que la síndica de Barcelona haVia 
demanat un reforç de les inspeccions, però entén que aquestes inspeccions no van 
donar resultat, cosa que palesa la necessitat de demanar a les empreses que 
s’adhereixin a la Junta Arbitral de Consum, i creu que en el cas de Serveis 
Funeraris de Barcelona pot ser més senzill atès que l’ajuntament en té un 
percentatge de la propietat. D’altra banda, creu que l’ajuntament s’ha de posar al 
costat dels usuaris perquè no se sentin desemparats i puguin adreçar-se a l’OMIC 
o a la Junta Arbitral quan ho hagin de menester. Per acabar, aprofita l’avinentesa 
per preguntar com queda l’organigrama de l’àmbit de consum i quina voluntat hi 
ha darrere dels canvis que s’han produït darrerament. 

 
El Sr. Sierra anuncia el vot favorable a la iniciativa, però recorda que va ser el 

govern de Convergència i Unió qui va donar la concessió dels serveis funeraris al 
Grup Mémora l’any 2014 i considera que en el plec de condicions s’hi podia haver 
afegit una clàusula perquè aquesta empresa s’adherís a la Junta Arbitral de 
Consum. D’altra banda, entén que l’ajuntament no pot obligar cap empresa 
privada que se sotmeti a la Junta Arbitral ni a cap altre organisme. Tanmateix, hi 
votaran a favor per donar als usuaris la possibilitat de triar entre anar als tribunals 
de justícia a defensar els seus interessos o acollir-se a l’arbitratge. Per tant, creu 
que l’únic que pot fer l’ajuntament és suggerir a les empreses que s’adhereixin a la 
Junta Arbitral, però en cap cas pot obligar-les a fer-ho. 

 
La Sra. Capdevila anuncia el vot favorable a la proposta de Convergència i Unió 

perquè tant la síndica de greuges de Barcelona com diferents associacions de 
consumidors han expressat queixes respecte a empreses de serveis funeraris per 
la poca transparència informativa i pels preus dels serveis. Creu, doncs, que és 
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positiu que l’ajuntament faci el possible per tal que les empreses de serveis 
funeraris s’adhereixin a la Junta Arbitral, ja que la mediació permet resoldre 
qualsevol conflicte de manera àgil i gratuïta. Considera, també, que l’adhesió a la 
Junta Arbitral representa un segell de qualitat per a les empreses i, per tant, entén 
que això no hauria de ser problemàtic. Finalment, recorda que el l’ajuntament 
conserva el 15 % de l’empresa i el 100 % de Cementiris de Barcelona i, per tant, 
pot plantejar aquesta qüestió als òrgans de direcció respectius. 

 
La Sra. Ballarín anuncia el suport del seu grup a aquesta iniciativa perquè creu 

que pot ajudar a millorar la transparència de les tarifes d’uns serveis que considera 
d’interès general, fins i tot universal, perquè és l’únic que tothom farà servir d’una 
manera o d’una altra. També considera positiu que l’ajuntament treballi per 
garantir que els operadors de serveis funeraris s’adhereixin a l’arbitratge de 
consum. Tanmateix, planteja el dubte de si no fóra millor fer un enfocament més 
ampli a través de la Junta Arbitral de Catalunya. Quant a la petició de la síndica de 
greuges que el govern prengui mesures sobre aquesta qüestió, els agradaria 
conèixer la resposta del govern i tenir-ne una còpia. Seguidament, el Grup 
Socialista pensa que les tarifes dels serveis funeraris han de ser transparents i 
consideraria molt greu que es confirmés la denúncia de la síndica i d’alguna 
associació d’usuaris en el sentit que, aprofitant la situació emocional dels clients, 
alguns operadors haurien manipulat les tarifes. Per acabar, conclou que 
l’ajuntament ha de ser proactiu per evitar aquestes situacions i, tot i que la 
participació en Serveis Funeraris de Barcelona sigui minoritària, creu que té 
capacitat per abordar aquest debat amb el conjunt d’operadors de la ciutat. 

 
El Sr. Mulleras també esmenta la denúncia de la síndica de greuges i, per tant, 

creu que la proposta és adient per tal d’incrementar el control sobre els preus del 
servei i per reforçar el paper de la Junta Arbitral de Consum. D’altra banda, el Grup 
Popular voldria saber què s’està fent des de l’ajuntament per donar resposta a la 
nota de la síndica. En aquest sentit, comenta que van consultar l’Agència Catalana 
de Consum i han constatat que cap de les empreses de serveis funeraris que 
operen a Barcelona està adherida a l’arbitratge de consum. Anuncia, doncs, el vot 
favorable del seu grup a la proposició de Convergència i Unió. 

 
El Sr. Garganté anuncia el vot favorable del seu grup. Entén que aquest servei 

no és transparent, atesa la situació de vulnerabilitat dels usuaris, i que es poden 
donar situacions en què s’ofereixin uns serveis més cars sense que els familiars del 
difunt puguin comparar preus. A continuació, assenyala que Cementiris de 
Barcelona forma part de BSM i Mémora forma part de SFB, organismes que formen 
part de l’entramat d’empreses de l’ajuntament, i els ha sorprès comprovar que en 
les pàgines web respectives no hi ha informació sobre les tarifes, de tal manera 
que els usuaris s’han de refiar del comercial que l’atén. D’altra banda, denuncia el 
retard de l’ajuntament a actuar perquè la síndica de greuges el 2013 ja haVia 
rebut queixes per falta de transparència en aquests serveis. Per tant, conclou que 
s’hauria d’aconseguir que aquestes empreses s’adhereixin a la Junta Arbitral i que 
els preus dels serveis funeraris s’haurien de fer públics perquè les persones 
estiguin suficientment informades. 

 
El Sr. Via esmenta que el seu comissionat té la competència de consum i valora 

positivament la proposició de Convergència i Unió. Informa que la Junta Arbitral 
mateixa ha proposat a les empreses de serveis funeraris que s’hi adhereixin, tal 
com ho estava l’anterior Institut Municipal de Serveis Funeraris, i al govern li 
consta que en aquest moment el procediment està pendent de presentació en els 
respectius consells d’administració. Finalment, manifesta que per al govern és 
rellevant que s’hagin mercantilitzat serveis bàsics i que observarà amb cura les 
problemàtiques derivades d’aquesta mercantilització. 

 
El Sr. Colom anuncia el vot favorable del seu grup. 
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El Sr. Blasi lamenta que la resposta no l’hagi donada el tinent d’alcalde 
responsable de consum, cosa que constata el desgavell del govern i que atribueix a 
una manca de lideratge o a les baixes polítiques que té la formació del govern. A 
continuació, agraeix el suport dels grups a la proposició per la necessitat de trobar 
complicitat amb els usuaris en uns moments especialment complicats i en els quals 
necessiten un plus d’atenció. D’altra banda, reitera que la iniciativa s’adreça a una 
de les dues empreses de serveis funeraris que operen a Barcelona, en la qual 
l’ajuntament manté el 15 % de la titularitat i, per tant, hi pot tenir un cert impacte 
per apoderar la Junta Arbitral de Consum perquè pugui desenvolupar les accions 
que anunciava el comissionat. També coincideix amb la Sra. Ballarín i el Sr. 
Mulleras quant a la conveniència que els serveis funeraris que operen en altres 
municipis s’adhereixin al servei d’arbitratge. Finalment, aclareix que la privatització 
d’una part de Serveis Funeraris de Barcelona es va formalitzar en el plenari del 23 
de juliol de 2010, durant el mandat de l’alcalde Jordi Hereu i amb la participació en 
el govern d’Iniciativa per Catalunya Verds - Esquerra Unida i Alternativa, i, per 
tant, si alguna formació política relacionada amb Barcelona en Comú hi tenia 
alguna discrepància la podia haver formulat en aquell moment. 

 
El Sr. Colom expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, el Sr. Blasi 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, la Sra. Capdevila expressa el vot favorable d'ERC, la Sra. Ballarín 
expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i 
el Sr. Garganté expressa el vot favorable de la CUP. S'aprova. 

 
Del Grup Municipal Ciutadans: 
 
10. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda que es potenciï el Pla de 

reempresa (Barcelona Activa), adreçat a la cessió de negocis per garantitzar la 
continuïtat de l'activitat. Creant un pla per augmentar el nombre d'empreses que 
puguin tenir aquest tipus de problemàtica, dotant de més recursos i promoció al 
programa, amb l'objectiu d'assegurar la continuïtat del major nombre possible de 
negocis. 

 
El Sr. Sierra exposa que l’Ajuntament de Barcelona i totes les institucions 

públiques haurien de tenir una visió a llarg termini de les conjuntures 
socioeconòmiques en els seus àmbits d’actuació per tal de resoldre els problemes 
actuals i avançar-se als canvis que es produiran en el futur. Assenyala, doncs, que 
a la ciutat de Barcelona el 62,4 % de les empreses són familiars, un percentatge 
molt alt de les quals es varen crear durant els anys setanta i vuitanta i, per tant, 
són a prop de la jubilació. A continuació, indica que, segons la Comissió Europea, 
l’envelliment de la població fa preveure que ens els pròxims deu anys un terç dels 
empresaris europeus es retiraran i, per tant, el Grup de Ciutadans entén que la 
successió en la gestió de les empreses és vital i que el govern municipal s’hauria 
de preocupar per la continuïtat dels negocis, perquè sense una transmissió 
adequada moltes d’aquestes empreses desapareixeran i molts treballadors es 
quedaran a l’atur. Considera que moltes d’aquestes empreses són Viables, estan 
sanejades, tenen unes plantilles de treballadors amb sous dignes i condicions 
laborals adequades a l’entorn. 

Proposen, doncs, dotar Barcelona Activa amb més recursos per a promoció del 
projecte Reempresa, amb l’objectiu d’assegurar la transmissió del major nombre 
possible d’empreses. A tal fi, proposen augmentar el nombre d’entitats 
col·laboradores, tant patronals com sindicats, organitzacions d’autònoms i Cambra 
de Comerç, i crear un sistema per augmentar la captació de negocis i empresaris 
susceptibles de trobar-se en aquesta situació. Seguidament, comenta que hi ha 
diverses causes que poden propiciar el tancament d’aquestes empreses, com 
l’envelliment de la població, la disminució de la natalitat o la falta de disponibilitat 
de familiars per continuar el negoci per circumstàncies diverses. Per tant, proposa 
utilitzar els mitjans de comunicació i els canals públics de l’ajuntament per tenir un 
contacte directe amb els emprenedors i autònoms interessats a continuar la gestió 
d’un negoci consolidat i Viable, que és més fàcil que no pas emprendre un negoci 
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nou, amb les inversions i el risc que comporta. També proposen establir uns 
objectius i uns indicadors per analitzar el nombre d’empreses que es trobin en 
aquesta situació, perquè es puguin mantenir aquelles que són Viables i 
competitives, perquè no es perdin llocs de treball i per ajudar emprenedors, 
cooperatives i altres entitats a continuar creant feina i riquesa a la ciutat de 
Barcelona. 

 
El Sr. Ciurana exposa que el govern de Xavier Trias va impulsar el programa 

Reempresa, inclòs entre les trenta mesures de la iniciativa Barcelona Creixement 
adreçades a activar el creixement econòmic i generar ocupació conjuntament amb 
els principals sectors econòmics i del món del coneixement. En el cas del programa 
Reempresa, indica que es va dur a terme amb la Cecot, entitat que impulsava el 
Centre Reempresa de Catalunya, com a model perquè l’emprenedor compri una 
empresa ja existent i en funcionament per continuar-ne l’activitat. En aquest 
sentit, considera que és tan important la creació d’empreses com afavorir la 
continuïtat i el creixement de les existents, i assenyala que el programa en dos 
anys va aconseguir el traspàs de 60 empreses i 200 llocs de treball, de manera 
que es van triplicar els objectius inicials. 

A continuació, apunta que des d’octubre de 2012 s’han donat d’alta a la 
plataforma Reempresa més de 200 empreses, bàsicament microempreses d’entre 
un i cinc treballadors o autònoms, en el 40 % dels casos pertanyents al sector del 
comerç, i les causes per les quals s’inscriuen en el programa són en un 36 % per 
jubilació, en un 12 % per canvi de professió i en un 10 % per canvi de domicili. 
Afegeix que la inversió induïda de la compravenda d’aquests negocis va ser de 3,7 
milions d’euros i, tot i que en termes macroeconòmics és una quantitat petita, 
valora positivament els 200 llocs de treball que s’han salvat. Quant al volum 
econòmic dels traspassos per sectors, comenta que el 48 % correspon al comerç, 
un 30 % als serveis i la resta, aproximadament un milió d’euros, a restauració i 
hostaleria, indústria i construcció. 

Anuncia, doncs, el vot favorable del seu grup perquè varen creure en el projecte 
des de bon començament i entenen que és útil perquè les actuacions de 
l'Administració arribi a les persones concretes. Manifesta que actualment el 
programa Reempresa s’integra en el Servei de Transmissió Empresarial i que es 
complementa amb el programa Relleu generacional, que Barcelona Activa va posar 
en marxa conjuntament amb la Pimec. Finalment, reitera el vot favorable del seu 
grup a la proposició. 

 
La Sra. Capdevila anuncia el vot favorable del seu grup a la proposició perquè en 

comparteixen el sentit i són partidaris del programa Reempresa. Exposa que 
aquest programa, impulsat des de Barcelona Activa, té com a finalitat donar 
continuïtat a negocis que no tenen el relleu assegurat de manera que els 
propietaris es puguin jubilar sense que la seva empresa perdi els trets distintius i 
que els emprenedors puguin iniciar un negoci propi amb l’ajut de Barcelona Activa, 
tant pel que fa a l’assessorament com a la recerca de finançament. Tot seguit, 
remarca que el seu grup ha introduït una proposta a les ordenances fiscals per tal 
que les empreses que s’adhereixin a aquest programa no hagin de pagar els 
impostos municipals durant el primer any. Finalment, destaca que aquest 
programa ha possibilitat més de cinquanta transmissions de negocis, una inversió 
de 3 milions d’euros i el manteniment i la creació de gairebé cent llocs de treball, 
raons per les quals creu que cal donar a conèixer i potenciar aquest programa. Per 
totes aquestes raons, reitera el vot favorable del seu grup a la proposició. 

 
La Sra. Ballarín també anuncia el vot favorable del seu grup. Destaca que la 

Cecot va iniciar aquest programa a Catalunya l’any 2011 i que el 2012 es va 
incorporar a Barcelona Activa. En aquest sentit, pregunta al govern quina dotació 
per a aquest programa preveu per al proper any i quina evolució tindrà respecte de 
l’anterior. A continuació, valora de manera positiva que es reforci aquesta línia 
d’actuació, en què l’emprenedoria pot tenir un paper important, i a més a més és 
molt transversal, posa en contacte empresaris que volen traspassar el seu negoci 
amb emprenedors que creuen que els poden gestionar, i d’aquesta manera s’evita 
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el tancament d’empreses i la pèrdua de llocs de treball. Entén, doncs, que per 
assegurar-ne l’èxit cal que des de Barcelona Activa s’ofereixi assessorament 
empresarial, ajuda a la recerca de finançament o formació en eines 2.0. Finalment, 
a més a més de donar suport al programa, creuen que cal potenciar la coordinació 
de tots els altres programes i, a tal efecte, considera que Barcelona Activa disposa 
dels tècnics, l’experiència i el saber fer necessaris. 

 
El Sr. Mulleras exposa que el Grup Popular sempre ha donat suport a aquest 

projecte perquè considera que és una mesura adequada per combatre l’atur, 
especialment entre els majors de quaranta-cinc anys i els aturats de llarga durada, 
i resoldre el relleu generacional d’algunes empreses i, per tant, la pervivència de 
microempreses i empreses petites i mitjanes. Anuncia, per tant, el vot favorable 
del seu grup a la proposició. D’altra banda, pregunta si el govern municipal creu en 
aquest programa, perquè quan han parlat sobre els pressupostos de 2016 han 
esmentat altres mesures relatives al mercat laboral però no han fet pràcticament 
cap referència al programa Reempresa. 

 
El Sr. Garganté puntualitza que, pel que han pogut esbrinar, el programa 

Reempresa no és un programa propi de Barcelona Activa, sinó que simplement hi 
col·labora, que va sorgir l’any 2011 per iniciativa de la patronal Cecot i d’una 
fundació que treballa en la promoció de l’autoocupació, que està implantat en 
diverses ciutats de Catalunya i que la Generalitat s’hi ha afegit com a 
col·laboradora. Afegeix que, segons la informació que tenen, Barcelona activa hi 
col·labora amb dues persones dedicades al programa i amb infraestructura i 
recursos, com l’edifici Media-TIC, ordinadors i telèfons. Desconeix si hi destina 
pressupost. Afegeix que la idea del programa és acompanyar i assessorar persones 
que volen traspassar el negoci i persones que volen prendre’n el relleu. Tanmateix, 
planteja que el primer que caldria saber és com funciona el programa i per quins 
motius funciona més o menys bé, com el nombre d’empreses ateses –que malgrat 
que el portaveu de Convergència i Unió ha quantificat en dues-centes ells no han 
sabut trobar aquesta dada enlloc–, el tipus d’empreses, la quantitat de persones 
ateses i els acords tancats. Entén, doncs, que no caldria centrar-se en aquest 
programa, malgrat que pugui ser interessant, sinó fer una valoració més general 
de tots els programes de Barcelona Activa per decidir quins cal potenciar. Per 
aquestes raons, anuncia el vot contrari del seu grup. 

 
El Sr. Colom exposa que Barcelona Activa participa en dos programes adreçats a 

assegurar la continuïtat de les empreses, els programa Reempresa i el Programa 
de relleu generacional. El primer, que sorgeix a iniciativa de Cecot, consisteix en 
una plataforma de contacte i acompanyament per a empresaris que volen cedir el 
negoci i emprenedors que volen continuar l’activitat. Informa que al llarg dels tres 
darrers anys Barcelona Activa ha signat dos contractes amb Cecot per tal 
d’adherir-se a aquesta plataforma i l’activitat s’articula a través de l’Oficina 
d’Atenció a les Empreses. Afegeix que entre setembre de 2012 i juny de 2015 
s’han atès 297 emprenedors, 142 cedents, amb 57 operacions d’èxit, que han 
significat el manteniment de 123 llocs de treball i un volum de 4.272.000 euros 
d’inversió induïda. Pel que fa al Programa de relleu generacional, dissenyat 
conjuntament amb Pimec per facilitar el procés de regeneració de les empreses 
petites i mitjanes i assegurar-ne la successió, informa que hi han participat unes 
20 empreses de tipologia diversa, un 60 % industrial i un 20 % del comerç entre 
d’altres, totes amb més de deu treballadors. Per tant, insisteix que en aquest cas 
no es tracta de microempreses, sinó d’empreses petites i mitjanes. A continuació, 
anuncia el vot favorable del seu grup a la proposició perquè coincideixen en la 
necessitat d’impulsar aquests programes de relleu generacional i creuen que des 
de Barcelona Activa s’està fent bona feina per mantenir el teixit empresarial de la 
ciutat. Valora positivament, doncs, la proposta d’ampliar el nombre d’empreses 
que s’acullin al programa, i creu que això passa per augmentar els recursos de 
Barcelona Activa però també per tenir una major capacitat per detectar els 
possibles cedents d’empreses. 
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El Sr. Sierra dóna les gràcies als grups que han manifestat el seu suport a la 
proposició. A continuació, assenyala que per potenciar aquest programa cal que hi 
participin altres patronals, a més de Cecot i Pimec, i sindicats, autònoms, cambres 
de comerç i la major quantitat possible d’agents socials i econòmics. Finalment, 
reitera que cal coordinació entre l’oferta i la demanda i que aquest programa és 
clau per a la reactivació econòmica i, tot i que no genera nous llocs de treball, sí 
que evita que se’n destrueixin. 

 
El Sr. Ciurana reitera el suport del seu grup a la proposició i comenta que no n’hi 

ha prou amb la voluntat de l'Administració, sinó que aquesta voluntat ha de formar 
part de la cultura empresarial del cedent i del cessionari i, per tant, s’ha de 
potenciar per salvar el màxim nombre d’empreses i de llocs de treball. 

 
El Sr. Colom assenyala el compromís del govern per incrementar l’activitat 

econòmica a la ciutat i opina que els processos de reindustrialització no solament 
consisteixen en la creació de noves empreses, amb fórmules tradicionals o de 
cooperativisme i d’economia social, sinó també a assegurar la continuïtat de les 
existents. En aquest sentit, afirma que en els pressupostos de 2016 hi haurà un 
increment significatiu dels recursos destinats a Barcelona Activa. 

 
El Sr. Colom expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, el Sr. Ciurana 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, la Sra. Capdevila expressa el vot favorable d'ERC, la Sra. Ballarín 
expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i 
el Sr. Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S'aprova. 

 
Del Grup Municipal ERC: 
 
11. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda instar al govern municipal a: 1) 

Dotar dels recursos i eines necessàries a la Fundació Formació Professional BCN, el 
Consorci d'Educació de Barcelona i Barcelona Activa perquè, ja sigui amb equips 
existents o amb la creació d'un nou equip especialitzat, creïn la figura del 
facilitador entre empreses i Centres Educatius de Formació Professional per tal que 
realitzi una tasca prèVia de cerca de possibles empreses candidates i hi estableixi 
el primer contacte abans de posar en contacte el Centre Educatiu i l'empresa. 2) 
Que hi hagi un facilitador o prospector d'empreses a cada districte per tal de 
territorialitzar la feina i tenir més contacte amb els Centres educatius de Formació 
Professional. 3) Que en aquesta tasca es posi especial èmfasi en el contacte amb 
PIMES i empreses i entitats que desenvolupen la seva activitat en el marc de 
l'economia social i solidària per tal d'augmentar el nombre d'alumnes que 
participen en programes amb aquests tipus d'empreses. 4) Que es tingui també 
com a objectiu els autònoms de la nostra ciutat i, per tant, arribar a acords amb 
els gremis i associacions d'autònoms. 

 
El Sr. Bosch informa que han arribat a una transacció amb el govern i que el 

text transaccionat ja ha estat comunicat als grups. A continuació, resumeix el text 
de la proposició i comenta que es tracta de dotar la Fundació BCN Formació 
Professional, el Consorci d’Educació de Barcelona i Barcelona Activa de les eines i 
els recursos necessaris per crear la figura del facilitador, que seria una persona 
que exploraria possibles empreses que vulguin incorporar estudiants de formació 
professional dual i que faria de mitjancer entre aquestes empreses i els centres 
educatius per tal de triar els millors candidats i assegurar-ne el rendiment i la 
renovació. 

Quant a l’esmena transaccional, assenyala que el seu grup ha acceptat que el 
facilitador no s’hagi de cenyir a un sol districte i que, sobre la base del 
coneixement del terreny i de les empreses que hi operen, l’àmbit d’actuació pugui 
ser més flexible. 

A continuació, explica que una de les funcions del facilitador seria contactar amb 
empreses petites i mitjanes, directament o a través dels gremis i associacions 
d’autònoms, perquè són les que normalment ho tenen més difícil per incorporar 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 427 
 

persones joves amb formació dual. Quant a la filosofia de la proposició, creu que 
tots els grups estan d’acord que cal dignificar la formació professional, promoure-la 
i trobar sortides laborals dignes per als seus alumnes. En aquest sentit, opina que 
el model d’ensenyament col·laboratiu pot servir per generar llocs de treball dignes 
i qualificats, i opina que aquest tipus de formació professional ja ha tingut un èxit 
important però que encara cal potenciar-lo més. Apunta que actualment hi ha 29 
centres que ofereixen formació professional dual, amb més de 900 places, tot i la 
tipificació recent d’aquesta modalitat, que data de 2012, i que en aquest espai 
breu de temps tant l’oferta com la demanda s’han incrementat notablement. 
Seguidament, destaca que la inserció laboral els estudiants d’aquesta modalitat de 
formació professional és major que en les altres i, per tant, pensa que s’ha de 
promoure. A més, afirma que la figura del facilitador reduiria la càrrega de feina 
els directors dels centres, dels tutors i dels professors i, d’altra banda, 
s’aconseguiria que les empreses petites i mitjanes tinguessin un contacte més fàcil 
amb la formació professional dual. Per tot plegat, demana el suport dels grups 
municipals a la proposició. 

 
El Sr. Ciurana exposa que la formació professional és cada vegada més rellevant 

en l’educació dels joves, promou una qualificació professional adequada als reptes 
de la societat, és una formació de qualitat per als joves i per a l’alumnat que 
decideix formar-se al llarg de la vida, i proveeix el mercat de tècnics de qualitat, 
raons per les quals el seu grup considera que ha de jugar un paper determinant en 
la inserció laboral i professional. En aquest sentit, el govern anterior va 
implementar una mesura d’impuls a la formació professional per millorar la 
formació i l’ocupabilitat dels joves en la qual es preveia la figura del facilitador, i 
recorda que anteriorment s’haVia fet una prova pilot a través de l’Institut Municipal 
d’Educació de Barcelona, en la qual seixanta alumnes van poder desenvolupar els 
coneixements pràctics en trenta escoles bressol de la ciutat. Considera, doncs, que 
l’Ajuntament de Barcelona ha de ser un agent actiu en la formació professional i ha 
d’incorporar els alumnes d’aquesta modalitat als diferents serveis municipals. En 
aquest sentit, afegeix, estava previst que l’ajuntament incorporés cinc-centes 
persones provinents de la formació professional dual als serveis municipals. A 
continuació, comenta que, segons les dades de l’Anuari de la formació 
professional, durant els darrers deu anys la formació professional ha crescut un 40 
% i des del 2007 supera el batxillerat en nombre d’alumnes, i a més a més l’índex 
d’inserció laboral ha assolit un 40 %. 

Per tant, indica que el repte que es estimular les empreses perquè prenguin 
consciència que la formació professional és un model d’èxit. En aquest sentit, 
assenyala que la Diputació de Barcelona i l’Àrea Metropolitana de Barcelona acaben 
de signar un conveni amb la Fundació BCN Formació Professional per estendre les 
activitats vinculades a la innovació al conjunt de la demarcació de Barcelona. 

Finalment, creu que la proposició d’Esquerra Republicana va en aquesta línia i, 
tot i que no planteja cap novetat, anuncia el vot favorable del seu grup. 

 
El Sr. Sierra anuncia el vot favorable del seu grup perquè entén que una de les 

tasques de Barcelona Activa per combatre l’atur a la ciutat, que xifra en 90.000 
persones, és posar en contacte les empreses amb els proveïdors de treballadors 
especialitzats. En aquest sentit, apunta que hi ha moltes escoles de formació dual, 
tant públiques com privades, però perquè els alumnes puguin desenvolupar les 
seves capacitats han de treballar. D’altra banda, assenyala que Barcelona Activa 
necessita una gran reforma per deixar de ser una mena d’empresa de treball 
temporal, ha d’abandonar programes d’assessorament i d’acompanyament i 
dedicar-se a la funció fonamental que té, que és trobar feina per als aturat, i creu 
que la proposició va en aquesta línia. Finalment, destaca que no n’hi ha prou que a 
partir de 2007 els estudiants de formació professional superin els de batxillerat, 
sinó que cal que aquells que han fet una carrera superior o una carrera tècnica no 
hagin de marxar a l’estranger o engreixar les llistes de l’atur i que se’ls doni una 
oportunitat per treballar i desenvolupar-se com a persones. 
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La Sra. Ballarín considera que cal defensar la formació professional, malgrat que 
és un repte difícil perquè en el passat estava molt desprestigiada. Pensa que 
aquesta formació genera un capital humà necessari per al món productiu, com 
demostren les xifres que s’han donat, i destaca que la majoria de graduats 
continuen formant-se al llarg de la vida, la qual cosa posa de manifest que la 
formació professional no és només una opció per a l’ocupació, sinó també per a 
l’educació. A continuació, diu que l’estratègia per potenciar la formació professional 
ha de ser compartida pels diferents organismes que treballen en aquest àmbit, 
entre els quals destaca el Consell de la Formació Professional, la xarxa d’instituts 
de formació professional i la Fundació BCN Formació Professional. Pensa que 
aquesta estratègia compartida pot connectar l’oferta educativa amb l’empresa i 
adequar la formació a les necessitats del mercat laboral. Finalment, manifesta que 
la intenció inicial del seu grup era abstenir-se perquè consideren que és la 
Fundació BCN Formació Professional qui ha de prendre la decisió de com s’ha 
d’organitzar la xarxa de relacions entre la formació i les empreses, però dedueix 
que el govern deu haver consultat els agents implicats i que aquests estan d’acord 
a implantar la figura del facilitador, que ja tenia antecedents, raó per la qual 
anuncia el vot favorable del seu grup. 

 
El Sr. Mulleras creu que el Sr. Bosch ha fet una intervenció assenyada i 

coincideix que la formació professional necessita més dignificació, tot i que admet 
que durant els darrers anys s’hi ha fet feina des de totes les administracions. 
Apunta que segurament la poca consideració de la formació professional és deguda 
a una determinada visió cultural que no existeix en els països on aquesta formació 
és més valorada. Creu, doncs, que s’han de potenciar i ampliar els acords de 
col·laboració entre els sectors econòmics i socials i els educatius per tal 
d’incrementar els programes de pràctiques. D’altra banda, troba a faltar en la 
proposició un termini per aplicar la mesura. Tot seguit, afirma que el Partit Popular 
ha apostat per dignificar la formació professional i creu que s’hi ha de continuar 
insistint perquè el que s’ha fet fins ara és insuficient. En el cas concret de 
Barcelona, opina que s’haurien de construir centres exclusius de formació 
professional a districtes com Sant Andreu, Horta-Guinardó, les Corts, Sarrià o 
Gràcia. Per acabar, anuncia el vot favorable del seu grup a la iniciativa. 

 
El Sr. Garganté exposa que, segons les informacions a què han tingut accés, ja 

existeix el Projecte de vida professional, en el qual col·laboren Barcelona Activa, el 
Consorci d’Educació de Barcelona i la Fundació BCN Formació professional, projecte 
que té certes similituds amb la proposició d’Esquerra Republicana. Tanmateix, 
desconeixen com està funcionant aquest projecte i els resultats que obté, motiu 
pel qual tenen la sensació que es van posant pedaços per comptes de fer una 
anàlisi dels projectes de Barcelona Activa que permeti valorar quins d’ells s’han de 
potenciar i quins no. D’altra banda, critica la falta de concreció de la proposició, 
que la deixa a la voluntat del govern, i mostra preocupació pel fet que es puguin 
crear estructures o projectes nous que de fet ja existeixen. Finalment, apunta que 
en moltes empreses els treballadors en pràctiques són els més precaritzats i, per 
tant, són crítics amb la visió que es té de la formació dual. Per totes aquestes 
raons, anuncia el vot contrari del seu grup. 

 
El Sr. Colom assenyala que la formació professional juga un paper fonamental 

en la formació de la joventut i els prepara per tenir millors perspectives d’inserció 
laboral. Per tant, entén que la formació professional dual és un element important 
per reduir l’atur juvenil i l’exili econòmic de molts joves barcelonins. En aquest 
sentit, indica que des del juliol de 2014 Barcelona Activa ha desenvolupat 
actuacions específiques per difondre la formació professional a 90 empreses, de les 
quals 13 van mostrar interès per aprofundir en el projecte i finalment 6 van 
formalitzar la sol·licitud per incorporar estudiants a les seves plantilles, amb una 
oferta total de 130 places. Així, doncs, tot i valorar com a interessants alguns 
projectes del govern anterior, en palesa la poca incidència que van tenir. Pel que fa 
a la figura del facilitador, aclareix que actualment té un paper reactiu, que només 
intervé per acordar els termes de participació de l’empresa en la formació dual 
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quan l’empresa ho sol·licita. En canvi, la proposta d’Esquerra Republicana planteja 
el facilitador com una figura activa, que cerqui empreses interessades a incorporar 
estudiants de la formació dual, la qual cosa entén que representa un canvi 
qualitatiu. D’altra banda, assenyala que la implantació de la formació dual a 
Barcelona és competència del Consorci d’Educació de Barcelona i no pas de 
Barcelona Activa, la qual cosa pot plantejar dificultats, però creu que l’organisme 
municipal pot oferir al consorci i al Departament d’Ensenyament una connexió 
directa amb les empreses interessades. També comenta que l’Ajuntament de 
Barcelona ha incorporat alumnes provinents de la formació professional a diferents 
organismes, i destaca el programa de Barcelona Activa «Posa talent», mitjançant 
el qual s’han incorporat estudiants a diferents empreses. A continuació, anuncia el 
vot favorable del seu grup a la proposició perquè entén que el facilitador o 
facilitadora ha de fer una tasca proactiva per cercar el contacte entre empreses i 
centres educatius, i en aquest sentit han presentat l’esmena transaccional, per 
adequar la figura del facilitador al les necessitats dels diferents barris, on hi ha 
diversitat de teixits productius des del punt de vista d’activitat econòmica i de 
models de propietat i de gestió. 

 
El Sr. Bosch celebra el suport rebut perquè la proposta pretén aprofitar les 

estructures existents per crear una figura de prospector que vagi més enllà del que 
ja s’està fent. Finalment, suggereix al Sr. Garganté que, a més a més d’informar-
se dels temes, vagi als centres a parlar amb els directors i amb els professors, 
perquè són precisament ells els qui demanen la instauració de la figura del 
facilitador. 

 
El Sr. Colom expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, el Sr. Ciurana 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Bosch expressa el vot favorable d'ERC, la Sra. Ballarín expressa 
l'abstenció del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i el Sr. 
Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S'aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió d'Economia i Hisenda acorda instar al govern municipal a: 1) Dotar 

dels recursos i eines necessàries a la Fundació Formació Professional BCN, el 
Consorci d'Educació de Barcelona i Barcelona Activa perquè, ja sigui amb equips 
existents o amb la creació d'un nou equip especialitzat, creïn la figura del 
facilitador entre empreses i Centres Educatius de Formació Professional per tal que 
realitzi una tasca prèVia de cerca de possibles empreses candidates i hi estableixi 
el primer contacte abans de posar en contacte el Centre Educatiu i l'empresa. 2) 
Que es pugui territorialitzar la feina en els districtes, amb facilitadors per tal de 
tenir més contacte amb els Centres educatius de Formació Professional. 3) Que en 
aquesta tasca es posi especial èmfasi en el contacte amb PIMES i empreses i 
entitats que desenvolupen la seva activitat en el marc de l'economia social i 
solidària per tal d'augmentar el nombre d'alumnes que participen en programes 
amb aquests tipus d'empreses. 4) Que es tingui també com a objectiu els 
autònoms de la nostra ciutat i, per tant, arribar a acords amb els gremis i 
associacions d'autònoms. 

 
Del Grup Municipal PSC: 
 
12. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda: 1) Constatar l'increment de 

l'activitat dels "top manta" i de la venda il·legal de productes falsificats des de 
l'inici d'aquest mandat i lamentar que el govern municipal no hagi fet tot el 
necessari per abordar aquest problema des de l'exercici complet de totes les seves 
competències, tenint en compte totes les dimensions del fenomen. 2) Recolzar les 
iniciatives dels comerciants i de la resta d'agents implicats (consumidors, sindicats, 
etc.) adreçades a defensar els seus drets i a garantir que no es produeixi una 
competència deslleial en el món del comerç de la nostra ciutat. 3) Instar al govern 
municipal a mantenir una actitud més activa a l'hora d'evitar aquest fenomen, a 
incrementar la col·laboració amb les altres administracions implicades, així com a 
impulsar una campanya informativa, entre residents i visitants, sobre els efectes i 
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les possibles sancions que pot comportar l'adquisició de productes als "top manta" 
i a la resta de venedors ambulants il·legals de la ciutat. 

 
La Sra. Ballarín exposa que la venda ambulant il·legal a determinats indrets de 

Barcelona mai haVia estat tan elevada com els darrers mesos i afirma que el 
govern municipal no ha estat capaç d’abordar el problema fins fa poques 
setmanes. Puntualitza que les persones que fan aquesta activitat mereixen tot el 
suport dels poders públics per ajudar-los a tenir una vida digna, però entén que la 
dignitat no passa per vendre productes il·legals i haver de fugir quan arriba la 
policia, cosa que posa en risc la seva integritat física i la dels ciutadans i 
ciutadanes. Defensa, doncs, l’oportunitat de dur aquest debat a la Comissió 
d’Economia i Hisenda, perquè és on es tracten els temes relatius a comerç i 
consum, que també estan afectats per la venda ambulant il·legal. Tot i reconèixer 
la complexitat del fenomen, constata que s’ha incrementat els darrers mesos, 
coincidint amb l’inici del mandat de Barcelona en Comú, i per tant el govern hauria 
de reconèixer que la realitat és aquesta i que se li ha escapat de les mans. Tot 
seguit, lamenta aquesta situació perquè aquesta activitat suposa una invasió 
irregular i abusiva de l’espai públic, perquè és il·legal, precària i indigna per a les 
persones que l’han d’exercir, perquè representa una competència deslleial amb els 
comerços i perquè pot resultar nociva per als drets dels consumidors i per a la 
seva salut. 

Davant d’aquesta situació, considera que l’ajuntament no es pot inhibir i ha 
d’exercir de manera efectiva les seves responsabilitats. En aquest sentit, creu que 
no és casualitat que la primera actuació policial al litoral de la ciutat es produís 
justament quan els comerciants havien anunciat que estaven estudiant presentar 
una denúncia judicial per inacció del govern en aquesta matèria. Afirma, doncs, 
que el govern ha d’actuar d’ofici per evitar la venda il·legal i l’apropiació de l’espai 
públic sense pagar, com és preceptiu. En definitiva, considera que el govern ha 
d’actuar de forma proactiva, directament o de manera coordinada amb els agents 
implicats. Així, indica que hi ha d’haver col·laboració entre la Guàrdia Urbana, la 
Policia Portuària, els Mossos d’Esquadra i els cossos i forces de seguretat de l’Estat 
en temes com les màfies i els productes falsificats. També creu que s’hauria de 
convocar la Junta de Seguretat Local, que fa temps que no es reuneix. D’altra 
banda, proposa fer una campanya informativa entre residents i turistes sobre les 
possibles sancions per la compra de materials procedents de la venda ambulant 
il·legal, tal com contempla l’Ordenança per la convivència de 2006. Tot i ser 
conscient que al govern no li agrada aquesta ordenança, recorda que també recull 
mesures per a la prevenció i per a la inserció sociolaboral. Per tant, demana que el 
govern no pequi d’adamisme i no torni a inventar-ho tot des de zero. 

 
El Sr. Blasi qualifica la intervenció de la Sra. Ballarín d’exemplificadora, clara i 

responsable. Assenyala que la venda ambulant il·legal, coneguda com a «top 
manta», és un problema social que s’ha de resoldre amb mesures socials i afegeix 
que comparteix gairebé completament la proposició que es presenta. Tot seguit, 
critica que dos dies enrere en una reunió els grups de Barcelona en Comú i 
Esquerra Republicana anunciessin la constitució d’una taula de treball i demanessin 
que no es polititzés aquest tema, perquè entén que aquestes decisions s’han de 
prendre conjuntament. Creu, doncs, que no és una casualitat que dos dies més 
tard es tracti aquest punt a la Comissió d’Economia. D’altra banda, esperen rebre 
la informació que van sol·licitar per poder contrastar les dades que apunten a un 
increment notable de la venda ambulant il·legal. Pel que fa al sector del comerç, 
comenta que s’acaba de publicar una nota de premsa signada per un grup 
considerable de persones dels àmbits del comerç i del consum que critiquen la 
manca de lideratge del govern de Barcelona en Comú, de la alcaldessa i de la 
regidoria de Comerç, Consum i Mercats. Suposa que el problema amb la venda 
ambulant il·legal va ser una de les causes que van provocar el canvi de lideratge 
en aquesta àrea i que el regidor prengués el relleu del comissionat. També critica 
el govern perquè no ha anat gaire lluny en l’àmbit dels serveis socials i s’ha limitat 
a oferir alguns titulars de premsa. 
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Així, doncs, demana que no es facin nous invents i que s’abordi aquesta 
problemàtica des de tots els àmbits, el social, l’econòmic i el de seguretat, de 
manera seriosa i amb lideratge per tal que el govern no es desorienti. També 
reclama complicitat amb els grups municipals, com afirma que n’hi va haver durant 
el mandat anterior entre el govern de Convergència i Unió i el Grup Socialista, i fer 
campanyes de sensibilització adreçades al col·lectiu de venedors i també als 
possibles compradors. D’altra banda, comenta que el dia anterior la Guàrdia 
Urbana va intervenir en un pis que potser era una central de compres i creu que 
això evidencia que darrere d’aquesta activitat hi ha una màfia que té incidència en 
el conjunt de la ciutat. Finalment, fa una referència al port de Barcelona i demana 
al govern que vagi amb compte amb el tractament de la informació i que 
assumeixi les responsabilitats que li pertoquen com a administració municipal de 
Barcelona. 

 
La Sra. Mejías intervé com a portaveu del Grup de Ciutadans. Agraeix la 

presentació d’aquesta iniciativa i opina que és pertinent fer-ho en la Comissió 
d’Economia, després que el tema de la venda ambulant il·legal s’hagi tractat en les 
comissions de Drets Socials, Cultura i Esports, i Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció, perquè té implicacions en diversos àmbits, com 
queda reflectit en el comunicat emès per diverses organitzacions de comerciants, 
consumidors, usuaris i titulars de marques, que demanen una reunió amb 
l’alcaldessa per tractar aquest tema i una actuació contundent del govern. Tot i 
admetre el component social de la problemàtica i que s’ha de donar respostes a les 
persones que viuen una situació d’explotació per les grans màfies, en destaca les 
implicacions econòmiques per als comerciants, per la competència deslleial i la 
venda de productes falsificats, i per la vulneració de la propietat intel·lectual. 
Reclama, doncs, una actuació contundent del govern també pel perjudici que la 
venda ambulant il·legal suposa per als comerciants que paguen els impostos, els 
quotes de la seguretat social i les llicències. Entén que si no s’hi actua la situació 
pot esdevenir més greu. Quant a la l’operació del dia anterior de la Guàrdia 
Urbana, apunta que el valor dels productes requisats de gairebé 700.000 euros pot 
ser indicatiu del perjudici que aquesta activitat causa a l’economia de la ciutat. A 
continuació, critica que el govern no atengui les persones que compleixen amb les 
obligacions tributàries i, per exemple en el sector de la restauració, que els posi 
dificultats a la instal·lació de terrasses, mentre que contínuament té converses 
amb aquells que practiquen una activitat il·legal i ocupen la Via pública sense 
permís. Per totes aquestes raons, anuncia el vot favorable del seu grup. 

 
El Sr. Bosch anuncia el suport del seu grup a la iniciativa. Quant a la taula per 

tractar la problemàtica del top manta, explica que van parlar amb tots els grups 
per tal de saber si hi estaven interessats i, en veure que hi haVia possibilitats 
d’arribar a un consens, es van oferir a presidir-la, però no pas amb la intenció de 
polititzar el tema, sinó de posar-se al servei de la ciutat per abordar aquesta 
problemàtica. Per aquesta mateixa raó reitera que donen suport a la proposició del 
PSC, que pensen que no resta, sinó que suma. Tot seguit, indica que aquesta 
qüestió s’ha d’abordar des de tres vessants: en primer lloc, la social i de drets 
humans d’aquelles persones que, vinguin d’on vinguin, es mereixen tenir les 
mateixes oportunitats que qualsevol altre; en segon lloc, el vessant de seguretat i 
combatre sobretot les màfies que alimenten la venda il·legal, i, en tercer lloc, el 
vessant de l’espai públic, que és de tothom i no es pot ocupar sense permís. Creu, 
doncs, que cal buscar el consens al voltant d’aquests tres principis i continuar en 
aquesta línia per fer un servei a la ciutat de Barcelona. 

 
El Sr. Mulleras exposa que estan d’acord amb el primer punt de la proposició, 

que constata un gran increment de la venda ambulant il·legal durant el mandat 
actual, i ho atribueix al fet que el govern municipal ha donat impunitat a aquesta 
activitat, impunitat que ha tingut un efecte multiplicador. En segon lloc, també 
està d’acord a donar suport als comerciants en la lluita contra la competència 
deslleial, però entén que el govern ha legitimat els col·lectius que es dediquen a la 
venda ambulant il·legal en incorporar-los a les taules institucionals creades per 
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gestionar aquesta problemàtica. En aquest sentit, critica sobretot que el govern 
hagi avalat la creació d’un sindicat de persones que es dediquen a aquesta 
activitat. Davant d’aquesta situació, assenyala que tot el sector demana solucions i 
accions contundents, però lamenta que l’alcaldessa Colau cada vegada posi més 
traves als comerciants que paguen els seus impostos i compleixen amb les seves 
obligacions, mentre va donant més facilitats a l’activitat del top manta. Quant al 
tercer punt, on s’insta el govern a actuar, opina que la proposició és massa tova i 
creu que al Grup del PSC se li ha encomanat la passivitat del govern a l’hora 
d’actuar contra aquesta activitat il·legal. Creu, doncs, que al govern li falta 
contundència i li sobra permissivitat. Afirma que ha convertit Barcelona en un gran 
soc del top manta i que ha donat indicacions a la Guàrdia Urbana perquè no actuï. 
Així, entén que la mà dura contra l’incivisme i la il·legalitat no es contradiu amb 
l’acció social, que també considera necessària, però assenyala que la millor acció 
social és actuar contra les màfies, que esclavitzen les persones que es dediquen a 
aquestes activitats. 

 
El Sr. Garganté exposa que aquesta qüestió s’ha tractat en reiterades ocasions i 

que les propostes de tots els grups són conegudes. Contràriament a l’opinió 
d’altres grups, lamenta que el govern sí que hi intervé i per mostrar-ho llegeix el 
manifest que el Sindicat Popular de Venedors Ambulants va emetre el 9 de 
novembre de 2015, en el qual demanava als venedors ambulants de no anar a 
vendre al port, que haVia estat ocupat per la policia, per tal d’evitar qualsevol 
confrontació. En aquest comunicat també denuncien una campanya orquestrada 
pels mitjans de comunicació de dretes que associa aquesta feina amb la 
delinqüència, la violència, la brutícia i el conflicte, i promou la por i el rebuig als 
venedors ambulants. Asseguren que es menteix sobre el nombre de manters que 
hi ha a la ciutat i sobre els guanys que reporta aquesta feina, i afirmen que són 
immigrants pobres que es limiten a sobreviure cada dia. També assenyalen que 
s’està fomentant el racisme per motius polítics, policials i electorals, i que no hi ha 
una intenció veritable de buscar el diàleg per resoldre la situació. Creuen que la 
seva feina no és un delicte i que no genera competència deslleial amb el petit 
comerç, sinó que els qui destrueixen aquests negocis són les grans empreses 
multinacionals. Per tant, demanen a tots els col·lectius i persones sensibles amb la 
seva feina a denunciar aquestes actuacions policials i a lluitar per una ciutat més 
justa, on no importi el lloc d’origen o el color de la pell dels ciutadans. També 
anuncien una assemblea amb tots els venedors i posteriorment informaran de les 
accions que prendran. El comunicat finalitza manifestant la disposició del col·lectiu 
de venedors ambulants al diàleg, obert i públic, amb tots els actors que es 
considerin afectats i reitera que intentar sobreviure no és un delicte. 

A continuació, lamenta que la resposta ha estat una operació de la Guàrdia 
Urbana el dia anterior que va provocar la fractura d’una cama d’un venedor 
ambulant. Tanmateix, el seu grup sap que aquest col·lectiu es va manifestar a la 
Plaça de Sant Jaume i que van mantenir una reunió amb el govern. Esperen, 
doncs, que es deixi d’utilitzar aquest tema per criminalitzar la gent més pobra de la 
ciutat. Per totes aquestes raons, anuncia el vot contrari del seu grup. 

 
El Sr. Colom exposa que la venda irregular al carrer fa molts anys que es va 

instal·lar a la ciutat i assenyala que se’n parla des de 2006. Recorda que l’alcalde 
Trias a començament del seu mandat va anunciar que acabaria amb el top manta, 
però a final d’agost de 2014 va reconèixer que controlar aquesta activitat és molt 
difícil. Tot seguit, indica que la venda ambulant il·legal emergeix cada estiu, 
segurament vinculada a la major presència de turistes, i per tant cada tardor 
aquest tema es tracta en les comissions de l’ajuntament. Així, doncs, acusa els 
grups de l’oposició de tenir poca memòria quan el tracten com si fos un fenomen 
nou. Pel que fa a l’afirmació que la venda ambulant il·legal s’ha incrementat, diu 
que no n’ha sentit cap dada. D’altra banda, està d’acord que el problema és social i 
que s’ha de resoldre amb mesures socials, juntament amb actuacions policials, 
però assenyala que a la proposició no apareix aquesta Via en cap moment. 
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Quant a l’acusació que el govern no hi ha fet res, informa que la Guàrdia Urbana 
durant els mesos de juny i juliol va formular 10.239 denúncies, un 26 % més que 
en els mateixos mesos de l’any anterior, i també recorda l’operació que va fer la 
Guàrdia Urbana a la Rambla el mes de setembre. Tanmateix, indica que l’actuació 
policial s’ha de focalitzar en les fonts del delicte, que és on s’emmarca l’actuació de 
la Guàrdia Urbana que s’ha produït aquest dia mateix. A continuació afirma que el 
govern està clarament en contra de la venda de productes falsificats, tal com han 
reiterat diverses vegades, i considera que la taula de treball que presidirà Esquerra 
Republicana permetrà un abordatge ampli d’aquesta qüestió. 

Pel que fa a l’àmbit del comerç, indica que el primer que va fer com a regidor de 
Comerç, l’11 de novembre, va ser reunir-se amb els comerciants, amb els quals 
van arribar a uns acords per treballar conjuntament, acords que afirma que els 
grups de l’oposició coneixen. Creu que el govern no es pot limitar a fer un 
seguiment dels comerciants, sinó que ha de trobar espais de col·laboració, com per 
exemple la taula de treball que ha esmentat anteriorment. 

Així, doncs, opina que es pot discrepar de l’actuació del govern, però que no es 
pot dir que no hagi actuat en aquesta matèria, tot i reconèixer que és un problema 
complex i difícil. Per tant, anuncia el vot contrari del seu grup a la proposició, 
perquè no s’adequa a la realitat del moment. 

 
La Sra. Ballarín reitera que, malgrat que el govern hagi fet coses, vint-i-una 

entitats de diferents sectors han demanat una reunió amb l’alcaldessa Colau per 
tractar aquesta problemàtica. Per tant, tot i ser conscient que el regidor s’ha reunit 
amb el sector, considera que la proposició és vigent perquè la percepció d’aquests 
col·lectius és que s’ha prioritzat el diàleg amb les persones que exerceixen la 
venda ambulant il·legal per damunt del diàleg amb comerciants i propietaris de 
marques. Per tant, dóna les gràcies als grups que han manifestat el suport a la 
proposició. Finalment, recorda que les persones que exerceixen la venda ambulant 
il·legal són víctimes d’un sistema econòmic i social injust, però creu que això no els 
autoritza a practicar una venda il·legal que afecta comerciants, petits i grans, i 
treballadors, que finalment es pot traduir en injustícies a l’àmbit local. 

 
El Sr. Colom expressa el vot contrari de Barcelona En Comú, el Sr. Blasi 

expressa el vot favorable de CIU, la Sra. Mejias expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Bosch expressa el vot favorable d'ERC, la Sra. Ballarín expressa 
el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i el Sr. 
Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S'aprova. 

 
Del Grup Municipal PP: 
 
13. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda instar al govern municipal a: 1) 

Exigir el rescabalament immediat de les transferències que la Generalitat de 
Catalunya ha deixat de fer en serveis bàsics a les persones a l'Institut Municipal 
d'Educació, l'Institut Municipal de Persones amb Discapacitat, el Consorci 
d'Educació, el Patronat Municipal de l'Habitatge, el Consorci d'Habitatge, l'Agència 
de Salut Pública i el Consorci Sanitari des de 2011 fins 2015. 2) Presentar el 
calendari de devolució del deute pendent de la Generalitat de Catalunya, incloent 
els interessos de demora corresponents. 

 
El Sr. Mulleras exposa que a la Comissió d’Economia i Hisenda del mes d’octubre 

es va presentar l’informe sobre el deute de la Generalitat amb l’Ajuntament de 
Barcelona, el qual palesava una disminució espectacular de les aportacions del 
Govern autonòmic als consorcis de serveis públics de Barcelona, reduccions que 
acumulaven 484 milions d’euros en els darrers quatre anys, una quarta part dels 
quals corresponien a serveis bàsics com l’educació, l’atenció als discapacitats, 
l’habitatge o la salut. Atesa la seva importància, indica que són serveis que no es 
poden deixar de prestar i, per tant, s’ha de ser molt més exigent en el cobrament i 
en la prestació. Per tant, malgrat que no estigui registrat com a deute a efectes 
comptables, creu que la Generalitat ha de pagar aquest deute. 
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D’altra banda, recorda que el 21 de setembre de 2015 es va aprovar una 
proposició per constituir de forma immediata la comissió de seguiment del deute 
de la Generalitat amb l’Ajuntament de Barcelona i, per tant, pregunta quines 
accions ha fet el govern municipal per implementar aquella proposició. 

Finalment, demana que s’estableixi un calendari per al pagament del deute 
pendent, amb els interessos de demora corresponents. 

 
La Sra. Recasens recorda que la comissió de seguiment del deute va ser 

aprovada en diferents comissions i en el plenari del Consell Municipal i que, per 
tant, el govern l’ha de posar en marxa, i més quan l’alcaldessa Colau va quantificar 
el deute ciutadà en 155 milions d’euros. Tanmateix, anuncia l’abstenció del seu 
grup perquè entén que aquest deute ciutadà no és un deute comptable i creu que 
fóra més convenient tractar aquest tema en el marc de la Comissió d’Economia i 
Hisenda. 

 
El Sr. Sierra anuncia el suport a la proposició del Partit Popular, però li hauria 

agradat que, a més a més de demanar un calendari de pagaments del deute, la 
Generalitat es comprometés a pagar en el futur els serveis que deixi de prestar. En 
segon lloc, i atès que aquest és el primer seguiment de proposicions que es fa 
durant el mandat actual, pregunta si el govern té intenció de complir els mandats 
democràtics emanats d’aquesta comissió i del plenari, per tal de saber si és útil 
presentar mocions de seguiment. 

 
El Sr. Bosch afirma que el seu grup serà el primer a reclamar que es retorni a la 

ciutat allò que se li deu, però ho reclamarà a tothom, perquè entén que el Grup 
Popular és persistent a reclamar el deute de la Generalitat però no demana mai 
que l’Estat faci les inversions a què s’ha compromès. Per tant, proposa una 
esmena per afegir a la proposta «i el Govern de l’Estat espanyol». Anuncia, doncs, 
que si s’accepta l’esmena donaran suport a la proposta i, en cas contrari, hi 
votaran en contra. 

 
La Sra. Ballarín anuncia el vot favorable del seu grup, en coherència amb el que 

sempre han defensat en aquest tema. Si bé considera que és difícil el 
rescabalament immediat d’aquest deute, creu que la Generalitat ha de plantejar un 
calendari per retornar al nivell anterior de les aportacions corrents i que ha deixat 
de transferir els darrers anys. En aquest sentit, assenyala que l’informe que va 
presentar el govern municipal en la sessió anterior de la comissió palesava que les 
aportacions de la Generalitat des de 2011 havien disminuït en 155 milions d’euros 
i, per tant, es constaten les retallades importants en matèria de transport públic, 
escoles bressol i de música, institucions culturals, habitatge públic i serveis socials. 
El seu grup troba que aquestes retallades són preocupants perquè posen en perill 
els drets de l’estat del benestar a la ciutat i, per tant, considera que aquesta 
situació s’ha de revertir. En aquest sentit, assenyala que és important establir un 
calendari de pagaments del deute. D’altra banda, lamenta que encara no disposin 
de dades concretes sobre el conveni de la presó Model, sobre la construcció de la 
nova presó, sobre l’estació de la Marina de la línia 9 del metro i sobre el pressupost 
municipal de 2016. Malgrat aquestes consideracions, reitera el vot favorable del 
seu grup a la proposició. 

 
El Sr. Pisarello reitera que el govern municipal és el primer interessat que la 

Generalitat i l’Estat retornin el deute i que es recuperi el nivell de les aportacions 
que feien pels serveis que presta l’ajuntament. En aquest sentit, indica que s’ha 
aconseguit el reconeixement del deute vençut, del no vençut i del deute ciutadà. 
Tot i admetre que aquest darrer no és un deute comptable, considera que és el 
reflex de la manca d’inversions de la Generalitat i de l’Estat. A continuació, 
comenta que en l’informe que es va presentar en la darrera sessió ja s’apuntava la 
necessitat d’acordar un marc de relacions econòmiques amb la Generalitat i, en 
aquest sentit, han arribat a un acord que permet reconèixer el deute vençut i no 
vençut, i hi ha una proposta de calendari de pagaments mensuals, però argumenta 
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que la situació de provisionalitat del Govern en funcions de la Generalitat dificulta 
la negociació. Tanmateix, s’ofereix a donar la informació tan bon punt la tinguin. 

 
El Sr. Mulleras dóna les gràcies als grups que han manifestat el suport a la 

proposició. Quant a l’esmena presentada pel Sr. Bosch, no la pot acceptar perquè 
considera que l’Estat no té cap deute amb l’Ajuntament de Barcelona. En aquest 
sentit, i amb referència al pressupost, que finalment s’ha retirat de l’ordre del dia, 
assenyala que les transferències de l’Estat s’incrementen de 242 milions a 965, 
però el problema és que el 90 % de les transferències de la Generalitat no es 
cobren. A més a més, afegeix que els darrers quatre anys les transferències del 
Govern d’Espanya a l’Ajuntament de Barcelona s’han incrementat en 368 milions 
d’euros. Per tant, conclou que l’Estat compleix els seus compromisos amb 
Barcelona però, en canvi, la Generalitat té un deute molt important, vençut i no 
vençut, i un altre deute corresponent a tot el que ha deixat d’invertir els darrers 
anys. 

Pel que fa al seguiment de la proposició, demana al govern municipal que 
constitueixi la comissió del deute i es queixa que el Sr. Pisarello no ha informat 
sobre si s’haVia fet alguna gestió en aquest sentit. Per tant, torna a preguntar si el 
govern té intenció de complir les propostes aprovades per majoria en aquesta 
comissió. 

 
La Sra. Recasens entén que, si es parla del deute ciutadà, l’Estat sí que té 

deutes amb Barcelona, com ara en equipaments culturals i en infraestructures, 
com es podrà veure quan es discuteixi el pressupost de 2016. A continuació, 
pregunta quina és la situació actual del deute, perquè entén que si estan negociant 
un calendari de pagaments mensuals vol dir que tenen una xifra acordada amb el 
Govern de la Generalitat. Afegeix que, mentre el govern municipal no convoqui la 
comissió del deute, té l’obligació d’informar d’aquests aspectes a la Comissió 
d’Economia i Hisenda. 

 
El Sr. Sierra constata que comissió rere comissió es repeteix la pregunta sobre 

la situació del deute de la Generalitat i lamenta que mai obtinguin resposta de 
l’equip de govern. D’altra banda, reclama al Sr. Bosch que, de la mateixa manera 
que reclama el pagament del deute de l’Estat, ells també, des de Junts pel Sí, 
reclamin a la Generalitat el pagament del seu deute. 

 
El Sr. Bosch recorda que Esquerra Republicana actualment no és al Govern de la 

Generalitat i, per tant, no se’ls pot demanar una cosa que no poden fer. Quant al 
deute de l’Estat, manifesta que en termes comptables ha de donar la raó al Sr. 
Mulleras, però ho atribueix al fet que els números els fa el Sr. Montoro. Però 
insisteix que l’Estat incompleix reiteradament les obligacions adquirides sobre 
inversions. Finalment, atès que el Grup del Partit Popular no ha acceptat l’esmena, 
anuncia el vot contrari del seu grup a la proposició. 

 
La Sra. Ballarín reitera el suport del seu grup a la proposició i torna a demanar 

la constitució de la comissió de seguiment del deute. 
 
El Sr. Pisarello informa que les xifres no han variat respecte de les que es 

donaven en l’informe que es va presentar a la darrera Comissió d’Economia i 
Hisenda. La novetat, afegeix, és que hi ha un calendari de pagaments acordat, si 
bé encara estan negociant les quantitats a pagar, qüestió que està pendent de 
l’aprovació del pressupost de la Generalitat. Tanmateix, reitera que tan bon punt 
tinguin la informació la duran a la comissió. Pel que fa a l’acord polític per crear 
una comissió de seguiment del deute, entén que no és vinculant i considera que la 
Comissió d’Economia i Hisenda és un espai adequat per discutir aquestes 
qüestions. Assegura, però, que si en algun moment es creu que aquesta comissió 
no és suficient crearan la comissió de seguiment del deute. Finalment anuncia 
l’abstenció del seu grup perquè entén que el punt que demana l’establiment d’un 
calendari per a la devolució del deute el govern ja l’està duent a terme. 
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El Sr. Mulleras torna a donar les gràcies als grups que han donat suport a la 
proposició. 

 
El Sr. Pisarello expressa l'abstenció de Barcelona En Comú, la Sra. Recasens 

expressa l'abstenció de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de Ciutadans, 
el Sr. Bosch expressa el vot contrari d'ERC, la Sra. Ballarín expressa el vot 
favorable del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i el Sr. Garganté 
expressa el vot contrari de la CUP. S'aprova. 

 
Del Grup Municipal CUP: 
 
14. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda instar al govern en relació a la 

promoció econòmica i d'ocupació de la ciutat, la promoció turística, el comerç i les 
fires a obrir una renegociació immediata de les condicions pactades amb GSMA per 
a tal d'incloure clàusules socials, laborals, feministes, ecològiques, internacionals i 
fiscals per tal de capgirar la política denunciada que avui en dia genera el MWC. 

 
El Sr. Garganté exposa que el passat 2 de juny es va signar l’oferta perquè 

Barcelona fos triada seu del Congrés Mundial del Mòbil fins a 2023 i que les 
clàusules establien que els organitzadors rebrien entre 2019 i 2023 la mateixa 
quantitat que s’aportés l’any 2018; que la línia 9 del metro entre l’aeroport i la 
Gran Via seria operativa l’any 2016; que els combois d’aquesta línia tindrien una 
freqüència de tres minuts; que es prioritzaria el desplegament de les darreres 
tecnologies per a la xarxa d’alta velocitat als recintes; que es garantirien 29.000 
places hoteleres als organitzadors o el 70 % de l’oferta al preu màxim de 2009 i 
2010, amb l’augment de l’IPC corresponent fins a un màxim del 3 %; que 
l’ajuntament miraria d’assegurar un canvi temporal de trànsit al voltant de l’Hotel 
de les Arts, s’habilitarien carrils taxi per a cent vehicles VIP i accés a un heliport a 
tres-cents metres de d’aquest hotel; que Turisme de Barcelona formaria un grup 
de cent voluntaris a partir de 2016 amb domini de l’anglès i coneixement de la 
ciutat, que treballarien de vuit del matí a sis de la tarda sense cost per als 
organitzadors; que es vetllaria per la seguretat de la publicitat del congrés; que a 
l’acte de benvinguda hi hauria l’executiva de GSM, el rei d’Espanya, el batlle o 
batllessa, i es faria un sopar per a cent cinquanta convidats VIP, preferentment al 
Palauet Albéniz; que entre 2016 i 2023 es farà un congrés de mòbils per a nens de 
deu a setze anys; que els partits polítics i l’empresa organitzadora han de fer tant 
com puguin per mitigar l’impacte dels impostos a la Barcelona Mobile World Capital 
Foundation; que el contracte ha de restar subjecte a la llei anglesa; que es fixaven 
les dates del congrés per a 2020 i quedarien pendents de concretar les dels anys 
posteriors; que el perímetre de seguretat per a les autoritats s’ampliaria de cinc-
cents metres a un quilòmetre; que el pressupost mínim per al centre Mobile World 
Capital es reduiria de 2 milions a 1 milió d’euros, i que a partir de 2016 les 
instal·lacions de la Fira de Montjuïc serien de 27,32 euros per metre quadrat per a 
l’empresa organitzadora. 

Davant d’aquestes dades, i malgrat les valoracions triomfalistes dels discursos 
oficials i dels grans mitjans de comunicació, qüestiona l’impacte econòmic real 
d’aquest esdeveniment, que promociona grans empreses multinacionals i implica la 
transferència de diners públics a mans privades, a més de la mala qualitat de 
l’ocupació que genera i la promoció dels valors patriarcals. Per tant, situa el 
congrés en el context de l’estratègia neoliberal seguida per l’Ajuntament de 
Barcelona per tal d’atraure capitals estrangers pretesament per generar riquesa i 
ocupació. Afirma, però, que aquesta riquesa i aquesta ocupació es basen en la 
reducció d’impostos i en barreres a d’altres negocis, sense tenir en compte qui 
concentra els beneficis ni la qualitat de l’ocupació. Tot seguit, qüestiona que la 
marca Barcelona vagi lligada a esdeveniments i serveis d’excel·lència, a una ciutat 
atractiva per a inversors, i competitiva internacionalment, talment com si es 
tractés d’una empresa privada. Així, doncs, opina que Barcelona cada cop més 
tendeix a ser una ciutat aparador, on l’espai i els serveis públics estan a la venda 
per al millor postor i on els diners públics es transfereixen a mans privades. 
Argumenta que el Congrés del Mòbil ha adquirit unes dimensions tan grans que, si 
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es deixés de fer, l’impacte que tindria sobre l’economia local seria molt fort, raó 
per la qual dubta que sigui un esdeveniment adient per a la mida d’una ciutat com 
Barcelona. 

Així, doncs, denuncia que aquesta estratègia neoliberal no s’adreça a respondre 
a les necessitats socials, sinó a afavorir els grans capitals privats i precaritza i 
exclou les persones que queden fora dels grans circuits econòmics. En aquest 
sentit, comenta que l’ocupació directa generada pel congrés és temporal i 
intensificada, i que majoritàriament es generen llocs de treball de neteja, 
seguretat, xofers, controls d’accessos, i muntatge i desmuntatge, amb jornades 
laborals de fins a setze hores diàries. D’altra banda, assegura que Fira de 
Barcelona ha acomiadat treballadors i treballadores per indicació dels Mossos 
d’Esquadra i alguns dels afectats han denunciat que els acomiadaments s’han 
produït per raons polítiques i ideològiques. També remarca que el Congrés dels 
Diputats va aprovar una esmena de Convergència i Unió per tal que el Congrés del 
Mòbil fos considerat un esdeveniment d’interès públic excepcional, declaració que 
va acompanyada de desgravacions fiscals generoses per les inversions, en l’IRPF i 
per donatius. Reitera, doncs, que s’afavoreixen els interessos de les grans 
empreses i no pas els de les petites i mitjanes, es precaritzen les condicions 
laborals de les treballadores, es reprodueix i s’escenifica la divisió sexual del 
treball, es promou el sector de l’espectacle i del treball sexual, i s’evidencia 
l’orientació estratègica neoliberal de l’ajuntament. 

Finalment, planteja una renegociació immediata de les condicions pactades per 
tal d’incloure en el contracte clàusules socials, laborals, feministes, ecologistes, 
internacionals i fiscals per tal de capgirar aquesta política. 

 
La Sra. Recasens formula una queixa pel fet que el Sr. Pisarello hagi abandonat 

la sessió i, davant l’oferiment del Sr. Colom de respondre en nom del govern, 
manifesta que no és suficient perquè el Sr. Pisarello és el responsable de l’àrea 
relacionada amb els temes que es tracten a la comissió. 

 
La Presidenta diu que quedarà constància de l’absència del tinent d’alcalde i 

agraeix al Sr. Colom la predisposició per respondre a les iniciatives que resten per 
debatre. 

 
El Sr. Ciurana creu que s’imposa una protesta formal de la Presidència de la 

comissió perquè entén que l’absència del tinent d’alcalde és un menyspreu per als 
regidors i per a la institució. D’altra banda, agraeix al Sr. Colom que s’hagi ofert a 
respondre en nom del govern, però considera que aquestes substitucions no són 
un bon criteri de cara a la transparència i al dret d’informació i de participació, i, 
per tant, li suggereix que a la pròxima reunió de la Comissió de Govern disciplini 
els seus companys. 

 
La Presidenta recull la proposta i anuncia que elevarà una protesta formal per 

evitar que es tornin a produir situacions com aquesta. Comenta que, a més a més, 
les dues regidores del grup del govern que són membres de la comissió tampoc hi 
són presents. 

 
La Sra. Recasens recorda que a la Junta de Portaveus va sortir una proposta 

formal per fer la part de fiscalització i control a l’inici de la sessió per tal 
d’assegurar la presència dels responsables del govern. 

 
El Sr. Colom comenta que la situació és circumstancial, que ha coincidit la 

sortida d’una regidora amb la del tinent d’alcalde, però que ella es reincorporarà a 
la comissió. Finalment, considera que amb la seva presència el govern ja està 
representat perquè, a més a més, als següents temes hi ha de respondre ell 
mateix. 

 
La Sra. Recasens pregunta si el Sr. Colom també respondrà a la pregunta 

d’Esquerra Republicana sobre tarifació social, que entén que és competència del 
Sr. Pisarello. Quant a la proposició de la CUP, anuncia el vot contrari del seu grup 
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perquè no comparteixen que s’hagi de capgirar la política duta a terme fins ara en 
aquesta qüestió. En aquest sentit, recorda que l’alcalde Trias va treballar per 
deixar lligats els acords respecte al Mobile World Congress durant alguns anys i 
que també es continua en l’impuls d’aquest sector tecnològic, com ho palesa el fet 
que l’alcaldessa Colau i diversos regidors hagin assistit a la fira de l’Smart City. 
Entén, doncs, que hi ha una continuïtat en aquestes polítiques i que no s’han de 
capgirar. També recorda que a Catalunya hi ha 12.471 empreses d’aquest sector, 
que representen el 2,1 % del total de les empreses catalanes, que facturen 17.000 
milions d’euros, ocupen 500 treballadors i inverteixen 500 milions d’euros en R+D. 
I, pel que fa a l’emprenedoria, esmenta el 4 Years from Now i la mStartup 
Barcelona, que acull més de cent setanta empreses. Així, doncs, des del seu punt 
de vista aquest tema està ben encaminat i cal continuar treballant-hi. 

 
El Sr. Sierra no acaba d’entendre quines lluites de treballadors representa la 

CUP perquè en aquesta sessió s’han fet dues propostes per generar ocupació i hi 
han votat en contra. Entén que la proposició que presenten és una bestiesa quant 
a costos d’ocupació i de generació de riquesa per a la ciutat i assenyala que, 
segons un estudi d’una universitat, el Mobile World Congress genera una activitat 
de fires i esdeveniments que situa Barcelona en el mapa, de la qual es beneficien 
molts sectors, amb un impacte de 2.624 milions d’euros, que representen l’1,21 % 
del PIB de Catalunya i el 3,7 % de Barcelona, i genera 40.580 llocs de treball, que 
representen el 5 % de la població activa de Barcelona o el 29 % de l’Hospitalet. 
Afegeix que aquesta activitat també 782 milions de recaptació impositiva, que 
representa el 33 % del pressupost de la ciutat. Entén que renunciar a tot això 
implicaria un perjudici per a Barcelona, per a Catalunya i per a Espanya. D’altra 
banda, entén que vetllar pels drets dels treballadors, per les condicions laborals, 
per les condicions de salubritat i pel feminisme s’ha de fer des del compliment de 
la llei i, per tant, el que pertoca és denunciar-ho si hi ha cap irregularitat. Reitera, 
doncs, que no es pot renunciar a un esdeveniment per a l’organització del qual es 
barallen moltes ciutats del món. Creu, doncs, que la CUP s’hauria de replantejar 
com defensa els treballadors i les treballadores. 

 
El Sr. Bosch considera imprudent replantejar una de les coses que funcionen bé 

a Barcelona i que no es pot córrer el risc de perdre l’organització del Mobile World 
Congress. Considera que moltes de les coses que planteja la CUP són raonables, 
com vetllar per la dignitat de dels condicions de treball, contra la discriminació de 
les dones o perquè els beneficis d’aquest congrés arribin a tothom, però discrepa 
que s’hagi de renegociar el contracte perquè no hi sap veure la relació causa-
efecte. Així, doncs, manifesta que el Grup d’Esquerra Republicana no vol posar en 
perill la celebració d’aquest congrés i pregunta a la CUP quin és el seu 
posicionament a aquest respecte. Finalment, reitera que en la proposició hi ha 
aspectes raonables, però que s’han de tenir en compte sense posar en perill la 
celebració d’aquest esdeveniment a Barcelona. 

 
La Sra. Ballarín anuncia que el seu grup no es pot sumar a la iniciativa. En 

aquest sentit, comenta que el Sr. Garganté ha obViat els aspectes positius que 
suposen per a Barcelona tenir la capitalitat del mòbil. Considera, doncs, que es 
podria plantejar d’afegir una addenda al conveni per introduir-hi algunes clàusules 
socials i laborals, però que el contracte no es pot renegociar perquè el seu grup se 
sent vinculat pels compromisos adquirits, i més tenint en compte que l’organització 
d’aquest esdeveniment té molts pretendents. Per tant, creu que cal seriositat en 
aquesta qüestió i que no es poden obViar tots els beneficis per a la ciutat que 
genera el Mobile World Congress, tant en termes econòmics, com d’ocupació i de 
visitants. Reitera, doncs, que el seu grup no se sumarà a la proposició. 

 
El Sr. Mulleras opina que el Mobile World Congress no solament és una de les 

poques coses que funcionen a la ciutat, sinó també una de les poques en què 
gairebé tots els grups estan d’acord, tret de la CUP. En aquest sentit, destaca que 
la mateixa alcaldessa Colau, que era contrària a la celebració d’aquest congrés, ha 
canViat de parer i ara el defensa. A continuació critica l’exposició de motius que ha 
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fet el Sr. Garganté i la qualifica demagògica i de no contenir dades concretes. Per 
tant, pregunta com volen renegociar el contracte i quina és la proposta concreta 
dels termes de la renegociació. D’altra banda, insisteix en l’impacte positiu que té 
aquest esdeveniment per a Barcelona, tant econòmic com de creació d’ocupació, 
raons per les quals no es pot perdre aquesta seu tan cobejada per altres ciutats. 
Pel que fa als beneficis socials, comenta que per poder repartir riquesa primer s’ha 
de crear, i argumenta que aquesta creació de riquesa genera ocupació i recaptació 
d’impostos, recursos amb els quals es poden sufragar els serveis socials. Així, 
doncs, diu que si el que es genera és misèria l’únic que es podrà repartir és 
misèria. Quant a la qualitat dels llocs de treball, entén que els treballs temporals 
generen oportunitats per als joves i per als estudiants, i posa com a exemple els 
vuit mil assistents al 4 Years from Now. D’altra banda, no comparteix la crítica pel 
fet que es generi feina en el sector de la neteja, de la seguretat, dels xofers o del 
muntatge perquè considera que aquestes feines són ben dignes. Pel que fa a 
l’esclavatge sexual i a la prostitució, reconeix que s’hi ha de posar solució, però 
creu que, segons la lògica de la CUP, s’hauria de suspendre qualsevol 
esdeveniment que generi aquestes externalitats negatives, com ara esdeveniments 
esportius. Per contra, el Partit Popular creu que s’ha de lluitar contra la prostitució i 
les màfies que la generen. Finalment, assenyala que l’opinió de la CUP ja era 
coneguda i per tant no els sorprèn, però que sí que els preocupa que Convergència 
i Unió i el Sr. Artur Mas posin el futur de Catalunya en mans d’aquest grup. 

 
El Sr. Colom exposa que en l’informe sobre conjuntura econòmica de la ciutat ja 

van expressar quina era la diagnosi que feia el govern sobre els nivells de 
desigualtat o de precarietat a Barcelona, amb un 86 % de precarietat laboral, per 
exemple, o la desigualtat de les dones pel que fa als sous, o la poca presència de 
dones en llocs directius. Tanmateix, considera que Barcelona no és desigual o 
precària pel fet que hi hagi fires i congressos, sinó que aquesta desigualtat i 
precarietat, pel fet d’existir prèViament, també s’expressa en aquests 
esdeveniments. Així, doncs, el govern no es conforma davant d’aquesta realitat i 
vol transformar-la, per exemple introduint clàusules socials en la contractació 
pública o establint mesures per minimitzar l’impacte ecològic de l’activitat 
econòmica. Per tant, per responsabilitat i per seguretat jurídica, creu que no es pot 
renegociar el contracte, sinó que s’ha de treballar en la línia de millorar els 
aspectes socials i ambientals, com es va fer el 2013, quan la Comissió de 
Presidència i Règim interior va instar la Fundació Mobile World Capital que 
inclogués en el congrés un espai de reflexió i diàleg sobre la responsabilitat social i 
ambiental de les empreses de telefonia mòbil. Per aquestes raons, anuncia el vot 
contrari del seu grup a la proposició, però manifesta el compromís del govern per 
millorar l’impacte social i mediambiental que genera. 

 
El Sr. Garganté aclareix que la seva proposició parla de renegociar el contracte, 

no pas de renunciar a l’organització de l’esdeveniment, conclusió que atribueix als 
prejudicis dels sectors reaccionaris. Així, creuen que les concessions que fa 
l’ajuntament a l’organitzador del congrés són una mostra de la genuflexió 
d’aquesta institució. D’altra banda, manifesta que l’objectiu de la proposició és 
socialitzar els beneficis d’aquest congrés perquè arribin a les classes populars i, en 
aquest sentit, admet que el 2016 el metro arribarà a l’aeroport, però critica que els 
veïns i veïnes de la Zona Franca no se’n beneficiaran. Pel que fa a instar les 
empreses a tenir responsabilitat social, comenta que s’haVia demanat a Telefònica 
que millorés les condicions de les empreses subcontractades i creu que encara se’n 
deuen riure. A continuació, manifesta la posició contrària del seu grup al model 
d’especulació dels grans esdeveniments com els Jocs Olímpics, el Fòrum de les 
Cultures i el Congrés Mundial del Mòbil perquè els beneficis que generen no arriben 
a les classes populars. Pel que fa als llocs de treball, diu que totes les feines són 
dignes però no pas així les condicions laborals, com ho palesa el fet que a la Fira 
de Barcelona hi ha treballadors que treballen sense contracte. 
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El Sr. Sierra reitera el vot contrari del seu grup i considera que si hi ha casos de 
treballadors sense contracte s’hauria de denunciar a la inspecció de treball i a la 
seguretat social. 

 
El Sr. Colom suggereix al Sr. Garganté que si té informació sobre irregularitats 

fiscals o contractuals l’hauria de denunciar davant la justícia i no limitar-se a 
posar-la en comú a la comissió. 

 
El Sr. Colom expressa el vot contrari de Barcelona En Comú, la Sra. Recasens 

expressa el vot contrari de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot contrari de Ciutadans, 
el Sr. Bosch expressa el vot contrari d'ERC, la Sra. Ballarín expressa el vot contrari 
del PSC, el Sr. Mulleras expressa el vot contrari del PP i el Sr. Garganté expressa el 
vot favorable de la CUP. Es rebutja. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració institucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal Ciutadans: 
 
15. Que el govern municipal, per tal de poder descongestionar el turisme al 

Districte de Ciutat Vella, es proposi com a prioritat en el model turístic de ciutat, la 
creació d'altres llocs d'atracció turística a la ciutat, on la densitat turística és quasi 
inexistent. 

 
El Sr. Sierra exposa que al districte de Ciutat Vella hi ha un dels majors 

exponents de l’obra de gòtic civil, raó per la qual hi ha una densitat tan elevada de 
turisme. Tanmateix, i ateses les conclusions de l’anterior Consell de Turisme, 
demana que es creïn nous pols d’atracció turística en altres districtes on no hi ha 
massificació. 

 
El Sr. Colom accepta el prec. Tanmateix, considera que no es tracta tant de 

crear nous pols d’atracció turística, sinó de posar en valor els que ja existeixen en 
aquests altres barris. D’altra banda, indica que tampoc no es tracta de 
congestionar tot Barcelona, sinó que s’ha de plantejar que hi ha un límit per al 
turisme que pot acollir la ciutat per tal que no passi com a les infraestructures 
viàries, que se’n poden crear de noves o ampliar les existents, però a la llarga 
totes acaben congestionades. Per tant, considera que s’ha de tenir una visió de 
conjunt. 

 
El Sr. Sierra agraeix l’acceptació del prec perquè considera que la informació 

gràfica que hi ha a l’informe de turisme per si sola és prou significativa. 
 
El Sr. Colom manifesta que coneix l’informe perquè l’ha elaborat el govern i, per 

tant, reitera el compromís per cercar-hi solucions. 
 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal ERC: 
 
16. Que l'Ajuntament realitzi un estudi per tal d'adequar els polígons industrials 

de la franja del Besòs a les necessitats de les empreses de caire social i cooperatiu, 
amb l'objectiu d'atreure-les i dinamitzar així la seva activitat. 

 
El Sr. Bosch demana que l’ajuntament realitzi un estudi per adequar els polígons 

industrials de la franja del Besòs a les necessitats de les empreses de caire social i 
cooperatiu per dinamitzar l’activitat tant d’aquestes empreses com dels polígons. 

 
El Sr. Colom manifesta que el govern comparteix la necessitat d’afavorir la 

multiplicitat d’usos del sòl a Barcelona per tal que, a més a més d’activitats de 
serveis, hi hagi activitat industrial i reactivació econòmica als territoris on hi ha 
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majors nivells de desigualtat entre els ciutadans. D’altra banda, el govern creu que 
la creació d’activitat econòmica i d’empreses passa per la multiplicitat de 
personalitats jurídiques i, per tant, son favorables a la implantació d’empreses 
socials i cooperatives. Considera, doncs, que pot ser oportú elaborar l’estudi que es 
demana i accepta el prec. 

 
El Sr. Bosch s’alegra per l’acceptació de la iniciativa i demana que el govern se 

la prengui seriosament. Exposa que els polígons de la franja del Besós estan 
infrautilitzats i que els industrials que hi queden troben a faltar el suport del 
govern de la ciutat, que no hi té cap responsable de coordinació i de dinamització 
com sí que n’hi ha a d’altres polígons industrials. Així, doncs, el seu grup creu que 
aquests polígons s’han de dinamitzar mitjançant activitats de caire social i 
cooperatiu per poder donar resposta a la situació dels barris del voltant, que tenen 
uns els índexs d’atur més alts de la ciutat i on la feina d’inserció laboral és més 
urgent i necessària. 

 
El Sr. Colom assegura que el govern es prendrà aquest repte seriosament. 

Assenyala que l’impacte que té el treball que es fa als barris és insuficient i, per 
tant, el Comissionat d’Economia Cooperativa i Social ja ha començat a treballar en 
aquest sentit. 

 
Es dóna per tractat. 
 
17. Que l'Ajuntament de Barcelona segueixi els criteris de la tarificació social en 

la determinació dels preus públics per a l'exercici 2016, avançant, així, cap a una 
fiscalitat local més justa, equitativa i que serveixi com a eina per a combatre les 
desigualtats existents a la ciutat de Barcelona. 

 
La Sra. Capdevila exposa que els preus públics per als serveis que presta 

l’ajuntament és un dels punts claus de la política d’ingressos, i en destaca els 
d’escolarització, alimentació a les escoles bressol, escoles de música, residències, 
habitatges tutelats i centres de dia per a gent gran o persones discapacitades, 
atenció domiciliària o recollida de residus comercials i industrials. En aquest sentit, 
Esquerra Republicana aposta per utilitzar els preus públics com a eina per generar 
cohesió social en un moment en què la desigualtat social és especialment greu a 
Barcelona i que afecta especialment aturats de llarga durada, gent gran i joves. 
Demana, doncs, que l’ajuntament implementi amb la màxima intensitat possible la 
tarifació social dels preus públics perquè consideren que qui té més ha de pagar 
més i, a més a més, creuen que amb un cost pressupostari poc rellevant es pot 
incloure en la tarifa dels serveis aquells descomptes per raó social que 
tradicionalment s’han gestionat a través d’ajudes i subvencions, i estalViar així als 
ciutadans tota la tramitació burocràtica. 

 
El Sr. Colom anuncia que respondrà el Sr. Ayala, però davant la queixa de la 

Sra. Recasens, que pensa que a l’apartat de precs i preguntes no poden intervenir 
els gerents, s’ofereix a donar la resposta ell mateix. Exposa que a l’àrea 
metropolitana ja hi ha alguns ajuntaments que apliquen amb èxit la idea que els 
preus públics s’han de fixar en funció del nivell de renda dels usuaris per tal 
d’afavorir els de renda més baixa, però sense que això tingui efectes sobre el 
global de la recaptació. Indica, doncs, que des del mes de juny el govern ja està 
treballant en aquesta qüestió des de l’àrea de serveis socials. Per tant, anuncia que 
accepta el prec. 

 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal PSC: 
 
18. Que el govern municipal ens informi sobre quin és el plantejament i el model 

de gestió que vol desenvolupar per l'Oficina d'atenció a l'empresa durant aquest 
mandat. 
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La Sra. Ballarín exposa que el prec que presenten té plena actualitat perquè 

justament aquest mateix dia a les 14 hores s’acabava el termini de presentació 
d’ofertes per prestar el servei d’atenció inicial i altres tasques de suport a l’Oficina 
d’Atenció a l’Empresa, de Barcelona Activa, servei que fins ara prestava la Cambra 
de Comerç, Indústria i Navegació de Barcelona. Atès que han vist que una de les 
ofertes és substancialment més baixa que el que es pagava fins ara a la cambra, 
pregunta quin model es planteja el govern de cara al futur respecte a aquesta 
oficina i també quina relació tindrà el paper de l’OAE amb la finestreta única 
empresarial que impulsa la Generalitat en virtut de la Llei 16/2015, de simplificació 
administrativa de l'Administració de la Generalitat i dels governs locals de 
Catalunya. 

 
El Sr. Colom assenyala que, després de valorar l’actuació de l’OAE, el govern va 

decidir mantenir-la en els termes establerts de contractació externa, ateses les 
dificultats que imposa la Llei d’estabilitat pressupostària per contractar personal i 
internalitzar aquest servei. Per tant, informa que s’ha fet el procés de licitació amb 
la idea que l’oficina no es limiti a prestar serveis a l’empresa capitalista, com 
societats anònimes o limitades, sinó a tot tipus d’entitats, autònoms, cooperatives, 
empreses d’economia social, fundacions, etcètera. D’altra banda, assegura que les 
ofertes d’un preu més baix no signifiquen un servei menor, sinó solament un cost 
menor per a Barcelona Activa. Finalment, diu que no pot donar més informació 
perquè encara no s’han obert els sobres, però afirma que la voluntat del govern és 
que l’Oficina d’Atenció a l’Empresa continuï donant servei. 

 
La Sra. Ballarín indica que els han informat que s’estava intentant coordinar 

aquest model d’atenció a les empreses amb altres nivells de l'Administració, com 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona, i demana un aclariment sobre això. 

 
El Sr. Colom manifesta que hi ha d’haver una coordinació entre les diverses 

administracions per simplificar els tràmits dels ciutadans. 
 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
19. Instar al govern municipal a revisar, i en el seu cas, rescindir el contracte 

d'arrendament de l'immoble destinat a centre de serveis sòciosanitaris situat a la 
rambla de Prim 14 amb el carrer Llull 410, que es va formalitzar entre l'empresa 
adjudicatària del dret de superfície i l'Ajuntament de Barcelona el 25 de novembre 
de 2004, traslladant a aquesta Comissió la decisió final del govern. 

 
El Sr. Mulleras exposa que l’arrendament d’aquest immoble l’any 2004, sota el 

mandat del govern tripartit, va ser una operació d’endeutament encobert i la 
qualifica d’opaca. Recorda que el Partit Popular va demanar un informe 
economicofinancer que justifiqués l’operació i no se’ls va facilitar. Afegeix que la 
fórmula financera que es va fer servir ha significat un sobrecost de 81 milions 
d’euros perquè l’ajuntament n’ha de pagar 109 milions fins a 2034 per un 
equipament que en va costar 28. Demana, doncs, que el govern municipal revisi i, 
si escau, rescindeixi aquest contracte, que entenen que és lesiu per als interessos 
dels barcelonins i de l’ajuntament. 

 
El Sr. Colom demana que, abans de donar la resposta, la secretària aclareixi si 

els comissionats poden intervenir. 
 
La Secretària comenta que els comissionats poden assistir els regidors i, si 

convé, intervenir per aclarir punts o donar més informació. Informa que aquest 
procediment es fa servir a les altres comissions. 
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El Sr. Ciurana afirma que en l’apartat de preguntes al govern mai s’haVia donat 
la paraula a persones que no fossin els regidors. 

 
La Secretària assegura que això s’ha fet així, tant en aquest mandat com en 

l’anterior. 
 
La Presidenta comunica que demanarà un informe a Secretaria General per 

aclarir aquest punt per tal de garantir el compliment del Reglament orgànic 
municipal. 

 
El Sr. Ciurana demana que en aquesta consulta també es demani si els regidors 

de l’oposició poden ser assistits per assessors. 
 
La Presidenta reitera que demanarà un informe per aclarir quines són les 

persones que, en compliment del ROM, poden intervenir, tant del govern com de 
l’oposició. 

 
La Sra. Recasens demana que es diferenciï entre assistir i acompanyar el regidor 

i substituir-lo. 
 
La Presidenta considera que Secretaria General té prou experiència per 

interpretar les lleis i per garantir que les comissions funcionin bé. 
 
El Sr. Colom puntualitza que quan respon un regidor ho fa en nom del govern, 

que els temes es discuteixen a la Comissió de Govern i que, per tant, és indiferent 
quin sigui el regidor que dóna la resposta. Pel que fa al prec, manifesta que el 
govern també té dubtes sobre aquesta operació, però entén que a l’hora de 
prendre una decisió s’han de considerar els aspectes jurídics i el cost econòmic que 
tindria rescindir el contracte, que, per les dades de què disposen, podria ser 
important. 

 
El Sr. Ayala informa que el contracte contempla l’obligació del superficiari a 

llogar l’edifici a l’ajuntament i, segons la clàusula 3.2, la rescissió del contracte 
implicaria una indemnització pel valor de totes les rendes corresponents als 
terminis que queden per complir, i segons els seus càlculs aquesta indemnització 
seria de 41,6 milions d’euros. Per tant, el govern no considera adient rescindir el 
contracte. Tanmateix, informa que han demanat un informe a Assessoria Jurídica 
per analitzar la legalitat del contracte i, si s’arriba a la conclusió que hi ha clàusules 
abusives, es prendrien les mesures oportunes. També han demanat si hi ha algun 
règim de responsabilitats davant d’aquest contracte. 

 
El Sr. Colom diu que, per les raons exposades, no accepten el prec, però reitera 

que es demanaran els informes jurídics necessaris per poder valorar quines accions 
es poden emprendre. 

 
El Sr. Mulleras entén que el contracte conté clàusules clarament abusives i creu 

que és l’únic grup municipal que sempre ho ha denunciat. Lamenta que no 
s’accepti el prec i demana que s’estudiïn totes les possibles maneres d’anul·lar un 
contracte que creu que és lesiu per als barcelonins i per a l’ajuntament, però 
mantenint el servei públic d’aquest equipament, pel qual insisteix que s’haurà 
acabat pagant quatre vegades el seu cost. 

 
Es dóna per tractat. 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
20. Quin és el capteniment del govern per participar al World Travel Market, 

quina va ser la delegació que hi va assistir, quina va ser l'agenda que va mantenir 
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el Regidor i la delegació, quins han estat els resultats de les reunions mantingudes 
i quin ha estat el cost total del Viatge? 

 
La Sra. Recasens pregunta per qui va estar formada la delegació que va assistir 

a la World Travel Market, quina va ser l’agenda del regidor i quins resultats va 
obtenir. Recorda que aquesta és la fira més important del sector turístic, que 
reuneix dos-cents països i cinquanta mil professionals de la indústria turística 
internacional, a més d’organismes públics i privats, companyies aèries i iniciatives 
de turisme responsable, i entén que, després que Barcelona obtingués la 
certificació Biosphere de turisme responsable i sostenible, era una bona oportunitat 
per explicar Barcelona al sector. 

 
El Sr. Colom explica que la delegació era formada pel gerent de la regidoria, el 

director de Turisme i ell mateix. Comenta que la previsió era fer contactes amb 
representants de l’Organització Mundial del Turisme, l’European Tours Operators 
Association i el Center for Responsible Tourism, i l’assistència a dues conferències, 
«Destination Partnerships Panel: Barcelona and Venice, coping with succés» i una 
altra sobre la gestió pública del turisme. Tanmateix, afegeix, el vol amb què tenien 
previst Viatjar a Londres es va cancel·lar a causa de la boira. Finalment van 
aconseguir un altre vol, que també es va endarrerir fins a les onze de la nit, i un 
cop dalt de l’avió els van dir que no els garantien que l’avió partís abans de 
l’endemà al matí, moment en el qual va decidir cancel·lar el Viatge perquè si no 
podien ser a Londres a primera hora del matí no podrien fer els contactes previstos 
i no valia la pena fer aquella despesa per la poca rendibilitat que aportaria el 
Viatge. 

 
La Sra. Recasens comenta que es van assabentar que el govern assistiria a la 

World Travel Market per una nota de premsa i considera que hauria estat més 
prudent no fer-ne publicitat prèViament. En segon lloc, assenyala que la fira se 
celebrava entre el 2 i el 5 de novembre i, davant la impossibilitat de ser-hi el 
mateix dia 2, creu que les reunions es podien haver fet qualsevol altre dia. 
Finalment, remarca que altres delegacions, com la de la Diputació de Barcelona o 
la de Turisme de Barcelona, després de passar el mateix periple que ha explicat el 
tinent d’alcalde i d’arribar a Londres a les quatre de la matinada, van poder ser 
presents a la fira. Per tant, troba sorprenent l’explicació del Sr. Colom, creu que 
Barcelona no ha fet la feina que li tocava i demana el cost exacte del Viatge fallit. 

 
El Sr. Colom puntualitza que la visita la tenien programada per al dilluns i que el 

dimarts haVia de tornar perquè tenia altres compromisos, i entén que aquests 
contactes es poden fer en qualsevol altre moment. Pel que fa a les altres 
delegacions, assegura que van sortir amb anterioritat. Finalment, quant al cost del 
Viatge, informa que se’ls van retornar els diners dels vols i que l’únic que no van 
poder recuperar van ser 653 euros, corresponents a una nit d’hotel per a tres 
persones. 

 
Es dóna per tractada. 
 
21. Quines gestions ha fet el govern municipal per adquirir l'edifici de la Foneria 

de Canons i del Teatre Principal, quina reserva pressupostària s'ha fet per 
comprar-los, per quin import té previst el govern adquirir-los, quin procediment 
utilitzarà el govern per adquirir aquests edificis i a quin ús els destinarà?  

 
El Sr. Ciurana demana que se li respongui amb el mateix detall que s’ha respost 

el punt anterior. Exposa que el govern haVia anunciat un acord amb Esquerra 
Republicana per comprar durant l’any 2016 els edificis de la Foneria de Canons i 
del Teatre Principal, tots dos a Ciutat Vella. Pregunta, doncs, quines gestions ha fet 
el govern municipal per adquirir ambdós edificis, quina reserva pressupostària s’ha 
fet per a aquesta compra, quin és l’import previst, quin procediment utilitzarà el 
govern per a l’adquisició i a quin ús es destinaran els edificis. 
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La Sra. Pin recorda que alguns regidors del govern assisteixen a totes les 
reunions, encara que hi intervinguin poc. En aquest cas, van valorar si la resposta 
l’haVia de donar el Sr. Ayala, perquè entenen que qui té un millor coneixement de 
la qüestió és qui la pot exposar millor. A continuació, exposa que per poder 
recuperar la Rambla, que la majoria de barcelonins ja no la senten com un espai 
propi, s’ha d’intervenir en la façana, perquè és la que determina quins usos i 
activitats es donen al passeig. Pel que fa a la Foneria de Canons, qualificat com a 
equipament 7A, s’han iniciat les negociacions amb la Generalitat, que és la 
propietària de l’edifici, per adquirir-lo Via dació en pagament. Informa que encara 
no hi ha acord sobre la taxació de l’edifici i considera, també, que la rehabilitació 
ha d’anar a càrrec de la Generalitat. Quant als usos, manifesta que es dedicarà a 
usos ciutadans. Respecte al Teatre Principal, han mantingut converses amb els 
propietaris, que valoren la possibilitat de vendre l’edifici. Finalment, comunica que 
sobre la dotació pressupostària en parlaran quan es discuteixin els pressupostos. 

 
El Sr. Ciurana troba adequat el procediment de la dació en pagament per 

adquirir la Foneria de Canons, però recorda les crítiques d’Iniciativa per Catalunya i 
de la resta de l’oposició al govern anterior per haver-lo utilitzat en altres 
operacions. D’altra banda, considera que és una ingenuïtat pensar que la 
Generalitat pagarà la rehabilitació de l’edifici. I quant a l’ús, troba evident que hagi 
de ser per a ús ciutadà, però demana concreció sobre si serà d’ús cultural, social o 
cessió de l’edifici a entitats. Respecte a l’acord amb Esquerra Republicana, 
assenyala que s’ha d’executar el 2015 però no surt a la modificació de crèdit. Pel 
que fa al Teatre Principal, constata que no hi ha cap acord i pensa que deu fer vint 
anys que l’ajuntament està en contacte amb els propietaris. Pregunta, doncs, el 
preu que el govern està disposat a pagar, quina reserva pressupostària s’ha fet per 
a aquesta adquisició, si el procediment serà expropiació, compravenda o permutes 
urbanístiques, i a quin ús es destinarà. Finalment, suggereix al govern que no faci 
anuncis si no té els temes lligats i, quan els tingui lligats, que vingui a la comissió 
amb la informació pertinent. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal Ciutadans: 
 
22. Quin és el plantejament del govern municipal respecte la celebració de grans 

fires, congressos i esdeveniments a la nostra ciutat? 
 
El Sr. Sierra assenyala que, en resposta a la proposta de la CUP que s’ha 

debatut anteriorment, el govern ja ha avançat el seu posicionament sobre el 
Congrés Mundial del Mòbil, però demana que estengui aquest posicionament a 
totes les fires i grans esdeveniments comercials que es fan a Barcelona. 

 
El Sr. Colom entén que les fires i els congressos tenen una doble funció: per un 

costat, permeten al teixit empresarial de la ciutat fer relacions internacionals i 
mostrar-se a l’exterior, i, per l’altre, conèixer les millors pràctiques que es fan a la 
resta del món. En aquest sentit, el govern és favorable a la celebració de fires, 
especialment si ajuden a diversificar l’activitat productiva de la ciutat, a potenciar 
els sectors emergents, a millorar els nivells d’atur i la qualitat del treball. Per tant, 
considera que cal desenvolupar noves línies, com l’economia verda i l’economia 
social, i pensa que el sector públic pot tenir un paper per afavorir les empreses 
petites i mitjanes i les que tenen més dificultats. D’altra banda, el govern és 
conscient que les fires i congressos tenen un impacte econòmic en altres sectors, 
com l’hostaleria i la restauració, i valoren el retorn que fan a la ciutat. 

 
El Sr. Sierra agraeix la resposta i assegura que el seu grup s’encarregarà de 

difondre-la perquè tranquil·litzarà molts ciutadans, sectors empresarials i sectors 
econòmics que es beneficien dels impactes col·laterals positius que té el fet que 
Barcelona estigui situada en el mapa de les grans fires de l’àmbit internacional. 
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Celebren, doncs, que el govern tingui previst continuar en aquesta línia i potenciar-
la. 

 
El Sr. Colom agraeix que el Grup del Partit Popular divulgui les seves paraules i 

reitera que valoren les fires per l’aportació que fan a la ciutat, no solament per 
l’impacte que tenen mentre se celebren, sinó per tot el procés i l’estructura que 
generen a Barcelona. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal PSC: 
 
23. Quines són les mesures que té previst impulsar el govern municipal durant 

aquest mandat per tal de traduir l'economia cooperativa, social i solidària en nous 
llocs de treball a la ciutat? 

 
La Sra. Ballarín llegeix el text de la pregunta, que s’emmarca en el context de la 

política que vol impulsar el govern municipal per potenciar l’economia cooperativa, 
social i solidària. Comenta que per primera vegada a la història aquest àmbit de 
l’economia compta amb un comissionat específic, mesura que considera coherent 
amb el programa electoral de Barcelona en Comú, però pregunta com es 
concretarà aquesta línia de treball, especialment pel que fa a la creació d’ocupació. 

 
El Sr. Via exposa que la creació i el manteniment de llocs de treball de qualitat 

són una prioritat del govern i les línies d’actuació del govern en aquest sentit 
s’emmarcaran en dos grans blocs, relacionats amb les circumstàncies de l’atur. En 
primer lloc, accions per a l’orientació i millor coneixement de l’economia social i 
solidària, perquè el govern considera que els projectes socioempresarials de 
caràcter col·lectiu viuen millor el procés d’arrencada i són més resilients en els 
contextos de crisi. En aquest sentit, anuncia la creació d’una borsa de treball 
específica i línies d’acompanyament de nous projectes. Considera que també és 
molt important el suport per a la capitalització dels nous projectes mitjançant 
acords marc amb el sistema de finances ètiques. Finalment, indica que ja s’ha 
començat a treballar per tal que els plans d’ocupació vagin més enllà de mesures 
pal·liatives i cristal·litzin en la creació de projectes socioempresarials d’economia 
social i solidària. En segon lloc, en situacions on no hi hagi atur, plantegen una 
línia de reforç i acompanyament de dinàmiques de treball orientades a la innovació 
organitzativa i del producte o servei, i també d’intercoopereació entre 
cooperatives, d’una banda, i entre cooperatives i territoris de l’altra. En aquesta 
línia, destaca la feina que s’està fent a l’eix Besòs d’acompanyament, 
transformació d’empreses i foment de la intercooperació. 

 
La Sra. Ballarín comenta que en el prec anterior el govern ha respost que 

l’Oficina d’Atenció a l’Empresa, de Barcelona Activa, s’obrirà a les entitats de 
l’economia social i solidària, i pregunta si Barcelona Activa tindrà un paper molt 
més actiu en aquest sentit. 

 
El Sr. Via respon que sí. 
 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
24. Té previst el govern municipal extingir el dret de superfície atorgat al solar 

municipal del carrer Viriat, 37-39 per tal de revertir el seu ús i poder-lo destinar a 
equipament de barri? 

 
El Sr. Mulleras exposa que en aquest solar, que té qualificació d’equipament, hi 

ha un dret de superfície, aprovat per la Comissió d’Economia del 22 d’octubre de 
2014 i del 22 de gener de 2015 amb els vots favorables del PSC i Convergència i 
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Unió i amb els vots contraris del Partit Popular i d’Iniciativa per Catalunya, sòcia 
fundadora de Barcelona en Comú. Assenyala que aquest dret de superfície 
consisteix en una concessió a setanta-cinc anys per fer-hi una residència 
d’estudiants, i considera que és una venda encoberta de sòl públic, a més que el 
projecte ha quedat afectat per la moratòria de llicències per a allotjaments 
turístics. Pregunta, doncs, si el govern pensa revertir aquesta concessió i dedicar el 
solar a equipaments per al barri o si pensa mantenir la situació actual d’aquest 
dret de superfície. 

 
El Sr. Colom assenyala que, malgrat la seva posició contrària, la decisió es va 

aprovar democràticament i es van generar uns drets. Aleshores, entén que cal 
considerar els costos que tindria revertir aquesta situació. D’altra banda, indica 
que el govern, quan es resolgui la moratòria, obrarà en conseqüència, però sempre 
tenint en compte els costos que suposaria la rescissió de la concessió. 

 
El Sr. Mulleras constata que el govern no revertirà la situació i considera, per 

tant, que Iniciativa per Catalunya es va oposar al projecte amb certa alegria 
perquè deia una cosa quan era a l’oposició i en fa una altra quan és al govern. Així, 
doncs, demana que el govern sigui coherent amb el que demanava quan era a 
l’oposició i que busquin la manera de dedicar aquest solar a equipaments per al 
barri, com per exemple a habitatge social, que opina que és molt necessari per a 
Sants. 

 
El Sr. Colom pensa que, independentment de la seva resposta, el Sr. Mulleras ja 

en treu les conclusions d’antuvi, i reitera que una decisió presa per la comissió 
condiciona l’acció futura del govern i, per tant, valoraran què s’hi pot fer un cop 
resolta la moratòria tenint en compte els costos que suposaria revertir aquesta 
situació.  

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal CUP: 
 
25. Quin és el nombre d'ocupació desglossat empresa per empresa que realitzen 

a dia d'avui serveis externalitzats per a l'Ajuntament de Barcelona i pels seus 
diferents organismes, empreses municipals, consorcis o fundacions participats per 
l'administració local? 

 
El Sr. Garganté comenta que, des que el seu grup va entrar al consistori, han 

constatat que als diferents organismes hi ha molts serveis externalitzats, tal com 
ha comentat al començament de la sessió respecte de la confecció de les actes, i 
considera que les externalitzacions impliquen precarització, com es demostra en el 
cas de BTV. Pregunta, doncs, el nombre exacte d’empreses i treballadors i 
treballadores afectats per les externalitzacions que fa l’ajuntament en els diferents 
organismes, instituts municipals, empreses municipals, consorcis o fundacions on 
participa l'Administració local. 

 
El Sr. Colom coincideix que hi ha un grau d’externalització important i comenta 

el cas de Barcelona Activa, on pot passar que en una recepció on treballen sis 
persones una d’elles està externalitzada. Ho atribueix en part a l’aplicació de la Llei 
d’estabilitat pressupostària, que impedeix contractar més personal, i en part a una 
voluntat política d’externalitzar determinats serveis. En aquest sentit, informa que 
el govern, abans de prendre cap decisió al respecte, està fent l’anàlisi del volum 
d’externalitzacions. 

 
El Sr. Linares informa que fa gairebé tres mesos que el govern treballa en una 

cartografia de totes les externalitzacions de l’ajuntament, tant pel que fa als 
edificis municipals com a les empreses dels organismes vinculats, amb identificació 
del sector, districte o entitat municipal on es produeix l’externalització, objecte, 
contracte, dates d’inici i d’acabament, nom de les empreses, NIF, import del 
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contracte i nombre de treballadors que mantenen un vincle estable amb l’empresa. 
També estan esbrinant quins convenis s’apliquen en aquestes empreses. 
Finalment, espera poder tenir completada aquesta feina en unes setmanes i posar 
la informació a disposició dels grups municipals. 

 
El Sr. Garganté agrairia poder tenir aquesta informació tan aViat com sigui 

possible i li sorprèn que no s’hagués recollit abans, però suposa que aquesta 
qüestió deu formar part del model que havien construït els governs anteriors. 

 
Es dóna per tractada. 
 
26. Quina és l'aportació de quantia econòmica global i desglossada anualment 

de l'Ajuntament de Barcelona des de la formació de la Fundació Barcelona Mobile 
World Capital Foundation? 

 
El Sr. Garganté formula la pregunta. 
 
El Sr. Colom informa que l’aportació des de 2012 és de 5 milions d’euros anuals. 
 
El Sr. Garganté pregunta sota quin concepte es fa aquesta aportació. 
 
El Sr. Colom diu que l’aportació és per donar suport a la candidatura de 

Barcelona per ser la seu del Mobile World Congress i afegeix que també hi fan 
aportacions la Generalitat i l'Administració de l’Estat. 

 
El Sr. Garganté pregunta si aquesta aportació es manté després d’haver-se 

aconseguit la seu. 
 
El Sr. Colom puntualitza que quan es firmen els contractes es fixa la quantitat 

que es paga perquè el congrés es realitzi a Barcelona. Tanmateix, comenta que el 
govern intenta explorar vies perquè la fundació reinverteixi part d’aquests diners 
en el desenvolupament d’activitats a la ciutat, tal com ja es va explicar quan es va 
presentar la candidatura. 

 
Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
27. Es requereix al govern municipal que informi sobre les gestions realitzades i 

l'estat d'execució de la proposició següent, aprovada en la sessió de 21 de 
setembre de 2015: (M1519/950) La Comissió d'Economia i Hisenda acorda: Instar 
al Govern municipal a constituir immediatament la Comissió no permanent d'estudi 
del deute de la Generalitat de Catalunya amb l'Ajuntament de Barcelona. 

 
Tractada conjuntament amb el punt 13 de l’ordre del dia. Es dóna per tractada. 
 

VI) Mocions 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 

23.27 h. 
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Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció 

 
 

Acta de la sessió de 18 de novembre de 2015, aprovada el 16 de desembre 
de 2015 

 
A la sala President Lluís Companys de la casa de la ciutat, el 18 de novembre de 

2015, s’hi reuneix la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 
Seguretat i Prevenció, sota la presidència de l’Ima. Sra. Francina Vila i Valls. Hi 
assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: Gerardo Pisarello Prados, Jaume Asens 
Llodrà, Gala Pin Ferrando, Eloi Badia Casas, Joaquim Forn i Chiariello, Sònia 
Recasens i Alsina, Jordi Martí i Galbis, Francisco Sierra López, Sonia Sierra Infante, 
Trini Capdevila i Burniol, Jordi Coronas i Martorell, Carmen Andrés Añón, Àngeles 
Esteller Ruedas, Josep Garganté i Closa, assistits per l’assessora jurídica, Sra. 
Anna Martori Salichs, que actua per delegació del secretari general, i certifica. 

 
També hi són presents l’Ima. Sra. Mercè Homs i Molist, l’Im. Sr. Jaume Collboni 

Cuadrado, i les Sres. i Srs.: Marta Carranza Gil Dolz Castellar, comissionada 
d’Esports, Águeda Bañon Pérez, directora de Comunicació, Amadeu Recasens 
Brunet, comissionat de Seguretat, Conrad Casas Segelà, representant de l’Agència 
de Salut Pública de Barcelona, i Antoni Coll Tort, conseller tècnic del districte de 
l’Eixample. 

 
S’obre la sessió a les 10:05 h. 
 
El Sr. Sierra planteja una qüestió d’ordre, i explica que la proposició/declaració 

de grup que va presentar Ciutadans per a aquesta Comissió no es correspon amb 
la que apareix a l’ordre del dia. Comenta que el seu Grup va fer una correcció a 
Secretaria però, per indicació de la presidenta, en ares a la seguretat jurídica va 
considerar que no es podia canViar. Li sorprèn que el Grup d’Esquerra Republicana 
hagi presentat una altra proposta, i reitera que la presentada pel seu Grup és molt 
més àmplia que la que es recull a l’ordre del dia. Per això, vol fer constar la seva 
protesta. 

 
La presidenta informa que des de Secretaria s’elabora l’ordre del dia de les 

comissions i es recull només la part resolutiva de cada una de les iniciatives, però 
que en el cas de la proposta de Ciutadans, com que es feia referència als atesos, 
semblava que no quedava prou ben recollida la intenció i el fons de la proposició. 
Per això, es va intentar incorporar algun element dels atesos per facilitar que la 
iniciativa fos comprensible, tot i que sembla que el text redactat no va ser del grat 
del Sr. Sierra. Comenta que es va proposar, doncs, copiar la literalitat de la part 
resolutiva, tal com es fa amb la resta d’iniciatives. Aprofita per recordar a la resta 
de grups que en l’ordre del dia consta exactament el text de la part resolutiva, i no 
el contingut dels atesos i, per tant, si volen que també hi constin, ho han de tornar 
a repetir en la part resolutiva. 

 
El Sr. Sierra indica que es podria haver fet el mateix que amb la proposició 

d’Esquerra Republicana de Catalunya. 
 
La presidenta respon dient que no és el mateix cas, perquè en el de Ciutadans 

és el mateix Grup que presentava el text, i a qui no li agradava com quedava 
recollit a l’ordre del dia, el que el volia canViar, però que en el cas d’Esquerra 
Republicana de Catalunya es va presentar una proposta que s’ha transaccionat 
amb un altre Grup. 

El Sr. Sierra no entén per què no es recull la literalitat de la proposta, atès que 
en l’ordre del dia només es destaca el fenomen del top manta, i, en canvi, no es 
parla dels robatoris amb força major, els encastaments, els trilers, etc. 
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La presidenta assenyala que Secretaria va fer un exercici de síntesi, i que això 
comporta deixar fora alguns elements. Insisteix que, si els grups volen que constin 
exactament els atesos en l’ordre del dia, posin en la part resolutiva tota la 
informació, ja que, si no, únicament es copiarà la literalitat de la part resolutiva. 

 
El Sr. Sierra es queixa que no és la literalitat de la part resolutiva en aquest cas, 

perquè el top manta no apareix en aquesta part. 
 
La presidenta aclareix que, com que la part resolutiva de la proposició de 

Ciutadans es diu «problemes de seguretat ciutadana descrits anteriorment», 
referint-se a l’exposició de motius, la qual no apareix en l’ordre del dia, Secretaria 
va considerar que quedava poc explícit i va fer una síntesi. Diu que és sobretot una 
qüestió de forma, i en tot cas recalca que no es tracta d’un text transaccionat.  

A continuació, informa que el govern ha demanat que el punt 13, que és una 
proposició amb contingut de declaració institucional, es tracti abans de les 
proposicions i declaracions de grup. 

Afegeix que s’ha retirat el punt 2. 
 
La Sra. Esteller es queixa que aquests canvis no s’han consultat als grups. 
 
La presidenta recorda als grups que des de Presidència i Secretaria s’intenta 

facilitar el debat a la comissió i, per això, es fan aquestes propostes. 
Afegeix que, a més, proposa que es tractin conjuntament els punts 18 i 22, i 

també els punts 19 i 24. 
 
La Sra. Esteller vol saber per què s’avança el punt 13. 
 
La presidenta explica que, per qüestions d’agenda, el govern ha demanat 

avançar aquest punt. 
 
La Sra. Esteller demana si el govern pot explicar-ne el motiu. 
 
La presidenta respon que és per qüestions d’agenda del Sr. Asens. 
 
La Sra. Esteller es queixa que el Sr. Asens sempre té una agenda paral·lela a les 

comissions, i que el dia anterior també es va absentar d’una comissió i va preferir 
fer una roda de premsa, tot i tenir punts de la seva matèria en la comissió. 
Demana, per tant, al govern que quan tingui comissions s’hi centri i que no tingui 
acció fora per respecte als que formen part de les comissions. 

 
El Sr. Asens explica que el dia anterior ja va informar que no era membre de la 

comissió i que substituïa la regidora Laia Ortiz, que tenia un problema greu. 
Demana, doncs, a la Sra. Esteller que es faci càrrec de la situació de les persones 
que tenen problemes com els de la Sra. Ortiz. 

 
La Sra. Esteller reivindica que, quan la Sra. Ortiz va sol·licitar si es podia passar 

la part d’impuls i control, no hi va posar cap problema i va oferir tota la seva 
col·laboració. Demana que el Sr. Asens no barregi temes, perquè hi haVia un tema 
de cultura, del qual el Sr. Asens és tinent d’alcalde, i no hi va respondre. 

Considera que la part d’impuls i control l’ha de respondre el govern. Afegeix que 
l’obligació del Sr. Asens és estar a la comissió, i no discrepa que s’avanci el punt 
de l’ordre del dia. 

 
I) Aprovació de l’acta de la sessió anterior 

 
S’aprova. 
 
El Sr. Sierra pregunta si hi ha alguna explicació de la retirada del punt 2 de 

l’ordre del dia, i si es presentaran aquestes personacions al jutjat. 
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El Sr. Asens explica que s’ha retirat perquè no estava ben complementada i que 
la portarà a la propera comissió. Afegeix que llavors s’informarà dels detalls de 
l’acord perquè es pugui debatre a bastament. 

 
II) Part Informativa 

 
Despatx d’ofici 
 
En compliment del Decret d’Alcaldia, de 13 de juny de 2015, Es comuniquen les 

resolucions següents: 
 
1. Decret d’Alcaldia, de 16 d’octubre de 2015, de desconcentració de la facultat 

diriment en les Comissions del Consell Municipal. 
 
2. Del gerent municipal, de 19 d’octubre de 2015, que aprova el Plec de 

clàusules i inicia l’expedient per a la manutenció dels contingents equí i caní de la 
GUB, per als exercicis 2016-2017, i per un import de 291.720,00 euros. 

 
3. Del gerent municipal, de 27 d’octubre de 2015, que aprova els Plecs de 

clàusules i inicia l’expedient per a la contractació de la gestió i subministrament de 
xecs restaurant per als conductors del Parc Mòbil, per als exercicis 2015-2017, i 
per un import de 59.978,80 euros. 

 
4. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a PMC Grup 

1985, SA el contracte relatiu al subministrament de consumibles d’informàtica per 
a l’Ajuntament de Barcelona i les entitats que formen el Grup Municipal (exp. 
0141/15 - Gerència de Recursos), per als exercicis 2015-2016, i per un import de 
51.042,17 euros. 

 
5. Del gerent municipal, de 19 d’octubre de 2015, que adjudica a PMC Grup 

1985, SA el contracte relatiu al subministrament de consumibles d’informàtica per 
a l’Ajuntament de Barcelona i les entitats que formen el Grup Municipal (exp. 
0141/15 - Gerència Recursos Humans i Organització), per als exercicis 2015-2016, 
i per un import de 4.220,02 euros. 

 
6. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a PMC Grup 

1985, SA el contracte relatiu al subministrament de consumibles d’informàtica per 
a l’Ajuntament de Barcelona i les entitats que formen el Grup Municipal (exp. 
0141/15 - Gerència Municipal), per als exercicis 2015-2016, i per un import de 
3.851,61 euros. 

 
7. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a PMC Grup 

1985, SA el contracte relatiu al subministrament de consumibles d’informàtica per 
a l’Ajuntament de Barcelona i les entitats que formen el Grup Municipal (exp. 
0141/15 - Gerència de Drets Socials), per als exercicis 2015-2016, i per un import 
de 13.966,26 euros. 

 
8. Del gerent municipal, de 19 d’octubre de 2015, que adjudica a Canon España, 

SA el contracte per al subministrament de paper per a impressió i escriptura 
derivat de l’acord marc de la Generalitat (exp. 2011/1 - Gerència de Recursos), per 
als exercicis 2015-2016, i per un import de 4.787,37 euros. 

 
9. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a Lyreco España, 

SA el contracte per al subministrament de paper per a impressió i escriptura 
derivat de l’acord marc de la Generalitat (exp. 2011/1 - Lot 1 - Gerència de Drets 
Socials), per als exercicis 2015-2016, i per un import de 7.917,50 euros. 

 
10. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a Canon 

España, SA el contracte per al subministrament de paper per a impressió i 
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escriptura derivat de l’acord marc de la Generalitat (exp. 2011/1 - Lot 2 - Gerència 
de Drets Socials), per als exercicis 2015-2016, i per un import de 4.340,63 euros. 

 
11. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que adjudica a PMC Grup 

1985, SA el contracte per al subministrament de material d’oficina estàndar derivat 
de l’acord marc de la Generalitat (exp. 2014/10 - Gerència de Drets Socials), per 
als exercicis 2015-2016, i per un import de 8.532,56 euros. 

 
12. Del gerent municipal, de 29 d’octubre de 2015, que adjudica a TBK Gestión 

de Edificios, SL el contracte que té per objecte l’assistència tècnica i el suport per a 
la gestió dels subministraments i l’estalvi energètic/econòmic dels edificis 
municipals, per als exercicis 2015-2017, i per un import de 119.989,00 euros. 

 
13. Del gerent municipal, de 29 d’octubre de 2015, que adjudica a KPMG 

Asesores, SL el contracte que té per objecte el suport a l’Ajuntament de Barcelona 
per a la implantació de la Llei de Transparència i Dret d’accés a la informació, per 
als exercicis 2015-2016, i per un import de 152.218,00 euros. 

 
14. Del gerent de recursos humans i organització, de 13 d’octubre de 2015, que 

declara desert el concurs 35/2015-C convocat per a cobrir un lloc de treball de 
tècnic/a 2 (família Serveis Jurídics), adscrit al Departament de Serveis Jurídics - 
Secretaria de la Gerència del Districte d’Horta-Guinardó. 

 
15. Del gerent de recursos humans i organització, de 16 d’octubre de 2015, que 

modifica les bases de la convocatòria 39/2015-C per a la provisió per concurs de 
mèrits de dos llocs de treball de tècnic/a 2 (família Serveis d’Arts). 

 
16. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de 
suport 3 (família General), adscrit al Departament de Serveis Jurídics de la Direcció 
de Serveis Jurídics i Secretaria de la Gerència del Districte de Sant Andreu. 

 
17. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de cap 
de secció 2 (família General), adscrit al Servei d’Atenció Presencial del 
Departament de Serveis Presencials de la Direcció de Serveis d’Informació i 
Atenció Ciutadana (Gerència de Drets de Ciutadania, Participació i Ciutadania). 

 
18. Del gerent de recursos humans i organització, de 15 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de 
suport 3 (família General), adscrit al Departament de Recursos Interns de la 
Direcció de Serveis Generals de la Gerència del Districte de les Corts. 

 
19. Del gerent de recursos humans i organització, de 15 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases d’un concurs per a la provisió d’un lloc de treball de 
suport 4 (família General), adscrit a la Direcció de Serveis Jurídics i Promoció de 
Recursos Humans de la Gerència de Recursos Humans i Organització (Gerència de 
Recursos). 

 
20. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 2 (família General), adscrit a la Direcció de Serveis d’Acció Comunitària 
(Gerència de Drets de Ciutadania, Participació i Transparència). 

 
21. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 2 (família General), adscrit a la Direcció de Serveis de Democràcia 
Activa i Descentralització (Gerència de Drets de Ciutadania, Participació i 
Transparència). 
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22. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 
convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 2 (família General), adscrit a la Direcció de Serveis d’Informació i 
Atenció Ciutadana (Gerència de Drets de Ciutadania, Participació i Transparència). 

 
23. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 1 (família General), adscrit a la Direcció dels Serveis Jurídics (Gerència 
de Recursos). 

 
24. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 2 (família General), adscrit a la Direcció de Control de Gestió de la 
Direcció per a la transparència i les bones pràctiques (Gerència de Recursos). 

 
25. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 2 (família General), adscrit a la Direcció d’Anàlisi de la Direcció per a la 
transparència i les bones pràctiques (Gerència de Recursos). 

 
26. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 2 (família General), adscrit a la Direcció de Serveis Jurídics - Secretaria 
Delegada del Districte de Ciutat Vella. 

 
27. Del gerent de recursos humans i organització, de 8 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de suport 3 (família General), adscrit a la Gerència de Recursos Humans i 
Organització (Gerència de Recursos). 

 
28. Del gerent de recursos humans i organització, de 15 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de suport 3 (família General), adscrit al Departament d’Administració de la Direcció 
de l’Alcaldia. 

 
29. Del gerent de recursos humans i organització, de 15 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de suport 4 (família General), adscrit a Majordomia (Direcció Tècnica de Protocol). 

 
30. Del gerent de recursos humans i organització, de 15 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de cap de departament 1 (família General), adscrit al Departament de 
Desenvolupament de la Direcció de Serveis de Desenvolupament i Atenció al 
Personal (Gerència de Recursos Humans). 

 
31. Del gerent de recursos humans i organització, de 15 d’octubre de 2015, que 

convoca i aprova les bases per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball 
de direcció 2 (família General), adscrit a la Direcció de Serveis d’Inspecció 
(Gerència Adjunta d’Urbanisme). 

 
32. Del gerent municipal, de 28 d’octubre de 2015, de modificació de membres 

de Comissions de Valoració de diferents processos selectius.  
 
33. De l’alcaldessa, de 14 d’octubre de 2015, que encomana al Sr. Jorge 

Sánchez Masip les funcions de director (família General), adscrit a la Direcció 
d’Acció Social (Gerència de Drets Socials), que seran desenvolupades sense 
percebre cap retribució econòmica i exercides simultàniament amb les pròpies del 
lloc de treball de gerent de l’Institut Municipal de Serveis Socials. 
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34. De l’alcaldessa, de 14 d’octubre de 2015, que encomana al Sr. Felip Roca 
Blasco les funcions de secretari general de la Secretaria General de Metròpolis 
adscrit a la Gerència de Presidència i Economia, que seran desenvolupades sense 
percebre cap retribució econòmica i exercides simultàniament amb les pròpies del 
lloc de treball de director 2 de la Direcció de Serveis de Solidaritat i Cooperació 
Internacional. 

 
35. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual el 

Sr. Pere Casajoana Singla en el lloc de treball de tècnic 2 (família Serveis Suport 
Polític), amb complement de destinació nivell 24 i règim de plena dedicació, adscrit 
al Grup Polític Municipal de Convergència i Unió. 

 
36. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual la 

Sra. Esther Padró Maristany en el lloc de treball de tècnica 2 (família Serveis 
Suport Polític), amb complement de destinació nivell 24 i règim de plena dedicació, 
adscrita al Grup Polític Municipal de Convergència i Unió. 

 
37. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual el 

Sr. Xavier Adell Mezquita en el lloc de treball de tècnic 2 (família Serveis Suport 
Polític), amb complement de destinació nivell 24, adscrit al Grup Polític Municipal 
de Ciutadans. 

 
38. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual el 

Sr. Alcides Javier Pereira Falcón en el lloc de treball de tècnic 2 (família Serveis 
Suport Polític), amb complement de destinació nivell 24, adscrit al Grup Polític 
Municipal de Ciutadans. 

 
39. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual la 

Sra. Gemma Solà Puig en el lloc de treball de suport 2 (família Serveis Suport 
Polític), amb complement de destinació nivell 20 i règim de plena dedicació, 
adscrita al Grup Polític Municipal de Ciutadans. 

 
40. De l’alcaldessa, de 3 de novembre de 2015, que nomena personal eventual 

la Sra. Maria Inmaculada Delgado Álvarez en el lloc de treball de tècnica 1 (família 
Serveis Suport Polític), amb complement de destinació nivell 26 i règim de plena 
dedicació, adscrita al Grup Polític Municipal del Partit Popular. 

 
41. De l’alcaldessa, de 14 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual la 

Sra. Nuria Martín Satorres en el lloc de treball de tècnica 2 (família Serveis Suport 
Polític), amb complement de destinació nivell 24 i règim de plena dedicació, 
adscrita al Grup Polític Municipal de la CUP. 

 
42. De l’alcaldessa, de 14 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual el 

Sr. Jordi Magriñà Cabayol en el lloc de treball de tècnic 2 (família Serveis Suport 
Polític), amb complement de destinació nivell 24 i règim de plena dedicació, adscrit 
al Grup Polític Municipal de la CUP. 

 
43. De l’alcaldessa, de 14 d’octubre de 2015, que nomena personal eventual el 

Sr. Ferran Terol Salsas en el lloc de treball de tècnic 2 (família Serveis Suport 
Polític), amb complement de destinació nivell 24 i règim de plena dedicació, 
adscrita al Grup Polític Municipal de la CUP. 

 
44. De l’alcaldessa, de 14 d’octubre de 2015, que cessa, com a personal 

eventual, el Sr. Miquel Guiot Rocamora en el càrrec de director 1 de la Direcció 
adjunta a la Gerència de Coordinació de Recursos. 

 
45. De l’alcaldessa, de 14 d’octubre de 2015, que cessa com a personal directiu, 

per renúncia, el Sr. Oriol Bonet Boixadera adscrit a la Direcció de Llicències i Espai 
Públic (Districte de Gràcia). 
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46. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que cessa, com a personal 
directiu, la Sra. M. Elena Talens Gracia adscrita a la Direcció d’Empreses, Entitats 
Municipals i Recursos (Gerència de Presidència i Economia). 

 
47. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que cessa, com a personal 

directiu, el Sr. Enrique Mazorra Folguera adscrit a la Direcció Executiva de 
Comunicació (Gerència de Recursos). 

 
48. De l’alcaldessa, de 21 d’octubre de 2015, que cessa, com a personal 

directiu, la Sra. Rosa Roma Monfa adscrita a la Direcció del Pla Global de 
Comunicació (Gerència de Recursos). 

 
49. De l’alcaldessa, de 3 de novembre de 2015, que cessa, com a personal 

eventual, el Sr. Oscar Ramírez Lara en el lloc de treball codi 80.10.PO.10 (familia 
Serveis de Suport Polític), adscrit al Grup Polític Municipal Partit Popular. 

 
Acords de la Comissió de Govern de 21 d’octubre de 2015: 

 
50. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Ramon Gallego Castella (mat. 

22726) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera, amb la 
categoria professional d’administratiu, amb destinació al Departament d’Obres i 
Manteniment Districte Nou Barris del Districte de Nou Barris, on ocupa el lloc de 
treball de Suport 3 - (90.30.GE.10), i una activitat privada per compte propi de 
Tècnic Superior en Projectes d’Edificació. Per tal d’evitar possibles coincidències 
entre l’activitat pública i la privada, s’exclou de l’exercici de l’activitat privada de 
Tècnic Superior en Projectes d’Edificació qualsevol manifestació del mateix en el 
terme municipal de Barcelona. La dedicació professional privada no podrà superar 
la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de 
desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització 
resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i 
altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 
d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, 
de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de 
la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència 
per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives 
al mateix. Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
51. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Jacinto Castillo Torre de Mer 

(mat. 35776), entre la seva activitat municipal com a laboral fix, amb la categoria 
professional d’administratiu, amb destinació al Departament d’Enllumenat de la 
Gerència de d’Ecologia Urbana, on ocupa el lloc de treball de Suport 3 
(90.30.GE.10) i el desenvolupament del càrrec de regidor a l’Ajuntament de 
Folgueroles, amb dedicació parcial i fora de la seva jornada de treball, d’acord amb 
el que preveu l’article 5 de la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats 
del personal de les administracions públiques en relació a l’article 75.2 de la Llei 
7/1985 de 2 d’abril de Bases de Règim Local, l’article 3 de la Llei 21/1987 de 26 de 
novembre d’Incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la 
Generalitat i l’article 323 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals 
aprovat pel Decret 214/1990 de 30 de juliol. La present autorització restarà sense 
efecte si es produeix una variació de les circumstàncies relatives a la mateixa o per 
expiració del mandat o renúncia al càrrec electe. Donar-ne compte a la Comissió 
de Presidència, Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
52. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Leonor Sarquella Aragonés 

(mat. 22252) entre la seva activitat municipal com a funcionària de carrera, amb 
la categoria professional de Tècnica Mitjana en Arquitectura, amb destinació a la 
Direcció de Patrimoni de la Gerència de Presidència i Economia, on ocupa el lloc de 
treball de Gestió Projectes 1 (70.10.GE.10), i l’activitat privada per compte d’altri 
com a col.laboradora docent a la Fundació Funitec La Salle de la Universitat Ramon 
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Llull. La dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada 
laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en 
horari no coincident amb el municipal. La present autorització resta condicionada a 
l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que 
es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal 
de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 
d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i 
d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc 
de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. Donar-
ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, 
Seguretat i Prevenció. 

 
53. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Marcel·lí Bosch Muntal (mat. 

25953) entre la seva activitat municipal com a funcionari de carrera, amb la 
categoria de bomber SPEIS, amb destinació al Servei de Prevenció i Extinció 
d’Incendis de la Gerència de Seguretat i Prevenció on desenvolupa el lloc de treball 
de bomber, i el desenvolupament del càrrec de regidor a l’Ajuntament de 
Matadepera, amb dedicació parcial i fora de la seva jornada de treball, d’acord amb 
el que preveu l’article 5 de la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats 
del personal de les administracions públiques en relació amb l’article 75.2 de la Llei 
7/1985 de 2 d’abril de Bases de Règim Local, l’article 3 de la Llei 21/1987 de 26 de 
novembre d’Incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la 
Generalitat i l’article 323 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals 
aprovat pel Decret 214/1990 de 30 de juliol. La present autorització restarà sense 
efecte si es produeix una variació de les circumstàncies relatives a la mateixa o per 
expiració del mandat o renúncia al càrrec electe. Donar-ne compte a la Comissió 
de Presidència, Drets de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
Acords de la Comissió de Govern de 28 d’octubre de 2015: 

 
54. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Pol Alonso Pujol (mat. 74421) 

entre la seva activitat municipal com a funcionari interí, amb la categoria 
professional de tècnic mitjà d’arquitectura, amb destinació a l’Àrea de Manteniment 
i Rehabilitació de la Direcció de Serveis Tècnics del Patronat Municipal de 
l’Habitatge de Barcelona, on ocupa el lloc de treball de Tècnic 4 (codi 
80.40.OP.20), i l’activitat privada d’arquitecte tècnic. Per tal d’evitar possibles 
coincidències entre l’activitat pública i la privada, s’exclou de l’exercici de l’activitat 
privada d’arquitecte tècnic, qualsevol manifestació del mateix en el terme 
municipal de Barcelona. La dedicació professional privada no podrà superar la 
meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de 
desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La present autorització 
resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i 
altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre 
d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, 
de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de 
la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència 
per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives 
al mateix. Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
55. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Oriol Pedreny Fargas (mat. 

74436) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí, amb la categoria 
professional de tècnic mitjà d’arquitectura, amb destinació a l’Àrea de Manteniment 
i Rehabilitació de la Direcció de Serveis Tècnics del Patronat Municipal de 
l’Habitatge de Barcelona, on ocupa el lloc de treball de Tècnic 4 (codi 
80.40.OP.20), i l’activitat privada d’arquitecte tècnic per compte propi. Per tal 
d’evitar possibles coincidències entre l’activitat pública i la privada, s’exclou de 
l’exercici de l’activitat privada d’arquitecte tècnic, qualsevol manifestació del 
mateix en el terme municipal de Barcelona. La dedicació professional privada no 
podrà superar la meitat de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració 
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Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no coincident amb el municipal. La 
present autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, 
a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 53/1984 de 26 de 
desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques, la Llei 
21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al Servei de 
l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització 
perdrà vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les 
circumstàncies relatives al mateix. Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, 
Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
Acords de la Comissió de Govern de 4 de novembre de 2015: 

 
56. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Anna Serrano Lorente 

(mat. 73839) entre la seva activitat municipal com a funcionària interina, amb la 
categoria professional d’Auxiliar administrativa, amb destinació a la regidoria del 
Districte de Ciutat Vella, on ocupa el lloc de treball de Suport 5, i l’activitat privada 
per compte d’altri d’Ajudant de monitor al Club Escola Rítmica Prat SCP. La 
dedicació professional privada no podrà superar la meitat de la jornada laboral 
setmanal vigent a l’Administració Pública i haurà de desenvolupar-se en horari no 
coincident amb el municipal. La present autorització resta condicionada a l’estricte 
compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es 
contenen en la Llei 53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de 
les Administracions Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 
d’incompatibilitats del Personal al Servei de l’Administració de la Generalitat i 
d’altra normativa aplicable. Aquesta autorització perdrà vigència per canvi de lloc 
de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. Donar-
ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, 
Seguretat i Prevenció 

 
57. Iniciar l’expedient per a la contractació de la prestació del servei de suport 

d’atenció telefònica integral per a trucades d’emergència al 092 i 080, les seves 
centraletes administratives, i gestió de segon nivell al Centre de gestió 
d’emergències i al telèfon d’atenció per molèsties d´habitatges d’ús turístic, 
d’acord amb les previsions del plec de prescripcions tècniques, i el foment de 
l’ocupació de persones amb dificultats particulars d’inserció laboral, amb núm. de 
contracte 15004273, mitjançant tramitació ordinària, amb la utilització del 
procediment obert, i amb un pressupost total de licitació de 3.168.863,90 euros, 
IVA inclòs; aprovar les actuacions preparatòries efectuades, el plec de clàusules 
administratives particulars i el plec de prescripcions tècniques reguladors del 
contracte; convocar la licitació per a la seva adjudicació; autoritzar l’esmentada 
quantitat amb càrrec a les partides 13612 i 13211 dels pressupostos de 2016, 
2017 i 2018, amb el desglossament següent: pressupost net 2.618.895,78 euros; 
tipus impositiu del 21% d’IVA, i import de l’IVA de 549.968,12 euros; condicionada 
a l’existència de crèdit adequat i suficient en els pressupostos corresponents atès 
que l’execució d’aquest contracte s’iniciarà l’exercici següent a la seva autorització. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de ciutadania, Participació, 
Seguretat i Prevenció. 

 
58. Adjudicar el contracte núm. 15003525 de subministrament, que té per 

objecte l’adquisició d’armilles interiors antibales per a la Guàrdia Urbana de 
Barcelona durant els anys 2015 i 2016, per un import màxim de 758.186,00 euros, 
IVA inclòs, i en funció dels preus unitaris oferts, de conformitat amb la proposta de 
valoració i classificació continguda en l’expedient, a Fábrica Española de 
Confecciones SA amb NIF A28030062, d’acord amb la seva proposició, en ser 
considerada l’oferta més avantatjosa, i amb submissió a la condició suspensiva 
d’existència de crèdit adequat i suficient en els pressupostos corresponents. 
Disposar a favor de l’adjudicatari l’esmentada quantitat amb càrrec a la partida 
0401-62577-13212 dels pressupostos de 2015 i 2016 amb el desglossament 
següent: import adjudicació 626.600,00 euros; tipus impositiu del 21% d’IVA, i 
import de l’IVA de 131.586,00 euros. Excloure Suministro Especiales Miltec, SL, 
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amb NIF B31930852, de la licitació atesa la seva declaració de desistiment. 
Excloure l’UTE Mars Armors SL i Usis Guirao SL, de la licitació, atesa la seva 
renúncia a continuar en el procediment. Desestimar les al·legacions presentades 
per la UTE formada per Mars Armor, SL i Usis Guirao, SL, mitjançant escrits de 19 i 
21 d’octubre de 2015, d’acord amb les consideracions jurídiques que consten a 
l’acta II de la Mesa de contractació, i a l’informe de 28 d’octubre 2015, 
respectivament. Formalitzar el contracte en el termini màxim de 5 dies naturals a 
comptar del següent al de la recepció per part de l’adjudicatari del requeriment per 
a la formalització, sempre i quan hagin transcorregut 15 dies hàbils des de la 
tramesa de la notificació de l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs especial de 
contractació que impliqui la suspensió de la formalització o s’hagués acordat 
l’aixecament de la suspensió. Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets 
de ciutadania, Participació, Seguretat i Prevenció. 

 
Acord de la Comissió de Govern d’11 de novembre de 2015: 

 
59. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. Aser Rubén Calderón Broncano 

(mat. 74188) entre la seva activitat municipal com a funcionari interí, amb la 
categoria professional de Tècnic Superior en Arquitectura, amb destinació a la 
Direcció de Serveis de Llicències i Espai Públic del Districte de Sant Andreu, on 
ocupa el lloc de treball de Tecnic 3 (80.30.OP.20), i una activitat privada per 
compte propi d’arquitecte, excloent del seu exercici qualsevol manifestació del 
mateix en el terme municipal de Barcelona, per tal d’evitar possibles coincidències 
entre l’activitat pública i la privada. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada pel Sr. 
Aser Rubén Calderón Broncano (mat. 74188) entre la seva activitat municipal i 
activitat privada com a Dissenyador gràfic, en tant que aquesta activitat 
secundària no figura compresa en les causes d’incompatibilitat previstes pels 
articles 11 i 12 de la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del 
personal al servei de les administracions públiques i no resulta afectat l’interès 
públic. Aquestes autoritzacions resten condicionades a l’estricte compliment dels 
deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 
53/1984 de 26 de desembre d’incompatibilitats del personal de les Administracions 
Públiques, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del Personal al 
Servei de l’Administració de la Generalitat i d’altra normativa aplicable. La 
dedicació professional a les dues activitats sol·licitades no podrà superar la meitat 
de la jornada laboral setmanal vigent a l’Administració Pública i en horari no 
coincident amb el municipal. Ambdues autoritzacions perdran vigència per canvi de 
lloc de treball municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. 
Donar-ne compte a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, 
Seguretat i Prevenció. 

 
b) Mesures de govern 
 
A la Comissió:  
 
1. Procés participatiu per a l’elaboració del Programa d’Actuació Municipal (PAM) 

i dels Programes d’Actuació dels Districtes (PAD) 2015-2019. 
 
La Sra. Pin dóna per descomptat que els grups han rebut i llegit la mesura de 

govern, i per això passa a explicar la filosofia d’aquesta mesura. Comenta que 
aquesta respon no només a una adequació al marc normatiu que regula 
l’Ajuntament, sinó a la convicció que la participació ciutadana és una garantia de la 
millora democràtica de trobar un consens més important i una implantació millor 
de les polítiques públiques que ha de dur a terme el govern. 

Diu que per això es presenta aquesta mesura de govern en relació amb el 
procés participatiu per elaborar el PAD i el PAM, que molts dels regidors ja 
coneixen perquè s’ha presentat en diferents reunions i a la permanent del Consell 
de Ciutat. 

Explica que aquesta mesura té diferents objectius, com ara passar d’una 
participació més aViat individual del mandat anterior a una participació col·lectiva, 
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oberta i en xarxa, a donar més protagonisme als barris en la confecció de la ciutat, 
és a dir, que aquests puguin opinar i aportar no tan sols en les mesures que tenen 
a veure amb el PAD, sinó en les línies d’actuació relatives a la ciutat. 

Indica que es farà un esforç significatiu per buscar els col·lectius que 
habitualment no participen, ja que, tot i que hi ha un consens generalitzat que hi 
hagi entitats i col·lectius que habitualment ja participen, considera que cal anar a 
buscar altres col·lectius habitualment invisibilitzats perquè també puguin fer 
aportacions en qualsevol procés de participació ciutadana. 

Comenta que aquesta mesura s’ha fet amb un criteri de transparència i 
traçabilitat molt clar, i explica que, per tant, les aportacions es podran resseguir i 
saber per què han estat acceptades o no a través d’un portal web, no només com 
una forma de transparència i seguiment del procés, sinó també com una forma 
d’agregació i participació col·lectiva. 

Assenyala que aquest procés dels PAD i del PAM tindrà tres fases, i que la 
primera consisteix a recollir les aportacions de les entitats i col·lectius que ja tenen 
protestes per als PAD. Explica que la segona fase serà la fase de màxima obertura 
i que serà de gener a març, i afegeix que en la tercera fase es tancarà l’aprovació 
inicial i definitiva dels PAD i el PAM. Comenta que tant en la segona com en la 
tercera hi haurà negociació amb els grups polítics, als quals també convida a 
formar part d’aquest procés participatiu. 

En resum, indica que es tracta d’una mesura de govern que pretén impulsar la 
participació col·lectiva, donar protagonisme als barris, facilitar la participació de 
col·lectius menys actius i visibles habitualment i aconseguir aportacions diverses 
que mostrin els diferents interessos de la ciutat. Afegeix que aquesta mesura 
permetrà l’ús de la tecnologia per a l’aprofundiment democràtic i que la traçabilitat 
serà un dels trets distintius. 

 
El Sr. Martí agraeix la presentació d’aquesta mesura a la regidora Pin en nom 

del govern. Comparteix la filosofia general que sustenta la iniciativa. Assenyala que 
els programes electorals dels partits polítics representats en la comissió indiquen 
que tots tenen la prioritat de fer possible una bona participació, especialment el 
Grup del govern, que n’ha fet bandera durant la campanya electoral. 

Reivindica aquesta prioritat com a pròpia del seu Grup, i comenta que en el 
mandat anterior es va fer un esforç important en el procés participatiu, amb 
participacions tant individuals com col·lectives. Critica que aquest plantejament es 
limiti al procés participatiu dels PAM i els PAD, ja que li agradaria que també hi 
hagués un cert procés participatiu en l’elaboració i la definició del Pla d’inversions 
municipals (PIM). Creu que no té sentit deixar de banda la ciutadania i els grups en 
el procés participatiu de l’elaboració del PIM. 

Recorda que Barcelona en Comú es comprometia en el seu programa electoral a 
promoure la participació veïnal en l’assignació d’una part del pressupost i que 
parlava d’un 5% en l’elaboració d’un pressupost participatiu en l’àmbit dels 
districtes. Diu que de moment això no ho veu enlloc. 

També recorda que el Grup del govern es va comprometre a garantir el debat 
públic sobre inversions de gran impacte social pressupostari o mediambiental, i 
que aquest citava Grenoble com a exemple en el seu programa electoral. Torna a 
dir que no ha vist res d’això enlloc, només uns tímids anuncis de participació veïnal 
en alguns microprojectes molt menys ambiciosos que algun dels de l’alcalde Trias. 

Finalment, es vol centrar en quatre crítiques concretes. En primer lloc, explica 
que la proposta del “Pla de procés participatiu del PAM” diu que el territori tindrà 
un pes especial, però que, en canvi, el mateix document diu que es farà un únic 
procés participatiu de ciutat per al PAM i els 10 plans de districte. Comenta que el 
que la Sra. Pin ha explicat no quadra exactament amb la literalitat del document 
que s’ha fet arribar als grups. Creu que si hi ha un únic procés de ciutat els 
processos dels districtes quedaran disminuïts. 

En segon lloc, pel que fa a la transversalitat, constata que el govern vol donar 
visibilitat a alguns col·lectius, però es queixa que se’n deixen molts que també 
podrien ser-hi. 

En tercer lloc, creu que el que s’ha dit que el govern no acceptarà propostes 
contràries al programa de govern és bastant greu i que pot ser una censura 
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camuflada, impròpia d’un govern democràtic. Considera que cal permetre totes les 
propostes, encara que siguin contràries al govern, i que hi ha d’haver un retorn 
posterior per justificar el vot negatiu. 

Finalment, no veu clar el format de la participació de determinades empreses 
que hagin d’ajudar a la dinamització dels processos participatius, i opina que cal 
diferenciar els processos participatius ad hoc de projectes concrets del que serien 
les dinamitzacions i l’aprofundiment del procés dels òrgans reglats de la ciutat. 

 
El Sr. Sierra demana l’aclariment de dues qüestions. En primer lloc, pel que fa 

als processos de participació i els qui s’encarregaran de localitzar les persones que 
per les seves impossibilitats no poden participar, li agradaria saber si l’empresa 
Col·lectiu Punt 6 i Raons Públiques seran parts actives d’aquest procés de 
participació, i també vol saber les vinculacions d’aquestes empreses amb el regidor 
Montaner i l’exregidor Raimundo Viejo. 

Quant al procés de participació per a l’elaboració dels PAM i el PAD, li sembla 
que és un deixament de funcions, ja que el govern té l’obligació de presentar un 
PAM i uns PAD. 

Respecte a la participació, diu que Ciutadans hi és procliu, i considera que hi ha 
molts mitjans amb les noves tecnologies per fer participar molta gent que per les 
seves incapacitats o per horaris no poden anar als plens ni a les audiències de 
districte, ni tampoc als consells de barri. Comenta que és de tots sabut les afinitats 
polítiques que té la FAVB, i ja no sap si és una plataforma que representa entitats 
veïnals determinades o una plataforma per ascendir a un altre nivell polític. En tot 
cas, indica que està en contra que determinades associacions ostentin la 
representativitat de tot un col·lectiu. 

El sorprèn que el govern vulgui vendre això com una cosa de qualitat 
democràtica, perquè considera que la qualitat democràtica en l’àmbit representatiu 
resideix a l’Ajuntament, en què s’han pres acords amb caràcter vinculant a les 
comissions i als plens per part de la majoria de partits polítics. Opina que la 
participació és una eina que fa participar els ciutadans, però que la sobirania 
resideix al consistori i als districtes. Pensa que si el govern prescindeix d’aquesta 
participació això significarà carregar-se la participació directament. 

 
La Sra. Capdevila agraeix l’informe a la Sra. Pin, i diu que farà un parell de 

consideracions. 
Indica que pel seu Grup l’aprofundiment democràtic, la millora dels canals de 

participació ciutadana, la regulació de la gestió cívica, la declaració d’entitats 
d’interès ciutadà, la iniciativa ciutadana, l’obertura del debat i l’acció d’impuls i 
control de comissions i plenaris per la ciutadania, les entitats, l’elecció directa dels 
consellers de districte i la descentralització dels centres de decisió cap al districte, 
tot plegat forma part d’un model de governança que per Esquerra Republicana de 
Catalunya és bàsic i al qual no pensa renunciar. 

Constata que, malgrat que les bases dels sistemes democràtics representatius 
estan fortament consolidades, les demandes de la ciutadania han posat en relleu la 
necessitat d’implementar noves mesures de participació que millorin la 
comunicació entre administracions i ciutadans. Pensa que es constata la 
conveniència d’introduir noves pràctiques que vagin més enllà de la simple 
informació i que possibilitin la participació directa dels ciutadans en la presa de 
decisions. 

Recorda que, en aquest sentit, durant el mandat anterior es va aprovar el Pla 
director municipal de participació ciutadana, una eina que encara cal treballar i 
vincular a les Normes de participació. Pensa que cal una actuació i revisió profunda 
de tota la normativa de l’Ajuntament, i per això reclama un procés de 
replantejament de les Normes de participació. 

Pel que fa a la mesura en concret, troba a faltar transversalitat en la definició 
dels àmbits d’actuació del PAM. D’altra banda, pregunta què passa amb la 
perspectiva de gènere i les polítiques de joventut. Diu que no ha sabut trobar el 
Consell Ciutadà en la proposta, i per això demana quin paper hi juga i si es tindrà 
en compte en algun moment del procés. 
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Comenta que a la primera fase del procés es parla de debats amb ciutadania 
organitzada, definida per separat de les entitats i col·lectius. Vol saber a què es 
refereix, qui determina què és i quin format té aquesta ciutadania organitzada, què 
la diferencia d’entitats i associacions, si cal un quòrum mínim, una memòria 
d’activitats o un històric d’existència. 

Assenyala que a la segona fase del procés troba a faltar el món acadèmic, i creu 
que cal incloure-hi els grups polítics. Considera que introduir a la tercera fase de 
negociació els partits els col·loca en una situació de censors que no els pertoca, ja 
que els grups polítics són un actor més de la societat i han de poder canalitzar 
demandes i participació. Insisteix que no té cap sentit participatiu prescindir dels 
partits polítics fins a l’última fase del procés participatiu, ja que la ciutat també es 
construeix des de l’oposició. 

Té dubtes sobre la metodologia dels contractes per lots, atès que els documents 
de treball presentats als grups no especifiquen si també s’inclouen en aquesta 
metodologia la coordinació de les propostes, l’elaboració final i l’avaluació dels 
indicadors. Vol saber qui ho farà i com es farà. D’altra banda, indica que troba 
aspectes molt positius com la introducció de la traçabilitat i la transparència. 

Conclou que el seu Grup creu que la proposta PAM, PAD i el procés participatiu 
d’elaboració d’aquests instruments clau genera certs dubtes i es troba emmarcat 
dins la necessitat de replantejament de tota la normativa de participació municipal. 
Considera que no es tracta de continuar apedaçant el marc de la participació, sinó 
d’afrontar una actualització necessària que faci que l’administració no tingui por de 
prendre el control de les decisions i evidenciar que la ciutadania té no només el 
dret de decidir, sinó el deure. 

 
La Sra. Andrés agraeix al govern la presentació de la mesura de govern i la 

informació facilitada als grups en reunions prèvies. Indica que el PAM és decisiu, 
perquè s’hi acorda i s’aprova el pressupost general, el Pla d’inversions i el 
programa financer. Pel que fa als PAD, diu que són les inversions dels districtes. 
Per tant, considera que són elements clau per a l’acció política municipal i s’han de 
fer en col·laboració amb la ciutadania, tal com recull la Carta municipal i les 
Normes de participació ciutadana. 

Opina que és un procés important i un projecte ambiciós, que té punts a favor 
que no existien en èpoques anteriors, com ara les tecnologies de la comunicació. 

Indica que el seu Grup troba punts molt interessants i que valora molt 
positivament, com ara la plataforma digital que s’habilitarà perquè hi pugui haver 
una participació majoritària arreu de la ciutat. Creu que és molt interessant poder 
seguir la trajectòria de les propostes, i diu que el seu Grup ho seguirà 
especialment. Vol veure com es desenvolupa i si s’arriba a aquest objectiu en la 
memòria que presentarà el govern sis mesos després d’haver finalitzat el procés. 

Fa referència al fet de donar accés a col·lectius desafavorits o amb poca 
visibilitat, que el govern ha dit que tradicionalment han tingut poca presència 
pública. Discrepa del govern quan parla de dones i de joves, ja que constata que hi 
ha el Consell de Dones i el Consell de la Joventut de Barcelona. Sí que pensa, en 
canvi, que cal donar entrada a la resta de persones que viuen a la ciutat, encara 
que no siguin ciutadans, però que siguin a la ciutat en el moment de participar en 
el procés. 

Pregunta, però, com es farà la tria d’aquestes persones i de quins col·lectius es 
parla, perquè reitera que dones i joves ja estan organitzats de fa temps i 
participen normalment en els processos. 

Diu que li hauria agradat que el govern expliqués les línies estratègiques i els 
objectius d’aquest PAM. Li agrada que se’n faci un enfocament molt territorial, però 
insisteix que vol saber les línies estratègiques i els objectius, tant transversals com 
sectorials. També pregunta pel cost de tot el procés, ja que no apareix en la 
mesura, i quin paper tindran les empreses que es contractaran, si faran 
dinamització. 

 
La Sra. Esteller recorda que la primera pregunta que va fer el Grup Popular a 

l’inici del mandat va ser quan tenia previst el govern aprovar el PAM, ja que pel 
seu Grup és molt important que s’aprovi al més aViat possible, tenint en compte 
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que sustenta tota l’acció del govern. Constata que, veient el calendari, s’aprovarà 
al cap d’onze mesos que el govern prengués possessió, cosa que pensa que és una 
mica tard. 

Considera que els criteris que s’incorporen en el document respecte a la 
participació estan coixos perquè falta el document de partida. 

Indica que el seu Grup creia que el govern presentaria un document de partida, 
que no haVia de ser programàtic, però sí d’eixos sobre els quals la gent s’ha de 
pronunciar, perquè després el govern restringeix la participació al seu criteri 
polític. Opina que, com sempre s’ha fet, hi haVia un punt de partida sobre el qual 
la gent s’haVia de pronunciar i incorporar tot el que considerés adient. 

Agraeix la reunió de dies abans amb el govern per exposar les línies mestres 
dels criteris participatius i constata que el document és ampli. Tanmateix, diu que 
si resumeix la participació del govern, veu que aquest privatitza la participació i la 
polititza. 

Pel que fa a la privatització de la participació, explica que ho diu perquè el 
govern tendeix a remunicipalitzar, però, en canvi, la participació la deleguen a 
agents externs de l’Ajuntament contractant unes empreses. Vol saber quins són els 
criteris per contractar aquestes empreses, havent-hi gent dotada als districtes com 
els tècnics de barri que sempre ho han fet. Respecte de la politització, especifica 
que ho diu perquè el govern prioritza unes entitats sobre unes altres. Considera 
que en la participació té el mateix grau d’importància tant una persona organitzada 
en una entitat afí al govern com una entitat allunyada o no polititzada, com una 
persona individual, i creu que hauria de ser així per al govern també. 

Vol saber si el govern donarà un retorn a les propostes de les persones que 
participaran en aquests processos, encara que siguin antagòniques al govern, 
perquè considera que, si no, no cal que hi participin. Creu que el problema 
d’aquest procés de participació pot ser que el govern no atengui una necessitat 
real d’un barri perquè és allunyada de la seva visió de ciutat. 

Finalment, pregunta si el govern ja té previst el PIM, perquè, com deia el Grup 
de CiU, se sol aprovar conjuntament amb el PAM. Insisteix en el fet que, tot i que 
la participació és important, també ho és que la gent tingui un retorn i que aquesta 
organització sigui eficaç i efectiva. 

 
El Sr. Garganté està sorprès que la Sra. Esteller hagi dit que el govern ho 

remunicipalitza tot, perquè és una cosa que la CUP reivindica i que encara no ha 
aconseguit. 

Pel que fa al PAM i els PAD, comparteix el sentit general de la proposta de 
procés participatiu dintre del marc del seu escepticisme sobre la participació 
institucional, que considera que sovint és un oxímoron. Malgrat compartir aquest 
sentit general, indica que veu certs riscos que planteja la proposta. 

En primer lloc, pensa que cal vigilar amb el llenguatge ciutadanista, ja que 
implica una mentalitat de base liberal i això no és intranscendent. Opina que obVia 
un primer escull, que és que per a la plena democratització de la societat hi ha el 
repartiment del treball i la riquesa. Considera que, mentre no hi hagi una igualtat 
real, difícilment hi haurà una participació igualitària per a tothom. 

Comparteix el paper preponderant dels barris, i és conscient que com més 
s’acostin els debats a l’entorn quotidià i laboral de les classes populars, més poden 
reflectir el que viuen i pensen. Però es queixa que, en no haver-hi cap tipus de 
vinculació, això pot quedar en res. 

Considera que cal vigilar quan es parla d’autoorganització i de la importància 
d’entitats i associacions. Pensa que cal estar vigilants perquè durant molt temps hi 
ha hagut la tradició de cooptació i dependència de cert món associatiu respecte a 
certes institucions o certs grups municipals, i creu que es podria caure en el mateix 
error. 

Pensa que els espais de participació no han de ser només un lloc per abocar-hi 
informació o de debat, ja que aquestes dues funcions per si mateixes no impliquen 
una participació real mentre no hi hagi un poder de decisió real i vinculant. 

Està en contra de la contractació de dinamitzadors externs, tot i que pensa que 
s’ha fet sempre. El va sorprendre que en una de les reunions el regidor de 
Convergència i Unió va comentar que en els anteriors PAM i PAD no haVia estat 
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així. Tanmateix, explica que quan va contrastar aquesta informació va saber que 
no era així perquè sí que se n’havien contractat. 

Indica que només hi ha deu tècnics de participació municipal, i opina que és 
difícil fer feina amb tan poca gent. Per això, creu que cal capgirar el model 
externalitzador de l’Ajuntament. 

Constata que, tot i que el PAM i els PAD marquen la política de l’Ajuntament, 
també hi ha moltes decisions que no han aparegut mai al PAM ni als PAD i que 
s’han tirat endavant, com ara l’Àrea Verda o el Bicing. 

Finalment, critica que després del final del procés, com que aquest acaba anant 
a un ple, són els grups municipals els que acaben mercadejant els seus vots a 
canvi de segons quines coses. Diu que, òbViament, el seu Grup no està d’acord 
amb aquest model, i pensa que haurien de ser els barris els que tinguessin el 
poder vinculant de les seves propostes. Opina que això és la participació 
institucional, i diu que per això n’és tan escèptic. 

 
La Sra. Pin diu que intentarà respondre les diferents qüestions, però que, com 

que són moltes, està oberta a acabar de definir i detallar el que calgui en qualsevol 
moment. 

Quant al que deia el regidor de Convergència i Unió del PIM, comenta que el 
govern està estudiant de quina manera hi pot haver dins d’aquest procés una part 
de participació relativa al PIM. Comenta que es preveu fer un mínim de 300 debats 
en l’àmbit territorial i que els barris no han de participar només en allò que afecta 
el barri o el districte, sinó que també han de poder configurar la ciutat. Aclareix, 
doncs, que tothom opinarà sobre el PAM i els PAD. 

La preocupa que el regidor de Ciutadans parli d’aquesta politització de la FAVB, 
ja que creu que el portaveu no coneix la trajectòria de la Federació d’Associacions 
de Veïns, respecte a la qual opina que se li deu molt de la construcció de la ciutat 
democràtica actual. Reconeix que sempre hi pot haver un biaix de 
representativitat, tant aquí com a les entitats, però es compromet a fer un esforç 
per buscar els col·lectius que habitualment no hi participen. 

Li agradaria que la regidora del PP posés un exemple de persona o entitat no afí 
al govern a la qual no se li hagi tingut en compte l’opinió en els espais de 
participació realitzats fins llavors, perquè desconeix aquest cas. 

Reconeix que la ciutat té un teixit associatiu d’entitats i de col·lectius, i aclareix 
que es refereix a això quan parla de ciutadania organitzada. Indica que Barcelona 
té un món associatiu molt ric que ja participa en els espais reglats de l’Ajuntament, 
com ara els consells sectorials, els consells de barri o els consells ciutadans. 
Especifica que és en aquests espais en què es demana que es facin aportacions, 
encara que no és la primera vegada que ho fan, sinó que fa molts anys que hi 
participen i fan propostes sobre els PAD i el PAM. 

Pel que fa al que comentaven els regidors de CiU i del PP, reconeix que sabia 
que podia ser polèmic posar que no s’acceptarien les propostes completament 
contràries al govern. Considera, però, que Barcelona en Comú, en tant que partit 
més votat, té també un mandat ciutadà i, per tant, el govern pensa que en el 
procés dels PAD i el PAM cal ser sincers i honestos i fer el que ja s’ha fet en 
mandats anteriors, que és no acceptar les propostes completament contràries al 
programa de govern. 

Quant al suport extern en la dinamització, es compromet a parlar-ne més 
endavant, atès que ja hi ha una pregunta. 

Respecte al que deia el regidor de la CUP, que la participació no és vinculant, 
reconeix que les normes reguladores de la participació de l’Ajuntament estableixen 
que la participació no és vinculant, cosa que el govern pensa que cal revisar en la 
revisió d’aquestes normes. Recorda, però, que el govern està en minoria i, per 
tant, ha de negociar amb els partits polítics en qüestions tan importants com els 
PAD i el PAM. Remarca que espera que aquests partits participin tant en la fase 1, 
com en la 2 i en la 3, i no tan sols en la fase 3, és a dir, en la negociació final, com 
posa el document. 

 
El Sr. Sierra es queixa, pel que fa a la transparència, que la Sra. Pin no hagi 

respost la pregunta de si el Col·lectiu Punt 6 i l’empresa Raons Públiques 
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participaran en l’elaboració del PAM, del PIM i d’aquest procés participatiu, i, si hi 
participen, quina relació tenen amb familiars directes del regidor Montaner i 
l’exregidor Raimundo Viejo. 

 
La Sra. Andrés suposa que del tema de costos que apuntava del procés i línies 

estratègiques s’entén que s’explicarà més endavant. 
 
La Sra. Esteller comenta que en el document presentat es dissenya la 

preeminència d’unes entitats sobre altres, com ara la FAVB, i també es restringeix 
la participació de la gent, per exemple a Ciutat Vella, on es donen uns números, a 
vegades es trien uns temes i hi ha un racionament. Es queixa que, a més 
d’aquesta limitació, a vegades els temes que diu alguna gent no es recullen a 
l’ordre del dia del consell de barri. 

Parla del cas de Germanetes, en què un grup de veïns volen fer una sèrie 
d’equipaments que s’aproven al Consell del Districte, i després hi ha uns grups 
reduïts que ocupen aquests locals o, en aquest cas, aquest solar i diuen una altra 
cosa. Es queixa que el govern fa prevaldre una cosa sobre una altra quan són tots 
els veïns, i diu que la gent se sent desatesa i no s’escolten les seves peticions. 
Pregunta què farà l’Ajuntament si tots els veïns de la Diagonal no volen el tramVia, 
atès que el govern ja parteix del fet que hi hagi el tramVia per la Diagonal. 
Conclou que el disseny d’aquest procés és que hi hagi el domini d’unes entitats 
afins al govern sobre unes altres. Li agradaria, però, equivocar-se. 

 
La Sra. Pin li recorda al Sr. Sierra que ja ha dit que li respondrà després. 

Lamenta que la Sra. Esteller no hagi posat cap exemple de persona o col·lectiu en 
què el govern no hagi fet cas en els espais de participació. Creu que amb la 
limitació la regidora del PP es refereix al fet que es limita el nombre de preguntes 
que es poden fer en cada bloc en un consell de barri, igual que es limita el temps, i 
recorda que el PP va votar a favor que els veïns tinguessin un minut d’intervenció 
en els plens, cosa que és bastant reduïda, i també volia impedir que els veïns es 
poguessin apuntar in situ per poder intervenir en els plens i ho haguessin de fer 24 
hores abans. Conclou que la Sra. Esteller coneix bastant poc les dinàmiques de 
participació, però, com que es faran reunions bimensuals, la convida a aprofundir 
quan vulgui en aquestes reunions. 

 
Es dóna per tractada. 
 
c) Informes 
 
A la Comissió:  
 
2. Personació de l’Ajuntament de Barcelona en dues causes penals. 
 
Es retira. 
 
d) Compareixences Govern municipal 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
3. Que comparegui el responsable del govern municipal per donar compte de les 

mesures implantades per garantir la convivència, i fer front als problemes 
associats d’incivisme, que pateixen els veïns i les veïnes de l’entorn del carrer d’en 
Robador i la plaça de Salvador Seguí. 

 
(Tractat conjuntament amb el punt 4 de l’ordre del dia.) 
 
La Sra. Pin explica que tant l’entorn de Salvador Seguí com el Raval són espais 

que tenen problemàtiques que no són d’aquest govern municipal ni de l’anterior, 
sinó que vénen de lluny. Vol fer, doncs, un repàs del que s’ha fet històricament, 
sobretot en l’últim mandat, perquè s’han aprofitat algunes actuacions del mandat 
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anterior. Comenta que, després de la inauguració de la plaça Salvador Seguí i de la 
Filmoteca, es detecta que hi ha diferents problemàtiques a la zona, com ara un ús 
intensiu de l’espai públic, problemes de soroll, de brutícia, una percepció 
d’inseguretat i delinqüència, el consum i el tràfic de drogues i problemes de 
convivència relacionats amb el treball sexual al carrer. 

Recorda que el 2012 es va presentar un pla d’acció a l’entorn de la plaça 
Salvador Seguí que tenia unes línies d’intervenció, moltes de les quals continuen 
en aquest mandat, com ara la rehabilitació de les finques; el compliment de la 
normativa; la presència dels cossos de seguretat; l’abordatge del treball sexual, en 
què la regidora de Cicles de Vida ja va anunciar la creació d’una taula 
interdepartamental per abordar el tema del tràfic de dones; la dinamització 
comercial dels locals buits; les noves terrasses; la neteja; la millora del parc 
infantil; i la millora de l’enllumenat en les actuacions ludicoculturals i el suport a 
les comunitats de veïns. 

Comenta que en el mandat anterior es van fer 15 taules, i indica que el govern 
actual, en comptes d’esperar-se un any, ha començat amb la primera taula al cap 
de 4 mesos, en què va manifestar la voluntat d’iniciar un procés de mediació amb 
el Servei de Mediació i Conflictes, que s’instal·larà al territori per contactar amb els 
actors amb qui encara no s’ha contactat i mitjançar amb aquells que poden 
generar problemes. Manifesta la voluntat d’aprofundir en la presència dels cossos 
de seguretat, d’iniciar una taula específica sobre la dinamització de locals buits, de 
crear la Taula de Prostitució des de la regidoria de Cicles de Vida, de continuar la 
dinamització de la plaça Salvador Seguí i de fer-hi accions de neteja. 

Assenyala que els veïns manifesten un cansament de la situació de la zona i que 
tenen una percepció d’augment de la prostitució al carrer; afegeix que diuen que hi 
ha problemes de neteja i rates al parc infantil, cosa que s’ha notificat a l’Agència 
de Salut Pública, i que tenen problemes amb l’oci nocturn i el soroll, que per això 
s’està constituint una taula amb els comerciants per tenir un protocol d’actuació. 

Pel que fa a les línies d’intervenció a curt termini, destaca la del comerç; la nova 
reunió de la Taula Ciutadana al desembre; el grup de treball sobre dinamització 
dels locals buits; el reforç de la presència dels cossos de seguretat, en què s’està 
dissenyant una estratègia conjunta amb Mossos d’Esquadra; la creació del grup de 
treball de tràfic de dones, i la intervenció del Servei de Mediació de Conflictes. 

 
La Sra. Homs agraeix les explicacions i que s’hagi acceptat aquesta 

compareixença, tot i que es queixa de la inacció del govern en aquesta zona. 
Explica que Convergència ha presentat aquesta compareixença, en primer lloc, 

per donar altaveu als veïns de la zona, que són a la Comissió, els problemes de 
convivència dels quals han empitjorat de manera important des que Barcelona en 
Comú governa. 

En segon lloc, comenta que també ha demanat aquesta compareixença perquè 
té molts dubtes en la intervenció del govern en aquesta zona. Especifica que són 
dubtes sobre la implicació que hi vol mostrar, sobre l’actuació i també l’interès i la 
voluntat del govern de posar-hi remei i sobre el consens d’aquest per actuar en 
aquesta zona. Es remet per això a les declaracions disperses entre la regidora de 
Ciutat Vella i la de Cicle de Vida. 

Destaca que és una zona en què no es pot dormir, en què hi ha tràfic de dones, 
en què hi ha venda i consum de droga, en què hi ha activitat il·legal i mala 
convivència, i considera que per això caldria tenir-hi una atenció especial. 

Diu que després de sentir la regidora Pin no se la creu. Es queixa que donen la 
culpa al govern anterior d’algunes coses perquè l’actual fa poc que hi és. Destaca 
que l’informe presentat en una comissió el dia anterior a Ciutat Vella era calcat del 
que s’haVia fet fins llavors. 

Pregunta per què durant aquests cinc mesos de mandat el govern no ha fet res i 
ha hagut d’esperar que els veïns es mobilitzessin i es queixessin per reprendre el 
que ja s’haVia consensuat. Té constància, a més, que durant aquests mesos molts 
tècnics del Districte de Ciutat Vella han reiterat al govern moltes vegades la 
necessitat de convocar els veïns i començar a actuar en aquella zona. 

Remarca que una de les coses a què es va comprometre el govern després 
d’aquella reunió amb els veïns és a posar més presència policial, però es queixa 
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que aquesta brilla per la seva absència, ja que només va ser-hi al principi, just 
després de la reunió. Entén que deu ser un dels brindis al sol que fa aquest govern 
per fer la foto. 

Es pregunta per què el govern va decidir retirar la policia d’allà, sent com és un 
lloc sensible i atès que aquest govern s’omple la boca d’escoltar sempre els veïns. 

Sap que la solució a la zona no és únicament amb presència policial, però 
considera que amb aquesta obsessió del govern per la no-policia cau en l’error 
garrafal de prescindir-ne, i opina que en aquesta zona és una decisió letal. 
Constata que el govern de Convergència va treballar molt en aquesta zona i que es 
van anar aconseguint petites victòries que de ben segur haurien portat en aquest 
mandat a donar la volta definitiva a la situació allà. 

Reconeix que no es va aconseguir tot en el mandat anterior, perquè no es resol 
en pocs anys la situació d’una zona estigmatitzada i enquistada, però diu que es va 
traçar un camí amb idees i estratègies consensuades veïnalment i es va aconseguir 
que els delinqüents se sentissin incòmodes a la zona. 

Reitera que no es creu la Sra. Pin perquè totes aquestes mesures són per tapar 
el problema de fons. 

Recorda que el dia anterior es va aprovar una proposta de Ciutadans per regular 
la prostitució, en què el govern va votar a favor. Pregunta, doncs, quina és la 
postura del govern davant del que va manifestar a la reunió de veïns; demana si 
l’Ajuntament vol legalitzar meublés, si complirà el seu compromís de concedir un 
edifici municipal adquirit recentment per l’Ajuntament a la cooperativa de 
prostitutes, si això es treballarà amb els veïns, amb el sector o amb tots dos. 
Demana sobretot claredat al govern. 

 
El Sr. Collboni constata que la situació a la zona ve de molt lluny, i recorda 

l’esforç de governs municipals progressistes durant anys per fer que el Raval fos 
un lloc per viure, on s’hi poguessin establir famílies amb fills. Recorda també que 
hi va haver actuacions urbanístiques que van servir per esponjar la zona, com ara 
la rambla del Raval i habitatges socials que en l’actualitat ocupen famílies que són 
les que es queixen pel fet que s’esvaeix el compromís de governs anteriors de fer 
que el Raval fos un lloc per viure. Considera que això és per la ineficàcia del 
govern actual o per una concepció de la seguretat, l’espai públic i la legalització de 
la prostitució que no és innòcua. 

Opina que ser partidaris de legalitzar la prostitució té i tindrà efectes als carrers 
de la ciutat. Diu que hi ha grups com Ciutadans que consideren que això és molt 
«progre» i per donar-se un vernís de progressisme diuen que hi estan a favor, 
però pensa que no hi ha res més reaccionari que legalitzar l’explotació sexual, que 
respon a una visió patriarcal i sexista de la societat. 

A continuació, vol detallar el que creu que s’hauria d’estar fent i no es fa. 
Assenyala que la seguretat pública també és un concepte d’esquerres, ja que és 
garantir que els més febles, és a dir, els veïns del barri del Raval en aquest cas, 
tinguin dret a gaudir de l’espai públic i que els seus fills no hagin de veure escenes 
com les que hi ha al carrer Robadors. Fa extensiu aquest suport a la Guàrdia 
Urbana i també al Sr. Recasens, perquè pensa que en l’àmbit de la seguretat s’ha 
de fer poca politiqueria i molta política, i ser conscients de les conseqüències que 
té la manca de prioritats. 

Diu que és evident que la Guàrdia Urbana no ha actuat els darrers mesos en 
aquesta zona i que no s’han atès les trucades que feien els veïns, però no perquè 
la Guàrdia Urbana hagi decidit que no és una prioritat, sinó perquè no hi ha 
directrius clares per part del govern del que s’ha de fer en casos com el de la 
prostitució o el dels manters. 

Pensa que la prioritat del govern són els veïns, però que es materialitza de 
manera errònia. Considera que cal mantenir l’espai públic compartit per tothom i 
protegir els col·lectius que pateixen l’explotació sexual, com ara les dones, que en 
més d’un 90% són víctimes del tràfic de blanques, de l’explotació sexual i de les 
màfies. 

Està d’acord que el problema de la prostitució no es resol només amb presència 
policial, i pensa que les administracions han de ser proactives a ajudar les dones a 
sortir de l’esclavatge sexual que suposa la prostitució. 
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Està content que l’Ajuntament hagi decidit fer la Taula de la Prostitució, perquè 
així hi haurà més ocasions de parlar de la legalització. 

Pensa que l’Ajuntament hauria de, com a mínim, garantir la protecció dels 
infants respecte de la presència de la venda i compra de prostitució a l’espai 
públic, i considera que el govern ha de tenir les eines per apropar-se a les dones 
que exerceixen la prostitució sense multar-les; que ha de potenciar les agències 
com ABITS, que tenen instruments de reinserció social i laboral per a aquestes 
dones, i, finalment, ser molt contundents en contra de la compra de serveis 
sexuals, multant els clients i prohibint la publicitat de prostitució a la ciutat, que es 
fa de manera impune, com es pot veure en els congressos, en què s’ofereixen 
serveis sexuals a la sortida, o en la publicitat sobre prostitució en mitjans de 
comunicació, que en el fons amaga tràfic il·legal de persones i explotació sexual. 

Pensa que el govern ha de corregir per dignitat humana, per la protecció dels 
infants i per la lluita contra l’explotació sexual. Pregunta a la Sra. Pin quins són els 
protocols d’actuació a la zona; quins serveis socials i de seguretat hi actuaran; si hi 
ha reforçament en els serveis de neteja, de manteniment o de mediació en 
aquesta zona; quantes actuacions s’han fet en aquest espai públic en els locals, i 
quants locals estan expedientats en aquesta zona. Indica que el seu Grup ha 
demanat que es creï la Taula de Seguretat del Districte, però que no ha rebut 
resposta. Li agradaria saber, doncs, si la pensen convocar o no i quines mesures 
s’adoptaran. 

 
El Sr. Sierra reconeix que el problema ve de lluny. Explica que el seu primer 

contacte amb Barcelona va ser el 2004, justament al carrer Robadors, on va haver 
d’anar per motius professionals. Comenta que va quedar horroritzat de la quantitat 
ingent de prostitució a peu de carrer, de totes les races i procedències, i també de 
les xeringues tant al carrer com als portals. Conclou que no era només un 
problema de la prostitució, sinó també de seguretat pública i de drogoaddicció. 

Assenyala que el PSC es va comprometre a dinamitzar i fer del Raval un lloc 
habitable, però que l’únic que van fer va ser tirar a terra un parell d’edificis, fer 
algunes expropiacions, construir la Filmoteca i un hotel de luxe. Es queixa que es 
van enganyar veïns que venien d’altres districtes de la ciutat perquè hi anessin a 
viure, venent-los que el Raval seria com el Born, però que, en canvi, no es va 
urbanitzar tot el carrer, hi ha un embut i el carrer Robadors queda tancat. Explica 
que quan alguns amics anaven a veure’l a Barcelona els portava al carrer 
Robadors, perquè era com anar al Bronx. 

Li diu a la Sra. Homs que no s’han eliminat mai les prostitutes ni del carrer Sant 
Ramon ni del carrer Sant Pau, ja que van i tornen, es van traslladant.  

Constata que la solució l’ha donada la mateixa Sra. Pin, dient que cal fer complir 
les normes. L’insta, doncs, a complir-les amb el cos que l’Ajuntament té a 
disposició, al qual li calen instruccions clares per actuar. 

Indica que, tot i que el Partit Socialista pugui dir que Ciutadans està prenent 
mesures, el que fa el seu Grup és obrir els ulls a una realitat, que és que hi ha 
prostitució i que n’hi ha hagut sempre, i que no es pot mirar cap a un altre cantó o 
dir que són fariseus els mitjans de comunicació que publiquen determinats 
anuncis. Insta el regidor del PSC a fer un tomb per la part alta de la ciutat, en què 
hi ha prostíbuls a tots els carrers. Conclou, doncs, que cal regular-ho i que 
aquestes persones que exerceixen la prostitució tinguin uns drets sanitaris, entre 
d’altres. Afegeix que cal lluitar de manera efectiva contra les màfies i el tràfic de 
persones, i fer que la prostitució deixi d’estar al carrer, ja que ara és a la Rambla, 
al carrer Robadors i en altres punts del Raval. Creu que cal habilitar locals amb 
unes condicions sanitàries i en què les persones, no necessàriament dones, 
exerceixin la prostitució de manera voluntària. 

Atesa aquesta situació, demana al govern que faci que la Guàrdia Urbana lluiti 
contra les màfies i elimini la prostitució del carrer Robadors i de tot l’entorn del 
Raval. 

 
El Sr. Coronas també constata que és un problema que ve de lluny, perquè 

explica que el seu pare va fer de guàrdia urbà durant molts anys a la nit al «barri 
xinès» i ja li parlava del carrer Robadors. 
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Vol rompre una llança a favor del barri del Raval, perquè opina que és un barri 
amb molt caràcter, amb gent de procedències molt diverses, que majoritàriament 
conviuen bé, tot i que amb alguns focus problemàtics, com el carrer Robadors. 
Considera que aquest barri és un exemple a seguir pel que fa a la convivència. 

El preocupa que Ciutadans aprofiti un malestar veïnal per parlar de races i 
procedències i posar les drogues en la mateixa frase, com ha fet el Sr. Sierra. Li 
sembla que això és un discurs més propi de la Sra. Le Pen o de Plataforma per 
Catalunya que d’un partit com Ciutadans, que vol ser «progre» per a algunes 
coses, però per a d’altres té el discurs més retrògrad i xenòfob que s’ha sentit mai 
a l’Ajuntament. 

Tot seguit, reconeix que hi ha un problema evident de convivència i que, quan 
s’abaixa la guàrdia i es descuida la prevenció, el pitjor de cada lloc surt a la llum, 
que és el que passa al carrer Robadors. 

També el preocupa que es barregin conceptes com prostitució i convivència, ja 
que pensa que cal tractar els dos problemes de manera diferenciada. Opina que 
aquestes dones són víctimes del tràfic de persones i cal protegir-les; per tant, 
considera que no són el problema, sinó que formen part de l’escenari del 
problema, i diu que els veïns també ho tenen clar. 

Indica que el tràfic de persones és sotmetre-les a treballs forçats i explotació, i 
que això és una de les violacions més atroces dels drets humans i el segon negoci 
més lucratiu del món. Comenta que la complexa realitat de la prostitució posa de 
manifest que es tracta d’un fenomen que canVia ràpidament en funció de la 
conjuntura, malgrat que es tracta d’una realitat present al llarg de la història. 

Constata que a vegades s’acumula informació sobre la prostitució que perpetua 
una mirada esbiaixada d’aquesta qüestió i que sovint els tòpics i els estereotips 
esdevenen veritats absolutes. 

Explica que hi ha unes conclusions sobre el tractament de la prostitució i el tràfic 
d’éssers humans amb la finalitat de l’explotació sexual als mitjans de comunicació 
fetes per l’agència ABITS i l’Associació de Dones Periodistes de Catalunya que 
diuen clarament que hi ha una tendència a invisibilitzar el context social, polític i 
econòmic, així com les desigualtats de gènere que fan possible la prostitució; que 
el focus mediàtic recau sobretot en les dones que exerceixen la prostitució; que es 
reprodueixen els estereotips que estigmatitzen aquestes dones, i que aquestes són 
tractades com a subjectes passius sense veu ni autoritat, a més de promoure una 
imatge que vincula aquestes dones amb la delinqüència. 

Recorda que hi ha el programa ABITS des de 2006; que el dia anterior es va 
aprovar en la Comissió de Drets Socials un increment de recursos humans i la 
dotació econòmica perquè aquest programa pugui tirar endavant; que, quan hi 
hagi una actuació policial, existeix el protocol de Palerm, que és internacional i que 
precisament va contra la discriminació de les dones pel fet que són víctimes. 
Conclou, doncs, que el que cal és prevenció, actuació, programa ABITS, anar 
contra la xarxa de tràfic de dones i fer les actuacions urbanístiques i socials 
pendents. 

 
La Sra. Esteller es queixa que des que Barcelona en Comú governa s’ha 

deteriorat la convivència a Barcelona i han proliferat les actituds incíviques, a 
causa de la visió del govern de l’espai públic. No entén què volia dir el govern quan 
va manifestar que calia alliberar l’espai públic, i pregunta si això s’ha de fer anant 
en contra de les terrasses i de qualsevol activitat econòmica que s’hi fa. Es queixa 
que, en canvi, aquest espai públic s’està lliurant a activitats alegals i il·legals. 
Considera, per tant, que el govern, amb la seva passivitat, està omplint l’espai 
públic amb més prostitució, més ocupes i més manters. Opina que aquestes 
activitats també són ocupar l’espai públic, i que, en canvi, l’han alliberat 
d’activitats que generen ocupació a la ciutat. Pensa que això és fruit d’un 
populisme falsament alliberador, que condemna que altres no tinguin llibertat. 

Pregunta als veïns que són a la sala què els diu la Sra. Pin quan es troben que a 
les seves pròpies porteries s’exerceix la prostitució i no poden sortir els nens. Està 
convençuda que a molts ni els escolta, però demana confirmació sobre si a alguns 
els va dir que s’haurien d’acostumar a conviure amb la prostitució. Es queixa que 
el govern no actua i retira la policia, i per això s’han incrementat els casos de 
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prostitució. Pensa que el govern ha d’aplicar l’Ordenança de civisme, que en 
l’article 39 diu que està prohibit oferir i prestar serveis a la Via pública. Pregunta 
per què el govern permet que hi hagi locals on es trafica amb droga i on hi ha 
proxenetisme. 

Creu que la Guàrdia Urbana ha d’actuar i rebre ordres per actuar, i insisteix que 
el govern, amb la seva passivitat, ha contribuït al fet que això passi. 

Demana, doncs, que el govern actuï, que apliqui les ordenances i que la policia 
faci la seva feina, tot i que insisteix que la Guàrdia Urbana necessita directrius per 
poder actuar. Reitera que el govern entrega la ciutat als seus grups afins. Insta el 
govern a no amagar-se darrere de fer una normativa a proposta de Ciutadans per 
regular la prostitució. 

Assenyala que la prostitució té dones sotmeses, dones explotades, està 
degradant els barris i les persones. Per això torna a demanar que el govern actuï. 
Reconeix que en els últims dies hi ha una mica més de policia, però diu que calen 
actuacions fermes i voluntat política d’acabar amb aquest problema, voluntat 
política de retornar la dignitat als barris i que la gent hi pugui viure tranquil·la. 

 
El Sr. Garganté diu que ha sentit molt les paraules civisme i incivisme, i explica 

que civisme ve del llatí i significa ciutadà, més concretament les qualitats i virtuts 
que permeten a tots els habitants d’una ciutat viure-hi amb harmonia. 

Per tant, entén que el civisme és un valor socialitzant que significa no fomentar 
la desigualtat, el racisme, el classisme o la criminalització del pobre, que no és 
precisament el que s’ha sentit per part dels altres grups. Afegeix que el civisme és 
tracte igualitari entre veïns per part de la Guàrdia Urbana i els Mossos, cosa que no 
passa, ja que hi ha molts controls de les forces de l’ordre que són clarament 
racistes, i es tem que després del que ha passat a París encara creixerà més. 

Explica l’anècdota que uns dies abans a un company de la CUP no el deixaven 
entrar a l’Ajuntament perquè hi haVia una manifestació de manters a fora i ell és 
negre. No sap si és que hi ha una quota per entrar a l’Ajuntament i només en 
poden entrar uns quants. Comenta que la CUP va haver de gestionar que aquesta 
persona treballa a l’Ajuntament i, per tant, tenia dret a entrar-hi. 

Constata que, desgraciadament, civisme no és anomenar l’expulsió dels veïns, 
com s’ha fet des de diferents càrrecs públics, ni fer neteja del barri, ni expulsar la 
meitat d’un carrer, ni enderrocar-ne les cases i posar uns veïns en contra d’uns 
altres. 

Recorda que anteriors governs van tractar cada metre del Raval com un 
aparador a especular, que es van expulsar veïns, que es va tractar d’expulsar la 
pobresa substituint-la per gent amb més diners. Es queixa que als denunciats se’ls 
nega el tracte de veïns en el relat mediàtic i als que denuncien se’ls anomena veïns 
deixant d’explicar que són nous veïns i que han protagonitzat campanyes cícliques 
de criminalització d’altres veïns. 

Constata que aquest embat contra la gent treballadora més pobre no és nou, ja 
que a Convergència i Unió li feia la campanya La Vanguardia en contra del PSC, a 
Robadors, i que quan va guanyar Convergència i Unió, el PSC atiava alguns dels 
veïns contra el govern de Trias pel mateix tema de Robadors. Té clar, doncs, que 
Robadors, igual que el tema de la venda ambulant, és una arma propagandística 
política que l’únic que fa és trepitjar els pobres a cada cop de titular. 

Comenta que es vol un barri idíl·lic, harmònic i sense conflictes, enmig d’un barri 
ple de desigualtat, misèria, gent arribada de molt indrets que només tenen dret a 
callar, obeir i ser explotats. 

 
La Sra. Pin anuncia que farà respostes per blocs. Tanmateix, li diu al Sr. Collboni 

que les dades que demana no les té perquè no estaven explicitades a la 
compareixença, però que les hi proporcionarà al llarg de la setmana. 

Li diu a la Sra. Homs que justament el govern reconeix la feina que està ben 
feta prèViament i no agafa les coses a la babalà. Es queixa que, si el govern no 
agafés feina feta anteriorment, l’oposició el renyaria, però que, si ho fa, llavors li 
diuen que ho fa a la babalà. 

Recorda que ha comentat que hi haurà el Servei de Mediació de Conflictes a la 
zona i que això també suposarà una mediació amb les dones quant a la seva 
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presència intensiva a l’espai públic, perquè el govern identifica que hi ha un 
problema en aquest sentit. 

Creu que tots els regidors deuen estar d’acord que cal fer un abordament 
integral del tema, i recorda que es continua amb l’àrea de conservació i 
rehabilitació i el tempteig i retracte. Informa que aViat s’adjudicaran alguns dels 
pisos que té l’Ajuntament. Així mateix, indica que hi ha dues obres finalitzades i 
aViat se’n lliuraran les claus, que d’una que està en obres se’n preveu la 
finalització el 2016, que una altra està pendent d’inici d’obres, i que hi ha una finca 
més que s’ha d’acabar d’adquirir al complet. 

Pel que fa a l’abordatge del treball sexual, li diu al Sr. Sierra que no només 
correspon a la Guàrdia Urbana, sinó a diferents cossos i àmbits de les 
administracions. En aquest sentit, reitera que la Regidoria de Cicles de Vida ja va 
anunciar la trobada de la Taula Tècnica, en què hi haurà l’agència ABITS i el Cos 
de la Guàrdia Urbana, el Cos dels Mossos d’Esquadra, el Cos de Policia Nacional, la 
Fiscalia, la Judicatura, la Delegació del Govern, les entitats i agents de la societat 
civil que treballen en aquesta matèria, com l’Institut Català de la Dona, Sicar.cat, 
l’associació APIP, Genera, la Creu Roja, etc., per engegar el protocol de protecció 
de les víctimes de tràfic de persones per la detecció d’organitzacions criminals i 
l’atenció i protecció de les víctimes. 

Constata que s’ha parlat molt de l’actuació policial, i creu que hi ha la voluntat 
de fer veure que aquest govern, com que ha criticat determinats aspectes de 
l’Ordenança de civisme, li diu a la Guàrdia Urbana que no ha de complir. Indica 
que això és completament fals, i reitera que cal revisar aquesta Ordenança en 
relació amb la criminalització de la pobresa, com ja van criticar molts agents de la 
societat civil quan es va aprovar. Remarca que això no vol dir que aquest govern 
no sigui conscient que cal complir les normes, ja que, si no, s’estaria prevaricant, i 
critica que, en canvi, governs anteriors han fet massa excepcions. 

En relació amb les actuacions policials, explica que l’equip de tràfic d’éssers 
humans i explotació sexual de la Guàrdia Urbana ha fet intervencions els darrers 
mesos per controlar una pugna pel domini de l’espai públic. Explica que hi haVia 
una persona d’origen romanès que haVia fet servir un grup molt nombrós de 
kosovars per intimidar proxenetes romanesos habituals a la zona; que hi va haver 
diferents agressions, i que es va intimidar les dones també, set de les quals van 
denunciar. Afegeix que aquestes van ser ateses pel Cos d’Investigació de l’Àrea 
Criminal de Mossos i per la Guàrdia Urbana. 

Informa que, a més a més, la Guàrdia Urbana, durant l’estiu i de manera 
continuada, intervé amb el grup de delinqüència urbana, que treballa en delictes 
contra el patrimoni, és a dir, en petits furts. Indica que també s’ha intervingut en 
els habitatges en què es produeix tràfic i consum de drogues. 

A banda d’això, assenyala que la Guàrdia Urbana treballa ja a la zona, i que la 
seva estratègia és la detecció, inspecció i seguiment de meublés; la inspecció i 
control de les activitats que passen a l’espai públic, com les terrasses que generen 
molt soroll, i la detecció i seguiment d’ocupacions d’immobles, sobretot per a una 
finalitat delinqüencial relacionada amb el tràfic de drogues. 

Pel que fa a l’estratègia de seguretat ciutadana i investigació, informa que s’està 
fent un disseny de plans d’acció coordinats amb Mossos d’Esquadra per identificar i 
intervenir sobre persones o grups que cometen activitats delictives. Comenta que 
des d’una mica abans de la reunió amb els veïns s’hi està treballant. 

Indica que hi ha inspeccions regulars d’activitats subjectes a normes especials 
de seguretat, com ara les botigues de telefonia; que hi ha investigació d’habitatges 
en què es puguin cometre delictes contra la salut pública; que hi ha la detecció, 
assistència i investigació davant de possibles situacions d’explotació sexual, i que 
això es fa conjuntament amb els Mossos d’Esquadra, la Policia Nacional i l’agència 
ABITS. 

Informa que el 2015 s’han fet 1.074 intervencions policials, la majoria 
relacionades amb les infraccions contra el patrimoni; que de dilluns a divendres es 
dóna una cobertura amb una dotació uniformada entre les 8 h i les 22 h, i en 
horari nocturn fins a les 3.30 h; que de manera permanent treballa un equip de la 
Guàrdia Urbana especialitzat en treball sexual; que hi ha agents de la policia 
comunitària; que s’està elaborant un pla d’acció amb Mossos d’Esquadra, i que 
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se’ls ha demanat que hi hagi una estratègia de resposta més basada en la millora 
de la percepció veïnal, que permeti identificar millor els problemes que es poden 
abordar a curt termini. 

 
La Sra. Homs demana que els grups no es refugiïn en el fet que és una zona 

enquistada, amb un mal endèmic i que ve de lluny. Considera que això no ha de 
ser una excusa per no actuar-hi. Afegeix que el Raval lluita cada dia per ser un 
barri tan digne o més que qualsevol altre de la ciutat. 

Afirma que no és un combat electoral, sinó una problemàtica evident dels veïns 
que viuen al Raval, a qui els genera una incomoditat i uns problemes evidents tot 
el que succeeix en aquell entorn. Anima, doncs, que, si algú no ha tingut 
oportunitat de parlar amb els veïns, que ho faci. 

Considera, doncs, que l’actuació ha de ser absolutament transversal. Diu que hi 
ha hagut moltes preguntes centrades en la prostitució, però aprofita per reiterar la 
pregunta de quins plans té el govern per a l’adquisició que es va fer de les finques 
d’aquell entorn. Es queixa que Sant Ramon, 6, amb aquella reixa, fa fàstic i està 
ple de brutícia. Pregunta també com estan els processos d’adjudicació o si el 
govern espera un treball amb la cooperativa de prostitutes per adjudicar algun 
altre servei que no sigui l’habitatge assequible, com es va consensuar en el 
mandat anterior. 

Reconeix que la prostitució existeix, i troba evident que els cossos policials han 
de treballar en aquest tema. Però pregunta pel dia a dia, per allò que fa que els 
veïns se sentin segurs. Recorda que el govern anterior va invertir un 65% en 
ABITS, i demana si el govern actual es pensa que ara s’hi comença a treballar. 
Insisteix que en el dia a dia calen mesures més concretes que potser no tenen el 
titular que tant li agrada al govern. 

En aquest sentit, insisteix que aquest govern ha de fer la feina i treballar 
conjuntament amb els veïns, més que parlar de taules i d’estudis. 

 
El Sr. Collboni indica que les explicacions de la regidora són suficients en el marc 

de la Comissió, però espera que les preguntes que li ha formulat oralment les 
contesti per escrit o informalment, ja que, si no, les tornarà a fer per escrit. Diu 
que se n’ha deixat una que comentava la Sra. Homs, que és el destí d’alguns 
edificis de la zona. A més, vol saber si l’Ajuntament té intenció de posar un 
prostíbul municipal o no. 

S’adreça al Sr. Sierra per dir-li que té una mica d’embolic amb el tema de la 
prostitució, suposa que fruit d’haver-se fet convers a la legalització. L’informa, 
doncs, que a Catalunya els prostíbuls són legals i que això ha tingut com a 
conseqüència que a Catalunya i a la frontera amb França s’hagin establert 
prostíbuls. 

Manifesta que el PSC hi està radicalment en contra. Recorda que ell era partidari 
de la legalització de la prostitució uns anys abans, però que amb alguns companys 
de partit van fer un debat intern sobre si el que perseguia la legalització, que era 
dignificar i protegir la dona, s’obtenia efectivament amb la legalització, i diu que la 
seva conclusió va ser que no, veient el que ha passat a països on s’ha legalitzat i a 
països on s’ha proscrit i es persegueix per la Via penal però també de la reinserció. 
Posa l’exemple d’Holanda, a Amsterdam, i a Suècia, i les conseqüències de 
legalitzar-la en un i de perseguir-la en l’altre. Demana que Ciutadans faci aquest 
exercici abans de precipitar-se amb aquest vernís que volen donar al partit de ser 
«progres» per la Via de legalitzar la prostitució. 

Demana al Sr. Sierra que no li digui que es passegi per la zona, perquè no 
només s’hi ha passejat, sinó que, a més, hi té amics que li expliquen fa temps com 
està la situació. Reconeix que, efectivament, això no s’ha improvisat d’un dia per 
l’altre i que al Raval i a Ciutat Vella fa dècades que s’actua des del poder públic, 
afortunadament, amb una actuació urbanística en la morfologia del barri. Destaca 
que és un barri fantàstic, on s’ha aconseguit un nivell de benestar i cohesió molt 
important, amb uns nivells de convivència extraordinaris i una gran 
multiculturalitat, però diu que és molt delicat i que el poder públic hi ha d’estar 
sempre molt a sobre, primer des de la seguretat, per fer que el Raval sigui un lloc 
per viure per a les famílies. Li diu al Sr. Garganté que les famílies que hi viuen no 
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són famílies riques, sinó treballadores, que han accedit a habitatge social i que van 
anar al Raval perquè pensaven que podia ser un lloc on criar els seus fills. 

 
El Sr. Sierra s’adreça al Sr. Coronas per dir-li que li sembla indigne que hagi 

insinuat que Ciutadans intenta fer una utilització política d’aquest tema. Afegeix 
que li sembla indigne que l’hagi anomenat xenòfob, racista i l’hagi comparat amb 
el moviment de Le Pen, perquè Ciutadans no ha dit res que no hagi dit la CUP, que 
ha dit que hi ha forces que arriben de molts indrets; ni res diferent del que ha dit 
la regidora Pin, que ha comentat que al barri operen bandes i màfies de romanesos 
i kosovars. Demana, doncs, al regidor d’ERC que retiri aquestes acusacions. 

Pel que fa al procés que viuen els veïns al Raval, no sap amb qui es farà aquesta 
Taula de Comerciants, i convida la Sra. Pin a trobar al Raval un lloc per comprar-se 
una camisa, ja que allà hi ha molts locals buits a causa de la inseguretat, i els 
únics negocis que funcionen són les botigues de mòbils i els supermercats oberts 
24 hores, però no hi ha model de comerç. Constata que Casa Leopoldo va tancar 
un mes o dos abans. 

En relació amb la problemàtica del carrer Robadors, assenyala que són 
problemes de seguretat i que, per tant, cal reforçar-hi la presència policial, multar 
els clients i fer complir l’Ordenança de civisme. Reitera que el govern ha de fer 
complir les normes. 

Quant a les famílies que van anar a viure al carrer Robadors, li recorda al Sr. 
Collboni que les van enganyar perquè els van dir que viurien en un barri per a 
famílies, però no es van resoldre els problemes ni es va fer completament la 
reforma urbanística. Reitera que el carrer Robadors és un embut, i que hi ha 
famílies amb nens petits que han de veure baralles amb ganivets i situacions molt 
desagradables amb prostitució a sota casa seva, amb la particularitat que la 
prostitució del Raval és de dia i de nit. 

Respecte dels controls de meublés de què parlava la Sra. Pin, informa que n’hi 
ha als números 25 i 27 del carrer Robadors, amb la particularitat que el número 27 
és un edifici de l’Ajuntament. Torna a demanar que el govern actuï i faci complir 
l’Ordenança i la llei. 

 
El Sr. Coronas s’adreça al Sr. Sierra per recordar-li que ell ha dit el que ha dit, i 

que, si considera que el que ell mateix ha dit no és correcte, s’hauria de retractar 
ell mateix. Assenyala que el portaveu de Ciutadans ha ajuntat en una sola frase 
procedències, races, problemes i drogues. Li diu que, si no, pot revisar el vídeo de 
la Comissió i, si no està d’acord amb el que ha dit, l’insta a estructurar millor la 
frase la propera vegada. Reitera, doncs, que el que ha dit el Sr. Sierra és la frase 
més contundent que ha sentit a l’Ajuntament durant anys i que forma part d’un 
discurs xenòfob.  

Conclou que el problema és com solucionar el tema de la convivència i els veïns 
i tots els danys col·laterals que hi ha i que formen part d’un altre escenari. Pensa 
que no s’ha de barrejar la prostitució i el tràfic de dones amb la convivència amb 
els veïns, ja que són temes molt diferents. Insisteix que el que cal és prevenció i 
actuació, i que l’actuació és des del reforç del programa ABITS, des de la lluita 
contra el tràfic de dones i des d’acabar les actuacions urbanístiques i socials per 
posar en marxa el barri del Raval. 

 
La Sra. Esteller recorda a la Sra. Pin que és responsabilitat del govern, que ha 

d’exercir la seva autoritat, ja que, si no, la seva passivitat és la responsable del 
que passa al carrer Robadors i a l’entorn. Reitera que la Guàrdia Urbana ha 
d’actuar i que el govern ha de donar ordres a aquest cos perquè actuï i faci complir 
les ordenances i la llei. 

Considera que el que ha relatat la Sra. Pin és una crida a la impotència, perquè 
ha fet una relació de les coses que es duen a terme, però constata que, malgrat 
això, tot continua igual. Pregunta, doncs, què farà l’Ajuntament, si canViarà la 
seva actitud i l’acció de govern, si farà front a aquestes qüestions, ja que no hi ha 
subterfugis per permetre-ho tot al carrer. Assenyala que a Barcelona en Comú són 
uns grans defensors dels drets, però pregunta de qui, perquè el govern no està al 
costat de la gent que pateix aquestes conseqüències. 
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Assenyala que Barcelona en Comú ha de governar per a tota la ciutat i no ho 
està fent, i com a conseqüència de la seva passivitat i arbitrarietat a l’hora 
d’adoptar decisions polítiques, cada dia hi ha activitats il·legals i il·lícites al carrer 
Robadors i molts altres carrers de Barcelona. Insisteix a preguntar si la Sra. Pin no 
creu que té responsabilitats amb aquesta altra gent. 

Demana, doncs, que s’exerceixi l’autoritat, que hi hagi més policia i que s’apliqui 
l’Ordenança de civisme, ja que el 90% de les sancions no es cobren, tot i que en 
les sancions de trànsit sí que es persegueix la gent. 

Recorda que, quan es va fer la modificació de l’Ordenança a proposta del PP a 
l’anterior mandat perquè es prohibís prestar serveis i transaccions al carrer de la 
prostitució, també es va dir que l’agència ABITS haVia de tenir més recursos 
perquè les dones que vulguin deixar la prostitució ho puguin fer. Per tant, opina 
que també cal actuar contra les màfies que exploten les dones. Torna a demanar 
que el govern actuï, que reforci la seguretat, que la policia actuï per frenar 
aquestes activitats i que al barri es pugui conviure amb les llibertats que tothom es 
mereix. 

 
El Sr. Garganté rebutja la criminalització i estigmatització que s’ha fet de les 

treballadores sexuals per part d’alguns grups. Considera que és una mala 
combinació plantejar que el treball sexual és igual a màfia, i diu que les 
treballadores sexuals són les primeres a rebutjar-ho. Reconeix que els veïns 
formen part de la mateixa classe social, però en situacions materials bastant 
diferents. 

 
La Sra. Pin diu que sembla que ni la representant del PP ni la de CiU l’han sentit 

en el tema de les finques adquirides. Reitera que hi ha dues obres finalitzades i 
que properament es lliuraran les claus als adjudicataris. Torna a dir que una altra 
està en obres i se’n preveu la finalització a finals de 2016, que una altra està 
pendent d’inici de les obres un cop s’ha finalitzat la redacció del projecte de 
rehabilitació i que en dues finques més s’han iniciat els treballs de redacció dels 
projectes. 

S’adreça a la Sra. Homs per comentar-li que el govern no vol que els veïns a 
l’entorn del carrer Robadors i Salvador Seguí se sentin segurs, sinó que estiguin 
segurs, ja que entén que la seguretat és un dret bàsic al qual ha de tenir accés 
tothom. 

Li comenta al Sr. Sierra que pot comprar camises al carrer Unió i també a les 
fires del cap de setmana de la Rambla del Raval i a l’entorn de la plaça Salvador 
Seguí. Constata que al carrer Unió hi ha botigues i comerciants, diversos espais 
d’hostaleria i també una bugaderia. Li diu, per tant, al regidor de Ciutadans que 
potser és ell qui s’ha de passejar pel barri. 

Pel que fa a la intervenció de la Sra. Esteller, no sap si vol que torni a explicar 
que ja s’està treballant en l’àmbit de la intervenció policial, si ha de tornar a repetir 
el que s’ha fet a l’estiu de 2015, el que s’està coordinant amb els Mossos 
d’Esquadra i el que s’està fent amb la taula interdepartamental pel tema del tràfic 
de persones. Diu que si vol ho pot tornar a repetir, però creu que es pot mirar el 
vídeo de la Comissió a YouTube. 

Demana una mica de responsabilitat, sobretot a governs anteriors, pel que fa a 
aquest carrer, ja que es demana una intervenció integral, però no és un carrer 
fàcil. Li diu al Sr. Sierra que, de prostitució, n’hi ha molta més de dia que de nit, i 
que això és una de les coses que preocupa el govern, tenint en compte la 
presència dels infants. Torna a demanar maduresa i responsabilitat en el 
plantejament d’aquests debats i sobretot no intentar treure rendibilitat política 
d’aquest conflicte. 

Repassa algunes actes de la Taula Salvador Seguí de diferents moments del 
mandat anterior, com ara de juliol de 2012, en què un veí destaca l’entrada de 
Robadors, 22, com un punt fosc i especialment problemàtic i demana més 
vigilància de la Guàrdia Urbana i més multes i sancions; o també de setembre de 
2012, en què es parla de queixes sobre la prostitució i l’ús de determinats locals, 
queixes sobre la neteja i la pudor a l’entorn de les bústies de recollida pneumàtica 
de Robadors, 22, i queixes sobre els sorolls per festes als terrats i balcons. 
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Es remet també a unes actes de la Taula Salvador Seguí de l’octubre de 2014, 
on es diu que no es pot viure tranquil amb fills en un ambient amb tanta 
prostitució, ja que les prostitutes increpen els nens, la Guàrdia Urbana no fa la 
seva feina i no puja més enllà del Bar Coyote. Esmenta que també es parla de 
problemes de drogues al barri, com a Robadors, 7, o els proxenetes asseguts 
davant del que era el forn del parc Robadors, els bars amb la música molt forta tot 
el dia, etc. Constata que es diu que no és un barri per educar nens i que parelles 
que hi havien arribat vuit anys abans i que havien decidit tenir fills havien marxat 
del barri. Indica que es torna a demanar què fa l’Administració per solucionar el 
problema de la prostitució i es demana més presència policial al carrer Robadors. 

Explica que amb això vol dir que, efectivament, hi ha un problema al carrer 
Robadors, que cal abordar amb una perspectiva de drets. Indica que la preocupa la 
infància, sobretot en aquest carrer, però no vol fer un ús polític d’aquest problema 
que opina que cal resoldre amb l’esforç de tots. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal PSC: 
 
4. Que comparegui el responsable del govern municipal per donar compte de les 

actuacions que estan previstes al barri del Raval, per tal de respondre a les 
demandes ciutadanes sobre la falta d’actuació municipal davant dels problemes de 
convivència, soroll, baralles i inseguretat que s’han agreujat els darrers mesos en 
aquest barri. 

 
Es dóna per tractada en el punt 3. 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d’acord 
 
5. Ratificar el Decret d’Alcaldia, de 29 d’octubre de 2015, que designa la 

Comissió encarregada d’efectuar el sorteig entre els electors pel nomenament de 
Presidents i Vocals que hauran de constituir les Meses Electorals, formada pel 
Director de Informació de Base i Cartografia de l’Institut Municipal d’Informàtica, 
senyor Lluís Sanz i Marco, el Cap de Departament de Població de l’esmentat 
Institut, senyor Josep F. Olivé i Figa, la Responsable de Gestió del Padró, senyora 
Alicia Aira Castro i actuant com a Secretari l’Im. Secretari General de l’Ajuntament, 
o persona en qui delegui, i fixar el dia 21 de novembre a les 9,30 hores a la Sala 
Lluís Companys d’aquest Ajuntament (Edifici Novíssim, 1ª Planta), per a la 
celebració de l’esmentat sorteig. 

 
Es dictamina amb el posicionament favorable de Barcelona En Comú, CIU, 

Ciutadans, ERC, PSC i PP i amb el posicionament contrari de la CUP.  
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d’acord 
 
6. Declarar, de conformitat amb allò disposat a l’article 18.2 de les Normes 

Reguladores del Funcionament dels Districtes i a sol·licitud de la senyora Paloma 
Jiménez de Parga Maseda, la compatibilitat entre el seu càrrec com a Consellera 
del Districte de l’Eixample -per al qual fou nomenada per Decret de l’Alcaldia del 
16 de setembre de 2015, passant-lo a exercir en règim de dedicació parcial, en un 
percentatge del 75%, per resolució del Regidor del Districte del 2 de novembre de 
2015- i la seva activitat privada com a treballadora per compte aliè i a temps 
parcial (amb un percentatge del 25%) a l’Instituto Romanò de Servicios Sociales y 
Culturales. Aquesta autorització resta condicionada a l’estricte compliment dels 
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deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 
53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal de les 
Administracions Públiques i d’altra normativa aplicable, en especial, les establertes 
en les Normes Reguladores del Funcionament dels Districtes que s’han esmentat. 
En tot cas, la present autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 
municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. 

 
El Sr. Pisarello expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, el Sr. Forn 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Coronas expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa 
el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr. 
Garganté expressa l’abstenció de la CUP. S’aprova. 

 
(Es tracta el punt 13 de l’ordre del dia corresponent a la proposició amb 

contingut de declaració institucional del Grup Municipal Barcelona en Comú) 
 
c) Proposicions 
 

V) Part d’impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
7. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda mantenir la funció dels espais estables de participació ciutadana, 
incloent les audiències públiques, com a òrgans de consulta, assessorament i 
proposta per incidir en les polítiques municipals. En cap cas aquests espais seran 
objectes d’alteració en la seva composició i funcionament, ni es contractarà a 
terceres empreses o organitzacions privades per a la seva dinamització. 

 
El Sr. Martí explica que Convergència i Unió presenta aquesta 

proposició/declaració de grup amb un objectiu doble, que, en primer lloc, és 
mantenir la funció dels espais estables de participació ciutadana i mantenir la 
naturalesa, les funcions i les dinàmiques d’aquests òrgans participatius reglats. 

En segon lloc, reivindica que aquests espais no puguin ser objecte d’alteració 
per part de dinàmiques externes que pugui contractar el govern amb l’excusa de 
dinamitzar aquests òrgans. 

Recorda que anteriorment en aquesta comissió s’han abordat els processos de 
participació pel que fa al PAM, als PAD i al PIM, tot i que la Sra. Pin ha dit que s’ho 
estudiarien parcialment. Indica que la qüestió que planteja el seu Grup és que en 
aquests moments hi ha un conjunt d’òrgans de participació en què en l’anterior 
mandat es va intentar arribar a un acord que no va arribar a bon port, per millorar 
i fer evolucionar aquest model de participació ciutadana. Considera que hi ha prou 
motius per millorar els processos de participació i per racionalitzar els òrgans, que 
estan reglats i formen part de les Normes de participació de la ciutat. Constata que 
hi ha un objectiu comú d’evitar duplicitats en aquests òrgans de participació 
reglats, d’evitar aquesta macrocefàlia participativa, en què hi ha més de 500 
òrgans diferenciats de participació entre districtes i ciutat. Pensa que això és 
insostenible i diu que no s’ha arribat a un consens per com orientar aquesta 
reforma, però creu que és una assignatura pendent que cal abordar pel bé de la 
ciutat, de la ciutadania i dels mateixos processos participatius. 

Pel que fa a la segona part de la proposta, especifica que cal evitar la utilització 
de mitjans externs en els òrgans reglats, que podrien ser privatitzacions 
encobertes dels processos participatius. Comenta que sí que es pot recórrer a 
ajuda externa, com han fet també governs anteriors, en processos ad hoc de 
projectes concrets de dinamització urbanística, comercial, social, etc., però que, en 
canvi, si s’utilitzessin empreses externes per dinamitzar aquests processos 
participatius hi hauria el risc d’acabar modificant uns òrgans reglamentats en les 
Normes de participació de la ciutat. 
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Considera que, si es volen modificar els processos participatius dels òrgans 
reglats, cal obrir el debat polític, però de cap manera utilitzar les portes del darrere 
per reorientar la seva naturalesa o funcions. 

Creu que té raons per malfiar-se del govern i dubtar del que pretén amb 
aquesta dinàmica de contractació d’empreses externes, que algú ha dit que 
podrien ser afins al govern. Comenta que el seu Grup fins que no hi hagi 
confirmació de les contractacions no farà cap acusació, però no li agraden els 
indicis que hi ha sobre això. Aclareix que no vol posar la tireta abans de la ferida, 
però que ho diu perquè consti en acta. 

Comenta que anteriorment algun company d’un altre grup municipal ha parlat 
d’algunes empreses que podrien ser utilitzades per dinamitzar, i creu que podria 
ser per desnaturalitzar els òrgans de participació reglats. Pensa que això ni el ROM 
ni les normes actuals de participació ho permeten, i, per tant, opina que cal ser 
molt curosos. 

No vol aprofundir en aquesta crítica sense haver sentit la versió del govern, però 
creu que cal estar alerta, perquè no tolerarà cap instrumentalització política de la 
participació ciutadana a través d’empreses favorables a les tesis polítiques del 
govern. 

Considera que hi ha moltes vies per millorar la participació, però que cal fer-ho 
de manera consensuada, ja que és una qüestió de ciutat i no es pot caure en 
segons quins paranys ni introduir modificacions per la porta del darrere. 

 
El Sr. Sierra manifesta el suport del seu Grup a aquesta proposició de 

Convergència i Unió, ja que com a regidor president del Districte de les Corts ha 
tingut ocasió de comprovar el funcionament dels diferents assajos que s’han fet en 
diferents audiències. En primer lloc, diu que no s’oposa al fet que es plantegi que 
hi pugui haver dues persones anomenades «dinamitzadores d’ateneus» que 
donaran la paraula i repartiran torns en una audiència pública. Tanmateix, diu que 
va comprovar l’oposició gairebé unànime de la resta de grups d’aquest Districte. 
En segon lloc, però, indica que no sap quant costen aquestes persones ni si tenen 
contracte laboral o pertanyen a alguna empresa. 

En segon lloc, afirma que, si no hi haVia tendenciositat, hi haVia assentiments 
amb el cap quan hi haVia intervencions per part dels assistents a aquesta 
audiència pública certament favorables al govern municipal al Districte de les 
Corts. 

En tercer lloc, considera que aquestes persones, com a dinamitzadores, no es 
poden atribuir unes funcions que no els corresponen, i que, si es descuiden, no li 
deixen ni aixecar la sessió. 

Encara que aquest tema es tracti a la propera Junta de Portaveus del Districte 
de les Corts, creu que és preferible que aquests processos i instruments de 
participació es mantinguin com fins ara, sense la intervenció d’aquests 
dinamitzadors, perquè no suposi un cost addicional fins i tot. 

Finalment, manifesta que el seu Grup està obert a poder estudiar altres vies de 
participació, però està d’acord amb la proposició de Convergència i Unió. 

 
La Sra. Capdevila està d’acord amb bona part de la intervenció del Sr. Martí, 

però indica que el que es vota a la comissió és el que es vota a la comissió, i per 
això el seu Grup farà una abstenció, perquè, si bé està d’acord que cal mantenir 
tots els òrgans de participació que hi ha als districtes, ERC pensa que cal canViar-
los radicalment. Considera que aquests òrgans de participació en realitat no són de 
participació i que en el millor dels casos són d’informació, ja que tots els regidors 
saben que serveixen de ben poca cosa i a cada consell de barri es reprodueix el 
mateix debat. 

Explica que en el mandat anterior Esquerra Republicana de Catalunya va 
presentar a tots els districtes una proposició que no es va acceptar per tal que des 
dels consells de barri les entitats poguessin elevar al plenari del districte un punt, 
perquè li semblava que era una manera que la ciutadania realment participés. 
Recorda també que el seu Grup va entrar el mandat passat una proposició per 
formalitzar una comissió de treball per abordar la modificació del Reglament 
orgànic municipal, les Normes reguladores de districte i les Normes de participació 
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ciutadana per tal d’introduir al nou context social noves estratègies 
d’aprofundiment democràtic. 

Comenta que es va arribar al final del mandat anterior i això no s’haVia fet. 
Reitera que, tot i que el seu Grup està d’acord que s’han de mantenir, cal 
mantenir-los de manera molt diferent, atès que els processos participatius que hi 
ha fins llavors no són participatius en absolut. Dóna un marge de confiança al nou 
govern perquè realment a partir d’ara posin fil a l’agulla per canViar les Normes de 
participació i perquè siguin realment processos oberts a la ciutadania i en què la 
ciutadania no només es pugui expressar, sinó també decidir. Indica que amb la 
proposta de Convergència i Unió no acaba de quedar clar aquest posicionament. 

Pel que fa a les organitzacions que s’intenten dinamitzar, explica que uns dies 
abans en el Districte de l’Eixample va ser-hi i que les entitats li comentaven 
després que allò semblava una classe de P5. Indica que la gent és gran i que ja fa 
anys que formen part dels òrgans de participació i saben com ho han de fer i què 
volen, i que no cal que una noia de 22 anys els posi un adhesiu verd si vénen d’un 
lloc o groc si vénen d’un altre, que allò semblava quan va a buscar la seva néta a 
l’escola, que fa P5. Demana, doncs, una mica de serietat. 

Entén que els districtes tenen personal i que tots els tècnics de barri saben 
perfectament com han de portar una reunió d’aquestes característiques, i que, per 
tant, no cal gastar-se diners públics per contractar gent que converteixi això en 
una classe de P5. 

 
La Sra. Andrés comenta que l’Ajuntament té una llarga trajectòria en temes de 

participació. Explica que el primer reglament de participació és de 1986 i que, a 
partir d’aquí, s’han anat fent actualitzacions i adaptant-lo, amb més o menys 
fortuna, als temps i a les necessitats. Conclou que l’opció de l’Ajuntament en els 
seus inicis democràtics era complementar la democràcia representativa amb la 
participativa, i que, per tant, és un concepte que l’Ajuntament té molt interioritzat i 
que la ciutadania ho entén i ho practica. 

Recorda que en el mandat passat es va fer un intent d’actualitzar aquests 
mecanismes que no va arribar a bon port, però diu que està obert. Assenyala que 
és un sistema de participació regulat en forma de consells i altres òrgans, que 
tenen uns membres i unes dinàmiques de funcionament i uns mecanismes de 
revisió. Entén, doncs, que tota millora ha de passar per respectar els membres, les 
dinàmiques i les normes de funcionament, i que no es pot decidir de manera 
unilateral introduir elements externs a aquests òrgans, ja que no van aparèixer un 
dia perquè des de Secretaria General es va escriure una norma, sinó que van ser 
les taules de ciutadans que en el moment en què entren a les organitzacions amb 
les entitats i associacions no perden la seva categoria de ciutadans. Conclou, per 
tant, que són fruit d’aquest procés, de molt debat i treball, de consens i després 
d’aprovacions i enteses entre els grups polítics. 

Afirma que se sumarà a aquesta proposició de Convergència i Unió en el sentit 
que es respecti aquest esquema i que aquests òrgans serveixin i tinguin la funció 
per a la qual han de servir. 

Comenta que hi ha altres processos participatius en altres temes, que han 
d’anar per un altre cantó, però que tot el que tingui relació amb aquests òrgans, 
que tant esforç i treball de consens van suposar, i tot el que sigui revisar-los i 
introduir noves fórmules, demana que es faci comptant amb els seus membres, 
per una qüestió de respecte institucional i de respecte a la ciutadania. 

No entén que sigui una proposta immobilista, vol que es revisi el procés de 
participació, però ho vol fer amb els agents que hi van participar i han contribuït a 
la construcció del model de participació. 

Per això donarà suport a la proposta, i reitera que el seu Grup no està tancat al 
fet que hi hagi noves fórmules, sempre que es faci amb respecte i diàleg amb la 
gent que ha format part d’aquests consells. 

 
La Sra. Esteller diu que el Grup Popular sempre ha estat partidari de 

racionalitzar els òrgans de participació per fer-los millors i més efectius. 
Recorda que en el mandat anterior es va intentar fer una reforma del reglament 

de participació perquè fos més eficaç, i diu que el seu Grup hi està d’acord, però 
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afegeix que el PP també està d’acord que les audiències públiques s’han de 
mantenir. Explica que les audiències públiques les presideix el president del 
districte i que no pot ser que l’Ajuntament privatitzi la participació de tal manera 
que hi hagi gent que usurpa les funcions del president del districte. Considera que 
no és una qüestió de dinamitzar o no, sinó que directament usurpa aquestes 
funcions. Diu que si el govern vol privatitzar la participació ha de promoure el 
canvi d’aquestes normes. 

No està d’acord, en canvi, que les audiències públiques les portin a terme 
dinamitzadors que no sap per què s’han contractat, ja que una cosa és el PAM, i 
l’altra és que envaeixin tot l’espai de la participació. Recorda que la Sra. Pin l’ha 
convidat perquè aprengués de la participació, i li diu que el món ja existia abans 
que arribés Barcelona en Comú. Recorda que el Partit Popular i el Partit Socialista 
van aprovar en un acord bilateral crear els consells de barri. 

Comenta que en aquell moment el PP va entendre que als districtes de 
Barcelona no s’hi podia participar de manera eficaç i efectiva, i per això va 
considerar oportú crear els consells de barri el 2009. Explica que aquests han 
tingut una evolució i són eficaços perquè la gent al barri reconeix més el seu 
problema que en el conjunt del districte, tot i que també és bo que la gent participi 
dins de la globalitat del districte. 

Considera que una cosa és racionalitzar, ordenar i millorar els canals de 
participació perquè la gent tingui resposta i la seva participació sigui més efectiva, 
i l’altra és que es vagi als consells de barri i a les audiències públiques a tractar la 
gent tal com ha descrit la Sra. Capdevila molt gràficament. Indica que la gent ja fa 
molt temps que hi participa, i que una cosa és millorar els canals de participació i 
l’altra és privatitzar aquesta participació a través d’entitats que vol saber quina 
afinitat tenen amb el govern. Considera que la usurpació de funcions al president 
del Districte de les Corts va ser gairebé humiliant, ja que se’l va desplaçar 
absolutament. 

Per tant, està a favor de donar suport a aquesta proposta, perquè entén que les 
audiències públiques han de mantenir la presidència com està establert en el 
Reglament, que les presideix el president del districte, i té uns canals i unes 
normes de participació. Considera que, si hi ha millores d’operativitat i 
funcionament, es poden estudiar, però sense desplaçar el representant polític i 
sense privatitzar ni usurpar-li els funcions que li corresponen. 

 
El Sr. Garganté comença fent una reflexió sobre el que ha passat quan es 

tractava el punt 13 de l’ordre del dia, perquè diu que alguns s’enduen la fama, 
però que en aquesta sessió altres s’han “passat pel forro” el que ha decidit la 
presidenta. Diu que en pren nota per saber que té un cert marge per fer segons 
quines coses i que per molt que es digui un s’hi pot plantar. 

Dit això, manifesta el seu vot en contra, ja que no ha vist que el govern hagi dit 
res de treure espais existents de participació ciutadana. Entén que el reglament 
planteja com han de ser les funcions d’aquests espais, i vol recalcar que les 
audiències públiques i els consells de barri no haurien de ser només simples òrgans 
de consulta i assessorament, sinó que haurien de ser vinculants i que els veïns 
poguessin incidir sobre les polítiques municipals. 

Per tant, malgrat el que digui el reglament, pensa que no s’ha de renunciar a 
reformar aquests òrgans per convertir-los en espais d’autèntica participació. 

Està d’acord que no s’ha de contractar empreses externes i que haurien d’estar 
dinamitzats, si de cas, pels treballadors municipals i els veïns. Entén que això no 
és una dinàmica nova, igual que també s’ha externalitzat la dinamització dels 
processos participatius del PAM i els PAD, de què ja ha fet una crítica anteriorment, 
i que també van fer els governs anteriors. Troba un cert cinisme a criticar una cosa 
que s’ha fet abans. 

 
La Sra. Pin diu que repetirà el que ja va dir a la reunió que va tenir amb els 

regidors. Explica que la Regidoria de Participació quan va arribar el govern era de 
10 tècnics i un pressupost de 55.000 euros per a processos participatius. Comenta 
que, quan un es creu la participació, no es tracta només de fer grans proclames, 
sinó de dotar-lo sobretot amb recursos humans i econòmics, que no és el que 
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aquest govern es va trobar en arribar. Indica que per això han hagut de buscar 
suport extern de dinamització. A més, indica que diferents tècnics de barri han fet 
diverses demandes de formació en temes de participació, perquè la seva feina 
quotidiana no haVia tingut gaire res a veure amb això. 

Li diu al Sr. Martí que externalització és el que es va fer a l’IMI, i privatització és 
el que hi ha amb l’aigua a l’AMB. Aclareix que el govern actual dissenya amb els 
tècnics dels districtes les dinàmiques i les contrasten amb els que han de fer la 
dinamització. Convida, en tot cas, els presidents dels consells de barri o dels 
districtes que facin una proposta de dinamització pròpia d’aquests àmbits. 

Recorda que el que diuen les Normes reguladores del funcionament dels 
districtes és que per tal de potenciar la comunicació periòdica amb el Consell de 
Districte i la ciutadania es convocarà com a mínim cada dos mesos l’audiència 
pública, i que això es continua fent. 

Assenyala que hi ha un problema, i és que, tot i que el govern es creu la 
participació, cal demostrar als veïns que invertir temps en òrgans de participació té 
sentit. Per això diu que una de les qüestions bàsiques és que participi la gent que 
habitualment no participa. Celebra que hi hagi gent que té una cultura de la 
participació, però reitera que hi ha molta gent que no s’atreveix a parlar en espais 
grans i que cal buscar fórmules per dinamitzar i fer que aquesta gent participi. 

Expressa el vot en contra del seu Grup, i comenta que aquestes empreses de 
suport a la dinamització faran una avaluació conjuntament amb els tècnics i els 
governs municipals de cada districte que es compartirà amb els grups municipals. 

 
El Sr. Martí diu que, parlant de districtes i presidents, ell mateix com a regidor 

president d’un districte s’ha trobat amb una situació diferent de la d’altres regidors 
presidents, ja que hi ha districtes en què s’ha contractat aquestes empreses 
externes per dinamitzar segons quins processos i en altres no. Tot i que cada barri 
és diferent, considera que les necessitats de millora de participació són iguals a 
tots els barris. 

Considera que no és adient que la Sra. Pin hagi esmentat el tema de la 
privatització de l’aigua a l’Àrea Metropolitana, perquè allà hi ha una empresa mixta 
publicoprivada que gestiona bé i dóna uns recursos que després es reinverteixen 
en polítiques socials. No vol entrar, doncs, en aquest tipus de debat, ja que estan 
parlant que el govern vol introduir unes dinàmiques que poden desnaturalitzar els 
òrgans participatius, és a dir, que poden utilitzar els recursos externs per estalViar-
se feina com a govern, que els poden utilitzar per filtrar políticament les 
intervencions crítiques de l’oposició o d’entitats no afins al govern, o beneficiar 
empreses properes al govern. Aclareix que no acusa de res directament, sinó que 
això podria passar i que no hi està d’acord. 

Diu que l’únic que demana és que si la votació és favorable a la proposta, el 
govern la compleixi i no contracti terceres empreses o organitzacions privades per 
a la dinamització. 

 
El Sr. Sierra comenta que la resposta que es doni a aquestes participacions és 

l’èxit o el fracàs de la participació ciutadana, perquè si els ciutadans van a 
aquestes audiències públiques i exposen els seus problemes i queixes, però hi ha 
un silenci per part del govern del districte, aquesta participació no tindrà èxit. 

Manifesta que, vist el funcionament a les Corts, està a favor de la proposta i 
obert a instrumentalitzar altres maneres de participació. 

 
La Sra. Capdevila, pel que fa als dinamitzadors, indica que els districtes 

disposen de treballadors capaços de fer aquesta feina, i entén que potser es 
menystenen els responsables del barri, que en saben molt, de participació. 

 
La Sra. Andrés indica que en el mandat passat no ho recorda, però que en 

l’anterior l’única empresa que es va contractar va ser per a la plataforma digital de 
Pla d’actuació municipal, i anteriorment només en un cas d’un districte hi haVia 
una empresa contractada. 

 
La Sra. Esteller diu que votarà a favor de la proposta. 
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La Sra. Pin vol complementar el que ha dit la Sra. Andrés, i explica que governs 

anteriors van contractar més empreses, entre d’altres Raons Públiques, que va 
començar a treballar a l’Ajuntament en el mandat anterior. 

Pel que fa al que deia el Sr. Martí que es podrien desnaturalitzar, creu que el 
que es va fer en el mandat anterior és desnaturalitzar precisament, i sobretot els 
consells de barri, que es van convertir en petites audiències públiques, en espais 
merament informatius. Ja sap que el Sr. Martí ha dit que en el seu districte no, 
però comenta que deVia ser l’únic districte de la ciutat on funcionaven 
perfectament, tot i que les entitats del territori no li fan arribar aquesta informació. 
Afegeix que els consells de barri s’havien creat amb la filosofia de tenir espais de 
participació per parlar de línies estratègiques del barri, i que no s’havien de 
convertir en audiències públiques, que justament serveixen per tenir una visió 
global del districte, cosa que no és l’objectiu dels consells de barri. Per tant, diu 
que hi ha coses que han passat i creu que cal cenyir-s’hi. 

 
La presidenta recorda que el paper de la Presidència depèn de la voluntat de 

cada un dels grups i que és important que tots els regidors i regidores hi 
col·laborin per al bon funcionament de la Comissió. Diu que si algú creu que no hi 
ha d’haver Presidència a les comissions que ho plantegi en Junta de Portaveus, 
però que l’avisin, perquè llavors s’ho prendrà més relaxadament i es poden 
autoorganitzar directament els regidors. Demana, doncs, que mentre no hi hagi un 
canvi en aquest sentit respectin la seva feina i la de la resta de companys que 
presideixen les comissions de plenari. 

 
La Sra. Pin expressa el vot contrari de Barcelona En Comú, el Sr. Martí expressa 

el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de Ciutadans, la 
Sra. Capdevila expressa l’abstenció d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr. Garganté expressa 
el vot contrari de la CUP. S’aprova. 

 
Del Grup Municipal Ciutadans: 
 
8. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda que per part del responsable municipal s’adoptin les mesures 
necessàries per tal d’eradicar definitivament, i a la major brevetat possible, els 
problemes de seguretat ciutadana que ocasiona la venda il·legal de productes a la 
Via pública. 

 
Se sotmet a votació el següent text de la proposició/declaració de Grup: 
 
La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda que per part del responsable municipal s’adoptin les mesures 
necessàries per tal d’eradicar definitivament els problemes de seguretat ciutadana 
descrits anteriorment a la major brevetat possible. 

 
(Tractat conjuntament amb el punt 11 de l’ordre del dia.) 
 
El Sr. Sierra diu que, havent fet menció de la protesta i la queixa respecte de la 

formulació que s’ha fet a la comissió de la seva proposta, està encaminada a posar 
de manifest la falta d’acció per part del govern, la permissivitat per part del govern 
de determinades conductes que s’han desenvolupat a la ciutat. 

En primer lloc, pel que fa al top manta, creu que està en vies de solució perquè 
el govern ha decidit que la Guàrdia Urbana intervingui en determinats punts de la 
ciutat en què estava consentida la venda irregular de productes il·legals per part 
d’un col·lectiu que majoritàriament està de manera irregular al país. Afegeix que, a 
més, el top manta implica desfavorir el comerç que paga impostos, com ara la fira 
d’artesans del Port Vell, que paga uns 60 euros per cada dia que estan venent 
productes. Reitera que la venda irregular no paga cap tipus d’impost i, a més, ven 
productes il·legals, falsificacions. 
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Considera que això ha originat un efecte crida per part del govern, ja que el Sr. 
Recasens, quan es va fer càrrec del comissionat de Seguretat, va dir que no 
actuaria fins al setembre. Recorda que les eleccions van ser el 24 de maig, la 
investidura el 13 de juny i que durant 15 dies de juny i els mesos de juliol i agost 
sencers hi va haver declaracions de l’alcaldessa i altres membres del govern que 
van fer aquest efecte crida. Indica que això ha provocat que aquest tema sigui un 
descontrol i que hi hagués més de trenta guàrdies urbans ferits, que aclareix que 
no diu que siguin violents, aquests manters, sinó que s’ha tret autoritat a la 
Guàrdia Urbana i que se li han donat instruccions orals per no actuar. 

Explica que posteriorment es fa l’ordre d’actuació Víctor Alfa, que signen tots els 
sindicats, però que no es porta a terme. Es queixa que s’ha permès que hi hagi 
més de 500 persones venent productes il·legals des de Colom fins a l’altra punta 
del Port Vell i fins a la torre de Sant Sebastià. Assenyala que això ha fet no només 
que hi hagi més venedors de productes il·legals al carrer, sinó que es crea una 
sensació d’inseguretat, de desgovern i d’efecte crida a altres tipus de delinqüents. 

Demana que el govern no digui que no hi ha màfies, perquè reconeix que hi ha 
un problema social que no es pot obViar, però afegeix que darrere d’això hi ha 
màfies. Destaca que dos dies abans la Guàrdia Urbana va fer una intervenció amb 
altres cossos policials en què es van intervenir materials falsificats per valor de 
més de 750.000 euros, cosa que demostra que darrere hi ha màfies. Considera 
que cal lluitar contra això aplicant les normes i la llei, perquè, si no, Barcelona es 
converteix en una ciutat insegura, on els delinqüents tenen màniga ampla i carta 
blanca. 

Recorda que l’efecte crida ha passat amb altres fenòmens com amb els trilers, 
que el 2012 van desaparèixer i que actualment n’hi ha uns altres que són més 
radicals i més agressius, i no tan sols estafen els ciutadans que hi ha per darrere 
de la Boqueria, la plaça de la Gardunya i la zona de la Rambla, sinó que també els 
roben. 

Insisteix que l’actitud del govern és un efecte crida a la delinqüència en una 
ciutat on la permissivitat de la Guàrdia Urbana i altres cossos policials s’ha relaxat 
per instruccions concretes del govern municipal, perquè s’ha dit que no es faria res 
fins després de l’estiu. Remarca que la policia no està de braços plegats, sinó que 
té instruccions concretes de deixar d’actuar en determinats tipus delinqüencials, 
atès que la Sra. Colau va dir que complirien només les lleis que els semblessin 
justes. 

Constata que això provoca que hagin aparegut altres tipus de delictes, com ara 
els encastaments en joieries i altres establiments amb un cotxe per endur-se el 
que hi ha a l’aparador. Afegeix que els Mossos d’Esquadra també han desarticulat 
bandes de països de l’Est que robaven en pisos no tan sols de la part alta, sinó 
també en habitatges de Sant Martí, és a dir, de manera molt transversal. 

Explica que Ciutadans, doncs, insta el govern a acabar amb aquests fenòmens 
delinqüencials, és a dir, que elimini la venda il·legal de productes il·legals, que 
s’acabi amb els trilers i amb les bandes d’encastament, o com a mínim que hi hagi 
la intenció de suprimir aquestes activitats delictives i fer de Barcelona una ciutat 
més segura, no només pel fet que aquests delictes disminueixin, sinó també per la 
sensació de seguretat que es trasllada al ciutadà. 

Aprofita per demanar al Sr. Recasens si s’ha produït un augment de l’alerta 4 
antiterrorista. 

 
La Sra. Esteller expressa el suport del seu Grup a aquesta proposició/declaració 

de grup, ja que creu que cal reforçar la seguretat, especialment en els punts 
negres de la ciutat, on proliferen les activitats il·legals. En aquest sentit, considera 
que l’Ajuntament ha de recuperar l’autoritat, actuar amb determinació i no estar 
passiu davant aquests fets. 

Comenta que el PP també ha presentat una proposició/declaració de grup, i que 
en aquest sentit denuncia la permissivitat i complicitat de l’Ajuntament amb els 
manters, que ha debilitat la Guàrdia Urbana i enfortit els manters. Afegeix que això 
ha provocat un efecte crida d’aquests manters a Barcelona. 

Recorda que aquesta activitat il·legal està tipificada en el Codi penal i, per tant, 
és un delicte, i que la Guàrdia Urbana ha d’actuar i demanar la col·laboració 
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d’altres policies, com ara els Mossos d’Esquadra per la seguretat, la Guàrdia Civil 
pel tema de les mercaderies il·legals, i la Policia Nacional per la qüestió de la 
irregularitat de les persones immigrades. Considera que la Guàrdia Urbana ho ha 
de fer perquè és un tema d’una gravetat extrema, ja que aquesta gent està 
cometent un delicte, perjudicant els comerciants i els compradors, perquè molts 
dels productes que venen són nocius per a la salut. Afegeix que darrere els 
manters, a més, hi ha màfies, i que tot això no es pot obViar pensant que només 
és un problema social, com pretén fer el govern de la ciutat. 

Explica que el govern ha citat els grups a reunions per dir-los que hi ha una part 
social. Encara que ho reconeix, considera que és una part petita i que no es pot 
perdre de vista el conjunt del problema, que té un caràcter transversal. Pensa, 
doncs, que cal actuar des de la prevenció i la reacció. 

Vol saber si per part d’algú de l’Ajuntament es va avisar els manters de 
l’operació policial que s’haVia de fer el dilluns anterior a la zona del port, perquè la 
sorprèn molt que no hi hagués ningú aquell dia, quan els manters fins i tot dormen 
allà per guardar lloc. Demana si l’Ajuntament ha investigat per saber si va venir de 
la part d’un districte o de la part interna. 

També demana al govern que compleixi amb les ordenances i el Codi penal i que 
la policia actuï amb determinació per evitar aquesta venda il·legal al carrer, 
perquè, si no, l’Ajuntament és còmplice d’aquesta activitat. En resum, d’una 
banda, denuncia la permissivitat i complicitat del govern amb els top manta, i, de 
l’altra, li demana més seguretat a la ciutat. 

Finalment, tal com s’ha sol·licitat abans, però ara en forma de proposta, demana 
que l’Ajuntament també actuï en les pràctiques irregulars de prostitució a l’Illa de 
Robadors, ja que en molts edificis s’està traficant amb droga i amb explotació de 
dones, cosa que genera molta inseguretat al barri.  

 
El Sr. Forn manifesta el suport del seu Grup a totes dues proposicions, ja que 

creu que la intensitat, el descontrol i l’ocupació de la Via pública dels darrers 
mesos pel que fa a la venda il·legal a Barcelona feia molt temps que no es veia. 
Opina que han mancat directrius clares i que hi ha hagut una permissivitat evident 
en determinades zones de la ciutat. Indica que a vegades l’ocupació de la Via 
pública impedia fins i tot la circulació dels veïns. 

Constata que no han servit de res ni les compareixences, ni les comissions 
extraordinàries, ni les rodes de premsa ni tampoc les queixes dels veïns o les 
denúncies dels mitjans de comunicació o comerciants, ja que el govern ha 
continuat igual. 

Diu que el govern s’ha passat mesos tirant pilotes fora, donant missatges 
contradictoris i sovint donant poc suport a l’actuació de la Guàrdia Urbana. Està 
sorprès, doncs, que el que fins llavors semblava impossible, que era fer servir la 
policia, de cop i volta es veu que sí que és possible i un dia es decideix que la 
Guàrdia Urbana, Mossos d’Esquadra i la Policia Portuària han de patrullar la zona 
del port. Pregunta si calia arribar a aquesta situació de degradació i que durant 
setmanes el Portal de la Pau i Palau de Mar estiguessin saturats de venedors 
il·legals. Pregunta si el govern sap quines conseqüències ha tingut per als venedors 
ambulants que paguen impostos per ocupar la mateixa zona. Demana també per 
què no s’ha aplicat el conveni de col·laboració entre l’autoritat portuària i 
l’Ajuntament, i troba inaudit que el govern no apliqui un conveni signat pel mateix 
Ajuntament. 

Diu que el govern ha fet una gestió molt dolenta d’aquesta problemàtica. Està 
d’acord amb les polítiques socials que proposa l’Ajuntament, que no són noves 
perquè ja s’estaven desenvolupant, i que s’hagin de fer per inserir laboralment 
aquestes persones que practiquen la venda ambulant il·legal, però exigeix que 
l’Ajuntament lluiti contra les il·legalitats amb els instruments de què disposa. 
Considera que no té sentit que l’Ajuntament desenvolupi polítiques socials si en 
paral·lel no aplica les polítiques de què està dotat. 

 
El Sr. Coronas diu que amb la qüestió del top manta té la sensació de tornar a la 

infància, quan hi haVia un xiclet que es deia Boomer, que no s’acabava mai, ja que 
és un tema constant. 
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Recorda que Esquerra Republicana de Catalunya va ser crítica en el seu moment 
amb el fet que el govern va reaccionar tard amb el tema del top manta, amb el fet 
que va emetre un missatge, volgudament o no, «bonista» d’entrada, del qual 
comparteix que cal abordar el fenomen des de l’apartat dels drets socials i civils de 
tota persona que viu a Barcelona, i els manters no en són una excepció. Però 
indica que es va alimentar una mica aquest missatge de permissivitat respecte 
d’una activitat que no és compatible amb l’ús de l’espai públic, ordenances en mà. 

Té la sensació que els que fan escarni d’aquesta qüestió afebleixen la Guàrdia 
Urbana. Critica aquesta actitud constant de posar pressió sobre els dos col·lectius 
protagonistes –d’una banda, la Guàrdia Urbana i, de l’altra, els manters–, cosa que 
no afavoreix una solució al problema, sinó que afebleix encara més l’autoritat de la 
Guàrdia Urbana i ubica els manters en el punt de mira de l’activitat il·legal. 

Recorda que el seu Grup va insistir des d’un primer moment que hi haVia 
d’haver un diàleg amb tots els grups, i celebra que aquest s’hagi produït. Respecte 
del que s’ha comentat en algun cantó sobre el tema de la politització d’aquesta 
taula de ciutat sobre el top manta pel fet que la presideixi un regidor d’ERC, vol 
deixar clar que tothom pot estar tranquil perquè no serà aquesta l’actitud del seu 
Grup ni d’ell mateix. 

Insisteix que tothom ha de formar part de les converses respecte a aquest 
tema, i hi convida els grups que han dit que no tenen pensat participar-hi. 
Considera que en aquesta taula no s’ha de decidir què cal fer, perquè és el govern 
qui ho ha de fer, però entén que hi haurà opinions contraposades en determinades 
qüestions de la venda ambulant irregular i que caldrà veure quin és el sentit 
majoritari, quins són els acords mínims en què la majoria està d’acord i en quins 
temes hi ha un cert debat. Pensa que aquesta taula també s’ha d’encarregar de fer 
un seguiment de tot el que el govern tira endavant en aquest tema. 

Manifesta el vot en contra de les dues proposicions perquè s’hi barregen temes 
molt diferents, com ara els trilers, els encastaments en aparador i la venda 
ambulant irregular. Quant a la proposició de Ciutadans, que parla d’eradicar 
definitivament, considera que definitivament és una paraula complicada de posar 
en una proposició d’acord. A més, pensa que cadascú té un concepte de seguretat, 
però, malgrat que podria estar d’acord que aquest tema pot generar problemes de 
convivència a l’espai públic, pensa que generar problemes de convivència i 
inseguretat són conceptes diferents. 

Respecte de la proposta del PP, diu que passa igual, ja que es barreja prostitució 
amb venda ambulant, que tampoc no tenen res a veure. Li sembla que es vol 
agafar aquest xiclet i estirar-lo tant com es pugui. Pensa que cal que els portaveus 
siguin més responsables i intentar que aquests fenòmens que es donen a la ciutat 
s’abordin cadascun on toca. 

Celebra l’actuació policial de dies anteriors en uns pisos que es feien servir de 
magatzem de productes il·legals, i entén que no va començar i acabar aquell dia, 
sinó que hi ha unes investigacions prèvies de la Guàrdia Urbana. 

Finalment, respecte de l’actuació al port, diu que sembla que al PP el preocupi 
molt que se’ls hagin escapat. Pregunta a la Sra. Esteller què esperava que hi 
passés, si esperava que hi haguessin cops de porra i gent corrent i es generés, 
llavors sí, un problema de seguretat ciutadana. No sap si es va alertar o no els 
manters, però insisteix que celebra que l’actuació es fes de manera preventiva i 
que no impliqués un problema de seguretat per a la resta de ciutadans de 
Barcelona. 

 
La Sra. Andrés diu que el seu Grup entén que les dues proposicions estan 

plantejades des del punt de vista de la defensa de l’espai públic, però indica que, 
tenint en compte el literal de les dues no li n’agrada cap en la seva redacció. Pel 
que fa a la de Ciutadans, destaca que és molt indefinida i barreja temes com la 
venda il·legal de productes, els trilers i la prostitució al carrer. Per això entén que 
el fons és aquesta defensa de l’espai públic, que és l’únic que tenen en comú la 
prostitució i els manters. 

Respecte a la del PP, tampoc li agrada la seva redacció, perquè carrega contra 
els manters. Li agradaria que parlés de l’activitat il·legal en comptes de fer tres 
referències seguides a un col·lectiu que amb prou feines poden tirar endavant les 
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seves vides. Té la sensació que es vol barrejar allò que se sentia abans de «gent 
de malviure» amb gent que viu malament, que diu que és diferent. 

Entoma, doncs, les dues proposicions des del punt de vista de la defensa de 
l’espai públic, que és l’espai comú que ningú té dret a privatitzar en favor propi. 
Considera que si algú l’ocupa de manera intensiva per una qüestió de necessitat 
vital cal posar les eines necessàries perquè això es resolgui des de la segona 
tinença de Drets Socials. Opina que també cal defensar-lo de les activitats il·legals, 
que estan penades pel Codi penal, i que s’ha de fer en coordinació amb els Mossos 
d’Esquadra. 

Apel·la a l’obligació del govern de complir aquest mandat ciutadà de defensa de 
l’espai públic en favor de tothom i de fer complir les ordenances municipals, cosa 
que l’Ajuntament només pot fer amb la Guàrdia Urbana, que ha de tenir uns 
mitjans adequats al fenomen. Considera que falta un pla conjunt per fer-ho, en 
primer lloc per a les persones que utilitzen el carrer com a forma de vida, per 
donar-los una sortida d’ocupació, i, en segon lloc, intentar que l’espai públic estigui 
lliure d’aquestes activitats. 

Fa referència al fet que aquest no és un problema d’ara, sinó que ha tingut 
l’Ajuntament des de sempre, ja que el 2006 l’Ordenança de convivència ja parlava 
d’aquests temes, i alguns grups que ara són al govern no la volien. Recorda que 
aquesta ordenança prohibia la venda i adquisició de productes de venda ambulant 
no autoritzada; qualificava la venda i adquisició com a infracció lleu, amb multes 
de 500 euros; tenia en compte la confiscació de productes, i obligava el govern a 
presentar un pla de reinserció social i laboral de les persones afectades per 
l’aplicació de l’Ordenança. Pensa que cal posar-se a fer aquesta feina, doncs, que 
no és nova, i deixar de criminalitzar. 

 
El Sr. Garganté expressa el vot en contra de les dues proposicions. Diu que ha 

estat consultant les dades i que veu que els veïns tenen una percepció de 
seguretat d’un 5,5 a la ciutat i d’un 5,8 als barris, i ha vist que la incidència de 
delictes des de 2011 cada cop és inferior. Es planteja, doncs, que segurament són 
les persones amb la mentalitat de Ciutadans i del PP que veuen delictes a cada 
cantonada, perquè la realitat de les dades diu tot el contrari. 

De la proposició de Ciutadans, considera que anomenar delinqüents els manters 
i posar-los en el mateix paràgraf que les persones que encasten vehicles als 
aparadors és, per dir-ho finament, de ser mala persona. D’altra banda, diu que els 
trilers de la Rambla no han desaparegut mai. Reconeix que és complicat anar-hi 
perquè bàsicament hi van turistes i per això la gent de la ciutat ha deixat d’anar-
hi. 

Respecte del treball sexual, li diu al Sr. Sierra que no ha de patir, perquè, 
gràcies a Ciutadans, s’ha aconseguit que l’Ajuntament miri de garantir les millors 
condicions de les treballadores sexuals. Entén que no es deu referir a elles quan el 
regidor Sierra parla de delinqüents, com a mínim perquè la regidora de Ciutadans 
les va tractar de treballadores, com fa la CUP. 

Considera que amb aquest discurs de la seguretat i la por, com sempre des de la 
dreta, es vol augmentar la repressió i la pèrdua de llibertats per afavorir encara 
més el control de la societat. 

 
El Sr. Recasens nega la major al Sr. Sierra i li diu que no pot donar la seva 

paraula al que sap que no es pot complir, ja que l’eradicació definitiva dels 
problemes de què parla la proposició és materialment impossible. Indica que es 
pot mantenir controlada, però dubta que hi hagi cap expert de seguretat seriós que 
defensi l’eradicació definitiva d’aquest tipus de problemàtiques. De fet, diu que en 
certs aspectes no creu ni que sigui un problema de seguretat ciutadana. Opina que 
convertir problemes de convivència en problemes de seguretat ciutadana acaba 
portant a convertir-ho tot en un problema d’ordre públic, que no comparteix. 

Li diu al portaveu de Ciutadans que, si considera que això és un problema de 
seguretat ciutadana, haurà d’adreçar la pregunta al conseller d’Interior de la 
Generalitat, ja que ha dit per activa i per passiva que la seguretat ciutadana 
correspon als Mossos d’Esquadra. Manifesta que, per descomptat, el govern es 
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congratula de la bona relació i cooperació amb els Mossos d’Esquadra, perquè una 
bona part d’aquesta temàtica els correspon. 

D’altra banda, reitera que se seguiran adoptant les mesures necessàries per 
mantenir aquests fenòmens el més controlats possible. 

Anima el Sr. Sierra a tornar a llegir les hemeroteques perquè en cap moment va 
dir que no es faria res durant l’estiu, sinó que se seguirien mantenint els operatius 
que ja hi haVia, i que pel que fa a la reforma de la Guàrdia Urbana esperarien a 
passat l’estiu. 

Pel que fa a la passivitat, considera que Ciutadans va força pantalles enrere, 
perquè després de reiterades converses amb Mossos i Port, de les actuacions 
conjuntes realitzades des del 9 de novembre, no es pot parlar de permissivitat. 
Afegeix que tampoc es pot parlar de permissivitat quan el dilluns anterior es va 
confiscar material per valor de 750.000 euros, 15.000 articles, 5.000 xapes i 
23.000 adhesius i etiquetes preparades per falsificar en els distribuïdors. Opina que 
aquesta és una política més adequada que la de perseguir manters. 

Respecte dels trilers, diu que no ha negat mai informació i que Ciutadans 
demana reiteradament informació i se li dóna des de Guàrdia Urbana. Quant al que 
comentava el Sr. Sierra que s’haVia acabat el 2012, indica que el 2013 n’hi va 
haver 463 casos, el 2014 n’hi va haver 15 per una bona actuació, i el 2015 n’hi ha 
hagut 7. Conclou, doncs, que el problema dels trilers no existeix. 

Quant al que es plantejava sobre l’alerta 4, diu que això caldria preguntar-ho al 
govern de Madrid, que és qui ho determina, però aclareix que hi ha una alerta 4 
reforçada. 

Pel que fa a qui va alertar els manters, creu que el millor és preguntar-ho als 
brocanters, perquè ells ho saben. 

En relació amb el carrer Robadors i l’acusació que no s’ha fet res, informa que hi 
ha 1.074 fets coneguts el 2015 de gener a octubre i 411 imputacions i detencions 
de gener a octubre. 

Informa que els agents que es destinaran a aquests operatius s’adequaran als 
recursos que hi ha, i diu que no es deixarà la ciutat sense Guàrdia Urbana per 
concentrar-la en un sol barri, perquè tots els barris tenen el mateix dret a ser 
protegits per aquesta. Pel que fa a l’argument que paguen impostos, assenyala 
que també paga impostos el carnisser de Nou Barris o el farmacèutic d’Horta-
Guinardó. Conclou que no es concentrarà tota la Guàrdia Urbana al centre de la 
ciutat. Es compromet a demanar la participació de tots els cossos, perquè hi està 
d’acord. Indica que en la proposició del PP s’atribuïen competències d’estrangeria a 
la Guàrdia Civil, que no té, però la Sra. Esteller en la seva intervenció ho ha dit bé. 
Es compromet, doncs, a demanar la col·laboració d’altres cossos, però no 
demanarà que facin coses que van en contra de la Llei orgànica de forces i cossos 
de seguretat. 

 
El Sr. Sierra diu que ha tornat a assistir a un nou exercici d’evasives i 

permissivitat, ja que el govern diu que cal trucar els Mossos d’Esquadra, la Policia 
Nacional o el ministre de l’Interior. Considera que és l’Ajuntament qui ha de fer 
complir l’Ordenança de civisme. Insisteix que hi ha trilers a la Rambla i a la part de 
darrere de la Boqueria, a la plaça Gardunya. Li diu al Sr. Recasens que ho pregunti 
als agents de la Guàrdia Urbana. 

Pel que fa a la sensació de seguretat, li replica al Sr. Coronas que, si bé és un 
concepte subjectiu, és una cosa evident, que s’ha generat en determinats entorns 
de la ciutat. Descriu les cares de sorpresa de les persones que transitaven per 
aquell mercat, que diu que semblava Galeries Colau, i que es veien parelles de la 
Guàrdia Urbana passant pel costat i mirant cap a un altre cantó, avergonyits, 
perquè tenien la instrucció de no actuar. 

Respecte del Sr. Garganté, diu que s’agafa gairebé com un elogi que l’anomeni 
mala persona algú que té tatuat odi en un dels punys i que mostra un 
desconeixement absolut del que és la realitat del carrer Robadors i de la Rambla. 
El convida a anar per allà i veure que no tan sols hi ha turistes, sinó que hi viuen 
persones de classe treballadora que tenen el carrer assaltat amb duels, baralles, 
amb ganivets, havent-hi nens petits, que van a un ple de districte a dir: «El barri 
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per als nens.» Reitera que hi ha un problema seriós de seguretat en determinats 
carrers. 

Demana que el Sr. Recasens no digui que no concentrarà totes les forces de la 
Guàrdia Urbana en un determinat punt, ja que l’Ajuntament deu tenir un model 
policial que cobreixi les necessitats dels districtes. Malgrat que a Ciutat Vella hi 
pugui haver 90.000 persones vivint, destaca que en els mesos en què l’afluència 
turística és molt més gran no es dóna abast per cobrir amb tots els efectius que hi 
ha al districte. Indica que ho ha presentat per escrit. Assenyala que hi ha 
centenars de trucades que es queden sense atendre per part de la Guàrdia Urbana. 

 
La Sra. Esteller lamenta la complaença amb què parlen el govern i el Grup 

Socialista a l’hora d’abordar el tema dels manters, ja que aquesta permissivitat i 
aquesta diagnosi del que passa a Barcelona porta a no adoptar les mesures 
necessàries. En relació amb el que ha dit el Sr. Recasens que els Mossos actuïn, 
pregunta si no estan coordinats amb l’Ajuntament. 

La decep la resposta del comissionat. Pel que fa al que aquest deia que no 
concentrarà tota la policia en un punt de la ciutat, es queixa que ha vist agents de 
la Guàrdia Urbana plegats de braços al costat dels manters. Per tant, assenyala 
que els agents hi són, però que no actuen perquè el govern els diu que no ho 
facin. Aclareix que dóna tot el suport a aquest cos i que està en contra que el 
comissionat els digui que no facin res. Indica que potser és l’alcaldessa qui ho diu, 
perquè mai no s’ha aclarit qui era. Remarca que el problema és que s’afebleix la 
Guàrdia Urbana i s’enforteixen els manters. 

Dóna la raó al Sr. Recasens que en la proposta hi ha hagut un problema 
material, i que ha de dir que la Guàrdia Civil s’encarrega de la mercaderia il·legal i 
la Policia Nacional d’estrangeria. 

Aclareix que no barreja la prostitució amb aquest tema, sinó que demana que la 
policia reforci els carrers amb problemes, manters o prostitució. Considera que 
s’aborden els temes amb una complicitat que sembla com si la gent que viu en 
aquells carrers no li importés, al govern. 

Diu que no respondrà ni al simplisme ni a la provocació de la CUP. La sorprèn, 
però, que el Grup Socialista només vegi aquest tema dels manters des del punt de 
vista social. Indica que aquesta gent estan fent una activitat il·legal i que, a més, 
alguns estan subjectes a màfies. Reitera que cal actuar i que no hi pot haver 
aquesta complicitat per part de tothom. Insisteix que demana al govern que actuï 
amb determinació.  

Sol·licita al Sr. Coronas que no la ridiculitzi quan diu que algú va alertar els 
manters, perquè només vol saber qui ho va fer quan hi haVia una operació policial. 
Li pregunta al regidor d’Esquerra Republicana de Catalunya si va ser ell. Atesa la 
resposta negativa del Sr. Coronas, agraeix que li ho aclareixi. Especifica que el fet 
que hi hagi una operació policial no vol dir que hi hagi d’haver un dramatisme de 
porres. Considera que, quan hi ha un delicte, la policia ha d’actuar i que sap com 
fer-ho. Pensa que no cal dramatitzar com ho ha fet el portaveu d’ERC. 

Insisteix a demanar que el governa actuï amb caràcter integral amb els manters 
per evitar que hi continuï havent activitats il·legals. Aprofitant que el Sr. Recasens 
ha parlat de Nou Barris, li pregunta si ha parlat amb els del Mercat de Nou Barris, 
que també s’han queixat de proliferació de manters. 

 
El Sr. Forn remarca que quan es comença a discutir el govern és molt aficionat a 

discutir sobre qui té les competències. Creu que és un error, i més en matèria de 
seguretat. Pensa que no es pot discutir això perquè el ciutadà vol una resposta de 
la policia, i la gent normalment no distingeix el cos ni té per què saber qui té les 
competències. Opina que, en tot cas, aquesta discussió l’han de fer els mateixos 
cossos en el repartiment de les seves tasques, però diu que ja queden recollides 
perfectament en la llei. 

Pel que fa a les responsabilitats, indica que l’alcaldessa és presidenta de la Junta 
Local de Seguretat i, si no s’erra, fins al divendres anterior no hi va haver cap 
reunió d’aquesta Junta. Pensa que s’haurien d’haver reunit abans per exposar 
aquest problema i buscar mesures, ja que una de les funcions d’aquesta Junta és 
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buscar solucions als problemes de seguretat i convivència de Barcelona. Diu que si 
es volen competències cal exercir-les. 

En relació amb el conveni aprovat, informa que aquest diu que l’Ajuntament 
exercirà a les vies de circulació i les zones assenyalades les competències en 
matèria de mobilitat, convivència ciutadana, de policia administrativa i seguretat 
ciutadana. Especifica que, en concret, diu que l’Ajuntament ha de vetllar pel 
compliment dels reglaments, ordenances, bans, resolucions i actes administratius 
a les activitats administratives subjectes a l’àmbit de competència municipal. 
Pregunta per què no s’ha complert això i s’ha trigat fins al 9 de novembre per 
aplicar aquesta normativa. 

Respecte del que deia el comissionat que es va començar el 9 de novembre 
confiscant, aclareix que les investigacions i els posteriors decomisos s’han fet 
sempre, i que en el mandat anterior se’n van fer molts. Demana, doncs, que el 
govern no ho vengui a so de bombo i platerets perquè això ja es feia. 

Pregunta al Sr. Recasens si en la casa que s’ha intervingut no s’hi haVia 
intervingut ja un any enrere, el mes de setembre-octubre. 

Demana, si tot això era possible, per què des del 13 de juny, que el govern té 
competències, no les ha exercides. Considera que era continuar fent el que ja es 
feia i donava resultats positius, no d’eradicació, però sí de control i contenció. 
Pensa que aquesta és la feina preventiva que ha de fer la Guàrdia Urbana i que el 
govern actual ha deixat de fer. 

 
El Sr. Coronas opina que el llenguatge que s’utilitza quan es fa una proposició és 

important. Per tant, diu que a ell passejar enmig d’un mercat de manters no li 
genera inseguretat, i, en canvi, sí que n’hi generaria una actuació policial mentre 
passés per allà i que hi hagués una situació de risc. 

En relació amb la Sra. Esteller, diu que no és complaença, almenys per part 
seva, sinó que és comprensió d’una problemàtica global. Opina que s’ha actuat. En 
relació amb la intervenció al port, diu que si l’objectiu era que no es reproduís 
l’activitat que hi haVia, l’objectiu està assolit. 

Constata que s’ha actuat en un pis magatzem. Creu, però, que falta la implicació 
d’altres cossos de seguretat des del punt de vista de la problemàtica de la legalitat. 
Especifica que falta la implicació dels Mossos d’Esquadra en magatzems d’algun 
municipi de l’àrea metropolitana de Barcelona, on no arriba la Guàrdia Urbana, o 
bé la implicació dels cossos de l’Estat en la descàrrega de mercaderies del port. 
Opina que amb la implicació de tothom s’avançarà més, i està segur que en això 
estan d’acord. 

Pensa que cal agafar els punts d’acord i construir a partir d’aquí. Creu que 
aquest hauria de ser l’objectiu, que ja s’ha castigat el govern durant 4 mesos per 
aquest tema i que ara cal mirar si es poden posar solucions. Opina que cal agafar 
el xiclet i llançar-lo, que ja n’agafaran un altre perquè segur que surten més 
problemes a la ciutat. 

 
La Sra. Andrés diu que no accepta la denominació de manters, perquè identifica 

persones, i prefereix parlar de les activitats de venda il·legal, perquè no només són 
els manters, sinó que a Barcelona hi ha més gent que ven coses de manera 
il·legal. Creu que és una qüestió de respecte cap a aquestes persones, que sí que 
són estrangeres majoritàriament, però que no deixen de ser persones que han 
anat a Barcelona i cal fer alguna cosa amb elles. Considera que hi ha altres 
responsabilitats de governs que no són el municipal, i que hi hauria d’haver acord, 
en comptes de barallar-se. 

En segon lloc, indica que complaença ni una. Indica que, quan parla de la 
reinserció social i laboral de les persones afectades per l’aplicació de l’Ordenança 
de civisme, és perquè ho diu la mateixa Ordenança i és un mandat tant per al 
govern com per als grups de l’oposició. Considera que és necessari i imprescindible 
aquest abordatge social. Reitera, però, que també cal la intervenció de la Guàrdia 
Urbana per fer complir aquesta Ordenança, perquè l’espai públic sigui de tothom i 
ningú el pugui privatitzar. 

Assenyala que, malgrat totes les prevencions respecte dels textos de les 
proposicions, hi votarà a favor per la resposta del comissionat, que li agradaria que 
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fos davant seu, perquè pensa que és de mala educació parlar d’algú quan el tens a 
l’esquena. Proposa, doncs, que es posi davant. Diu que s’ha quedat preocupada 
amb la resposta del Sr. Recasens, que ha parlat de 1.400 imputacions al carrer 
Robadors. Pregunta si aquesta no és una qüestió d’inseguretat o seguretat. També 
la preocupa el que ha dit el comissionat que no concentrarà la Guàrdia Urbana on 
hi hagi més problemes, sinó que la distribuirà segons els recursos que tingui. I, 
finalment, la preocupa que el comissionat digui a un grup municipal que vagi a 
parlar amb els Mossos quan hi ha una taula de coordinació policial. Conclou que, 
com que s’ha quedat preocupada, votarà a favor de totes dues proposicions. 

 
El Sr. Garganté es queixa de la mania d’alguns regidors d’acusar-lo de no haver 

trepitjat un carrer o un altre. El sorprèn perquè ell mateix ha viscut al barri xinès 
bastants anys i ha fet el bus del barri del Raval i coneix bastant bé el territori. Diu 
que hi ha gent que pertany al que ell anomena el franquisme sociològic, que 
encara queda dels temps passats. Afegeix que també té un altre nom per a la gent 
que va amb els seus amics a veure a les treballadores sexuals, però que no el dirà. 

 
El Sr. Recasens creu que no deu parlar prou alt, perquè clar sí que hi parla. 

Aclareix que ha parlat de la bona coordinació i la bona entesa amb els Mossos 
d’Esquadra i altres cossos, però, si alguns regidors insisteixen a utilitzar paraules 
com seguretat ciutadana, diu que la coordinació implica no trepitjar àmbits de 
treball d’altres cossos. Insisteix que coordinar vol dir que cadascú treballa en 
funció de les seves competències i que si es parla de seguretat ciutadana, això 
correspon a altres cossos policials. 

En relació amb el que deien alguns regidors que hi ha trilers, diu que ja ho ha 
admès, però que n’hi ha molts menys que l’any anterior i dos anys abans. Només 
demana que no es digui que el 2012 es van eradicar i que han tornat, perquè això 
no és cert.  

En relació amb la intervenció del Sr. Forn, el rectifica i li diu que és la segona 
Junta de Seguretat, en què s’està treballant per trobar solucions cadascú en 
l’àmbit de les seves competències. Explica que s’han ofert altres cossos, com ara la 
Guàrdia Civil, perquè cal tenir controlat el que entra pels contenidors del port, ja 
que més important que perseguir manters és assecar les fonts d’aquest tipus 
d’activitats. Indica que el govern no es pot centrar en els manters, perquè hi ha 
venda il·legal, falsificació, ocupació de l’espai públic i contraban, i, per tant, cal que 
totes les forces i cossos treballin coordinats, cosa que s’està fent. Demana, doncs, 
que no es digui que és un tema de Guàrdia Urbana, perquè no és només d’aquest 
cos. 

Reitera que la Sra. Esteller va unes quantes pantalles endarrerida. Es queixa 
que, si l’Ajuntament no fa res, la regidora del PP fa un discurs, i que si fa coses, 
aquesta fa el mateix discurs; per tant, conclou que el govern anirà treballant 
perquè, si no, no pot tirar endavant. 

Explica que el conveni amb el Port no és un conveni del tema manters, sinó de 
col·laboració entre funcions de la Guàrdia Urbana i funcions del Port. Repeteix que 
aquest tema incorpora altres forces de seguretat i que, per tant, aquest conveni no 
és el marc vàlid per tractar-lo. Diu que calen convenis a diverses bandes i treballar 
el tema a diverses bandes, entre altres coses perquè la nova Llei de seguretat 
ciutadana ha convertit la venda ambulant il·legal en un tema diferent i més 
agreujant del que ja era. 

 
La Sra. Esteller agraeix el vot del Partit Socialista i diu que haVia entès 

malament la seva intervenció inicial. 
Reconeix que tots els cossos han d’actuar en coordinació, però indica que la 

Policia Nacional i la Guàrdia Civil actuen a demanda, és a dir, que la Guàrdia 
Urbana ha de demanar que actuïn en aquests casos, quan la mercaderia és il·legal 
i en els casos d’estrangeria. Per tant, és una petició que fa el PP. Admet, però, que 
s’han de coordinar en la taula de coordinació. 

Finalment, demana a la Secretaria i a la Presidència que en la proposta del seu 
Grup es canviï i es posi que és Policia Nacional per a estrangeria i Guàrdia Civil per 
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a falsificació de productes, atès que hi ha un error material d’ordre, perquè 
s’aprovi tal com ha de ser. 

 
El Sr. Pisarello expressa el vot contrari de Barcelona En Comú, el Sr. Forn 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Coronas expressa el vot contrari d’ERC, la Sra. Andrés expressa 
el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr. 
Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S’aprova. 

 
Del Grup Municipal ERC: 
 
9. La Comissió de Presidència, Drets de la Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: 1. Seguir apostant per la potenciació del sector estratègic de les 
TIC a la ciutat per millorar la vida dels ciutadans i creació de llocs de treball de 
qualitat. 2. Potenciar la Mobile World Capital fent d’ella un referent dels projectes 
socials vinculats a les tecnologies en mobilitat. 3. Impulsar acords entre la 
Fundació Barcelona Mobile World Capital, els centres educatius, esportius i 
sanitaris de la ciutat així com amb els serveis socials de l’Ajuntament per endegar 
projectes pilot que es puguin consolidar en el curt termini. 4. Instar a la Fundació a 
realitzar un pla estratègic, amb la contractació d’un Director General que la 
reorienti cap als reptes dels ciutadans i les empreses de Barcelona i posicioni la 
fundació com un referent mundial en el sector de les Tecnologies de la Informació i 
les Comunicacions. 

 
El Sr. Coronas diu que el tema de les noves tecnologies incideix de manera 

determinant en les vides dels ciutadans i també en l’economia, ja que l’economia 
digital no és tan sols un sector, sinó també la incorporació d’activitats digitals de 
manera transversal a les empreses dels diferents sectors industrials i 
administracions públiques per impulsar el creixement del producte interior brut. 

Indica que s’ha constatat en tots els informes i estudis fets a Catalunya i a 
qualsevol país del món que el sector tecnològic i de les TIC té una relació directa 
amb la millora de vida dels ciutadans i la millora de l’eficiència de les empreses i 
administracions públiques gràcies a la innovació i creació d’ocupació de qualitat. 

Veu que les empreses del sector tecnològic continuen creixent amb un volum de 
negoci de prop de 14.000 milions d’euros i se situen amb més de 12.000 empreses 
a tot Catalunya. Indica que, d’aquestes, més de 10.000 són a Barcelona o rodalies, 
i destaca que d’aquestes 12.000 gairebé 5.000 tenen un assalariat o més, cosa 
que vol dir que les altres 7.000 són autònoms. 

Pel que fa a l’ocupació, explica que el sector tecnològic dóna feina activa a 
80.000 persones a Catalunya, cosa que vol dir que més de 72.000 persones estan 
treballant directament en aquest sector tecnològic a Barcelona o rodalies, fet que 
representa un creixement de l’1,4% de l’ocupació respecte de l’any anterior, 
segons el baròmetre del sector TIC que emet la fundació CTecno. 

Comenta que la transformació digital ha destruït ocupació tradicional, però que 
alhora ha creat noves oportunitats de feina ben retribuïdes. Diu que les dades 
indiquen que els països més pròspers són els més avançats tecnològicament. 
Conclou que es pot afirmar que la tecnologia ha creat més llocs de treball i més 
qualificats que els que ha destruït. Destaca la venda de terminals mòbils, que 
arriba als 1.800 milions d’unitats cada any, i explica que hi ha més de 7.000 
milions de connexions mòbils que utilitzen xarxes ultraràpides i el cloud computing. 

Remarca que el 2006 es va aconseguir portar a la ciutat el Mobile World 
Congress, i que s’ha aconseguit fer créixer el congrés, en què han participat 
93.000 professionals a l’última edició, entre els quals destaquen 4.500 directius 
d’empreses del sector de tot el món. Afegeix que hi van participar més de 2.000 
expositors i que l’esdeveniment va estar cobert per 3.800 periodistes i analistes. 
Informa que l’última edició del Mobile World Congress va generar un impacte 
econòmic estimat de 436 milions d’euros i es va propiciar la creació de 12.675 llocs 
de treball. 

Després de presentar les dades positives, es pregunta com es pot millorar tot 
això perquè reverteixi més directament en la ciutadania. Diu que Esquerra 
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Republicana de Catalunya creu que es pot fer. Recorda que el 2006, quan el seu 
Grup va veure estratègic portar a Barcelona el Mobile World Congress, no només 
es va posar al capdavant de les negociacions per portar aquest congrés tecnològic, 
sinó que el 2010 va treballar intensament per renovar la concessió del congrés i 
que Barcelona fos la ciutat escollida per la GSMA per ser la Mobile World Capital. 
Explica que, quan es va definir què es volia que fos la Mobile World Capital, 
l’objectiu principal va ser apropar a la ciutadania tot el que succeïa a Barcelona 
durant el Mobile World Congress, però també apropar durant els 365 dies de l’any 
les tecnologies que es presentaven al congrés a la ciutadania i empreses per 
millorar la seva qualitat de vida i augmentar l’eficiència de les empreses i 
administracions públiques. 

Indica que crear una entitat com la Barcelona Mobile World Capital i dotar-la de 
personal tenia sentit sempre que aquesta assolís els objectius descrits, però 
assenyala que, malauradament, aquests no s’han assolit. Per això vol que la 
fundació torni a posar al capdavant els objectius indicats i que faci un èmfasi 
especial en el desenvolupament de projectes d’àmbit social. Opina que cal 
potenciar el coneixement de les tecnologies, i en especial les mòbils a la 
ciutadania, i programes de la fundació amb el suport de la GSMA, com els 
mSchools, que han de potenciar la relació entre la fundació i els centres educatius, 
i establir noves línies de treball per desenvolupar i donar a conèixer noves 
solucions tecnològiques en els àmbits de l’esport, la sanitat o els serveis socials. 

Destaca que està demostrat que Barcelona és un pol d’atracció per a inversió o 
negoci, però que això no reverteix en la ciutadania, ja que una de cada cinc 
persones està en risc de pobresa. Per tant, creu que la fundació ha d’establir com 
un dels seus reptes estratègics crear un clúster europeu d’innovació urbana 
participat per les principals ciutats europees pioneres en el replantejament del 
model de futur de les ciutats i el paper que la revolució mòbil hi pot tenir. 

Comenta que hi ha hagut una transacció i que espera el posicionament de tots 
els grups. 

 
El Sr. Forn comparteix aquesta proposició en què es demana apostar per la 

potenciació del sector estratègic de les TIC per millorar la vida dels ciutadans i la 
creació de llocs de treball de qualitat. Agraeix la modificació que s’ha fet en el punt 
4 d’instar la fundació a elaborar un pla estratègic que la posicioni com un referent 
mundial del sector de les tecnologies de la informació i les comunicacions. Recorda 
que Convergència i Unió, durant molts anys i especialment quan ha estat al 
govern, ha fet una aposta decidida per les TIC basada en el fet de revertir en la 
ciutat tot el positiu que ofereixen les noves tecnologies. 

Indica que hi ha una dada més enllà del que són estrictament les aportacions en 
aplicacions, que és tot el que comporta el sector TIC a la ciutat. Recorda que això 
representa el treball de 88.600 persones, que a Catalunya hi ha 12.000 empreses 
dedicades al sector TIC, que aquestes facturen més de 18.000 milions d’euros 
anuals i que, d’aquests, més de 500 es destinen anualment a inversió en R+D. 
Afegeix que aquest sector concentra un 70% de la seva activitat al voltant de 
Barcelona, i creu que el primer retorn social, doncs, es pot veure en aquestes 
dades. 

Assenyala que aquesta aposta per una activitat econòmica d’alt valor afegit i 
que posicioni Barcelona en el sector digital és una oportunitat en què vol que el 
govern municipal continuï creient, no només per l’impacte econòmic, sinó per la 
resta d’impactes que es generen entorn d’aquesta capacitat, que es tradueixen en 
una millora dels àmbits de gestió de la vida quotidiana dels ciutadans de 
Barcelona. 

Cita un exemple del qual està molt orgullós, que és el projecte «Vincles», que va 
presentar l’alcalde Trias a la Fundació Bloomberg, que va representar una 
aportació de 5 milions a la ciutat, i que és una plataforma digital que busca facilitar 
el contacte de les persones usuàries amb el seu cercle de confiança. 

Creu que cal avançar en aquesta línia, atès que té una repercussió directa en la 
millora social i de la qualitat de vida dels ciutadans, i per això dóna suport a 
aquesta iniciativa d’ERC. 

 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 491 
 

El Sr. Sierra indica que aquesta iniciativa té molt a veure amb coses que es van 
abordar el dia abans a la Comissió d’Economia i Hisenda. Explica que el govern 
municipal va acceptar un prec del seu Grup en què demanava que es 
desenvolupessin totes les activitats que tinguessin a veure amb el Mobile World 
Congress, amb tota la Fira, i que tingués en compte totes les repercussions i 
l’impacte positiu pel que fa a ocupació i economia a la ciutat. I diu que un 
d’aquests era el desenvolupament de les TIC i de fer de Barcelona un referent en 
el món de les smart cities. Està totalment d’acord amb tots els extrems que figuren 
a la proposta i creu que Barcelona és una ciutat que ha de seguir sent referent 
mundial, no tan sols en l’àmbit de les noves tecnologies, sinó per ser ciutat 
d’acollida de grans esdeveniments. 

 
La Sra. Andrés diu que s’ha fet una exposició del que representa per a Barcelona 

el Mobile i que està clara la capitalitat de Barcelona, perquè ja va superar les 
candidatures de París i Milà. Indica que la GSMA està debatent si tornen a obrir el 
concurs o si senzillament es renova la confiança en la ciutat. 

Comparteix la proposició d’Esquerra Republicana de Catalunya per dos motius. 
D’una banda, indica que les noves tecnologies poden revertir perfectament en la 
ciutat per millorar el benestar en la vida quotidiana dels veïns, com en el cas de 
«Vincles», que esmentava el Sr. Forn, que és un projecte que facilita la vida de les 
persones grans, però també per tenir una ràpida resposta en emergències 
sanitàries o en programes pedagògics.  

Vol aprofitar aquesta proposta de realitzar un pla estratègic que posicioni 
Barcelona com un referent mundial en el sector de les tecnologies de la informació 
perquè pensa que es pot treballar amb un sector que està molt identificat. Indica 
que, en el Mobile, formen part de la GSMA 800 operadors i 300 empreses, i que és 
un espai on es coneix i es retroba tothom; per tant, és un bon espai per reivindicar 
diverses coses. En primer lloc, destaca les condicions de treball del sector, perquè 
aplega molta gent i pot ser un sector de referència en aquest àmbit. Aclareix que 
parla de reconeixement de la qualificació professional del sector, dels enginyers i 
tothom que treballa en aquest àmbit, que en l’actualitat no estan prou reconeguts, 
sinó molt per sota de la seva qualificació professional pel que fa a les condicions de 
treball. 

Diu que això hauria de ser no només en el sector de les tecnologies, sinó també 
els sectors sobre els quals impacta directament el Mobile, com ara el sector del 
turisme, la restauració, els mitjans de transport com els taxis, etc. Creu que dins 
d’aquest pla estratègic seria una condició interessant, posar que es respectin les 
millors condicions laborals. Pensa que, com que és un sector que recull 800 
operadors i 300 empreses, és un fort lobby de pressió perquè totes les empreses 
que hi ha al voltant respectin i facin referència a aquestes condicions de treball. 

 
La Sra. Esteller anuncia que el Grup Popular donarà suport a aquesta proposta 

perquè pensa que el Mobile en les 10 edicions ha estat un èxit per a Barcelona i 
que la renovació també serà un èxit. 

Destaca que el Mobile és la fira tecnològica anual més important d’Europa i 
probablement del món, i que és un instrument al servei del desenvolupament 
digital. Creu que és important destacar que posiciona Barcelona com un centre de 
la tecnologia i innovació mundial i que aquest posicionament reverteix molt 
positivament en la ciutat. Recorda que les 10 últimes edicions l’actiu que ha deixat 
a la ciutat és de més de 2.500 milions d’euros i més de 60.000 llocs de treball, 
cosa que representa un benefici per a la ciutat en l’àmbit tecnològic, productiu i en 
l’economia real de la restauració, dels hotels, els taxistes i el moviment dels 
visitants, perquè en l’última edició hi ha hagut 93.000 visitants de 200 països i 
2.000 companyies han exhibit els seus productes. Conclou, doncs, que l’impacte és 
real. 

Opina que cal fer passos endavant, perquè l’economia digital no és només un 
sector, sinó que està en el dia a dia de tots els productes i de tots els àmbits 
sectorials de la ciutat. Indica que el pas endavant que cal fer amb la Fira i amb 
totes les administracions és aplicar molt d’aquest sector tecnològic i transferir-ho 
perquè el sector productiu també es posicioni i li reverteixi. Especifica que des de 
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la Fira i des de la ciutat de Barcelona cal potenciar aquest àmbit perquè reverteixi 
més en el teixit productiu i permetre que moltes de les companyies que visiten la 
ciutat hi arrelin i creïn més llocs de treball. Fa èmfasi en el fet que no sigui només 
en l’època del Mobile, sinó que es mantinguin a la ciutat i hi hagi capacitat 
d’atreure el talent. 

Diu que el PP valora molt el Mobile i creu que és una prova de l’esforç en suma, 
ja que quan totes les administracions de Barcelona, Catalunya i Espanya treballen 
juntes i en la mateixa direcció hi ha bons resultats. Reitera el vot a favor del seu 
Grup i pensa que el repte actual és el que diu el tercer punt, que és que els 
beneficis de la indústria del Mobile arrelin a la ciutat tot l’any. 

 
El Sr. Garganté anuncia el seu vot en contra i diu que està una mica lligat a la 

proposició del dia anterior. Aclareix que hi vota en contra, en primer lloc, perquè 
les proposicions que es van aprovant són d’una ambigüitat esfereïdora i que és 
qüestió de voluntat política si es fa o no alguna cosa. Constata que com més 
ambigua és una proposició més possibilitats hi ha que tiri endavant. 

Recorda que la CUP el dia anterior va plantejar que calia renegociar les 
condicions del congrés mundial dels mòbils per incloure clàusules socials i laborals, 
però que ningú hi va estar d’acord i tots els grups entenien que renegociar volia dir 
deixar escapar el Mobile. Entén que aquest consens absolut de totes les forces 
menys la CUP en aquest tema és bàsicament de genuflexió cap a les grans 
empreses que controlen el Mobile. 

Reconeix que en la proposta es parla de treball de qualitat, però diu que això de 
treball de qualitat ho aguanta el paper, però que si darrere no hi ha molt més no 
implica res. De fet, recorda que el dia anterior, justament parlant d’aquest congrés 
de mòbils, explicava l’experiència d’un amic seu que treballa muntant fires –també 
aquesta– i que treballa en negre. Recorda que el dia anterior li van dir que aquest 
amic seu haVia d’anar a la instància a denunciar, però suposa que qui li ho va dir 
deu oblidar quant personal té Inspecció de Treball i quants mesos trigues entre 
que poses la denúncia i passa l’inspector. Conclou que o s’és ignorant sobre la 
situació que implica la vulnerabilitat en el treball i la resposta de les institucions 
per intentar frenar-ho, o es pot ser molt cínic i dir que en aquest cas cal anar a la 
inspecció. Es queixa que, a més, a moltes empreses els és igual que les multin 
perquè els surt més econòmic pagar la multa i continuar fent treballar la gent en 
negre sense cap tipus de Seguretat Social. Diu que la gent, òbViament, preferiria 
treballar amb contracte, però que tal com està el mercat es veuen forçats a això. 

Recorda que el dia anterior, a la crítica de la CUP a tot el model del congrés del 
mòbil i el que implica, els van respondre que des de 2012, que és quan es va crear 
la Fundació Barcelona Mobile World Capital, fins a l’actualitat s’han posat 20 
milions d’euros des de l’Ajuntament. Considera que no està gens malament, 
bàsicament perquè aquests diners vénen de l’erari públic i s’han gastat per 
aconseguir que aquest congrés es quedi a Barcelona. 

Finalment, diu que l’última experiència que té i que el seu Grup proposarà a la 
tarda de trencar és la privatització de la T-Mobilitat, que la fan CaixaBank i altres 
empreses. Entén que aquesta fundació i el congrés tal com està impliquen el 
desenvolupament econòmic neoliberal de manual, i diu que la CUP el rebutja de 
ple.  

 
El Sr. Pisarello agraeix com a govern l’esperit de la proposició d’Esquerra 

Republicana de Catalunya. Li sembla que es tracta d’una proposició que evidencia 
una preocupació compartida també per altres grups municipals. Assenyala que les 
tecnologies tenen un punt instrumental en cert sentit, i diu que el seu Grup no 
defensarà cap tipus de primitivisme. Està d’acord amb moltes d’aquestes 
tecnologies, però creu que el debat de fons és quin ús concret se’n fa. 

Està satisfet que aquest govern hagi mantingut Barcelona com a capital mundial 
d’aquestes tecnologies, però reconeix que és una satisfacció que no és plena del 
tot perquè hi ha el repte d’intentar que el Mobile sigui un esdeveniment que generi 
beneficis al conjunt dels barris i de la ciutadania. Constata que Barcelona és capital 
mundial del mòbil, però encara té barris i districtes on la bretxa digital és enorme, 
on el 70% de la població no té ni tan sols accés a Internet. Indica que, com a 
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regidor del Districte Sarrià - Sant Gervasi, hi ha gent de la muntanya que li explica 
que allà no tenen cobertura telefònica, ni de mòbil ni accés a Internet. Conclou, 
doncs, que hi ha reptes importants des d’aquest punt de vista. 

Indica que el govern ha signat un acord que es pot renegociar perquè s’acaba de 
signar i que aquest acord té un munt de clàusules que s’han d’aplicar i interpretar 
de la manera més beneficiosa per a la ciutat. Explica que aquest acord s’ha firmat 
amb empreses privades, però que hi ha un marge molt important per negociar que 
les clàusules s’apliquin en un sentit social i ambientalment responsable. Indica que 
això és una primera cosa que cal fer, i no des de la genuflexió, sinó fent que 
l’interès públic prevalgui clarament en aquestes situacions. 

Està molt d’acord amb el que ha plantejat la regidora Andrés. Considera que és 
molt necessari introduir aquesta discussió sobre el paper del tipus de feina i el 
respecte a les condicions laborals. Diu que això cal fer-ho amb la força que hi hagi, 
però que com més grups hi estiguin d’acord més es podrà imposar. Constata que 
el món capitalista és molt dur, però que cal tenir prou força per poder introduir-hi 
contrapesos. 

Li sembla important que la Fundació Barcelona Mobile World Capital s’aprofiti 
molt més per poder treballar amb escoles, centres esportius, serveis socials i 
endegar projectes pilot. Diu que el govern pensa que no ha de ser exclusiu, és a 
dir, que la fundació ha de tenir aquest paper, però també cal obrir el congrés del 
mòbil a altres entitats, com ara entitats socials, que hi han de poder participar de 
manera directa. Diu que poden ser entitats que puguin obrir un espai de reflexió i 
de crítica i fins i tot de responsabilitat social que tinguin les empreses de telefonia 
mòbil en l’explotació de recursos com el coltan. Pensa que tot això hauria de 
formar part d’aquest esdeveniment i que haurien d’entrar-hi més organitzacions 
socials, la societat civil o sindicats per discutir com es produeix aquest debat. 

Li sembla, doncs, que aquesta proposició va en el bon camí i diu que com a 
govern hi donarà suport, però que hi ha una feina molt important i en qüestions 
concretes per fer que el Mobile World Capital pugui ser un esdeveniment que 
generi beneficis en el conjunt de la ciutadania. 

 
El Sr. Coronas agraeix el vot afirmatiu de gairebé tots els grups, llevat de la 

CUP. 
Comparteix moltes de les reflexions que s’han fet, però li costa compartir el vot i 

la visió de la CUP, perquè, quan el Sr. Garganté parla d’ambigüitat, ell parla de 
voluntat d’acord, i quan en altres ocasions l’ha sentit dir que els grups 
mercadegen, ell diria que els grups negocien. Considera que és una visió de la 
política diferent que tenen ja de base. 

Opina que el Mobile World Congress és una oportunitat, i que el Mobile World 
Capital ha de ser el vehicle per transformar aquesta oportunitat en millores 
directes per a la ciutadania. Explica que la proposició d’acord vol que es reverteixi 
aquesta oportunitat en guanys per a la ciutadania, per a la nova indústria, per a la 
formació i per a la implementació d’aquestes noves tecnologies que han de servir 
per millorar la vida de les persones. 

Indica que d’aquests 20 milions d’euros d’erari públic no en diu despesa, sinó 
inversió, ja que es recuperen multiplicats per 20. Té la sensació que la CUP vol 
capgirar-ho tot, però pensa que han de tenir en compte que, mentre ho fan, no ho 
poden esborrar tot, perquè aleshores no es capgira res. Està d’acord amb el Sr. 
Garganté que per millorar les condicions dels llocs de treball primer hi ha d’haver 
llocs de treball, perquè, si no, només hi ha misèria, i no hi ha res a millorar. 

 
El Sr. Garganté està d’acord amb el regidor d’Esquerra Republicana de 

Catalunya en el fet que tenen lògiques polítiques totalment diferents. Reconeix que 
la CUP està en minoria en aquest tema, però diu que no li importa, perquè abans 
que entrés la CUP hi haVia consens absolut i tancat en això, i constata que alguna 
cosa s’ha començat a esquerdar. 

 
El Sr. Pisarello expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, el Sr. Forn 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Coronas expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa 
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el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr. 
Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió de Presidència, Drets de la Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: 1. Seguir apostant per la potenciació del sector estratègic de les 
TIC a la ciutat per millorar la vida dels ciutadans i creació de llocs de treball de 
qualitat. 2. Potenciar la Mobile World Capital fent d’ella un referent dels projectes 
socials vinculats a les tecnologies en mobilitat. 3. Impulsar acords entre la 
Fundació Barcelona Mobile World Capital, els centres educatius, esportius i 
sanitaris de la ciutat així com amb els serveis socials de l’Ajuntament per endegar 
projectes pilot que es puguin consolidar en el curt termini i que involucrin al 
conjunt de la ciutadania de la ciutat. 4. Instar a la Fundació, i a la seva nova 
direcció, a realitzar un pla estratègic que la posicioni com un referent mundial en el 
sector de les Tecnologies de la Informació i les Comunicacions. 

 
Del Grup Municipal PSC: 
 
10. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, Seguretat i 

Prevenció, acorda: - Instar al govern municipal a garantir el lideratge municipal 
dels processos participatius, tant del PAM i els PADS com de la resta que s’impulsin 
al mandat, i que aquests comptin sempre amb la presència del govern municipal i 
convocatòria a la resta de grups polítics municipals. - Demanar transparència pel 
que fa al cost, formes de contractació i objectius de la contractació externa que es 
realitzi per donar suport als processos participatius, i en aquest sentit proposar 
una espai específic a la web de participació on estigui tota aquesta informació 
actualitzada. I mentre no es creï aquest espai a la web es passi informi 
puntualment als grups municipals. - Reclamar que no es replantegin de nou els 
acords presos mitjançant processos participatius realitzats en mandats anteriors, 
respectant aquests com a producte del treball realitzat entre ciutadans i 
ciutadanes, entitats representatives i Ajuntament, i fer sempre el seguiment i 
possibles ajustos dels esmentats projectes amb la presència i acord d’aquests, com 
és el cas de:. Equipaments i espais públic de la illa Germanetes, Paral·lel, Nou 
equipament per l’Escola Cal Maiol (antiga Escola Perú), Colònia Castells, 
Equipaments de la Sagrera, Casetes Hort de la Vila i Mercat de Vallvidrera i 
Equipaments per entitats i col·lectius LGTBI. 

 
La Sra. Andrés, en primer lloc, demana al govern que lideri els processos 

participatius, tant del PAM com dels PAD, com els que es puguin plantejar. Explica 
que ho demana per aquesta entrada d’empreses, que entén que és possible, però 
que s’ha de fer respectant la composició i les funcions dels òrgans existents. 
Aclareix que no és una prevenció, sinó posar l’atenció i dir que pel PSC és molt 
important que el lideratge continuï sent polític, del govern i de tot el consistori en 
tots els processos de participació i que per les presses i la falta de temps i excés 
de projectes no quedi en mans d’aquestes empreses i no s’arribi a dir que s’ha 
privatitzat la participació. 

En segon lloc, demana transparència sobre el cost, les formes de contractació, 
els objectius d’aquesta contractació, etc., en la qual cosa està segura que el 
govern ho farà i ho farà bé. Aclareix que ho demana perquè és la primera vegada 
que d’una manera més estesa s’opta per aquesta contractació externa. Recorda 
que abans d’aquest mandat la pràctica més usual i generalitzada no era contractar, 
sinó donar molt paper a les entitats, al moviment associatiu, a la FAVB i al 
personal municipal. 

En tercer lloc, demana que no es replantegin, més enllà d’ajustos necessaris, 
projectes que ja han derivat i són conclusions de processos participatius oberts. 
Agraeix la proposta de la regidora Pin al seu Grup el dia anterior, en el sentit 
d’intentar acotar aquesta part de la proposició i que es respecti el que ja s’ha 
acordat als districtes per unanimitat. Constata que hi ha projectes que no 
s’acorden en els plens dels districtes, sinó directament a les comissions, i deriven 
d’un procés de participació. Per tant, conclou que no es tracta només de respectar 
el que ja està aprovat en els plenaris de districtes, sinó que pel PSC aquests acords 
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són d’obligat compliment. Demana, doncs, que quan calgui fer ajustos en aquests 
processos es tingui en compte a tothom que ha participat en primera instància, 
perquè és difícil arribar a acords i hi ha molta feina feta. Insisteix que és legítim 
revisar i actualitzar, però tenint en compte la feina prèVia. 

Finalment, creu que aquesta proposició va molt en la línia de la preocupació que 
tenen tots els grups, perquè estan enmig de processos participatius importants. 

 
El Sr. Martí anuncia el vot favorable de Convergència i Unió. Creu que no hi pot 

haver ningú que estigui en contra del que es planteja, atès que la proposició està 
feta amb un to positiu, amb força rigor i sentit comú. 

Recorda que en el transcurs de la comissió ja s’ha discutit sobre qüestions 
relatives als processos participatius, com el PAM i els PAD. Per tant, considera que 
no cal insistir-hi. Destaca, però, la novetat pel que fa a reclamar que no es reobrin 
els resultats de processos participatius anteriors. Entén que seria preocupant que 
passés això, i indica que n’ha parlat amb la regidora en un altre àmbit. Està 
d’acord, doncs, que es compleixin fil per randa sobretot els acords que s’han pres 
per unanimitat en mandats anteriors. 

 
El Sr. Sierra està d’acord amb la proposta del PSC tant en el fons com en la 

forma. Tal com ja s’ha dit a la comissió, insisteix que cal més transparència, 
modes de participació més efectius i una resposta per part dels organismes que 
s’han d’encarregar de fer complir les resolucions perquè es doni cabuda a les 
demandes que es fan en els processos participatius. Afegeix, tal com deia el Sr. 
Martí, que també cal tenir en compte els processos que hi ha hagut anteriorment. 

Demana, per tant, a la Sra. Pin que, com a responsable de participació i regidora 
de Ciutat Vella, respecti el Pla d’acord de la Rambla, en què havien votat a favor 
fins i tot les persones que fan d’estàtues i que haVia tingut una àmplia participació. 
Sol·licita que el govern tingui aquest procés participatiu com a resolutiu. 

 
La Sra. Capdevila també votarà a favor d’aquesta proposta. Recorda que en la 

comissió del mes d’octubre el seu Grup va plantejar dubtes sobre quins són els 
projectes i quin és l’abast dels processos participatius que ha de desenvolupar el 
govern municipal en aquest mandat. Opina que la participació ciutadana va més 
enllà dels processos puntuals, que són necessaris i permeten conèixer el que pensa 
la ciutadania d’un tema concret. Creu que la participació adquireix més valor quan 
es fa de manera organitzada i quan es treballa des de les associacions, les entitats 
i els agents socials de cada territori. Pensa que la participació d’aquests actors en 
la presa de decisions dota els ens públics de proximitat i realitat i que el 
coneixement d’aquests actors ha de ser escoltat i tingut en compte. Conclou que la 
feina feta des del territori no pot ser substituïda en cap cas per processos de 
participació deslligats de les necessitats dels veïns. 

Assenyala que les formes i maneres són importants, però que el fons ho és més, 
i que les necessitats dels veïns han de ser la prioritat de tots els grups. Pensa que 
cal posar a la seva disposició les eines necessàries per involucrar la ciutadania en 
la gestió del bé comú, però que alhora cal tenir en compte el marc actual de 
participació i els canals emprats fins ara pels ciutadans. 

Pel que fa al procés actual, que és l’espai per fer efectiva la tasca de control i 
impuls del govern i la participació en el PAD i el PAM, considera que ha de ser 
proactiu, rigorós, compromès i fonamentat. Indica que, perquè sigui efectiu, s’ha 
de fer juntament amb la ciutadania, en paral·lel a l’hora de debatre, desenvolupar 
iniciatives i actuacions. Assenyala que els grups polítics són un actor més, i que no 
són censors ni jutges de les demandes veïnals. Indica que el govern ho ha de tenir 
ben present, alhora que cal que lideri la participació per fer-la efectiva. 

Com que entén que la proposició del PSC va molt en aquesta línia, reitera el seu 
vot favorable. 

 
La Sra. Esteller expressa el vot favorable del Grup Popular. Constata que ja s’ha 

debatut a bastament sobre aquesta qüestió, però vol insistir en la necessitat que 
l’Ajuntament és qui ha de liderar els processos participatius i no ho pot deixar en 
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mans d’empreses per dinamitzar-ho, ja que creu que l’Ajuntament té prou suports 
per fer-ho dins la seva pròpia estructura. 

Afegeix que, naturalment, el seu Grup vol la màxima transparència en qualsevol 
procés de contractació. Recorda que la Llei de transparència entra en vigor el 
desembre de 2015 i que obliga l’Ajuntament a fer públics tots els processos de 
contractació, tant menors com majors. Diu que vol tenir el criteri de totes aquestes 
qüestions i demana respecte per les participacions. Pensa que el govern ha de 
respectar els projectes que s’esmenten en la proposta del PSC, al marge de l’opinió 
que en tingui. Recorda que molts d’aquests han estat aprovats per unanimitat, 
com el cas de Germanetes, de l’Eixample. 

 
El Sr. Garganté expressa l’abstenció de la CUP. Diu que després d’aquesta sessió 

se’n va totalment sorprès, perquè veu que en breu el PP avançarà la CUP pel 
costat més comunista, ja que són els més crítics amb les privatitzacions i 
externalitzacions i no obeeixen a l’autoritat. Ho troba fabulós. 

Explica que s’abstindrà perquè es torna a l’ambigüitat de sempre amb aquests 
«instar el govern» o «demanar transparència». Considera que s’insta el govern a 
fer una cosa que ja està fent, perquè ja ha presentat el PAM i els PAD. Troba lògic 
que es demani transparència, però dóna per descomptat que els grups podran 
veure el cost i les formes de contractació. I diu que una altra cosa és estar-hi 
d’acord o no. 

Quant al tema de reclamar que no es replantegin acords ja presos, suposa que 
això serà segons les noves situacions, ja que les coses no són mai estàtiques i cal 
veure-les una per una. Pensa que cada situació té la seva especificitat i diu que es 
podrien trobar que en algunes hi estan d’acord i en altres no. 

 
La Sra. Pin anuncia també la seva abstenció pel que li comentava el dia anterior 

a la Sra. Andrés. 
Malgrat tot, diu que en la proposició hi ha coses positives. Indica que el lideratge 

està garantit i que el govern no parla de privatització. Aclareix que es parla de 
donar suport a la dinamització. No vol repetir com es va trobar la regidoria de 
Participació pel que fa a recursos econòmics i humans, però especifica que en el 
plec de contractacions es diu clarament «donar suport al procés de participació» i 
no es diu «dissenyar-lo» ni «liderar-lo». Avança que entén que aquesta proposició 
fa referència als PAD i al PAM, però que hi ha altres processos veïnals que el 
govern vol respectar i que pensa que l’Ajuntament els ha de coliderar. Explica que 
en aquests casos l’Ajuntament ha proposat que es lideri per part dels veïns, com 
és el cas del Teatre Arnau o del solar del Sotstinent Navarro, però que 
l’Ajuntament el colideri per garantir que tots els actors implicats i afectats 
participin en el procés. 

En relació amb la transparència, hi està d’acord, tot i que en aquesta sessió no 
pot donar les dades concretes del PAM i els PAD perquè encara s’està tancant. 
Recorda de memòria, però, que el 2007 el PAM i els PAD que va impulsar el llavors 
regidor Martí van ascendir a 1 milió d’euros. Entén que el govern actual tindrà un 
cost bastant més baix, però es compromet a posar a disposició dels grups la 
informació. 

Explica que s’absté perquè, tot i que és cert que no tot passa pel Ple del 
Districte, també és cert que no a tot arreu on hi ha acord polític hi ha acord veïnal. 
Posa l’exemple de la Colònia Castells, on no hi haVia un procés, sinó una comissió 
de seguiment formada per un conseller de cada grup, tècnics de la direcció de 
llicències, Bargursa i representants dels afectats. Comenta que la resta de veïns 
manifestaven manca d’informació en els acords presos en el procés, manca de 
transparència i desinformació de la situació. 

En el cas de l’Escola Cal Maiol, assenyala que no té constància que s’estigui 
replantejant res des del Districte de Sants, i afegeix que ho diu per contrastar les 
informacions. Pel que fa a les Germanetes, en què la regidora Capdevila ja li haVia 
fet arribar aquesta preocupació, explica que ha demanat al conseller tècnic de 
l’Eixample que vingués a aquesta sessió de la Comissió per parlar de com es 
reenfoca aquest procés a partir d’aquesta petició dels diferents grups. 
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La Sra. Andrés agraeix els suports i les abstencions. Aclareix que en el tema de 
la transparència no tenia cap dubte que es faria, però que ho volia fer constar 
expressament perquè totes aquestes contractacions que s’estan fent per donar 
suport als processos del PAM constaran a la memòria, i vol que mentrestant es 
vagin actualitzant al web. Especifica que es refereix a les que s’estiguin contractant 
en els processos de participació que estan en marxa i els funcionaments dels 
òrgans de participació com els consells de barri, audiències, etc. 

Quant als projectes, insisteix que cal respectar al màxim possible els processos 
participatius que ja s’han produït i en què ha participat teixit associatiu. Reconeix 
que hi pot haver altres actors que vulguin replantejar els projectes, però creu que 
és una qüestió de tarannà democràtic respectar el que ja s’ha produït, perquè, si 
no, es podrien reobrir processos de fa dos o tres mandats perquè han arribat 
associacions noves. Diu que és igual que quan hi ha canvi de junta a les 
associacions de veïns, en què la junta nova respecta el procés en què ha participat 
la junta anterior, ja que, si no, no s’hauria arribat a cap acord a Barcelona. 

Finalment, diu que el seu Grup ho fa en to constructiu i amb la idea de millorar 
la participació. 

 
La Sra. Capdevila insisteix en el fet que hi ha processos que han estat molt 

participats pels veïns, i creu que seria una falta de respecte des del punt de vista 
democràtic i una pèrdua de temps reiniciar un tema que en alguns casos fins i tot 
s’ha aprovat en comissions o plenaris de districte per unanimitat. 

 
La Sra. Esteller només vol donar un consell a la CUP, i és que no s’esgoti 

interpretant el Grup Popular, ja que els seus sistemes de raonament són 
diametralment oposats. Per tant, li demana al Sr. Garganté que no dedueixi cap 
asseveració de les seves paraules. Es queixa que, cada vegada que intervé el Partit 
Popular, el regidor de la CUP interpreta les seves paraules. Indica que el que diu 
consta en acta i és la posició del seu Grup. Li demana al portaveu de la CUP que es 
preocupi d’ell mateix i deixi tranquil el PP. 

 
El Sr. Garganté diu que, per mala sort o per bona sort, li toca parlar després del 

Grup Popular, i que és bastant inevitable no fer cap comentari. 
 
La Sra. Pin recorda a la Sra. Capdevila que entoma la petició que li va fer i que 

es poden posar a parlar tan bon punt acabi aquesta c 
omissió. 
Li diu a la Sra. Esteller que comparteix la preocupació de la CUP respecte 

d’alguns posicionaments no gaire habituals del Partit Popular. Recorda que tots els 
processos actuals són al web i que el web de Participació s’està reformulant i s’hi 
podran trobar totes les informacions. Indica que poden demanar la informació 
sempre que vulguin, però que també la trobaran en aquest web a temps real, 
espera. 

 
La Sra. Pin expressa l’abstenció de Barcelona En Comú, el Sr. Martí expressa el 

vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de Ciutadans, la Sra. 
Capdevila expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa el vot favorable 
del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr. Garganté expressa 
l’abstenció de la CUP. S’aprova. 

 
Del Grup Municipal PP: 
 
11. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: 1. Denunciar la permissivitat i complicitat del govern municipal 
amb els manters a Barcelona especialment a la zona del Port Vell i portal de la 
Pau. 2. Instar al Govern municipal: a) A investigar si algun membre del Govern 
municipal o d’aquest Ajuntament va alertar als manters de la inspecció policial dels 
dilluns 9 de novembre. b) Destinar més agents de la Guàrdia Urbana a les zones 
de la ciutat amb més venda il·legal, i altres pràctiques irregulars com la prostitució 
a l’illa Robadors, així com a implicar tots els cossos policials en la lluita contra els 
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manters: la Guàrdia Urbana per convivència, els Mossos d’Esquadra per seguretat, 
la Guàrdia Civil per falsificació de productes que s’ofereixen i la Policia Nacional per 
temes d’estrangeria. c) Complir i fer complir les ordenances i l’ordenament jurídic 
a la nostra ciutat per evitar la impunitat que actualment tenen els manters i la 
venda il·legal que realitzen. 

 
(Es tracta conjuntament amb el punt 8.) 
 
El Sr. Pisarello expressa el vot contrari de Barcelona En Comú, el Sr. Forn 

expressa el vot favorable de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Coronas expressa el vot contrari d’ERC, la Sra. Andrés expressa 
el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot favorable del PP i el Sr. 
Garganté expressa el vot contrari de la CUP. S’aprova. 

 
Del Grup Municipal CUP: 
 
12. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Derogar de manera immediata el “Reglamento de honores y 
recompensas de los miembros de la policia municipal y del servicio de extinción de 
incendios”. 

 
El Sr. Garganté recorda que el dia anterior es va quedar en minoria absoluta, i 

dóna per descomptat que s’hi tornarà a quedar en aquesta sessió. Diu que, si 
després de quatre anys aconsegueix que una de les proposicions del seu Grup tiri 
endavant, ja es podrà donar per satisfet. 

Explica que fins que no va entrar a l’Ajuntament no va descobrir que el 
reglament per atorgar les medalles a la Guàrdia Urbana i els Bombers es va 
aprovar el 1976 i que no va ser vigent fins al 78. Ha comprovat que les primeres 
eleccions municipals dins del marc constitucional i monàrquic van ser el 3 d’abril de 
1979; per tant, constata que és un reglament que s’haVia fet amb anterioritat. 

Comenta que hi ha diferents tipus de medalles i que algunes tenen aportacions 
econòmiques de per vida, i altres, aportacions puntuals, però que totes tenen la 
retribució de la medalla en si mateixa. Afegeix que també es consideren com un 
mèrit especial per als concursos i oposicions, i posa com a exemple que podria ser 
que un membre de la Guàrdia Urbana vagi a treballar i que mentre hi va tingui un 
accident de moto i finalment se li hagi d’entregar una medalla perquè s’ha fet mal 
anant a treballar. Considera que són coses curioses que poden arribar a passar 
amb aquest tipus de reglaments. 

Assenyala que també ha pogut comprovar que el reglament diu que es poden 
lliurar aquestes medalles a persones que no siguin d’aquests cossos però que 
hagin actuat en favor d’aquests o del progrés, paraula que considera bastant 
ambigua i que no sap ben bé a què es refereix. Aclareix que en aquest cas no 
tindran aportació econòmica. 

Indica que, mirant una mica les taules salarials del sistema d’ordenació 
municipal, ha vist que ja hi ha un complement, que és el de perillositat, pel qual 
s’atribueixen dotacions econòmiques a llocs de treball que exigeixen la prestació 
regular d’activitats de clara perillositat o toxicitat. Entén que es paga dos cops per 
coses similars, a part de la discriminació que suposa per a altres treballadors de 
l’Ajuntament o dels seus organismes, que també es poden trobar amb situacions 
en què pateixin lesions i que, en canvi, no tenen cap tipus de medalla ni 
compensació econòmica. 

Indica que, per tots aquests motius i tenint en compte que el reglament es va 
fer sota un altre règim polític, ja caducat, militarista, jeràrquic, espanyolista –ha 
de sortir l’escut oficial d’Espanya a la medalla– i que discrimina el reconeixement 
tant econòmic com de la medalla a la resta de treballadors de l’Ajuntament, 
proposa que es derogui immediatament el Reglamento de honores y recompensas 
de los miembros de la policía municipal y del servicio de extinción de incendios. 

 
El Sr. Forn anuncia que, tal com està redactat, hi votarà en contra. Li suggereix, 

però, una esmena al Sr. Garganté, que seria canViar la derogació per «iniciar el 
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procés de modificació». Accepta algun dels comentaris de la CUP, però assenyala 
que la bandera o l’escut d’Espanya no s’ha atorgat mai en cap d’aquestes 
medalles; per tant, troba evident que s’ha actualitzat. Constata, doncs, que, 
malgrat el que diu la lletra del reglament, s’han actualitzat moltes de les qüestions. 

Indica que l’objecte d’aquest reglament és recompensar els membres de la 
Guàrdia Urbana i dels Bombers que es distingeixin en el compliment dels seus 
deures. I considera que continua sent vàlid l’objecte pel qual s’atorguen aquestes 
medalles. 

Comenta que són cossos exposats a una sèrie de riscos que a vegades 
comporten unes penalitats per a les persones. Recorda que de les últimes medalles 
que s’han atorgat amb una retribució, una és la del guàrdia urbà ferit en els fets 
del 4 de febrer. Creu, per tant, que en aquest cas i en d’altres de semblants està 
absolutament justificat, i constata que són excepcionals les medalles amb 
retribució. 

Finalment, diu que, si s’acceptés la modificació que proposa no tant en la línia 
de la derogació, sinó d’iniciar un procés de modificació, modernització o adaptació, 
hi votaria a favor. 

 
El Sr. Sierra creu que el Sr. Garganté té diversos assessors, perquè a les 

oficines hi veu molta gent. Li demana, doncs, que es mirin bé els expedients, 
perquè no només s’han concedit medalles a guàrdies urbans, sinó també a altres 
enemics de la CUP, com ara jutges i fiscals. 

Coincideix amb Convergència i Unió que estaria d’acord a fer una reforma 
d’aquest reglament, que és preconstitucional. Però troba lògic recompensar les 
persones que fan un servei públic i que s’hi juguen la vida i la feina. 

En tot cas, entén que aquesta modificació passaria per una demanda de molts 
membres de la Guàrdia Urbana i de Bombers, que és que la seva concessió no 
depengui de la proposta d’una sola persona, ja que això condiciona a tenir 
postures d’amiguismes o de certa submissió cap a aquesta persona. Insisteix, 
doncs, que si es fes aquesta transacció pel que fa a la modificació i no derogació 
immediata d’aquest reglament, també estaria disposat a votar-hi a favor. 

 
El Sr. Coronas reconeix que el reglament es va fer en un moment amb un règim 

polític que condemna i que com a republicà està en contra d’un reglament que fa 
massa temps que no s’ha modificat. Malgrat tot, no considera que els treballadors 
de l’Ajuntament estiguin discriminats, ja que la tasca dels cossos de seguretat i 
d’extinció d’incendis comporta una perillositat evident que d’altres llocs de treball 
no comporten. 

Tot i que ja s’inclou el plus de perillositat, entén que la finalitat de les medalles 
és per les rellevants i continuades actuacions al servei de la ciutat, tal com diu 
l’article 1 del reglament. Creu, doncs, que el reglament està obsolet i que cal fer-
ne una modificació. 

Se suma al que han dit la resta de grups, que si es canviés derogació per 
modificació hi estaria absolutament a favor. Diu que si la CUP estigués disposada a 
fer aquest petit canvi potser hi hauria la sorpresa que finalment tenen una 
proposició d’acord aprovada, cosa que personalment celebraria. 

Està d’acord que aquest reglament s’ha de modificar, ja que és el moment 
d’adaptar-lo als canvis que ha sofert la ciutat per poder seguir sent un cos policial 
de referència i que el procediment d’atorgament sigui més transparent. 

 
La Sra. Andrés diu que també se sumaria a aquesta proposta de modificació de 

la proposició en el sentit d’iniciar immediatament els treballs per actualitzar aquest 
reglament. Creu que es pot sumar tranquil·lament a tot el que ja s’ha dit. Afegeix 
que pensa que és important fer aquest reconeixement a aquests treballadors 
municipals que poden estar exposats a més riscos per la seva activitat. Finalment, 
anuncia que si la CUP accepta aquest canvi hi votarà a favor. 

 
La Sra. Esteller diu que el Grup Popular sempre ha defensat que la societat ha 

d’honorar les persones que estan disposades a arriscar la seva vida per un servei 
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públic, que és el que fa aquest reglament. Creu, doncs, que tant la Guàrdia Urbana 
com els Bombers són mereixedors d’aquest reconeixement. 

Pensa que una altra cosa és el fet que a la CUP, des de la seva posició radical, li 
pugui molestar tot el que representa Espanya, en aquest cas que el reglament 
estigui en castellà i que es digui que al revers de la medalla hi ha d’haver l’escut 
d’Espanya. Opina que aquestes qüestions poden aconsellar un canvi en el 
reglament. 

Finalment, destaca que l’important en aquest reglament és el reconeixement als 
mèrits d’aquestes persones que estan disposades a arriscar la vida per un servei 
públic. Pensa que tots ells es mereixen que tant l’Ajuntament com la societat 
estiguin a l’altura d’aquest risc que assumeixen. 

 
El Sr. Badia diu que acceptaria l’esmena que s’ha proposat. Per a la resposta 

vinculada al contingut passa la paraula al comissionat perquè pugui dir la veu del 
govern. 

 
El Sr. Recasens insisteix que el Reglament d’honors i recompenses és de 1976, 

que entra en vigor el 1978 i que sorprenentment ha passat pràcticament intacte 
durant aquests quaranta anys. Considera, doncs, que és vell, obsolet i que no 
respon a criteris actuals d’atorgament d’aquesta mena de reconeixements. 
Coincideix, doncs, amb la proposta de la CUP que cal renovar-lo totalment. 

Tanmateix, diu que procedimentalment el que correspon no és una derogació 
immediata, sinó que pertocaria la promulgació d’un nou reglament que derogués el 
vigent. Però diu que estaria en la mateixa línia que la CUP. 

 
El Sr. Garganté es mostra sorprès perquè han passat 36 anys amb governs de 

tots els colors –PSC, PSUC, Iniciativa, Esquerra, Esquerra Unida i Alternativa, 
Convergència, etc.– i ningú s’haVia qüestionat que tenien un reglament caducat. 
Pensa que això mostra tanta genuflexió davant de la Guàrdia Urbana com davant 
del congrés mundial del mòbil. Opina que això també explica certs consensos i 
certs papers de certes esquerres o certs sectors catalanistes de seguir mantenint 
aquest reglament. Ho diu pel que es parlava abans del franquisme i la memòria 
històrica. Indica que ha descobert que, a part, s’incompleix el reglament. Li sembla 
que les medalles ja no porten Espanya, i aclareix que no és cap odi cap a Espanya, 
sinó que senzillament no és el seu país i no s’hi reconeix. 

Assenyala que a les dues comissions en què s’han atorgat medalles, que són a 
les que ha anat de moment, s’han lliurat a la Guàrdia Urbana. Entén que s’han 
lliurat medalles d’altres reglaments, però diu que això és una altra cosa, ja que en 
concret les que han anat a la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, 
Participació, i Seguretat i Prevenció són les de la Guàrdia Urbana, basades en 
aquest reglament. 

Pel que fa al tema dels assessors, explica que hi ha quatre persones treballant a 
l’oficina tècnica de la CUP, que són les que li pertoquen com a grup, i que la resta 
de gent hi va en el seu temps lliure, com a bons militants que són. 

Com que veu que tothom està molt disposat a modificar-lo, anuncia que la CUP 
no canViarà la seva proposició, ja que el seu Grup pensa que cal derogar-lo, no 
només pel que implica i l’any que va ser aprovat, sinó perquè pensa que sí que 
genera una discriminació cap a la resta de treballadors de l’Ajuntament. Insisteix 
que ja hi ha un plus a les taules salarials. Dóna per descomptat que com que la 
resta estan d’acord a modificar-lo, es posaran mans a l’obra per fer-ho i que no 
esperaran 36 anys per tornar a tenir aquest debat i modificar-lo. 

 
El Sr. Forn vol explicar per què només s’han donat medalles a la Guàrdia Urbana 

en aquestes comissions, i diu que això també és memòria històrica. Comenta que 
al setembre se celebra el patró de la Guàrdia Urbana, que és sant Àngel Custodi, i 
que al març se celebra Sant Joan de Déu, que és el patró dels Bombers i és el 
moment en què s’atorgaran aquestes medalles en un acte de celebració amb els 
Bombers. Conclou que per això el Sr. Garganté només ha votat aquestes medalles, 
perquè va ser la celebració al setembre. 
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El Sr. Sierra reitera que Ciutadans veu lògic que hi hagi un instrument per 
recompensar les persones que es juguen la vida i exposen la seva feina en el 
desenvolupament de les seves funcions. Per això votarà en contra de la derogació 
d’aquest reglament. Constata que caldrà impulsar en una altra comissió la reforma 
de l’actual, que, tot i que no és dels temps de Franco, és preconstitucional i creu 
que cal reformar-lo perquè la proposició de les medalles no depengui d’una sola 
persona. 

 
El Sr. Coronas referma el vot i diu que en aquest cas s’abstindrà. 
 
La Sra. Andrés també farà una abstenció perquè entén que el Sr. Garganté 

també vol aquesta modificació per la Via que toca a l’Ajuntament. No sap si es pot 
fer un decret de derogació. 

 
La Sra. Esteller diu que hi votarà en contra absolutament convençuda. 
 
El Sr. Badia diu que hi votarà en contra, i es compromet a posar-se a fer la 

modificació pertinent. 
 
El Sr. Sierra anuncia que el posicionament de Ciutadans és molt en contra. 
 
El Sr. Badia expressa el vot contrari de Barcelona En Comú, el Sr. Forn expressa 

el vot contrari de CIU, el Sr. Sierra expressa el vot contrari de Ciutadans, el Sr. 
Coronas expressa l’abstenció d’ERC, la Sra. Andrés expressa l’abstenció del PSC, la 
Sra. Esteller expressa el vot contrari del PP i el Sr. Garganté expressa el vot 
favorable de la CUP. Es rebutja. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració institucional 
 
Del Grup Municipal Barcelona En Comú: 
 
13. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Primer. L’Ajuntament de Barcelona condemna la revolta militar 
feixista dirigida pel General Francisco Franco Bahamonte, el juliol de 1936, contra 
el govern republicà legítimament i democràticament constituït l’any 1931. 
Igualment, condemnem el règim dictatorial posterior que durant quaranta anys va 
reprimir a sang i foc tot vestigi de dissidència i lluita per la llibertat, la justícia 
social, els drets de les persones i els drets nacionals i lingüístics. Segon.- En 
aquesta línia de compromís, l’Ajuntament de Barcelona manifesta el seu suport, i 
adhereix a la Querella 4591-10, del Jutjat número 1 de Buenos Aires, de la 
República Argentina, dins del marc del Dret Internacional que porta endavant la 
magistrada María Servini de Cubria per delictes de genocidi i lesa humanitat contra 
els responsables de la conculcació dels drets humans durant el Franquisme. Tercer. 
L’Ajuntament de Barcelona insta a la ciutadania i sobretot a familiars de víctimes, i 
a les entitats damnificades, a donar suport i personar-se a aquesta querella contra 
els crims del Franquisme. En aquest sentit, l’Ajuntament de Barcelona facilitarà la 
informació bàsica per els interessats en participar en la Querella Argentina, a 
través de les seves Oficines d’Atenció al Ciutadà i altres oficines i equipaments 
municipals. Quart. Notificar aquest acord a la representació Consular de la 
República Argentina a Barcelona, al Casal Argenti de Barcelona, a la Xarxa 
ciutadana de suport a la querella i a l’Associació per a la Recuperació de la 
Memòria Històrica i Democràtica de Catalunya, així com a la mesa del Parlament 
de Catalunya. 

 
El Sr. Asens explica que la declaració que presenta no pretén ser un acte de 

revenja, sinó de justícia, reconeixement i visibilització dels col·lectius 
memorialistes de les víctimes familiars dels crims del franquisme i de la seva 
dilatada lluita contra la impunitat. 

Vol posar en el centre del debat el paper de la memòria de la injustícia d’aquests 
crims que han quedat impunes fins ara, cosa que té a veure amb el principi de 
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justícia universal, que es va obrir camí al segle XX per posar fi a una sèrie de crims 
abominables que, per la seva gravetat i perquè eren especialment cruents, ofenien 
no només les seves víctimes, sinó tota la humanitat. Conclou que per això aquests 
crims no admeten impunitat. 

Comenta que això va donar origen als tribunals de Nuremberg i al fet que una 
sèrie d’estats fes front a aquest compromís, estats que sovint després, en veure 
involucrats els seus interessos, se’n volien desvincular. Indica que això és el que 
va fer que l’Estat espanyol, prenent com a base l’article 23 de la Llei orgànica del 
poder judicial, iniciés una sèrie d’investigacions sobre aquests crims comesos en 
diferents països, un dels quals va ser Argentina. Explica que, gràcies al fet que es 
van activar aquests mecanismes, molts països amb passat dictatorial com 
l’Argentina van poder saldar comptes amb el seu passat, com ara en el cas de 
l’assassinat de l’advocat Ángel Gerardo Pisarello, que és el pare del primer tinent 
d’alcalde, que es va poder reobrir la investigació a Argentina gràcies a l’activitat 
que es va fer des d’aquí.  

Destaca que ara és l’Argentina qui fa una reivindicació, en nom de la humanitat, 
perquè l’Estat espanyol ha fet relaxació voluntària deliberada de les seves 
obligacions internacionals, tal com estableix el Tribunal d’Estrasburg i com li 
recorda l’ONU reiteradament. Explica que Argentina recorda a Espanya que 
aquests crims no són impunes i que no hi ha lleis d’amnistia que valguin, i que per 
això la jutgessa del Jutjat número 1 de Buenos Aires ha iniciat una investigació. 

Assenyala que justament per això Barcelona en Comú va fer aquesta declaració 
de suport a aquesta xarxa, que està en el context d’una sèrie d’accions que el 
govern vol dur terme amb el suport de diferents grups municipals en relació amb 
els bombardejos soferts per Barcelona i emmarcat en una sèrie d’accions al voltant 
del 20N, en commemoració de la mort del dictador, que volen posar en valor 
aquestes qüestions de memòria democràtica i de justícia universal. 

 
El Sr. Forn manifesta el suport del seu Grup a aquesta proposició, ja que creu 

que s’escau perfectament. Recorda que el 20 de novembre es commemoren 40 
anys de la mort del dictador, i opina que aquests fets no es poden oblidar, ja que 
han estat 39 anys de patiment, de foscor, de pèrdua de les llibertats nacionals i 
dels drets individuals. Comenta que el segment militar va tenir unes conseqüències 
tràgiques al país, i va comportar repressió, persecució i l’exili a milers de persones, 
que va marcar generacions senceres de catalans. 

Pensa que cal donar suport a tots els esforços per estar al costat dels 
represaliats i els perseguits i recuperar la memòria històrica, especialment de cara 
als més joves, perquè és important que la gent jove conegui aquests fets que van 
succeir pocs anys abans. Recorda que va ser un règim que gairebé fins als seus 
últims dies va aplicar la pena de mort contra les persones que no n’eren 
partidàries. 

 
La Sra. Mejías diu que assisteixen a una nova etapa de revisionisme, i considera 

que no es poden jutjar fets ara com ara amb ulls del passat. 
Aclareix que des de Ciutadans es condemna clarament qualsevol dictadura, 

també la franquista, i totes les que es produeixen de manera contemporània, que 
no és condemnada amb la mateixa intensitat per Barcelona en Comú. Especifica 
que es refereix a situacions de vulneració de drets humans clares i evidents a 
Cuba, Veneçuela, Corea del Nord, Aràbia Saudita o Qatar, on no veu que el partit 
que presenta la proposta estigui gaire preocupat, especialment a Veneçuela, on 
alguns dels companys de partit de Barcelona en Comú treuen uns rèdits 
interessants. Demana, per tant, la condemna d’aquestes vulneracions de drets 
humans que es produeixen en l’actualitat. 

Reitera, però, que Ciutadans condemna la dictadura franquista. 
Destaca que Barcelona en Comú es pensa que des de 1975 al país no ha passat 

res, i han arribat al govern amb ànima justiciera, a posar ordre a una situació que 
creu que fa anys que té assentades les bases d’un pacte de convivència. 

Remarca que des de 1975 han passat moltes coses a Espanya i entre els 
espanyols, i sembla que fins que Barcelona en Comú no ha arribat al govern no 
s’ha fet res. Considera que tenen memòria selectiva. 
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Comenta que, segons el govern, la conseqüència d’aquesta situació és que es 
pot prescindir de la democràcia per obrir aquests processos constituents que 
neguen la realitat que hi ha hagut una transició democràtica, basada en renúncies 
col·lectives de tots dos bàndols, que el govern s’entesta a ressuscitar, com si la 
Llei d’amnistia de 1977 no existís. Creu que no es poden oblidar tots els esforços 
que es van fer per renunciar a la venjança i assentar les bases d’un pacte de 
convivència per impartir justícia. 

Assenyala que la Llei d’amnistia buscava establir una base sòlida i indispensable 
per a la transició pactada d’una dictadura a una democràcia, renunciant a aquesta 
revenja que Barcelona en Comú exhibeix contínuament pel mal rebut, i elaborant 
una nova constitució que establís el pacte de convivència entre tots. Indica que 
això no té res a veure amb altres lleis publicades en altres països, com lleis de 
l’oblit, que es limitaven a blindar la impunitat de qui, amb l’excusa de la lluita 
contra el comunisme i la subversió, acaba d’exterminar l’oposició política sense 
guerra civil i sense cap intenció d’obrir un procés democràtic. 

Reitera que a Espanya hi ha una Llei d’amnistia, que el govern s’entesta a tirar 
endavant com si no hagués passat res, quan hi ha hagut moltes renúncies i es viu 
en una democràcia fruit d’una convivència. Conclou que el seu Grup votarà a favor 
d’aquesta iniciativa, però diu que cal recordar el que ha passat entre els espanyols 
durant aquests 30 anys. 

 
El Sr. Coronas expressa el suport del seu Grup a aquesta proposta. Entén, però, 

que és en genèric, perquè a vegades es vol donar un caire nacional a aquest tipus 
de propostes, i recorda que García Lorca va ser afusellat en aquella època i que 
Machado va morir a l’exili. Considera, doncs, que no és un tema d’identitat 
nacional catalana, sinó de justícia social i dels drets humans. 

Cita l’article 607 bis del Codi penal, que diu: «Son reos de delitos de lesa 
humanidad quienes cometan los hechos previstos en el apartado siguiente como 
parte de un ataque generalizado o sistemático contra la población civil o una parte 
de ella. Por razón de pertenencia de la víctima a un grupo o colectivo perseguido 
por motivos políticos, raciales, nacionales, étnicos, culturales, religiosos, de género 
o discapacidad u otros motivos universalmente reconocidos como inaceptables con 
arreglo al derecho internacional.» 

Reconeix que hi ha qui s’empara sempre en aquesta Llei d’amnistia i de 
memòria històrica de l’Estat, feta en una transició que alguns consideren modèlica, 
encara que altres com ell opinen que es va fer sota una certa pressió i amenaça de 
les armes, fet que es va constatar quan un 23 de febrer hi va haver un intent de 
cop d’estat perquè es volia fer una reforma que anava més enllà del que s’haVia 
acordat en aquella transició. 

Considera que, posats a mirar lleis, caldria mirar-les totes. Constata que hi ha 
una resolució del Ple del Parlament a favor de tot això; que hi ha un dossier del 
Departament de Justícia en què es donen facilitats a tothom qui vulgui afegir-se a 
aquesta querella argentina contra els crims del franquisme; que hi ha una moció 
del Parlament sobre polítiques públiques de memòria democràtica en què s’insta el 
govern a cooperar amb tots els organismes judicials internacionals que investiguin 
crims contra la humanitat comesos durant la dictadura franquista i a donar suport 
a la querella que es tramita a l’Argentina per les víctimes catalanes. Conclou que hi 
ha molts indicadors que el porten a donar suport a aquesta proposició. 

Pensa que els crims del franquisme no poden quedar impunes, ni tampoc cap 
crim contra la humanitat. Considera que no es tracta d’un fet excepcional, sinó que 
la impunitat seria el fet excepcional. Diu que, com a republicà, el seu Grup creu en 
la llibertat, la justícia i la igualtat, i defensa el respecte a la dignitat de les 
persones. Opina que cal enjudiciar els crims de la Guerra Civil i la posterior 
dictadura, perquè hi va morir molta gent després que un bàndol guanyés fruit 
d’una actitud repressiva. 

Considera que el poder judicial ha de mostrar fermesa per atorgar la tutela 
judicial efectiva a les víctimes, ja que els bombardejos van ser d’una gravetat 
extrema i suposen una de les pàgines més negres de la història d’Espanya, no 
només pel nombre de víctimes, sinó perquè va ser l’assaig de mecanismes 
d’aniquilament de la població civil que més endavant es van utilitzar en altres llocs 
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del món. Afirma que aquests bombardejos de barris altament poblats tenien com a 
objectiu sembrar el terror. 

Explica que la investigació s’estén a tots els crims i als seus responsables, a la 
recerca de la memòria i la reparació per a les víctimes i el conjunt de la societat. 
Comenta que, en concret, aquests fets estan prohibits per la Convenció de la Haia, 
vigent en aquell moment, quan es van cometre, i que per la seva naturalesa de 
crims de lesa humanitat i de crims de guerra no estan prescrits i poden ser 
investigats pels tribunals espanyols. 

Conclou que Esquerra Republicana de Catalunya dóna suport a aquesta 
declaració, tot recordant que el 2013 el seu Grup ja va denunciar l’Estat per 
l’assassinat de Companys i de 40 alcaldes republicans, que es va afegir a la 
querella argentina. 

 
La Sra. Andrés està d’acord amb la Sra. Mejías que a Espanya han passat moltes 

coses, i diu que precisament per això el seu Grup se sumarà a l’esforç col·lectiu 
d’afrontar el passat per l’efecte reparador que té en els casos de conculcació de 
drets com el de la vida i pel dret que tenen les víctimes del franquisme a aquesta 
reparació. 

Recorda que la Llei de memòria històrica el 2007 va obrir més vies que les que 
existien, com ara l’obertura d’arxius i registres i fons documentals públics; la 
difusió i informació de la documentació sobre la Guerra Civil, el franquisme i l’exili; 
el mapa de localització de fosses i de víctimes; l’ampliació de prestacions i 
pensions als familiars de morts i ferits i presos polítics del període 1968-1977; 
subvencions a activitats de recuperació de la memòria històrica i de recuperació de 
les víctimes, i iniciatives de les comunitats autònomes i dels ajuntaments. 

Afegeix que el seu Grup dóna suport a aquesta proposició perquè vol formar 
part d’aquest esforç conscient i col·lectiu d’afrontar el passat, perquè no torni a 
passar que ningú mori per una raó política, i encara menys per la voluntat d’un 
dictador. 

 
La Sra. Esteller considera que Barcelona en Comú vol utilitzar el passat per 

convertir-lo en una arma per dividir la societat. Pensa que la justícia universal no 
és il·limitada i que té els límits en el dret internacional. 

Remarca que la transició argentina no és equiparable amb l’espanyola, ja que 
aquesta primera va tenir una transició traumàtica, en què van conviure víctimes i 
botxins. Apunta que la transició espanyola va ser exemplar i s’està estudiant a 
totes les universitats. 

Opina que el grup proposant amb aquesta proposta vol atacar els ciments de la 
construcció de la democràcia espanyola i dinamitar l’esperit de la transició. Explica 
que la societat espanyola en aquell moment va superar i reparar les ferides de la 
Guerra Civil, va tancar una etapa, va reconciliar tots els espanyols i va acabar amb 
les dues Espanyes. Indica que els que van fer la transició sabien bé que no es 
podia tornar a repetir aquella situació, i que per això era millor reconciliar. Diu que 
Barcelona en Comú no sap què són aquella generositat i responsabilitat. 

En relació amb la Llei d’amnistia de 1977, cita el que va dir Marcelino Camacho, 
del Partit Comunista: «Nosotros los comunistas hemos enterrado nuestros 
rencores y estamos resueltos a mirar y marchar adelante, por la vía de la libertad, 
de la paz y el progreso de todos.» Considera que Barcelona en Comú no pot 
simplificar el que va passar en aquell moment amb els seus greuges populistes. 

Considera que el grup del govern vol radicalitzar, dividir i generar odi, i que, a 
sobre, s’atreveix a donar lliçons. Considera lamentables les seves pretensions. 

Manifesta que no accepta lliçons d’Argentina ni de cap país que dóna suport a 
dictadors, en què no hi ha democràcia i es persegueix el cap de l’oposició, com a 
Veneçuela. Indica que Argentina forma part dels països de l’ALBA, capitanejats per 
Cuba. Recorda que a Argentina, amb la presidenta Kirchner, no hi ha llibertat 
periodística ni de cap tipus.  

Expressa, per tant, el seu vot en contra, perquè no accepta lliçons de ningú i 
perquè la transició i la democràcia a Espanya estan consolidades. Considera que no 
s’ha de tornar a dividir ni a generar odi en la societat espanyola. 
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Recorda que Barcelona en Comú es va negar a subscriure la declaració del Grup 
Popular en què demanava la llibertat de Leopoldo López i de l’alcalde de Ledesma, 
que estan com a presos polítics a Veneçuela. No entén com aquest grup pot donar 
lliçons quan es va negar a signar aquella declaració institucional i que Argentina 
està cobrint un règim dictatorial a Veneçuela. 

 
El Sr. Garganté diu que el seu Grup hi votarà a favor. Celebra aquesta 

proposició i pensa que cal trencar amb el continuisme de l’Estat espanyol, que 
permet la impunitat dels responsables d’aquests crims. 

Considera ofensiva la suposada neutralitat i diu que respon a una estratègia per 
perllongar aquest continuisme institucional, que també es troba a l’Ajuntament, tal 
com es veurà més endavant a la comissió, amb les medalles al règim franquista 
que vénen d’abans de les eleccions municipals o amb l’estàtua al franquista 
reconegut Joan Antoni Samaranch dintre l’Ajuntament. 

Opina que, per poder deixar enrere aquesta part vergonyosa de la història, cal 
prendre mesures com aquestes. Pensa que la responsabilitat no només és 
perseguir i condemnar aquests crims, sinó també reparar-los, i que això passa per 
l’apoderament popular i la recuperació de la memòria històrica, per generar 
consciència i debat als carrers. Per això creu que des de l’Ajuntament cal donar 
suport als moviments populars que impulsin canvis. 

Comenta que hi ha dos exemples que no s’han aprofitat del tot o en què s’han 
abstingut. En primer lloc, parla del Nomenclàtor, i lamenta que no s’hagi avançat 
en el canvi de noms tal com es va aprovar. Malgrat que creu que cal començar pels 
carrers on no hi ha veïns, pensa que el xoc que els pot suposar és bastant menor 
comparat amb el xoc que implica que alguns carrers de Barcelona tinguin certs 
noms. 

En segon lloc, pel que fa al CADCI, pensa que certes abstencions han negat la 
restauració de l’espoli dels crims patits per aquesta entitat durant el franquisme, 
en no permetre que recuperin el seu edifici, que ells cedirien per fer un memorial 
de la República, i que continuï en mans d’un dels beneficiaris d’aquesta transacció 
que ve del règim de 1978. 

Espera que aquest Ajuntament, en coherència amb el trencament de la 
impunitat institucional de crims franquistes, rectifiqui i no torni a deixar passar 
oportunitats de recuperació de memòria històrica o reparació de danys a entitats 
com el CADCI. 

 
El Sr. Asens li diu a la Sra. Esteller que les seves paraules ofenen qualsevol 

persona demòcrata i en especial les víctimes i els seus familiars i, per extensió, els 
argentins. Pensa que segurament tindria més sentit que el Sr. Pisarello respongués 
algunes de les qüestions. 

Opina que la Sra. Esteller ha barrejat crims comesos en altres parts del món 
amb els crims comesos en territori espanyol. No sap per què ha esmentat Cuba, i 
considera que és una excusa lamentable, tot i que no l’estranya venint del PP. 
Troba molt trist que busqui la impunitat de crims tan greus i de genocides i 
torturadors, i que per això el Grup Popular va aprovar la norma que posava fi a la 
justícia universal. 

Davant l’alteració de la Sra. Esteller, diu que entén que s’alteri, ja que hi ha 
persones vinculades al PP que si surten de l’Estat espanyol seran detingudes 
perquè tenen una ordre d’extradició, com ara l’advocat d’Alícia Sánchez-Camacho, 
el Sr. Martín Villa, que és un dels que va dictar la sentència de mort de Puig 
Antich. 

Tampoc l’estranya la intervenció de la Sra. Mejías tenint en compte el seu 
passat, però sí que l’ha sorprès que es posicioni amb el Partit Popular en la defensa 
de la Llei d’amnistia. Explica que Aliança Popular, amb el Sr. Fraga, va votar en 
contra de la Llei d’amnistia, tot i que ara la reivindiquin, perquè en aquell moment 
era una llei que reclamava l’oposició per treure els seus presos, ja que els crims 
franquistes havien estat autoamnistiats. Opina que ara el PP i Ciutadans fan una 
reinterpretació de la Llei d’amnistia, però que el que diuen l’ONU i els tribunals de 
justícia internacionals és que no hi ha amnisties que valguin en aquests crims. 
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Comenta que a Argentina hi ha hagut una ruptura i que el pacte de convivència 
a Espanya va ser un pacte imposat pels vencedors, tutelat per l’exèrcit i per les 
oligarquies franquistes, i per això ara no es poden investigar aquests crims i cal 
anar a la justícia argentina. Considera que l’Estat espanyol no pot quedar fora de 
l’univers en aquest cas. 

 
El Sr. Forn diu que aquesta proposició està molt lluny de voler dividir o venjar, i 

creu que són expressions que caldria desterrar. Comenta que hi dóna suport per 
una voluntat d’explicar i que les persones que van patir aquesta repressió puguin 
actuar i ser reconegudes per la justícia. 

Pensa que la millor reconciliació és la que es fa sobre la base de la 
transparència; per tant, indica que el seu Grup no pot permetre que hi hagi una 
reconciliació si no s’han explicat bé les coses i tota la gent contra qui s’ha comès 
un crim o una injustícia o els seu familiars no poden actuar. 

Diu que CiU s’ha manifestat clarament en contra de totes les dictadures, però 
creu que per responsabilitat, per una qüestió històrica i de proximitat, el seu Grup 
està molt més a prop i ha patit de manera més directa la dictadura d’aquests 39 
anys de franquisme i un alçament militar el 18 de juliol.  

 
La Sra. Mejías li diu al Sr. Asens que no vol bàndols, sinó unió, i que no vol 

venjança, sinó justícia. Afirma que Ciutadans compleix les lleis i que la Llei 
d’amnistia està en vigor. Considera que Barcelona en Comú el que pretén és 
saltar-se les lleis, cosa que ha dit reiteradament l’alcaldessa. Defensa, doncs, la 
Llei d’amnistia perquè és la que va assentar les bases de la reconciliació, que van 
servir com a fonament de la Constitució, que és un pacte de convivència que ha 
permès que els ciutadans visquin en llibertat 30 anys. 

 
La Sra. Andrés, tal com deia el regidor Forn, diu que el seu Grup no s’apunta a 

la revenja, sinó a afrontar el passat i a reparar, en la línia de la Llei de memòria 
històrica de 2007. Considera que algunes coses no es van fer com s’havien de fer 
quan el 2007 es va haver de construir entre tots una aliança per recuperar aquesta 
memòria històrica del franquisme, de l’exili i de la Guerra Civil, perquè la reparació 
és necessària i encara hi ha moltes persones vives que van patir la repressió 
franquista. 

Opina que només reparant es pot construir convivència i unió. Pensa que ningú 
oblida les coses dolentes que ha passat a la seva vida i les enterra per decret llei, i 
creu que això és el mateix, ja que estan parlant d’humanitat. 

 
La Sra. Esteller –malgrat que no se li doni la paraula perquè se li ha acabat el 

temps– diu que el govern no pot donar lliçons de democràcia. I afegeix que al 
Congrés s’han aprovat més de 20 lleis per reparar les injustícies. 

 
El Sr. Garganté es mostrà sorprès que, tot i haver-hi una presidenta de la 

comissió, tothom se salta els torns de paraula i se’ls allarga com vol. 
Reconeix que la transició va construir la pau i la llibertat, però la dels cementiris, 

i en aquest cas ni això, sinó la de les cunetes o del Valle de los Caídos. 
 
El Sr. Asens li diu a la Sra. Mejías que el problema és que alguns dels crims que 

es van cometre van ser jutjats des d’un bàndol i els morts van ser enterrats i amb 
honors, i els altres són a les cunetes. Pel que fa al que deia la Sra. Esteller de la 
convivència i que tothom s’ha oblidat del que va passar, opina que no és veritat, 
com a mínim no la gent que té familiars que van ser víctimes d’aquests crims. 
Considera que és la diferència entre tenir familiars que van viure aquesta repressió 
o no tenir-ne. 

 
La Sra. Mejías diu que té familiars en una cuneta, i que el Sr. Asens distingeixi 

bé de què parla. 
 
El Sr. Asens aclareix que no està al·ludint la Sra. Mejías. 
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La Sra. Esteller vol intervenir i la presidenta li diu que no té més temps, però 
després d’insistir reiteradament, li demana a la Sra. Esteller que abandoni la sala. 

 
El Sr. Asens aclareix que no ha fet cap al·lusió personal a cap de les persones de 

la sala. 
 
Davant la petició del Sr. Pisarello –sense que se li hagi donat la paraula–, de que 

la presidenta faci complir la seva decisió, la presidenta es queixa del 
comportament dels regidors i els demana que respectin els torns de paraula. 

Indica als regidors i regidores que, si consideren que no hi ha d’haver 
comissions ni presidències, facin propostes alternatives a la Junta de Portaveus, 
però, mentre ella presideixi la Comissió, els demana que compleixin, i que, si no, 
haurà de demanar a la Guàrdia Urbana que els facin fora de la sala. 

 
El Sr. Asens fa constar la protesta que s’ha pres una decisió per part de la 

presidència que no s’ha complert. Indica que ell mai ha interromput a ningú i que, 
en canvi, la Sra. Esteller interromp a totes les comissions, amb una molt mala 
educació i falta de respecte. Es queixa que, a més, la regidora del PP es nega a 
acatar les decisions de la presidenta. Vol fer constar, doncs, la protesta que la Sra. 
Esteller no té cap respecte per les normes que hi ha en aquestes comissions. 

 
El Sr. Asens expressa el vot favorable de Barcelona En Comú, el Sr. Forn 

expressa el vot favorable de CIU, la Sra. Mejías expressa el vot favorable de 
Ciutadans, el Sr. Coronas expressa el vot favorable d’ERC, la Sra. Andrés expressa 
el vot favorable del PSC, la Sra. Esteller expressa el vot contrari del PP i el Sr. 
Garganté expressa el vot favorable de la CUP. S’aprova. 

 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal ERC: 
 
14. Que s’augmenti el número de piscines municipals en les que es pugui 

practicar el nudisme en horaris d’ús habitual i, en tots aquells espais on es pugui 
practicar el nudisme, com per exemple les platges, es senyalitzi correctament i 
s’emplaci a tots els usuaris a actuar amb respecte i tolerància. 

 
La Sra. Capdevila vol saludar tots els components del Club Català de Nudisme, 

que li consta que estan seguint el desenvolupament d’aquesta comissió. 
Declara que des d’ERC s’impulsen mesures per afavorir la convivència basant-se 

en els valors republicans que creu que han de ser els que conformin els pilars 
bàsics de la societat. Per això, explica que aquest prec demana que s’augmenti el 
nombre de piscines en què es pugui practicar el nudisme amb llibertat a Barcelona, 
ja que actualment és insuficient. Afegeix que no tan sols són insuficients les 
piscines, sinó també els horaris, que són molt restrictius, ja que són de tarda o de 
nit. 

Comenta que el naturisme és una filosofia socialment constructiva i que promou 
el respecte a les persones i a la igualtat social. Afegeix que el nudisme s’empara en 
els pilars bàsics de la democràcia, que són la llibertat de pensament, la no-
discriminació i la llibertat d’expressió, drets que cal garantir des de les institucions 
públiques. A més, no vol deixar passar l’oportunitat de demanar que les platges 
nudistes de Barcelona se senyalitzin adequadament i es convidi els usuaris a tenir 
una actitud de tolerància i respecte cap a les persones que el practiquen. Demana, 
doncs, amb llibertat i respecte que el govern treballi per dur a terme aquest prec. 

Per acabar, aclareix que diu que les piscines municipals on es pot practicar el 
nudisme són totalment insuficients perquè només n’hi ha una, la Picornell, i l’horari 
per practicar-lo troba que és per petar-se de riure, perquè és els dissabtes de 9 a 
11 de la nit. Constata que a l’estiu encara, però que a partir del mes de novembre, 
a part de nudista s’ha de ser masoquista per banyar-te a aquesta hora. Afegeix 
que els diumenges sí que es pot practicar, però d’octubre a maig, és a dir, part de 
la tardor i tot l’hivern, de les 6 de la tarda a les 8 del vespre. 
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La Sra. Carranza diu que les dades que ha donat la Sra. Capdevila són 

correctes, és a dir, que hi ha una piscina municipal, amb una piscina coberta, on hi 
ha aquests horaris oberts dels dissabtes de 9 a 11, i els diumenges de 4 a 6 de la 
tarda. Afegeix que aquest servei està incorporat en el funcionament habitual de la 
instal·lació. Valora que es pot intentar ampliar, però que això és l’habitual, i que ho 
poden utilitzar tant persones abonades com no abonades, que en aquest cas 
paguen una entrada puntual més econòmica que l’entrada puntual habitual. 

Explica que des de la instal·lació s’ha fet una anàlisi d’aquest ús i que, encara 
que pot estar d’acord que els horaris són els que són, l’ús que se’n fa cada dia és 
com a màxim d’unes 20 persones, quan la capacitat és molt més gran. Insta a 
analitzar per què no hi ha un ús més intens, i diu que es pot estudiar si és perquè 
els horaris no són adequats, però que aquests horaris són ampliables quant a ús 
de persones. 

A partir d’aquest prec, es compromet a estudiar la possibilitat de la resta de 
piscines i de fer que aquests horaris establerts es puguin obrir a persones no 
nudistes per començar a treballar la tolerància i el respecte. 

Pel que fa a les platges, indica que la platja de Barcelona autoritzada per fer 
nudisme és la de la Mar Bella, que, segons informen de Parcs i Jardins, està 
convenientment senyalitzada a l’inici i al final. Diu que es pot revisar aquesta 
senyalització per si no és suficient o no es veu de manera correcta. 

Davant la pregunta de si accepta o rebutja el prec, aclareix que no rebutja el 
prec, sinó que s’estudiaran i analitzaran les possibilitats. 

 
La Sra. Capdevila indica que o s’accepta o es rebutja, que no pot dir que 

l’estudiaran. 
 
La Sra. Carranza finalment diu que l’accepta. 
 
Es dóna per tractat. 
 
15. Que es reguli l’activitat de les associacions cannàbiques, a partir d’un procés 

participatiu amb el sector implicat, per tal de reconèixer l’ús de la substància i 
reduir els riscos a partir de la col·laboració d’aquestes entitats. 

 
El Sr. Coronas explica que a Barcelona hi ha censades unes 250 associacions 

cannàbiques, i més de 400 a Catalunya, que donen servei a unes 160.000 
persones. Informa que el Parlament demana a la Comissió de Salut que continuï 
els treballs i arribi a acords necessaris en el termini de 4 mesos perquè el govern 
reguli les associacions cannàbiques des de la perspectiva de la salut pública en el 
marc de les polítiques de reducció de danys. Comenta que tot això és de 2014 i 
que al maig d’aquest mateix any s’aprova l’ordenança municipal reguladora de la 
ubicació de clubs socials de cànnabis i condicions d’exercici de la seva activitat al 
terme municipal de Girona. 

Amb tots aquests antecedents, demana que es pugui regular l’activitat de les 
associacions cannàbiques, tant des del punt de vista del funcionament intern a 
través d’una ordenança com des del punt de vista de l’emplaçament i convivència 
amb els altres usos de la ciutat, a través de l’ordenança o d’un pla especial a partir 
d’un procés participatiu real amb el sector implicat per reconèixer l’ús i el consum 
de la substància i reduir els riscos. Pensa que hi ha d’haver una regulació 
coordinada tant en l’àmbit nacional com municipal, i que han de formar part 
d’aquest equip de treball les entitats que donen veu als consumidors. Comenta que 
la necessitat d’un model de regulació neix per donar resposta des del mateix món 
cannàbic a la inseguretat jurídica en què es troben immerses actualment aquestes 
associacions, evitar els riscos associats al mercat negre, desmitificar vells 
prejudicis i definir una política real de riscos associats al consum. 

Creu que regular és prevenir i que cal dotar les associacions d’un codi de bones 
pràctiques. Diu que, per garantir el control de la substància i evitar participar en el 
mercat negre, el cànnabis s’haurà de produir i repartir en un circuit tancat sense 
derivar a tercers. Afegeix que no s’ha de fer publicitat ni apologia del consum, que 
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un soci no ha de poder retirar més de 25 grams la setmana, que ser consumidor 
de cànnabis amb caràcter previ ha de ser una de les condicions i que la producció 
o cultiu ha de ser sota demanda. Diu que així s’evita la possible derivació a 
terceres persones. També creu que el cànnabis de l’associació ha d’estar totalment 
produït per l’associació i no ha de dependre de la compra del mercat negre. 
Finalment, diu que una mesura per evitar el turisme cannàbic és una carència de 
15 dies entre el moment de fer-se soci i poder accedir a la substància. 

Li agradaria, doncs, que el govern acceptés el prec. 
 
El Sr. Casas, en primer lloc, excusa la presència de la comissionada de Salut. Pel 

que fa al tema del prec, informa que ja s’està duent el procés de regulació que 
demana Esquerra Republicana de Catalunya. 

En aquest sentit, informa de com s’ha avançat en aquest procés, i comenta que 
des de l’Agència de Salut Pública de Barcelona al novembre de 2014 es va fer una 
proposta de criteris de salut pública per regular els clubs socials de cànnabis a 
Barcelona. Explica que aquesta proposta es va presentar en el grup polític de 
drogues de l’anterior govern i que també es va debatre en el Grup de Treball de 
Drogodependències del Consell Municipal de Benestar Social el 2 de febrer de 
2015. 

Assenyala que aquests criteris també es van presentar a la FEDCAC i la CatFAC, 
les dues federacions d’associacions cannàbiques, perquè fessin arribar les seves 
consideracions durant el juliol de 2015. 

Informa que des de la Direcció de Planejament de l’Àrea d’Urbanisme i Ecologia 
Urbana es va elaborar al maig de 2015 un pla especial urbanístic per a l’ordenació 
territorial dels clubs i associacions de consumidors de cànnabis a Barcelona, el qual 
ha estat 3 mesos en exposició pública, fins al 18 de setembre de 2015. Explica que 
en l’actualitat està pendent de revisar les aportacions dels criteris de salut pública 
presentades per les dues federacions d’associacions cannàbiques; revisar les 
al·legacions rebudes en el pla urbanístic; redactar la proposta definitiva del Pla 
urbanístic especial i presentar-la al nou grup polític de drogues, que es constituirà 
en breu; presentar el Pla especial urbanístic per aprovar-lo en el Ple de 
l’Ajuntament abans del juny de 2016; treballar cap al desenvolupament de 
l’ordenança municipal que incorpori no només els elements urbanístics, sinó també 
els criteris de salut pública, i tenir en disposició aquesta ordenança abans que 
s’acabi el 2017. 

 
El Sr. Coronas demana que el posicionament el marqui un membre del govern. 
 
El Sr. Badia diu que accepta el prec. 
 
Es dóna per tractat. 
 
La Sra. Capdevila planteja una qüestió d’ordre. Diu que des de Secretaria es va 

dir que qui acceptava un prec o no era el govern. Vol que quedi constància que els 
dos precs d’Esquerra Republicana de Catalunya s’han acceptat, però que no ha 
sentit la paraula del representant del govern.  

 
El Sr. Badia diu que els accepten tots dos. 
 
La presidenta recorda que els membres electes del govern són els que han 

d’expressar el posicionament i que, tot i que la paraula després es pugui delegar, 
qui la té són ells. 

 
Del Grup Municipal PSC: 
 
16. Que el govern municipal actualitzi les dades de l’espai de transparència de la 

web municipal, en especial les dels nous espais de dades sobre càrrecs i personal 
eventual de l’Ajuntament que està incomplet des del dia que es va posar en 
marxa. 
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La Sra. Andrés presenta un prec que demana que el govern actualitzi les dades 
de l’espai de transparència del web municipal, en especial dels nous espais de 
dades sobre càrrecs i personal eventual de l’Ajuntament, que està incomplert des 
del dia que es va posar en marxa. 

Constata que el govern ho fa de manera esglaonada, i prega que vagi una mica 
ràpid perquè la ciutadania pugui tenir les dades de transparència. Alhora vol agrair 
alguns canvis que ja s’han produït, com ara el llenguatge no sexista en l’apartat de 
càrrecs o errors sobre qüestions diverses. 

 
El Sr. Badia accepta el prec i, per tenir més informació, passa la paraula a la 

directora de comunicació. 
 
La Sra. Bañón informa que està previst actualitzar les dades durant el mes de 

novembre, sobretot les que fan referència als eventuals. Explica que ha preguntat 
a Recursos Humans i que li han explicat que durant els mesos de setembre i 
octubre havien hagut d’anar ajustant el catàleg per diferents canvis i per això no 
s’havien passat abans les dades. 

 
La Sra. Andrés pensa que és important, perquè constaven com a eventuals els 

que són ara consellers de districte, i perquè ningú pogués pensar que l’Ajuntament 
s’estava saltant les normatives marcades pel Govern de l’Estat. 

 
Es dóna per tractat. 
 
17. Que el govern municipal inici les gestions necessàries per donar compliment 

a l’acord de la Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació, 
Seguretat i Prevenció d’impulsar la consulta prèVia a la ciutadania sobre les 
candidatures a presentar al Consell Plenari per la seva elecció a la Sindicatura de 
Greuges. 

 
La Sra. Andrés explica que aquest prec fa referència a un acord pres en aquesta 

comissió, que era impulsar la consulta prèVia a la ciutadania sobre les 
candidatures a presentar al Consell Plenari per elegir la Sindicatura de Comptes. 
Demana, doncs, que s’iniciïn aquestes gestions perquè es produeixi aquesta 
consulta. 

 
El Sr. Badia accepta el prec. Entén que l’acord deia «en la mesura del que sigui 

possible», i per això manifesta que convocar una consulta ciutadana massiva amb 
dos mesos segurament seria impossible, però que el reglament actual té prou 
marge perquè es puguin introduir millores i fomentar la participació en aquesta 
elecció. 

Proposa, doncs, donar peu a la nova elecció d’un nou síndic de Barcelona i 
alhora instar a un canvi de reglament amb més profunditat d’acord amb tots els 
grups perquè en la propera elecció ja es puguin requerir més garanties i de més 
participació que el reglament actual. 

 
La Sra. Andrés agraeix la resposta del regidor Badia perquè pensa que és molt 

important modificar la normativa perquè aquesta consulta quedi incorporada i no 
depengui de la voluntat política de cada moment. 

 
Es dóna per tractat. 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
18. Quin criteri s’ha seguit en la contractació d’empreses i organitzacions 

privades per la dinamització de processos participatius destinats a repensar el 
funcionament d’òrgans de participació municipal? Quin procediment s’ha seguit en 
l’adjudicació d’aquestes contractacions i per quin import s’han fet? Quins seran els 
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criteris, els procediment i l’import pels quals té previst el govern municipal 
adjudicar la contractació dels processos participatius del PAM i els PADs 2015-
2019? 

 
(Tractat conjuntament amb el punt 22 de l’ordre del dia.) 
 
Tant el Sr. Martí com la Sra. Esteller donen les preguntes per formulades. 
 
La Sra. Pin comenta que s’ha fet una aposta per la participació. Creu que els 

consells de barri han de ser l’espai de referència i que han de tenir una centralitat 
bàsica com a espais de participació territorial. Informa que s’han fet grups amb 
tècnics municipals on s’ha compartit la diagnosi respecte a la necessitat d’ampliar i 
millorar aquests espais de participació dins del marc legislatiu actual. Afegeix que 
s’han fet sessions de treball en alguns districtes amb els tècnics municipals, les 
secretaries dels diferents consells sectorials i els consellers tècnics. 

Diu que passa a detallar els contractes que s’han efectuat fins llavors perquè els 
grups en tinguin coneixement. Informa que des de la Regidoria de Participació i 
Territori s’ha fet una contractació a l’Institut de Govern i Polítiques Públiques per 
7.247,90 euros per sistematitzar una bateria de possibles canvis a introduir a curt 
termini als òrgans estables de participació, fer un seguiment dels canvis que 
s’implementin a curt termini a partir d’observacions en directe, i redactar un 
informe de conclusions i propostes d’implementació. 

Apunta que al Districte de les Corts s’ha contractat l’empresa Raons Públiques 
per 5.900 euros sense IVA per a la coordinació del projecte de millora dels consells 
de barri, la redacció d’informes, la realització i execució de dinàmiques dels tallers, 
l’acompanyament a les entitats del districte, la preparació del material dels 
consells i l’anàlisi territorial i realització de sortides al carrer quan sigui necessari. 

A continuació, diu que al Districte de l’Eixample s’ha contractat l’empresa 
Col·lectiu Punt 6 per 4.450 euros, en què s’inclouen les actuacions desenvolupades 
durant el procés tant de Germanetes com del consell de barri, i fer propostes en 
relació a millores a efectuar. 

Afegeix que al Districte de Sants-Montjuïc també s’ha contractat Raons 
Públiques per 3.250 euros sense IVA, per fer una primera anàlisi i avaluació dels 
consells de barri de la Bordeta i Hostafrancs, a Font de la Guatlla i Sants per 
obtenir la base sobre la qual poder proposar una estratègia de millora integral a 
mitjà termini. 

Assenyala que al Districte de Ciutat Vella també s’han fet dos contractes amb 
Raons Públiques: un de 3.932,50 euros i un altre de 1.936 euros. Explica que els 
motius de la contractació són l’anàlisi dels consells de barri i les propostes de 
millora i la dinamització dels consells. Aclareix que es van fer dos contractes 
perquè al principi només es volia fer l’anàlisi, i després es va veure la necessitat de 
dinamitzar-ho. 

Quant al Districte d’Horta-Guinardó, assenyala que el contracte també va ser 
amb Raons Públiques per 9.982,50 euros. Explica que el treball s’estructura en 
dues fases: la recollida d’informació, la definició de la metodologia i explotació de 
les dades, la diagnosi participada de les comissions de seguiment, la realització de 
2 sessions de comissions i 12 de consells, la recollida, síntesi, aportacions i temes 
a treballar a l’octubre i novembre, i el suport a la sistematització i la realització de 
12 tallers a l’octubre i desembre, l’avaluació del procés realitzat i el tancament de 
la diagnosi. 

Pel que fa al Districte de Sant Martí, diu que el contracte va ser amb l’empresa 
Encís, per 2.541 euros, pel disseny, la dinamització i l’avaluació dels consells de 
barri en 5 sessions. 

Finalment, comenta que a principis d’any es farà una avaluació conjunta tant 
amb els tècnics com amb aquestes empreses sobre els elements que cal millorar 
als consells de barri i sectorials, que es compartirà amb els grups per poder 
implementar canvis de millora en aquests espais. 
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El Sr. Martí agraeix la informació i demana que es facilitin per escrit totes les 
dades que s’han donat referides a l’import i nom de les empreses contractades per 
a aquests processos participatius. 

En segon lloc, diu que, després del debat al llarg del matí, aquesta pregunta té 
una altra virtualitat respecte a quan va ser plantejada, perquè s’ha aprovat una 
proposició que insta el govern a no contractar més empreses en els processos 
participatius que tenen com a objectiu incidir en els òrgans reglats de participació. 
Per tant, insta el govern perquè no faci cap més contractació d’aquest tipus. 

En darrer terme, li agradaria saber els criteris de selecció d’aquestes empreses, 
si hi ha hagut concurs públic, procediment competitiu, etc. Espera que la Sra. Pin li 
doni aquesta informació per saber si han estat contractacions a dit d’empreses 
conegudes pel govern o hi ha hagut una concurrència que garanteixi la pluralitat i 
la transparència. 

 
La Sra. Esteller diu que el seu Grup ja ha demanat aquesta pregunta per escrit i 

no s’ha contestat. Per això insisteix que se’ls faci arribar. 
També vol saber els criteris de selecció, si s’ha contractat directament aquesta 

gent, si s’ha fet alguna oferta, si s’han dirigit a moltes empreses, etc., perquè veu 
que el govern està fragmentant els contractes. Suposa que ho han fet directament, 
i indica que Raons Públiques supera els 18.000 euros, que és el màxim de 
contractació que es pot fer per adjudicació directa. Comenta que el govern ho ha 
desglossat per districtes i per conceptes i ho han adjudicat directament a Raons 
Públiques quan haurien d’haver fet concurrència. Li agradaria, doncs, que s’aclarís 
aquest tema, perquè veu que s’estan afavorint entitats com Raons Públiques per 
sobre d’altres. I sobretot vol saber si l’Ajuntament s’ha adreçat a diverses 
empreses per veure si ho podien fer. 

D’altra banda, no creu que la participació l’hagi de fer gent dinamitzadora, sinó 
directament l’òrgan del districte per rebre i interactuar amb els que hi participen.  

 
La Sra. Pin es compromet a passar la llista d’empreses per escrit i diu que 

també estarà disponible al web de Participació segurament la setmana següent. 
Aclareix que les contractacions s’han fet segons els reglaments i els procediments 
de l’Ajuntament i, per tant, dins del marc de la legalitat i prenent com a base 
l’experiència de les diferents empreses de participació de la ciutat. 

 
Es dóna per tractada. 
 
19. Quin és el capteniment del govern municipal per donar compliment a la 

demanda d’internalització de la plantilla de BTV? 
 
(Tractat conjuntament amb el punt 24 de l’ordre del dia.) 
 
El Sr. Forn dóna la pregunta per formulada. 
 
El Sr. Garganté vol saber quina decisió haVia pres el Consell d’Administració 

d’ICB. Sap, perquè es va fer públic, que la decisió de retirar, o no, el recurs que 
han interposat es vol elevar al Ple. Vol saber si aquest Ple serà el 27 de novembre i 
on entrarà aquesta qüestió a votació de tots els grups. 

 
El Sr. Pisarello indica que el Jutjat 14 de Barcelona va sentenciar que 4 

treballadors estaven cedits il·legalment per part de les empreses que contractaven 
la informació i comunicació de Barcelona. Diu que són les primeres sentències que 
han sortit sobre aquest tema, però que en vindran més. Informa que el govern té 
una postura clara sobre la qüestió, i és que és una sentència per cessió il·legal de 
treballadors i s’ha de complir. Destaca que cal ser conscient que el govern té 
limitacions i no sempre és omnipotent, i que, per tant, la potestat de recórrer o no 
la sentència és del Consell d’Administració d’ICB, on el govern no té majoria. 

Comenta que el 12 de novembre el Consell d’Administració va decidir recórrer, 
però va vincular el seu acord als que el Plenari, en la seva condició de Junta 
General de l’ICB, pugui adoptar. Informa que s’està estudiant quines possibilitats 
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hi ha perquè sigui el Ple qui acabi decidint. Per tant, no pot contestar en quin Ple 
es farà i si es produirà d’aquesta manera o no. 

 
El Sr. Forn vol fer alguna recapitulació dels fets. Explica que a l’abril de 2015 

l’aleshores candidata Ada Colau es reunia amb els treballadors de BTV i expressava 
el seu suport a la demanda de deixar d’estar subcontractats a través de 
productores privades i passar a ser treballadors d’ICB. Diu que concretament 
expressava que no hi haVia cap impediment, ni la llei Montoro, perquè del que es 
tractava era d’una qüestió de voluntat política. 

Recorda que al juliol, i ja governant, Barcelona en Comú ja no parla de voluntat 
política, sinó més aViat de les dificultats que representa fer-ho possible. Assenyala 
que precisament citen la Llei estatal d’estabilitat pressupostària i la inèrcia de 
l’actual model de gestió. Constata, doncs, que a l’abril la llei Montoro es podia 
eludir i al juliol ja no. 

Li agradaria, però, que el govern ho expliqués, atès que és una demanda dels 
treballadors i volen saber què farà aquest.  

Pel que fa a la sentència, també vol saber si hi ha un informe de la direcció de 
serveis jurídics en relació amb aquesta sentència i què diu exactament aquest 
dictamen. 

 
El Sr. Garganté diu que el deixa bastant preocupat això que encara no sàpiguen 

si aquest tema va al Ple del 27 de novembre, bàsicament perquè han tingut uns 
dies des que el Consell d’Administració es va posicionar i seria lògic que anés al 
proper Ple. Si no és així, diu que agrairia una data, i sobretot els treballadors ho 
agrairien. 

Espera que Barcelona en Comú mantingui la posició que quan això arribi al Ple 
es voti a favor de retirar el recurs. Emplaça també tots els grups que en paper 
parlen de treball de qualitat perquè a la pràctica demostrin que hi estan a favor i 
votin per retirar el recurs i que aquests treballadors passin a ICB com diu la 
sentència. 

 
El Sr. Forn insisteix a voler saber si hi ha aquest estudi dels serveis jurídics pel 

que fa a la necessitat o no de presentar el recurs, si el govern ho comparteix i quin 
és el seu posicionament. Reitera que Barcelona en Comú van ser molt clars en 
campanya electoral i van parlar del fet que les condicions que imposa la llei 
Montoro a la contractació no són excusa per a la voluntat política. Considera, 
doncs, que la decisió està en mans del govern. 

Finalment, comenta que quan es va aprovar el contracte programa, Iniciativa 
per Catalunya, que són els socis de govern de Barcelona en Comú, van presentar 
una esmena en què deien que durant la vigència d’aquest contracte programa 
s’estudiarien les diferents alternatives de gestió dels serveis de ràdio i televisió 
encomanats a ICB per tal de millorar-ne el grau d’eficiència. Assenyala que això es 
va votar i aprovar, i li consta que el Consell d’Administració d’ICB ha encarregat 
aquest estudi. Pensa que no es pot jugar a totes bandes i vol que el govern es 
defineixi. Vol saber, doncs, per quin model opta, sobretot després de les promeses 
electorals. 

 
El Sr. Pisarello aclareix que quan Barcelona en Comú feia campanya no era 

conscient de totes les limitacions que comportava la llei Montoro, i que se’n va 
adonar quan va arribar a l’Ajuntament perquè ho va consultar amb els serveis 
jurídics. Diu que això ha fet que canviés la posició del seu Grup. 

Pel que fa a BTV i la cessió il·legal de treballadors, de la qual el govern està en 
contra, indica que si una sentència ho decideix l’Ajuntament no recorrerà aquesta 
sentència. Remarca que aquest compromís Barcelona en Comú l’ha complert. 

Explica que se li ha dit que amb tota probabilitat això anirà al Ple, però no sap si 
serà en el proper o no. Comenta que hi ha un punt en què s’han de pronunciar els 
serveis de l’Ajuntament sobre aquesta qüestió, però li sembla que és una sortida 
raonable que això vagi al Ple de l’Ajuntament, que actuaria en aquest cas com a 
junta d’accionistes. Aclareix, doncs, que no hi ha data concreta, però que la 
voluntat del govern és que sigui així, tot i que calen aquests informes. 
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Quant al model de televisió que defensa el govern, assenyala que això és una 
qüestió més complexa i que la direcció de l’Ajuntament preveu elaborar els propers 
mesos l’estudi previst en el punt 2.3 del contracte programa sobre alternatives de 
gestió a serveis de ràdio i televisió encomanats a ICB Societat Anònima. Per tant, 
informa que a partir de la idea que el govern està en contra de la precarització 
laboral, que vol un servei de televisió realment de qualitat, vol obrir un debat, 
plantejat pels treballadors i que el govern considera necessari, sobre quin és el 
model concret de gestió que cal per a BTV, més enllà de la condemna dels casos 
de cessió il·legal de treballadors.  

Conclou que aquest estudi compararà el model de gestió que té BTV amb una 
perspectiva internacional, amb models de televisió de municipis d’arreu, també de 
Catalunya, per triar el millor possible. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal Ciutadans: 
 
20. Tenint coneixement del descens d’assistència a judicis per part d’agents de 

la Guàrdia Urbana. Respon aquest descens d’assistència a alguna directriu 
ordenada per alguna autoritat municipal i/o quines mesures pensen adoptar-se per 
reconduir aquesta situació? 

 
El Sr. Sierra comenta que ha tingut coneixement del descens de l’assistència a 

judicis per part de membres de la Guàrdia Urbana, i vol saber quin és el motiu 
d’aquest descens. 

 
El Sr. Recasens nega la major i diu que les dades oficials són que el 2011 hi va 

haver 8.044 judicis; el 2014, 9.053, i el 2015, 10.094. Afegeix que el nombre 
d’efectius assistents a judicis el 2011 va ser de 15.448; el 2014, de 14.825, i el 
2015, de 16.168, és a dir, en tots dos casos un 10% d’increment entre el 2014 i el 
2015. 

Al marge de les possibles fonts del Sr. Sierra, insisteix que des del comissionat 
segueixen oberts a proporcionar sempre la informació que demani qualsevol Grup 
en un entorn més àgil. 

 
El Sr. Sierra diu que el comissionat està faltant a la veritat, ja que l’informe l’hi 

ha proporcionat el govern amb dades econòmiques. Explica que, per tal de saber 
quina dotació té la Guàrdia Urbana per al pagament de les ampliacions de jornada i 
les hores extres, va demanar un desglossament, en què es va adonar que 
l’assistència a judici per part de membres de la Guàrdia Urbana és de 2.400-2.600 
de mitjana i que des que la Sra. Colau és alcaldessa es produeix un descens d’uns 
2.400 de mitjana, aproximadament, a uns 600-400. Indica que, traient el mes 
d’agost, hi ha un descens de més de dues terceres parts. 

Indica que, si vol, l’hi pot facilitar al Sr. Recasens, però insisteix que són dades 
oficials i des del punt de vista pressupostari de l’assistència a judici per part de 
membres de la Guàrdia Urbana. Diu que si això el comissionat ho desconeix, 
potser caldria parlar amb la Sra. Colau, que és la màxima responsable del 
comandament de la Guàrdia Urbana. 

 
El Sr. Recasens diu que, en lloc de desglossar, el Sr. Sierra vagi directament a la 

font, ja que ell ho té per guàrdies urbans que hi han anat i li donarà la informació. 
Pensa que el portaveu de Ciutadans es pot equivocar desglossant. 

 
Es dóna per tractada. 
 
21. Conté la uniformitat bàsica operativa de la Guàrdia Urbana algun element 

nou que millori la seguretat dels agents de la GUB pel desenvolupament de la seva 
feina i/o quines mesures pensen adoptar-se per millorar en el futur la seva 
uniformitat i seguretat? 
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El Sr. Sierra explica que aquesta pregunta té a veure amb la uniformitat bàsica 
operativa de la Guàrdia Urbana. Concretament demana si s’ha desenvolupat 
alguna millora d’aquest equipament per a la seva tasca i, si hi ha previst fer 
millores, en què consisteixen. 

 
El Sr. Recasens explica que l’expedient per al subministrament d’uniformitat 

bàsica operativa de la Guàrdia Urbana es va elaborar molt correctament durant el 
2012 amb consens i participació dels representants sindicals a través del Comitè 
de Seguretat i Salut de la Guàrdia Urbana. Indica que el contracte es va adjudicar 
el mateix 2012 i que era d’una durada de 2 anys prorrogables durant 2 anys més, 
i, per tant, estan en l’última de les pròrrogues. Afegeix que en aquestes pròrrogues 
s’han introduït millores que no comporten modificació de pressupost, però que 
afecta peces com la granota ignífuga. Diu que també han tingut millores els 
pantalons de motorista, els de ciclista, gorres, etc. 

De tota manera, destaca que el més important en matèria de seguretat pel que 
fa a millores no ve per la Via d’uniformitat bàsica operativa, sinó per la 
incorporació de noves armilles altament segures, antitrauma i antibales, que es 
proporcionaran a partir dels dies següents i el procediment d’adquisició de les 
quals s’ha fet amb la participació i informació dels sindicats. 

Tot i això, informa que, com que hi haurà un nou contracte d’uniformitat bàsica 
que entrarà en vigor el gener de 2017, ja s’han iniciat els treballs per redefinir els 
components, que es faran conjuntament amb els sindicats i els actors que hi 
puguin estar interessats. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
22. Quin és el procediment de contractació per l’adjudicació de serveis 

participatius a l’Ajuntament de Barcelona i als barris de la ciutat detallant els 
costos, els motius i els adjudicataris? 

 
Es dóna per tractada en el punt 18. 
 
23. Per què el govern municipal no va instar el desallotjament dels okupes de 

l’edifici Transformadors des de l’inici del mandat tenint en compte els perjudicis 
que està ocasionant als veïns i l’endarreriment que comporta per dotar aquest 
edifici com a equipament de barri i previsions al respecte? 

 
La Sra. Esteller explica que al juliol un grup del moviment anarquista va ocupar 

l’edifici Transformadors, on s’haVia d’ubicar un casal de la gent gran i també un 
punt d’informació juvenil. Assenyala que l’Ajuntament va tenir coneixement 
immediat d’aquesta ocupació, però que no va trucar als Mossos per desallotjar-lo 
immediatament, com és preceptiu en els casos d’ocupació il·legal d’immobles. 
Comenta que el fet de no fer aquesta trucada ha suposat que l’Ajuntament del 
Districte hagi hagut d’interposar un procediment judicial per obtenir el 
desnonament administratiu, cosa que implica retard i costos. 

Vol saber, doncs, per què el govern municipal no va instar el desallotjament dels 
ocupants de l’edifici Transformadors a l’inici del mandat amb el perjudici que això 
està ocasionant als veïns. 

 
El Sr. Coll manifesta que el govern sí que està instant el desallotjament d’aquest 

edifici des del 12 d’agost, en què va presentar la instància de resolució per 
recuperar d’ofici aquest patrimoni municipal. Explica que el 21 d’agost hi va haver 
la compareixença i que a partir d’aquí es va començar tot un requisit de continuats 
mandats per anar actualitzant el procés d’aquesta recuperació d’ofici. 

Especifica que el 12 d’agost es va fer la comunicació de l’inici d’expedient, que el 
21 d’agost hi va haver la compareixença dels ocupants al districte per presentar 
al·legacions, que el mateix 21 d’agost es van entrar aquestes al·legacions, que el 
10 de setembre es va fer l’informe jurídic desestimant-les, que el 14 d’octubre la 
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resolució es va lliurar, que el 16 d’octubre es va fer la notificació als ocupants, que 
el 3 de novembre des de Serveis Jurídics del Districte es va fer la reresolució per 
denegar aquesta al·legació de domicili, que el 4 de novembre en primera instància 
i el 5 de novembre en segon intent es va fer la notificació d’aquesta resolució, i 
que el 12 d’octubre és l’última actuació que s’ha fet, que ha estat la publicació al 
BOE d’aquesta resolució estimant la recuperació d’aquest patrimoni. 

 
La Sra. Esteller aclareix que ha preguntat per què el govern no ho va fer de 

manera immediata, ja que el govern tenia 24 hores per fer-ho a través dels 
Mossos i això no hauria costat res per part de l’Ajuntament. Considera que llavors 
van beneficiar els ocupes i han perjudicat la gent del barri, perquè ara tot això és 
un procés molt llarg. Insisteix que ja sap que amb posterioritat sí que l’Ajuntament 
ho ha fet, però que el que pregunta és per què no ho va fer immediatament. 

També pregunta qui porta aquest procediment, si ho fan els advocats de 
l’Ajuntament o també han tingut contractació externa i quin cost suposarà això. 
Finalment, pregunta pel calendari, ja que el casal de la gent gran i el punt de joves 
es farà molt més tard del previst. 

 
El Sr. Coll informa que el retard en els equipaments no el provoca l’ocupació, 

sinó la decisió del govern del Districte de repensar els usos de l’equipament de 
Transformadors. Explica que això va ser una decisió política que es va prendre en 
un primer moment i que no ha retardat la decisió, sinó repensar els usos. Indica 
que el govern està en aquest procés amb entitats i col·lectius del veïnat, i que al 
febrer ja estaran determinats els usos d’aquest equipament. 

Informa que a partir d’aquí es començarà el projecte executiu de l’obra i que 
l’inici de les obres està previst per al 2016. 

Afegeix que Barcelona en Comú entén que les ocupacions no sempre s’han de 
resoldre a través d’una desocupació a la força. 

Explica que el tema judicial l’estan portant els Serveis Jurídics del Districte i que, 
quan toqui, es passarà als Serveis Jurídics centrals de l’Ajuntament. Indica que no 
hi ha cap altre cost ni externalització de cap d’aquests serveis. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal CUP: 
 
24. Quina és la decisió del Consell d’Administració d’ICB, SPM en relació a la 

sentència per cessió il.legal de treballadors i treballadores i quines passes 
realitzarà el govern d’ara en endavant? 

 
Es dóna per tractada en el punt 19. 
 
25. El govern considera adequat nomenar els directors de l’Ajuntament des dels 

òrgans de govern dels organismes autònoms o ignorar les seves pròpies decisions 
reglamentàries i organitzatives? 

 
El Sr. Garganté comenta que ha tingut notícia que el 22 d’octubre el consell 

rector de l’IMI va ratificar el nomenament del director de la direcció executiva de 
processos i millora de la gestió, que és una direcció que forma part de 
l’organigrama de la gerència de recursos de l’Ajuntament. Vol saber per què un 
càrrec que és de la direcció de l’Ajuntament es nomena des de l’IMI, tenint en 
compte que al decret del 16 de setembre sortien les direccions que podien ser 
ocupades per personal que no fos funcionari i no surt aquesta direcció com a 
excepció, malgrat que sembla que no és funcionari. Conclou que vol saber com és 
que l’IMI nomena un director de l’Ajuntament i com és que aquest no és 
funcionari, quan suposadament ho hauria de ser. 

 
El Sr. Pisarello explica que aquesta direcció executiva de processos i millora de 

la gestió és una direcció que està en procés d’extinció i que, per tant, s’ha 
amortitzat. Indica que aquesta direcció s’ha incorporat a l’IMI i que, per tant, 
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incorpora les funcions pròpies d’aquesta direcció. Aclareix, doncs, que no es tracta 
del que plantejava el Sr. Garganté, és a dir, que un organisme autònom com l’IMI 
nomeni directors de l’Ajuntament, sinó que aquesta direcció deixarà de formar part 
de l’organigrama de l’Ajuntament per passar a integrar-se a l’IMI, que és qui 
incorpora les funcions que desenvolupa. 

 
El Sr. Garganté entén que encara no ha passat a l’IMI, i reclama que en el tema 

del funcionariat no li ha contestat. 
D’altra banda, recorda que també hi ha un altre nomenament, aquest sí de l’IMI, 

que també es va aprovar llavors, que és el director d’operacions i sistemes, que 
tampoc és funcionari i s’entén que hauria de ser-ho perquè al decret d’alcaldia no 
consta com a excepció. 

 
El Sr. Pisarello es queixa que fins ara no sabia a què s’estava referint el 

portaveu de la CUP, perquè en la pregunta diu que es va produir un altre 
nomenament al mateix consell rector aplicant l’article 52 de la Carta municipal. 
Informa que ho ha passat a gerència de recursos i que aquests no sabien a què es 
referia, però que ara que ho sap ho pot demanar. 

 
El Sr. Garganté aclareix que en el segon paràgraf s’indica que és en aquest 

Consell Rector de l’Institut Municipal d’Informàtica i que especifica que es referia al 
director d’operacions i sistemes. Demana si li pot enViar per correu la resposta. 

 
El Sr. Pisarello diu que sí. 
 
El Sr. Garganté aprofita per demanar-li que també li enviï les actes de 

negociació del conveni en què hi ha certs sindicats que no volen que hi sigui la 
CGT, atès que en la comissió del mes anterior es va comprometre a enViar-li-ho. 
Diu que li ha enViat dos correus electrònics, el 3 d’octubre i el 26 de novembre, i 
encara no les ha rebudes. 

 
El Sr. Pisarello hi està d’acord. 
 
Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de Grup 
 
 

VI) Mocions 
 

VII) Declaració Institucional 
 
26. Instar a l’Estat italià a demanar formalment perdó pels bombardejo 

realitzats durant el règim feixista sobre poblacions civils catalanes indefenses. 
Rebutjar els bombardejos sobre la ciutat de Barcelona i altres ciutats de 

Catalunya entre el 12 de gener de 1937 i el 29 de gener del 1939 i manifestar el 
nostre record a totes les víctimes civils que provocaren. 

Rebutjar els actes d’exaltació protagonitzats darrerament per part de membres 
de la Falange i de la Asociación Nacional de Combatientes Italianos en España al 
Valle de los Caídos i a d’altres llocs emblemàtics de la Memòria Col·lectiva; són una 
ofensa a les víctimes i als seus familiars.  

Instar al Ministeri d’Afers Exteriors del Estat espanyol que reclami a l’Estat italià 
que, en virtut de la continuïtat institucional dels estats, conforme al dret 
internacional vigent, demani formalment perdó i realitzi un acte públic de 
desgreuge per aquells bombardejos realitzats per l’Estat italià durant el règim 
feixista sobre poblacions civils catalanes indefenses, en connivència amb les tropes 
aixecades contra el govern legítim de la república espanyola, per tractar-se d’uns 
actes no emparats en cap legalitat internacional ni en el dret de guerra.  

 
El Sr. Pisarello llegeix la declaració institucional. 
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S’aprova aquesta declaració institucional que ha estat llegida pel Sr. Pisarello 

amb el posicionament favorable de tots els Grups municipals excepte el de 
Ciutadans i el del Partit Popular. 

 
La Sra. Esteller explica que s’ha disculpat amb la presidenta personalment i diu 

que ho vol fer públicament per dir que respecta la seva feina i el que fa. Demana, 
doncs, disculpes per la seva actitud. 

 
La presidenta agraeix la disculpa i demana que a la propera comissió tothom 

vingui més tranquil i es pugui fer un debat més pausat que permeti aprofundir 
realment en els temes que preocupen la ciutadania. 

 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 

16:10 h. 
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Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat 
 

Acta de la sessió de 18 de novembre de 2015, aprovada el dia 16 de 
desembre de 2015 

 
A la sala President Lluís Companys de la casa de la ciutat, el 18 de novembre de 

2015, s’hi reuneix la Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat, sota la presidència 
de l’Im. Sr. Daniel Mòdol i Deltell. Hi assisteixen les Imes. Sres. i els Ims. Srs.: 
Janet Sanz Cid, Mercedes Vidal Lago, Josep Maria Montaner Martorell, Agustí 
Colom Cabau, Sònia Recasens Alsina, Jordi Martí i Galbis, Francina Vila i Valls, 
Raimond Blasi i Navarro, Santiago Alonso Beltran, Marilén Barceló Verea, Jordi 
Coronas Martorell, Alfred Bosch i Pascual, Daniel Mòdol i Deltell, Xavier Mulleras 
Vinzia, Maria José Lecha González, assistits per l’assessor jurídic, Sr. Joan 
Caparrós Hernández, que actua per delegació del secretari general i que certifica. 

 
També hi són presents les Sres. i els Srs.: Jordi Campillo i Gámez, Aurora López 

i Corduente, Jordi Ribas i Vilanova, Eva Maria Herrero Alonso i Cristina Castells i 
Guiu. 

 
Excusa la seva absència l’Im. Sr. Agustí Colom i Cabau. 
 
S’obre la sessió a les 16.40 h. 
 
Aprovació de l’acta de la sessió anterior 
 
S’aprova. 
 

II) Part Informativa 
 
a) Despatx d’ofici 
 
En compliment del Decret d’Alcaldia, de 13 de juny de 2015, es comuniquen les 

resolucions següents: 
 
1. Decret d’Alcaldia, de 16 d’octubre de 2015, de desconcentració de la facultat 

diriment en les Comissions del Consell Municipal. 
 
2. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que aprova el Plec de 

clàusules i autoritza la despesa del contracte relatiu a la senyalització dels 
accessos a túnels Viaris urbans, per als exercicis 2015-2016, i per un import de 
72.600,00 euros. 

 
3. Del gerent municipal, de 30 d’octubre de 2015, que aprova els Plecs de 

clàusules i inicia l’expedient per a la contractació de definició protocols actuació 
fallides crítiques als serveis bàsics de ciutat, per als exercicis 2015-2016, i per un 
import de 50.782,49 euros. 

 
Acord de la Comissió de Govern de 21 d’octubre de 2015: 

 
4. Adjudicar el contracte núm. 15002351, que té per objecte els Soterraments 

de línies aèries de baixa tensió de la xarxa elèctrica i de telefonia, al districte de 
Sarrià-Sant Gervasi, i el foment de l’ocupació de persones amb dificultats 
particulars d’inserció al mercat laboral, per un import de 962.787,30 euros, IVA 
inclòs, amb una baixa del 42,5% sobre els preus unitaris, i de conformitat amb la 
proposta de valoració i classificació continguda en l’expedient a Electroinnova-
Cotesa UTE Sarrià, amb NIF U66619594, i d’acord amb la seva proposició, en ser 
considerada l’oferta més avantatjosa, sotmès a la condició suspensiva d’existència 
de crèdit adequat i suficient en els pressupostos posteriors a l’actual. Disposar a 
favor de l’adjudicatari l’esmentada quantitat amb càrrec a les partides i als 
pressupostos que s’indiquen en el document comptable, amb el desglossament 
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següent: import adjudicació 795.691,98 euros; tipus impositiu del 21% d’IVA, i 
import de l’IVA de 167.095,32 euros. Fixar en 39.784,60 euros l’import de la 
garantia definitiva i, retenir-lo del preu del contracte atesa la declaració del 
contractista d’acollir-se a aquesta modalitat de constitució de garantia. Requerir 
l’adjudicatari per tal que, en el termini màxim de 15 dies hàbils següents a la 
recepció de la notificació de l’adjudicació, comparegui per formalitzar el contracte a 
les dependències d’Administració d’Ecologia Urbana, carrer Torrent de l’Olla, 218-
220, 4a pl., Barcelona. Notificar la present resolució a tots els interessats i, 
publicar-la al perfil del contractant. Designar com a responsable del contracte el 
Sr. Jordi Ollé. Donar-ne compte a la Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat. 

 
Acord de la Comissió de Govern de 28 d’octubre de 2015: 

 
5. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article 68.1.a) de la Carta Municipal 

de Barcelona i per tal de garantir el dret al tràmit, el Pla Especial Urbanístic 
d’ordenació de l’ampliació de l’edificació de la finca situada al camí de Santa Creu 
de l’Olorda a Vallvidrera, núms. 79-81, promogut per Ramón Comerma i Olives; 
exposar-lo al públic pel termini d’un mes; i donar-ne compte a la Comissió 
d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat. 

 
Acords de la Comissió de Govern de 4 de novembre de 2015: 

 
6. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’article 16.b de la Carta 

Municipal de Barcelona, el Projecte d’urbanització provisional de l’interior d’illa 
comprès entre els carrers de Pamplona, Tànger, Zamora i Sancho d’Àvila de la 
ciutat de Barcelona, promogut per la Junta de Compensació del Polígon d’Actuació 
núm. 2 de la MPGM en l’àmbit de la plaça de les Glòries-Meridiana Sud de la ciutat 
de Barcelona, d’acord amb les condicions establertes a l’Informe Tècnic del 
Projecte (ITP amb classificació B) de 29 d’abril de 2015, el qual figura a l’expedient 
i es dóna per reproduït, amb un pressupost d’1.048.993,60€, el 21% de l’Impost 
del Valor Afegit (IVA) inclòs, d’acord amb el que estableixen els articles 89.6 i 
119.2 del Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel que s’aprova el Text Refós de 
la Llei d’Urbanisme; resoldre les al·legacions presentades en el tràmit d’informació 
pública de l’aprovació inicial; notificar-lo als interessats en aquest procediment; 
publicar aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona (BOPB) i en 
un diari dels de més circulació a Catalunya; i donar-ne compte a la Comissió 
d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat. 

 
7. Adjudicar el contracte núm. 15003212, que té per objecte els serveis de 

Direcció Facultativa i Assistència Tècnica del contracte d’estructures Vials i espais 
singulars, suport al dept. de Xarxes Viàries, i el foment de l’ocupació de persones 
amb dificultats particulars d’inserció al mercat laboral, per un import de 
357.269,71 euros, amb una baixa del 45,8% sobre el preu de sortida, IVA inclòs, 
de conformitat amb la proposta de valoració i classificació continguda en 
l’expedient a Iplan Gestión Integral, SL amb NIF B64906845, i d’acord amb la seva 
proposició, en ser considerada l’oferta més avantatjosa, sotmès a la condició 
suspensiva d’existència de crèdit adequat i suficient en els pressupostos posteriors 
a l’actual; disposar a favor de l’adjudicatari l’esmentada quantitat amb càrrec a les 
partides i als pressupostos que s’indiquen en aquest mateix document amb el 
següent desglossament: import adjudicació 295.264,22 euros; tipus impositiu del 
21% d’IVA, i import de l’IVA de 62.005,49 euros; FIXAR en 14.763,21 euros 
l’import de la garantia definitiva i retenir-lo del preu del contracte atesa la 
declaració del contractista d’acollir-se a aquesta modalitat de constitució de 
garantia; formalitzar el contracte en el termini màxim de 5 dies naturals a comptar 
del següent al de la recepció per part de l’adjudicatari del requeriment per a la 
formalització, sempre que hagin transcorregut 15 dies hàbils des de la tramesa de 
la notificació de l’adjudicació i no s’hagi interposat recurs especial de contractació 
que impliqui la suspensió de la formalització o s’hagués acordat l’aixecament de la 
suspensió; donar-ne compte a la Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat. 
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Acord de la Comissió de Govern d’11 de novembre de 2015: 
 
8. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article 68.1,a) de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla Especial Urbanístic per a la regulació del nou equipament 
situat al carrer de Sant Iscle, 50-54, destinat a piscina i pista poliesportiva, al 
districte de Nou Barris, d’iniciativa municipal; exposar-lo al públic pel termini d’un 
mes; sotmetre’l al Consell Municipal per a la seva aprovació definitiva; i donar-ne 
compte a la Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat. 

 
b) Mesures de govern 
 
A la Comissió:  
 
1. Proposta per a la redacció d’un Protocol per evitar l’aprovació del planejament 

per “silenci administratiu”. 
 
El Sr. Mòdol assenyala que aquest punt es tractarà conjuntament amb els punts 

3 i 9 de l’ordre del dia.  
 
La Sra. Sanz manifesta que aquesta mesura de govern dóna compliment a un 

dels compromisos que va adoptar el Govern municipal entre els mesos de juliol i 
setembre, arran també d’una proposició que va plantejar el Grup de C’s en el 
Plenari, que instava a treballar sobre el silenci administratiu com una de les 
institucions jurídiques que té un impacte directe en totes aquelles qüestions que 
tenen a veure amb el planejament urbanístic de la ciutat.  

Assenyala que la mesura consta d’una primera part molt descriptiva, en la qual 
es fa una anàlisi jurídica del silenci administratiu. Recorda que el silenci 
administratiu és un procediment administratiu previst pel règim jurídic, així com 
una garantia procedimental per tal que l’Administració no defugi la responsabilitat 
de respondre davant d’una proposta d’actuació que vulgui desenvolupar un 
particular en l’àmbit públic de la ciutat. Afirma que, per tant, és una figura 
pensada des de la perspectiva d’oferir seguretat jurídica, de manera que la 
proposta d’un particular no s’extingeixi per la inacció de l’Administració. Explica 
que, malgrat això, l’aprovació de determinats planejaments per silenci 
administratiu té implicacions importants per a la definició del model de la ciutat i, 
per això, han volgut abordar aquesta qüestió. 

Assenyala que aquesta figura té un desenvolupament molt important en els 
àmbits de la gestió urbanística, de les llicències i, sobretot, del planejament, àmbit 
en el qual es dóna una gran potestat discrecional i és molt important l’acció política 
que es dóna fins a arribar a la situació de silenci, atesa l’existència d’una aprovació 
inicial i una aprovació definitiva tant a la Comissió de Govern com en el marc del 
Consell Plenari. Manifesta que de l’anàlisi d’aquesta figura es desprèn que, quan hi 
ha silenci administratiu en casos de planejament, és perquè la política ha deixat de 
fer el paper que li pertoca, i que és una situació anòmala que l’Administració no 
respongui dins de termini i en la forma escaient amb relació als tràmits 
administratius establerts per la legislació vigent.  

Afirma que la mesura de govern que presenten planteja algunes possibles 
solucions a aquest problema i que els agradaria que els diferents grups municipals 
s’hi impliquessin, per tal de corregir entre tots i totes un funcionament anòmal que 
creuen que fa massa que dura a la ciutat. En aquest sentit, destaca que cal 
prendre consciència col·lectiva de la responsabilitat que recau en els espais de 
decisió de la institució i que, amb aquesta mesura, també s’expressa la voluntat 
del Govern municipal de facilitar tota la informació als grups municipals i a la 
ciutadania. Assenyala que algunes de les actuacions que planteja el protocol no 
depenen de la iniciativa municipal perquè són modificacions de la Llei d’urbanisme 
de Catalunya i que, per tant, instaran el Govern de la Generalitat a fer aquestes 
modificacions.  

Destaca que l’objectiu de la mesura és que es deixin d’aprovar «per la porta del 
darrere» planejaments que condicionen l’aplicació del model de ciutat que 
col·lectivament han de decidir que prevalgui davant les iniciatives particulars, ja 
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siguin de ciutadans o de promotors. Remarca que és important incidir en l’inici del 
procés, situat en l’àmbit polític, perquè una vegada produït el silenci administratiu 
no es disposa de mecanismes d’actuació que no infringeixin la llei.  

Tot seguit cedeix la paraula a la gerent.  
 
La Sra. López exposa quina és la tramitació de qualsevol document d’iniciativa 

privada de planejament. Explica que, quan un privat presenta un document a 
l’Ajuntament, aquesta Administració té tres mesos, un cop fetes totes les esmenes, 
per aprovar-lo inicialment, suspendre’l o denegar-ne l’aprovació, i que si en aquest 
període de temps l’Ajuntament no pren cap decisió, el privat pot subrogar-se a la 
Generalitat. Afirma que, una vegada aprovat inicialment el document, hi ha un 
mes d’informació al públic i un mes per demanar i rebre els informes 
corresponents, ja siguin vinculants o facultatius. Assenyala que, un cop 
transcorregut aquest temps, hi ha dos mesos per resoldre les al·legacions i els 
informes rebuts i per portar l’expedient al Consell Plenari, en el qual es pot 
aprovar, suspendre o denegar. Manifesta que si no es produeix aquesta resolució 
concreta del Consell Plenari, es considera que el pla s’ha aprovat per silenci 
administratiu.  

Explica que el Govern proposa mantenir els tres mesos inicials de termini, però 
ampliar el termini d’informació al públic d’un a tres mesos per tal d’assegurar la 
participació i la informació de tothom. Assenyala que, atès que això és 
competència de la Generalitat, instaran aquesta Administració a fer-ho. Afirma que 
també volen enfortir el paper dels informes sectorials de l’Ajuntament en la 
tramitació, i que els grups municipals visualitzin quan es produirà l’aprovació 
definitiva del document. Pel que fa a això, remarca que sovint s’incorporen o es 
retiren expedients de l’ordre del dia sense tenir present que això pot comportar 
que s’aprovin per silenci administratiu. D’altra banda, explica que han pensat que 
seria interessant que, a més dels grups municipals, també participin en la redacció 
del protocol els col·legis professionals, ja que sovint els fan observacions amb 
relació a la tramitació dels expedients.  

Finalment, assenyala que s’ha d’instar la Generalitat, no només a ampliar el 
termini d’informació al públic, sinó també a regular un tràmit addicional que els 
permeti disposar d’un document de criteris abans de la presentació d’un pla.  

 
La Sra. Sanz subratlla que aquest protocol és fruit del treball dels Serveis 

Tècnics i Jurídics de l’Àrea d’Urbanisme, però que estan oberts a rebre més 
propostes per evitar l’aprovació per silenci administratiu de projectes com els 
relatius als punts 3 i 9 de l’ordre del dia: el Pla de millora urbana de l’àmbit 
d’Heron City-Can Dragó i el projecte d’ampliació de l’establiment que Zara té al 
passeig de Gràcia número 16.  

Pel que fa al cas del centre comercial Heron City, recorda que el 22 de juliol ja 
es va fer una reunió amb tots els grups municipals en l’àmbit del territori per 
exposar la situació que s’haVia trobat el nou Govern. Explica que el 17 de 
setembre del 2014 es va aprovar en Comissió de Govern una proposta que preveia 
un canvi d’usos del sòl que suposava incrementar més de 6.000 m² la superfície 
d’ús comercial. Assenyala que el període d’exposició pública va acabar el 17 de 
novembre i que l’Ajuntament de Barcelona va prendre un acord de suspensió en el 
Plenari el 19 de desembre, però que la notificació de l’acord de suspensió es va 
produir fora de termini i, per tant, no va entrar en vigor, fet que va comportar 
l’aprovació per silenci administratiu. Remarca que, malgrat això, tant el Govern 
anterior com el Govern actual han parlat amb el promotor per intentar reconduir la 
situació, però que aquest els ha demanat que es faci efectiu el silenci administratiu 
i, per tant, s’han vist obligats per imperatiu legal a portar a la Comissió la 
publicació d’aquest planejament en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 
Afirma que, no obstant això, continuen treballant des del territori i des del Govern 
per intentar que l’ampliació del centre comercial sigui al menys perjudicial possible 
per a tot l’entorn.  

Respecte a l’establiment de Zara, recorda que té una superfície inferior a 5.000 
m², que l’aprovació inicial es va produir el 31 de març del 2015 i que el període 
d’exposició al públic va acabar el 30 d’abril. Explica que el silenci administratiu 
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positiu es va produir l’1 de juliol, quan encara no s’haVia configurat el cartipàs 
municipal ni s’havien aprovat les comissions del Consell Plenari, i que, a més, tots 
els informes que haVia emès l’Ajuntament de Barcelona eren favorables a 
l’ampliació. Afirma que, per tant, si no hi haVia una motivació i una justificació, era 
molt difícil actuar políticament respecte a aquesta ampliació.  

 
El Sr. Martí manifesta que el Grup de CiU valora que es faci una mesura de 

govern per aclarir el panorama dels silencis positius en la tramitació dels 
planejaments urbanístics de la ciutat. Afirma que creuen que es tracta d’una 
iniciativa positiva en termes generals, atès que consideren que cal fer un pas 
endavant per evitar situacions que puguin vulnerar els drets dels privats i ser 
compromeses des del punt de vista dels governs. Assenyala que, tanmateix, 
troben a faltar una mica d’autocrítica, ja que el Grup d’ICV-EUiA ha participat en 
diferents governs de la ciutat durant 32 d’anys i, per tant, també ha viscut 
situacions anàlogues a les que valoren en aquests moments.  

Manifesta que el traspàs de poder entre el Govern anterior i el Govern actual va 
ser correcte des del punt de vista material i formal, amb la informació bàsica 
essencial que es tenia en aquells moments. A més, destaca que en totes les 
compareixences que feia el Govern anterior, així com en la documentació que 
donava mensualment als grups de l’oposició en cada comissió plenària, hi haVia 
tota la informació relativa als silencis administratius, incloent-hi els terminis de 
cadascun dels projectes urbanístics aprovats inicialment o no. Afirma que, per tant, 
el nou Govern sabia perfectament quins eren els terminis d’aplicació dels silencis 
positius en cadascun dels planejaments aprovats inicialment si no es produïa cap 
més acte administratiu per part del Govern.  

Opina que aquest tema era prou transcendent perquè el Govern no hagués 
esperat cinc mesos a plantejar una proposta de solució, i que segurament la 
presenta ara perquè en la sessió d’avui s’han d’aprovar dos planejaments per 
imperatiu legal i al Govern actual no li agrada haver d’assumir, encara que sigui 
parcialment, aquesta part de responsabilitat en la seva gestió governamental.  

Explica que no estan en contra d’ampliar algun termini puntual, però que cal 
tenir en compte que com més es dilatin els processos, menys eficaços seran, 
menys es desenvoluparà la ciutat i més problemes es causaran a la iniciativa 
privada. En aquest sentit, opina que és un recurs que pot ser útil en algun cas, 
però que no serà cap garantia d’èxit com a model de ciutat.  

Manifesta que, en tot cas, esperen que entre tots puguin arribar a un consens 
que eviti que cap més projecte urbanístic pugui ser aprovat per silenci 
administratiu positiu. D’altra banda, assenyala que no volen polemitzar sobre els 
planejaments de Zara i Heron City, atès que ja ho han fet en diversos àmbits i 
seria reiteratiu.  

 
El Sr. Alonso agraeix la presentació de la mesura. Assenyala que en la sessió 

d’avui es tornen a trobar amb dues aprovacions de plans especials urbanístics per 
silenci administratiu i que això els fa sentir vergonya de la imatge que donen com 
a Ajuntament. A més, remarca que no es tracta de dues actuacions menors, sinó 
de dos centres comercials importants.  

Manifesta que el Grup de C’s pensa que el Govern anterior de CiU té una clara 
responsabilitat en aquesta situació. Explica que sospiten que el silenci 
administratiu s’ha utilitzat com una eina de gestió urbanística per evitar prendre 
decisions impopulars, que és una actitud que, al seu parer, demostra la falta de 
model de ciutat i de lideratge urbanístic del Govern municipal anterior.  

Assenyala que el seu grup ja ha demanat en diversos òrgans que no es tornin a 
produir aquestes situacions i ha instat a fer un protocol sobre aquesta qüestió. 
Afirma que, per tant, la mesura de govern dóna resposta, en part, a la seva 
petició. En aquest sentit, manifesta que agraeixen el treball fet i que esperen que 
se’ls faci cas amb més freqüència.  

Afirma que estan d’acord amb les directrius generals del document. Explica que 
valoren positivament que l’ordre del dia del Consell Plenari inclogui totes aquelles 
actuacions urbanístiques el termini de tramitació de les quals estigui a punt de 
finalitzar, de manera que es puguin aprovar, denegar o suspendre, tenint en 
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compte que la suspensió no implica la denegació immediata del pla i obre un espai 
addicional per demanar informes tècnics o assolir consensos polítics. Conclou que 
donen suport a l’informe que ha presentat el Govern i demanen que es posi en 
pràctica.  

 
El Sr. Coronas afirma que els planejaments aprovats per silenci administratiu 

positiu vulneren els drets bàsics dels ciutadans i les obligacions dels grups 
municipals de manifestar-se en un sentit o en un altre, evidenciant així una 
manera de fer poc transparent.  

Manifesta que el Grup d’ERC té dubtes respecte al fet que la principal mesura 
per resoldre aquest tipus de situacions sigui ampliar el període d’informació pública 
d’un mes a tres mesos, en cas que el Parlament de Catalunya ho aprovi, i que els 
sobta que fins ara no s’hagi previst una alerta per visualitzar la data de la possible 
aprovació per silenci administratiu d’un planejament des de l’inici del procés. 

Explica que poden entendre que alguns silencis administratius s’hagin produït 
per problemes de planificació o canvis de data d’un plenari, però que dubten que 
tots els silencis administratius tinguin a veure amb algun problema de procediment 
amb el temps, que és el que intenta corregir la proposta. Manifesta que agraeixen 
que per fi algú intenti fer alguna cosa sobre aquesta qüestió, però que creuen que 
la proposta no presenta canvis substancials que garanteixin que no s’aprovaran 
planejaments per silenci administratiu, ja que es limita a ampliar un termini, a 
introduir una alerta, a millorar la informació als grups i a l’entorn, i a enfortir el 
paper dels informes sectorials de l’Ajuntament. A més, afirma que falta veure què 
es farà en cas que torni a haver-hi una aprovació per silenci administratiu. Opina 
que caldria saber per què i com es produeix realment el silenci administratiu, i que 
això es pot fer sense les mesures concretes que es proposen. 

Conclou que valoren positivament que s’abordi el problema de l’aprovació de 
planejament per silenci administratiu, però que pensen que les mesures 
proposades no permeten avançar gaire en aquesta qüestió.  

 
El Sr. Mòdol agraeix al Govern la presentació de la mesura. Afirma que el Grup 

del PSC comparteix que aquest tema és molt complex, però que creuen que es fa 
més complicat en la mesura que els grups polítics no assumeixin la responsabilitat 
que tenen. En aquest sentit, remarca que l’aprovació inicial d’un planejament 
necessita un consens polític i és en aquesta fase on tothom ha de prendre 
consciència del que està aprovant i actuar després en conseqüència.  

Pel que fa al protocol, manifesta que és cert que es pot millorar la qualitat 
democràtica en els processos de tramitació dels plans urbanístics, però que això 
potser no depèn tant d’ampliar els terminis com de comunicar millor, encara que 
les dues coses siguin complementàries. Subratlla que, de tota manera, és molt 
difícil evitar l’aprovació d’un pla derivat per silenci administratiu tenint en compte 
la Llei d’urbanisme, i que els preocupa que s’enviïn missatges enganyosos a la 
ciutadania en aquest sentit. En relació amb això, afirma que és positiu fer 
pedagogia sobre la tramitació dels plans urbanístics i pensar mecanismes per 
millorar la comunicació relativa a aquests plans, però que volen aportar el punt de 
realisme de dir que no s’aturaran silencis administratius si no és amb un 
compromís polític en el moment d’aprovar les propostes. D’altra banda, assenyala 
que l’única manera d’aturar o d’alterar el Pla general metropolità és fer-hi 
modificacions.  

Conclou que valoren positivament la iniciativa del Govern, però que pensen que 
aquest protocol, en comptes de ser «per aturar silencis administratius», hauria de 
ser per explicar millor com es tramiten els planejaments i quins són els marges 
reals que té l’Ajuntament per actuar sobre aquests planejaments. D’altra banda, 
manifesta que es posen a disposició del Govern i dels altres grups per mantenir un 
diàleg sobre com poden implementar aquestes mesures.  

 
El Sr. Mulleras afirma que el Grup del PP valora positivament l’elaboració d’un 

protocol que intenta regular l’aprovació per silenci administratiu, que opina que és 
una figura que s’ha convertit en massa habitual a l’Ajuntament, no només els 
darrers anys, sinó també durant altres mandats anteriors. Assenyala que, si bé és 
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una figura legal, és també una figura poc transparent, i que en un tema tan 
sensible com l’urbanisme municipal cal ser molt més transparents. Pel que fa a 
això, opina que el Govern és qui té la màxima responsabilitat de vetllar perquè no 
es tornin a produir noves aprovacions de planejament per silenci administratiu.  

Manifesta que estan d’acord que es doni la màxima informació possible de la 
manera més transparent possible, però que no volen que aquest tipus de protocols 
es converteixin en un llast per fer tràmits municipals i per a l’activitat econòmica. 
Afirma que, per això, donaran suport a totes les mesures que reforcin la 
transparència, però, alhora, intentaran evitar que es generin traves a l’activitat 
administrativa i a l’activitat econòmica a la ciutat. Afegeix que també vetllaran 
perquè no es tornin a produir casos como els que es debaten en la sessió d’avui.  

 
La Sra. Lecha assenyala que la Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat ha 

estat una de les comissions plenàries que no ha tingut la documentació totalment 
digitalitzada i que, per tant, demana al Govern que faci un esforç per destinar més 
personal administratiu a aquesta tasca.  

Quant a la mesura presentada, explica que, tot i valorar positivament l’esforç 
que s’ha fet, consideren que el punt 14 de les conclusions pot ser contradictori 
amb el punt 5 de les propostes, en el sentit que si, després de la Comissió, no hi 
ha un acord per elevar al Ple un acord de suspensió de l’aprovació definitiva, 
aquesta denegació pot ser bastant costosa. Assenyala que el punt 5 diu «es donen 
les circumstàncies perquè el pla es consideri aprovat definitivament passada la 
data del Consell Plenari», i després «s’inclourà a l’ordre del dia del Consell Plenari 
del mes següent». Manifesta que el seu grup considera que el que caldria és 
«elevar al Plenari un acord de suspensió de l’aprovació definitiva», tal com diu la 
conclusió 14. Demana que es faci concordar la redacció d’aquests dos punts per tal 
d’evitar que s’obri una nova escletxa per encobrir una aprovació per silenci 
administratiu.  

Afirma que el Grup de la CUP creu que els casos de silenci administratiu són 
sobretot una qüestió de voluntat política. Remarca que els casos de Zara, d’H&M i 
d’Heron City són força paradigmàtics, ja que es tracta de lobbies molt poderosos 
que distorsionen de manera important la vida de la ciutat. En relació amb això, 
demana que no es digui que cal evitar paralitzar l’economia a la ciutat, perquè el 
que cal és una economia més diversificada que no se centri en el turisme i les 
grans superfícies. Demana, també, que alguns grups no tinguin el cinisme de 
parlar sobre el comerç de proximitat alhora que emparen les grans superfícies. 

Explica que tenen molt clar el cas d’Heron City, però no tant el de Zara, ja que 
la demanda del mateix Zara diu que «el còmput del termini per entendre aprovat 
per silenci administratiu s’ha d’efectuar de la següent manera: del dia 3 al 29 de 
juny, i del dia 1 de setembre al 6 d’octubre», que es corresponen amb els dos 
mesos exigits per donar per aprovat definitivament el silenci administratiu. 
Demana que se’ls expliqui si això és així. D’altra banda, sol·licita també que se’ls 
expliqui com està configurat el document de criteris, i si hi col·laboren entitats a 
part dels experts.  

 
El Sr. Mòdol assenyala que, per exemple, en el cas de Zara va haver-hi una 

aprovació inicial per part dels grups de CiU i del PP, que després no es van posar 
d’acord per presentar l’aprovació provisional. Opina que, si s’aprova inicialment un 
planejament, no és admissible no presentar-lo a aprovació provisional amb 
l’excusa que un dels dos grups que han pactat demana un informe sobre alguna 
cosa, que és el que dóna lloc a un silenci administratiu. Afirma que, si es pren la 
decisió de donar suport inicialment a un planejament, no té sentit canViar d’opinió 
tret que hi hagi canvis substancials. Remarca que, per tant, no es tracta d’una 
qüestió de protocol, sinó de responsabilitat política.  

 
El Sr. Coronas expressa l’abstenció del Grup d’ERC pel que fa als punts 3 i 9.  
 
El Sr. Alonso manifesta que el Grup de C’s dóna suport als dos punts.  
 



526 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

El Sr. Mulleras remarca que s’han aprovat centres comercials per silenci 
administratiu tant durant els governs municipals tripartits com durant el Govern de 
CiU. Expressa la reserva de vot del Grup del PP als dos punts.  

 
El Sr. Martí manifesta que el Grup de CiU també farà reserva de vot. A més, 

assenyala que les aprovacions d’aquests planejaments es produeixen en el mandat 
actual i, per tant, no són atribuïbles al Govern de l’alcalde Trias.  

 
El Sr. Mòdol expressa el vot a favor del Grup del PSC als dos punts.  
 
La Sra. Lecha afirma que el Grup de la CUP vota en contra dels dos punts. 
 
Es dóna per tractada. 
 
c) Informes 
d) Compareixences Govern municipal 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
2. Que comparegui el responsable del govern municipal per donar compte de les 

seves prioritats en matèria de benestar animal, així com les previsions pel que fa 
al desplegament i l’acompliment de l’Ordenança municipal de Protecció, Tinença i 
Venda d’Animals; i la construcció del nou Centre d’Acolliment d’Animals de 
companyia de Barcelona. 

 
El Sr. Martí recorda que van anunciar que presentarien aquesta iniciativa amb 

motiu d’una compareixença que van fer davant els mitjans de comunicació per 
plantejar un conjunt d’aspectes que tenen a veure amb les polítiques públiques de 
benestar animal, que remarca que va ser un dels temes prioritaris en el mandat 
anterior.  

Manifesta que la ciutat de Barcelona es caracteritza des de fa molts anys per ser 
una ciutat amiga dels animals i que ha treballat molt per millorar la convivència 
entre persones i animals. Destaca que durant el mandat anterior l’Ajuntament va 
obtenir reconeixements internacionals d’importants entitats europees i americanes 
en relació amb aquest àmbit, mentre que el Govern municipal actual s’ha mostrat 
fins ara inactiu pel que fa a expressar les prioritats respecte a tot allò que ha de 
formar part del nou PAM en matèria de benestar animal.  

Recorda que el Govern municipal anterior va tirar endavant la nova Ordenança 
municipal de protecció, tinença i venda d’animals, aprovada el juliol del 2014 amb 
el suport dels grups de CiU, del PSC i d’ERC, així com l’accés dels gossos al metro. 
A més, destaca que van aprovar el conveni amb l’Ajuntament de Montcada i Reixac 
per a la construcció del futur Centre d’Acollida d’Animals de Companyia de 
Barcelona (CAACB).  

Manifesta que volen demanar al Govern que expressi les prioritats i els 
compromisos que té en aquest àmbit, i com articularà el debat ciutadà i cívic i la 
participació de les entitats en relació amb tots els objectius establerts.  

D’altra banda, explica que ahir es van assabentar que properament es 
convocaria el Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals, 
que era una cosa que volien preguntar perquè són moltes les entitats que estan 
neguitoses davant la manca de notícies sobre el desplegament de l’Ordenança de 
protecció, tinença i venda d’animals. Pel que fa a això, destaca que hi ha molts 
aspectes que s’han de desplegar parcialment o totalment, com ara les noves àrees 
de lleure de gossos, que és un tema vinculat a la moratòria de la prohibició de 
portar gossos deslligats; la implementació del carnet de tinença cívica responsable, 
o la creació del registre de maltractadors d’animals, d’acord amb la Generalitat. A 
més, manifesta que tampoc no saben res sobre el projecte del nou CAACB, que 
remarca que és un compromís de ciutat que el Govern ha de tirar endavant amb el 
màxim consens.  
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La Sra. Sanz retreu al Sr. Martí que hagi dit en el punt anterior que l’aprovació 
definitiva dels projectes d’Heron City i de Zara es fa amb el Govern actual. Afirma 
que el que avui es presenta a la Comissió és la publicació d’una aprovació 
definitiva que és fruit de la «inacció intencionada» del Govern municipal anterior.  

 
El Sr. Mòdol assenyala que això no forma part d’aquest punt. 
 
La Sra. Sanz replica que ha demanat trenta segons al president, però que 

aquest ha concedit més temps a tots els grups excepte a la ponent.  
Manifesta que és evident que la defensa i la promoció dels drets dels animals és 

un dels objectius del mandat del Govern municipal. Afirma que cal consolidar el 
treball dut a terme a la ciutat des del 1996, quan es van impulsar algunes 
actuacions capdavanteres en matèria de protecció dels drets dels animals.  

Recorda que en la sessió anterior ja van parlar de l’impuls a la construcció del 
nou Centre d’Acollida d’Animals de Companyia de la ciutat i de la millora de 
l’equipament actual. Explica que han estat treballant amb el nou Govern municipal 
de Montcada i Reixac, atès que la construcció del nou centre depèn d’una 
modificació del Pla general metropolità (PGM) que ha de dur a terme l’Ajuntament 
d’aquest municipi, i que, per tant, resten a l’espera que aquesta modificació es 
concreti.  

D’altra banda, destaca que han treballat qüestions com el foment de l’adopció 
com a primera opció per adquirir animals de companyia i la promoció de la gestió 
ètica de les colònies d’animals salvatges no només des de l’Àrea de Benestar 
Animal, sinó també amb àrees amb les quals no s’haVia arribat a acords. Explica 
que, per exemple, han arribat a un acord amb l’Agència de Salut Pública pel que fa 
als coloms i que, en conseqüència, desenvoluparan una sèrie d’actuacions sobre 
aquesta qüestió, de les quals donaran compte en el marc del Consell Municipal de 
Convivència, Defensa i Protecció dels Animals. Remarca que no han volgut tractar 
totes aquestes qüestions només des de l’òptica diferenciada de benestar animal, 
sinó que han coordinat tota l’acció municipal amb relació al benestar animal. 
Afirma que, per tant, estan parlant amb tots els agents que tenen responsabilitats 
en aquesta matèria, com el Zoo, Barcelona Serveis Municipals i l’Agència de Salut 
Pública. A més, explica que estan treballant estretament amb BIMSA i amb els 
districtes per tal de desenvolupar les àrees d’esbarjo per a gossos per tal de poder 
fer efectiva la moratòria. En relació amb això, opina que el Govern anterior ja 
sabia que no es podria complir la moratòria en els terminis establerts perquè no es 
preveien les inversions necessàries per desenvolupar totes aquestes àrees en el Pla 
d’inversions municipals (PIM).  

Destaca que la primera àrea d’esbarjo per a gossos de 700 m² que es 
desenvoluparà a la ciutat serà la del districte de Nou Barris, i que això serà 
possible gràcies al canvi de prioritats de la nova regidora d’aquest districte. Explica 
que mentre que la regidora anterior pretenia fer un jardí japonès en un àmbit 
determinat del districte, l’actual Govern municipal va decidir destinar els recursos 
d’aquest projecte a desenvolupar una àrea d’esbarjo per a gossos. Assenyala que 
el Districte de l’Eixample ja està treballant també en una proposta provisional que 
pot esdevenir definitiva, i que, a més, aquestes propostes s’incorporaran en el 
desenvolupament del PIM.  

Manifesta que també treballen per definir i per desenvolupar un nou model de 
Zoo, per tal que esdevingui un equipament educatiu de primer ordre i permeti 
garantir que els animals estan en condicions òptimes. Explica que estan en 
converses amb totes les entitats animalistes sobre aquesta qüestió i que, de fet, 
han creat un espai de treball sobre el Zoo en el marc del Consell Municipal de 
Convivència, Defensa i Protecció dels Animals. A més, afirma que treballen per 
garantir que es vagin deixant de fer espectacles amb animals, com és el cas dels 
dofinaris. Assenyala que els hauria agradat que l’ordenança municipal ja hagués 
previst això, tot i que la Generalitat sigui la responsable de regular aquesta 
qüestió.  

Destaca que tot el que ha esmentat són qüestions prioritàries del Govern actual 
i que, per tant, les volen treballar amb els grups municipals i les entitats. Explica 
que per això era important convocar el Consell de Convivència, Defensa i Protecció 
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dels Animals, per a la qual cosa calia un decret d’alcaldia amb la designació de la 
vicepresidència. Remarca que, a més, també volen convocar la Comissió 
Permanent, que no es va convocar mai durant el mandat anterior, per tal que 
esdevingui el grup motor de tot el que s’ha de tractar en el Consell.  

Cedeix la paraula a la comissionada d’Ecologia perquè expliqui algunes qüestions 
vinculades al desenvolupament de la nova Ordenança municipal de protecció, 
tinença i venda d’animals.  

 
La Sra. Herrero manifesta que estan acabant d’enllestir l’anàlisi de la situació 

actual pel que fa al desplegament de l’ordenança, molt especialment amb relació a 
aquells aspectes que no s’estan aplicant i que estan subjectes a la moratòria de 18 
mesos, que finalitza el mes de març de 2016. Afirma que les conclusions inicials 
apunten que aquesta moratòria que es va establir en el mandat anterior per no 
sancionar els propietaris de gossos sense lligar no era realista perquè no anava 
acompanyada de prou recursos econòmics, humans i materials per a tot el que 
s’haVia de fer en aquest període. Explica que, per tant, estan fent una nova 
planificació que els indiqui en quin marge temporal i pressupostari es podrien 
arribar a complir les previsions relatives a les zones d’esbarjo per a gossos, les 
zones d’usos compartits en determinades franges horàries i el carnet de tinença 
cívica responsable. Assenyala que, per exemple, segons una primera previsió 
estarien parlant de 144 zones d’esbarjo per a gossos, i això suposa uns 12 milions 
d’euros. Afirma que la resta d’aspectes de l’ordenança s’estan desenvolupant amb 
tota normalitat.  

Respecte al CAACB, recorda que en la sessió anterior de la Comissió ja es va 
explicar que s’està treballant en la nova construcció i, alhora, en la millora del 
centre actual. Pel que fa a això, destaca que s’ha fet una dotació extraordinària de 
190.000 euros el 2015 per millorar les instal·lacions actuals.  

 
El Sr. Alonso assenyala que hi ha molts barcelonins que tenen algun tipus 

d’animal domèstic que els aporta companyia i que s’integra com un membre més 
en la vida familiar. Afirma que, per tant, consideren absolutament necessari 
impulsar accions que garanteixin el desenvolupament saludable d’aquestes 
mascotes i, alhora, la convivència cívica amb tots els veïns i veïnes.  

Manifesta que el Grup de C’s insta el Govern a agilitzar les gestions per a la 
construcció del nou CAACB, ja que pensen que les instal·lacions actuals són 
totalment insuficients. A més, demana que, quan es faci el nou equipament, es 
tingui molt en compte l’aspecte de la mobilitat, de manera que les persones puguin 
arribar fins al centre amb les seves mascotes amb transport públic. Així mateix, 
destaca que creuen en les polítiques d’adopció d’animals i consideren que són més 
importants que la venda. D’altra banda, afirma que el Zoo és una instal·lació que 
ha quedat obsoleta i no garanteix el benestar dels animals, i que, per tant, cal 
abordar aquest tema amb urgència. 

Finalment, manifesta que espera que el Govern compti amb el seu grup per tirar 
endavant totes les actuacions relacionades amb el benestar animal.  

 
El Sr. Coronas explica que, des de l’inici de la sessió, té la sensació d’estar vivint 

«un partit de tenis» entre la Sra. Sanz i el Sr. Martí, ja que es fan retrets 
mútuament. Opina que, en aquest cas, la Sra. Sanz eludeix l’objectiu de la 
compareixença, que era explicar quin és el projecte del Govern en matèria de 
benestar animal. Pel que fa a això, afirma que tenen la sensació que el Govern no 
té cap projecte. 

Destaca que la ciutat de Barcelona ha estat sempre capdavantera en drets dels 
animals, tot i que queda molta feina per fer. Afirma que és cert que la construcció 
del nou CAACB depèn d’una modificació del PGM a l’Ajuntament de Montcada i 
Reixac, però que l’Ajuntament de Barcelona ha de demanar que això es faci al més 
aViat possible perquè és una necessitat urgent. Opina que, mentre no existeixi el 
nou centre, cal incrementar els recursos econòmics i humans de la instal·lació 
actual i, fins i tot, fer arribar-hi el transport públic, així com fer campanyes de 
captació de voluntaris i d’adopció, arribar a convenis amb les botigues que venen 
animals, parlar amb les entitats animalistes que els poden ajudar i utilitzar les 
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activitats populars per fer difusió, tenint en compte que hi ha cinc animals 
abandonats o extraViats per cada un que s’adopta.  

Pel que fa al Zoo, manifesta que el Grup d’ERC ja va dir al seu moment que 
defensa un canvi absolut de direcció d’aquest equipament per tal de crear un 
model capdavanter i estar orgullosos que la ciutat impulsi un projecte pensat 
perquè els animals no pateixin, si és que n’hi ha d’haver, que és una cosa que 
caldria plantejar-se. Afirma que també cal pensar si el Zoo realment serveix per fer 
recerca i per fomentar valors des del món de l’educació. En relació amb això, opina 
que cal ser agosarats en l’ús de les noves tecnologies i tenir en compte el projecte 
que defensen diverses entitats animalistes, Zoo XXI, al qual el seu grup se suma.  

 
El Sr. Mòdol manifesta que el Grup del PSC comparteix algunes de les 

observacions que s’han fet, com la necessitat d’afrontar els temes. Assenyala que, 
si bé el CAACB ha estat objecte de moltes polèmiques, avui sembla que tots els 
grups polítics estan d’acord a tirar endavant la ubicació del centre a Montcada i 
Reixac.  

Recorda que l’Ordenança municipal de protecció, tinença i venda d’animals és 
molt recent, ja que es va aprovar el juliol del 2014 amb els vots favorables dels 
grups de CiU, PSC i ERC, l’abstenció del Grup d’ICV-EUiA i el vot en contra del 
Grup del PP. Destaca que va ser un document consensuat en el qual el seu grup es 
va implicar molt i es van recollir moltes de les aportacions fetes. En relació amb 
això, manifesta que volen agrair la tasca dels tècnics municipals del Departament 
de Benestar Animal i de l’Oficina de Protecció dels Animals, sense els quals 
l’ordenança no hauria estat possible.  

Assenyala que aquesta ordenança tenia dos objectius principals: la millora del 
benestar dels animals i la millora de la convivència entre residents i animals de la 
ciutat. Destaca que l’ordenança determinava que els gossos havien d’anar lligats i 
establia una moratòria de 18 mesos per aplicar aquesta mesura. Recorda que un 
altre aspecte important era que s’haVia de dotar la ciutat de noves zones d’esbarjo 
per a gossos. Assenyala que, d’altra banda, l’ordenança també garantia el benestar 
dels animals amb la prohibició de diverses formes de maltractament, com estar 
sols durant molt temps. Manifesta que no saben fins a quin punt es pot controlar 
això, però que s’haurien d’implementar mesures per fer-ho possible. Així mateix, 
recorda que es va definir la figura del carnet de tinença cívica responsable i la 
creació d’un registre de maltractadors, i es va permetre l’accés dels gossos al 
metro, amb la idea de provar-ho durant un temps i passar després a una fase més 
definitiva. Demana quina previsió hi ha respecte a totes aquestes mesures, 
especialment l’última. Pel que fa a això, pregunta si es preveu estendre l’accés dels 
gossos a altres mitjans de transport. D’altra banda, assenyala que l’ordenança 
també prohibia la tinença i la venda de primats.  

Pel que fa al Zoo, opina que tots els grups polítics haurien de reflexionar sobre 
tots els projectes que s’han fet i la situació actual, i posar-se d’acord a endegar un 
procés, atès que projectes com el Zoo o altres grans intervencions a la ciutat no 
són de cap partit ni de cap mandat, sinó que són actuacions de ciutat.  

Manifesta que volen saber com pensa el Govern implementar totes aquestes 
mesures i donar impuls al CAACB. Afirma que, si bé és cert que aquest equipament 
depèn del municipi de Montcada i Reixac, l’Ajuntament de Barcelona podria estar 
treballant en les característiques del centre i en la seva accessibilitat, tal com ha 
apuntat el Sr. Alonso.  

 
El Sr. Mulleras explica que el Grup del PP va votar en contra de la nova 

Ordenança de protecció, tinença i venda d’animals perquè, entre altres coses, 
generava més burocràcia i més problemes per a les persones que tenen animals de 
companyia a Barcelona, pels carnets que s’exigien, per les traves que es posaven i 
per les multes que s’aplicaven. Recorda que, fins i tot, quan es va aprovar 
l’ordenança, hi va haver una gran polèmica mediàtica sobre les multes que es 
volien imposar, que va ser una de les raons per les quals es va establir una 
moratòria tan llarga. Afirma que són molts els ciutadans que volen tenir i passejar 
el seu animal de companyia i volen conviure a l’espai públic amb la resta de 
persones, però que no volen que això es converteixi en una carrera d’obstacles. 
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Assenyala que la moratòria finalitzarà el mes d’abril del 2016, i pregunta si 
s’acabarà en la data prevista o si es prorrogarà.  

Recorda que una novetat de l’ordenança era la creació d’un carnet de tinença 
cívica responsable. Pregunta quins tràmits burocràtics es requeriran per disposar 
d’aquest carnet, si en caldrà un per a cada animal que tingui un ciutadà o serà un 
carnet per persona, si comportarà noves traves burocràtiques o noves taxes, i com 
funcionarà.  

Respecte als espais d’esbarjo per a gossos, que recorda que eren també un dels 
motius de l’establiment de la moratòria, assenyala que es parla de 144 zones i de 
12 milions d’euros, però que no han trobat aquest import en el pressupost 
municipal que s’ha presentat.  

Manifesta que també voldrien tenir més informació sobre el CAACB. Explica que, 
en concret, volen saber en quin punt està la tramitació urbanística, en quina fase 
d’inversió es troba, quina serà l’aportació de l’Ajuntament per a la construcció, 
quin calendari es preveu i, finalment, si aquest centre donarà servei a Barcelona i 
Montcada i Reixac, o a més municipis de l’àrea metropolitana.  

 
La Sra. Lecha manifesta que el Grup de la CUP pensa que els drets de la ciutat 

passen també pels drets dels animals no humans, i remarca que a la ciutat no hi 
ha només gossos i els animals del Zoo. En aquest sentit, recorda que a l’estiu es 
va donar el cas d’una euga que va morir a l’asfalt deshidratada, i afirma que no 
entén com es pot parlar d’una ciutat que respecta els animals quan encara es 
permet que els turistes es passegin en calessa. Afirma que, per tant, el benestar 
dels animals implica tots els animals i, per això, no només cal reconsiderar el Zoo, 
sinó que també s’han de vigilar totes les empreses amb domicili legal a la 
Foixarda, que és una escola d’hípica municipal. Explica que hi ha hagut moltes 
queixes sobre les condicions en què estan els cavalls a la Foixarda, però que, en 
canvi, no s’ha parlat ni s’ha informat d’aquest tema, malgrat el cas de l’euga que 
ha esmentat, que continuava passejant turistes malgrat les altes temperatures del 
juliol.  

Interromp un moment la seva intervenció per demanar a la resta de regidors 
que parlin en un to més baix i reclamar al president que posi ordre.  

Explica que el seu grup pensa que els equipaments de Barcelona han d’estar 
dins la ciutat i, en aquest sentit, és partidari que es reconsideri una primera 
proposta que hi va haver de fer el CAACB a la muntanya de Montjuïc. Assenyala 
que aquesta proposta es va desestimar en pro dels xoriguers que viuen a la zona, 
però que, tanmateix, aquests ocells han de conviure amb la manca d’arbustos i la 
zona del port. Manifesta que, per tant, consideren que un centre d’acollida 
d’animals seria més compatible amb aquesta colònia d’aus que tot el moviment del 
port de Barcelona i afavoriria la gent que s’ha de desplaçar al centre, com els 
mateixos voluntaris. D’altra banda, opina que els animals només podran estar bé si 
els cuidadors tenen unes bones condicions de treball i hi ha el nombre de personal 
necessari. Afirma que, per tant, també cal vigilar i reconsiderar la situació en què 
es troba el personal del centre i les externalitzacions. En relació amb això, recorda 
que en la sessió anterior de la Comissió ja es va parlar dels problemes que genera 
l’externalització del manteniment dels animals i la flora del Zoo.  

 
La Sra. Sanz agraeix les aportacions que han fet els diferents grups, que 

manifesta que són algunes de les qüestions que caldrà treballar en els espais del 
Consell Municipal de Convivència, Defensa i Protecció dels Animals. Assenyala que, 
per exemple, ja hi ha un grup de treball sobre tracció animal, qüestió a la qual s’ha 
referit la Sra. Lecha, i que el Govern s’està reunint amb totes les entitats del sector 
per parlar del Zoo.  

Explica que s’han trobat amb una ordenança i unes actuacions que no compten 
amb tot el suport econòmic necessari per al seu desenvolupament. Afirma que, per 
això, la modificació pressupostària ha inclòs una dotació extraordinària de 190.000 
euros per fer millores al CAACB. Assenyala que calen 6,8 milions d’euros per 
construir el nou centre i 12 milions per fer totes aquelles zones d’esbarjo per a 
gossos que necessita la ciutat. Pel que fa a això, diu al Sr. Mulleras que alguns 
districtes ja han inclòs aquests imports en la proposta del 2016, però que estan 
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parlant d’inversions que s’hauran de preveure en el Pla d’inversions municipal i en 
el Programa d’actuació municipal, ja que és impossible fer-ho tot en un mateix 
any.  

 
Es dóna per tractada. 
 
 

III) Propostes a dictaminar 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d’acord 
 

Districte de l’Eixample 
 
3. Ordenar, a l’empara de l’article 107.2 del Text refós de la Llei d’Urbanisme 

(Decret legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), la publicació en el Butlletí Oficial de la 
província de Barcelona de l’acte presumpte d’aprovació definitiva, per silenci 
administratiu positiu, del Pla especial urbanístic per a la implantació d’un 
establiment especialitzat, menor de 5.000 m2, situat al passeig de Gràcia, núm. 
16, promogut per Zara España, S.A., i de la seva normativa; i procedir, si escau, a 
la seva notificació. 

 
Tractat conjuntament amb els punts núm. 1 i 9 de l’ordre del dia. 
 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, C’s i PSC, amb la reserva 

de vot de CIU i PP, amb l’abstenció d’ERC i amb el posicionament contrari de la 
CUP.  

 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi 

 
4. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla Especial Urbanístic d’Ordenació de l’École Maternelle del Lycée 
Français de Barcelona, situat al carrer Munner 3 i 5, promogut per l’AEFE (Agence 
pour l’Enseignement Français a l’Etranger). 

 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, CIU, C’s, ERC, PSC i PP i 

amb la reserva de vot de la CUP.  
 

Districte de Gràcia 
 
5. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla especial urbanístic per a la concreció de la titularitat, el tipus i 
l’ordenació del Col·legi Kostka, ubicat a l’avinguda Mare de Déu de la Salut, núm. 
17, promogut per la Fundació Jesuïtes Educació, amb les modificacions a què fa 
referència l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament, que consta a 
l’expedient i a efectes de motivació s’incorpora a aquest acord. 

 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, CIU, C’s, ERC, PSC i PP i 

amb la reserva de vot de la CUP.  
 
6. Suspendre l’aprovació definitiva, de conformitat amb l’article 92.1.b del Text 

Refós de la Llei d’Urbanisme (Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), del Pla 
especial Urbanístic d’assignació d’usos i ordenació de volums de la Unitat 
d’Actuació núm.3 de l’illa situada als carrers de Mare de Déu de la Salut, de 
l’Escorial, de Molist, d’Antequera i de la Riera de Can Toda, promoguda per 
Peromoinver S.L.U., atesa l’existència de motius determinants de la suspensió de 
la seva aprovació, fonamentats a l’informe de la Direcció de Serveis de 
Planejament que consta a l’expedient i es dóna per reproduït a efectes de 
motivació; advertir als promotors del Pla, de conformitat amb l’article 92.1 de la 
Llei 30/1992 de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les Administracions 
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Públiques i del Procediment Administratiu Comú, que disposen d’un termini de tres 
mesos, a comptar des del dia següent al de la notificació d’aquest acord, per 
resoldre les deficiències assenyalades a l’informe de referència; en cas que no ho 
facin, es declararà la caducitat de l’expedient administratiu i es procedirà a l’arxiu 
de les actuacions; notificar el present acord als promotors del Pla. 

 
La Sra. López destaca que, en aquest cas, es comença a aplicar el protocol per 

evitar l’aprovació de planejaments per silenci administratiu, tot i que encara no 
s’hagi redactat. Explica que el termini del silenci administratiu era el 13 de 
desembre i encara faltaven per aportar una sèrie de documents per part del 
promotor i alguns informes tècnics de la Generalitat i l’Ajuntament. Afirma que han 
pensat que la manera d’evitar el possible silenci administratiu era suspendre 
l’aprovació definitiva del pla, ja que les esmenes que cal fer en el document són 
realment factibles. Assenyala que es tracta d’un geriàtric i que ja ha informat els 
grups dels detalls d’aquesta proposta. 

 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, PSC i CUP i amb la reserva 

de vot de CIU, C’s, ERC i PP.  
 

Districte d’Horta-Guinardó 
 
7. Aprovar definitivament, de conformitat amb l’article 68 de la Carta Municipal 

de Barcelona, el Pla de Millora Urbana i Inventari dels elements protegits del 
conjunt del carrer d’Aiguafreda, claus 8(p), 15(p), i 15, d’iniciativa municipal. 

 
La Sra. Vidal explica que aquesta actuació regula les intervencions per protegir 

elements comuns d’aquest conjunt catalogat, com el pas i l’accés als habitatges i, 
sobretot, els pous i els safareigs.  

 
Es dictamina amb el posicionament favorable de tots els Grups.  
 
8. Aprovar provisionalment, de conformitat amb l’article 66.3 de la Carta 

Municipal de Barcelona, la Modificació del Pla General Metropolità per a la 
remodelació del Mercat de la Vall d’Hebron, d’iniciativa municipal, amb les 
modificacions a què fa referència l’informe de la Direcció de Serveis de 
Planejament, i a efectes de motivació s’incorpora a aquest acord; i trametre 
l’expedient a la Subcomissió d’Urbanisme de Barcelona per a la seva aprovació 
definitiva. 

 
La Sra. Vidal assenyala que aquesta proposta respon a l’acord assolit entre els 

paradistes i l’Institut Municipal de Mercats, i que ja ha estat aprovada al Districte. 
Destaca que aquest equipament serà molt important per als barris de la Vall 
d’Hebron i Sant Genís.  

 
El Sr. Mulleras opina que és una molt bona notícia continuar amb el tràmit de 

reforma del mercat de la Vall d’Hebron, atesos tots els incompliments que ha patit 
aquest equipament durant molts anys.  

 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, CIU, C’s, ERC, PSC i PP i 

amb la reserva de vot de la CUP.  
 

Districte de Nou Barris 
 
9. Ordenar, a l’empara de l’article 107.2 del Text refós de la Llei d’Urbanisme 

(Decret legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), la publicació en el Butlletí Oficial de la 
província de Barcelona de l’acte presumpte d’aprovació definitiva, per silenci 
administratiu positiu, del Pla de millora urbana de l’àmbit Heron City-Can Dragó, 
promogut per Azorallom, S.L., i de la seva normativa; i procedir, si escau, a la 
seva notificació. 
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Tractat comjuntament amb els punts núm. 1 i 3 de l’ordre del dia. 
 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, C’s i PSC, amb la reserva 

de vot de CIU i PP, amb l’abstenció d’ERC i amb el posicionament contrari de la 
CUP.  

 
Districte de Sant Martí 

 
10. Suspendre l’aprovació definitiva, de conformitat amb l’article 92.1.b del Text 

Refós de la Llei d’Urbanisme (Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), del Pla de 
Millora Urbana de l’illa delimitada pels carrers de Sancho d’Àvila, d’Àlaba, 
d’Almogàvers i de Pamplona, promogut per la Junta de Compensació del PMU, 
atesa l’existència de motius determinants de la suspensió de la seva aprovació, 
fonamentats a l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament que consta a 
l’expedient i es dóna per reproduït a efectes de motivació; advertir als promotors 
del Pla, de conformitat amb l’article 92.1 de la Llei 30/1992 de 26 de novembre, de 
Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu 
Comú, que disposen d’un termini de tres mesos, a comptar des del dia següent al 
de la notificació d’aquest acord, per resoldre les deficiències assenyalades a 
l’informe de referència; en cas que no ho facin, es declararà la caducitat de 
l’expedient administratiu i es procedirà a l’arxiu de les actuacions; notificar el 
present acord als promotors del Pla. 

 
Es dictamina amb el posicionament favorable de BC, CIU, ERC i PSC i amb la 

reserva de vot de C’s, PP i CUP.  
 

IV) Part decisòria / Executiva 
 
a) Ratificacions 
b) Propostes d’acord 
 
11. Ratificar l’acord de la Comissió de Govern, adoptat en sessió de 4 de març 

de 2015, que suspèn per a l’any 2015 l’aplicació de l’acord de la Comissió de 
Seguretat i Mobilitat, de 12 de juliol de 2007 pel qual s’estableix la revisió 
referenciada de tarifes dels aparcaments municipals de concessió i de gestió 
directa en relació a l’IPC de Catalunya, i mantenir durant aquest exercici 2015 les 
tarifes actualment vigents. Ratificar l’acord de la Comissió de Govern, adoptat en 
sessió de 21 d’octubre de 2015, que decreta aixecar, amb efectes d’1 de novembre 
de 2015, la suspensió decretada mitjançant acord de la Comissió de Govern del 4 
de març de 2015, de l’aplicació durant l’any 2015 de l’acord de la Comissió de 
Seguretat i Mobilitat, de 12 de juliol de 2007, pel qual s’estableix la revisió 
referenciada de tarifes dels aparcaments municipals de concessió i de gestió 
directa en relació a l’IPC de Catalunya; mantenir inalterats la resta de 
pronunciaments de l’acord del 4 de març de 2015. 

 
La Sra. Vidal recorda que la gestió dels aparcaments i el seu preu són un 

element estratègic en el canvi modal que estableix el Pla de mobilitat urbana. 
Explica que hi haVia un acord pel qual el preu dels aparcaments estava referenciat 
a l’IPC, però que es va suspendre aquest acord i llavors el preu es va mantenir 
invariable durant un temps. Afirma que ara es tracta d’aixecar la suspensió perquè 
el preu continuï evolucionant amb l’IPC o s’obri a futures modificacions.  

 
El Sr. Mulleras assenyala que el sistema actual de preus provoca que 

pràcticament cada any s’hagin d’aprovar decrets «a la carta», en funció de si l’IPC 
és negatiu o positiu. Pregunta si el Govern municipal ha adoptat mesures per 
canViar aquest sistema, si creu que aquest sistema dóna seguretat jurídica a 
l’activitat econòmica a la ciutat, i si pensa aplicar la llei de desindexació als 
aparcaments de la ciutat.  
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La Sra. Vidal explica que la fiscalitat dels aparcaments serà objecte de debat 
amb els grups municipals, igual que altres qüestions fiscals que estan revisant. 
Afirma que avui simplement es tracta d’aprovar que el preu torni a indexar-se amb 
l’IPC, que és el pas previ per poder parlar de tot això.  

 
El Sr. Mulleras manifesta que, sense una resposta més concreta, el seu grup 

s’abstindrà. 
 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa l’abstenció de C’s, el Sr. Coronas expressa 
el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el Sr. 
Mulleras expressa l’abstenció del PP i la Sra. Lecha expressa el vot favorable de la 
CUP. S’aprova. 

 
12. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres a 

realitzar a l’empara de la llicència atorgada a l’expedient 05-2015LL29150, 
consistents en la restauració de la façana de l’immoble ubicat al núm. 180 del 
carrer Balmes d’aquesta ciutat, perquè les esmentades obres reporten beneficis 
objectius a la ciutat i acompleixen una indiscutible funció social i, de conformitat 
amb l’Ordenança Fiscal 2.1 vigent l’any 2015. Concedir a la Comunitat de 
propietaris de la finca del carrer Balmes, 180, amb NIF H59332924, la bonificació 
del 50% sol·licitada el 12 de maig de 2015, respecte de la quota de l’Impost de 
Construccions, Instal·lacions i Obres meritat per la realització de les obres de 
referència, atès que aquestes obres, segons es desprèn de l’informe emès el 23 de 
març de 2015 del Departament de Patrimoni Arquitectònic, Històric i Artístic obrant 
a l’expedient, s’ajusten a allò establert en l’article 7è de l’esmentada ordenança 
fiscal, en afectar un edifici urbanísticament protegit amb nivell “B”, segons el Pla 
Especial de Protecció del Patrimoni Arquitectònic. Aplicar el mateix tipus de 
bonificació al cost total de l’obra que resulti de la inspecció final de l’obra. Donar-
ne trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova. 

 
13. Concedir a la comunitat de propetaris de l’avinguda Diagonal, 600, amb NIF 

H64003510, representada per l’arquitecte Sr. Ferran López-Doriga Fontcuberta i 
per a la seva administració de finques, Fincas Anzizu, SL, la bonificació sol·licitada 
el 12 de febrer i de 22 de maig de 2015, respecte del 35% sobre la quota de 
l’Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres, meritat per a realització de les 
obres realitzades a l’empara de la llicència atorgada a l’expedient 05-
2014LL35728, consistents en la restauració de la façana de l’immoble de 
l’avinguda Diagonal 600, atès que aquestes obres, segons es desprèn de l’informe 
emès el 29 d’octubre de 2014 des del Departament de Patrimoni Arquitectònic, 
Històric i Artístic obrant a l’esmentat expedient, s’ajusten a allò establert en 
l’article 7è de l’ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2015, en afectar a un edifici 
urbanísticament protegit amb nivell “C”, segons el Pla Especial de Protecció del 
Patrimoni Arquitectònic; i, declarar aquestes obres d’especial interès i utilitat 
municipal, en considerar que reporten beneficis objectius a la ciutat i acompleixen 
una indiscutible funció social. En conseqüència, aplicant la bonificació del 35% a la 
quota total de 3.674,65 euros, que ha estat abonada a nom de la peticionària el 18 
de desembre de 2014, per l’autoliquidació número LV201432301676362, 
mitjançant transferència bancària realitzada per Fincas Anzizu SL (NIF 
B59312611), en no disposar dita comunitat de propietaris de compte propi, resulta 
exigible una quota de 2.405,92 euros, motiu pel qual, procedeix tramitar la 
devolució de 1.268,73 euros. Donar trasllat de la present resolució a l’Institut 
Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. Aplicar el mateix tipus de bonificació al 
cost total de l’obra que resulti de la inspecció final de l’obra. 
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La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova. 

 
14. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres de 

reforma parcial de l’interior de l’Escola Infant Jesús que afecten estructuralment la 
zona de cuina, menjador i quatre aules de les plantes quarta i cinquena de l’edifici 
ubicat a la Travessera de Gràcia 53-65, i estan emparades pel comunicat diferit 
que ha estat admès el 4 de juny de 2015 (expedient 05-2015CD33040), perquè les 
esmentades obres reporten beneficis objectius a la Ciutat i acompleixen una 
indiscutible funció social i, de conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 vigent l’any 
2015, concedir a la Fundació Jesuïtes educació, amb NIF G62411624, la bonificació 
del 65% sobre la quota de l’impost de construccions, instal·lacions i obres 
generada amb les obres de referència, donat que s’ajusten a allò establert en 
l’article 7è.1..A A)1 de l’esmentada Ordenança, atès que són promogudes per una 
entitat sense ànim de lucre, es realitzen en terrenys qualificats d’equipaments 
(clau 7a) i es realitzen en un equipament docent; aplicar el mateix tipus de 
bonificació al cost total de l’obra que resulti de la inspecció final de l’obra i donar-
ne trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova. 

 
15. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres de 

reforma parcial del Complex Esportiu Municipal Can Caralleu, ubicat al carrer 
Esports 2-8 d’aquesta ciutat, que afecten els vestidors masculins i femenins de 
l’espai de piscina, emparades pel comunicat diferit que ha estat admès el17 de 
juny de 2015 (expedient 05-2015CD35327), perquè les esmentades obres 
reporten beneficis objectius a la ciutat i acompleixen una indiscutible funció social 
i, de conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 vigent l’any 2015, concedir a la 
Fundació Can Caralleu esports, Fundació Privada, amb NIF G6191893, la 
bonificació del 65% sobre la quota de l’impost de construccions, instal·lacions i 
obres generada amb les obres de referència, donat que les circumstàncies relatives 
a les esmentades obres s’ajusten a allò establert a l’article 7è.1.A A)1 de 
l’esmentada Ordenança, en tant que es tracta d’unes obres destinades a un 
equipament esportiu, és a dir, un equipament dels enumerats a l’article 212 de les 
Normes Urbanístiques del Pla General Metropolità, que s’executa en les 
instal·lacions existents en un terreny qualificat com d’equipament (Q.U. 7-a), i que 
es promouen directament per part d’una entitat sense ànim de lucre (article 1r 
dels seus estatuts fundacionals); i, en conseqüència, en haver-ne estat abonada 
íntegrament la quota de l’impost, 8.375,00 euros (identificació de rebut: 
LV201531201759841), amb motiu del reconeixement de la bonificació de 
referència, procedeix iniciar les actuacions corresponents en ordre a tramitar la 
devolució de 5.443,75 euros (65% de la quota abonada). Donar trasllat de la 
present resolució a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents; i aplicar el 
mateix tipus de bonificació al cost total de l’obra que resulti de la inspecció final de 
l’obra. 

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova. 
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16. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres 
consistents en instal·lar tres pistes de pàdel on actualment existeix una pista de 
tennis al Complex Esportiu Municipal Can Caralleu, ubicat al carrer Esports 2-8 
(carrer Capella de Can Caralleu,1), emparades pel comunicat immediat que ha 
estat admès el 6 de juliol de 2015 (expedient 05-2015CI41161), perquè les 
esmentades obres reporten beneficis objectius a la ciutat i acompleixen una 
indiscutible funció social i, de conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 vigent l’any 
2015,CONCEDIR a la Fundació Can Caralleu esports, Fundació Privada, amb NIF 
G6191893, la bonificació del 65% sobre la quota de l’impost de construccions, 
instal·lacions i obres generada amb les obres de referència, donat que les 
circumstàncies relatives a les esmentades obres s’ajusten a allò establert a l’article 
7è.1..A A)1 de l’esmentada Ordenança, en tant que es tracta d’unes obres 
destinades a un equipament esportiu, és a dir, un equipament dels enumerats a 
l’article 212 de les Normes Urbanístiques del Pla General Metropolità, que 
s’executen en un terreny qualificat com d’equipament (Q.U. 7-a), i que es 
promouen directament per part d’una entitat sense ànim de lucre (article 1r dels 
seus estatuts fundacionals); i en conseqüència, en haver-ne estat abonada 
íntegrament la quota de l’impost, 1.840,16 euros (identificació rebut : 
LV201531301766675), amb motiu del reconeixement de la bonificació de 
referència, procedeix Iniciar les actuacions corresponents en ordre a tramitar la 
devolució de 1.196,10 euros (65% de la quota abonada). Donar trasllat de la 
present resolució a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. Aplicar el 
mateix tipus de bonificació al cost total de l’obra que resulti de la inspecció final de 
l’obra. 

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova. 

 
17. Acordar la declaració d’especial interès i utilitat municipal de la llicència 

d’obres per a la reforma de la planta segona del pavelló de Sant Antoni, per al 
trasllat del servei de conductes addictives de psiquiatria, ubicat al carrer Sant 
Antoni Maria Claret, 167, i de conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 
2015; concedir a Fundació Privada Hospital Santa Creu i Sant Pau, la bonificació 
del 65% sobre la quota de l’Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres (ICIO) 
generada per la concessió de la llicència, en data 29 d’abril de 2015, que suma la 
quantitat de 12.382,88 euros, essent la quota total de l’ICIO de 19.050,58 euros i, 
aplicant la bonificació del 65%, la quota resultant exigible és de 6.667,70 euros 
(35% restant) donat que s’ajusta a allò establert en l’article 7è de l’esmentada 
ordenança, en tant que el titular de la llicència és una entitat sense ànim de lucre, 
les obres es realitzen en terrenys qualificats d’equipaments (clau 7a) i acompleixen 
una indiscutible funció d’interès social. Donar-ne trasllat a l’Institut Municipal 
d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova. 

 
Districte de l’Eixample - Districte de Gràcia 

 
18. Desistir del procediment per a la tramitació de la Modificació puntual del Pla 

general metropolità per a la transformació de terrenys edificables en dotacions 
públiques al carrer de Bailèn, núms. 70-72 (Taller Mas Riera), de terrenys 
edificables en dotacions privades al carrer de Verntallat, núm. 44 (entorns de 
Lluïsos de Gràcia) i per a la reordenació de l’edifici del passeig de Gràcia, núm. 111 
i millora del seu entorn urbà, d’iniciativa municipal, que va ser aprovat inicialment 
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per la Comissió d’Habitat Urbà i Medi Ambient, en sessió de 22 de gener de 2015, 
pels motius exposats a l’informe que es dóna per reproduït; i procedir, en 
conseqüència, a l’arxiu de les actuacions. 

 
El Sr. Alonso explica que el Grup de C’s s’abstindrà per expressar el seu 

desacord amb les polítiques que ha dut a terme el Govern en aquest àmbit, ja que 
s’ha frustrat una inversió important que hauria generat llocs de treball i hauria 
ajudat a remodelar una sèrie d’edificis de la zona que era objecte de l’actuació.  

 
El Sr. Martí manifesta que el Grup de CiU també s’abstindrà, però no com a 

protesta, sinó perquè creuen que és una oportunitat perduda per a la ciutat, per 
als barris afectats i per a algunes entitats que ja tenien subscrit un acord ciutadà i 
polític per tirar endavant alguns projectes de futur molt importants. Afirma que, 
per tant, consideren que es perdran inversions i, sobretot, llocs de treball.  

 
El Sr. Mòdol manifesta que el Grup del PSC votarà a favor d’aquest punt, però 

que volen fer una reflexió. Assenyala que aquest projecte tenia com a objectiu 
principal fer un hotel de luxe en una cantonada molt preuada de la ciutat, però que 
va coincidir amb un moment de debat intens sobre l’excés de turisme i amb el 
període previ a les eleccions municipals, que eren dos fets que feien difícil l’èxit de 
l’operació. Explica que el seu grup va votar en contra de l’aprovació inicial perquè, 
sobretot, no creia prou compensat l’interès públic respecte a l’interès privat. Opina 
que, tanmateix, aquest planejament tenia una part positiva, que era l’adquisició 
del taller Masriera per part de l’Ajuntament i el fet d’ajudar els Lluïsos de Gràcia. 
Afirma que, per tant, els agradaria que es reflexionés sobre possibles alternatives 
per ajudar aquesta entitat i per evitar que el taller Masriera sigui una peça 
afectada pel desistiment d’aquest planejament.  

 
El Sr. Mulleras opina que s’ha arribat a aquest punt perquè els promotors han 

decidit desistir del seu projecte, no perquè hagin canViat d’opinió respecte als seus 
plans, sinó per la incertesa jurídica i pels obstacles a l’activitat econòmica que hi 
ha a la ciutat des que la Sra. Ada Colau ha arribat a l’alcaldia. En aquest sentit, 
afirma que el Govern municipal ha passat del business friendly al risky business.  

Planteja tot un seguit de preguntes a la tinenta d’alcalde: si prefereix pisos de 
luxe que un hotel que generaria activitat econòmica i 400 llocs de treball a la 
ciutat; si s’adquirirà l’edifici d’equipaments Masriera, tal com preveia el projecte 
anterior; si l’Ajuntament pensa compensar la Fundació Pere Relats pels 9,5 milions 
d’euros que deixarà de percebre, i com es compensarà els Lluïsos de Gràcia pel 
milió d’euros que deixarà de rebre. A més, remarca que l’Ajuntament de Barcelona 
perdrà 10 milions de manera directa pel desistiment de l’operació. 

 
La Sra. Lecha expressa el vot a favor del Grup de la CUP. 
 
La Sra. Sanz recorda que, quan es va impulsar l’aprovació inicial de la 

modificació del PGM que permetia aquesta operació, hi haVia un debat en l’àmbit 
del districte i de la Vila de Gràcia sobre un pla d’usos que afectava les llicències de 
tot aquest àmbit. Remarca que no es tractava d’acceptar o rebutjar l’hotel, sinó de 
tota una operació urbanística que pretenia desenvolupar un edifici singular en una 
cruïlla molt sensible i molt preuada de la ciutat que dóna pas a l’inici de la trama 
urbana del districte de Gràcia. Afirma que, per tant, això implicava fer una cosa 
que feia molts anys que la ciutat haVia deixat enrere des d’un consens polític, 
social, ciutadà i tècnic, que era permetre determinats edificis singulars de gran 
altura, ja que suposaven una «aberració urbanística».  

Subratlla que, a més, aquesta operació es plantejava sobre la base d’un 
xantatge, en el sentit que s’estava disposat a acceptar-la perquè permetia arreglar 
la situació d’una entitat i adquirir un equipament a l’Eixample. Opina que, 
d’aquesta manera, s’estaven posant la ciutat i els interessos públics de la ciutat al 
servei d’un promotor particular. Afirma que ja debatran entre tots i totes si hi ha 
d’haver un hotel quan parlin del Pla especial d’allotjaments turístics de la ciutat en 
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aquest àmbit, però que no era això el que estava en qüestió en aquest cas, sinó 
permetre un edifici de gairebé 100 metres d’altura.  

Manifesta que la voluntat del Govern és parlar del taller Masriera i de la situació 
dels Lluïsos de Gràcia i altres entitats de la ciutat que pateixen dificultats, però que 
mai vincularan això a una operació en la qual només hi surt guanyant un promotor 
particular. A més, explica que creuen que s’hauria d’haver respectat el debat 
ciutadà que s’haVia endegat en aquell moment al districte de Gràcia, en comptes 
de tapar-lo amb un pacte polític entre el Grup del PP i el Govern. Remarca que tot 
això ho van dir des del primer moment i ho portaven en el seu programa electoral, 
i assenyala que, atès que la modificació del PGM no era una proposta que 
desenvolupés el particular sinó l’Ajuntament de Barcelona, tenen la potestat com a 
Govern municipal de decidir no tirar-la endavant. Conclou que el que no faran és 
entrar en operacions urbanístiques que plantegin tractes de favor i, a més a més, 
xantatges a la ciutadania.  

 
El Sr. Mòdol dóna la paraula als grups que vulguin fer una segona intervenció.  
 
El Sr. Mulleras afirma que, fruit de la decisió del Govern municipal, s’ha canViat 

un hotel que hauria generat activitat econòmica i un mínim de 400 llocs de treball 
per pisos de luxe que no aporten cap valor afegit a la ciutat, i pregunta si aquest 
és el model urbanístic del nou Govern. 

 
El Sr. Martí demana a la tinenta d’alcalde que els especifiqui els tractes de favor 

als quals es refereix, i qui els ha donat i qui els haVia de rebre. 
D’altra banda, lamenta que se’ls remeti a un futur Pla especial d’allotjaments 

turístics quan el Govern ha descartat un hotel de luxe sense saber si es faran pisos 
de luxe en aquest edifici. En aquest sentit, opina que la Sra. Sanz hauria de 
contestar de manera més concreta i aclarir si el model del Govern és fer pisos de 
luxe per a aquest peça.  

 
El Sr. Alonso afirma que, malgrat que la tinenta d’alcalde ha dit que ja es 

discutirà si es farà un hotel en aquesta peça, la qüestió és que s’ha perdut la 
inversió prevista i els llocs de treball que comportava.  

 
El Sr. Mòdol precisa que el vot en contra d’aquesta modificació al seu dia i el vot 

a favor del desistiment sobre la modificació no implica que el seu grup no estigui a 
favor de la iniciativa privada en la transformació de la ciutat, sempre que es 
garanteixi l’equilibri entre l’interès privat i el públic i es busquin els màxims 
beneficis socials possibles en aquestes operacions. Assenyala que ho puntualitza 
per remarcar que estan parlant d’un cas concret i no pas de models. D’altra banda, 
explica que no està clar que es puguin fer pisos de luxe a l’edifici existent perquè 
té una volumetria disconforme.  

 
La Sra. Sanz remarca que no hi haVia cap projecte ni cap llicència per fer un 

hotel en aquest àmbit, sinó un inici de modificació del PGM per tirar avall tot 
l’edifici actual del Deutsche Bank i aixecar-ne un de nou de gairebé 100 metres 
d’altura. Així mateix, afirma que no hi haVia cap inversió compromesa, de la 
mateixa manera que ara tampoc no hi cap sol·licitud de llicència per fer pisos de 
luxe. Pel que fa a això, manifesta que ja informaran els grups quan hi hagi una 
altra proposta per a aquesta peça.  

Afirma que aquesta era una operació per traslladar edificabilitat sobrant d’una 
entitat i un equipament i permetre aixecar un edifici que podia ser una aberració 
urbanística. Destaca que la forma de fer urbanisme que es treballa des del Govern 
municipal és la de fer prevaldre l’interès de la ciutat davant els interessos 
particulars dels promotors i els particulars, i no respondre a tractes de favor.  

 
El Sr. Mulleras sol·licita tornar a intervenir. 
 
El Sr. Mòdol afirma que no pot perquè ja ha fet dues intervencions. 
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La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa l’abstenció 
de CIU, el Sr. Alonso expressa l’abstenció de C’s, el Sr. Coronas expressa el vot 
favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras 
expressa l’abstenció del PP i la Sra. Lecha expressa el vot favorable de la CUP. 
S’aprova. 

 
Districte de Sarrià-Sant Gervasi - Districte d’Horta-Guinardó 

 
19. Desistir del procediment per a la tramitació de la Modificació del Pla General 

Metropolità a les finques situades als carrers de d’Alfons XII, núms. 49-51 i del 
Xiprer, núms. 40-46 i Montevideo, núm. 33-53, d’iniciativa municipal, que va ser 
aprovat inicialment per la Comissió d’Habitat Urbà i Medi Ambient, en sessió de 19 
de juny de 2014, pels motius exposats a l’informe que es dóna per reproduït; i 
procedir, en conseqüència, a l’arxiu de les actuacions. 

 
Tractat conjuntament amb el punt núm.20 de l’ordre del dia. 
 
El Sr. Mòdol comunica que aquest punt s’ajunta amb el punt 20, i pregunta si els 

grups tenen el nou redactat dels dos punts. 
 
El secretari assenyala que el canvi de redactat d’aquest punt és que s’exceptua 

la finca del carrer Xiprer.  
 
El Sr. Mòdol llegeix els textos definitius dels punts 19 i 20. 
 
La Sra. Sanz explica que han hagut de fer la modificació que ha assenyalat el 

secretari de manera precipitada, però que ella mateixa va parlar amb tots els 
grups durant el cap de setmana, abans que sortís l’ordre del dia, per informar-los 
de les actuacions referents a aquesta qüestió. Explica que proposen activar la 
recuperació i la conservació de la Torre Garcini, una finca del barri del Guinardó 
que és exponent del patrimoni arquitectònic rural d’aquest barri, per tal de poder-
la posar a disposició dels veïns i veïnes. Remarca que si no actuaven de manera 
urgent corrien el risc de perdre aquesta finca, àmpliament reivindicada des de fa 
molts anys per part del veïnat, de molts grups municipals i de moltes entitats, i 
que és propietat d’un promotor privat de la ciutat. 

Recorda que en el mandat anterior es va aprovar inicialment una modificació del 
PGM per traslladar bona part de l’edificabilitat de la Torre Garcini al carrer 
Montevideo. Assenyala que aquesta operació que va plantejar el Govern municipal 
de CiU va ser rebutjada per moltes entitats veïnals i per diferents grups 
municipals, malgrat que sí que va obtenir el suport necessari per a l’aprovació 
inicial, tot i que un dels grups que va permetre aquesta aprovació després es va 
fer enrere. Afirma que aquesta operació generava un benefici bastant important 
per al promotor privat, i que l’actual Govern municipal, amb l’ajuda dels serveis 
tècnics i jurídics de l’Àrea d’Urbanisme i de Serveis Generals, ha plantejat una 
resolució diferent per tal que l’interès públic prevalgui davant l’interès legítim del 
promotor privat.  

Explica que proposen el desistiment d’aquesta modificació del PGM d’iniciativa 
pública, exceptuant-ne l’àmbit de la Torre Garcini, per tal de mantenir vigent la 
suspensió de llicències d’aquesta finca, tal com recomana l’informe que han fet els 
serveis tècnics i jurídics de l’Ajuntament, tenint en compte que, després de 
diferents converses amb el promotor, hi ha una sèrie de riscos que no voldrien 
obViar. En aquest sentit, manifesta que els serveis jurídics han treballat a fons 
aquesta qüestió i han intentat blindar al màxim possible el fet de córrer el risc de 
perdre aquesta finca.  

Assenyala que, en paral·lel, mitjançant una segona aprovació inicial de 
modificació del PGM per continuar el desenvolupament només de l’àmbit de la 
Torre Garcini, el punt número 20 pretén recuperar definitivament la conservació i 
la protecció d’aquesta masia i convertir-la en equipament públic. Destaca que 
aquesta qualificació és el que pot justificar i motivar la seva posterior adquisició, 
així com la rehabilitació i l’enjardinament de tota la zona.  
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Finalment, dóna la benvinguda als representants de la plataforma Salvem Torre 
Garcini, als quals agraeix la seva presència i tota la tasca que han fet a favor de la 
recuperació d’aquesta finca. 

 
El Sr. Mòdol pregunta als grups si volen fer alguna intervenció.  
 
El Sr. Martí dóna la benvinguda als veïns i membres de la plataforma Salvem 

Torre Garcini. 
Explica que és cert que la tinenta d’alcalde li va trucar diumenge al matí per dir-

li que aquest punt entraria a l’ordre del dia de la sessió d’avui, però que vol 
protestar pel canvi d’última hora en el redactat, que la mateixa Sra. Sanz ha 
qualificat de precipitat.  

Pel que fa al fons de la qüestió, manifesta que el Grup de CiU està 
completament d’acord que la Torre Garcini i el seu entorn siguin un equipament 
públic per al veïnat en el futur, atesa la manca d’equipaments públics a la zona i al 
barri. Assenyala que, no obstant això, tenen moltes reserves sobre el procediment 
que ha endegat el Govern, perquè els recorda la manera d’actuar que ha tingut en 
altres matèries, com la suspensió de llicències d’allotjaments turístics, en les quals 
s’han pres decisions improvisades i amb poca base jurídica, i després s’ha hagut de 
fer marxa enrere i rectificar parcialment.  

D’altra banda, remarca que cal no oblidar que el propietari disposa encara de la 
llicència d’enderroc i la pot executar en qualsevol moment, malgrat l’inici del 
procediment de modificació del PGM. Recorda que aquesta llicència la va donar el 
Govern municipal del qual formava part el Grup d’ICV-EUiA el 2008 o 2009. A més, 
opina que la modificació del PGM potser no solucionarà el problema de fons, que és 
transformar l’equipament de privat a públic. Explica que, si tira endavant aquesta 
modificació, l’equipament continuarà sent de titularitat privada, tret que després hi 
hagi una segona operació en la qual s’arribi a un acord de compravenda o a una 
expropiació. En relació amb això, afirma que en urbanisme sempre s’ha de dialogar 
amb la iniciativa privada, ja que com més s’hi dialogui i més aViat s’arribi a un 
acord, més beneficiat en surt l’interès públic, a més del privat. En aquest sentit, 
manifesta que no els consta que hi hagi hagut cap contacte amb el propietari 
abans de l’anunci d’aquesta modificació del PGM.  

Assenyala que, tenint en compte que aquesta finca és un sòl urbà consolidat, si 
el Govern municipal l’expropia o la vol comprar, haurà de pagar un preu no 
d’equipament públic, sinó un preu amb els drets d’edificabilitat que té actualment 
el propietari. A més, remarca que, si al final no hi ha un acord amb el propietari, 
possiblement el Govern haurà d’acabar pagant molt més dels 5 o 6 milions d’euros 
de què parla. Opina que segurament aquests diners serien el resultat d’una 
sentència condemnatòria que donaria la raó al propietari respecte a la diferència 
de preu entre el metre quadrat d’un equipament públic i el d’un edifici 
d’habitatges, que és el que volia construir el promotor.  

Conclou que el seu grup s’abstindrà per les formes i pels dubtes que els genera 
el procediment que ha endegat el Govern, tot i voler que hi hagi un acord i que la 
Torre Garcini sigui un equipament públic per al veïnat. 

 
El Sr. Alonso explica que, entre les propostes del programa electoral del Grup de 

C’s, hi ha la de transitar a un model de ciutat verda, saludable, més sostenible i 
que fomenti la cohesió social, per a la qual cosa l’urbanisme és una eina 
fonamental. Assenyala que la proposta que es planteja és canViar l’ús d’una finca 
que ara és edificable a usos d’equipament per crear un casal de gent gran, jardins i 
horts urbans, que és un plantejament que coincideix plenament amb el model 
urbanístic de ciutat del seu grup. A més, destaca que la finca s’ubica a una zona 
del districte d’Horta-Guinardó densament poblada i que els veïns l’han reivindicat 
per a usos públics.  

Manifesta que, no obstant això, els preocupa que el preu final d’aquesta 
operació estigui per sobre del que seria raonable i que s’acabin pagant horts 
urbans al preu d’apartaments de luxe. Afirma que, per aquest motiu, demanen al 
Govern que vetlli perquè el preu final no representi una càrrega per a les finances 
de l’Ajuntament, tal com farà el seu grup.  
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Expressa el vot a favor tant del punt 19 com del punt 20. Explica que consideren 
que hi ha operacions que responien a interessos immobiliaris de caràcter 
especulatiu i no als interessos dels barcelonins, i que sota l’aparença d’una 
permuta s’amagaven beneficis importants per a empreses privades concretes. 
Afirma que avui es tanca definitivament una operació que mai no s’hauria d’haver 
plantejat.  

 
El Sr. Coronas explica que el Grup d’ERC considera que amb el que es vota avui 

se soluciona «un doble nyap» que prové del mandat anterior, ja que hi haVia una 
finca al carrer Montevideo, a les portes del parc de l’Oreneta, on es permetia 
edificar, i en el planejament que es preveia per a aquesta peça quedava un espai 
reservat per a edificabilitat, de manera que es perdien part dels jardins. D’altra 
banda, reconeix el mèrit de la plataforma Salvem Torre Garcini i de la 
Coordinadora d’Entitats del Guinardó, que destaca que són les entitats que han 
estat al capdavant d’aquesta reivindicació veïnal. 

Manifesta que tenen la intenció de votar a favor dels dos punts, però que abans 
volen que se’ls aclareixi un dubte. Assenyala que, amb la modificació del redactat, 
la part del punt número 20 que abans deia «aprovar inicialment la modificació del 
PGM» ara diu «aprovar inicialment per segona vegada, de conformitat [...], la 
modificació del PGM», i que vol saber si el que voten és això, que és el que se’ls 
haVia dit inicialment.  

 
El Sr. Mòdol explica que el Grup del PSC creu que és necessari que aquest edifici 

es pugui convertir en equipament, no només per la demanda veïnal, sinó perquè té 
molt de sentit que es pugui dur a terme aquesta operació en aquest barri, atesa la 
manca d’equipaments.  

Pel que fa al cost de l’operació, afirma que és cert que hi ha una estimació 
aproximada que es pot veure incrementada, però que cal no oblidar els 
antecedents de tot això. En aquest sentit, recorda que aquesta operació va anar 
lligada a la recol·locació del sostre d’aquest equipament al parc de l’Oreneta. 
Remarca que, per tant, cal tenir en compte la diferència de preu dels pisos del 
sostre edificable en aquesta ubicació respecte al dels pisos del parc de l’Oreneta.  

Manifesta que són conscients que és un procés complicat, però que pensen que 
el fet que el Govern i els grups municipals s’impliquin en aquesta operació vol dir 
que, tot i entendre els riscos que comporta, creuen que val la pena. Recorda que 
en el mandat anterior es va haver d’aturar aquesta operació, que barrejava Can 
Ripoll, la Torre Garcini i el parc de l’Oreneta, i que si no arriba a ser per la pressió 
dels veïns de Sarrià-Sant Gervasi, avui el Sr. Núñez tindria més pisos a la 
muntanya de Collserola. Afirma que en aquest cas el privat se’ls ha avançat en 
l’adquisició d’uns drets i els fa xantatge, i l’Ajuntament ha de pensar si està 
disposat a acceptar aquest xantatge. Opina que, en aquest sentit, és una qüestió 
de posicionament, i destaca que el fet que l’Ajuntament de Barcelona lideri 
operacions com aquesta és motiu d’orgull per al seu grup. Manifesta que, per això, 
donen suport als dos punts. 

D’altra banda, pregunta quin destí es donarà al sostre que l’Ajuntament ha 
recuperat al parc de l’Oreneta, i si es pot utilitzar per al gran nombre d’habitatges 
que farà el Govern durant aquest mandat.  

 
El Sr. Mulleras recorda que el Grup del PP va presentar diverses iniciatives al 

Districte d’Horta-Guinardó sobre aquesta qüestió i sempre ha defensat que hi 
hagués equipaments municipals a la Torre Garcini.  

Assenyala que vol matisar alguns dels comentaris del Sr. Mòdol. Explica que és 
veritat que inicialment es va aprovar un canvi d’edificabilitat al parc de l’Oreneta, 
però que després això es va aturar, no només per les protestes dels veïns, sinó 
també perquè els regidors de l’Ajuntament van decidir no aprovar de manera 
definitiva aquest planejament perquè no era adequat per a l’interès públic de la 
ciutat.  

Manifesta que el seu grup s’alegra que per fi hi hagi equipaments en aquest 
àmbit, però que també volen conèixer quin impacte patrimonial definitiu pot tenir 
aquest canvi d’usos per a l’Ajuntament, així com analitzar aquesta operació de 
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manera detallada per saber quines en seran les conseqüències. D’altra banda, 
afirma que aquesta operació els deixa un document històric, que és la primera 
fotografia conjunta del «nou tripartit municipal», en aquest cas format per quatre 
grups: CUP, ERC, PSC i BC.  

 
La Sra. Lecha manifesta que el Grup de la CUP votarà a favor dels dos punts. 

Opina que la Torre Garcini és un exemple emblemàtic d’una política que s’ha fet a 
la ciutat durant molts anys amb la connivència de molts grups polítics. En aquest 
sentit, recorda que primer es va catalogar i després va ser descatalogada per una 
sentència que no es va recórrer ni contra la qual s’hi va fer cap al·legació.  

Diu al Sr. Mulleras que la fotografia que tant li va agradar va ser el resultat de 
l’actitud i la lluita del veïnat i de les plataformes per recuperar aquesta finca. 
Assenyala que el Sr. Núñez i Navarro és molt poderós, però té una oposició veïnal 
activa i que no deixarà que entrin les excavadores a enderrocar l’edifici. 

Explica que el diumenge passat la regidora va dir als veïns que podrien 
participar en el debat sobre els futurs usos de l’equipament, però que l’informe 
tècnic parla d’un casal de gent gran. En aquest sentit, afirma que ha de quedar 
clar que el compromís és que, un cop s’aconsegueixi l’espai, s’obrirà un procés 
perquè siguin els veïns i veïnes del barri els qui puguin decidir quines necessitats 
ha de satisfer l’equipament.  

 
La Sra. Sanz assenyala que, abans d’iniciar el segon torn d’intervencions, la Sra. 

López contestarà la pregunta del Sr. Coronas.  
 
La Sra. López remarca que el que estan fent és reforçar la continuïtat dels dos 

documents. Explica que, d’una banda, hi ha un document que es va aprovar 
inicialment, del qual es desisteix de dues parts, i que d’altra banda, es redacta un 
document sobre la tercera part del document anterior. Afirma que, per tant, parlen 
d’una segona aprovació inicial perquè els objectius de la primera no són 
exactament els mateixos que els d’aquesta, en què s’opta ja pel sistema 
d’expropiació perquè l’equipament sigui clarament públic. Conclou que en la 
segona aprovació inicial es concreten els usos, ja que en la primera no s’acabaven 
de definir. 

 
El Sr. Coronas manifesta que, per tant, entén que voten perquè tota la finca 

esdevingui equipament.  
 
La Sra. López assenteix. 
 
El Sr. Coronas afirma que aleshores hi estan a favor. 
 
El Sr. Mòdol demana al Grup del PP que expressi el sentit del seu vot. 
 
El Sr. Mulleras manifesta que voten a favor del punt 19 i s’abstenen pel que fa al 

punt 20.  
 
El Sr. Mòdol pregunta si la resta de grups volen fer una segona intervenció.  
 
La Sra. Vidal destaca que des del Districte d’Horta-Guinardó han treballat molt 

estretament amb les entitats. D’altra banda, afirma que des del principi hi ha 
hagut diàleg entre Núñez i Navarro i el Govern, atès que la Torre Garcini era una 
prioritat i volien saber quins tractes es podien establir amb la propietat. Precisa 
que hi va haver dues reunions per part del Districte i una reunió per part de l’Àrea 
d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat, en què no només es va parlar de la Torre Garcini, 
sinó també d’altres propietats del Sr. Núñez i Navarro a la ciutat. Manifesta que al 
Govern no li fa por el diàleg, i que el que no els agrada són actituds com les que es 
van veure en el mandat anterior, en el qual no es va anar més enllà d’aprovar 
declaracions d’intencions perquè la Torre Garcini fos un equipament públic. A més, 
remarca que durant el mandat anterior es va renovar any rere any la llicència 
d’enderroc, que continua vigent. Destaca que, en canvi, el Govern actual està 
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compromès a utilitzar totes les eines jurídiques al seu abast per aconseguir que el 
que abans eren declaracions d’intencions es converteixin en una modificació del 
PGM perquè aquesta finca sigui un equipament. Assenyala que això és només el 
primer pas i que, a partir d’aquí, es derivaran altres qüestions, com quin serà el 
preu. Explica que continuen dialogant amb la propietat i que la voluntat del Govern 
és obtenir la finca al preu menys costós possible per a les arques públiques, cosa 
que pot incloure una futura compra o una expropiació. Remarca que no han de 
tenir por de parlar d’expropiacions, ja que és un mecanisme que es fa servir 
regularment quan no s’arriba a un acord.  

En resposta al que ha comentat la Sra. Lecha, explica que la referència que fa 
l’informe a un casal de gent gran és una justificació jurídica de la necessitat 
d’aquest equipament, però que es parlarà dels usos de la Torre Garcini en el marc 
del districte i del barri i que els veïns hi tindran molt a dir.  

Conclou que el que està fent el Govern municipal és posar l’interès públic per 
davant de l’interès privat, que és una cosa a la qual no s’està gaire acostumat a la 
ciutat. 

 
El Sr. Mòdol cedeix la paraula als grups que volen fer una segona intervenció.  
 
El Sr. Martí lamenta que es digui que s’estan fent actuacions que no eren 

habituals a la ciutat, en les quals s’anteposa l’interès públic a l’interès privat. En 
relació amb això, retreu a la tinenta d’alcalde que els hagi acusat de tractes de 
favor sense fer referència a cap cas concret.  

Explica que el Govern municipal anterior també va dialogar i negociar, però que, 
malgrat això, es va arribar al final del mandat amb una solució per tancar, en part 
perquè hi haVia altres peces a la ciutat que calia gestionar amb interessos locals i 
generals. Assenyala que el Govern actual ha tancat una operació, però que caldrà 
veure com acaba des dels punts de vista jurídic, judicial i econòmic. A més, afirma 
que s’ha tirat endavant aquesta operació amb la idea que «ja ho trobarem» pel 
que fa a la resta de peces que hi estan vinculades, que remarca que és una 
manera de fer diferent de la del seu grup.  

Conclou que el Govern anterior dialogava i negociava igual que ho fa el Govern 
actual, però sense «fer-se tantes fotos». D’altra banda, reitera que si se’ls acusa 
de tractes de favor, cal especificar qui els donava i qui se’n beneficiava.  

 
La Sra. Sanz nega que hagi fet aquesta acusació.  
 
El Sr. Martí replica que sí que ho ha fet, tal com deu constar en acta. Torna a 

demanar a la Sra. Sanz que concreti a quins tractes de favor es refereix, ja que no 
està disposat a deixar que quedi una ombra de dubte en aquest sentit. Afirma que 
el Govern anterior va cometre errors, com tots, però que va ser un Govern honest 
que va intentar fer les coses ben fetes i que, sobretot, va posar l’interès públic i 
general per davant dels interessos privats.  

 
El Sr. Alonso insisteix que es negociï i es busqui la millor opció per a les finances 

de l’Ajuntament.  
 
El Sr. Mòdol pregunta al Sr. Mulleras per quin motiu el Grup del PP va aprovar 

inicialment el planejament sobre els habitatges al parc de l’Oreneta i després no va 
aprovar-lo provisionalment. En relació amb això, remarca que s’ha dit que el fet de 
posar l’interès públic per davant del privat és penalitzar la iniciativa, però que 
potser és pitjor fomentar la iniciativa privada aprovant inicialment algunes 
operacions i després fer-se enrere i deixar els privats a l’estacada. Demana, per 
tant, responsabilitat als grups, de manera que si donen suport a un planejament 
siguin després conseqüents.  

 
El Sr. Mulleras demana respecte cap als altres regidors quan intervenen.  
Diu al Sr. Mòdol que la política no es pot fer des de la frivolitat, sinó des de la 

seriositat i des del rigor. Explica que quan un grup municipal analitza un expedient 
a fons en el període d’exposició pública i creu que les compensacions econòmiques 
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que hi ha no són les adequades per a l’interès públic de l’operació, aquest grup 
deixa de donar suport a l’operació. En aquest sentit, recomana al Sr. Mòdol que 
analitzi les al·legacions que el Grup del PP va presentar a aquest expedient al seu 
moment. Afirma que els regidors han d’analitzar bé els expedients i prendre les 
millors decisions per a la ciutat, més que no pas fer-se fotos per sortir a la premsa.  

 
El Sr. Mòdol manifesta que faria una tercera intervenció però que no ho pot fer. 

Cedeix la paraula a la tinenta d’alcalde per tancar el punt. 
 
La Sra. Sanz precisa que no ha acusat ningú, sinó que ha dit que el Govern 

municipal no permetrà el tracte de favor que a vegades els particulars o els 
promotors han plantejat a les àrees d’urbanisme. Afirma que el que sí que manté 
és que el Govern anterior permetia que hi hagués pelotazos, com va succeir, per 
exemple, amb les modificacions del PGM de La Maquinista o del Deutsche Bank, 
que donaven lloc a un canvi de valor d’algunes edificabilitats. En aquest sentit, 
remarca que l’edificabilitat de la finca de Torre Garcini tenia un preu molt diferent 
de la del carrer Montevideo. Així mateix, recorda que l’Ajuntament va pagar 
l’exorbitant preu de 22,5 milions d’euros per una zona verda en l’operació de la 
immobiliària Gaudir per tal de desencallar determinades actuacions urbanístiques a 
Can Batlló. Afirma que el nou Govern qüestiona aquesta manera de fer urbanisme i 
prioritza l’interès públic al de determinats promotors. Opina que és legítim que un 
promotor demani el màxim possible per a la seva finca, però també ho és que la 
ciutat tingui un govern i uns grups municipals que defensin l’interès comú de tota 
la ciutadania.  

Insisteix que el Govern vol treballar per arribar a un acord. Explica que ara 
mateix aquest acord no és possible perquè el preu per a l’adquisició d’aquesta 
finca que proposa tècnicament l’Ajuntament és bastant diferent del preu que 
planteja el promotor. Assenyala que, per tant, l’expedient de justificació de la 
modificació del PGM i dels usos que ha de tenir aquest equipament públic és el que 
pot motivar, si no hi ha acord, una possible expropiació. Remarca que això és el 
que han dit amb tota transparència, atès que creuen que és important que la 
negociació sigui transparent des del principi. Manifesta que estan intentant 
resoldre un deute històric que té la ciutat amb el barri del Guinardó i que, per tant, 
agraeixen el suport de la majoria dels grups.  

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa l’abstenció 

de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas expressa el 
vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras 
expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa el vot favorable de la CUP. 
S’aprova amb el redactat següent: 

 
Desistir del procediment, per a la tramitació de la Modificació del Pla General 

Metropolità a les finques situades als carrers d’Alfons XII, núms. 49-51 i del Xiprer, 
núms. 40-46 i Montevideo, núms. 33-53, d’iniciativa municipal, que va ser aprovat 
inicialment per la Comissió d’Habitat Urbà i Medi Ambient, en sessió de 19 de juny 
de 2014, excepcionant d’aquest desistiment la finca del carrer del Xiprer, núms. 
40-46, l’ordenació del qual es durà a terme en l’expedient 15PL16369; tot això 
pels motius exposats a l’informe de la Direcció de Serveis de Planejament que es 
dóna per reproduït. 

 
Districte d’Horta-Guinardó 

 
20. Aprovar inicialment, de conformitat amb l’article 66.3 de la Carta Municipal 

de Barcelona, la Modificació del Pla General Metropolita per a l’ús com a 
equipament de la finca de Can Garcini situada al carrer Xiprer núms. 40-46, 
d’iniciativa municipal; exposar-lo al públic pel termini d’un mes. 

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa l’abstenció 

de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas expressa el 
vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras 
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expressa l’abstenció del PP i la Sra. Lecha expressa el vot favorable de la CUP. 
S’aprova amb el redactat següent: 

 
Aprovar inicialment per segona vegada, de conformitat amb l’article 112.1.a) del 

Reglament de la Llei d’urbanisme (Decret 305/2006, de 18 de juliol), la Modificació 
del Pla General Metropolita per a l’ús com a equipament de la finca de Can Garcini 
situada al carrer Xiprer núms. 40-46, d’iniciativa municipal; exposar al públic el 
nou document pel termini d’un mes; mantenir la suspensió acordada en data 19 de 
juny de 2014 en l’àmbit de la finca de Can Garcini, fins a l’exhauriment del termini 
màxim legal, en relació a la tramitació de plans urbanístics derivats concrets, així 
com l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, 
rehabilitació o enderrocament de construccions, d’instal·lació o ampliació 
d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes 
establertes per la legislació sectorial; i publicar-lo en el Butlletí Oficial de la 
Província de Barcelona. 

 
Districte de Sant Martí 

 
21. Iniciar l’expedient 20150734 per la contractació de la concessió d’obra 

pública per a l’elaboració del projecte, execució i finançament de l’obra de primera 
implantació i posterior explotació i manteniment de la infraestructura necessària 
per al subministrament d’energia tèrmica a l’Hospital del Mar, des de l’actual xarxa 
de calefacció i refrigeració del 22@ de l’àmbit del Poblenou, amb un valor estimat 
d’execució de les obres de 5.378.951,00 euros, i un volum de negoci estimat de 
24.687.855,00 euros. La contractació es portarà a terme mitjançant tramitació 
ordinària, amb la utilització de procediment negociat sense publicitat, en virtut del 
que disposa l’article 170 d) del Reial Decret Legislatiu 3/2011(TRLCSP), i d’acord 
amb l’assenyalat a l’informe tècnic que obra a l’expedient, en què s’exposen les 
raons tècnic-econòmiques per les que el contracte només pot ser executat per 
l’empresa de capital mixt Districlima, S.A.; aprovar les actuacions preparatòries 
efectuades; aprovar inicialment l’estudi de Viabilitat, el plec de clàusules 
administratives particulars, el plec de prescripcions tècniques i l’avantprojecte de 
construcció i explotació de l’obra; sotmetre’ls a informació pública durant el termini 
d’un mes; tenir-los per definitivament aprovats si durant el termini esmentat no es 
presenten al·legacions; delegar en la Quarta Tinenta d’Alcaldia, l’aprovació 
definitiva dels documents esmentats, en el cas que es presentin al·legacions, així 
com l’aprovació de l’adjudicació del contracte, la seva formalització, i l’aprovació 
dels actes derivats dels seus efectes, compliment i extinció, donant-ne compte a la 
Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat que se celebri. 

 
El Sr. Mòdol presenta el punt. 
 
La Sra. Herrero manifesta que, amb aquest expedient, l’Ajuntament facilita i 

autoritza que l’Hospital del Mar es pugui connectar a la xarxa de calor i de fred de 
Districlima, que utilitza el vapor que es genera en la valorització energètica dels 
residus. Explica que, dins del projecte de reforma i ampliació de l’Hospital del Mar, 
es va encarregar un estudi d’alternatives per al subministrament de climatització i 
d’aigua calenta sanitària, i que aquest estudi va concloure que l’alternativa més 
sostenible ambientalment era la connexió a una xarxa urbana de calor i fred, que 
suposava un estalvi de més d’un 50% d’energia elèctrica i de més d’un 80% de 
gas natural. Afirma que aquesta opció no només és la millor des del punt de vista 
ambiental, sinó també des del punt de vista econòmic. 

Assenyala que aquest projecte encaixa perfectament amb la política energètica 
que vol promoure l’Ajuntament. Destaca que és una opció d’alta eficiència 
energètica, més neta i que no té cap cost per a l’Ajuntament, ja que és una 
inversió assumida pel Consorci Parc de Salut Mar. 

 
La Sra. Vila manifesta que el Grup de CiU es congratula d’aquesta proposta, ja 

que suposa l’inici d’un projecte que va impulsar el Govern anterior. Expressa el vot 
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favorable del seu grup a la proposta, i pregunta si les infraestructures previstes 
permetran prestar servei a altres edificis i altres serveis en un futur.  

 
El Sr. Alonso afirma que el Grup de C’s considera que aquesta proposta és una 

bona mesura que contribueix a la sostenibilitat i que, per tant, el seu vot només 
pot ser favorable.  

 
El Sr. Coronas expressa el vot a favor del Grup d’ERC.  
 
El Sr. Mòdol manifesta que el Grup del PSC dóna suport a la proposta.  
 
El Sr. Mulleras explica que el Grup del PP votarà a favor d’aquesta primera 

aprovació inicial per tal que la proposta comenci el seu tràmit administratiu, però 
que volen analitzar bé l’expedient durant el període d’exposició pública per 
assegurar-se que aquest sistema és realment el més eficient per a l’Hospital del 
Mar i el més sostenible des dels punts de vista mediambiental, social i econòmic.  

 
La Sra. Lecha demana que se’ls aclareixi si la implantació d’aquest sistema 

implica anul·lar els tubs de condicionament d’aire existents actualment. Explica 
que dedueixen que, si això és així, com que l’Hospital del Mar ara està en obres, 
podria tenir també la voluntat d’instal·lar plaques solars, ja que implicaria un 
sostre lliure de relleus. D’altra banda, assenyala que la concessió de l’empresa 
Districlima, que és la que faria les obres, és fins a l’any 2032 i que n’obtindrà uns 
beneficis força importants. Pregunta si se sap si aquests beneficis serviran per fer 
una instal·lació en xarxa al barri, tenint en compte que TERSA participa en aquesta 
empresa.  

Explica que aquesta manca d’informació els posa una mica en situació d’alerta, 
ja que no saben ben bé què passaria si el flux de la incineradora variés, i si això 
podria deixar amb menys subministrament l’hospital. A més, manifesta que també 
volen saber si l’edifici d’investigació que hi ha just al costat de l’Hospital del Mar 
també es beneficiarà del nou sistema. 

Afirma que, tot i considerar el projecte molt positiu, s’abstindran pels motius 
exposats.  

 
La Sra. Herrero assenyala que intentarà aclarir les preguntes que s’han fet.  
Diu a la Sra. Vila que la concessió de Districlima té un àmbit d’actuació 

determinat. Explica que són moltes les empreses que manifesten la seva voluntat 
de connectar-se a aquesta xarxa perquè els surt rendible tant des del punt de vista 
econòmic com des del punt de vista de la sostenibilitat, però que la proposta que 
s’aprova avui es refereix exclusivament al projecte de l’Hospital del Mar. 

 
La Sra. Vila assenyala que el que vol saber és si l’obra que es farà permetrà 

prestar més serveis en un futur.  
 
La Sra. Castells afirma que, en principi, la concessió és exclusivament per a 

l’Hospital del Mar, que està fora de l’àmbit concessional, però que a l’hora de fer la 
canonada es tindrà en compte que en un futur la concessió podria ser més àmplia.  

 
La Sra. Herrero explica que no pot dir a la Sra. Lecha si s’anul·laran els tubs 

actuals de climatització o si hi ha prevista una instal·lació de plaques 
fotovoltaiques, ja que això forma part de la llicència d’obres de rehabilitació i no 
pas d’aquest projecte. D’altra banda, manifesta que en principi no es preveu cap 
risc a causa d’un canvi de fluxos, ja que la xarxa està dimensionada per poder 
donar perfecte servei a tots els projectes i a totes les connexions que hi ha.  

 
La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, la Sra. Vila expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa l’abstenció de 
la CUP. S’aprova. 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 547 
 

 
c) Proposicions 
 

V) Part d’impuls i control 
 
a) Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
22. La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda la creació d’una Taula 

de seguiment de la redacció del Pla Especial d’Usos d’Establiments Hotelers, amb 
representació ponderada dels diferents grups polítics, així com la dels tècnics 
redactors, i que llurs conclusions tinguin caràcter vinculant en la redacció de 
l’esmentat Pla Especial. Dita Taula de seguiment caldrà que es reuneixi amb 
caràcter mensual i prèViament a la Comissió Informativa d’Ecologia, Urbanisme i 
Mobilitat. 

 
El Sr. Martí manifesta que l’interès del Grup Municipal de CiU és donar un pas 

més en el trànsit cap a un dels objectius urbanístics més importants de ciutat, que 
és el de la redacció del Pla especial urbanístic d’allotjaments turístics. Destaca que 
es tracta d’un tema molt central i estratègic en el qual hi ha en joc una bona part 
del model de ciutat. Afirma que, per tant, consideren molt oportú que, més enllà 
del procés participatiu que el mateix Pla especial ja preveu per als sectors 
implicats, també hi tinguin una participació directa els grups municipals i els 
experts que els grups puguin proposar.  

Explica que creuen que la suspensió de llicències que es va aprovar l’1 de juliol 
ha causat un problema polític important que també pot tenir greus conseqüències 
economicopatrimonials per a l’Ajuntament i per a la ciutat. En aquest sentit, 
recorda que a instàncies del Grup de C’s es va presentar una iniciativa 
d’aixecament parcial d’aquesta suspensió, que va ser aprovada pel Ple municipal. 
Manifesta que, per tant, estan esperant que el Govern reaccioni i adopti mesures 
per fer efectiu aquest mandat polític i institucional del Ple de l’Ajuntament. 

Assenyala que han arribat a una transacció amb el Govern que ha comportat la 
pèrdua del caràcter vinculant de les aportacions dels grups municipals i els experts 
designats per aquests. Opina que, al cap i a la fi, aquest caràcter vinculant no 
serveix de res si després el Govern no fa cas del Ple quan s’aprova una proposició, 
com la relativa a l’aixecament parcial de la suspensió de llicències. Afirma que, 
independentment d’això, volien aconseguir un acord general perquè els grups 
municipals també participessin en la definició del que serà un dels plans més 
importants del mandat.  

 
El Sr. Alonso remarca que el Grup Municipal de C’s té una opinió molt crítica 

respecte a la suspensió de llicències d’allotjaments turístics. 
Manifesta que voten a favor de la proposició perquè consideren que qualsevol 

taula o òrgan que els ajudi a buscar consensos i avançar és positiu.  
 
El Sr. Coronas explica que el Grup d’ERC també votarà a favor de la proposició, 

tot i considerar que les transaccions que planteja el Govern acaben portant les 
proposicions cap al full de ruta que aquest tenia previst inicialment. En aquest 
sentit, afirma que no veu la diferència entre el que s’aprova avui i el que es va 
explicar en les reunions prèvies.  

Manifesta que, per al seu grup, el seguiment de la redacció del Pla especial 
urbanístic d’allotjaments turístics és una de les qüestions estratègiques de la 
legislatura i el primer pas d’una sèrie de mesures que caldrà plantejar en matèria 
de turisme. Opina que el consens polític sobre una qüestió tan mediatitzada i sobre 
la qual el Govern ha actuat amb absoluta unilateralitat és cabdal, i que la creació 
d’una taula de seguiment és interessant i necessària per avançar conjuntament en 
la solució sobre la distribució territorial del turisme a la ciutat.  

Afirma que el Pla especial serà una eina urbanística que permetrà regular la 
implantació de tot tipus d’allotjaments turístics i que haurà de dividir la ciutat en 
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zones segons la seva densitat turística, de manera que la nova implantació 
d’activitats sigui més restrictiva o nul·la a les zones més denses i més permissiva a 
les zones menys denses. Destaca que del correcte desenvolupament d’aquest pla 
dependrà la descentralització real de l’oferta hotelera cap a les zones amb menys 
restriccions. A més, assenyala que el retard en la posada en marxa del Consell de 
Turisme i Ciutat fa que sigui necessari reforçar la representació política, així com la 
veïnal i la dels agents del sector turístic, en l’aprovació d’un acord com aquest.  

Manifesta que, de tota manera, volen reiterar el que han posat de manifest 
altres grups respecte al fet que el Govern no té en compte els mandats que surten 
de les proposicions acordades en el Consell Plenari. Opina que el Govern continua 
actuant amb unilateralitat i demana transaccions per portar la resta de grups cap 
al seu full de ruta, sense obrir un diàleg real.  

 
El Sr. Mòdol expressa el vot a favor del Grup del PSC. Manifesta que agraeixen 

que el Grup de CiU hagi acceptat una transacció del seu grup, ja que creuen que és 
important que en aquest tipus d’espais de treball estiguin representats els grups 
municipals, amb independència de la seva representativitat en el Consell Plenari.  

Destaca que la redacció d’un pla urbanístic d’abast municipal per regular el 
conjunt d’allotjaments turístics és un fet molt rellevant i singular. Remarca que, de 
fet, l’únic referent que han sabut trobar és el Pla d’hotels per als Jocs Olímpics de 
1992. Afirma que probablement s’ha fet tard, però que el seu grup està a favor de 
qualsevol eina que permeti la revisió del model de la manera més àgil possible. A 
més, opina que si el Govern municipal vol que aquest pla estratègic s’acabi 
aprovant, és important que deixi que tots els grups municipals s’hi impliquin, de 
manera que tingui el màxim consens possible. 

 
El Sr. Mulleras afirma que la participació que va prometre el grup de govern en 

arribar a l’Ajuntament no s’ha traduït de forma real en una participació plural en 
els projectes municipals. En relació amb això, opina que la participació ha de ser 
de tothom, sobretot d’aquells que han estat triats per representar els barcelonins a 
través de les eleccions municipals, i no només dels «amics» del Grup de BC o de 
l’alcaldessa.  

Remarca que, des que es va establir la moratòria en la concessió de llicències 
d’allotjaments turístics, no hi ha hagut pràcticament participació dels grups polítics 
en relació amb el Pla especial urbanístic d’allotjaments turístics. Explica que per 
això pensen que és adient crear una taula com la que es proposa, que esperen que 
sigui un espai en el qual es puguin prendre realment decisions. A més, opina que 
segurament també és necessari crear aquesta taula pel fet que encara no s’ha 
constituït el Consell de Turisme i Ciutat, tal com ja s’ha apuntat. Pel que fa a això, 
assenyala que ahir es va aprovar inicialment el reglament sobre el funcionament 
d’aquest espai i que, per tant, encara queda tot el tràmit d’exposició pública 
perquè es pugui aprovar.  

Remarca que el Grup del PP ha estat molt crític amb la moratòria hotelera, i 
demana al Govern municipal, no només que compleixi els mandats polítics que li 
dóna la Comissió o l’Ajuntament, sinó també que aixequi una moratòria que 
consideren injusta perquè s’aplica de manera indiscriminada a tota la ciutat.  

 
La Sra. Lecha manifesta que el Grup de la CUP votarà en contra de la proposició 

perquè consideren que la suspensió de llicències turístiques té un reconeixement 
ben clar per part dels veïns i veïnes, que són els que pateixen el fenomen del 
turisme. Afirma que per al seu grup això és un consens ampli.  

Explica que consideren que la moratòria hotelera és una primera mesura de tot 
el que s’ha de fer amb relació al turisme, ja que al parer del seu grup cal fer un 
decreixement respecte a tot el que s’ha configurat en els darrers anys, en què s’ha 
produït un accelerament d’un model que ja venia d’abans, i millorar la convivència 
dels veïns i veïnes de Barcelona.  

Opina que la proposició del Grup de CiU respon a dos interessos: aturar la 
suspensió de la moratòria hotelera i fer que el turisme torni a revifar. Remarca 
que, de fet, la moratòria ja ha patit contratemps importants i s’ha quedat en una 
«mitja primera mesura». En relació amb això, explica que consideren que el gremi 
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hoteler ja té moltes taules de participació i està sobrerepresentat, i que el que cal 
és que els districtes i els barris expressin la seva opinió sobre el turisme i que tot 
el procés participatiu dels districtes tingui un caràcter vinculant.  

 
La Sra. Sanz afirma que el Pla especial urbanístic d’allotjaments turístics és un 

dels molts instruments que té la ciutat per abordar el fenomen del turisme, però 
sobretot és un instrument per posar ordre a un creixement il·limitat del turisme, 
cosa que els permet disposar d’una aturada provisional per poder fer un debat com 
cal. Remarca que, per tant, aquest Pla no atura res, sinó que els dóna la 
possibilitat com a ciutat de poder decidir quin creixement volen. Recorda que, a 
més, també s’ha de treballar el Pla estratègic de turisme, la revisió del qual ja va 
ser prevista al final del mandat anterior per la Taula de Turisme i Ciutat. Assenyala 
que, per tant, cal debatre tot això en paral·lel.  

Afirma que el Govern no ha dit mai que no volgués que els grups municipals 
poguessin opinar en relació amb aquest tema. Remarca que els grups es poden 
expressar en el Consell de Turisme, en el Consell de Ciutat i a l’Ajuntament, però 
que troben necessari que no només diguin si estan a favor o en contra de la 
moratòria, sinó que també s’impliquin en els criteris que han de determinar totes 
les qüestions que estan valorant. Recorda que es va proposar que aquest espai fos 
el Consell de Turisme i Ciutat, però que el tràmit per posar en marxa aquest òrgan 
està sent molt llarg i encara s’ha de debatre qui en seran els membres, atès que 
els diferents grups municipals han proposat la incorporació d’un gran nombre 
d’actors. Afirma que, tenint en compte això, han trobat oportuna la proposta 
d’establir un espai on els grups tinguin des del començament la informació de tots 
els criteris que va desenvolupant el Pla. Assenyala que el Grup de CiU va proposar 
que aquest espai fos només per als grups municipals, però que el Govern ha fet 
una transacció per incorporar-hi també els veïns, els quals hauran de treballar als 
seus territoris. Explica que per això ja s’ha començat a treballar des d’alguns 
consells de barri, tot i que seran sobretot les comissions sectorials d’Ecologia, 
Urbanisme i Mobilitat de cadascun dels districtes les que assumiran aquesta tasca.  

Manifesta que és evident que volen un debat real amb tots els actors, no només 
els grups municipals, per tal d’assolir un consens i un acord de ciutat. Afirma que 
no estan negant la participació a ningú, sinó que seran benvingudes totes les 
aportacions que es facin per portar a debat els criteris sobre aquesta qüestió i el 
futur Pla.  

 
El Sr. Mòdol pregunta si algun grup vol fer un segon torn.  
 
El Sr. Coronas reitera que la proposició, tal com s’ha transaccionat, no aporta 

res de nou, atès que el Govern ja els va dir que preveia crear aquesta taula si la 
constitució del Consell de Turisme i Ciutat s’endarreria. Opina que això torna a 
demostrar que, pel que fa a la suspensió de llicències, el Govern opta per no 
escoltar el sentiment majoritari dels grups municipals, que és que es pot aixecar la 
suspensió de llicències allà on no hi ha allotjaments turístics.  

Recorda que l’estudi que es va presentar sobre l’opinió dels veïns i veïnes deia 
que el 43% de la ciutadania creu que no caben més turistes a la ciutat i un 47% 
creu que encara sí. Afirma que, per tant, tant són veïns i veïnes els que diuen que 
sí com els que diuen que no. A més, remarca que no dirà el mateix un veí o veïna 
de Ciutat Vella que un de Nou Barris. Manifesta que el Grup d’ERC seguirà insistint 
que el Govern està entestat a no fer cas del que diuen la majoria dels regidors de 
l’Ajuntament.  

 
La Sra. Lecha afirma que el fet de no obrir-se a un procés o a una comissió de 

participació no vol dir no voler debatre. En aquest sentit, subratlla que hi ha uns 
500 espais de participació al voltant de l’Ajuntament, cosa que el Grup de la CUP 
considera que significa desvirtuar la participació i la democràcia. Explica que 
pensen que, per debatre sobre el turisme, primer cal molta informació per conèixer 
el seu impacte a la ciutat. Afirma que, per tant, primer cal donar tota aquesta 
informació als veïns i veïnes de la ciutat i fer que s’obri un debat, però no pas en 
un munt de taules de participació, ja que l’únic que s’aconsegueix amb això és 
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bloquejar l’Ajuntament i desmotivar la gent que hi participa. Conclou que cal parlar 
seriosament del que significa el turisme, però que encara hi ha moltes dades que 
s’amaguen o no s’han estudiat mai.  

La Sra. Sanz expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 
favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa el vot 
contrari de la CUP. S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda l’impuls d’una taula de 

participació i seguiment de la redacció del Pla Especial d’Allotjaments turístics amb 
representació d’entitats veïnals, grups municipals i actors del sector turístic, així 
com tècnics redactors. Aquesta taula es reunirà cada mes des del desembre. 

 
Del Grup Municipal C’s: 
 
23. La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar al govern a 

modificar la disposició transitòria segona de l’Ordenança de terrasses, ampliant en 
tres anys cada supòsit d’aplicació. 

 
Tractada conjuntament amb el punt núm. 26 de l’ordre del dia. 
 
El Sr. Alonso manifesta que el seu grup presenta una proposta en positiu per 

començar a fer passes per resoldre els problemes que planteja la nova Ordenança 
de terrasses. Recorda que aquesta normativa va entrar en vigor l’1 de gener del 
2014 i que l’1 de gener del 2015 es van començar a aplicar els articles 10 i 11, que 
són els que han provocat més conflictes. Assenyala que, com a conseqüència de la 
nova ordenança, hi ha 235 terrasses en risc de ser reduïdes o suprimides i fins a 
700 llocs de treball en perill. En relació amb això, remarca que el 60% de l’activitat 
econòmica de molts establiments està centrada en la terrassa, i que 1.600 
terrasses no s’ajusten a la normativa i 1.470 han de reubicar elements. Afirma 
que, en conclusió, es tracta d’una ordenança amb moltes dificultats d’aplicació, que 
ha generat una gran inseguretat i que perjudica greument l’economia de la ciutat i 
dels petits i mitjans empresaris.  

Recorda que el juliol del 2015 es va fer una sessió extraordinària del Consell 
Plenari en la qual es va revisar l’aplicació de l’ordenança. Afirma que, tanmateix, 
encara no hi ha propostes concretes per a una nova ordenança i el ritme de treball 
de la Comissió Tècnica de Terrasses no s’ajusta a la gravetat de la situació. 
Subratlla que, a més a més, l’1 de gener del 2016 entra en vigor un altre article, el 
número 9, que pot portar a situacions que perjudicaran encara més l’economia i 
els serveis que es donen als barcelonins. Manifesta que, per tant, creuen que calen 
accions i mesures immediates per evitar aquests problemes.  

Explica que la proposta del seu grup és molt senzilla, ja que consisteix a 
modificar la disposició transitòria segona de l’ordenança per ajornar l’aplicació dels 
punts més conflictius i que no estiguin en vigor. Destaca que es tracta d’una 
proposta de sentit comú que evita un perill imminent i que no perjudica ningú.  

 
El Sr. Mòdol assenyala que, si no hi ha cap objecció, aquesta proposició es 

tractarà conjuntament amb el punt 26 de l’ordre del dia, que correspon a la 
proposició del Grup del PP.  

 
El Sr. Mulleras destaca que les terrasses de restauració són en general un sector 

econòmic de Barcelona que genera molts llocs de treball i molta activitat a la 
ciutat. Explica que s’estima que la restauració genera uns 100.000 llocs de 
treballs, un 30% dels quals podrien estar vinculats a les terrasses, i que aquests 
100.000 llocs de treball formen part del 14% del PIB que genera aquest sector a la 
ciutat. Afirma que, per tant, és un sector que l’Ajuntament hauria de cuidar, tot 
garantint la seva convivència a l’espai públic amb la ciutadania.  

Assenyala que el passat 9 de novembre la tinenta d’alcalde va convocar tots els 
grups municipals a una reunió per tractar aquest tema. Explica que ell pensava 
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que la reunió era per explicar als grups quina era la proposta del Govern municipal 
respecte al model de terrasses, però que, en canvi, la tinenta d’alcalde els va 
demanar idees sobre aquesta qüestió. En relació amb això, opina que el Govern 
municipal no pot defugir la responsabilitat de governar la ciutat, i que la Sra. Ada 
Colau ja hauria de tenir una proposta clara d’Ordenança de terrasses.  

Explica que el Grup del PP presenta aquesta proposició perquè no es preveu un 
horitzó temporal a curt termini que permeti conèixer el model de terrasses del nou 
Govern. Afirma que per això també reclamen que es compleixi la proposta d’acord 
que es va aprovar el darrer 24 de juliol en sessió plenària, en la qual es va 
demanar al Govern municipal que iniciés les accions necessàries per modificar els 
aspectes més conflictius de l’Ordenança de terrasses, com són les disposicions 
establertes en els articles 10 i 11, sobre distàncies entre els elements de la 
terrassa i el mobiliari urbà.  

Assenyala que en el primer punt de la proposició demanen que es compleixi 
aquesta proposició i, també, que es presenti l’informe anual preceptiu sobre la 
situació de l’aplicació de l’Ordenança de terrasses a Barcelona el 2014 i el primer 
semestre del 2015. Destaca que aquest informe pot reflectir precisament els 
problemes que es donen en l’aplicació de la normativa i inspirar, per tant, 
propostes de modificació. Explica que, d’altra banda, demanen a l’alcaldessa i a la 
tinenta d’alcalde Janet Sanz que presentin la seva proposta d’Ordenança de 
terrasses d’aquí a un mes, tenint en compte que ja fa cinc mesos que la Sra. Ada 
Colau és alcaldessa de la ciutat. A més, assenyala que han incorporat una esmena 
del Grup del PSC que demana que això es faci amb el màxim consens possible.  

Manifesta que també demanen que s’aprovin les ordenacions singulars. Pel que 
fa a això, recorda que l’Ordenança de terrasses preveia 32 ordenacions singulars, 
de les quals només s’han aprovat definitivament sis. Remarca que n’hi ha tres que 
es van aprovar inicialment fa més de sis mesos, durant el mandat anterior, que 
són les relatives a la Diagonal, la rambla del Raval i el carrer Blai. Explica que, per 
això, consideren que ha passat un període de temps suficientment llarg perquè 
s’hagi pogut dur a terme el procés d’exposició pública i participació i es puguin 
aprovar definitivament aquestes ordenacions el proper mes de desembre. En 
relació amb això, opina que és inadmissible que per culpa de la desídia del Govern 
municipal continuïn els problemes amb les terrasses al carrer Blai i a la rambla del 
Raval, i que la Diagonal continuï sense terrasses. A més, manifesta que també 
demanen que s’iniciï la tramitació de les 23 ordenacions singulars restants, que 
representen el 72% del total. Remarca que volen que tot això es faci amb les 
garanties de convivència a l’espai públic i de descans veïnal.  

Subratlla que presenten aquesta proposta per conèixer quin és el model de 
terrasses de la Sra. Ada Colau al més aViat possible. Explica que per això no poden 
acceptar l’esmena que els ha proposat la tinenta d’alcalde, en la qual se’ls remetia 
al mes de març del 2016 i ni tan sols es parlava de l’Ordenança de terrasses i de 
les ordenacions singulars pendents, sinó del canvi dels articles 10 i 11. Afirma que 
el sector de la restauració i la ciutat necessiten solucions de manera immediata.  

 
El Sr. Blasi manifesta que parteix de la base que existeix una Ordenança de 

terrasses que ha estat treballada i consensuada, i que presenta un equilibri entre 
la realitat d’una activitat econòmica que té un pes determinat a la ciutat i 
l’ocupació i la utilització de l’espai públic. Afirma que, per tant, si existeix una 
ordenança i no s’aplica, es provoca una incertesa que fa que el sector i la 
ciutadania entrin en conflicte i tinguin dubtes. Opina que aquesta incertesa no es 
genera només perquè un sector pugui fer una reivindicació legítima, sinó també 
per un conjunt de propostes i iniciatives que ha fet el Govern municipal per revisar 
l’ordenança sense arribar a plantejar quines mesures vol portar a terme.  

Manifesta que la proposició que el Grup de C’s ha transaccionat amb el Grup del 
PSC denota la voluntat de demanar que el Govern municipal exerceixi el lideratge 
que li correspon indicant quin camí vol emprendre, i que no pretengui traslladar 
aquesta responsabilitat als grups municipals. D’altra banda, assenyala que el Grup 
del PP, que va ser coredactor de l’ordenança que avui es qüestiona, presenta una 
proposta més concreta. Opina que, tot i que ja es preveien mecanismes per fer 
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una revisió de l’ordenança, el sector ha aprofitat la incertesa i el dubte que ha 
expressat el Govern municipal per reivindicar de nou les seves inquietuds.  

Explica que el Grup de CiU està d’acord amb la necessitat de donar compliment 
als acords adoptats en el si del Ple municipal i que sigui el Govern municipal el que 
plantegi alternatives pel que fa als articles 10 i 11 de l’ordenança, de manera que 
lideri de debò aquest àmbit. Demana, però, que es tingui en compte l’equilibri que 
a priori donava satisfacció a totes les parts implicades i la necessitat de consens, 
també pel que fa a les ordenacions singulars. A més, opina que cal establir un 
termini concret per sortir de l’atzucac actual, ja que la proposició del Grup de C’s 
és molt genèrica en aquest aspecte.  

 
El Sr. Coronas manifesta que, amb el benentès que hi ha el compromís de 

modificar l’Ordenança de terrasses o fer-ne una de nova, el Grup d’ERC creu que 
cal tenir clars alguns criteris. Afirma que el primer és no actuar immediatament 
sobre allò que prové de l’ordenança anterior, perquè això generarà una injustícia 
jurídica. Explica que, per tant, els sembla raonable que la proposició del Grup de 
C’s, un cop feta la transacció, fixi un termini màxim de tres anys o fins que hi hagi 
una nova ordenança, tot i que esperen que no es trigui tant a fer una nova 
ordenança.  

Assenyala que el seu grup municipal ja va dir al seu moment que no comparteix 
l’ordenança que es va aprovar per diversos motius i que, per tant, votaran a favor 
de la proposició del Grup de C’s i s’abstindran respecte a la proposició del Grup del 
PP, que afirma que demana que es modifiqui alguna cosa però no saben en quin 
sentit. Manifesta que, de tota manera, volen que es resolguin de manera definitiva 
les ordenacions singulars, tenint en compte que es tracta d’espais singulars perquè 
tenen un paisatge urbà determinat i són compartits per molta gent, i no pas 
perquè tenen terrasses singulars.  

Afirma que són partidaris de fer una nova ordenança perquè no els agrada la 
que hi ha. Explica que no poden compartir que es pugui destinar fins a un 50% de 
l’espai disponible per als Vianants a terrasses i vetlladors, ni tampoc que l’espai 
que ocupen les terrasses no estigui vinculat a la mida del local que les regenta. A 
més, manifesta que no entenen que sigui precisament als espais singulars on es 
permeti que les terrasses incorporin mobiliari auxiliar, com a les terrasses i 
vetlladors de la Rambla, ja que creuen que justament caldria protegir aquests 
espais per salvar-los de paraments i mobiliaris. Explica que tampoc no estan 
d’acord que la regulació dels espais singulars es prengui per acord de la Comissió 
de Govern, prescindint de la participació veïnal i dels vistiplau dels consells 
ciutadans.  

Així mateix, manifesta que no comparteixen la implantació d’un mòdul de 0,80 x 
1,5 metres per a una taula i dues cadires, que és el que permetrà disposar de 
terrasses en carrers de vorera estreta. Explica que tampoc no estan d’acord que es 
permeti posar estufes a les terrasses, quan Barcelona és una ciutat mediterrània 
on fa fred poques setmanes a l’any i que, a més, té una qualitat de l’aire que està 
per sota del que estipula la Unió Europea. Així mateix, afirma que són contraris al 
fet que puguin quedar instal·lades fora de l’horari d’obertura de les terrasses les 
mampares amb mobiliari auxiliar, la il·luminació, els bujols de recollida selectiva, 
etc., ja que l’ordenança no obliga a retirar aquests elements. Manifesta que 
tampoc no estan d’acord que les activitats complementàries puguin disposar de 
terrassa, ja que aquestes activitats fan competència deslleial als locals de pública 
concurrència amb uns requeriments molt més laxes; que es puguin usar taules i 
cadires com a suports publicitaris, i que aquesta ordenança invalidi 
substancialment l’Ordenança dels usos del paisatge urbà.  

 
El Sr. Mòdol explica que estan molt preocupats perquè tenen la sensació que 

tots s’estan repetint sobre aquest tema i no avancen. Manifesta que el Grup del 
PSC dóna suport a les dues proposicions, però amb l’ànim de posar-se a treballar i 
desencallar aquesta qüestió, que creuen que s’està allargant massa. Explica que no 
comparteixen que aquest problema l’hagi causat el Govern actual, sinó que pensen 
que prové de no aplicar una ordenança aprovada pels grups de CiU i del PP, fet 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 553 
 

que ha donat lloc a un debat més ampli sobre l’aplicació o no de l’antiga 
ordenança.  

Manifesta que consideren que hi ha bona disposició tant per part del Grup de C’s 
com del Grup del PP per fer més àgil i concret aquest procés i tirar-lo endavant. 
Afirma que, per tant, votaran a favor de les dues proposicions, entenent que el 
termini no ha de ser dos o tres anys sinó d’un any, tal com han transaccionat amb 
el Grup de C’s, i que, a més, tenen el compromís de la regidora que es farà una 
nova ordenança. Exhorta tots els grups a resoldre definitivament aquest problema i 
deixar de tenir preocupats els veïns i els restauradors.  

 
La Sra. Lecha remarca que les terrasses són espais de la Via pública que, a 

canvi d’una aportació econòmica a l’Ajuntament, en treuen benefici i rendiment 
econòmic. Afirma que, en canvi, la dinàmica que se segueix a la ciutat des de fa 
molts anys fa que sembli que l’espai públic, que és l’espai comú de tots els veïns i 
veïnes, sigui per fer negoci.  

Manifesta que el Grup de la CUP votarà en contra de les dues proposicions 
perquè no estan d’acord a demanar al Govern que arregli en només tres mesos el 
que s’ha anat gestant durant 36 anys. Opina que es pot deixar un marge de temps 
més ampli per regularitzar aquesta qüestió, ja que no forma part del pla de xoc, 
del pla d’emergència o del pla de pobresa.  

Assenyala que els grups del PP i de C’s utilitzen contínuament l’argument de la 
pèrdua de llocs de treball, quan, per exemple, segons dades oficials de 
l’Ajuntament de Barcelona, a l’agost va augmentar l’atur a la ciutat malgrat 
l’aglomeració turística. Afirma que, a més, no només cal preocupar-se del nombre 
de llocs de treball, sinó també de les condicions d’aquests llocs de treball.  

 
La Sra. Sanz assenyala que, si l’ordenança hagués estat tan encertada i 

consensuada com ha dit el Sr. Blasi, el Govern anterior no hauria estat sis mesos 
sense aplicar-la. A més, manifesta que li sap greu que els grups municipals diguin 
que tenen la sensació que no s’està treballant en aquesta qüestió, quan la 
Comissió Tècnica de Terrasses, en la qual participen veïns, el sector i molts tècnics 
de l’Ajuntament, ja s’ha reunit quatre cops des del juliol i està treballant 
intensament per formular una proposta. Explica que no es tracta de fer una 
proposta del Govern municipal, que té una proposta pròpia sobre com ha de ser 
l’ordenança que es troba reflectida en les al·legacions presentades i en el 
programa electoral, sinó que es tracta de fer una Ordenança de terrasses de la 
ciutat amb el màxim consens possible, entenent que ni satisfarà del tot ni el gremi 
de restauració ni les associacions de veïns. Pel que fa això, afirma que busquen fer 
compatible l’activitat econòmica que generen les terrasses a l’espai públic amb l’ús 
que fa la ciutadania d’aquest espai.  

Assenyala que han proposat transaccions als grups municipals que han 
presentat les proposicions. Explica que en el cas del Grup de C’s els sorprèn que 
proposin cometre una il·legalitat, ja que estan obligats a complir les disposicions 
sobre accessibilitat del Reial decret legislatiu 1/2013, de 29 de novembre, pel qual 
s’aprova el text refós de la Llei general de drets de les persones amb discapacitat i 
de la seva inclusió social a partir de l’1 de gener del 2017. Afirma que per això els 
han proposat excloure aquest àmbit, així com la no aplicació dels articles 10 i 11 
de l’ordenança. Pel que fa a això, recorda que ja van informar que, segons els 
mateixos serveis jurídics de l’Ajuntament, no es poden deixar d’aplicar aquests 
articles perquè ja han entrat en vigor, malgrat no haver-se aplicat formalment l’1 
de gener del 2015.  

Respecte a la proposició del Grup del PP, recorda que el primer punt ja es va 
complir en la sessió de setembre de la Comissió, en la qual es va presentar 
l’informe anual del 2014 i del primer semestre del 2015, d’acord amb l’article 91 
de l’ordenança. Explica que, pel que fa al segon punt, no es poden modificar els 
articles 10 i 11 de cara al proper mes perquè la Comissió Tècnica de Terrasses està 
treballant per aconseguir un acord entre el gremi de restauració i els veïns i 
estendre’l després als grups polítics. Manifesta que, per això, van demanar al Grup 
del PP que els donessin l’oportunitat d’aconseguir aquest acord durant el primer 
trimestre del 2016, i no pas el març del 2016, com ha dit el Sr. Mulleras.  
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D’altra banda, afirma que estan en condicions de portar a aprovació les 
ordenacions singulars i distribucions prèvies que tenen procés participatiu, però no 
pas la resta. Pel que fa a això, assenyala que s’han esmentat ordenacions singulars 
que es van aprovar inicialment però sense el procés participatiu. En aquest sentit, 
explica que aquests mesos han assolit un acord pel que fa al carrer Blai després 
d’haver treballat des del territori amb els veïns i veïnes, cosa que abans no s’haVia 
fet. A més, remarca que es demana que s’aprovin aquestes ordenacions en dos 
mesos, quan la mateixa ordenança preveu un termini de quatre mesos entre 
l’aprovació inicial i l’aprovació definitiva de les ordenacions singulars, tenint en 
compte totes les fases del procés (redacció del projecte, informe de la Comissió 
Tècnica, exposició al públic, resposta de totes les al·legacions presentades i 
informe definitiu).  

Explica que fa poc va reunir els grups municipals per dir-los que els facin arribar 
totes les propostes que tinguin respecte a aquest tema perquè les tindran en 
compte en tot el procediment, ja que són els primers interessats a resoldre el 
«nyap» que els va deixar el Govern anterior. Opina que el Govern va afrontar 
aquest tema des del primer moment, i que poques vegades la ciutat ha disposat 
d’un espai tan útil com la Comissió Tècnica de Terrasses. Conclou que, per tot 
l’exposat, hauran de votar en contra de les dues proposicions.  

 
El Sr. Alonso afirma que la Sra. Sanz busca qualsevol excusa tècnica per 

intentar que no tirin endavant les propostes dels altres grups, encara que no sigui 
veritat. Remarca que, per exemple, l’article sobre accessibilitat de l’Ordenança de 
terrasses entra en vigor l’1 de gener del 2017, mentre que la disposició addicional 
tercera del Reial decret legislatiu 1/2013 fixa el termini del 4 de desembre de 
2017, per la qual cosa es disposa d’un any de marge per canViar això. A més, 
assenyala que la llei estatal parla d’espais i edificacions «que siguin susceptibles 
d’ajustos raonables». En aquest sentit, opina que podrien discutir què són «ajustos 
raonables».  

D’altra banda, expressa el vot a favor de la proposició del Grup del PP. Explica 
que sobretot els sembla una bona idea la sortida que proposa per a les 
ordenacions singulars, que opina que és un àmbit en el qual no s’ha fet res. 
Manifesta que no dubta que la Comissió Tècnica de Terrasses hagi treballat molt, 
però que la solució transitòria que s’haVia previst per evitar aquest problema no 
està servint de res i no s’estan aprovant les ordenacions singulars, fet que està 
generant conflictes. Opina que, en conclusió, el Govern ha de prendre decisions i 
fer propostes.  

 
El Sr. Mulleras agraeix els vots favorables dels grups de CiU, de C’s i del PSC, 

que faran que s’aprovi la proposició. A més, subratlla que els regidors de 
l’Ajuntament només fan de partits polítics i no tenen cap intenció de representar 
cap gremi.  

Manifesta que ja ha dit que suposa que el Govern municipal treballa en una 
proposta i que és per això que demana que la presenti de manera immediata. 
Reitera que la Sra. Ada Colau ja hauria de tenir un model de terrasses, tenint en 
compte que fa cinc mesos que és alcaldessa i que fa quatre mesos que, en el 
Consell Plenari del 24 de juliol, es va aprovar una proposta per modificar els 
articles 10 i 11 de l’ordenança, sobre distàncies entre els elements de la terrassa i 
el mobiliari urbà, pels problemes que estaven generant.  

Assenyala que no estan d’acord amb totes les propostes que ha plantejat el Sr. 
Coronas, però que ha estat valent i les ha dit, a diferència del Govern municipal. 
Pregunta per què el Govern no diu el que pensa sobre les terrasses, i si el seu 
model és el mateix que reflecteixen les seves al·legacions a l’Ordenança de 
terrasses o el seu programa electoral. Afirma que, si és així, es tracta d’un model 
molt més restrictiu que el que s’aplica actualment a través de l’Ordenança de 
terrasses.  

Pel que fa a les ordenacions singulars, manifesta que no discutirà els càlculs que 
ha fet la Sra. Sanz, però que ell n’ha esmentat tres —les de la Diagonal, el carrer 
Blai i la rambla del Raval— que tenen l’aprovació inicial feta des de fa sis mesos, 
que és un període de temps suficient per fer el procés participatiu, l’exposició 
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pública i una proposta. Remarca que en aquests moments no hi ha cap terrassa a 
la Diagonal i hi ha una situació de conflicte entre veïns i terrasses al carrer Blai, i 
que això s’ha d’arreglar. A més, explica que les cartes de renovació de llicències 
que s’han enViat i la incertesa jurídica actual poden suposar la desaparició de més 
de 200 terrasses d’aquí a un mes. Afirma que per això reclamen que el Govern 
municipal presenti un text normatiu sobre el qual puguin discutir.  

Finalment, demana a la tinenta d’alcalde que resolgui els problemes que té la 
ciutat i que compleixi els mandats polítics que sorgeixen dels plenaris i les 
comissions de l’Ajuntament de Barcelona.  

Expressa el vot del seu grup a favor de la proposició del Grup de C’s. 
 
El Sr. Blasi manifesta que el Grup de CiU vota a favor de la proposició del Grup 

del PP i s’absté pel que fa a la proposició del Grup de C’s. Opina que, malgrat la 
concreció que aporta la transacció del Grup del PSC, la proposició de C’s no acaba 
d’abordar de manera específica l’objectiu de la pròrroga que sol·licita i, per tant, no 
entra en el detall del que s’exigeix al Govern municipal, que és que exerceixi el 
lideratge. Reitera que el Govern ha generat incertesa en el sector i ha donat a 
àmbits que estaven equilibrats l’oportunitat de tornar-se a plantejar posicions 
contraposades.  

Assenyala que en la seva intervenció ha parlat d’equilibri, d’utilització de l’espai 
públic i d’un treball de temps, enfront del «nyap» que opina que haVia creat i 
tolerat durant molts anys el Govern del PSC i altres grups, amb multiplicitat 
d’ordenances de terrasses que generaven caos per a tothom. Demana al Govern 
que exerceixi el lideratge que li correspon i presenti una proposta, tal com va fer el 
Govern anterior, sense delegar la seva responsabilitat en els tècnics, en els grups 
municipals o en els processos participatius.  

 
La Sra. Sanz expressa el vot contrari de BC, el Sr. Blasi expressa l’abstenció de 

CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas expressa el vot 
favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el Sr. Mulleras 
expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa el vot contrari de la CUP. 
S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar al govern a modificar 

la disposició transitòria segona de l’Ordenança de terrasses, ampliant en un màxim 
de tres anys o fins que es disposi d’una nova ordenança, cada supòsit d’aplicació.  

 
Del Grup Municipal ERC: 
 
24. La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar al govern 

municipal a l’elaboració i presentació, abans de final d’any, d’un document 
estratègic que inclogui la relació del conjunt de les figures de planejament 
aprovades pendents d’implementar a la ciutat de Barcelona, amb l’objectiu 
d’establir prioritats i terminis d’execució en funció de la urgència i l’antiguitat dels 
plans, amb la finalitat que aquestes figures de planejament siguin contemplades al 
Pla d’Inversions Municipal i al Programa d’Actuació Municipal. 

 
El Sr. Coronas manifesta que la ciutat de Barcelona acumula un retard 

considerable en l’execució de moltes figures de planejament aprovades que, en 
alguns casos des de fa dècades, no tenen pressupost ni data d’inici d’intervenció 
per part de l’Ajuntament. Destaca que de l’execució o no del planejament aprovat 
en depenen qüestions tan transcendentals com la qualitat del paisatge urbà, les 
transformacions d’usos previstos al Pla general metropolità, la compleció del teixit 
urbà, la millora de les comunicacions, o el correcte desenvolupament del sistema 
urbanístic d’espais i equipaments públics, entre d’altres. Explica que consideren 
que el Govern municipal ha de posar en marxa algunes mesures per desencallar la 
situació en què es troben figures de planejament aprovades i pendents d’execució, 
i que cal plantejar com incorporar-les o no al Pla d’inversions municipals (PIM) i al 
Programa d’actuació municipal (PAM), atès que establiran les principals prioritats 
del mandat pel que fa a terminis i pressupostos.  
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Manifesta que saben que tots els planejaments que hi ha pendents d’execució a 
la ciutat no es poden fer ni en trenta anys i que, per tant, el que plantegen és fer-
ne una radiografia amb l’objectiu de tenir clar com afecten les persones. Remarca 
que hi ha afectacions d’habitatges des de fa dècades, amb persones que són 
esclaves de casa seva perquè no es poden vendre la propietat, no poden fer 
determinades reformes i no poden accedir a llicències, cosa que dificulta molt les 
seves possibilitats de desenvolupament personal. D’altra banda, assenyala que hi 
ha actuacions que són urgents, com la del passatge Sigüenza, al barri del Carmel, 
atès que hi ha el risc que un dia es produeixi una emergència a la qual no es pugui 
donar resposta per les característiques de l’espai, que és un passatge molt estret 
que fa cul-de-sac.  

Finalment, presenta la proposició.  
 
El Sr. Martí manifesta que el Grup de CiU dóna suport a la proposició, tot i tenir 

dubtes sobre el seu recorregut i els seus efectes pràctics, ja que no saben si 
aquesta relació de planejaments va vinculada o no a la incorporació d’alguns 
d’aquests plans o de les seves fases en el PIM. En aquest sentit, assenyala que pot 
ser que hi hagi un planejament urbanístic la implementació del qual costi 300 
milions a l’Ajuntament en una o més fases, ja que n’hi ha alguns de molt 
importants per començar i altres que estan a mitges. Afirma que no saben si tot 
això és estratègic o no, però que poden tenir una relació amb una previsió 
aproximada de la inversió que implica cadascun dels planejaments urbanístics per 
fases i, a partir d’aquí, tindran més informació per poder gestionar-ho. Opina que, 
en tot cas, això dependrà de la voluntat política i de les possibilitats econòmiques 
que tingui l’Ajuntament per desplegar aquest pla estratègic.  

 
El Sr. Alonso expressa el vot a favor del Grup de C’s. Explica que pensen que 

ajuntar aquest plantejament amb les inversions i fer una distribució per anys dels 
imports de les inversions és un exercici de responsabilitat i de sentit comú, perquè, 
si no, al final proposen actuacions sense saber ben bé si tenen finançament o no.  

 
El Sr. Mòdol manifesta que el Grup del PSC comparteix totes les iniciatives que 

serveixin per endreçar idees i fixar prioritats, però que aquesta proposició diu 
moltes coses que no acaben d’entendre. En aquest sentit, assenyala que no 
s’indica si es parla de planejaments d’iniciativa pública o privada, o de competència 
municipal o no, tot i que suposa que el Grup d’ERC té al cap les actuacions que a 
tots els preocupen, ja que ha presentat un pla amb 100 propostes concretes.  

Afirma que, tot i compartir l’esperit de la proposició, hi votaran en contra perquè 
creuen que suposa fer una feina ingent en un termini de temps insuficient, i volen 
fer un exercici de realisme. Explica que, no obstant això, de la mateixa manera 
que comparteixen molts dels 100 punts que ha presentat el Grup d’ERC, voldrien 
que es fes una reunió per analitzar les qüestions urgents que tenen a veure amb 
planejaments i plantejar iniciatives per donar-hi solucions.  

 
El Sr. Mulleras manifesta que el Grup del PP està d’acord que es faci un informe 

sobre l’estat actual dels planejaments urbanístics. A més, opina que caldria 
diferenciar entre els planejaments públics i els privats per tenir un bon estat de la 
situació. Afirma que aquest document és necessari de cara a l’elaboració del PIM i 
del PAM, i que, de fet, ja s’hauria de disposar d’un informe estratègic d’aquest 
tipus. 

 
La Sra. Lecha opina que, tenint en compte que el Govern actual va entrar al 

consistori el mes de juny, podrien ser els grups municipals que van participar en 
governs anteriors els que facilitessin aquesta relació de figures de planejament 
aprovades. Afirma que, a partir d’aquí, es poden marcar les prioritats que són més 
urgents per tal d’incorporar-les en els pressupostos del 2016. Conclou que el Grup 
de la CUP votarà a favor de la proposició si realment són aquestes urgències les 
que es tenen en compte.  
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La Sra. Sanz remarca que, tal com s’ha dit, mai s’ha fet un informe estratègic 
d’aquest tipus. A més, assenyala que, tal com ha apuntat el Sr. Mòdol, la 
proposició no especifica si es refereix a planejaments públics o privats, o a 
actuacions que estan pendents o en execució. Explica que consideren que se’ls 
està demanant una feina que és una eina útil per a tothom, però que alhora és 
immensa, i que per fer-la bé caldria incorporar una valoració del que suposa cada 
actuació i cadascuna de les afectacions, tal com ha assenyalat el Sr. Martí. Afirma 
que és impossible materialment i humanament fer una feina que s’hauria d’haver 
desenvolupat durant els darrers deu anys i, a més, fer-la per abans de final d’any. 
Explica que per això el Govern ha proposat una transacció en la línia del que ha 
apuntat la Sra. Lecha, que consisteix a oferir una llista dels planejaments públics 
en execució que són més prioritaris per a la ciutat i que es preveu sotmetre a 
debat per a l’elaboració del PIM i del PAM, tal com ha demanat el Sr. Mulleras.  

Remarca que per als grups de l’oposició el Govern hauria d’haver resolt tots els 
dèficits històrics que acumula la ciutat en els cinc mesos que fa que governa, però 
que això és impossible i tenen molta feina a fer entre tots en els quatre anys que 
tenen per davant. A més a més, subratlla que el Pla general metropolità va afectar 
una gran quantitat de peces per fer sistemes Viaris, equipaments i zones verdes, 
tenint en compte la densitat d’habitants per llar de 1976. Afirma que l’execució de 
tot això vindrà marcada pels recursos econòmics de la ciutat, pels interessos 
privats i per les demandes que plantegi la ciutadania.  

Manifesta que comparteixen la necessitat de tenir la informació necessària de 
tots els planejaments que hi ha per poder prioritzar, però que és impossible fer-ho 
en poc temps. A més a més, assenyala que cadascuna de les reversions que es 
poden demanar obre un debat entre propietaris, entre veïns i entre ciutats que 
aspiren a nous equipaments, noves zones verdes o noves situacions. Afirma que la 
voluntat de la transacció del Govern era concretar la proposició i fer-la possible, 
però que el Grup d’ERC no l’ha acceptat i, per tant, no hi poden donar suport.  

 
El Sr. Coronas opina que la proposició és prou oberta perquè el Govern valori 

fins a quin nivell de detall es pot arribar i quin volum de feina es pot assumir, per 
tal que els veïns i veïnes i els grups municipals tinguin la informació necessària per 
fer les propostes del PAM, del PAD i del PIM, atès que cal una informació mínima 
per establir prioritats. A més, assenyala que en algun cas es pot decidir fer canvis, 
ja que l’Ajuntament fa modificacions del PGM contínuament. Conclou que la 
proposició no especifica el nivell de concreció, sinó que demana que s’obtingui tota 
la informació possible de cara als processos de PAM, de PIM i de PAD.  

 
El Sr. Mòdol pregunta si la resta de grups volen fer una altra intervenció.  
Manifesta que el Grup del PSC comparteix la preocupació i l’esperit de la 

proposició. Opina que es podria plantejar la possibilitat de reunir-se amb els 
Serveis Tècnics de l’Ajuntament, atès que són els que probablement vetllen per la 
urgència o no de la tramitació i per l’interès de l’Ajuntament des del planejament. 
Afirma que seria bo fer aquesta reunió per tenir en compte qüestions que potser 
els passen per alt i disposar d’una previsió que vagi més enllà del que és 
estrictament urgent, que és el que arriba a la Comissió.  

 
La Sra. Sanz expressa el vot contrari de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot contrari del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa el vot 
favorable de la CUP. S’aprova. 

 
Del Grup Municipal PSC: 
 
25. La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda que el govern municipal 

elabori en tres mesos un estudi de mobilitat per a tota la ciutat amb les 
simulacions dels diferents escenaris associats a les grans actuacions que s’estan 
duent a terme, i les potencialment previstes, per tal d’avaluar el comportament 
dels fluxos de la mobilitat, i en doni compte en un informe en aquesta Comissió. 
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El Sr. Mòdol explica que demanen un informe sobre mobilitat i el diagnòstic que 

fa el Govern municipal a l’hora de prendre decisions com implementar un 
determinat sistema de transport a la Diagonal o plantejar la reforma de la 
Meridiana. Precisa que no és que estiguin en desacord amb aquests projectes, sinó 
que volen alertar sobre aquest tema, atesa l’experiència del mandat anterior. 
Recorda que en el mandat anterior el Sr. Vives, tinent d’alcalde i regidor d’Hàbitat 
Urbà, va assegurar que, gràcies a les mesures adoptades per la seva tinència 
d’alcaldia, s’haVia aconseguit reduir la utilització del vehicle privat a la ciutat. 
Afirma que, tanmateix, avui els accessos a la ciutat estan col·lapsats i que això 
resulta especialment preocupant si es pensa en el túnel que s’està executant a la 
plaça de les Glòries. Pel que fa a això, remarca que la solució que es proposava per 
a aquest túnel era Viable perquè hi haVia una disminució del trànsit interior a la 
ciutat d’entre el 15 i el 20%, però que actualment el volum de trànsit és superior 
al de fa quatre anys. Opina que això és un motiu suficient per revisar aquesta 
obra, ja que és poc aconsellable i perillós que es puguin formar cues de vehicles a 
20 metres de profunditat a l’entrada de la ciutat.  

Explica que creien que aquesta diagnosi sobre la mobilitat a la ciutat es podia fer 
en tres mesos, però que el Govern ha plantejat un termini de nou mesos. Afirma 
que accepten donar un cert marge de temps, però que creuen que és relativament 
urgent disposar d’una mesura efectiva que permeti un diagnòstic i un 
dimensionament correcte de les vies de la ciutat.  

Assenyala que, en paral·lel a les grans infraestructures, es preveu també la 
implementació dels nous carrils bici, de la tercera i la quarta fase de la nova xarxa 
de bus, i del tramVia per la Diagonal. A més, recorda que al llarg d’aquest mandat 
es posarà en marxa la transformació de la ronda de Dalt, i que hi ha el compromís 
del Govern d’abordar la remodelació de l’avinguda Meridiana, a més de la voluntat 
de reforçar el transport públic. Opina que, per tant, és important fer un bon 
diagnòstic de la mobilitat i no continuar apostant de manera indiscriminada per 
ampliar voreres, posar carrils bici i augmentar autobusos, amb la consegüent 
disminució de la secció per al trànsit dels vehicles privats, ja que es pot acabar 
tenint una ciutat col·lapsada.  

 
El Sr. Martí manifesta que el Grup de CiU creu que aquesta proposició és molt 

assenyada, però que els agradaria saber quines són «les grans actuacions que 
s’estan duent a terme» a què es refereix la proposició. Afirma que, en tot cas, 
donen un vot de confiança perquè els tècnics municipals i el Govern delimitin els 
projectes que tenen un gran impacte sobre la mobilitat de la ciutat.  

D’altra banda, demana que aquesta anàlisi no suposi que el Govern s’oblidi dels 
plans de mobilitat de menor abast que es preveu fer, com els de barri i de 
districte, ja que la ciutadania els reclama i el Govern hi té un cert compromís. A 
més, remarca que hi ha zones de la ciutat que tenen problemes de mobilitat molt 
importants que afecten zones més àmplies, que són les que són objecte d’aquesta 
proposta. Demana que, per tant, també es presentin propostes de plans de 
mobilitat consensuades i treballades amb processos participatius al territori, tenint 
en compte que hi ha força plans territorials de mobilitat pendents i urgents. Afirma 
que la proposta in voce del seu grup és, doncs, que el Govern accepti incorporar 
aquesta previsió.  

 
El Sr. Alonso manifesta que el Grup de C’s està totalment d’acord amb la 

proposició. Destaca que la mobilitat és una qüestió fonamental i que han demanat 
diverses vegades que se’n tingui una visió global. A més, assenyala que, en aquest 
àmbit, sovint es fan plantejaments demagògics que no obeeixen a cap estudi ni a 
cap pla.  

Afirma que la mobilitat està estretament lligada al model de ciutat i que, per 
tant, si realment es vol definir un model de ciutat diferent, cal disposar també d’un 
model de mobilitat diferent. Opina que és fonamental tenir estudis com el que es 
proposa i buscar un consens, tenint en compte que estan parlant d’un model de 
mobilitat que hauria d’abastar moltes legislatures.  
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Finalment, afirma que el Govern els té acostumats a fer les coses quan vol, però 
que votaran a favor de la proposició, malgrat el termini de nou mesos.  

 
El Sr. Coronas manifesta que el Grup d’ERC també està a favor de fer l’estudi de 

mobilitat que es proposa. Recorda que es va elaborar un Pla de mobilitat urbana el 
2013, però que no tenia prou en compte les decisions polítiques relatives a 
reformes com la de la Meridiana, o a actuacions més concretes com les superilles, 
que opina que probablement canViaran el mapa de mobilitat de la ciutat.  

Explica que, fins ara, hi haVia el pla del 2013 al web de l’Ajuntament, on es 
recull una diagnosi de l’actual estat de la mobilitat a la ciutat i s’analitzen les 
dinàmiques demogràfiques, les etapes de desplaçament, el nombre de 
desplaçaments interns, els desplaçaments de connexió, les zones de Vianants, les 
zones 30, la xarxa de bicis, l’evolució de la demanda a la regió metropolitana de 
Barcelona, la mobilitat amb vehicle privat i la seguretat viària a la ciutat. Manifesta 
que esperen que aquests aspectes també es tinguin en compte a l’hora de fer 
l’estudi.  

Afirma que creuen que una simulació que representi diferents escenaris 
permetrà obtenir una radiografia per poder avançar en les actuacions més 
oportunes de cara a les inversions i actuacions futures en matèria de mobilitat, 
tant les que ja estan en marxa com les que s’estan plantejant per a aquesta 
legislatura.  

 
El Sr. Mulleras manifesta que el Grup del PP valora positivament que es faci una 

bona radiografia sobre l’estat de la mobilitat a Barcelona i com hi influeixen les 
grans decisions que s’estan prenent a la ciutat en aquest àmbit.  

Explica que ahir va sortir a la premsa una notícia sobre la congestió als accessos 
de Barcelona pel repunt del trànsit, que es relacionava amb l’inici de la recuperació 
econòmica. Opina que, per tant, cal prendre’s seriosament aquesta qüestió, 
sobretot pel que fa a la vinculació que poden tenir amb la mobilitat les grans 
actuacions que s’estan duent a terme. En aquest sentit, recorda que en altres 
sessions de la Comissió han parlat de les possibles afectacions de les superilles i 
altres projectes que té el Govern municipal en la mobilitat i la circulació a la ciutat.  

Expressa el vot del seu grup a favor de la proposició, i afirma que donen per 
bons els nou mesos de termini proposats pel Govern si el grup proposant creu que 
són acceptables.  

 
La Sra. Lecha manifesta que li agradaria saber per què es vol fer l’estudi, tenint 

en compte que s’ha parlat molt del vehicle privat. En aquest sentit, pregunta si es 
vol fer aquest estudi per fer una ciutat més sostenible i on es pugui viure millor. 
Pel que fa a això, remarca que l’últim informe sobre la salut a Barcelona assenyala 
que hi ha molts aspectes de la ciutat que influeixen en la salut, i que sovint han 
parlat de la contaminació que pateix Barcelona. Afirma que, per tant, cal saber si 
es vol obrir més vies perquè els cotxes privats no s’embussin a les Glòries, o donar 
més protagonisme a altres opcions molt menys contaminants, com caminar i anar 
en bicicleta, i afavorir que el transport públic estigui a l’abast de tothom en 
comptes de ser un transport car i en mans privades. Assenyala que hi ha diversos 
exemples d’això, com el Nit Bus, l’Airbus, el Tram i el Consorci TMB, que afirma 
que és un consorci opac del qual desconeixen els sous dels directius, tot i finançar-
se amb diners públics. 

Manifesta que és evident que tothom vol que es faci un estudi de mobilitat, però 
que després hi ha d’haver el compromís de saber quina ciutat es vol i què es farà 
per reduir el vehicle privat per tal de millorar molts aspectes de la vida de la 
ciutadania. Pel que fa a això, afirma que no sap si tots els grups municipals poden 
adquirir aquest compromís.  

 
La Sra. Vidal subratlla que tota gran obra porta associat un estudi de mobilitat i 

que, per tant, totes les grans infraestructures que es duen o es duran a terme a la 
ciutat tindran el seu corresponent estudi de mobilitat. Afirma que, a banda d’això, 
és molt pertinent fer una «fotografia general» de com quedarà la ciutat. Recorda 
que això ja existeix al Pla de mobilitat urbana, per al qual es van fer unes 
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determinades simulacions, però que caldrà un ajust a escala de ciutat. Assenyala 
que aquest pla preveu un 21% de reducció dels Viatges en cotxe, que és la xifra 
amb la qual s’aconsegueix arribar al llindar mínim legal de compliment dels nivells 
de qualitat de l’aire. Pel que fa a això, destaca la necessitat de reduir els Viatges 
en cotxe, que són la principal font de contaminació a la ciutat.  

Afirma que la possibilitat de col·lapse de la ciutat dependrà de si la gent agafa o 
no agafa el seu vehicle privat. En aquest sentit, assenyala que, com que en els 
anys de crisi no s’ha fet res per desincentivar l’ús del vehicle privat, a la mínima 
que hi ha un repunt de la situació econòmica torna a haver-hi un increment del 
trànsit de vehicles. Destaca que, per això, el Govern municipal està compromès 
amb la reducció de l’ús del vehicle mitjançant l’increment de la bicicleta i del 
transport públic. Remarca que la manca d’inversió del Govern del Partit Popular en 
les infraestructures de Rodalies no ajuda gaire a complir aquests objectius, però 
que, com a mínim, el Govern municipal està fent tot el possible pel que fa al que 
depèn exclusivament de l’Ajuntament.  

 
El Sr. Mòdol manifesta, en relació amb el que ha dit la Sra. Lecha, que creu que 

tots els grups municipals estan d’acord amb el model, tal com es defineix en el Pla 
de mobilitat urbana.  

Pel que fa a la intervenció de la regidora de Mobilitat, remarca que una cosa són 
els objectius i una altra la situació actual. A més, assenyala que el col·lapse no 
només el pot produir el vehicle privat, sinó també els sistemes de transport públic 
que es puguin implantar a la ciutat, que poden generar una ocupació excessiva 
dels Vials. En aquest sentit, opina que si es van especialitzant cada vegada més les 
calçades dels carrers amb carrils bici i carrils bus, al final es produirà un col·lapse, 
perquè la ciutat és finita. A més, afirma que fins i tot s’atreviria a dir que les 
superilles i el tramVia tindran punts de fregament. 

D’altra banda, assenyala que la radiografia de la mobilitat a què s’ha referit la 
Sra. Vidal és del 2012 i que tot el debat sobre mobilitat que es va produir en el 
mandat anterior es basava en aquestes dades, per la qual cosa valdria la pena fer-
ne una certa actualització.  

Agraeix el suport dels grups a la proposició, i cedeix la paraula als grups que 
vulguin fer una segona intervenció.  

 
El Sr. Martí afirma que no és cert que no s’hagi fet res fins ara, tal com ha dit la 

regidora de Mobilitat. En aquest sentit, destaca l’aposta per la implantació de la 
nova xarxa d’autobusos i la feina feta en relació amb les superilles durant el 
mandat anterior.  

 
La Sra. Lecha diu al Sr. Martí que també cal tenir en compte les retallades que 

s’han fet en línies d’autobusos.  
 
La Sra. Vidal precisa que ha dit que no s’ha fet res per desincentivar l’ús del 

vehicle privat, i no pas pel que fa al transport públic. Pel que fa a això, manifesta 
que reconeix al Govern anterior l’inici de la implementació de la xarxa ortogonal.  

 
La Sra. Vidal expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot favorable d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el 
Sr. Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa el vot 
favorable de la CUP. S’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda que el govern municipal 

elabori en nou mesos un estudi de mobilitat per a tota la ciutat amb les 
simulacions dels diferents escenaris associats a les grans actuacions que s’estan 
duent a terme, i les potencialment previstes, per tal d’avaluar el comportament 
dels fluxos de la mobilitat, i en doni compte en un informe en aquesta Comissió. 

 
Del Grup Municipal PP: 
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26. La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar al govern 
municipal a: 1) En compliment de la proposta d’acord aprovada el darrer 24 de 
juliol de 2015, presentar abans de la propera Junta de Portaveus l’informe anual 
del 2014 i del primer semestre del 2015 sobre l’aplicació de l’Ordenança de 
terrasses. 2) Així mateix, presentar en la propera Comissió d’Ecologia, Urbanisme i 
Mobilitat un text normatiu que inclogui, com a mínim, la modificació dels articles 
10 i 11 de l’Ordenança de terrasses (distància mobiliari urbà) per a la seva 
aprovació inicial en la mateixa Comissió. 3) Que l’alcaldessa aprovi de forma 
definitiva la totalitat d’ordenacions singulars que ja estiguin aprovades inicialment i 
exhaurit el termini d’informació pública, i iniciar el procediment de la resta per a 
que en dos mesos estiguin aprovades la totalitat de les ordenacions singulars 
previstes en Barcelona. 4) Fer efectiva una immediata resposta municipal per tal 
de garantir l’activitat econòmica i el descans veïnal. 

 
Tractada conjuntament amb el punt núm. 23 de l’ordre del dia. 
 
La Sra. Sanz expressa el vot contrari de BC, el Sr. Blasi expressa el vot 

favorable de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot favorable de C’s, el Sr. Coronas 
expressa l’abstenció d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot favorable del PSC, el Sr. 
Mulleras expressa el vot favorable del PP i la Sra. Lecha expressa el vot contrari de 
La CUP. s’aprova amb el redactat següent: 

 
La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar al govern municipal 

a: 1) En compliment de la proposta d’acord aprovada el darrer 24 de juliol de 
2015, presentar abans de la propera Junta de Portaveus l’Informe Anual del 2014 i 
del primer semestre del 2015 sobre l’aplicació de l’ordenança de terrasses. 2) Així 
mateix, presentar en la propera Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat un text 
normatiu que inclogui, com a mínim, la modificació dels articles 10 i 11 de 
l’ordenança de terrasses (distància mobiliari urbà) per a la seva aprovació inicial en 
la mateixa Comissió, amb el màxim consens possible. 3) Que l’Alcaldessa aprovi de 
forma definitiva, amb el màxim consens possible, la totalitat d’ordenacions 
singulars que ja estiguin aprovades inicialment i exhaurit el termini d’informació 
pública, i iniciar el procediment de la resta per a que en dos mesos estiguin 
aprovades la totalitat de les ordenacions singulars previstes en Barcelona. 4) Fer 
efectiva una immediata resposta municipal per tal de garantir l’activitat econòmica 
i el descans veïnal. 

 
Del Grup Municipal CUP: 
 
27. La Comissió d’Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar a l’ATM a 

rescindir el contracte de col·laboració entre el sector públic i el sector privat per a 
l’execució del projecte T-Mobilitat per a la implantació d’un nou sistema tecnològic, 
tarifari i de gestió amb la Societat Catalana per a la Mobilitat, SA (constituïda per 
Caixa Bank, SA, Fujitsu Technology Solutions, S.A., Indra Sistemas, S.A. i Marfina, 
S.L.). 

 
La Sra. Lecha presenta la proposició. Recorda que el 24 d’octubre es va signar el 

contracte de col·laboració entre el sector públic i la Societat Catalana per a la 
Mobilitat, ara anomenada SOC Mobilitat, per a la implantació del projecte 
T-Mobilitat. Remarca que aquest contracte implica l’externalització i la privatització 
durant 15 anys de la gestió d’un servei que abans realitzava l’Administració. 
Explica que les despeses anirien a càrrec d’aquesta UTE, que obtindria els 
ingressos de la publicitat, de la tarifa de gestió per validar bitllets i de la comissió 
per recàrrega de targeta, entre d’altres. Assenyala que, com és habitual en els 
concerts publicoprivats, hi ha un topall de validacions per any, de manera que si 
no s’arriba a aquest nombre de validacions l’empresa és recompensada.  

Afirma que per al seu grup aquest contracte no té cap explicació, si no és 
beneficiar CaixaBank. En aquest sentit, opina que hi haurà uns beneficis que 
revertiran en les empreses privades i no pas en la societat, amb l’afegit que 
s’escaparan de la fiscalitat del Govern perquè són empreses regides pel dret privat. 
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A més, remarca que el seu grup ha demanat la totalitat del contracte i els n’han 
denegat diverses clàusules. Afirma que, per tant, es tracta d’un projecte 
d’externalització a una empresa que és opaca respecte al contracte i que, a més, 
disposarà de les dades particulars i els moviments de la població que vulgui accedir 
a les targetes.  

Manifesta que, com en altres projectes en curs, es troben davant d’una cessió 
de dades i moviments personals de les usuàries que estaran gestionades i 
emmagatzemades per un banc, una empresa o una multinacional, que les pot 
cedir. A més, afirma que aquest tipus de projectes no garanteixen l’anonimat, ja 
que hi ha estudis que diuen que aquestes dades creuades poden ser identificades.  

Explica que, tenint en compte que l’Autoritat del Transport Metropolità (ATM) té 
un deute de 500 milions d’euros, es pregunten sota quins criteris és necessària 
aquesta cessió, que li reportarà molts menys guanys.  

 
El Sr. Martí expressa el vot del Grup de CiU en contra d’aquesta proposició. 

Explica que consideren que, a l’hora de pronunciar-se sobre la rescissió d’un 
document jurídic, han de cenyir-se al compliment estricte dels contractes i de les 
clàusules contractuals. Manifesta que, a diferència de la CUP, el seu partit no està 
a favor de les expropiacions, confiscacions o publificacions per sospites de males 
praxis. Afirma que els contractes s’han de complir, i que si es comprova que no es 
compleixen, es poden rescindir. Així mateix, destaca que cal respectar les 
garanties jurídiques de tots els operadors, siguin públics o privats.  

 
El Sr. Alonso manifesta que el Grup de C’s vota en contra de la proposició pels 

mateixos motius que ha exposat el Sr. Martí. Afirma que no poden votar a favor de 
rescindir un contracte unilateralment sense motius, tot i que coincideix amb la Sra. 
Lecha que potser la tramitació d’aquest contracte es podria haver fet d’una altra 
manera i que hi ha hagut opacitat. Manifesta que tots estan d’acord en la creació 
d’una targeta amb una alta tecnologia que faciliti la mobilitat, però que potser 
s’hauria d’haver explicat millor la concessió a aquest conjunt d’empreses i com 
serà la gestió de les dades personals.  

 
El Sr. Coronas expressa el vot en contra del Grup d’ERC a la proposició. Explica 

que consideren que és prioritari poder disposar al més aViat possible d’un nou 
sistema de tarifació social que, a més d’estalViar diners al ciutadà, s’ajusti a les 
seves necessitats mitjançant un nou instrument tecnològic que permeti fer servir 
una única targeta per a tots els desplaçaments. A més, destaca que, amb aquestes 
noves condicions, hi haurà un nou càlcul del preu del transport en funció del 
desplaçament real que faci l’usuari, de manera que el preu del transport no serà 
més car sinó més just. Afirma que també valoren positivament el sistema de 
postpagament per domiciliació bancària, la recàrrega per Internet o el pagament 
per mòbil quan la tecnologia ho permeti, que resulta un avantatge per a la majoria 
d’usuaris, sobretot els més joves.  

Explica que creuen que, després de la inversió feta i de guanyar un concurs, és 
complicat rescindir un contracte com l’actual, cosa que, a més a més, aturaria el 
procés d’implantació del sistema. Recorda que el projecte es va adjudicar per 59,1 
milions a l’empresa SOC Mobilitat, que es va comprometre a implementar el 
sistema mitjançant la instal·lació de 14.000 terminals a passos de control d’accés, 
màquines de venda i recàrrega, i equipaments d’autobusos i tramvies. Manifesta 
que troben interessant el debat sobre afavorir la participació en concursos públics 
de petites i mitjanes empreses, però que la magnitud del projecte i la capacitat 
tecnològica per tirar-lo endavant requereixen unes condicions que, en tot cas, 
compleixen les empreses que constitueixen SOC Mobilitat, que van guanyar el 
concurs. Explica que entenen que es va guanyar aquest concurs de manera legal i 
que el procediment va ser transparent, atès que un concurs té unes normes 
d’adjudicació. Afirma que, si no fos així, estarien en disposició de demanar que 
aquest contracte no tirés endavant, però que de moment no és el cas.  

Finalment, manifesta que no veuen Viable municipalitzar al 100% un servei 
d’aquest tipus, si més no sense una planificació prèVia molt acurada que portaria 
molt de temps.  
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El Sr. Mòdol explica que el Grup del PSC, igual que la resta de grups, no pot 

votar a favor de la proposició perquè no té motius per dubtar d’aquest contracte, 
tret que hi hagi algunes causes evidents. Remarca que, no obstant això, vol 
reconèixer que el Grup de la CUP sempre planteja temes que susciten moltes 
reflexions. 

Manifesta que són conscients que l’esperit d’aquesta nova contracta té a veure 
amb una millora tecnològica que comporta uns beneficis socials, i que han de 
vetllar perquè la gestió derivada d’aquest contracte i la utilització que en faci 
l’empresa explotadora sigui prou beneficiosa, i si és possible, implementar algunes 
millores, tal com proposarà tot seguit.  

Assenyala que, per al seu grup, una de les coses negatives del sistema que 
s’està plantejant és que TMB perd la facultat de tenir dades dels usuaris pel que fa 
a hàbits de consum (dades d’origen i destí, de freqüència d’ús, etc.). Proposa que, 
per tant, en la mesura que sigui possible, es miri de recuperar aquesta potestat, ja 
que creuen que es tracta d’unes dades molt útils i que, a més, permetran 
perfeccionar aquest contracte, dimensionar correctament els serveis, etc. Explica 
que succeeix el mateix pel que fa al centre de control i comandament, ja que TMB 
perd el control d’aquests centres i creuen que caldria canViar això.  

Manifesta que respecten el contracte, però que creuen que cal intentar fer la 
màxima força per implementar aquestes millores, o d’altres que se’ls puguin 
acudir, si tothom hi està d’acord.  

 
El Sr. Mulleras remarca que la proposició es refereix a un concurs que entenen 

que es va fer amb les garanties pròpies d’un concurs públic per adjudicar un 
contracte. A més, opina que si es demana rescindir el contracte, s’han de tenir en 
compte les conseqüències que se’n deriven. Afirma que no fer-ho és actuar de 
manera irresponsable.  

Manifesta que si algú té algun indici que aquest procediment es va fer 
irregularment, ha d’anar a la Fiscalia i denunciar-ho, però que ell no el té. A més, 
recorda que la T-Mobilitat es va aprovar per unanimitat al Parlament de Catalunya, 
on són representats tots els grups municipals.  

Explica que la proposició fa una exposició de motius molt detallada en la qual 
només hi veuen els «típics tòpics» d’un grup de l’esquerra radical. Manifesta que 
entenen que el Grup de la CUP faci aquest plantejament, però que el Grup del PP 
no creu que els tòpics que descriu la proposició en contra de la col·laboració 
publicoprivada siguin propis d’una proposta que pugui ser aprovada a 
l’Ajuntament. Conclou que, per tot l’exposat, només poden votar en contra de la 
proposició.  

 
La Sra. Vidal assenyala que la proposició no demana que Barcelona demani la 

rescissió del contracte de manera unilateral i pel seu compte, sinó que s’insti 
l’ATM, que és l’Administració responsable, a rescindir el contracte en els termes 
exposats. Així mateix, remarca que no entren a jutjar que hi hagi pogut haver una 
irregularitat, sinó que diuen que aquest contracte es va gestar i concedir amb uns 
determinats paràmetres polítics i que, per tant, seria possible rescindir-lo si les 
administracions que el van fer es tornen a posar d’acord. En aquest sentit, 
subratlla que la proposició insta a buscar un nou acord entre les tres 
administracions que formen part de l’ATM (Ajuntament, AMB i Generalitat). 
Recorda que el seu grup ja va dir en la campanya electoral que aquest projecte és 
un cas paradigmàtic de projecte contrari al bé comú. Precisa que no ho és per 
l’aspecte tecnològic, ja que la T-Mobilitat obre el pas a una innovació tecnològica 
que és molt necessària, sinó perquè aquest canvi de sistema, en lloc 
d’implementar-se de manera pública, tal com es va treballar des de l’empresa 
pública de transport públic, s’ha privatitzat. Pel que fa a això, explica que es 
pregunten per què s’ha de cedir aquesta sobirania de dades i de control que es pot 
tenir des del sector públic a un sector privat. Afirma que s’ha optat per un 
determinat model polític de gestió i que, a més, tenen molts dubtes que amb 
aquest model es puguin implementar els avantatges d’innovació tarifària que 
permet la T-Mobilitat. 
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Manifesta que celebra la predisposició dels grups del PSC, ERC i C’s a reconduir 
aquesta situació. Opina que es pot fer un nou contracte si els mateixos que van 
signar-lo es posen d’acord per fer-ne un altre, i que això no significa acabar amb la 
legalitat jurídica, sinó que és una qüestió d’acord i de voluntat política. En aquest 
sentit, explica que esperen que les diferents forces polítiques instin a fer que la 
posició de la Generalitat sigui procliu a renegociar-ho, i destaca que des de la 
ciutat de Barcelona i l’Àrea Metropolitana treballaran perquè aquest contracte sigui 
diferent del que és ara i serveixi molt més a l’interès públic. Afirma que, per tot 
això, votaran a favor de la proposició.  

 
La Sra. Lecha remarca que no han qüestionat en cap moment la targeta 

magnètica, i que no saben si el contracte en si és una mala praxi, però que sí que 
ho és no donar-lo a conèixer, quan tot aquest projecte està finançat amb diners 
públics. 

Opina que no són prou conscients del que significa que amb els diners i amb 
l’esforç de la ciutadania hi hagi empreses que s’enriqueixin. Subratlla que, a més, 
ara no només s’enriquiran, sinó que també utilitzaran les dades i el mode de vida 
de les persones, ja que sabran quins recorreguts fan diàriament i d’això se’n pot 
fer un estudi sociològic. Assenyala que aquesta és la mateixa denúncia que van fer 
els grups del Parlament del projecte VISC+ per vendre les dades sanitàries.  

Explica que creuen que és una mala praxi que l’Administració tingui possibilitats 
de gestionar un projecte i que, en canvi, el vengui a una UTE, cosa que significa 
que no es podrà controlar si les dades privades passen a una altra empresa de la 
mateixa UTE o una altra que s’hi afegeixi que pugui utilitzar les dades privades per 
a altres finalitats.  

Manifesta que no cal que el Grup del PP els recordi cada vegada que la CUP és 
l’esquerra radical, que és una cosa de la qual són conscients i se’n senten molt 
orgullosos. Afirma que és veritat que tenen posicions diferents, però que això no 
implica que els arguments que planteja el Sr. Mulleras hagin de ser sempre els 
mateixos.  

 
El Sr. Mòdol pregunta si algun grup vol tornar a intervenir.  
 
El Sr. Martí manifesta que estan d’acord que allà on hi hagi diner públic hi ha 

d’haver transparència màxima, i que, per tant, han d’exigir tota la informació a la 
qual tinguin dret per la Via que sigui. Afirma que, tanmateix, això no té res a veure 
amb expropiar, confiscar ni rescindir.  

 
El Sr. Mulleras assenyala que la Llei de finançament del sistema integrat del 

transport públic de Catalunya, que implantava la integració tarifaria i que preveia 
la T-Mobilitat, va ser aprovada per unanimitat del Parlament de Catalunya.  

Explica que ell intenta ser respectuós amb la resta de regidors, però que sembla 
que algunes persones tenen una certa obsessió amb la seva persona o el seu partit 
polític.  

Remarca que l’ATM està formada per la Generalitat, l’Ajuntament i l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, que són administracions en les quals el seu partit no 
governa. Afirma que, per tant, no tenen cap responsabilitat sobre aquest concurs 
ni sobre la gestió de la T-Mobilitat, ni cap interès que això es faci d’una manera o 
d’una altra, sinó que només volen que es tingui en compte l’interès dels ciutadans. 
Explica que tant els fa si es dóna la gestió d’aquest servei a una empresa o a una 
altra, mentre aquestes empreses compleixin les seves obligacions, en el marc d’un 
concurs públic que té unes garanties que s’aproven en els plecs de condicions que 
depenen de l’ATM. Reitera que si algú sospita que aquest concurs s’ha fet de 
manera irregular o delictiva, o que s’estan utilitzant les dades de manera irregular 
o delictiva, ha d’anar a la Fiscalia o als jutjats a denunciar-ho, però demana que no 
es faci demagògia fàcil, com la que fa el Grup de la CUP des que és a l’Ajuntament 
de Barcelona.  

La Sra. Vidal expressa el vot favorable de BC, el Sr. Martí expressa el vot 
contrari de CIU, el Sr. Alonso expressa el vot contrari de C’s, el Sr. Coronas 
expressa el vot contrari d’ERC, el Sr. Mòdol expressa el vot contrari del PSC, el Sr. 
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Mulleras expressa el vot contrari del PP i la Sra. Lecha expressa el vot favorable de 
La CUP. es rebutja. 

 
b) Proposicions amb contingut de Declaració institucional 
c) Precs 
 
Del Grup Municipal C’s: 
 
28. Que el govern municipal realitzi un estudi de desenvolupament urbanístic i 

econòmic per establir propostes de millora de la connectivitat peatonal entre els 
municipis de Barcelona i Montcada, amb l’objectiu de potenciar la integració social 
dels barris i l’intercanvi econòmic entre ambdós municipis, lligat al comerç de 
proximitat. Que els grups municipals participin en l’elaboració de l’esmentat estudi. 

 
El Sr. Alonso afirma que el prec que presenten té l’objectiu d’intentar potenciar 

l’economia dels barris de Ciutat Meridiana i Vallbona. Recorda que a principis d’any 
hi va haver mobilitzacions veïnals en relació amb la connexió entre Vallbona i la 
Meridiana a través del Rec Comtal i es va fer alguna actuació que està en curs i 
mig acabada. A més, remarca que els veïns de Ciutat Meridiana els han demanat 
moltes vegades que es millori la connexió amb Can Cuyàs. Assenyala que es tracta 
de barris amb poca activitat econòmica, on el comerç de proximitat és inexistent o 
el que hi ha s’està deteriorant, i que pensen que millorar-ne la connectivitat podria 
ser molt positiu.  

Tot seguit formula el prec.  
 
La Sra. Sanz afirma que els preocupa com cosir la relació entre els barris de la 

franja Besòs de la ciutat de Barcelona i entre les ciutats que conformen aquesta 
franja. Explica que és una qüestió que s’està treballant de manera molt decidida en 
el marc del Consorci del Besòs, que és un espai de trobada dels ajuntaments i els 
districtes de la franja Besòs, en el qual participa la ciutat de Barcelona.  

Assenyala que, en aquest marc, per exemple, s’ha posat de manifest la 
necessitat de fer la connexió a través del Rec Comtal. Recorda que aquest treball 
es va iniciar durant el mandat anterior i s’ha finalitzat darrerament amb un 
increment de la partida pressupostària per fer la neteja del talús i deixar aquesta 
zona amb qualitat, ja que és una zona de connexió entre Vallbona i Montcada que 
permet la mobilitat de molta gent que treballa. D’altra banda, explica que la 
connexió amb Can Cuyàs és una altra de les qüestions que tenen plantejades.  

Manifesta que accepten el prec perquè ja estan treballant en la direcció 
assenyalada des d’una perspectiva integral de cosir tota la franja Besòs, que 
afirma que és segurament una de les franges prioritàries de tot el territori català. 
Explica que encarreguen aquestes actuacions en el marc del Consorci del Besòs, 
perquè és l’instrument que els permet fer aquests estudis i desenvolupar-los. 
Assenyala que no ha proposat cap transacció perquè considera que el prec demana 
una cosa que l’Ajuntament de Barcelona ja fa a través d’aquest Consorci. 

 
El Sr. Alonso agraeix l’acceptació del prec.  
 
Es dóna per tractat amb aquest redactat:  
 
Que el govern municipal encarregui al Consorci del Besós que realitzi un estudi 

de desenvolupament urbanístic i econòmic per establir propostes de millora de la 
connectivitat peatonal entre els municipis de Barcelona i Montcada, amb l’objectiu 
de potenciar la integració social dels barris i l’intercanvi econòmic entre ambdós 
municipis, lligat al comerç de proximitat. Que els grups municipals participin en 
l’elaboració de l’esmentat estudi. 

 
29. Que els plans de reforma de l’avinguda Diagonal garanteixin la connectivitat 

peatonal a tota l’avinguda mitjançant voreres àmplies i segures, així com la 
permeabilitat entre els dos costats de l’avinguda i que s’inclogui en el projecte un 
estudi específic per potenciar l’activitat comercial en aquesta artèria de la ciutat. 
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El Sr. Alonso assenyala que la Diagonal és una Via fonamental de la ciutat sobre 

la qual hi ha molts projectes en fase d’estudi i desenvolupament. Manifesta que 
creuen que tots tenen clar que les voreres i els espais per a Vianants han de ser 
amples i segurs, i que volen fer èmfasi en el fet que la Diagonal és un eix 
comercial important. A més, explica que creuen que cal incloure estudis urbanístics 
de mobilitat en els projectes que s’estan estudiant.  

 
La Sra. Vidal afirma que accepten el prec perquè, de fet, els estudis previs ja 

preveuen abordar la connectivitat per a Vianants entre una i altra vorera, de 
manera que la Diagonal no sigui una barrera, i que, a més, això també estarà 
subjecte a un projecte de remodelació integral de l’avinguda, del qual ja es 
parlarà.  

Explica que els estudis previs no només preveuran la mobilitat en transport 
públic o la conveniència del tramVia, sinó també la mobilitat amb bicicleta, amb 
cotxe i a peu, les connexions per a Vianants i com afecta tot això el comerç.  

 
Es dóna per tractat amb aquest redactat:  
 
Que els plans de reforma de l’avinguda Diagonal garanteixin la connectivitat 

peatonal a tota l’avinguda mitjançant espais per a Vianants amplis i segurs, així 
com la permeabilitat entre els dos costats de l’avinguda i que s’inclogui en el 
projecte un estudi específic per potenciar l’activitat comercial en aquesta artèria de 
la ciutat. 

 
Del Grup Municipal ERC: 
 
30. Que el govern municipal es comprometi a millorar la xarxa d’autobusos 

nocturns en aquells barris de la ciutat on actualment és menys present, posant 
especial èmfasi en aquells barris de muntanya que, com Vallvidrera, Les Planes o 
el Tibidabo, pateixen un aïllament important pel que fa al transport públic nocturn, 
fet que es podria resoldre modificant el recorregut de línies com les dels autobusos 
N8 o N61. 

 
El Sr. Coronas remarca que Barcelona és una ciutat condicionada per una 

geografia física molt heterogènia, amb una morfologia urbana dels districtes que 
s’ha d’anar construint entre la muntanya i el mar sortejant turons i enfilant-se 
costa amunt. Assenyala que, en concret, cinc districtes de la ciutat (les Corts, 
Sarrià-Sant Gervasi, Gràcia, Horta-Guinardó i Nou Barris) limiten o formen part de 
la serra de Collserola i, per tant, tenen barris de muntanya, que són barris que 
comparteixen una sèrie de característiques que els singularitzen, com les dificultats 
d’accessibilitat.  

Recorda que els barris de muntanya estan connectats amb la resta de la ciutat 
mitjançant el transport públic, sobretot els autobusos i els Ferrocarrils de la 
Generalitat de Catalunya, però que els barris de Vallvidrera, les Planes i el 
Tibidabo, al districte de Sarrià-Sant Gervasi, queden absolutament aïllats en horari 
nocturn, ja que els Ferrocarrils de la Generalitat només operen en horari diürn i la 
xarxa d’autobusos nocturns no cobreix bona part d’aquest districte, en especial els 
barris de muntanya.  

Formula el prec, en el qual assenyala que hi ha hagut una transacció que tot 
seguit passarà als grups municipals.  

 
La Sra. Vidal manifesta que accepten el prec amb la transacció proposada, que 

obre el ventall a diferents solucions per al transport públic nocturn. Explica que 
totes les qüestions referents al transport públic en autobús estan supeditades a la 
reflexió que es farà de la xarxa ortogonal quan es dugui a terme el procés 
participatiu sobre tot el que queda per aplicar el 2016, que no només inclou les 
línies d’alta capacitat, sinó també tots els complements que hi pugui haver: els 
busos de barri, el transport nocturn, etc. Afirma que és evident que cal un reforç 
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del transport nocturn en determinats barris de la ciutat i que hauran d’estudiar 
com fer-ho.  

 
El Sr. Coronas agraeix l’acceptació del prec.  
 
Es dóna per tractat amb aquest redactat:  
 
Que el govern municipal es comprometi a millorar la xarxa de transport nocturn 

en aquells barris de la ciutat on actualment és menys present, posant especial 
èmfasi en aquells barris de muntanya que, com Vallvidrera, Les Planes o el 
Tibidabo, pateixen un aïllament important pel que fa al transport públic nocturn, 
fet que es podria resoldre modificant el recorregut de línies com les dels autobusos 
N8 o N61, o altres opcions de servei que es puguin concretar. 

 
31. Que el govern municipal es comprometi a apujar el mínim d’ingressos bruts 

anuals per unitat familiar en els criteris d’accés a la "Targeta Rosa" gratuïta, 
equiparant-los als del salari mínim anual de 9.080,4 euros. 

 
El Sr. Coronas recorda que la Targeta Rosa és un títol de transport de tarifació 

social personal i intransferible amb el qual les persones empadronades a Barcelona 
de 60 o més anys d’edat, així com les que tenen una discapacitat igual o superior 
al 33%, acreditada mitjançant el certificat de disminució de la Generalitat de 
Catalunya, poden Viatjar gratuïtament o bé amb tarifa reduïda en els serveis 
públics de transport que operen a la zona tarifària 1 del sistema tarifari integrat. 
Destaca que, per tant, la Targeta Rosa representa una ajuda important perquè els 
jubilats i els discapacitats amb uns ingressos bruts anuals baixos puguin desplaçar-
se amb transport públic de manera gratuïta o bé amb un preu reduït, en funció 
dels ingressos anuals bruts i els trams que l’Ajuntament de Barcelona estableix 
d’aquests ingressos de tots els membres de la unitat familiar en conjunt. Explica 
que, d’acord amb la tarifació aplicada actualment, només tenen accés a la gratuïtat 
de la Targeta Rosa les persones que tenen uns ingressos bruts anuals inferiors a 
8.132 euros per unitat familiar, i que demanen que s’equiparin aquests ingressos 
al salari mínim anual de 9.080,40 euros.  

 
La Sra. Vidal manifesta que no poden acceptar el prec perquè es tracta d’una 

qüestió pressupostària de gran abast, atès que, segons una primera avaluació 
inicial, aquesta proposta implicaria diversos milions d’euros. Explica que no és que 
els sembli malament, ja que els interessa tot el que suposi ampliar la tarifació 
social a la ciutat, però que aquesta qüestió haurà de quedar supeditada a la 
negociació dels pressupostos. A més, assenyala que, en el cas de Barcelona, la 
Targeta Rosa no només serveix per al transport públic, sinó també per obtenir 
descomptes en altres serveis municipals. Conclou que el que es demana requereix 
un esforç pressupostari que, amb l’adequat acord polític, la ciutat hauria d’estar 
disposada a assumir.  

 
El Sr. Coronas lamenta que no s’accepti el prec. Assenyala que els descomptes 

de la Targeta Rosa als quals s’ha referit la Sra. Vidal són de comerços privats en la 
majoria de casos i, per tant, no representen un problema per a l’Ajuntament. A 
més a més, remarca que només proposen apujar el llindar d’ingressos de les 
persones que poden tenir el transport gratuït amb la targeta, de manera que hi 
hauria el mateix nombre global d’usuaris. Explica que calculen que això suposaria 
3 milions d’euros més, i que, per tant, els agradaria que el Govern es replantegés 
l’acceptació del prec, tenint en compte que la tarifació social també forma part del 
programa del Grup de BC.  

 
La Sra. Vidal opina que 3 milions d’euros és una xifra prou important per parlar-

ne en el marc dels pressupostos. Afirma que és cert que la Targeta Rosa permet 
obtenir descomptes en establiments privats, però també en centres cívics, 
biblioteques i centres esportius, entre d’altres. Diu al Sr. Coronas que, en tot cas, 
faci al·legacions als pressupostos respecte a aquest tema, o que en parli amb el 
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Govern en les negociacions entorn dels pressupostos. Afirma que es tracta d’un 
tema que hauria de ser objecte d’acord, fins i tot més enllà dels grups polítics.  

 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal PSC: 
 
32. Que el govern municipal dugui a terme l’arranjament dels espais i reparació 

dels elements urbans que es troben en mal estat al llarg dels laterals de la Gran 
Via, en el tram comprès entre la rambla del Poblenou i terme municipal de Sant 
Adrià del Besòs. 

 
El Sr. Mòdol manifesta que presenten aquest prec per canalitzar les queixes 

reiterades que han rebut dels veïns dels barris que limiten amb la Gran Via a 
l’espai comprès entre la plaça de les Glòries i el Besòs. Explica que van fer arribar 
aquesta demanda al regidor del districte de Sant Martí, el Sr. Josep Maria 
Montaner, i els va dir que s’estava treballant per posar en marxa un pla, que 
suposen que deu ser de manteniment. Remarca que no es tracta només d’una 
qüestió de manteniment de l’espai públic, ja que la falta de manteniment ha 
derivat en un mal ús de l’espai, de manera que, per exemple, hi ha vehicles privats 
que ocupen l’espai públic reservat als Vianants i s’estan produint accidents de 
persones a causa del mal estat del paviment de les voreres, a banda de la imatge 
que pot donar que espais com les fonts estiguin tancats des de fa temps. Conclou 
que demanen que s’actuï al més aViat possible en aquest àmbit de la ciutat per 
evitar que aquesta degradació continuï.  

 
La Sra. Sanz opina que el prec presenta una demanda veïnal pròpia d’un consell 

de barri i que s’ha de tractar en el marc del districte. En aquest sentit, afirma que 
hi ha molts barris de la ciutat on fa molta falta incrementar les actuacions relatives 
al manteniment urbà i de l’espai públic i, fins i tot, arranjaments molt elementals, 
com és el cas de la Trinitat Nova.  

Manifesta que accepten el prec perquè tenen l’obligació política i moral de 
desenvolupar aquest arranjament bàsic. A més, remarca que, des de la 
perspectiva de l’Ajuntament, cuidar l’espai públic és una forma que la ciutadania 
sigui conscient de la cura d’aquest espai i del seu comportament. En aquest sentit, 
destaca que la percepció dels veïns canVia molt quan tenen la sensació que 
l’Ajuntament es preocupa per un territori i el manté en bon estat. Explica que, per 
això, una bona part de la modificació pressupostària del 2015 va dirigida a 
incrementar les partides de manteniment de l’espai urbà i públic. A més, afirma 
que també volen que el pressupost del 2016 prevegi una gran partida per fer 
aquest microurbanisme. Remarca que això també és urbanisme, i que reivindiquen 
aquesta funció més bàsica de l’urbanisme.  

 
El Sr. Mòdol agraeix l’acceptació del prec. Manifesta que, a més, comparteixen 

totalment que l’urbanisme social que el seu grup i d’altres reivindiquen té totes les 
escales, la primera de les quals ha de ser la preservació de la qualitat de l’espai 
públic perquè els veïns i les veïnes en puguin gaudir. 

 
Es dóna per tractat. 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
33. Instar al govern municipal a la tramitació, en el període de 3 mesos, del Pla 

de Millora Urbana dels habitatges de protecció oficial del carrer Rec Comtal, núm. 
19. 

 
El Sr. Mulleras formula el prec. Recorda que el planejament urbanístic de l’any 

2007 consta d’un hotel més l’obertura del passatge Sant Benet i la construcció d’un 
bloc d’habitatges. Assenyala que el promotor de l’hotel s’ha de fer càrrec de la 
construcció del Vial que dona accés al passatge Sant Benet i que la construcció 
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d’habitatges de protecció oficial està sotmesa a l’aprovació d’un pla de millora 
urbana per acordar la volumetria del nou edifici.  

 
La Sra. Sanz manifesta que el Sr. Mulleras sap que en el Consell Plenari del 

Districte de Ciutat Vella es va aprovar el desenvolupament d’aquesta proposta. 
Explica que s’hi està treballant des d’Habitatge, atès que, en general, els projectes 
d’edificació amb destí d’habitatge públic es defineixen a través d’un concurs que 
convoca el Patronat Municipal de l’Habitatge i, a partir d’aquí, es redacta el pla de 
millora urbana d’ordenació volumètrica corresponent. Afirma que Habitatge té 
previst tirar endavant un concurs per fer aquesta proposta durant el primer 
trimestre del 2016 i que, per tant, fins que no hi hagi una proposta guanyadora, no 
es podrà desenvolupar el pla de millora urbana. Conclou que no pot acceptar el 
prec perquè el termini que proposa no encaixa amb el calendari previst.  

 
El Sr. Mulleras manifesta que entén que el Govern té intenció de fer aquests 

habitatges socials al més aViat possible, però demana més concreció respecte al 
calendari. Assenyala que en aquesta zona de Ciutat Vella es dóna la paradoxa que 
mentre el privat està fent el seu edifici, l’Administració pública no ha fet encara la 
part que li correspon i, de moment, s’ha de prescindir d’uns habitatges protegits 
molt necessaris en aquesta zona.  

 
La Sra. Sanz reitera que el primer que s’ha de fer és el concurs, que sortirà el 

primer trimestre del 2016, i que podran concretar la resta del calendari quan hi 
hagi una proposta guanyadora.  

 
Es dóna per tractat. 
 
d) Preguntes 
 
Del Grup Municipal CIU: 
 
34. Quins són els criteris actuals de tala i reposició de l’arbrat a la ciutat, així 

com llur cost? Quina és la política d’informació a entitats veïnals? Quines mesures 
preventives s’emprèn en cas de nidificació? 

 
La Sra. Vila manifesta que formulen aquesta pregunta perquè han detectat la 

tala indiscriminada d’arbres arreu dels districtes de la ciutat. Explica que també 
volen saber com s’informa els veïns i veïnes d’aquestes actuacions, atès que s’ha 
generat una certa alarma en alguns barris de la ciutat; amb quin calendari s’està 
actuant; quantes espècies o quants arbres s’hi veuran afectats, i quins criteris 
s’han seguit per començar per uns carrers i no per uns altres.  

La Sra. Sanz cedeix la paraula a la comissionada d’Ecologia.  
La Sra. Herrero afirma que el Pla director de l’arbrat de Barcelona estableix els 

criteris de tala i de reposició de l’arbrat, que són bàsicament dos: garantir el bon 
estat de l’arbre perquè no esdevingui un element perillós per a la seguretat de les 
persones, i garantir que les espècies d’arbres existents tinguin una adequada 
adaptació al seu entorn a la ciutat, fomentant la biodiversitat i, també, reduint les 
espècies al·lergògenes.  

Explica que, des de l’any 2005, s’efectua anualment una anàlisi visual del risc 
dels arbres a la Via pública per detectar quins poden ser perillosos perquè 
potencialment es poden trencar o poden caure. Assenyala que, amb el resultat 
d’aquesta anàlisi, s’elabora una planificació anual d’arrabassament dels arbres per 
evitar que puguin causar danys materials o personals, alhora que també es 
planifica la nova plantació substitutòria d’acord amb els criteris anteriorment 
esmentats: foment de la biodiversitat i reducció de les espècies al·lergògenes.  

Anuncia que el 2015 es procedirà a retirar 700 exemplars i se’n plantaran 900. 
Pel que fa a això, assenyala que sempre se’n planten més dels que es retiren. 
Informa que el cost de la retirada és d’una mica més de 124.000 euros, mentre 
que el cost de la nova plantació se situa entorn dels 400.000 euros.  

Finalment, assenyala que pot fer arribar aquesta informació per escrit.  
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La Sra. Vila agraeix la informació i demana que se’ls doni per escrit per tenir-ne 
el detall. Demana que hi hagi una certa sensibilitat pel que fa a aquesta qüestió, 
atès que s’està generant una certa alarma entre la ciutadania. Assenyala que 
s’estan enganxant cartells en els arbres que seran talats, molts dels quals afirma 
que són patrimoni dels veïns i veïnes des del punt de vista moral. A més, demana 
que s’informi de tot això. En aquest sentit, opina que els consells de barri són un 
àmbit adequat per informar-ne els veïns.  

La Sra. Sanz demana que se’ls comuniquin els casos concrets a què es fa 
referència, perquè a ella no li ha arribat aquesta informació a través dels consells 
de barri. A més, diu a la Sra. Vila que pot posar-se en contacte amb la 
comissionada d’Ecologia o amb ella mateixa davant aquest tipus de situacions, que 
d’altra banda l’estranyen perquè no se n’ha assabentat per altres vies.  

La Sra. Vila afirma que té fotografies i que ja les enViarà a la tinenta d’alcalde.  
 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal PSC: 
 
35. Què pensa fer el govern municipal amb les expropiacions que estan 

pendents a l’àmbit de l’Actuació Aïllada número 5 de Vallcarca? 
 
El Sr. Mòdol assenyala que alguns espais del pla urbanístic de Vallcarca podrien 

ser objecte de reflexió i modificació parcial, si escau, atès que aquest procés 
urbanístic s’ha dilatat excessivament en el temps i no pot estar eternament 
pendent d’execució. Manifesta que avui formulen aquesta pregunta en concret 
perquè els veïns afectats per l’Actuació Aïllada número 5 de Vallcarca no veuen clar 
quin serà el futur immediat d’aquestes finques després de la sessió de la taula de 
treball que va tenir lloc el 22 d’octubre. Remarca que han rebut molts missatges 
dels veïns, i que fins i tot se’ls va demanar que assistissin a la taula de treball, 
però que entenen que els grups polítics no ho poden fer.  

Explica que es va intentar reallotjar veïns d’una finca afectada, però que es va 
fer parcialment i encara hi queden veïns, i que els veïns senten rumors que es vol 
reubicar gent en aquest immoble, que en principi s’haVia de buidar del tot.  

Pregunta si el Govern pensa donar instruccions a BAGURSA per continuar les 
expropiacions o té previst aturar-les per tranquil·litzar els veïns.  

 
La Sra. Sanz opina que, més enllà de la pregunta en concret, cal fer una reflexió 

global sobre l’àmbit de Vallcarca. En aquest sentit, afirma que cal desenvolupar un 
projecte d’urbanització de tot aquest àmbit perquè cal fer una actuació pensada 
globalment i integralment, en comptes de centrar-se en cadascuna de les 
actuacions derivades. Destaca que el Districte està abordant aquesta qüestió i, per 
això, va convocar una trobada de la taula de treball, que és un espai de trobada 
entre els afectats i els veïns en general que prové del mandat anterior.  

Afirma que hi ha diversitat d’opinions amb relació a les expropiacions i que tot 
aquest procés estava aturat perquè hi haVia uns acords, o com a mínim el Govern 
anterior haVia interpretat que havien sorgit uns determinats acords de la taula de 
treball. Explica que el nou Govern intenta plantejar una solució global, i per això el 
Districte va convocar la taula i ha estat treballant també amb Urbanisme. 
Assenyala que en aquest planejament hi ha peces privades que són molt 
complexes de resoldre i que condicionaran el tipus d’actuacions públiques que es 
faran. Explica que s’ha de fer alguna trobada més de la taula per poder oferir una 
proposta de resolució d’aquesta qüestió, que s’arrossega des de fa molts anys. 
Destaca que l’objectiu és donar-hi solució de manera immediata, però que són 
conscients de la complexitat que té abordar-ho, i més des d’una perspectiva molt 
concreta o aïllada.  

Conclou que ara mateix no pot respondre exactament quina actuació es durà a 
terme perquè saben que hi ha diversitat d’opinions entre els veïns. Explica que el 
que volen és que a Vallcarca hi passin coses al més aViat possible d’acord amb els 
elements que s’han treballat, i intentar cosir el barri, que es troba en una situació 
que perjudica la qualitat de vida dels veïns i veïnes.  
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El Sr. Mòdol manifesta que es fan càrrec que es tracta d’un problema complex i 

de gran escala, però que s’han referit a una situació molt concreta, que és que en 
un edifici on s’ha desallotjat gent s’està plantejant la possibilitat que pugui ser 
ocupat d’una manera permesa.  

 
La Sra. López explica que el que s’ha plantejat en un edifici en concret, on hi ha 

una sèrie de veïns que han estat reallotjats en un altre edifici, és que espais que 
quedaven lliures temporalment, especialment de la planta baixa, puguin ser 
ocupats provisionalment per associacions o entitats del barri, per tal d’evitar altres 
tipus d’ocupacions. Remarca que es tracta d’una mesura preventiva provisional i 
no pas d’una ocupació definitiva d’aquests espais.  

 
La Sra. Sanz opina que han de parlar a bastament d’aquesta qüestió, ja que hi 

ha una reticència a actuar en determinades peces mentre no es facin altres coses i, 
per tant, ha d’anar tot coordinat. Explica que s’han trobat amb unes solucions 
acordades en una taula de treball provinent del mandat anterior i que estan 
intentant parlar amb tothom per buscar nous acords, partint de la base que han de 
passar coses de manera global.  

 
El Sr. Mòdol demana al Govern que parli amb els veïns, que són els que els han 

traslladat aquesta inquietud.  
 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal PP: 
 
36. Quin és el calendari del govern municipal per tal de definir el projecte 

urbanístic dels entorns del Temple de la Sagrada Família, tenint en compte 
l’execució de les obres del temple i la futura configuració? 

 
El Sr. Mulleras formula la pregunta. Recorda que el PGM de 1976 va qualificar 

les dues illes de cases delimitades pels carrers Marina, Sardenya, Mallorca i Aragó 
perquè fos possible construir una entrada al temple de la Sagrada Família, amb un 
total de 88 finques afectades. Explica que l’actual director d’obres de la Sagrada 
Família manté el 2026 com a data de finalització de la part arquitectònica del 
temple, i que abans d’aquesta data cal dur a terme una sèrie d’actuacions 
urbanístiques que calculen que poden portar entre nou i deu anys.  

 
La Sra. Sanz manifesta que, per al Govern municipal, la urbanització d’aquest 

entorn no és una prioritat immediata. Afirma que, malgrat això, sí que plantegen la 
recuperació de l’espai participatiu que es va desenvolupar durant el mandat 
anterior en aquest àmbit. Assenyala que, de fet, es vol tenir aquest espai amb els 
grups i amb els veïns per poder parlar i acordar precisament aquest tipus de 
qüestions, ja que se suposava que hi haVia un cert consens entorn de determinats 
criteris que va establir el Govern anterior, però que després, a la pràctica, no s’ha 
vist aquest consens en l’àmbit concret del territori.  

Explica que hi ha part d’aquests criteris que el Govern actual no comparteix, 
com donar per fet que en la urbanització de tot aquest entorn s’ha de fer per força 
una gran escala sobre el carrer Mallorca, que és una petició del Patronat del 
Temple de la Sagrada Família. Manifesta que el Govern no dóna aquesta premissa 
per bona i vol que es posin a debat totes les actuacions que s’han de fer en aquest 
entorn, on segurament recuperar interiors d’illa i desenvolupar zones verdes són 
coses molt més necessàries per al dia a dia dels veïns i veïnes. Assenyala que es 
tracta de qüestions que volen treballar en el marc de l’espai participatiu, tenint en 
compte que hi ha un rebuig força important a donar per fet que hi ha d’haver una 
gran escala en aquest àmbit.  
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El Sr. Mulleras manifesta que, per les paraules de la Sra. Sanz, entén que les 
actuacions urbanístiques que s’han de fer per aplicar el PGM de 1976 no són una 
prioritat per al Govern municipal actual. 

Demana que es concreti una mica més què pensa fer el Govern des del punt de 
vista urbanístic pel que fa al projecte de la Sagrada Família. Remarca que el temps 
transcorre molt ràpidament i, per tant, cal començar a actuar al més aViat 
possible. A més, recorda que hi ha un solar molt proper a la Sagrada Família on 
seria possible reubicar tots els afectats urbanístics. Pregunta si el Govern té algun 
calendari d’actuacions respecte a aquest projecte urbanístic.  

 
La Sra. Sanz diu al Sr. Mulleras que sempre aprofita una pregunta per fer-ne 

d’altres. Afirma que s’anirà parlant de totes aquestes qüestions en l’espai 
participatiu que ha esmentat, en el qual participen els grups municipals. Reitera 
que el Govern creu que hi ha actuacions que segurament són molt més prioritàries 
per al dia a dia dels veïns d’aquesta zona, com la creació de zones verdes o la 
recuperació d’interiors d’illa. A més, remarca que en un sol mandat no es poden fer 
totes les coses que es prioritzen en cada comissió o espai de debat. 

 
Es dóna per tractada. 
 
Del Grup Municipal CUP: 
 
37. En quina data es recuperarà el servei de bus de barri en diumenges i festius 

eliminat l’any 2012 per l’anterior alcalde Xavier Trias? 
 
La Sra. Lecha assenyala que, a principis de gener del 2012, el Govern de CiU va 

eliminar tot el servei de busos de barri en diumenges i festius, tret de les línies 
111, del Tibidabo, i 116, del parc Güell, utilitzades pels turistes. A més, recorda 
que el programa polític del grup de govern es refereix a la millora de la freqüència 
d’aquest servei.  

 
La Sra. Vidal explica que volien recuperar aquest servei en diumenges i festius 

de manera immediata i que, de fet, s’hauria pogut fer a través de la modificació de 
crèdit. Afirma que, tanmateix, no tenia sentit fer-ho si aquesta actuació no tenia 
una continuïtat en els pressupostos del 2016. Conclou que volen incloure aquesta 
actuació en els pressupostos del 2016 i implementar-la tan aViat s’aprovin aquests 
pressupostos.  

 
La Sra. Lecha pregunta si hi pot haver propostes de substitució temporal dels 

busos que continuen funcionant per als turistes pels que es van suprimir per als 
veïns i veïnes fins que s’aprovin els pressupostos.  

 
La Sra. Vidal respon que tota ampliació de servei requereix una dotació 

pressupostària, ja que els busos tenen una sèrie de costos, com el combustible i 
les hores dels conductors. Reitera que la intenció del Govern és recuperar aquest 
servei en diumenges i festius tan aViat s’aprovin els pressupostos del 2016.  

Es dóna per tractada. 
 
e) Seguiment Proposicions / Declaracions de Grup 
 
 

VI) Mocions 
 
 
No havent-hi altres assumptes per tractar, la Presidència aixeca la sessió a les 

22.20 h. 
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Acords 
 
Acords de la sessions del mes de desembre de 2015 
 

 
COMISSIÓ D'ECONOMIA I HISENDA 
 
Sessió de 21 de desembre de 2015. 

 
Part Decisòria / Executiva 

 
Propostes d’acord 
 
1. Adjudicar la concessió de l’ús privatiu de domini públic municipal dels 

quioscos situats a la Via pública per a la venda de diaris, revistes, llibres i altres 
publicacions periòdiques del quiosc ubicat al passeig Marítim davant el núm. 33 – 
carrer del Gas davant el núm. 2 (Hospital del Mar) amb codi d’activitat núm. 221, 
en virtut del conveni extrajudicial subscrit entre l’Ajuntament de Barcelona i el Sr. 
Naresh Kanjani, el 28 de juliol de 2015, que es ratifica, pel qual es donen per 
finalitzats tots els procediments judicials iniciats per ambdues parts en relació al 
quiosc de premsa situat a la plaça de Sant Josep Oriol (número d’activitat 348); i 
formalitzar la concessió. 

 
Part d’Impuls i control 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Es fa constar que les Proposicions / Declaracions de Grup que es transcriuen a 

continuació tenen naturalesa d’actes d’impuls polític de l’acció del govern i no 
produeixen efectes jurídics com a actes administratius resolutoris. 

 
Del Grup municipal CiU: 
 
2. La Comissió d'Economia i Hisenda insta al govern municipal a comprometre's 

a mantenir i incrementar el nombre de carrers il·luminats per la Campanya de 
Nadal del 2016-2017, seguint els criteris mediambientals corresponents, tot 
garantint la fabricació i instal·lació de les llums guanyadores del concurs "Encén el 
Nadal 2015", així com mantenint el concurs d'idees per la pròxima campanya. 

 
Del Grup municipal Ciutadans: 
 
3. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda: Que el govern municipal treballi 

per promoure les modificacions normatives necessàries per tal de destinar la 
màxima quantitat possible de la quantitat que s'atribueix a l'Ajuntament de 
Barcelona de l'anomenada taxa turística al manteniment i millora de l'entorn dels 
barris amb majors fluxos turístics. 

 
Del Grup municipal ERC: 
 
4. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda instar al govern de la Generalitat i 

als promotors de "BCN World" a no utilitzar la denominació "BCN" a la 
nomenclatura d'aquest projecte, amb l'objectiu de no vincular el nom de la ciutat 
de Barcelona a indrets territorials allunyats i a activitats econòmiques no decidides 
des d'aquest Ajuntament. 

 
Del Grup municipal PSC: 
 
5. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda: 1. Instar al Govern de la ciutat a 

fer els canvis necessaris per tal que la Taula de Ciutat per a l'abordatge de la 
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venda irregular al carrer compti amb un grau de participació i de representativitat 
suficient per poder assolir acords que gaudeixin d'un consens satisfactori pel 
conjunt de la ciutat. 2. Instar al Govern a que, en cas de no poder comptar amb 
aquest grau de participació i de representativitat suficient en el termini d'un mes, 
dissolgui la Taula de Ciutat per a l'abordatge de la venda irregular al carrer. 

 
Del Grup municipal PP: 
 
6. La Comissió d'Economia i Hisenda acorda instar al govern municipal a 

presentar el Pressupost General de l'Ajuntament de Barcelona de l'any 2016 per a 
la seva aprovació inicial, amb la màxima celeritat. 

 
COMISSIÓ DE DRETS SOCIALS, CULTURA I ESPORTS 
 
Sessió de 21 de desembre de 2015. 

 
Part Decisòria / Executiva 

 
Propostes d’acord 
 
1. Ratificar la resolució de la regidora del Districte de 4 de novembre de 2015 de 

donar compliment i executar, en el seus mateixos termes, la sentència núm. 
901/2014, dictada el dia 13 de novembre de 2014, per la Secció Cinquena de la 
Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, 
recaiguda en el rotlle d’apel·lació núm. 8/2012, interposat per la Fundació Marcet 
contra l’Ajuntament de Barcelona; sentència per la qual s’estimen les pretensions 
de la recurrent, es revoca la sentència apel·lada i s’anul·la la resolució 
d’adjudicació definitiva del contracte de gestió de serveis públics en la modalitat de 
concessió per a la gestió i explotació del Camp Municipal de futbol de la Vall 
d’Hebron i els camps municipals de futbol i rugbi de la Taxonera. Sentència contra 
la qual no és possible interposar cap recurs ordinari; tot i així, es va interposar 
recurs de cassació per la part coapel·lada, Club Unión Deportivo Hebron Taxonera; 
recurs que ha estat inadmès a tràmit per interlocutòria dictada pel Tribunal 
Superior de Justícia de Catalunya, Sala Contenciosa Administrativa, Secció 
Cinquena, en data 15 de gener de 2015 i notificada a aquesta Corporació el 29 de 
gener de 2015; susceptible aquesta última interlocutòria de recurs de queixa 
davant la Sala Tercera del Tribunal Suprem en el termini de deu dies a comptar 
des del següent a la seva notificació, que presentat en data 10 de març de 2015 va 
ser inadmès a tràmit pel TSJC, decisió ratificada per la Sala Contenciosa 
Administrativa, secció primera, del Tribunal Suprem Sala en data 7 de maig de 
2015, notificada en data 10 de juliol de 2015; incoar de conformitat amb allò 
establert a l’article 35, de la Llei 30/2007, de contractes del sector públic, la fase 
de liquidació del contracte; atorgar tràmit d’audiència al concessionari, el Club 
Unión deportivo Hebron Taxonera, per un termini de 15 dies, per tal que confirmi 
i/o actualitzi la valoració de la indemnització que va presentar en data 27 de febrer 
de 2015, si escau, tenint en compte el grau d’amortització de la inversió realitzada, 
acompanyant-la de la documentació fefaent acreditativa advertint-lo que ha de 
continuar gestionant la instal·lació en els termes establerts en l’informe de 19 de 
gener de 2015 fins que s’hagi dictat nou acord d’adjudicació del contracte; notificar 
la present resolució a la recurrent, la Fundació Marcet; i donar-ne compte a l’òrgan 
jurisdiccional esmentat. 

 
Part d’Impuls i control 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Es fa constar que les Proposicions / Declaracions de Grup que es transcriuen a 

continuació tenen naturalesa d’actes d’impuls polític de l’acció del govern i no 
produeixen efectes jurídics com a actes administratius resolutoris. 
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Del Grup municipal Ciutadans: 
 
2. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esport insta a l'Ajuntament de 

Barcelona que incorpori dins del seu Projecte de Prevenció, una campanya de 
sensibilització pel conjunt de la ciutadania per tal de fomentar la importància de les 
relacions intergeneracionals; realitzant tallers en els centres educatius orientats a 
infants i adolescents per tal de promoure les Relacions Intergeneracionals i el bon 
tracte a les persones grans. 

 
Del Grup municipal ERC: 
 
3. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: 1. Instar la Federació 

Catalana de Futbol, a la FEF i a la FIFA, a revisar la necessitat que els requisits 
d'inscripció a les competicions esportives tinguin en compte el dret a la pràctica 
esportiva dels infants estrangers i promoguin la participació d'aquests infants en 
l'àmbit social i educatiu com a mitjà d'integració. 2. Instar la Secretaria de l'Esport 
a estudiar el possible caràcter discriminatori del criteri de 2 anys de veïnatge 
administratiu que estableix l'article 107.3 del Decret 58/2010 de les entitats 
esportives de Catalunya, a fi que, si s'escau, es modifiqui. 3. Instar a l'Ajuntament 
de Barcelona a posar els mitjans necessaris per garantir la pràctica esportiva dels 
infants estrangers amb veïnatge administratiu a la ciutat. 4. Instar a tots els 
organismes esmentats a adequar la normativa al context dels actuals tractats 
internacionals. 

 
Del Grup municipal PSC: 
 
4. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda instar al govern 

municipal que sol·liciti a la Presidència de la Comissió la convocatòria d'una 
Comissió Extraordinària de Drets Socials, Cultura i Esports en la que s'informi i es 
pugui debatre sobre el model cultural i les línies d'actuació en política cultural del 
govern. 

 
Del Grup municipal PP: 
 
5. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda instar al govern 

municipal a prendre les mesures necessàries perquè les prop de 900 persones que 
viuen al carrer tinguin un lloc d'acolliment que pugui esdevenir definitiu. 

 
Del Grup municipal CUP: 
 
6. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: Primer. Manifestar el 

ple suport i l'adhesió de l'Ajuntament de Barcelona a la proposta de realització d'un 
referèndum sobre el 3+2 entre l'estudiantat de les universitats públiques. Segon. 
Instar el Govern de la Generalitat de Catalunya a obrir un procés participatiu de 
debat entorn l'aplicació del 3+2 que compti amb la representació de l'estudiantat 
universitari. Tercer. Traslladar aquest acord al Departament d'Economia i 
Coneixement de la Generalitat de Catalunya i sol·licitar que aquest departament el 
faci arribar als equips de govern de les universitats públiques i al Consell 
Interuniversitari de Catalunya. 

 
Declaracions Institucionals 
 
7. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports acorda: Primer. Crear i 

desenvolupar un programa de suport específic als afectats de Síndromes de 
Sensibilització Central (SSC) de la ciutat de Barcelona, i les seves famílies, en el 
qual hi han d’intervenir els representats de les persones afectades. Segon. Establir 
que aquest programa, i les corresponents accions pràctiques que se’n deriven, han 
d’estar llestes per a la seva implementació pràctica i efectiva el darrer trimestre 
del 2016. Aquest programa es revisarà i actualitzarà anualment per part dels 
tècnics de l’Àrea de Salut de l’Ajuntament de Barcelona i els representats de les 
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persones afectades. Tercer. Comunicar per escrit, i de forma fefaent, a totes les 
associacions que representen a les persones afectades, la posada en pràctica del 
programa de suport, el canal de comunicació bilateral i procediment de petició 
d’execució del mateix per part dels afectats. Quart. Instar a la Generalitat de 
Catalunya i al Govern de l’Estat espanyol que posin en pràctica un programa de 
suport específic per a totes les persones afectades per SSC, unes 250.000 
persones a Catalunya, milers a la ciutat de Barcelona. Cinquè. Instar a la 
Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat Espanyol a que reconeguin als 
afectats per SSC l’accés real i efectiu als serveis sanitaris i socials públics existents 
i elaborin campanyes d’informació i sensibilització per a treballar el coneixement de 
les malalties per part de la ciutadania, en general, i els treballadors públics, en 
particular, amb l’objectiu d’eliminar l’estigma social que acompanya a aquestes 
malalties. Sisè. Instar a la Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat Espanyol 
que reconeguin les incapacitats laborals que pateixen les persones afectades i se’ls 
hi concedeixi les prestacions que corresponen a cada cas. Setè. Traslladar aquest 
acord, i la solidaritat de la ciutat amb els afectats per les Síndromes de 
Sensibilització Central, a les associacions que els representen. Vuitè. Traslladar 
aquest acord al Govern de la Generalitat de Catalunya i al Govern de l’Estat 
Espanyol. 

 
8. La Comissió de Drets Socials, Cultura i Esports de l’Ajuntament de Barcelona 

acorda: 1. Declarar Barcelona “Ciutat Solidària amb l’Alzheimer”. 2. Continuar i 
reforçar com Ajuntament el treball que des de fa anys es porta a terme amb les 
persones amb Alzheimer i llurs famílies. 3. Donar suport a la iniciativa liderada per 
la Confederació Espanyola d’Associacions de Familiars de Persones amb Alzheimer 
(CEAFA), que reivindica la posada en funcionament d’una política d’estat 
d’Alzheimer. 4. Instar al Govern de l’Estat a crear un pla específicament dirigit a 
pal·liar els efectes de la malaltia i dotar-lo amb els recursos necessaris. 5. Instar al 
Govern de la Generalitat a dotar amb majors recursos sòcio-sanitaris específics 
que permetin afrontar les necessitats de les persones i famílies afectades, 
especialment pel que fa als Centres de Dia i Residències per a la Gent Gran. 6. 
L’Ajuntament de Barcelona conjuntament amb les entitats que treballen a la ciutat 
en l’àmbit de l’Alzheimer i les institucions implicades elaborarà una estratègia 
compartida per tal d’abordar les necessitats socials i de salut que comporta 
aquesta malaltia, tot aportant els recursos necessaris des de l’àmbit municipal, 
segons les prioritzacions anuals. 7. Donar trasllat de l’acord a l’Associació de 
Familiars de Malalts d’Alzheimer de Barcelona (AFAB), a la Federació 
d’Associacions de Familiars i Malalts d’Alzheimer de Catalunya (FAFAC) i a la 
Confederació Espanyola d’Associacions de Familiars de Persones amb Alzheimer 
(CEAFA). 

 
 

COMISSIÓ DE PRESIDÈNCIA, DRETS DE CIUTADANIA, PARTICIPACIÓ I 
SEGURETAT I PREVENCIÓ 
 
Sessió de 23 de desembre de 2015. 

 
Part Decisòria / Executiva 

 
Propostes d’acord 
 
1. Declarar, de conformitat amb allò disposat a l’article 18.2 de les Normes 

Reguladores del Funcionament dels Districtes i a sol·licitud de la senyora Maria 
Lluïsa Pahissa Casadevall, la compatibilitat entre el seu càrrec com a Consellera del 
Districte de Sants-Montjuïc -per al qual fou nomenada per Decret de l’Alcaldia del 
24 de juliol de 2015, passant-lo a exercir en règim de dedicació parcial en un 
percentatge del 75% per resolució del Regidor del Districte del 19 d’octubre de 
2015- i l’activitat privada de naturalesa mercantil que declara com a agent 
d’assegurances. Aquesta autorització resta condicionada a l’estricte compliment 
dels deures públics, a les prohibicions i altres previsions que es contenen en la Llei 
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53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal de les 
Administracions Públiques i d’altra normativa aplicable, en especial, les establertes 
en les Normes Reguladores del Funcionament dels Districtes que s’han esmentat. 
En tot cas, la present autorització perdrà vigència per canvi de lloc de treball 
municipal o per variació de les circumstàncies relatives al mateix. 

 
2. Declarar, de conformitat amb allò disposat a l’article 18.2 de les Normes 

Reguladores del Funcionament dels Districtes i a sol·licitud de la senyora Núria 
Gaig Jané, la compatibilitat entre el seu càrrec com a Consellera del Districte de 
Nou Barris -per al qual fou nomenada per Decret de l’Alcaldia del 24 de juliol de 
2015, passant-lo a exercir en règim de dedicació parcial en un percentatge del 
75% per resolució de la Regidora del Districte del 17 de setembre de 2015- i 
l’activitat privada per compte aliena que declara, com a musicoterapeuta i 
monitora en centres de salut mental i casals. Aquesta autorització resta 
condicionada a l’estricte compliment dels deures públics, a les prohibicions i altres 
previsions que es contenen en la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal de les Administracions Públiques i d’altra normativa 
aplicable, en especial, les establertes en les Normes Reguladores del Funcionament 
dels Districtes que s’han esmentat. En tot cas, la present autorització perdrà 
vigència per canvi de lloc de treball municipal o per variació de les circumstàncies 
relatives al mateix. 

 
3. Modificar el contracte que té per objecte el servei de neteja (2013-2014-

2015) i recollida selectiva dels edificis i locals municipals adscrits als diferents 
districtes i gerències de l'Ajuntament de Barcelona, en el sentit de disminuir la 
seva quantia en virtut del que preveu la clàusula 20 del PCAP de l’esmentat 
contracte i de l’article 105 del Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, 
en atenció a les raons indicades a l’informe emès pel Departament de Manteniment 
i Neteja d'11 de novembre i segons compareixença signada per les empreses 
adjudicatàries. Anul·lar part de l'autorització i disposició de despesa de l’esmentat 
contracte per un import de 678.281,57 euros IVA inclòs, amb càrrec al 
Pressupost/os i Partida/es indicades en les relacions comptables annexes a aquest 
mateix document. I amb el següent desglossament: Lot 1 Gerència de Recursos, 
Gerència de Recursos Humans i Districte de l’Eixample, amb codi de contracte 
12002641, per un import de 126.293,92 euros, adjudicat a Clece, SA, NIF 
A80364243. Lot 2 Districte de Sant Martí i Districte de Sant Andreu, amb codi de 
contracte 12002643, per un import de 154.169,56 euros, adjudicat a Optima 
Lesan SL, NIF B60124831. Lot 3 Districte de Ciutat Vella i Districte de Sants-
Montjuïc, amb codi de contracte 12002645, per un import de 90.000,00 euros, 
adjudicat a Clece, SA, NIF A80364243. Lot 4 Gerència de Qualitat de Vida, Igualtat 
i Esports i Districte de Nou Barris, amb codi de contracte 12002647, per un import 
de 60.000,00 euros, adjudicat a Optima Lesan SL, NIF B60124831. Lot 5 Gerència 
de Prevenció, Seguretat i Mobilitat, amb codi de contracte 12002648, per un 
import de 100.000,00 euros, adjudicat a Clece, SA, NIF A80364243. Lot 6 Districte 
de les Corts, Districte de Sarrià-Sant Gervasi i Districte de Gràcia, amb codi de 
contracte 12002649, per un import de 56.030,61 euros, adjudicat a La Bruixa 
neteges generals i manteniment, SL, NIF B61399408. Lot 7 Districte d’Horta-
Guinardó i Gerència d’Hàbitat Urbà, amb codi de contracte 12002650, per un 
import de 91.787,48 euros, adjudicat a Optima Lesan SL, NIF B60124831. 
Requerir l’adjudicatari per tal de què, en el termini màxim de 15 dies hàbils a 
comptar a partir de l’endemà de la notificació d’aquest Acord comparegui per 
formalitzar la modificació del contracte a les dependències de la Direcció de 
Serveis de Gestió Econòmica de la Gerència de Recursos. 

 
Part d’Impuls i control 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 
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Es fa constar que les Proposicions / Declaracions de Grup que es transcriuen a 
continuació tenen naturalesa d’actes d’impuls polític de l’acció del govern i no 
produeixen efectes jurídics com a actes administratius resolutoris. 

 
Del Grup municipal CiU: 
 
4. 1519/1580) La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i 

Seguretat i Prevenció acorda: 1. Expressar el suport i solidaritat de l'Ajuntament 
de Barcelona amb els municipis de Girona, Sant Cugat, Igualada, La Seu d'Urgell i 
Celrà que estan sent investigats per haver aprovat mocions d'adhesió i suport a la 
resolució 1/XI del Parlament de Catalunya. 2. Manifestar el nostre rebuig a la 
imputació d'actes de rebel·lió i sedició per part de la Fiscalia de l'Audiència 
Nacional, que vulneren drets i llibertats fonamentals dels electes de les 
corporacions locals. 3. Posar-se a disposició de les principals associacions de 
municipis de Catalunya per participar en aquelles actuacions que considerin 
necessari impulsar per tal de defensar aquests municipis i en suport de l'autonomia 
municipal. 4. Comunicar per escrit aquesta resolució als Ajuntaments de Girona, 
Sant Cugat, Igualada, La Seu d'Urgell i Celrà, a les presidències del Parlament de 
Catalunya i el govern de la Generalitat i a les presidències del Congrés dels 
Diputats i del Govern espanyol. 

 
Del Grup municipal Ciutadans: 
 
5. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Que de forma immediata, es doni per part de l'Excma. 
Alcaldessa de Barcelona, Sra. Ada Colau Ballano, com a responsable de la 
seguretat de la ciutat, les ordres a la Guàrdia Urbana de Barcelona per tal que es 
procedeixi a actuar conforme la legalitat vigent i s'apliquin als venedors il·legals 
tant l'Ordenança de Civisme com el Codi Penal. 

 
Del Grup municipal ERC: 
 
6. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda establir espais i mecanismes de participació estables i efectius, 
com per exemple un Consell, per al col·lectiu de persones amb diversitat funcional, 
amb l'objectiu de facilitar i incentivar la participació d'aquest col·lectiu mitjançant 
la presa de decisions vinculants i afavorint-ne la interlocució a l'hora de dissenyar, 
transversalment, el conjunt de les polítiques de la ciutat. 

 
Del Grup municipal PSC: 
 
7. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Instar al govern municipal a iniciar de forma immediata, tant 
bon punt estigui constituït el nou govern d'Estat, les converses i negociacions per 
abordar els temes pendents a la ciutat de Barcelona, i en especial: - Revisar el 
darrer protocol d'intencions per al desenvolupament de l'Estació de la Sagrera i 
exigir que es modifiqui el model de finançament per tal d'evitar que s'hi construeixi 
un nou centre comercial. Exigir també que es reprenguin les obres a un ritme 
suficient per tenir acabades les obres en la data prevista. - Exigir que s'executin 
les inversions necessàries per a la millora de l'Estació de Sants i els seus entorns. - 
Exigir que s'executin les obres de millora de la infraestructura de Rodalies a la 
ciutat de Barcelona. Exigir que s'executin les obres de la Biblioteca Provincial de 
Barcelona. - Revisar el darrer protocol d'intencions relatiu a les actuacions 
urbanístiques i patrimonials en l'entorn del Morrot i exigir que s'executi el 
desdoblament de la ronda Litoral. - Incrementar els recursos destinats als grans 
equipaments culturals responent a la condició de capitalitat cultural de Barcelona. 

 
Del Grup municipal PP: 
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8. La Comissió de Presidència, Drets de la Ciutadania, Participació i Seguretat i 
Prevenció acorda: 1. Procedir amb els districtes a rescindir els contractes de 
participació celebrats amb les Empreses Encís, Raons Públiques i Col·lectiu Punt 6, 
i acordar que aquesta activitat sigui realitzada pels regidors i personal de 
l'Ajuntament. 2. Celebrar consultes o microconsultes als barris de la ciutat per tal 
de garantir la participació de tots els veïns, i no només d'una representació en les 
millores dels barris, i en els temes que els hi afecten. 

 
Del Grup municipal CUP: 
 
9. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: Manifestar el ple suport i l'adhesió a la resolució 1/XI del 
Parlament de Catalunya. 

 
Declaració Institucional 
 
10. La Comissió de Presidència, Drets de Ciutadania, Participació i Seguretat i 

Prevenció acorda: 1. L’Ajuntament de Barcelona se solidaritza amb les víctimes 
dels successos ocorreguts el passat 3 d’octubre a l’hospital de Metges Sense 
Fronteres (MSF) a Kunduz i trasllada a l’organització no governamental el seu 
suport per continuar amb la tasca humanitària que desenvolupa. 2. L’Ajuntament 
de Barcelona sol·licita una investigació internacional independent i urgent que sigui 
realitzada per la Comissió Internacional Humanitària d’Enquesta, que és l’única 
instància nascuda dels convenis de Ginebra, que persegueix les violacions del Dret 
Internacional Humanitari. 3. L’Ajuntament de Barcelona se suma a la crida 
internacional per la reconstrucció immediata de l’hospital de Kunduz, i exigir als 
autors de l’atac que indemnitzin les víctimes. 

 
 

COMISSIÓ D'ECOLOGIA, URBANISME I MOBILITAT 
 
Sessió de 22 de desembre de 2015. 

 
Part Decisòria / Executiva 

 
Propostes d’acord 
 
1. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres 

consistents en la reforma parcial de les plantes 2a i 3a de l’edifici existent amb ús 
principal d’habitatge, amb augment del nombre d’habitatges i rehabilitació de la 
façana posterior, dividint-se els habitatges 2n 2a i 3r 2a en dos i tres habitatges 
respectivament, en un edifici amb catalogació B, al carrer Portaferrissa 25 i 
concedir a Casacuberta Villamil, SL, una bonificació del 50% sobre la quota de 
l’Impost de construccions, instal·lacions i obres, que acredita amb l’admissió del 
comunicat d’obres del 26 de març de 2014, donat que s’ajusta a allò establert en 
l’article 7è.1.B1 de l’esmentada Ordenança, en relació a l’aplicació de la bonificació 
i a la seva quantia. D’aquesta manera la quota de l’Impost sobre instal·lacions, 
construccions i obres que ascendeix a 6.890,95 euros, es redueix en un 50%, la 
qual cosa representa una bonificació de 3.445,47 euros, quedant només obligat a 
pagar 3.445,48 euros per aquest concepte. Donar trasllat a l’Institut Municipal 
d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
2. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres 

consistents en la reforma interior amb augment del nombre d’habitatges i canvi de 
distribució (amb afectació estructural) en l’habitatge 1-1 (planta 3a sobre rasant) 
resultant 3 habitatges, incloent la restauració de la façana del pati interior lateral 
de la finca, en un edifici catalogat amb nivell B, al carrer Portaferrissa 25 i, de 
conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 per a l’any 2015, concedir a Casacuberta 
Villamil SL, una bonificació del 50% sobre la quota de l’Impost de construccions, 
instal·lacions i obres, que acredita amb l’admissió del comunicat d’obres del 26 de 
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març de 2015, donat que s’ajusta a allò establert en l’article 7è.1.B1 de 
l’esmentada Ordenança, en relació a l’aplicació de la bonificació i a la seva quantia. 
D’aquesta manera la quota de l’Impost sobre instal·lacions, construccions i obres 
que ascendeix a 2.713,50 euros, es redueix en un 50%, la qual cosa representa 
una bonificació de 1.356,75 euros, quedant només obligat a pagar 1.356,75 euros 
per aquest concepte. Donar trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes 
pertinents. 

 
3. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres 

consistents en les obres d’intervenció global en un edifici (canvi distribució, nou 
nucli vertical, instal·lació ascensor, afectació estructural, restauració de l’envolvent 
i mitjans auxiliars) pel canvi d’ús de residencial a ús docent de caràcter benèfic, en 
un edifici entre mitgeres amb nivell de protecció C, al carrer Panses 6 i, de 
conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 per a l’any 2015, concedir a Corporación 
Qualitat, SL una bonificació del 35% sobre la quota de l’Impost de construccions, 
instal·lacions i obres, que acredita amb la concessió de la llicència del 7 d’agost de 
2015, donat que s’ajusta a allò establert en l’article 7è.1.B2 de l’esmentada 
Ordenança, en relació a l’aplicació de la bonificació i a la seva quantia. D’aquesta 
manera la quota de l’Impost sobre instal·lacions, construccions i obres que 
ascendeix a 16.092,13 euros, es redueix en un 35%, la qual cosa representa una 
bonificació de 5.632,24 euros, quedant només obligat a pagar 10.459,89 euros per 
aquest concepte. Donar trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes 
pertinents. 

 
4. Acordar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres 

consistents en la reforma destinada a habilitar un espai per ONG i Associacions 
sense ànim de lucre al c/ Ribera 16 i, de conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 
per a l’any 2015, concedir a Fan News Club, SL, una bonificació del 50% sobre la 
quota de l’Impost de construccions, instal·lacions i obres, que acredita amb 
l’admissió del comunicat d’obres del 29 de setembre de 2015, donat que s’ajusta a 
allò establert en l’article 7è.1.B1 de l’esmentada Ordenança, en relació a l’aplicació 
de la bonificació i a la seva quantia. D’aquesta manera la quota de l’Impost sobre 
instal·lacions, construccions i obres que ascendeix a 3.350,00 euros, es redueix en 
un 50%, la qual cosa representa una bonificació de 1.675,00 euros, quedant 
només obligat a pagar 1.675,00 euros per aquest concepte. Donar trasllat a 
l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
5. Declarar d’interès i utilitat municipal les obres l’enderroc i nova construcció 

d’interpavelló 6-8, enderroc de volum disconforme i reforma de clavegueram amb 
modificació estructural, construcció de passarel·les exteriors i reforma de façana, 
en construccions, instal·lacions i obres destinats a qualsevol dels equipaments 
comunitaris de l’edifici del carrer Villarroel, 170 (exp. 02-2010LM13014) i, de 
conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2011; concedir a l’Hospital Clínic i 
Provincial de Barcelona (NIF G08431173) la bonificació del 70% sobre la quota de 
l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres generat per la concessió de 
llicència d’obres majors, de 21 de gener de 2011 (que suposa una bonificació de 
163.825,63 euros), donat que les obres s’ajusten a allò establert en l’art. 7è de 
l’esmentada Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2014 en tant que són promogudes per 
una entitat de caràcter públic en equipament comunitari; donar-ne trasllat a 
l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
6. Aprovar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres 

consistents en la instal·lació d’ascensor en l’interior de l’edifici del carrer França, 
15, de conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2015. Concedir a la 
Comunitat de Propietaris de la finca del carrer França, 15, de conformitat amb 
l’Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2015 la bonificació del 90% sobre la quota de 
l’Impost d’instal·lacions, construccions i obres generada per la instal·lació de 
l’ascensor (essent la quota total de 1.836,64 euros, i aplicant la bonificació del 
90%, la quota resultant exigible és de 183,66 euros); donat que s’ajusta a allò 
establert en l’article 7è de l’esmentada ordenança, atès que es tracta d’unes obres 
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que afavoreixen les condicions d’accés i habitabilitat de les persones, i aquestes no 
s’integrin en obres o construccions d’abast general. En data 2 de setembre de 
2015 la comunitat de propietaris de la finca del carrer França, 15, va liquidar la 
totalitat de l’impost d’instal·lacions, construccions i obres per import de 1.836,64 
euros. Retornar a la Comunitat de Propietaris la quantitat de 1.652,98 euros 
corresponent al 90% de la quota de l’Impost d’instal·lacions, construccions i obres 
(ICIO) i que va ser liquidada en data 2 de setembre de 2015 (número de rebut LV 
201531601782406). Aplicar el mateix tipus de bonificació al cost total de l’obra 
que resulti de la inspecció final de l'obra; i donar-ne trasllat a l’Institut Municipal 
d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
7. Aprovar la declaració d’interès públic i utilitat municipal de les obres 

consistents en la instal·lació d’un ascensor exterior annex a l’edifici plurifamiliar 
d’habitatges entre mitgeres de planta baixa i 4 plantes pis del número 6-10 del 
carrer Tolrà, de conformitat amb l’Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2015. Concedir a 
la comunitat de propietaris de la finca del carrer Tolrà, 6-10, de conformitat amb 
l’Ordenança Fiscal 2.1 de l’any 2015 la bonificació del 90% sobre la quota de 
l’Impost d’instal·lacions, construccions i obres generada per la concessió de la 
llicència d’obres per a la instal·lació d’un ascensor exterior annex a l’edifici 
plurifamiliar d’habitatges entre mitgeres de planta baixa i 4 plantes pis, en data 14 
d’octubre de 2015, (essent la quota total de 1.644,65 euros i aplicant la bonificació 
del 90% la quota resultant exigible és de 164,47 euros); donat que s’ajusta a allò 
establert en l’article 7è de l’esmentada ordenança, en tant que es tracta d’unes 
obres que afavoreixen les condicions d’accés i habitabilitat de les persones amb 
discapacitat, i aquestes no s’integrin en obres o construccions d’abast general. 
Aplicar el mateix tipus de bonificació al cost total de l’obra que resulti de la 
inspecció final de l'obra; i donar trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes 
pertinents. 

 
8. Declarar les obres consistents en substitució de dues edificacions col·lindants, 

amb conservació de la façana parcialment transformada, així com una remunta per 
a la creació d’un tercer pis de l’edifici situat al carrer Gran de Sant Andreu 245-247 
d’aquesta ciutat, d’especial interès, atès que l’esmentat immoble gaudeix d’un 
nivell de protecció C, d’acord amb el Pla Especial de protecció del carrer Gran de 
Sant Andreu; concedir a la Inmobiliaria Hahen i Heia SL la bonificació del 35% 
sobre la quota de l’Impost sobre Construccions, Instal·lacions i Obres, generada 
per la concessió de la llicència d’obres atorgada per la Regidora del Districte el 18 
de novembre de 2015, donat que s’ajusta a allò establert a l’article 7è de 
l’Ordenança fiscal 2.1 reguladora de l’ICIO, en tant que les obres s’executen en 
una finca amb un nivell de protecció C, d’acord amb el Pla referit i les obres 
acompleixen una funció d’especial interès ja que es realitzen a un emplaçament 
protegit; i donar trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
9. Declarar d’especial interès o utilitat municipal les obres menors per a la 

reforma d’equipament docent al carrer València, 680 de Barcelona, que són 
objecte del comunicat tramitat amb número d’expedient 10-2015CD31424; 
concedir a la Fundació Jesuïtes Educació la bonificació del 65% sobre la quota de 
l’Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres; donat que resulta procedent 
d’acord amb allò que estableix l’article 7è de l’Ordenança Fiscal 2.1., en tant que 
les obres es realitzen per una entitat sense ànim de lucre, en sòl qualificat 
d’equipaments i per a construir un equipament dels inclosos a l’article 212 de les 
NUPGM. Donar trasllat a l’Institut Municipal d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
10. Declarar d’especial interès públic i utilitat municipal les obres en edificis 

catalogats, incloses actuacions en façana al carrer Clot, números 4A, 6, 8, 12, 22, 
26, 28 i 30, de Barcelona, objecte del comunicat tramitat amb número d’expedient 
10-2013CD43429; concedir al senyor Manuel Gaya Solé la bonificació del 35% 
sobre la quota de l’Impost de Construccions, Instal·lacions i Obres, donat que 
resulta procedent d’acord amb allò que estableix l’article 7è de l’Ordenança Fiscal 
2.1., en tant que les obres es realitzen sobre edificis o locals urbanísticament 
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protegits amb un nivell de protecció C; i donar trasllat a l’Institut Municipal 
d’Hisenda als efectes pertinents. 

 
11. Aprovar inicialment, de conformitat amb l'article 66.3 de la Carta Municipal 

de Barcelona, la Modificació Puntual del Pla General Metropolita als solars dels 
carrers Princesa 21 i Boquer 8-12 (subàmbit 1) i Sant Bartomeu 5-7 (subàmbit 2) 
de Barcelona, d’iniciativa municipal; exposar-la al públic pel termini d’un mes; 
suspendre, de conformitat amb l’article 73.2 del Text Refós de la Llei d’Urbanisme 
(Decret Legislatiu 1/2010 de 3 d’agost), pel que fa al subàmbit 1: l’atorgament de 
llicències d’edificació, i instal·lació o ampliació d’activitats; i respecte al subàmbit 
2: l’atorgament de llicències d’edificació, reforma i rehabilitació i instal·lació o 
ampliació d’activitats. Precisar que els àmbits de suspensió estan delimitats i 
grafiats en el plànol que figura a l’expedient elaborat de conformitat amb el punt 3 
de l’esmentat article 73; determinar, a l’empara de l’article 72.1 de l’esmentat text 
legal, que el termini d’aquesta suspensió serà, com a màxim, de dos anys, a 
comptar des de l’endemà de la publicació al BOPB d’aquest acord; precisar que, no 
obstant això i de conformitat amb l’article 102.4 del Reglament de la Llei 
d’Urbanisme (Decret 305/2006 de 18 de juliol), podran atorgar-se les llicències 
fonamentades en el règim vigent, que siguin compatibles amb les determinacions 
del nou planejament que s’aprova inicialment; publicar el present acord en el 
Butlletí Oficial de la Província de Barcelona. 

 
Part d’Impuls i control 

 
Proposicions / Declaracions de Grup 
 
Es fa constar que les Proposicions / Declaracions de Grup que es transcriuen a 

continuació tenen naturalesa d’actes d’impuls polític de l’acció del govern i no 
produeixen efectes jurídics com a actes administratius resolutoris. 

 
Del Grup municipal Barcelona En Comú: 
 
12. La Comissió d'Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda: 1) L'eradicació de l'ús 

del glifosat i altres herbicides igualment tòxics, als espais verds i la Via pública 
municipals, trobant alternatives ecològiques més adequades i respectuoses amb la 
salut de les persones i del medi ambient i establint un període màxim de transició 
d'un any per assolir aquest objectiu. 2) L'ús d'herbicides, serà substituït per 
mètodes no contaminants, que no danyin a la salut ni el medi ambient. 3) Que 
s'iniciïn els treballs necessaris per a la transició, cap a una jardineria ecològica 
gestionada públicament amb criteris de qualitat i sostenibilitat, evitant l'ús 
d'agrotòxics, les podes excessives, l'ús d'espècies no adaptades al medi o amb 
necessitats hídriques excessives. 4) Que es doni resposta a totes les preguntes i 
instàncies formulades tant per entitats com per particulars, referents a l'aplicació 
del glifosat i d'altres herbicides. Tant la Constitució en el seu article 45, el Conveni 
d'Aarhus, així com algunes Directives europees, reconeixen el dret a la informació i 
a la participació pública per tenir accés a la justícia en matèria mediambiental. 5) 
Per tal de contribuir a garantir que aquesta mesura sigui efectiva amb efecte 
multiplicador beneficiós a nivell supramunicipal, l'Ajuntament de Barcelona 
proposarà als ajuntaments de l'Àrea Metropolitana que prenguin mesures en la 
mateixa línia. 6) Per qüestions de salut pública i per tal d'evitar l'ús d'aquest tipus 
de productes perjudicials a jardins privats, vivers de plantes i zones sota 
responsabilitat no municipal (com per exemple les vies del tren) es faran 
campanyes de conscienciació i jornades informatives dirigides als propietaris de 
jardins privats, als professionals viveristes i responsables d'altres administracions. 
7) Que es facin estudis clínics necessaris sobre la salut dels treballadors i 
treballadores de parcs i jardins per valorar els efectes tòxics sobre els seus 
organisme. Tanmateix creiem necessari un mostreig poblacional suficient per 
poder treure conclusions epidemiològiques. 

 
Del Grup municipal CiU: 
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13. La Comissió d'Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda continuar l'impuls a la 

creació del Parc Mixt dels Tres Turons a través de la tramitació municipal de les 
modificacions de planejament necessàries que resultin factibles d'acord amb els 
estudis de Viabilitat previs, així com la redacció i tramitació d'un Pla Especial de 
Protecció de l'Entorn, que preservi el paisatge, la memòria visual i històrica, amb 
l'ordenació dels elements de telecomunicacions, i la creació d'un espai d'ús social i 
de trobada pel veïnat, tot preservant l'entorn d'agressions urbanístiques i 
d'impactes mediambentals no desitjats. 

 
Del Grup municipal Ciutadans: 
 
14. La Comissió d'Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar al govern 

municipal a que, en el termini de dos mesos, i en relació al "Pla Director 
d'Infraestructures del Transport Públic Col·lectiu de la Regió Metropolitana de 
Barcelona 2011-2020", faci un informe en el què s'identifiquin les prioritats del 
govern de la ciutat en matèria d'infraestructures del transport. Que es faciliti 
aquest informe als grups municipals per al seu debat a la Comissió. 

 
Del Grup municipal ERC: 
 
15. La Comissió d'Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda instar al govern 

municipal a: l'elaboració i presentació, en el termini de tres mesos, d'un document 
que inclogui la relació d'accions que el govern té previstes durant la present 
legislatura per tal d'avançar al màxim amb l'acompliment de l'objectiu del 
"Compromís de Barcelona pel clima" d'increment del verd urbà en 1,6 Km2 al 
municipi de Barcelona, tenint en compte les limitacions de planejament 
metropolitanes existents. 

 
Del Grup municipal PSC: 
 
16. La Comissió d'Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda que el govern municipal 

presenti un informe de Viabilitat en relació a la desafectació d'habitatges en àmbits 
com el passatge Santa Eulàlia, o la font del Gos, amb l'objectiu de programar la 
formulació dels corresponents plans urbanístics durant aquest mandat. 

 
Del Grup municipal CUP: 
 
17. La Comissió d'Ecologia, Urbanisme i Mobilitat acorda: 1) Adequar 

l'estructura de la ciutat a les necessitats de la vida quotidiana, facilitant la 
realització dels treballs de cures. Promoure la creació d'un nou reglament que 
proposi mesures com, per exemple, la disposició de canViadors i espais per 
l'alletament en espais oberts al públic -segons m2 i funcions-, tant en establiments 
privats com públics o la revisió dels plans de mobilitat per a que es tinguin en 
compte els diversos recorreguts que fan les dones. 2) Elaborar un pla de reforma 
dels espais públics per a permetre el ple accés i gaudi a les dones, especialment 
pel que fa a la eradicació de totes les formes de violència contra aquestes. Aquest 
pla abordaria tant l'assetjament al carrer en forma de comentaris com les 
agressions sexuals. Abordatge també de la por com a límit a l'accés de la ciutat. 3) 
Considerar els espais privats com a part de la ciutat, promocionant relacions lliures 
de violències, abusos i desigualtats. 4) Crear un pla per a dotar als edificis 
d'habitatges d'estructures col·lectives per a la realització dels treballs de cures, 
com també el foment de la creació d'espais privats que fomentin la 
coresponsabilitat en aquestes tasques. 
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DISPOSICIONS GENERALS 

Acords dels òrgans de govern 
 
La Comissió de Govern, en sessió del dia 10 de desembre de 2015, adoptà el 

següent acord: 
Primer. Facultar el/la membre de la Comissió de Govern que sigui responsable 

de l’àmbit material del contracte, l’adopció dels actes derivats de l’adjudicació dels 
contractes aprovats per aquesta Comissió que es relacionen a continuació: a) la 
signatura dels documents per a la formalització del contracte; b) el reajustament 
d’anualitats i la redistribució de les autoritzacions i/o disposicions aprovades, així 
com les anul·lacions parcials de la part de la disposició de la despesa no obligada; 
c) la designació del/la responsable del contracte, la del coordinador/a en matèria 
de seguretat i salut en l’execució de l’obra; d) l’aprovació del pla de seguretat i 
salut en el treball; e) l’aprovació del programa de treball; f) l’aprovació de la 
certificació final en els contractes d’obres; g) la liquidació del contracte snese saldo 
o amb saldo resultant a favor de l’Ajuntament; i h) la cancel3lació i/o devoluciño 
de les garanties constituïdes. Segon. Establir que en les resolucions adoptades en 
l’exercici de les facultats conferides en aquest acord es farà constar expressament 
que s’actua per encàrrec de la Comissió de Govern i se n’hi donarà compte. Tercer. 
Determinar que atribucions conferides en aquest acord seran efectives a partir del 
dia de la seva signatura, sens perjudici de la publicació en el Butlletó Oficial de la 
Província, en la Gaseta Municipal i en el web municipal. Quart. Deixar sene efecte 
les delegacions conferides amb anterioritat en les matèries indicades en aquest 
acord. Cinquè. Donar compte d’aquest acord al Plenari del Cosnell Muncipal en la 
primera sessió que se celebri. 

 
 

 
 

Modificacions de crèdit Pressupost 2015 
 
 
TRANSFERÈNCIES 
 
Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 10 de desembre de 2015 
Expedient núm. 3-184/2015 
Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 

Ass. 
Descripció Altes Baixes 

702 D/48902/43141 MC7(0) Altres subvencions a instit.sense 
afany lucre 

0 200.000,00 

702 D/22698/43142 MC8(0) Pla integral i Transversal Comerç 200.000,00 0 
401 D/22109/92012 MC7(0) Altre material de consum 0 21.308,57 
101 D/22109/92012 MC8(0) Altre material de consum 21.308,57 0 
401 D/21300/92011 MC7(0) Mantenim. maquinaria, instal.i 

utillatge 
0 1.112,38 

101 D/22603/92521 MC8(0) Publicacions diaris oficials 1.112,38 0 
602 D/48901/92412 MC7(0) Subvencions a instit.sense afany 

lucre 
0 9.879,00 

602 D/22002/92011 MC8(0) Material informàtic no 
inventariable 

9.879,00 0 

101 D/46402/93311 MC7(0) AMB. Medcites 0 93.214,00 
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Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 
Ass. 

Descripció Altes Baixes 

504 D/46420/92011 MC8(0) Ferrocarril Metropolità. Escales 
mecàniques 

93.214,00 0 

      
   TOTAL 325.513,95 325.513,95 
      

 
 
 
Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 17 de desembre de 2015 
Expedient núm. 3-187/2015 
Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 

Ass. 
Descripció Altes Baixes 

501 D/60599/15121 MC8(0) Expropiació IP. C. Pere IV, 462 48.843,89 0 
601 D/22725/15114 MC7(0) Execucions subsidiaries 0 48.843,89 

      
   TOTAL 48.843,89 48.843,89 
      

 
 
 
Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 10 de desembre de 2015 
Expedient núm. 3-188/2015 
Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 

Ass. 
Descripció Altes Baixes 

101 D/22719/92011 MC7(0) Altres contractes de serveis 0 863.652,00 
104 D/41031/92612 MC8(0) Institut Mpal. d'Informàtica 863.652,00 0 

      
   TOTAL 863.652,00 863.652,00 
      

 
 
 
Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015 
Expedient núm. 3-191/2015 
Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 

Ass. 
Descripció Altes Baixes 

703 D/44431/93314 MC8(0) Foment de Ciutat S.A. Mant 
edificis i solars 

888.277,11 0 

608 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 60.000,00 

607 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 65.940,00 

101 D/22102/93312 MC7(0) Gas. Manteniment edif. 
centralitzats 

0 204.709,82 

606 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 25.000,00 

604 D/22100/93312 MC7(0) Energia elèctrica. 
Mantenim.edif.centralitzats 

0 20.001,00 

603 D/22100/93312 MC7(0) Energia elèctrica. 
Mantenim.edif.centralitzats 

0 21.368,00 

610 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 79.169,00 
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Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 
Ass. 

Descripció Altes Baixes 

609 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 75.000,00 

605 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 5.000,00 

604 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 26.030,00 

603 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 60.000,00 

602 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 77.302,00 

605 D/22100/93312 MC7(0) Energia elèctrica. Mantenim. 
edif. centralitzats 

0 10.002,00 

608 D/22100/93312 MC7(0) Energia elèctrica. Mantenim. 
edif. centralitzats 

0 60.006,00 

609 D/22100/93312 MC7(0) Energia elèctrica. Mantenim edif. 
centralitzats 

0 10.004,00 

102 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 8.991,00 

401 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif.  

0 79.754,29 

      
   TOTAL 888.277,11 888.277,11 
      

 
 
 
Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015 
Expedient núm. 3-192/2015 
Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 

Ass. 
Descripció Altes Baixes 

703 D/44320/92011 MC8(0) Patronat Mpal de l'Habitatge. 
Administració general 

1.198.351,25 0 

401 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif. centra 

0 20.245,71 

501 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif. centra 

0 25.846,00 

601 D/22700/93312 MC7(0) Neteja edificis i locals. 
Manteniment edif. centra 

0 30.000,00 

603 D/22109/92011 MC7(0) Altre material de consum. 
Administració general. 

0 45.049,43 

104 D/22699/92922 MC7(0) Altres despeses diverses 0 251.494,80 
603 D/21200/93314 MC7(0) Manteni, edificis i altres 

contruc.no centralitzat 
0 54.575,66 

101 D/47900/93311 MC7(0) A empreses privades. Patrimoni 0 357.822,43 
101 D/22502/93311 MC7(0) Tributs entitats locals. Patrimoni 0 220.134,65 
101 D/22699/93311 MC7(0) Altres despeses diverses. 

Patrimoni 
0 192.569,76 

101 D/22100/93312 MC7(0) Energia elèctrica. Mantenim. 
edif. centralitzats 

0 612,81 

      
   TOTAL 1.198.351,25 1.198.351,25 
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Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015 
Expedient núm. 3-193/2015 
Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 

Ass. 
Descripció Altes Baixes 

101 D/78048/15131 MC8(0) Arquebisbat de Barcelona. 
Eficiència energètica 

57.780,00 0 

      
703 D/60974/15344 MC7(0) Inversions BIMSA 0 57.780,00 

      
   TOTAL 57.780,00 57.780,00 
      

 
 
 
Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015 
Expedient núm. 3-194/2015 
Ce.Ce. Pos. Pres. Tipus 

Ass. 
Descripció Altes Baixes 

104 D/22699/9292
1 

MC7(0) Altres despeses diverses 0 21.664,79 

603 D/22610/9201
1 

MC8(0) Despeses serveis 21.664,79 0 

703 D/60974/1513
1 

MC7(0) Inversions Bimsa 0 90.467,79 

502 D/46401/1623
1 

MC8(0) AMB - Taxa metropolitana de 
tractament de residus 

90.467,79  

      
   TOTAL 112.132,58 112.132,58 
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Decrets de l’Alcaldia 
 
Decret. Mitjançant Decrets de l’Alcaldia del dies 24 i 30 de juliol de 2015 es va 

assignar el règim de dedicació de cadascun dels membres de la Corporació 
Municipal, de conformitat amb allò establert a l’article 75.5 de de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, de Bases del Règim Local i a l’article 11.2 del Reglament Orgànic 
Municipal. 

 
Per Decret de l’Alcaldia del 10-09-15 es va determinar –a sol·licitud de la pròpia 

interessada- que, a partir de l’1 de setembre de 2015, la Ima. Sra. Ángeles Esteller 
Ruedas exerciria les seves funcions sense dedicació especial, amb dret a la 
percepció d’assistències per la concurrència efectiva a les sessions dels òrgans 
col·legiats de la Corporació. 

 
Vista la comunicació rebuda en el dia de la data, per la qual la Sra. Esteller 

sol·licita l’aplicació –amb efectes 21 de desembre d’enguany- del règim de 
dedicació exclusiva com a Regidora Portaveu del Grup Municipal Popular. 

 
Vist allò disposat a l’article 75 ter 1 n) del Text legal esmentat, que fixa en 

trenta-dos el nombre màxim d’electes de l’Ajuntament de Barcelona que poden 
prestar els seus serveis en règim de dedicació exclusiva. 

 
Per tot això,  
 
Disposo: 
 
Primer. Assignar, de conformitat amb allò disposat a l’article 75.5 de de la Llei 

7/1985, de 2 d’abril, de Bases del Règim Local i a l’article 11.2 ROM, a la Ima. Sra. 
Ángeles Esteller Ruedas el règim de dedicació exclusiva, amb les retribucions 
establertes a l’acord del Plenari del Consell Municipal del 14 de juliol de 2015 per 
als Regidors Portaveus titulars de Grup Municipal i efectes des de la data de 
signatura d’aquest Decret. 

 
Segon. Deixar sense efecte el Decret de l’Alcaldia de 10 de setembre de 2015 

(S1/D/2015-02861), d’atribució del seu anterior règim de dedicació. 
 
Tercer. Disposar la publicació íntegra d’aquesta resolució en el Butlletí Oficial de 

la Província i a la seu electrònica municipal, de conformitat amb allò establert a 
l’article 75.5 de la Llei de Bases del Règim Local. 

 
Quart. Donar-ne compte al Plenari del Consell Municipal en la primera sessió que 

celebri. 
 
Barcelona, 21 de desembre de 2015. L'alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4355/2015) 
 

* * * 
 

Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta Alcaldia per l’apartat 3 de la 
Base V del Reglament del Síndic de Greuges de Barcelona, aprovat per acord del 
Plenari del Consell Municipal en sessió de 21 de març de 2003, 

 
Disposo: 
 
Primer. Iniciar de conformitat amb l’apartat 3 de la Base V del Reglament del 

Síndic de Greuges de Barcelona, i amb efectes a partir del 15 de gener de 2016, el 
procediment de nomenament del nou Síndic/a de Greuges de Barcelona; 
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Segon. Obrir un torn de consultes per un període de dos mesos entre totes les 
entitats que figurin inscrites en el Registre d’Entitats Municipals en data 1 de gener 
de 2016 a fi que puguin proposar aquelles persones que considerin adients per 
exercir el càrrec de Síndic/a de Greuges. 

 
Tercer. Facultar el Regidor de Presidència i Territori per tal que es dirigeix a les 

esmentades entitats per recollir els seus suggeriments i elabori el corresponent 
Informe. 

 
Barcelona, 29 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4381/2015) 
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Altres disposicions 
 

Institut Municipal de Mercats de Barcelona 
 
En ús de les atribucions conferides per l’article 5è.2.a) dels Estatuts de 

l’organisme autònom “Institut municipal de mercats de Barcelona”, i en ús de les 
atribucions conferides per l'article 13 de la Carta Municipal de Barcelona, la 
presidència de l’Institut ha adoptat, en data 22 de desembre de 2015, la següent 
resolució: 

 
“Primer. Delegar en la Gerència de l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona 

(IMMB) la competència per resoldre les sol·licituds de dret d’accés a la informació 
pública previst a l’article 18 i següents de la Llei 19/2014, del 29 de desembre, de 
transparència, accés a la informació pública i bon govern, en els termes previstos 
per aquesta norma. 

 
Segon. Donar compte a la Presidència de les resolucions adoptades. 
 
Tercer. Establir que en les resolucions adoptades en exercici de la facultat 

delegada en aquest decret es farà constar expressament que s'actua per delegació 
del/la President/a. 

 
Quart. Determinar que la delegació d’atribucions conferides en aquesta resolució 

seran efectives a partir del dia següent al de la seva signatura, sens perjudici de la 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província, en la Gaseta Municipal i en el web 
municipal. 

 
Cinquè. Donar compte d'aquesta resolució al Plenari del Consell Municipal en la 

primera sessió que celebri.” 
 
Barcelona, 8 de gener de 2016. Manel Armengol i Jornet, secretari delegat de 

l’Institut Municipal de Mercats de Barcelona 
 

* * * 
 

Institut Municipal de Paisatge Urbà i Qualitat de Vida 
 
De conformitat amb allò que disposa l'article 13.3 de la Llei 30/1992, de 26 de 

novembre de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, 
i l'article 8.6 de la Llei 26/2010, de 3 agost de Procediment Administratiu de 
Catalunya, es fa pública la resolució de la presidència de l'Institut Municipal del 
Paisatge Urbà i la Qualitat de Vida, de 6 de novembre de 2015 dictada en ús de les 
atribucions conferides per l'article 5.4 dels Estatuts, i per la qual es disposa, 
literalment el següent: 

 
Primer. Delegar en la Gerència de l’Institut Municipal del Paisatge Urbà i la 

Qualitat de Vida la qualificació del caràcter específic i extraordinari de les 
actuacions especials previstes recollides en l’annex C del Procediment Regulador 
del foment de les activitats de la campanya municipal per a la protecció i la millora 
del paisatge urbà, aprovat per Decret d’Alcaldia de 12 de març de 2002 (BOP 116 
de 15 de maig de 2002), modificat per la Presidència de l’Institut Municipal del 
Paisatge Urbà i la Qualitat de Vida en dues ocasions (BOP 1-7-2008 i BOP 15-09-
2008) i l’elevació a la Presidència de l’Institut Municipal del Paisatge Urbà i la 
Qualitat de Vida de la proposta de resolució de les actuacions especials de l’annex 
C. 
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Segon. Determinar que la delegació d’atribucions conferides en aquesta 
resolució seran efectives a partir del dia següent al de la seva signatura, sens 
perjudici de la publicació en el Butlletí Oficial de la Província, en la Gaseta 
Municipal i en el web municipal. 

 
Barcelona, 12 de gener de 2016. El secretari delegat, Manuel Blanco Sabio. 
 

* * * 
 
De conformitat amb allò que disposa l'article 13.3 de la Llei 30/1992, de 26 de 

novembre de les Administracions Públiques i del Procediment Administratiu Comú, 
i l'article 8.6 de la Llei 26/2010, de 3 agost de Procediment Administratiu de 
Catalunya, es fa pública la resolució de la presidència de l'Institut Municipal del 
Paisatge Urbà i la Qualitat de Vida, de 6 de novembre de 2015 dictada en ús de les 
atribucions conferides per l'article 5.4 dels Estatuts, i per la qual es disposa, 
literalment el següent: 

 
Primer. Delegar en la Gerència de l’Institut Municipal del Paisatge Urbà i la 

Qualitat de Vida la competència per resoldre les sol·licituds de dret d’accés a la 
informació pública previst a l’article 18 i següents de la Llei 19/2014, del 29 de 
desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern, en els 
termes previstos per aquesta norma. 

 
Segon. Donar compte a la Presidència de les resolucions adoptades. 
 
Tercer. Establir que en les resolucions adoptades en exercici de la facultat 

delegada en aquest decret es farà constar expressament que s'actua per delegació 
del/la President/a. 

 
Quart. Determinar que la delegació d’atribucions conferides en aquesta resolució 

seran efectives a partir del dia següent al de la seva signatura, sens perjudici de la 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província, en la Gaseta Municipal i en el web 
municipal. 

Cinquè. Donar compte d'aquesta resolució al Plenari del Consell Municipal en la 
primera sessió que celebri. 

 
Barcelona, 12 de gener de 2016. el Secretari delegat, Manuel Blanco Sabio. 
 

* * * 
 

Patronat Municipal de l'Habitatge de Barcelona 
 
Manel Gómez València, Secretari del Consell d’Administració del Patronat 

Municipal de l’Habitatge, faig constar que el President del Patronat en ús de les 
atribucions conferides per l’article 6.4 dels Estatuts del PMHB, en data 10 de 
desembre, ha dictat el Decret número 167/2015 la part resolutiva del qual diu el 
següent: 

 
“Primer. Delegar en la Gerència del Patronat Municipal de l’Habitatge de 

Barcelona la competència per resoldre les sol·licituds de dret d’accés a la 
informació pública previst a l’article 18 i següents de la Llei 19/2014, del 29 de 
desembre, de transparència, accés a la informació pública i bon govern, en els 
termes previstos per aquesta norma. 

 
Segon. Donar compte a la Presidència de les resolucions adoptades. 
 
Tercer. Establir que en les resolucions adoptades en exercici de la facultat 

delegada en aquest decret es farà constar expressament que s'actua per delegació 
del/la President/a. 
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Quart. Determinar que la delegació d’atribucions conferides en aquesta resolució 
seran efectives a partir del dia següent al de la seva signatura, sens perjudici de la 
publicació en el Butlletí Oficial de la Província, en la Gaseta Municipal i en el web 
municipal. 

 
Cinquè. Donar compte d'aquesta resolució al Plenari del Consell Municipal en la 

primera sessió que celebri.” 
 
Barcelona, 4 de gener de 2016. El secretari, Manel Gómez València. 
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CARTIPÀS 

Decrets de l’Alcaldia 
 
Decret. L’Alcaldessa, de conformitat amb l’article 52.2 de la Carta Municipal de 

Barcelona, i amb el que es disposa a l’article 12.3 de la Llei 7/2007 de 12 de abril, 
per la que s’aprova l’Estatut bàsic de l’empleat públic, i l’art. 304 i següents del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, 

 
Resol: 
 
Cessar amb efectes 31 d’octubre de 2015, com a personal eventual, el Sr. 

Francisco Javier González Blesa (mat. 74047), en el lloc de treball de Tècnic/a 1, 
de la família Serveis de Suport Polític, codi 80.10.PO.10 del Grup Polític Municipal 
Ciudadanos/Ciutadans. 

 
Donar-ne compte al Consell Municipal en la primera sessió que se celebri. 
 
Barcelona, 9 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4016/2015) 
 

* * * 
 

Decret. L’Alcaldessa, de conformitat amb l’article 52.2 de la Carta Municipal de 
Barcelona, i amb el que es disposa a l’article 12.3 de la Llei 7/2007 de 12 de abril, 
per la que s’aprova l’Estatut bàsic de l’empleat públic, i l’art. 304 i següents del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, 

 
Resol: 
 
Deixar sense efectes amb data 14 de desembre de 2015 l’encomanat provisional 

de les funcions com a gerent accidental del Patronat Municipal de l’Habitatge, del 
Sr. Francesc Xavier González Garuz (mat. 71428). 

 
Que es doni compte de la present resolució al Consell Municipal en la pròxima 

sessió que se celebri. 
 
Barcelona, 10 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4031/2015) 
 

* * * 
 

Decret. L’Alcaldessa, de conformitat amb l’article 52.2 de la Carta Municipal de 
Barcelona, i amb el que es disposa a l’article 12.3 de la Llei 7/2007 de 12 de abril, 
per la que s’aprova l’Estatut bàsic de l’empleat públic, i l’art. 304 i següents del 
Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, 

 
Resol: 
 
Cessar, amb efectes 31 de desembre de 2015, com a personal eventual, la 

senyora Amèlia Pascual Cairol (mat. 71475), en el lloc de treball de Tècnic/a 1, de 
la familia Serveis de Suport Polític, codi 80.10.PO.10 del Grup Polític Municipal 
Convergència i Unió. 
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Donar-ne compte al Consell Municipal en la primera sessió que se celebri. 
 
Barcelona, 30 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4303/2015) 
 

* * * 
 
Decret.  
 
Antecedents: 
 
Vist el decret d’alcaldia de 9 de novembre de 2015 que aprova la direcció 

política i administrativa de l’administració municipal, en el qual figura adscrit a 
l’Àrea de Treball, Economia i Planificació Estratègica un Comissionat de Programes 
de Memòria. 

Atès el que disposen els articles 9, 13 i 26.2.d) de la Llei 22/1998, de 30 de 
desembre, de la Carta municipal de Barcelona (en endavant CMB) i els articles 21 i 
següents del Reglament Orgànic Municipal en relacions a les atribucions de 
l’Alcalde, de direcció del govern i l’administració municipal i el sistema de 
delegacions. 

Atès el que disposen els articles 52.1.c) de la CMB i l’article 12 de la Llei 7/2007, 
de 12 de abril de 2007, per la que s’aprova l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, 
respecte al personal eventual per a realitzar funcions de confiança i assessorament 
i el seu lliure nomenament. 

Atès que el nomenament del personal eventual correspon a l’alcalde o alcaldessa 
d’acord amb l’article 52.2 CMB recull que, el qual n’ha de donar compte al Consell 
Municipal, així com l’article 304 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

Atès l’article 104.bis de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim Local 
104.bis) estableix que els ajuntaments de municipis amb una població superior a 
500.000 habitants poden incloure en les seves plantilles llocs de treball de personal 
eventual per un nombre que no pot excedir el 0,7 per cent del nombre total de 
llocs de treball de la plantilla de les respectives entitats locals, considerant, a 
aquests efectes, els ens que tinguin la consideració d’Administració pública en el 
marc del Sistema Europeu de Comptes. 

 
Resolc, 
 
De conformitat amb els articles 9, 13, 26.2.d) i 52 de la Carta Municipal de 

Barcelona, amb el que disposa l’article 12.3 de la Llei 7/2007, de 12 de abril de 
2007, per la qual s’aprova l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic, i amb l’art. 304 i 
següents del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós 
de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i d’acord amb el preveu la 
disposició transitòria 10a de la Llei 27/2013, de 27 de desembre de racionalització i 
sostenibilitat de l’administració local 

 
Nomenar el senyor Ricard Vinyes Ribas, com a Comissionat/da de Programes de 

Memòria, subgrup de classificació A1, amb efectes del dia 1 de gener de 2016. 
 
Publicar la present resolució en la Gaseta Municipal als efectes pertinents. 
 
Donar-ne compte al Consell Municipal en la primera sessió que es celebri. 
 
Barcelona, 30 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4302/2015) 
 

* * * 
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Decret. En ús de les facultats atribuïdes a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 
Carta Municipal de Barcelona i l’article 22 del reglament Orgànic de l’Ajuntament 
de Barcelona i d’acord amb el que disposa la clàusula 7a del Conveni de 
col·laboració pel qual es designa la Comissió interadministrativa gestora de 
l’esdeveniment d’excepcional interès públic “ORC Barcelona World Championship” y 
“Barcelona Equestrian Challenge”, 

 
Disposo: 
 
Delegar la presidència de la comissió interadministrativa regulada a la clàusula 

7a del Conveni de col·laboració pel qual es designa la comissió interadministrativa 
gestora de l’esdeveniment d’excepcional interès públic “ORC Barcelona World 
Championship 2015” i “Barcelona Equestrian Challenge”, en la Comissionada 
d’esports d’aquest Ajuntament, Sra. Marta Carranza Gil-Dolz del Castellar, sempre 
que la presidència correspongui a l’Ajuntament de Barcelona i en qualsevol 
convocatòria del mateix. 

 
Barcelona, 1 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4071/2015) 
 

* * * 
 
Decret. En ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona, 
 
Disposo: 
 
Primer. Delegar en l’Im. Sr. Gerardo Pisarello Prados la presidència de la 

Ponència de Nomenclàtor dels Carrers de Barcelona en substitució del Sr. Francesc 
Xavier Domènech Sampere. 

 
Segon. Designar el Sr. Ricard Vinyes Ribas, Comissionat de Programes de 

Memòria, com a vocal de l’esmentada Ponència. 
 
Barcelona, 11 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4150/2015) 
 

* * * 
 
Decret. D’acord amb el que determinen els respectius estatuts socials dels 

diferents Consorcis, i en ús de les atribucions que tinc conferides per l’article 13 de 
la Carta Municipal de Barcelona, 

 
Disposo: 
 
Designar representants de l’Ajuntament de Barcelona en els Consorcis que es 

relacionen, les persones següents: 
 
Institut Europeu de la Mediterrània: 
 
Junta de Govern: 
 
Membre: Sr. Ricard Vinyes Ribas en substitució del Sr. Francesc Xavier 

Domènech Sampere 
 
Consorci Casa Àsia: 
 
Consell Rector: 
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Membre: Sra. Ma. del Mar Jiménez Carret en substitució del Sr. Francesc 
Xavier Domènech Sampere 

 
Barcelona, 11 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4151/2015) 
 

* * * 
 
Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta Alcaldia per l'article 13 de la 

Carta Municipal de Barcelona, 
 
Disposo: 
 
Designar el Sr. Miquel Ortega Cerdà membre del Consell Rector de l’Institut 

Municipal d’Informàtica en substitució del Sr. Francesc Xavier Domènech Sampere. 
 
Barcelona, 11 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4152/2015) 
 

* * * 
 
Decret. D'acord amb el que determinen els respectius estatuts socials de les 

diferents Fundacions, i en ús de les atribucions que tinc conferides per l'article 13 
de la Carta Municipal de Barcelona, 

 
Disposo:  
 
Designar representants de l'Ajuntament de Barcelona a les Fundacions que es 

relacionen, les persones següents: 
 
Fundació Privada Casa Amèrica a Catalunya 
 
Membre del Patronat:  Sra. Ma. del Mar Jiménez Carret en substitució 

del Sr. Francesc Xavier Domènech Sampere 
 
Fundació Privada Parc Científic de Barcelona 
 
Membre del Patronat:: Sra. Gemma Tarafa Orpinell en substitució del 

Sr. Francesc Xavier Domènech Sampere 
 
Fundació Barcelona Media Universitat Pompeu Fabra 
 
Membre del Patronat: Sr. Ricard Vinyes Ribas en substitució del Sr. 

Francesc Xavier Domènech Sampere 
 
Fundació Privada per a la Navegació Oceànica de Barcelona 
 
Membre Consell General:  Sr. Albert de Gregorio Prieto en substitució del 

Sr. Francesc Xavier Domènech Sampere  
 
Barcelona, 11 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4153/2015) 
 

* * * 
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Decret. En ús de les facultats atribuïdes a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 

Carta Municipal de Barcelona, 
 
Disposo: 
 
Designar representants de l’Ajuntament de Barcelona en el Consell de Salut del 

Consorci Sanitari de Barcelona les persones següents: 
 
Ima. Sra. Laura Pérez Castaño 
Im. Sr. Josep Ma. Montaner Martorell 
Im. Sr. Jordi Coronas Martorell 
Sra. Gemma Tarafa Orpinell 
Sr. Josep Martí Valls 
 
Barcelona, 11 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4154/2015) 
 

* * * 
 
Decret. En ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona, i d’acord amb el que estableixen els articles 6 i 9 dels 
Estatuts del Consorci Institut Ramon Llull, 

 
Disposo: 
 
Primer. Deixar sense efectes el nomenament de l’Im. Sr. Jaume Asens Llodrà 

com a vicepresident de la Junta Rectora del Consorci Institut Ramon Llull. 
 
Segon. Designar la Sra. Berta Sureda Berna com a representants de 

l’Ajuntament de Barcelona a la Junta Rectora i al Consell de Direcció del Consorci 
Institut Ramon Llull en substitució, en ambdós casos, del Sr. Xavier Domènech 
Sampere. 

 
Barcelona, 11 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4155/2015) 
 

* * * 
 

Decret. En ús de les atribucions atorgades a aquesta Alcaldia per l’article 13 de 
la Carta Municipal de Barcelona i el que determina la regulació de l’Institut Botànic 
de Barcelona en el seu article 6.1, 

 
Disposo:  
 
Designar com a representants de l’Ajuntament de Barcelona a la Comissió 

Rectora de l’Institut Botànic de Barcelona, les persones següents: 
 
Sra. Anna Omedes Regàs 
Sr. Joaquim Vicente Ibáñez 
 
Barcelona,16 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4174/2015) 
 

* * * 
 

Decret. En ús de les atribucions que tinc conferides per l'article 13 de la Carta 
Municipal de Barcelona, i d’acord amb el que estableixen els articles 19 i 28 de la 
Fundació Barcelona Institute of Technology for the Habitat (BIT HABITAT), 
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Disposo: 
 
Primer. Designar representants de l'Ajuntament de Barcelona al Patronat de la 

Fundació Barcelona Institute of Technology for the Habitat (BIT HABITAT), les 
persones següents: 

 
Presidenta: Excma. Sra. Ada Colau Ballano 
Vocals:  Ima. Sra. Janet Sanz Cid 
   Im. Sr. Agustí Colom Cabau (BnComú) 
   Im. Sr. Jordi Martí Galbis (CiU) 
   Im. Sr. Santiago Alonso Beltran (C’s) 
   Im. Sr. Daniel Mòdol Deltell (PSC) 
   Sr. Josué Sallent Ribes (ERC) 
   Sr. Eduardo Bolaños Rodríguez (PP) 
   Sr. Jordi Magriñá Cabayol (CUP) 
   Sr. José Alberto de Gregorio Prieto 
   Sr. Francisco Rodríguez Jiménez 
   Sr. Francisco Ramos Martín 
   Sr. Eduard Martín Lineros 
   Sr. Francisco de A. Ullod Marcos 
   Sra. Anna Majó Crespo 
   Sr. Josep Marqués Ferrer 
 
Segon. Proposar al Patronat de l’esmentada Fundació el nomenament com a 

membres del Comitè Executiu de les persones següents: 
 
   Sr. José Alberto de Gregorio Prieto 
   Sr. Francisco Rodríguez Jiménez 
   Sr. Eduard Martín Lineros 
   Sr. Francisco de A. Ullod Marcos 
   Sr. Francisco Ramos Martín 
   Sra. Anna Majó Crespo 
 
Barcelona, 21 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4348/2015) 
 

* * * 
 

 
Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 

Carta Municipal de Barcelona, i d’acord amb el que determina l’article 17 dels 
Estatuts de la Societat Barcelona Emprèn, SCR, SA, 

 
Disposo: 
 
Proposar a la Junta General de la Societat Barcelona Emprèn, SCR, SA la 

designació del Sr. Carles Sala Marzal com a representant d’aquest Ajuntament en 
el seu Consell d’Administració, en substitució de la Sra. Inés Garriga i Rodríguez. 

 
Barcelona, 29 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4349/2015) 
 

* * * 
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Decret. En ús de les facultats atorgades a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 

Carta Municipal de Barcelona i de conformitat amb l’article 5è de les normes 
reguladores de la Comissió de Lectura Pública de Barcelona aprovades per Plenari 
del Consell Municipal de 19 de febrer de 1999, 

 
Disposo: 
 
Designar membres del Ple de la Comissió de Lectura Pública de Barcelona, en 

representació de l’Ajuntament de Barcelona, les persones següents: 
 
President (P.D. de l’Alcaldessa): 
Im. Sr. Jaume Asens Llodrà 
 
Membres: 
Ima. Sra. Gala Pin Ferrando 
Sra. Berta Sureda Berna 
Sr. Ricard Vinyes Ribas 
Sr. Francisco Rodríguez Jiménez  
Sra. Josep M. Castiella Viu 
Sr. Eduard Vicente Gómez 
Sra. Isabel Balliu Badia  
 
Secretaria:  
Sra. Mercè Muñoz Creus 
 
Barcelona, 28 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4350/2015) 
 

* * * 
 

Decret. En ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de la Carta 
Municipal de Barcelona, 

 
Disposo: 
 
Primer. Nomenar representants municipals d’aquesta Corporació als Consells 

Escolars dels centres docents de la ciutat, les persones següents: 
 
Sra. Leonor Baeza Pastor 
Sra. Núria Burguillos Medina 
Sr. Francesc Xavier Miron Rodríguez 
Sra. Paula Reyes Díaz 
 
Segon. Deixar sense efecte el nomenament com a representants municipals als 

consells escolars dels centres docents de la ciutat, les persones següents: 
 
Sr. Joan Codina Soley 
Sr. Pere Duran Bellido 
Sr. Jaume Fibla Papaseit 
Sra. Núria Izquierdo Simó 
Sra. Irene Martínez Fonrodona 
Sra. Eugènia Pagès Heras 
Sra. Montserrat Rovira Jarque 
Sra. Àngels Ventura Gol 
 
Barcelona, 28 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4351/2015) 
 

* * * 
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Decret. En ús de les facultats atribuïdes a aquesta Alcaldia per l’article 13 de la 

Carta Municipal de Barcelona, i d’acord amb l’article 40.3 de la Llei 17/1990, de 2 
de novembre, de Museus de Catalunya,  

 
Disposo: 
 
Proposar la designació del Sr. Joaquim Vicente Ibáñez com a vocal de la 

Comissió Executiva de la Junta de Museus de Catalunya en representació de 
l’Ajuntament de Barcelona, i en substitució del Sr. Josep Lluís Alay Rodríguez. 

 
Barcelona, 28 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4352/2015) 
 

* * * 
 
Decret. En ús de les atribucions que tinc conferides per l’article 13 de la Carta 

Municipal de Barcelona, 
 
Disposo: 
 
Delegar en l’Im. Sr. Eloi Badia Casas la representació de l’Ajuntament de 

Barcelona en la Federació de Municipis de Catalunya. 
 
Barcelona, 28 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4353/2015) 
 

* * * 
 

Decret. En ús de les atribucions que em confereix l’article 13 de la Carta 
Municipal de Barcelona i d’acord amb els Estatuts de la Fundació Privada Festa 
Major de Gràcia, 

 
Disposo: 
 
Designar l’Im. Sr. Eloi Badia Casas, Regidor del Districte de Gràcia, com a 

representant de l’Ajuntament de Barcelona a la Fundació Privada Festa Major de 
Gràcia en substitució del Sr. Raimundo Viejo Viñas. 

 
Barcelona, 28 de desembre de 2015. L’alcaldessa, Ada Colau Ballano. 
(Ref. 4354/2015) 
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PERSONAL 

BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA DE DOS 
CONCURSOS PER A LA PROVISIÓ DE DOS LLOCS DE TREBALL 
(Aprovades per decret de l’Alcaldia) 

 
 
De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari del dia 22 de 

juliol de 1988, es convoquen per a la seva provisió pel personal de plantilla 
d'aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a l'annex, d'acord amb les 
condicions específiques que s'indiquen en aquest mateix annex per a cadascun 
d'ells i amb els requisits comuns que es fixen a continuació: 

 
 

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
A part dels requisits addicionals de cada concurs, per a optar a qualsevol 

convocatòria és necessari: 
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un Institut Municipal, i no 

pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i 
Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

– Tractar-se de personal funcionari o contractat laboral fix de l’Ajuntament 
de Barcelona. El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut 
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament posteriorment 
subrogat a un Institut podrà participar igualment en els concursos. 
També hi podran participar els contractats laborals fixos d’Instituts 
Municipals que hagin efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc de 
Condicions de Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de 
l’esmentat Acord. 

– Haver prestat un mínim d'un any de serveis com a funcionari de carrera 
o amb contracte laboral indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal. 

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs. 

 
 

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de serveis, inclosos els serveis 

anteriors en altres administracions públiques que hagin estat formalment 
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d'1 punt. 

2. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un màxim d'1 punt segons el 
barem següent: 
– Per posseir com a grau un nivell superior al del lloc de treball convocat: 

1 punt. 
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de treball convocat: 

0,75 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al del lloc de treball 

convocat: 0,50 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre al del lloc de treball 

convocat: 0,25 punts. 
3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si és el cas, l'últim ocupat, 

fins a un màxim d'1 punt segons el barem següent: 
– Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al del lloc de treball 

convocat: 1 punt. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball inferior en dos nivells al del 

lloc de treball convocat: 0,50 punts. 
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– Pel desenvolupament d'un lloc de treball de nivell superior al nivell del 
lloc de treball base de la categoria del concursant: 0,25 punts. 

– A aquests efectes, s'ha d'entendre per nivell del lloc de treball 
desenvolupat, el nivell de complement de destinació efectivament 
acreditat en la nòmina corresponent, quan es tracti d'un nivell superior 
al del grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell del lloc de 
treball ocupat per adscripció o trasllat quan aquest sigui inferior al grau 
personal que hagi pogut consolidar a la carrera administrativa. 

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valoraran fins a 2 punts, sempre 
que tinguin relació directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si 
s'escau, en funció de les matèries, la durada i l'avaluació. 

 
 

JUNTA DE VALORACIÓ 
 
Estarà formada pels membres següents: 
– Presidència: 

El director de Recursos Humans, com a titular. 
– Vocalies: 

El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada concurs s'indiqui 
expressament a l'annex, que en cas d'absència del president titular, 
exercirà la presidència de la Junta. 
Un cap de Personal de sector d'actuació o districte. 
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del concurs. 
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans, qui també tindrà la 
condició de secretari/ària de la Junta de Valoració. 

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 
Bases Marc, els representants designats conjuntament per la Junta de Personal i el 
Comitè d'Empresa. 

 
 
PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 
 
Les persones que compleixin les condicions exigides hauran de presentar la 

sol·licitud, a la qual adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats segons 
l'ordre d'aquesta convocatòria, i els documents acreditatius corresponents, al 
Registre General o a qualsevol dels registres municipals, en el termini de quinze 
dies hàbils a comptar de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria en la 
Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre sempre referits a la data 
d'acabament de l'esmentat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una instància i la documentació separada, 
per a la qual cosa, es podrà utilitzar l'imprès normalitzat de què es disposa a 
l'Oficina d'Informació de Personal i a les seus dels districtes. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-lo s'atendrà a l'antiguitat de serveis 
prestats a la Corporació des de la data d'incorporació en la plantilla, amb caràcter 
indefinit. 

En els casos en què entre els mèrits complementaris s'estableixi la redacció d'un 
informe o memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en aquells 
casos en què les bases específiques del concurs determinin un nombre superior de 
pàgines, donades les característiques del lloc de treball a cobrir. L'informe s'haurà 
de presentar conjuntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen com a règim horari 
el de 37 hores i 30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà disposar dels sistemes d'acreditació 
i de comprovació que consideri més escaients en cada cas i per a cada tipus de 
mèrits, i podrà convocar les persones que optin a les places per precisar o ampliar 
aspectes concrets en relació als mèrits al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un cop s'ha pres possessió del 
lloc. Malgrat això, quan una persona hagi obtingut una plaça en diferents 
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concursos convocats, haurà d'optar per una d'elles, dins del termini dels tres dies 
hàbils següents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del departament de Personal 
de la proposta de la Junta de Valoració de l'últim concurs en què hagi obtingut la 
plaça. 

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta convocatòria, s'estarà a allò 
que disposen les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de 
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent. 

 
 
ANNEX 
Concurs núm. 01/2016-C. Un lloc de treball de TÈCNIC/A 2 de la família 

professional de Gestió i Administració (GA) adscrit al Grup Arxiu de Població de 
l’Arxiu Municipal Contemporani de Barcelona de la Direcció Executiva Sistema 
Municipal d’Arxius de la Gerència de Recursos. (Nivell 24) 

Concurs núm. 02/2016-C. Un lloc de treball de GESTOR/A DE PROJECTE 2 de la 
família General (GE) adscrit al Departament de Selecció i Promoció de Recursos 
Humans de la Direcció de Serveis Jurídics i Promoció de la Gerència de Recursos 
Humans i Organització. (Nivell 24) 
 
 
TÈCNIC/A 2 de la família professional de Gestió i Administració (GA) 
adscrit al Grup Arxiu de Població de l’Arxiu Municipal Contemporani de 
Barcelona de la Direcció Executiva Sistema Municipal d’Arxius de la 
Gerència de Recursos. 
Concurs núm. 01/2016-C 
 

Convocatòria per a la provisió definitiva per concurs de mèrits d’un lloc de 
treball de TÈCNIC/A 2 de la família professional de Gestió i Administració (GA) 
adscrit al Grup Arxiu de Població de l’Arxiu Municipal Contemporani de Barcelona 
de la Direcció Executiva Sistema Municipal d’Arxius de la Gerència de Recursos. 

D’acord amb l’article 294 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que es 
va aprovar el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, amb les 
bases marc que regulen la provisió de llocs de treball mitjançant concurs, amb 
l’article 22.2 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats públics 
de l’Ajuntament de Barcelona i amb el vigent catàleg de llocs de treball d’aquest 
Ajuntament. 

Es convoca la provisió per concurs de mèrits d’un lloc de treball de Tècnic/a 2 de 
la família professional de Gestió i Administració (GA) adscrit al Grup Arxiu de 
Població de l’Arxiu Municipal Contemporani de Barcelona de la Direcció Executiva 
Sistema Municipal d’Arxius de la Gerència de Recursos. 

 
1. Classificació del lloc convocat 

Denominació:  Tècnic/a 2 (80.20.GA.10 segons catàleg vigent) 
Àmbit funcional:  Tècnic 
Tipus de lloc: Tècnic 
Vinculació:  Funcionària 
Subgrup d’accés:  A1 - A2 
Destinació:  Nivell 24 
Sistema de provisió: Concurs de mèrits 
Classe de lloc: Lloc de promoció 
El lloc de treball objecte de la present convocatòria té jornada ordinària. 
 

2. Esquema retributiu 
Destinació:  24 (582,92 € mensuals segons catàleg vigent) 
Complement específic:  969 € mensuals segons catàleg vigent 
 

3. Descripció funcional 
3.1. Descripció funcional del lloc convocat (Tècnic/a 2 de la família de GA) 
3.1.1. Missió 
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Realitzar funcions tècniques pròpies de la seva família professional, en les 
matèries i processos que siguin competència de l’òrgan on presten els seus 
serveis, de manera autònoma, d’acord amb la normativa i directrius establertes. 

3.1.2. Funcions bàsiques 
1. Les funcions bàsiques del lloc de treball són:  
• Definir procediments, normes, protocols i sistemes per al desenvolupament 

de l’actuació en l’àmbit de la seva família professional dins de l’òrgan on 
presten els seus serveis.  

• Planificar la implantació i gestionar serveis competència de l’òrgan on 
s’adscriuen, i controlar la qualitat i compliment de la seva execució.  

• Assessorar tècnicament sobre procediments relatius a les matèries, 
assumptes i processos que siguin objecte de l’òrgan on presten els seus 
serveis. 

• Supervisar informes, dictàmens i propostes de resolució realitzats per altres 
tècnics, i elaborar els de major complexitat.  

• Planejar i desenvolupar treballs tècnics i estudis en l’àmbit de la seva 
família professional, sobre les matèries competència de l’òrgan on presten 
els seus serveis.  

• Exercir l’actuació inspectora i/o supervisió tècnica, si correspon a l’òrgan on 
presten els seus serveis. 

2. Aquest tipus de tècnic actua en un àmbit tàctic i amb component tècnic, 
contribuint a la millora de protocols i processos del seu àmbit funcional o de la 
seva família professional.  

3. Requereixen de coneixements en un camp tècnic, científic o especialitzat. 
4. Les tasques d’aquest lloc de treball es desenvolupen habitualment dins d’un 

marc normatiu i procediments estandarditzat, 
5. Disposen de llibertat per implantar l’operativa de l’òrgan on presta els seus 

serveis i rebre supervisió sobre els resultats.  
6. Requereixen de la capacitat de comunicació i influència necessària per 

interactuar amb la ciutadania o amb personal de la Corporació Municipal influint-los 
i donant-los servei en el seu àmbit de competència. 

7. Poden supervisar tasques realitzades per altres tècnics i administratius de 
l’òrgan on presta els seus serveis. 

3.2. Descripció funcional de l’òrgan al qual està adscrit el lloc (Grup Arxiu de 
Població de l’Arxiu Municipal Contemporani de Barcelona)  

3.2.1. Missió 
Gestió dels ingressos, tractament i preservació de la documentació generada per 

l’administració municipal, així com dels fons documentals institucionals d’interès de 
l’època contemporània. 

3.2.2. Funcions 
• Atendre les consultes i la reproducció de documents per a la ciutadania i per 

a la pròpia administració, d’acord amb la normativa d’accés i de protecció 
de dades de caràcter personal. 

• Gestionar les transferències de documentació administrativa i els ingressos 
de fons d'entitats, organismes autònoms i empreses municipals. 

• Vetllar per la seguretat, la conservació i la restauració dels fons 
documentals. 

• Organitzar, classificar, ordenar i descriure els documents municipals, 
d'empreses i d’institucions. 

• Gestionar el préstec i la reproducció de documents a la pròpia administració 
i els préstecs temporals a institucions i entitats culturals. 

• Aplicar els criteris d'avaluació, selecció i eliminació de documentació, i 
elaborar propostes d'avaluació. 

• Totes aquelles que li siguin atribuïdes pel seus superiors en l’acompliment 
de llurs funcions. 

 
4. Requisits de participació 

• Pertànyer al grup A, subgrup A1 de les categories de TS Estadística, TS 
Gestió, TS Informació, TS Economia, TS Sociologia, TS Organització, TS 
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Psicologia, Tècnic/a d’Administració General o subgrup A2 de la categoria de 
Gestió d’Administració General. 

• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari/a de carrera (*) de 
l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms adherits a l’Acord 
regulador de les condicions de treball dels empleats públics de l’Ajuntament 
de Barcelona, i no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni del Servei 
de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

(*) Així mateix, podran participar en la present convocatòria aquells/es 
treballadors/res de l’Ajuntament de Barcelona en règim laboral fix del mateix grup, 
subgrups i categories establerts en aquesta convocatòria sempre i quan la seva 
categoria estigui inclosa en les declarades funcionarials en el vigent catàleg de 
llocs de treball d’aquest Ajuntament. 

• Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs, llevat que el lloc estigui declarat a extingir. 

• Les persones candidates hauran d’acreditar documentalment el requisit 
d’estar en possessió del certificat de nivell de suficiència de català C1 (antic 
C) o superior de la Direcció General de Política Lingüística o equivalent. 
Restaran exempts d'acreditar els coneixements de llengua catalana en la 
convocatòria, les persones candidates que es troben en una de les 
situacions que s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a 
l'apartat corresponent de la sol·licitud: 
− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir a 

l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova o 
exercici del mateix nivell o superior. 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística 
d’acord amb el nivell exigit a la convocatòria. 

− Haver participat i obtingut destinació en convocatòries anteriors de 
concurs específic o de lliure designació en la mateixa Administració, en 
què hi hagués establerta una prova de català del mateix nivell o 
superior. 

Les persones candidates que no acreditin adequadament aquest requisit, hauran 
de realitzar una prova de coneixements de llengua catalana equivalent al nivell 
requerit (certificat C1). La no superació d’aquesta prova comportarà l’exclusió del 
procés.  

En cap cas no hi poden prendre part el personal funcionari que estigui en 
suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a conseqüència d'un 
expedient disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. Tampoc no hi poden 
prendre part el personal funcionari en situació diferent de servei actiu que no hagin 
romàs el temps mínim exigit per reingressar al servei actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol·licituds que estableix aquesta 
convocatòria i s'han de complir a la data de la presa de possessió. 

 
5. Mèrits valorats  

Mèrits Comuns 
De conformitat amb les bases marc d’aplicació a tots els concursos de provisió 

de llocs de treball a l’Ajuntament de Barcelona, es valorarà l’antiguitat (fins a 1 
punt), el grau personal consolidat (fins a 1 punt), el nivell del lloc de treball des del 
qual es concursa (fins a 1 punt) i els cursos de formació i perfeccionament 
realitzats (fins a 2 punts).  

Mèrits Complementaris 
1. Experiència professional fins a 6 punts, segons el barem següent: 

− Experiència en la tramitació de certificacions, informes del Padró i 
d’exercir la funció fedatària d’expedició de documentació oficial fins a 2 
punts. 

− Experiència en donar assessorament jurídic, especialment sobre dret de 
família, successions, menors fins a 2 punts. 
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− Experiència en gestionar informació administrativa relacionada amb 
dades confidencials, el dret a la intimitat personal i familiar,...tot vetllant 
pel dret d’accés a la informació. fins a 2 punts. 

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de treball, fins a 1 punt. 
3. Exercici o supòsit pràctic: La Junta de valoració podrà convocar els i les 

candidates per a la realització d’una prova o supòsit pràctic relacionat amb les 
funcions pròpies del lloc dins de l’òrgan al qual està adscrit, valorant-se fins a un 
màxim de 5 punts. En cas de realitzar-se, aquesta prova tindrà caràcter obligatori.  

4. Valoració de les competències professionals requerides per a l’òptim 
desenvolupament de les funcions vinculades al lloc de treball.  

La Junta de Valoració convocarà les persones aspirants que puguin assolir la 
puntuació mínima del concurs per a l’avaluació de les competències professionals 
definides per al lloc de treball de TÈCNIC/A de la família professional de Serveis de 
Gestió i Administració d’acord amb el Sistema d’Ordenació Municipal (SOM): 
Compromís professional, Treball en equip, Orientació al servei públic, Pensament 
analític, Recerca d’informació i actualització de coneixements, Flexibilitat i obertura 
al canvi, Rigor i organització i Comunicació i influència.  

L’exercici consistirà com a mínim en una entrevista individual, tot i que si es 
considera necessari, la Junta de Valoració podrà utilitzar altres sistemes 
d’avaluació complementaris. 

L’exercici serà valorat fins a un màxim de 6 punts. 
 
Puntuació mínima 
− Si s'avaluen tots els apartats opcionals la puntuació mínima és d’11,5 

punts. 
− Si no s'avalua l’apartat 3 (exercici o supòsit pràctic), la puntuació mínima és 

de 9 punts. 
 

6. Junta de valoració 
President: 
− Sr. Agustí Abelaira Dapena, Direcció de Serveis Generals o persona en qui 

delegui. 
Vocals: 
− Sr. Joaquim Borràs Gómez, Arxiver en Cap de la Direcció Executiva 

Municipal d’Arxius, o persona en qui delegui. 
− Sra. Montserrat Beltran Morales, Cap Departament de l’Arxiu Municipal 

Contemporani de Barcelona, o persona en qui delegui. 
− Sra. Francesca Otàlora, Cap Departament de RH de la Gerència de 

Recursos, o persona en qui delegui. 
− Sr. José Mª Martínez de Eulate, Departament de Selecció i Promoció de la 

Gerència de Recursos Humans i Organització, o persona en qui delegui. 
Representant de la Junta de Personal o del Comitè  
 

7. Presentació de sol·licituds  
Les persones interessades podran presentar la seva sol·licitud preferentment per 

mitjans electrònics accedint a l’aplicació “TRÀMITS” de l’apartat de “Recursos 
Humans” de la Intranet Municipal, mitjançant el tràmit PROVISIÓ DE LLOCS DE 
TREBALL > SOL·LICITUD PARTICIPACIÓ CONCURS, el qual dóna accés a 
complimentar els diferents camps que conformen el model de “currículum vitae” 
electrònic. 

Excepcionalment, i en aquells casos en que no es tingui accés a l’esmentat 
aplicatiu de TRÀMITS, es podrà presentar la sol·licitud al Registre General o a 
qualsevol dels registres desconcentrats de l’Ajuntament, fent servir 
necessàriament el model de sol·licitud i currículum vitae normalitzat que es poden 
descarregar des del portal informatiu de CONCURSOS de l’apartat de “Recursos 
Humans” de la Intranet Municipal.  

En ambdós mitjans de presentació de sol·licituds el termini de presentació 
d’instàncies és de 15 dies hàbils a comptar a partir del dia següent a la publicació 
de les bases del concurs a la Gaseta Municipal. 
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Les persones candidates són responsables de comprovar i verificar l'exactitud de 
la seva sol·licitud i les dades que hi consten.  

 
8. Llista de persones admeses i excloses  

Finalitzat el termini de presentació de sol·licituds, el Departament de Selecció i 
Promoció de Recursos Humans de l’Ajuntament de Barcelona publicarà a la intranet 
municipal la llista de persones admeses i excloses al procés, indicant també si la 
persona aspirant està exempta de realitzar la prova de llengua catalana. 

 
9. Presa de possessió 

En el cas de personal de l’Ajuntament de Barcelona, la persona que obtingui 
nova destinació cessarà en el lloc de treball que ocupa en un màxim de 10 dies a 
partir de l’endemà de la publicació de la resolució del procés a la Gaseta Municipal. 
La presa de possessió en la nova destinació es durà a terme l’endemà del 
cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en la 
categoria objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el 
segon dia hàbil següent a la publicació de l’esmentada resolució a la Gaseta 
Municipal. 

En el cas del personal provinent d’un organisme autònom o ens instrumental de 
l’Ajuntament de Barcelona, la seva presa de possessió es durà a terme a partir del 
primer dia hàbil del mes següent a la publicació de la resolució del procés a la 
Gaseta Municipal. En el cas que la publicació s’efectuï en la darrera Gaseta 
Municipal del mes, la pressa de possessió es diferirà al primer dia hàbil del segon 
mes comptat des de la publicació de l’esmentada Gaseta. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s’hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d’actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l’òrgan 
convocant. 
 

 
GESTOR/A DE PROJECTE 2 de la família General (GE) adscrit al 
Departament de Selecció i Promoció de Recursos Humans de la Direcció de 
Serveis Jurídics i Promoció de la Gerència de Recursos Humans i 
Organització. 
Concurs núm. 02/2016-C 

 
Convocatòria per a la provisió definitiva per concurs de mèrits d’un lloc de 

treball de GESTOR/A DE PROJECTE 2 de la família General (GE) adscrit al 
Departament de Selecció i Promoció de Recursos Humans de la Direcció de Serveis 
Jurídics i Promoció de la Gerència de Recursos Humans i Organització. 

D’acord amb els articles 294 i 295 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel que es va aprovar el Text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, amb les bases marc que regulen la provisió de llocs de treball 
mitjançant concurs, amb l’article 22.2 de l’Acord regulador de les condicions de 
treball dels empleats públics de l’Ajuntament de Barcelona i amb el vigent catàleg 
de llocs de treball d’aquest Ajuntament. 

Es convoca la provisió per concurs de mèrits d’un lloc de treball de Gestor/a de 
Projecte 2 de la família General (GE) adscrit al Departament de Selecció i Promoció 
de Recursos Humans de la Direcció de Serveis Jurídics i Promoció de la Gerència de 
Recursos Humans i Organització. 

 
1. Classificació dels llocs convocats 

Denominació:   Gestor/a de Projecte 2 (70.20.GE.10 segons catàleg 
vigent) 

Àmbit funcional:  Tècnic 
Tipus de lloc: Gestió de Projectes 
Vinculació:  Funcionària 
Subgrup d’accés:  A1 i A2 
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Destinació:  Nivell 24 
Sistema de provisió: Concurs de mèrits 
Classe de lloc: Lloc de promoció 
Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen jornada ordinària. 
 

2. Esquema retributiu 
Destinació:  24 (582,92 € mensuals segons catàleg vigent) 
Complement específic:  969 € mensuals segons catàleg vigent 
 

3. Descripció funcional 
3.1. Descripció funcional del lloc convocat (Gestor/a de Projecte 2 de la família 

GE) 
3.1.1. Missió 
Dirigir programes o projectes, planificant, organitzant i coordinant la seva 

activitat i els recursos econòmics, tècnics i humans assignats, per tal de complir 
amb els objectius i resultats en el termini, qualitat i cost previst. 

3.1.2. Funcions bàsiques 
1. Les funcions bàsiques del lloc de treball són:  
• Dirigir la definició, planificació, execució i supervisió dels programes i 

projectes dins l’òrgan on presta els seus serveis. 
• Dirigir programes i projectes desenvolupats per externs, dins de l’òrgan on 

presten els seus serveis. 
• Donar impuls als programes i projectes i coordinar les actuacions dels 

recursos humans i materials assignats adaptant els mitjans personals i 
materials disponibles a la programació establerta. 

• Col·laborar amb altres unitats de l’organització territorial i altres òrgans per 
a definir criteris tècnics que siguin d’aplicació als projectes. 

2. Dirigeix projectes amb un volum de recursos tècnics, econòmics i humans 
reduït i/o amb un impacte en una parcel·la molt específica dins l’organització per 
l’especificitat de la funció o servei que presta. Actua en un àmbit tàctic amb cert 
component tècnic, implantant els projectes definits.   

3. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la supervisió puntual d’un 
superior sobre els resultats obtinguts i contemplen una llibertat d’actuació àmplia 
en l’operativa. 

4. Les tasques d’aquest lloc de treball no necessàriament es desenvolupen sobre 
un marc normatiu i/o de processos estandarditzats.  

5. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la interacció amb la 
ciutadania o amb personal de la Corporació Municipal per informar-los o assistir-los 
sobre els desenvolupament dels programes o projectes de l’òrgan on presten els 
seus serveis. De la mateixa manera es requereix de la relació amb agents externs i 
altres operadors per dur a terme el control d’encàrrecs i col·laboració externa. 
Poden representar tècnicament a la Corporació Municipal en les relacions amb 
entitats internes i externes. 

6. Aquest lloc de treball requereix de la competència tècnica d’una llicenciatura, 
enginyeria o arquitectura superior o d’una diplomatura o grau vinculada al seu 
àmbit professional, amb coneixements específics en els processos i sistemàtica de 
treball de la Corporació Municipal. El lloc no requereix el comandament de 
persones, però pot comportar la supervisió de tasques realitzades per altres 
tècnics i administratius o de serveis externs, a l’òrgan on presten els seus serveis. 

3.2. Descripció funcional de l’òrgan al qual està adscrit el lloc (Departament de 
Selecció i Provisió de Recursos Humans) 

3.2.1. Missió 
Gestió dels processos de selecció i promoció de Recursos Humans. 
3.2.2. Funcions  
• Executar les ofertes públiques d’ocupació i promoció interna i els 

corresponents processos selectius. 
• Executar els processos de desenvolupament de la carrera administrativa del 

personal de l’organització municipal. 
• Elaborar les resolucions i les bases de les convocatòries de nou accés i de 

borsa de treball. 
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• Elaborar les resolucions i les bases de les convocatòries de provisió de llocs 
de treball. 

• Impulsar i gestionar les actuacions administratives inherents al 
desenvolupament dels processos selectius i de provisió i coordinar les 
actuacions dels tribunals de selecció i les juntes de valoració. 

• Elaborar els informes per a la resolució als recursos i reclamacions que 
s’interposen contra les bases de les convocatòries o les actuacions del 
Tribunal de Selecció.  

• Donar suport als districtes, sectors i organismes públics en matèria de 
selecció i provisió de llocs de treball. 

 
4. Requisits de participació 

• Pertànyer al grup A, subgrup A1 (totes les categories) o bé pertànyer al 
grup A, subgrup A2 (totes les categories). 

• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari/a de carrera (*) de 
l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms adherits a l’Acord 
regulador de les condicions de treball dels empleats públics de l’Ajuntament 
de Barcelona, i no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni del Servei 
de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

(*) Així mateix, podran participar en la present convocatòria aquells/es 
treballadors/res de l’Ajuntament de Barcelona en règim laboral fix del mateix grup, 
subgrups i categories establerts en aquesta convocatòria sempre i quan la seva 
categoria estigui inclosa en les declarades funcionarials en el vigent catàleg de 
llocs de treball d'aquest Ajuntament. 

• Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs, llevat que el lloc estigui declarat a extingir. 

• El personal candidat haurà d’acreditar documentalment el requisit d’estar 
en possessió del certificat de nivell de suficiència de català C1 (antic C) o 
superior de la Direcció General de Política Lingüística o equivalent. Restaran 
exempts d'acreditar els coneixements de llengua catalana en la 
convocatòria, les persones candidates que es troben en una de les 
situacions que s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a 
l'apartat corresponent de la sol·licitud: 
− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir a 

l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova o 
exercici del mateix nivell o superior. 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística 
d’acord amb el nivell exigit a la convocatòria. 

− Haver participat i obtingut destinació en convocatòries anteriors de 
concurs específic o de lliure designació en la mateixa Administració, en 
què hi hagués establerta una prova de català del mateix nivell o 
superior. 

Les persones candidates que no acreditin adequadament aquest requisit, hauran 
de realitzar una prova de coneixements de llengua catalana equivalent al nivell 
requerit (C1). La no superació d’aquesta prova comportarà l’exclusió del procés.  

En cap cas no hi poden prendre part el personal funcionari o laboral fix que 
estigui en suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a 
conseqüència d'un expedient disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. 
Tampoc no hi poden prendre part el personal funcionari en situació diferent de 
servei actiu que no hagin romàs el temps mínim exigit per reingressar al servei 
actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol·licituds que estableix aquesta 
convocatòria i s'han de complir a la data de la presa de possessió. 
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5. Mèrits valorats  

Mèrits Comuns 
De conformitat amb les bases marc d’aplicació a tots els concursos de provisió 

de llocs de treball a l’Ajuntament de Barcelona, es valorarà l’antiguitat (fins a 1 
punt), el grau personal consolidat (fins a 1 punt), el nivell del lloc de treball des del 
qual es concursa (fins a 1 punt) i els cursos de formació i perfeccionament 
realitzats (fins a 2 punts).  

Mèrits Complementaris 
1. Experiència professional fins a 6 punts, segons el barem següent: 

− Gestió de projectes o processos especialment en l’entorn dels Recursos 
Humans fins a 2 punts 

− Elaboració d’informes de gestió fins a 2 punts 
− Direcció de reunions en entorns multidisciplinaris fins a 1 punt 
− Coordinació de persones i/o proveïdors fins a 1 punt 

2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de treball, fins a 1 punt. 
3. Exercici o supòsit pràctic: La Junta de valoració podrà convocar les persones 

candidates per a la realització d’una prova o supòsit pràctic relacionat amb les 
funcions pròpies del lloc dins de l’òrgan al qual està adscrit, valorant-se fins a un 
màxim de 5 punts. En cas de realitzar-se, aquesta prova tindrà caràcter obligatori.  

4. Valoració de les competències professionals requerides per a l’òptim 
desenvolupament de les funcions vinculades al lloc de treball.  

La Junta de Valoració convocarà les persones aspirants que puguin assolir la 
puntuació mínima del concurs per a l’avaluació de les competències professionals 
definides per al lloc de treball de GESTOR/A DE PROJECTE 2 de la família 
professional General d’acord amb el Sistema d’Ordenació Municipal (SOM): 
Compromís professional, Treball en equip, Orientació al servei públic, Pensament 
analític, Recerca d’informació i actualització de coneixements, Flexibilitat i obertura 
al canvi, Rigor i organització, Comunicació i influència, Lideratge i 
Desenvolupament. 

L’exercici consistirà com a mínim en una entrevista individual, tot i que si es 
considera necessari, la Junta de Valoració podrà utilitzar altres sistemes 
d’avaluació complementaris. 

L’exercici serà valorat fins a un màxim de 6 punts. 
 
Puntuació mínima 
− Si s'avaluen tots els apartats opcionals la puntuació mínima és d’11,5 

punts. 
− Si no s'avalua l’apartat 3 (exercici o supòsit pràctic), la puntuació mínima és 

de 9 punts. 
 

6. Junta de valoració 
President: 
− Sr. Ferran Daroca Esquirol, Gerent de Recuros Humans i organització, o 

persona en qui delegui. 
Vocals: 
− Sr. Josep Maria Sans Rodríguez, Director de Serveis Jurídics i Promoció, o 

persona en qui delegui. 
− Sra. Montserrat Rodés Ferrer, Cap del Departament de Selecció i Promoció 

de Recursos Humans, o persona en qui delegui.  
− Sra. Francesca Otàlora, Cap del Departament de Personal de la Gerència de 

Recursos, o persona en qui delegui. 
− Sr. José Mª Martínez de Eulate Garralda, Gestor de Projecte del 

Departament de Selecció i Promoció de la Gerència de Recursos Humans i 
Organització, o persona en qui delegui. 

Representant de la Junta de Personal o del Comitè d’Empresa 
 

7. Presentació de sol·licituds  
Les persones interessades podran presentar la seva sol·licitud preferentment per 

mitjans electrònics accedint a l’aplicació “TRÀMITS” de l’apartat de “Recursos 
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Humans” de la Intranet Municipal, mitjançant el tràmit PROVISIÓ DE LLOCS DE 
TREBALL > SOL·LICITUD PARTICIPACIÓ CONCURS, el qual dóna accés a 
complimentar els diferents camps que conformen el model de “currículum vitae” 
electrònic. 

Excepcionalment, i en aquells casos en que no es tingui accés a l’esmentat 
aplicatiu de TRÀMITS, es podrà presentar la sol·licitud al Registre General o a 
qualsevol dels registres desconcentrats de l’Ajuntament, fent servir 
necessàriament el model de sol·licitud i currículum vitae normalitzat que es poden 
descarregar des del portal informatiu de CONCURSOS de l’apartat de “Recursos 
Humans” de la Intranet Municipal.  

En ambdós mitjans de presentació de sol·licituds el termini de presentació 
d’instàncies és de 15 dies hàbils a comptar a partir del dia següent a la publicació 
de les bases del concurs a la Gaseta Municipal. 

Els i les candidates són responsables de comprovar i verificar l'exactitud de la 
seva sol·licitud i les dades que hi consten.  

 
8. Llista de persones admeses i excloses  

Finalitzat el termini de presentació de sol·licituds, el Departament de Selecció i 
Promoció de Recursos Humans de l’Ajuntament de Barcelona publicarà a la intranet 
municipal la llista de persones admeses i excloses al procés, indicant també si la 
persona aspirant està exempta de realitzar la prova de llengua catalana. 

 
9. Presa de possessió 

En el cas de personal de l‘Ajuntament de Barcelona, la persona que obtingui 
nova destinació cessarà en el lloc de treball que ocupa en un màxim de 10 dies a 
partir de l'endemà de la publicació de la resolució del concurs a la Gaseta 
Municipal. La presa de possessió en la nova destinació es durà a terme a l'endemà 
del cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en la 
categoria objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el 
segon dia hàbil següent a la data de la publicació de la resolució del concurs a la 
Gaseta Municipal. 

En el cas del personal provinent d’un organisme autònom o ens instrumental de 
l’Ajuntament de Barcelona, la seva presa de possessió es durà a terme a partir del 
primer dia hàbil del mes següent a la publicació de la resolució del concurs a la 
Gaseta Municipal. En el cas que la publicació s’efectuï en la darrera Gaseta 
Municipal del mes, la presa de possessió es diferirà al primer dia hàbil del segon 
mes comptat des de la publicació de l’esmentada Gaseta. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s'hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d'actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l'òrgan 
convocant.  
 
 
 
BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA D’UN CONCURS 
PER A LA PROVISIÓ D’UN LLOC DE TREBALL DE L’INSTITUT BARCELONA 
ESPORTS 
(Aprovades per decret de l’Alcaldia) 

 
 
De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari del dia 22 de 

juliol de 1988, es convoquen per a la seva provisió pel personal de plantilla 
d'aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a l'annex, d'acord amb les 
condicions específiques que s'indiquen en aquest mateix annex per a cadascun 
d'ells i amb els requisits comuns que es fixen a continuació: 
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REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
A part dels requisits addicionals de cada concurs, per a optar a qualsevol 

convocatòria és necessari: 
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un Institut Municipal, i no 

pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i 
Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

– Tractar-se de personal funcionari o contractat laboral fix de l’Ajuntament 
de Barcelona. El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut 
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament posteriorment 
subrogat a un Institut podrà participar igualment en els concursos. 
També hi podran participar els contractats laborals fixos d’Instituts 
Municipals que hagin efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc de 
Condicions de Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de 
l’esmentat Acord. 

– Haver prestat un mínim d'un any de serveis com a funcionari de carrera 
o amb contracte laboral indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal. 

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs. 

 
 

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de serveis, inclosos els serveis 

anteriors en altres administracions públiques que hagin estat formalment 
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d'1 punt. 

2. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un màxim d'1 punt segons el 
barem següent: 
– Per posseir com a grau un nivell superior al del lloc de treball convocat: 

1 punt. 
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de treball convocat: 

0,75 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al del lloc de treball 

convocat: 0,50 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre al del lloc de treball 

convocat: 0,25 punts. 
3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si és el cas, l'últim ocupat, 

fins a un màxim d'1 punt segons el barem següent: 
– Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al del lloc de treball 

convocat: 1 punt. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball inferior en dos nivells al del 

lloc de treball convocat: 0,50 punts. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball de nivell superior al nivell del 

lloc de treball base de la categoria del concursant: 0,25 punts. 
– A aquests efectes, s'ha d'entendre per nivell del lloc de treball 

desenvolupat, el nivell de complement de destinació efectivament 
acreditat en la nòmina corresponent, quan es tracti d'un nivell superior 
al del grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell del lloc de 
treball ocupat per adscripció o trasllat quan aquest sigui inferior al grau 
personal que hagi pogut consolidar a la carrera administrativa. 

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valoraran fins a 2 punts, sempre 
que tinguin relació directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si 
s'escau, en funció de les matèries, la durada i l'avaluació. 

 
 

JUNTA DE VALORACIÓ 
 
Estarà formada pels membres següents: 
– Presidència: 

El director de Recursos Humans, com a titular. 



NÚM. 3 20-1-2016 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA 613 
 

– Vocalies: 
El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada concurs s'indiqui 
expressament a l'annex, que en cas d'absència del president titular, 
exercirà la presidència de la Junta. 
Un cap de Personal de sector d'actuació o districte. 
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del concurs. 
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans, qui també tindrà la 
condició de secretari/ària de la Junta de Valoració. 

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 
Bases Marc, els representants designats conjuntament per la Junta de Personal i el 
Comitè d'Empresa. 

 
 
PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 
 
Les persones que compleixin les condicions exigides hauran de presentar la 

sol·licitud, a la qual adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats segons 
l'ordre d'aquesta convocatòria, i els documents acreditatius corresponents, al 
Registre General o a qualsevol dels registres municipals, en el termini de quinze 
dies hàbils a comptar de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria en la 
Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre sempre referits a la data 
d'acabament de l'esmentat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una instància i la documentació separada, 
per a la qual cosa, es podrà utilitzar l'imprès normalitzat de què es disposa a 
l'Oficina d'Informació de Personal i a les seus dels districtes. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-lo s'atendrà a l'antiguitat de serveis 
prestats a la Corporació des de la data d'incorporació en la plantilla, amb caràcter 
indefinit. 

En els casos en què entre els mèrits complementaris s'estableixi la redacció d'un 
informe o memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en aquells 
casos en què les bases específiques del concurs determinin un nombre superior de 
pàgines, donades les característiques del lloc de treball a cobrir. L'informe s'haurà 
de presentar conjuntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen com a règim horari 
el de 37 hores i 30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà disposar dels sistemes d'acreditació 
i de comprovació que consideri més escaients en cada cas i per a cada tipus de 
mèrits, i podrà convocar les persones que optin a les places per precisar o ampliar 
aspectes concrets en relació als mèrits al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un cop s'ha pres possessió del 
lloc. Malgrat això, quan una persona hagi obtingut una plaça en diferents 
concursos convocats, haurà d'optar per una d'elles, dins del termini dels tres dies 
hàbils següents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del departament de Personal 
de la proposta de la Junta de Valoració de l'últim concurs en què hagi obtingut la 
plaça. 

Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta convocatòria, s'estarà a allò 
que disposen les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de 
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent. 

 
 
ANNEX 
Concurs de mèrits núm. 19/2015-C. Un lloc de treball de Gestor/a de Projecte 2 

de la família professional General (GE) adscrit a la Direcció de Serveis 
d’Instal·lacions i Obres de l’Institut Barcelona Esports. (Nivell 24) 
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Gestor/a de Projecte 2 de la família professional General (GE) adscrit a la 
Direcció de Serveis d’Instal·lacions i Obres de l’Institut Barcelona Esports  
Concurs de mèrits núm. 19/2015-C  

 
Convocatòria per a la provisió definitiva per concurs de mèrits d’un lloc de 

treball de Gestor/a de Projecte 2 de la família professional General (GE) adscrit a 
la Direcció de Serveis d’Instal·lacions i Obres de l’Institut Barcelona Esports. 

D’acord amb l’article 294 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que es 
va aprovar el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, amb les 
bases marc que regulen la provisió de llocs de treball mitjançant concurs, amb 
l’article 22.2 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats públics 
de l’Ajuntament de Barcelona i amb el vigent catàleg de llocs de treball d’aquest 
Ajuntament. 

Es convoca la provisió per concurs de mèrits d’un lloc de treball de Gestor/a de 
Projecte 2 de la família professional General (GE) adscrit a la Direcció de Serveis 
d’Instal·lacions i Obres de l’Institut Barcelona Esports. 

 
1. Classificació del lloc convocat 

 
Denominació:   Gestor/a de Projecte 2 (70.20.GE.10 segons catàleg 

vigent) 
Àmbit funcional:  Tècnic 
Tipus de lloc: Gestió de Projectes 
Vinculació:  Funcionària 
Subgrup d’accés:  A1 i A2 
Destinació:  Nivell 24 
Sistema de provisió: Concurs de mèrits 
Classe de lloc: Lloc de promoció 
El lloc de treball objecte de la present convocatòria té jornada ordinària. 
 

2. Esquema retributiu 
Destinació:  24 (582,92 € mensuals) 
Complement específic:  969 € mensuals segons catàleg vigent 
 

3. Descripció funcional 
3.1 Descripció funcional del lloc convocat (Gestor/a de Projecte 2 de la família 

GE) 
3.1.1 Missió 
Dirigir programes o projectes, planificant, organitzant i coordinant la seva 

activitat i els recursos econòmics, tècnics i humans assignats, per tal de complir 
amb els objectius i resultats en el termini, qualitat i cost previst. 

3.1.2 Funcions bàsiques 
1. Les funcions bàsiques del lloc de treball són:  
• Dirigir la definició, planificació, execució i supervisió dels programes i 

projectes dins l’òrgan on presta els seus serveis. 
• Dirigir programes i projectes desenvolupats per externs, dins de l’òrgan on 

presten els seus serveis. 
• Donar impuls als programes i projectes i coordinar les actuacions dels 

recursos humans i materials assignats adaptant els mitjans personals i 
materials disponibles a la programació establerta. 

• Col·laborar amb altres unitats de l’organització territorial i altres òrgans per 
a definir criteris tècnics que siguin d’aplicació als projectes. 

2. Dirigeix projectes amb un volum de recursos tècnics, econòmics i humans 
reduït i/o amb un impacte en una parcel·la molt específica dins l’organització per 
l’especificitat de la funció o servei que presta. 

Actua en un àmbit tàctic amb cert component tècnic, implantant els projectes 
definits. 

3. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la supervisió puntual d’un 
superior sobre els resultats obtinguts i contemplen una llibertat d’actuació àmplia 
en l’operativa. 
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4. Les tasques d’aquest lloc de treball no necessàriament es desenvolupen sobre 
un marc normatiu i/o de processos estandarditzats. 

5. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la interacció amb la 
ciutadania o amb personal de la Corporació Municipal per informar-los o assistir-los 
sobre els desenvolupament dels programes o projectes de l’òrgan on presten els 
seus serveis. De la mateixa manera es requereix de la relació amb agents externs i 
altres operadors per dur a terme el control d’encàrrecs i col·laboració externa. 
Poden representar tècnicament a la Corporació Municipal en les relacions amb 
entitats internes i externes. 

6. Aquest lloc de treball requereix de la competència tècnica d’una llicenciatura, 
enginyeria o arquitectura superior o d’una diplomatura o grau vinculada al seu 
àmbit professional, amb coneixements específics en els processos i sistemàtica de 
treball de la Corporació Municipal. El lloc no requereix el comandament de 
persones, però pot comportar la supervisió de tasques realitzades per altres 
tècnics i administratius o de serveis externs, a l’òrgan on presten els seus serveis. 

3.2. Descripció funcional de l’òrgan al qual està adscrit el lloc (Direcció de 
Serveis d’Instal·lacions i Obres de l’Institut Barcelona Esports) 

3.2.1. Missió 
Seguiment i control de les actuacions, projectes i obres en les instal·lacions 

esportives municipals adscrites a l’Institut així com de les inversions necessàries. 
Assessorament en les mateixes funcions en relació els equipaments esportius 
adscrits als districtes. 

3.2.2. Funcions 
• Planificar el desenvolupament dels equipaments esportius de l’Ajuntament. 

Actuar com a referent tècnic en l’establiment de criteris en l’execució de 
projectes d’inversió i manteniment que afectin als equipaments esportius de 
l’Ajuntament. 

• Planificar, redactar i executar els projectes d’obra nova, reformes, 
ampliació, millores i manteniment dels equipaments administratius i 
esportius competència de l’Institut. 

• Fer el seguiment del funcionament i controlar la gestió dels centres 
esportius municipals i de les instal·lacions esportives municipals adscrites a 
l’Institut. 

• Dissenyar els requeriments i condicions tècniques tipus pels contractes 
d’obres o serveis relacionats amb la construcció i el manteniment d’aquests 
equipaments. 

• Dissenyar i elaborar les propostes sobre normatives i indicadors de control 
de les instal·lacions en matèria econòmica, de serveis esportius, de 
manteniment i de qualitat. Redactar els informes globals a nivell de ciutat. 

• Coordinar l’oferta i el seguiment de les activitats i programes esportius que 
l’Ajuntament determini que s’han de desenvolupar en els equipaments 
esportius de la ciutat. Establir les condicions d’usos no esportius d’aquestes 
instal·lacions. 

 
4. Requisits de participació 

• Pertànyer al grup A, subgrup A1 (totes les categories) o bé pertànyer del 
grup A, subgrup A2 (totes les categories). 

• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari/a de carrera (*) de 
l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms adherits a l’Acord 
regulador de les condicions de treball dels empleats públics de l’Ajuntament 
de Barcelona, i no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni del Servei 
de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

(*) Així mateix, podran participar en la present convocatòria aquells/es 
treballadors/res de l’Ajuntament de Barcelona en règim laboral fix del mateix grup, 
subgrups i categories establerts en aquesta convocatòria sempre i quan la seva 
categoria estigui inclosa en les declarades funcionarials en el vigent catàleg de 
llocs de treball d'aquest Ajuntament. 

• Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs, llevat que el lloc estigui declarat a extingir. 
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• El personal candidat haurà d’acreditar documentalment el requisit d’estar 
en possessió del certificat de nivell de suficiència de català C1 (antic C) o 
superior de la Direcció General de Política Lingüística o equivalent. Restaran 
exempts d'acreditar els coneixements de llengua catalana en la 
convocatòria, els i les candidates que es troben en una de les situacions que 
s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a l'apartat 
corresponent de la sol·licitud: 
− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir a 

l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova o 
exercici del mateix nivell o superior.- Disposar dels títols de 
l’ensenyament reglat no universitari expedits pel Departament 
d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els certificats de 
referència de la Direcció General de Política Lingüística d’acord amb el 
nivell exigit a la convocatòria. 

− Haver participat i obtingut destinació en convocatòries anteriors de 
concurs específic o de lliure designació en la mateixa Administració, en 
què hi hagués establerta una prova de català del mateix nivell o 
superior. 

− Les persones candidates que no acreditin adequadament aquest 
requisit, hauran de realitzar una prova de coneixements de llengua 
catalana equivalent al nivell requerit (C1). La no superació d’aquesta 
prova comportarà l’exclusió del procés. 

En cap cas no hi poden prendre part el personal funcionari o laboral fix que 
estigui en suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a 
conseqüència d'un expedient disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. 
Tampoc no hi poden prendre part el personal funcionari en situació diferent de 
servei actiu que no hagin romàs el temps mínim exigit per reingressar al servei 
actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol·licituds que estableix aquesta 
convocatòria i s'han de complir a la data de la presa de possessió. 

 
5. Mèrits valorats 

Mèrits Comuns 
De conformitat amb les bases marc d’aplicació a tots els concursos de provisió 

de llocs de treball a l’Ajuntament de Barcelona, es valorarà l’antiguitat (fins a 1 
punt), el grau personal consolidat (fins a 1 punt), el nivell del lloc de treball des del 
qual es concursa (fins a 1 punt) i els cursos de formació i perfeccionament 
realitzats (fins a 2 punts).  

Mèrits Complementaris 
1. Experiència professional fins a 6 punts, segons el barem següent: 

− Experiència en direcció, planificació, coordinació i gestió de projectes, fins 
a 3 punts. 

− Experiència en gestió de recursos tècnics i econòmics, fins a 1,5 punts. 
− Experiència en interlocució tant amb la ciutadania, entitats, com amb 

altres òrgans municipals o d'altres administracions, fins a 1,5 punts. 
2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de treball, fins a 1 punt. 
3. Exercici o supòsit pràctic: La Junta de valoració podrà convocar les persones 

candidates per a la realització d’una prova o supòsit pràctic relacionat amb les 
funcions pròpies del lloc dins de l’òrgan al qual està adscrit, valorant-se fins a un 
màxim de 5 punts. En cas de realitzar-se, aquesta prova tindrà caràcter obligatori. 

4. Valoració de les competències professionals requerides per a l’òptim 
desenvolupament de les funcions vinculades al lloc de treball.  

La Junta de Valoració convocarà les persones aspirants que puguin assolir la 
puntuació mínima del concurs per a l’avaluació de les competències professionals 
definides per al lloc de treball de Gestor e Projecte 1 de la família professional 
General d’acord amb el Sistema d’Ordenació Municipal (SOM): Compromís 
professional, Treball en equip, Orientació al servei públic, Pensament analític, 
Recerca d’informació i actualització de coneixement, Flexibilitat i obertura al canvi, 
Rigor i organització, Comunicació i influència i Lideratge i desenvolupament. 
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L’exercici consistirà, com a mínim, en una entrevista individual, tot i que la 
Junta de Valoració podrà utilitzar altres sistemes d’avaluació complementaris. 

L’exercici serà valorat fins a un màxim de 6 punts. 
 
Puntuació mínima 
− Si s'avaluen tots els apartats opcionals la puntuació mínima és d’11,5 

punts. 
− Si no s'avalua l’apartat 3 (exercici o supòsit pràctic), la puntuació mínima és 

de 9 punts. 
 

6. Junta de valoració.  
Presidenta: 
− Sra. Marta Clari i Padrós, Gerent de l’Institut Barcelona Esports, o persona 

en qui delegui. 
Vocals: 
− Sra. Eulàlia Dordal i Culla Directora de Serveis d’Instal·lacions i Obres, o 

persona en qui delegui. 
− Sra. Elvira Utrillo Tomás, Directora de Planificació i Serveis generals, o 

persona en qui delegui. 
− Sr. Francesc Terrón i Cusí Cap del Departament d’Administració, o persona 

en qui delegui. 
− Sr. Francesc Mateo Diaz , Tècnic del Departament d’Administració  
Representant, de la Junta de Personal o del Comitè d'Empresa. 
 

7. Presentació de sol·licituds.  
Les persones interessades podran presentar instància, acompanyada de 

“currículum vitae”, degudament documentat, al Registre de l’Institut Barcelona 
Esports (Avinguda de l’Estadi 40). 

També es podrà presentar la sol•licitud al Registre General o a qualsevol dels 
registres desconcentrats de l’Ajuntament, fent servir necessàriament el model de 
sol·licitud i currículum vitae normalitzat que es poden descarregar des del portal 
informatiu de CONCURSOS de l’apartat de “Recursos Humans” de la Intranet 
Municipal.  

El termini de presentació d’instàncies és de 15 dies hàbils a comptar a partir del 
dia següent a la publicació de les bases del concurs a la Gaseta Municipal. 

Les persones candidates són responsables de comprovar i verificar l'exactitud de 
la seva sol·licitud i les dades que hi consten.  

 
8. Presa de possessió 

El personal funcionari i laboral fix de l’ens convocant que hagi obtingut nova 
destinació cessarà en el lloc de treball que ocupa en un màxim de 10 dies a partir 
de l'endemà de la publicació de la resolució del concurs en la Gaseta Municipal. La 
presa de possessió en la nova destinació es durà a terme l'endemà del cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en la 
categoria objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el 
segon dia hàbil següent a la data de publicació de la resolució esmentada a la 
Gaseta Municipal. 

En el cas del personal provinent de l’Ajuntament de Barcelona o d’un organisme 
autònom o ens instrumental diferent del convocant, la seva presa de possessió es 
durà a terme a partir del primer dia hàbil del mes següent a la publicació de la 
resolució del concurs a la Gaseta Municipal. En el cas que la publicació s’efectuï en 
la darrera Gaseta Municipal del mes, la presa de possessió es diferirà al primer dia 
hàbil del segon mes comptat des de la publicació de l’esmentada Gaseta. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s'hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d'actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l'òrgan 
convocant. 
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BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA D’UN CONCURS 
PER A LA PROVISIÓ D’UN LLOC DE TREBALL DE L’INSTITUT MUNICIPAL 
D’EDUCACIÓ DE BARCELONA 
(Aprovades per decret de l’Alcaldia) 

 
 
De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari del dia 22 de 

juliol de 1988, es convoquen per a la seva provisió pel personal de plantilla 
d'aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a l'annex, d'acord amb les 
condicions específiques que s'indiquen en aquest mateix annex per a cadascun 
d'ells i amb els requisits comuns que es fixen a continuació: 

 
 

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
A part dels requisits addicionals de cada concurs, per a optar a qualsevol 

convocatòria és necessari: 
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un Institut Municipal, i no 

pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i 
Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

– Tractar-se de personal funcionari o contractat laboral fix de l’Ajuntament 
de Barcelona. El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut 
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament posteriorment 
subrogat a un Institut podrà participar igualment en els concursos. 
També hi podran participar els contractats laborals fixos d’Instituts 
Municipals que hagin efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc de 
Condicions de Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de 
l’esmentat Acord. 

– Haver prestat un mínim d'un any de serveis com a funcionari de carrera 
o amb contracte laboral indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal. 

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs. 

 
 

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
1. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de serveis, inclosos els serveis 

anteriors en altres administracions públiques que hagin estat formalment 
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d'1 punt. 

2. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un màxim d'1 punt segons el 
barem següent: 
– Per posseir com a grau un nivell superior al del lloc de treball convocat: 

1 punt. 
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de treball convocat: 

0,75 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al del lloc de treball 

convocat: 0,50 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre al del lloc de treball 

convocat: 0,25 punts. 
3. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si és el cas, l'últim ocupat, 

fins a un màxim d'1 punt segons el barem següent: 
– Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al del lloc de treball 

convocat: 1 punt. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball inferior en dos nivells al del 

lloc de treball convocat: 0,50 punts. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball de nivell superior al nivell del 

lloc de treball base de la categoria del concursant: 0,25 punts. 
– A aquests efectes, s'ha d'entendre per nivell del lloc de treball 

desenvolupat, el nivell de complement de destinació efectivament 
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acreditat en la nòmina corresponent, quan es tracti d'un nivell superior 
al del grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell del lloc de 
treball ocupat per adscripció o trasllat quan aquest sigui inferior al grau 
personal que hagi pogut consolidar a la carrera administrativa. 

4. Cursos de formació i perfeccionament. Es valoraran fins a 2 punts, sempre 
que tinguin relació directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si 
s'escau, en funció de les matèries, la durada i l'avaluació. 

 
 

JUNTA DE VALORACIÓ 
 
Estarà formada pels membres següents: 
– Presidència: 

El director de Recursos Humans, com a titular. 
– Vocalies: 

El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada concurs s'indiqui 
expressament a l'annex, que en cas d'absència del president titular, 
exercirà la presidència de la Junta. 
Un cap de Personal de sector d'actuació o districte. 
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del concurs. 
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans, qui també tindrà la 
condició de secretari/ària de la Junta de Valoració. 

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 
Bases Marc, els representants designats conjuntament per la Junta de Personal i el 
Comitè d'Empresa. 

 
 
PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 
 
Les persones que compleixin les condicions exigides hauran de presentar la 

sol·licitud, a la qual adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats segons 
l'ordre d'aquesta convocatòria, i els documents acreditatius corresponents, al 
Registre General o a qualsevol dels registres municipals, en el termini de quinze 
dies hàbils a comptar de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria en la 
Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre sempre referits a la data 
d'acabament de l'esmentat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una instància i la documentació separada, 
per a la qual cosa, es podrà utilitzar l'imprès normalitzat de què es disposa a 
l'Oficina d'Informació de Personal i a les seus dels districtes. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-lo s'atendrà a l'antiguitat de serveis 
prestats a la Corporació des de la data d'incorporació en la plantilla, amb caràcter 
indefinit. 

En els casos en què entre els mèrits complementaris s'estableixi la redacció d'un 
informe o memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en aquells 
casos en què les bases específiques del concurs determinin un nombre superior de 
pàgines, donades les característiques del lloc de treball a cobrir. L'informe s'haurà 
de presentar conjuntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen com a règim horari 
el de 37 hores i 30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà disposar dels sistemes d'acreditació 
i de comprovació que consideri més escaients en cada cas i per a cada tipus de 
mèrits, i podrà convocar les persones que optin a les places per precisar o ampliar 
aspectes concrets en relació als mèrits al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un cop s'ha pres possessió del 
lloc. Malgrat això, quan una persona hagi obtingut una plaça en diferents 
concursos convocats, haurà d'optar per una d'elles, dins del termini dels tres dies 
hàbils següents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del departament de Personal 
de la proposta de la Junta de Valoració de l'últim concurs en què hagi obtingut la 
plaça. 
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Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta convocatòria, s'estarà a allò 
que disposen les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de 
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent. 

 
 
ANNEX 
Concurs núm. 151/16. Un lloc de treball de Tècnic/a 3 de la família professional 

de Gestió i Administració (GA) adscrit a la Direcció de Promoció Educativa de 
l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona (IMEB). (Nivell 22) 
 

 
Tècnic/a 3 de la família professional de Gestió i Administració (GA) adscrit 
a la Direcció de Promoció Educativa de l’Institut Municipal d’Educació de 
Barcelona (IMEB) 
Concurs núm. 151/16  

 
Convocatòria per a la provisió definitiva per concurs de mèrits d’un lloc de 

treball de Tècnic/a 3 de la família professional de Gestió i Administració (GA) 
adscrit a la Direcció de Promoció Educativa de l’Institut Municipal d’Educació de 
Barcelona (IMEB) 

(Aprovada per Resolució de gerència en data 15 de gener de 2016) 
D’acord amb l’article 294 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que es 

va aprovar el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, amb les 
bases marc que regulen la provisió de llocs de treball mitjançant concurs, amb 
l’article 22.2 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats públics 
de l’Ajuntament de Barcelona i amb el vigent catàleg de llocs de treball d’aquest 
Ajuntament. 

Es convoca la provisió per concurs de mèrits d’un lloc de treball de Tècnic/a 3 de 
la família professional de Gestió i Administració (GA) adscrit a la Direcció de 
Promoció Educativa de l’Institut Municipal d’Educació de Barcelona (IMEB). 

 
1. Classificació dels llocs convocats 

Denominació:  Tècnic/a 3 (80.30.GA.90 segons catàleg vigent) 
Àmbit funcional:  Tècnic 
Tipus de lloc:  Tècnic 
Vinculació:  Funcionària 
Subgrup d’accés:  A2 
Destinació:  Nivell 22 
Sistema de provisió:  Concurs de mèrits 
Classe de lloc:  Lloc de promoció 
Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen jornada ordinària. 
 

2. Esquema retributiu 
Destinació:  22 (509,84 € mensuals segons catàleg vigent) 
Complement específic:  797,00 € mensuals segons catàleg vigent 
 

3. Descripció funcional 
3.1. Descripció funcional del lloc convocat (Tècnic/a 3 de la família de GA). 
3.1.1. Missió 
Realitzar funcions complexes de caràcter tècnic pròpies de la seva família 

professional, en les matèries i processos que siguin competència de l’òrgan on 
presten els seus serveis. 

3.1.2.Funcions bàsiques 
Les funcions bàsiques del lloc de treball són:  
• Desenvolupar treballs tècnics i estudis de la seva especialitat, sobre les 

matèries que siguin competència de l’òrgan on presten els seus serveis. 
• Redactar informes, dictàmens o propostes de resolució que siguin 

competència de l’òrgan on presten els seus serveis, d’acord amb la 
normativa o els procediments establerts. 
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• Prestar serveis directes ciutadans i/o usuaris de la Corporació Municipal 
determinant mesures i mobilitzant els recursos disponibles, en el marc de 
les competències de l’òrgan on presten els seus serveis. 

• Assessorar i donar suport a altres tècnics, en el marc de les Competències i 
recursos de l’òrgan on presten servei. 

• Exercir l’actuació inspectora, si correspon a l’òrgan on presten els seus 
serveis. 

3.2. Descripció funcional de l’òrgan al qual està adscrit el lloc (Direcció de 
Promoció Educativa) 

3.2.1. Missió 
Planificar i dirigir un conjunt de programes i actuacions adreçats a la millora de 

la qualitat de l’oferta educativa de la ciutat, del patrimoni educatiu d’aquesta i de 
la promoció de l’activitat lectora dels infants i joves. Promocionar la relació amb el 
territori a través dels districtes municipals o altres organismes descentralitzats.  

3.2.2. Funcions  
• Dirigir els programes i les actuacions que realitzen els equips de treball 

d’aquesta direcció. 
• Gestionar els recursos humans de la direcció segons les necessitats 

previstes pel desenvolupament dels programes. 
• Planificar, dirigir i coordinar el conjunt d’accions i actuacions adreçades a la 

formació i dotació de recursos del professorat i l’alumnat del conjunt 
d’escoles de la ciutat. 

• Coordinar el desplegament territorial dels programes i projectes específics 
desenvolupats en relació als temes considerats prioritaris per a la innovació 
i promoció educativa. 

• Impulsar els plans concrets d’intervenció que permetin l’intercanvi 
d’experiències educatives entre els diferents àmbits educatius de la ciutat. 

• Impulsar, coordinar i fer el seguiment dels temes de cooperació 
internacional i en programes europeus. 

• Impulsar i coordinar el Projecte Educatiu de Ciutat assegurant la millora de 
la qualitat en la seva execució.  

• Planificar i impulsar estudis i projectes de recerca que promoguin la 
innovació educativa potenciant convenis amb les diferents universitats. 

 
4. Requisits de participació 

• Pertànyer al grup A, subgrup A2 (totes les categories). 
• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari/a de carrera (*) de 

l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms adherits a l’Acord 
regulador de les condicions de treball dels empleats públics de l’Ajuntament 
de Barcelona, i no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni del Servei 
de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

(*) Així mateix, podran participar en la present convocatòria aquells/es 
treballadors/res de l’Ajuntament de Barcelona en règim laboral fix del mateix grup, 
subgrups i categories establerts en aquesta convocatòria sempre i quan la seva 
categoria estigui inclosa en les declarades funcionarials en virtut dels acords del 
Consell Municipal de 21 de desembre de 2012, de 24 de juliol de 2013 i de 20 de 
desembre de 2013.  

• Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs, llevat que el lloc estigui declarat a extingir. 

• El personal candidat haurà d’acreditar documentalment el requisit d’estar 
en possessió del certificat de nivell de suficiència de català C1 (antic C) o 
superior de la Direcció General de Política Lingüística o equivalent. Restaran 
exempts d'acreditar els coneixements de llengua catalana en la 
convocatòria, els i les candidates que es troben en una de les situacions que 
s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a l'apartat 
corresponent de la sol·licitud: 
− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir a 

l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova o 
exercici del mateix nivell o superior. 



622 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística 
d’acord amb el nivell exigit a la convocatòria. 

− Haver participat i obtingut destinació en convocatòries anteriors de 
concurs específic o de lliure designació en la mateixa Administració, en 
què hi hagués establerta una prova de català del mateix nivell o 
superior. 

Les persones candidates que no acreditin adequadament aquest requisit, hauran 
de realitzar una prova de coneixements de llengua catalana equivalent al nivell 
requerit (C1). La no superació d’aquesta prova comportarà l’exclusió del procés.  

En cap cas no hi poden prendre part el personal funcionari o laboral fix que 
estigui en suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a 
conseqüència d'un expedient disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. 
Tampoc no hi poden prendre part el personal funcionari en situació diferent de 
servei actiu que no hagin romàs el temps mínim exigit per reingressar al servei 
actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol·licituds que estableix aquesta 
convocatòria i s'han de complir a la data de la presa de possessió. 

 
5. Mèrits valorats  

Mèrits Comuns 
De conformitat amb les bases marc d’aplicació a tots els concursos de provisió 

de llocs de treball a l’Ajuntament de Barcelona, es valorarà l’antiguitat (fins a 1 
punt), el grau personal consolidat (fins a 1 punt), el nivell del lloc de treball des del 
qual es concursa (fins a 1 punt) i els cursos de formació i perfeccionament 
realitzats (fins a 2 punts).  

Mèrits complementaris 
1. Experiència professional fins a 6 punts, segons el barem següent: 

− Experiència en gestió i seguiment de projectes educatius, fins a 2 punts 
− Experiència en gestió d’activitats de participació comunitària, fins a 2 

punts 
− Experiència en coordinació amb agents/entitats externes de l’àmbit sòcio-

educatiu, fins a 1 punt 
− Experiència en gestió i seguiment de procediments administratius i de 

contractació, fins a 1 punt 
2. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de treball, fins a 1 punt. 
3. Exercici o supòsit pràctic: La Junta de valoració podrà convocar les persones 

candidates per a la realització d’una prova o supòsit pràctic relacionat amb les 
funcions pròpies del lloc dins de l’òrgan al qual està adscrit, valorant-se fins a un 
màxim de 5 punts. En cas de realitzar-se, aquesta prova tindrà caràcter obligatori.  

4. Valoració de les competències professionals requerides per a l’òptim 
desenvolupament de les funcions vinculades al lloc de treball.  

La Junta de Valoració convocarà les persones aspirants que puguin assolir la 
puntuació mínima del concurs per a l’avaluació de les competències professionals 
definides per al lloc de treball de gestor/a de projecte 2 de la família professional 
General d’acord amb el Sistema d’Ordenació Municipal (SOM): Compromís 
professional, Treball en equip, Orientació al servei públic, Pensament analític, 
Recerca d’informació i actualització de coneixements, Flexibilitat i obertura al 
canvi, Rigor i organització, Comunicació i influència, Lideratge i Desenvolupament. 

L’exercici consistirà com a mínim en una entrevista individual, tot i que si es 
considera necessari, la Junta de Valoració podrà utilitzar altres sistemes 
d’avaluació complementaris. 

L’exercici serà valorat fins a un màxim de 6 punts. 
 
Puntuació mínima 
− Si s'avaluen tots els apartats opcionals la puntuació mínima és d’11,5 punts. 
− Si no s'avalua l’apartat 3 (exercici o supòsit pràctic), la puntuació mínima és 

de 9 punts. 
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6. Junta de valoració 

Presidenta: 
− Manel Punsoda Buxó, Direcció de Promoció Educativa, o persona en qui 

delegui. 
Vocals: 
− Sra. Pilar Lleonart Forradelles , cap de servei d’Acció Educativa territorial de 

l’IMEB, o persona en qui delegui.  
− Sra. Antònia Cañellas Majoral, cap del Departament de Recursos Humans de 

l’IMEB, o persona en qui delegui. 
− Sra. Montserrat Vendrell Tornabell, Secretària Delegada de l’IMEB, o 

persona en qui delegui. 
Representant de la Junta de Personal o del Comitè d’Empresa. 
 

7. Presentació de sol·licituds  
Les persones interessades podran presentar instància, acompanyada de 

“currículum vitae”, degudament documentat, al Registre de l’Institut Municipal 
d’Educació de Barcelona (Plaça Espanya, 5). 

També es podrà presentar la sol·licitud al Registre General o a qualsevol dels 
registres desconcentrats de l’Ajuntament, fent servir necessàriament el model de 
sol·licitud i currículum vitae normalitzat que es poden descarregar des del portal 
informatiu de CONCURSOS de l’apartat de “Recursos Humans” de la Intranet 
Municipal.  

El termini de presentació d’instàncies és de 15 dies hàbils a comptar a partir del 
dia següent a la publicació de les bases del concurs a la Gaseta Municipal. 

Les persones candidates són responsables de comprovar i verificar l'exactitud de 
la seva sol·licitud i les dades que hi consten.  

 
8. Presa de possessió 

El personal funcionari i laboral fix de l’ens convocant que hagi obtingut nova 
destinació cessarà en el lloc de treball que ocupa en un màxim de 10 dies a partir 
de l'endemà de la publicació de la resolució del concurs a la Gaseta Municipal. La 
presa de possessió en la nova destinació es durà a terme a l'endemà del 
cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en la 
categoria objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el 
segon dia hàbil següent a la data de la publicació de la resolució del concurs a la 
Gaseta Municipal. 

En el cas del personal provinent de l’Ajuntament de Barcelona o d’un organisme 
autònom o ens instrumental diferent del convocant, la seva presa de possessió es 
durà a terme a partir del primer dia hàbil del mes següent a la publicació de la 
resolució del concurs a la Gaseta Municipal. En el cas que la publicació s’efectuï en 
la darrera Gaseta Municipal del mes, la presa de possessió es diferirà al primer dia 
hàbil del segon mes comptat des de la publicació de l’esmentada Gaseta. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s'hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d'actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l'òrgan 
convocant.  
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BASES GENERALS QUE HAN DE REGIR LA CONVOCATÒRIA D’UN 
CONCURSOS PER A LA PROVISIÓ DE SIS LLOCS DE TREBALL DE 
L’INSTITUT MUNICIPAL DE SERVEIS SOCIALS DE BARCELONA 
(Aprovades per decret de l’Alcaldia) 

 
 
De conformitat amb les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari del dia 22 de 

juliol de 1988, es convoquen per a la seva provisió pel personal de plantilla 
d'aquest Ajuntament els llocs de treball que consten a l'annex, d'acord amb les 
condicions específiques que s'indiquen en aquest mateix annex per a cadascun 
d'ells i amb els requisits comuns que es fixen a continuació: 

 
 

REQUISITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
A part dels requisits addicionals de cada concurs, per a optar a qualsevol 

convocatòria és necessari: 
– Trobar-se en servei actiu a l’Ajuntament o a un Institut Municipal, i no 

pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni Servei de Prevenció i 
Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

– Tractar-se de personal funcionari o contractat laboral fix de l’Ajuntament 
de Barcelona. El personal funcionari de l’Ajuntament adscrit a un Institut 
Municipal i el personal laboral fix de l’Ajuntament posteriorment 
subrogat a un Institut podrà participar igualment en els concursos. 
També hi podran participar els contractats laborals fixos d’Instituts 
Municipals que hagin efectuat la corresponent adhesió a l’Acord Marc de 
Condicions de Treball, d’acord amb la clàusula preliminar cinquena de 
l’esmentat Acord. 

– Haver prestat un mínim d'un any de serveis com a funcionari de carrera 
o amb contracte laboral indefinit a l’Ajuntament o Institut Municipal. 

– Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs. 

 
 

MÈRITS COMUNS A TOTS ELS CONCURSOS 
 
5. Antiguitat. Es valorarà per anys complets de serveis, inclosos els serveis 

anteriors en altres administracions públiques que hagin estat formalment 
reconeguts, a raó de 0,10 punts i fins a un màxim d'1 punt. 

6. Grau personal consolidat. S'avaluarà fins a un màxim d'1 punt segons el 
barem següent: 
– Per posseir com a grau un nivell superior al del lloc de treball convocat: 

1 punt. 
– Per posseir com a grau el mateix nivell del lloc de treball convocat: 

0,75 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en dos al del lloc de treball 

convocat: 0,50 punts. 
– Per posseir com a grau un nivell inferior en quatre al del lloc de treball 

convocat: 0,25 punts. 
7. Nivell del lloc de treball actualment ocupat o, si és el cas, l'últim ocupat, 

fins a un màxim d'1 punt segons el barem següent: 
– Pel desenvolupament d'un lloc d'igual nivell al del lloc de treball 

convocat: 1 punt. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball inferior en dos nivells al del 

lloc de treball convocat: 0,50 punts. 
– Pel desenvolupament d'un lloc de treball de nivell superior al nivell del 

lloc de treball base de la categoria del concursant: 0,25 punts. 
– A aquests efectes, s'ha d'entendre per nivell del lloc de treball 

desenvolupat, el nivell de complement de destinació efectivament 
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acreditat en la nòmina corresponent, quan es tracti d'un nivell superior 
al del grau personal consolidat de cada aspirant, i el nivell del lloc de 
treball ocupat per adscripció o trasllat quan aquest sigui inferior al grau 
personal que hagi pogut consolidar a la carrera administrativa. 

8. Cursos de formació i perfeccionament. Es valoraran fins a 2 punts, sempre 
que tinguin relació directa amb el lloc de treball a cobrir, i es puntuaran, si 
s'escau, en funció de les matèries, la durada i l'avaluació. 

 
 

JUNTA DE VALORACIÓ 
 
Estarà formada pels membres següents: 
– Presidència: 

El director de Recursos Humans, com a titular. 
– Vocalies: 

El/la gerent o director/a de Serveis que per a cada concurs s'indiqui 
expressament a l'annex, que en cas d'absència del president titular, 
exercirà la presidència de la Junta. 
Un cap de Personal de sector d'actuació o districte. 
Un/a tècnic/a especialista en la matèria objecte del concurs. 
Un/a tècnic/a de la Direcció de Recursos Humans, qui també tindrà la 
condició de secretari/ària de la Junta de Valoració. 

A més, a tots els concursos hi podran assistir, en els termes previstos a les 
Bases Marc, els representants designats conjuntament per la Junta de Personal i el 
Comitè d'Empresa. 

 
 
PROCEDIMENT I NORMES GENERALS 
 
Les persones que compleixin les condicions exigides hauran de presentar la 

sol·licitud, a la qual adjuntaran la relació de mèrits al·legats classificats segons 
l'ordre d'aquesta convocatòria, i els documents acreditatius corresponents, al 
Registre General o a qualsevol dels registres municipals, en el termini de quinze 
dies hàbils a comptar de l'endemà de la publicació d'aquesta convocatòria en la 
Gaseta Municipal. 

Els requisits i mèrits al·legats s'han d'entendre sempre referits a la data 
d'acabament de l'esmentat termini. 

Per a cada concurs s'ha de presentar una instància i la documentació separada, 
per a la qual cosa, es podrà utilitzar l'imprès normalitzat de què es disposa a 
l'Oficina d'Informació de Personal i a les seus dels districtes. 

En cas d'empat en la puntuació, per dirimir-lo s'atendrà a l'antiguitat de serveis 
prestats a la Corporació des de la data d'incorporació en la plantilla, amb caràcter 
indefinit. 

En els casos en què entre els mèrits complementaris s'estableixi la redacció d'un 
informe o memòria, aquest no podrà excedir de cinc pàgines, excepte en aquells 
casos en què les bases específiques del concurs determinin un nombre superior de 
pàgines, donades les característiques del lloc de treball a cobrir. L'informe s'haurà 
de presentar conjuntament amb la sol·licitud i el curriculum vitae. 

Els llocs de treball objecte de la present convocatòria tenen com a règim horari 
el de 37 hores i 30 minuts setmanals. 

Per a la valoració dels mèrits, la Junta podrà disposar dels sistemes d'acreditació 
i de comprovació que consideri més escaients en cada cas i per a cada tipus de 
mèrits, i podrà convocar les persones que optin a les places per precisar o ampliar 
aspectes concrets en relació als mèrits al·legats. 

Les destinacions adjudicades són irrenunciables un cop s'ha pres possessió del 
lloc. Malgrat això, quan una persona hagi obtingut una plaça en diferents 
concursos convocats, haurà d'optar per una d'elles, dins del termini dels tres dies 
hàbils següents al de l'exposició en el tauler d'anuncis del departament de Personal 
de la proposta de la Junta de Valoració de l'últim concurs en què hagi obtingut la 
plaça. 
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Per a tot allò no estipulat expressament en aquesta convocatòria, s'estarà a allò 
que disposen les Bases Marc aprovades pel Consell Plenari el dia 22 de juliol de 
1988 i la normativa legal i reglamentària corresponent. 

 
 
ANNEX 
Concurs núm. 1 / 2016. Sis llocs de treball de CAP DE SECCIÓ 1 de la família 

professional General (GE) adscrits al Centre de Serveis Socials Raval Sud, Fort 
Pienc, Sant Antoni, Les Corts, Carmel i Casc Antic de l’Institut Municipal de Serveis 
Socials (IMSSB) (Nivell 24) 
 
 
CAP DE SECCIÓ 1 de la família professional General (GE) adscrits al Centre 
de Serveis Socials Raval Sud, Fort Pienc, Sant Antoni, Les Corts, Carmel i 
Casc Antic de l’Institut Municipal de Serveis Socials (IMSSB) 
Concurs núm. 1 / 2016 

 
Convocatòria per a la provisió definitiva per concurs de mèrits de 6 llocs de 

treball de CAP DE SECCIÓ 1 de la família professional General (GE) adscrits al 
Centre de Serveis Socials Raval Sud, Fort Pienc, Sant Antoni, Les Corts, Carmel i 
Casc Antic de l’Institut Municipal de Serveis Socials (IMSSB) 

Atesa la necessitat de proveir 6 llocs de Cap de Secció 1, corresponents a les 
direccions de sis Centres de Serveis Socials. 

Atesa la voluntat de facilitar a la vegada la mobilitat dels/les actuals directors/es 
dels Centres de Serveis Socials, podent-se presentar aquests tant a les places 
convocades com a les que, de resultes dels canvis puguin quedar vacants, resolent 
els moviments en una mateixa convocatòria per un principi d’economia 
administrativa.  

El procés que es convoca preveu, igualment, la presentació de personal sempre 
que reuneixi els requisits de la convocatòria, podent optar a un lloc de treball de 
Cap de Secció 1. 

D’acord amb l’article 294 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que es 
va aprovar el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, amb les 
bases marc que regulen la provisió de llocs de treball mitjançant concurs, amb 
l’article 22.2 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats públics 
de l’Ajuntament de Barcelona i amb el vigent catàleg de llocs de treball d’aquest 
Ajuntament. 

Es convoca la provisió per concurs de mèrits de sis llocs de treball de Cap de 
Secció 1 de la família General (GE) adscrits als Centre de Serveis Socials Raval 
Sud, Fort Pienc, Sant Antoni, Les Corts i Carmel de l’Institut Municipal de Serveis 
Socials (IMSSB). en els termes continguts en aquesta convocatòria. 

 
1. Classificació del lloc convocat 

Denominació:  Cap de Secció 1 (50.10.GE.10 segons catàleg vigent) 
Àmbit funcional:  Comandament 
Tipus de lloc: Cap de secció 
Vinculació:  Funcionària 
Subgrup d’accés:  A1 i A2  
Destinació:  Nivell 24 
Sistema de provisió: Concurs de mèrits 
Classe de lloc: Lloc de promoció 
El lloc de treball objecte de la present convocatòria té jornada ordinària. 
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1.2. Els llocs que es convoquen i consten a continuació són susceptibles 

d’adjudicació directa: 
 

DISTRICTE Centre Serveis Socials Llocs convocats 
Ciutat Vella Casc Antic 1 
Ciutat Vella Raval Sud (Drassanes) 1 
Eixample Fort Pienc  1 
Eixample Sant Antoni 1 
Les Corts Les Corts 1 
Horta-Guinardó Carmel 1 

 
1.3. Els 34 llocs de Direcció de centres de serveis socials que es 

convoquen i consten a continuació són susceptibles d'adjudicació per resultes si la 
persona que ocupa la posició actual obté destinació en una altra plaça en aquest 
mateix concurs: 

 
DISTRICTE Centre Serveis Socials Llocs convocats 
Ciutat Vella Barceloneta 1 
Ciutat Vella Gòtic 1 
Ciutat Vella Raval Nord 1 
Eixample Nova Esquerra Eixample 1 
Eixample Sagrada Família 1 
Eixample Antiga Esquerra Eixample 1 
Eixample Dreta Eixample  1 
Sants-Montjuïc Poble Sec 1 
Sants-Montjuïc Cotxeres de Sants 1 
Sants-Montjuïc Numància 1 
Sants-Montjuïc La Marina 1 
Les Corts Maternitat-Sant Ramon 1 
Sarrià-Sant Gervasi Sarrià 1 
Sarrià-Sant Gervasi Sant Gervasi 1 
Gràcia Coll-Vallcarca 1 
Gràcia Vila de Gràcia 1 
Gràcia Camp del Grassot 1 
Horta-Guinardó Guinardó 1 
Horta-Guinardó Baix Guinardó 1 
Horta-Guinardó Horta 1 
Horta-Guinardó Vall d'Hebron (Taxonera) 1 
Nou Barris Roquetes-Trinitat N-Canyelles 1 
Nou Barris Guineueta-Verdun-Prosperitat  1 
Nou Barris C.Meridiana-TorreBaró-

Vallbona 1 

Nou Barris Porta-Vilapicina i Torre Llobeta  1 
Nou Barris Turó de la Peira-Can Peguera  1 
Sant Andreu Garcilaso 1 
Sant Andreu Sant Andreu 1 
Sant Andreu Franja Besós 1 
Sant Marti Besòs 1 
Sant Marti Clot - Camp de l'Arpa 1 
Sant Marti Poblenou 1 
Sant Marti St. Martí - Verneda 1 
Sant Marti El Parc - Vila Olímpica 1 

 
 

2 Esquema retributiu 
Destinació:  24 (582,92 € mensuals segons catàleg vigent) 
Complement específic:  1.019€ mensuals segons catàleg vigent.  
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3. Descripció funcional 
3.1. Descripció funcional del lloc convocat (Cap de Secció 1 de la família GE) 
3.1.1. Missió 
Coordinar i supervisar equips especialitzats que es responsabilitzen d’un o més 

programes i processos tècnics d’un servei integrat, d’acord amb les directrius del 
cap, la normativa establerta i les necessitats plantejades per tal de d’aconseguir 
l’adequat desplegament i resolució d’aquests programes i processos en termes 
d’eficàcia i qualitat. 

3.1.2. Funcions 
1. Les funcions bàsiques del lloc de treball son: 
• Dissenyar i realitzar el desenvolupament de la programació de l‘equip de 

tècnics i professionals en el marc d’actuació fixat i sota les directrius de 
l‘òrgan superior on esta adscrit l’equip o centre prestador de serveis  

• Coordinar els recursos humans adscrits al centre o equip, i gestionar els 
recursos econòmics assignats  

• Realitzar el seguiment i control de la prestació de serveis  
2. Integra totes les activitats o processos que constitueixen una funció o servei 

complet. Habitualment coordina un equip de persones amb perfil tècnic i 
especialitzat, requerint així d’una alta capacitat de comunicació i influència per 
desenvolupar-lo i motivar-lo i d’un coneixement especialitzat de la funció o servei. 

3. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de supervisió i disposen de 
certa llibertat d’actuació. La coordinació es duu a terme mitjançant informes de 
gestió i anàlisi d’indicadors o a través de les reunions periòdiques establertes. 

4. Les tasques d’aquest lloc de treball es desenvolupen en un marc normatiu o 
de processos estandarditzats. 

5. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la interacció amb la 
ciutadania o amb personal de la Corporació Municipal per informar-los o assistir-los 
sobre els procediments, serveis i recursos que siguin competència de l’òrgan on 
presten els seus serveis. De la mateixa manera es requereix de la relació amb 
proveïdors externs i altres operadors per dur a terme el control de serveis fruit de 
contractes, convenis o altres sistemes de col•laboració. Poden representar 
tècnicament a la Corporació Municipal en les relacions amb entitats internes i 
externes. 

6. Aquest lloc de treball requereixen d’un profund coneixement sobre una àmplia 
varietat de procediments i poden contribuir a la seva millora a través de propostes 
i de la competència tècnica d’una llicenciatura, enginyeria o arquitectura superior o 
mitjana, amb coneixements específics en els processos i sistemàtica de treball. El 
lloc requereix de capacitat de coordinació d’equips. 

3.2. Descripció funcional de l’òrgan al qual està adscrit el lloc (Direcció territorial 
de Serveis socials) 

3.2.1. Missió: 
Desenvolupar la planificació de les necessitats dels Serveis socials bàsics del 

districte, la direcció dels Centres de serveis socials adscrits, i gestionar i avaluar 
els serveis programes del seu territori en el marc de les coordenades marcades per 
l’ Ajuntament i d’ acord amb la legislació vigent. 

3.2.2. Funcions: 
• Planificació i seguiment de l’operativa anual i del pressupost assignat al seu 

territori. 
• Direcció de la implementació i avaluació del Pla d’Acció Social del Districte. 
• Direcció dels Centres de Serveis Socials (CSS) que tingui assignats. 
• Comandament dels Directors dels CSS assignats i potestat de redistribució 

de persones entre aquests centres.  
• Valoració i presa de decisions sobre la correcció dels indicadors d’activitat i 

resultats dels centres. 
• Seguiment de la implantació de programes de millora. 
• Garantia de que el CSS opera amb els recursos humans i tècnics que té 

assignats. 
• Seguiment de resultats del seu territori. 
• Impuls dels programes i campanyes definits. 
• Participació en reunions amb districtes i entitats externes. 
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• Articulació de la xarxa de serveis socials del territori en coordinació amb el 
districte. 

• Eventualment, podrà cobrir absències de curta durada dels Directors dels 
CSS que tingui assignats. 

 
4. Requisits de participació 

 
4.1 Fase de mobilitat 
• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari de carrera o laboral fix 

de la plantilla de l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms 
adherits a l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats 
públics de l’Ajuntament de Barcelona i no pertànyer a les classes de Guàrdia 
Urbana ni del Servei de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

• Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs, llevat que el lloc estigui declarat a extingir 

• Ocupar el lloc de treball de Cap de Secció 1 de l’IMSS (antic lloc de treball 
de Director/a de CSS) 

 
4.2 Fase de concurs de mèrits 
• Pertànyer al grup A, subgrup A1 (totes les categories) o bé pertànyer del 

grup A, subgrup A2 (totes les categories). 
• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari/a de carrera (*) de 

l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms adherits a l’Acord 
regulador de les condicions de treball dels empleats públics de l’Ajuntament 
de Barcelona i no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni del Servei de 
Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 
o (*) Així mateix, podran participar en la present convocatòria aquells/es 

treballadors/res de l’Ajuntament de Barcelona en règim laboral fix del 
mateix grup, subgrups i categories establerts en aquesta convocatòria 
sempre i quan la seva categoria estigui inclosa en les declarades 
funcionarials en el vigent catàleg de llocs de treball d'aquest 
Ajuntament. 

• Haver transcorregut un mínim de dos anys des de l'última destinació 
obtinguda per concurs, llevat que el lloc estigui declarat a extingir. 

• El personal candidat haurà d’acreditar documentalment el requisit d’estar 
en possessió del certificat C1 de nivell de suficiència de llengua catalana 
(antic nivell C) o superior de la Direcció General de Política Lingüística, o 
equivalent. Restaran exempts d’acreditar els coneixements de la llengua 
catalana en la convocatòria, els i les candidates que es troben en una de les 
situacions que s’indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a 
l’apartat corresponent de la sol·licitud: 
− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir a 

l’Administració local o a l’Administració de la Generalitat de Catalunya, 
en què hi hagués establerta una prova o exercici del mateix nivell o 
superior. 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística 
d’acord amb el nivell exigit a la convocatòria. 

− Haver participat i obtingut destinació en convocatòries anteriors de 
concurs específic o de lliure designació en l’Administració local o en 
l’Administració de la Generalitat de Catalunya, en què hi hagués 
establerta una prova de català del mateix nivell o superior. 

− Les persones candidates que no acreditin adequadament aquest requisit, 
hauran de realitzar una prova de coneixements de llengua catalana 
equivalent al nivell requerit (certificat C1). La no superació d’aquesta 
prova comportarà l’exclusió del procés. 

En cap cas (mobilitat o concurs) no hi podran prendre part els funcionaris o 
laboral fixos que estiguin en suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de 
treball com a conseqüència d'un expedient disciplinari, mentre durin els efectes 
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corresponents. Tampoc no hi poden prendre part els funcionaris en situació 
diferent de servei actiu que no hagin romàs el temps mínim exigit per reingressar 
al servei actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases tant en l’apartat de mobilitat 
com en el de concurs s'han de reunir en la data en què finalitzi el termini de 
presentació de sol·licituds que estableix aquesta convocatòria i s'han de complir a 
la data de la presa de possessió. 

 
5. Mèrits valorats  

 
5.1 Fase de mobilitat 
 
Mèrits  
• L'antiguitat de serveis prestats com a funcionari de carrera o laboral fix en 

el lloc de treball de Cap de Secció 1 de l’IMSS (antic lloc de treball de 
Director/a de CSS), d’acord amb la distribució següent: 
− Per any complert de servei: 1 punt. 
− Per mes (30 dies) complert de servei: 0,08 punts. 

En el supòsit d’empat en el còmput total dels mèrits i que la sol·licitud sigui per 
la mateixa plaça, el desempat és dirimirà a favor de la persona amb més antiguitat 
com a Cap de Secció 1 en el CSS on estigui adscrit en el moment de fer la 
sol·licitud. Si persisteix l’empat, guanyaria la persona amb més antiguitat en seva 
categoria actual. Si tot i així encara es manté l’empat, el següent criteri de 
desempat serà l’antiguitat global a l’Ajuntament de Barcelona. Finalment, si els 
anteriors criteris no resolen l’empat, aquest es dirimirà en favor de la persona de 
major edat. 

 
5.2 Fase de concurs de mèrits 
 
Mèrits Comuns 
De conformitat amb les bases marc d’aplicació a tots els concursos de provisió 

de llocs de treball a l’Ajuntament de Barcelona, es valorarà l’antiguitat (fins a 1 
punt), el grau personal consolidat (fins a 1 punt), el nivell del lloc de treball des del 
qual es concursa (fins a 1 punt) i els cursos de formació i perfeccionament 
realitzats (fins a 2 punts).  

 
Mèrits Complementaris  
Experiència professional, fins a 6 punts segons el barem següent: 

− Per experiència com a tècnic/a superior i/o mitjà/na en l’àmbit dels 
serveis socials, fins a 3 punts. 

− Per experiència en gestió de Centres de Serveis Personals, fins a 1 punt.  
− Per experiència en comandament de personal, fins a 2 punts.  

1. Altres mèrits que tinguin relació amb el lloc de treball, fins a 1 punt. 
2. Exercici o supòsit pràctic: La Junta de valoració podrà convocar les persones 

candidates per a la realització d’una prova o supòsit pràctic relacionat amb les 
funcions pròpies del lloc dins de l’òrgan al qual està adscrit, valorant-se fins a un 
màxim de 5 punts. En cas de realitzar-se, aquesta prova tindrà caràcter obligatori. 

3. Valoració de les competències professionals requerides per a l’òptim 
desenvolupament de les funcions vinculades al lloc de treball, fins a 6 punts. 

La Junta de valoració convocarà les persones aspirants que puguin assolir la 
puntuació mínima del concurs per a l’avaluació de les competències professionals 
definides per al lloc de treball de Cap de Secció 1 de la família professional General 
d’acord amb el Sistema d’Ordenació Municipal (SOM): Compromís professional, 
Treball en equip, Orientació al servei públic, Pensament analític, Flexibilitat i 
obertura al canvi, Autoconfiança, Empatia, Lideratge i desenvolupament i Direcció 
de persones. 

L’exercici consistirà com a mínim en una entrevista individual, tot i que si es 
considera necessari, la Junta de Valoració podrà utilitzar altres sistemes 
d’avaluació complementaris. 
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L’exercici serà valorat fins a un màxim de 6 punts. 
 
Puntuació mínima 
− Si s'avaluen tots els apartats opcionals la puntuació mínima és de 11,5 

punts. 
− Si no es realitza l’exercici o supòsit pràctic, la puntuació mínima és de 9 

punts. 
 

6. Desenvolupament del concurs i adjudicació de llocs de treball 
6.1. Finalitzada la fase de mobilitat, la proposta de destinació recaurà en 

aquelles persones candidates que obtinguin la millor puntuació d’acord amb els 
criteris i barem de mèrits establerts al punt 5.1 d'aquesta convocatòria, i d'acord 
amb l'ordre de preferència que hagi manifestat el /la concursant . 

6.2. Finalitzada la fase de concurs de mèrits, la proposta de destinació als llocs 
que hagin quedat vacants un cop tancada la fase de mobilitat, recaurà en aquells 
candidats que obtinguin la millor puntuació d’acord amb els criteris i barem de 
mèrits establerts al punt 5.2 d'aquesta convocatòria i tenint en consideració l'ordre 
de preferència que hagi manifestat el /la concursant.  

6.3. Un cop assignats els llocs de treball, la Comissió de Valoració publicarà la 
proposta de resolució del concurs, a fi i efecte que els interessats hi puguin 
formular les observacions o les reclamacions que considerin pertinents en el 
termini dels 10 dies hàbils a comptar de l'endemà de la data de publicació 
d'aquesta proposta. 

6.4. Transcorregut el termini que estableix l'apartat anterior, es resoldrà 
aquesta convocatòria per resolució de l'òrgan convocant, i es publicarà a la Gaseta 
Municipal la qual cosa servirà de notificació als interessats.  

 
7. Junta de valoració 

President: 
− Sr. Jordi Masip , Gerent de l’IMSSB, o persona en qui delegui. 
Vocals: 
− Sra. Montserrat Jordà, Cap de Recursos Humans o persona en qui delegui. 
− Sr. José M. Pellicero, Director Territorial de Serveis Socials de Ciutat Vella o 

persona en qui delegui. 
− Sra. Marta Fité, Directora Territorial de Serveis Socials de Sarrià-Sant 

Gervasi i de Les Corts o persona en qui delegui. 
− Sr. Sebastián López, Director Territorial de Serveis Socials de l’Eixample o 

persona en qui delegui. 
− Sra. Rosa Martínez, Directora Territorial de Serveis Socials d’Horta-Guinardó 

o persona en qui delegui. 
− Sra. Maite del Moral, Responsable de projectes del Departament de 

Recursos Humans o persona en qui delegui. 
Representant de la Junta de Personal o del Comitè d’Empresa 
 

8. Presentació de sol·licituds  
Les persones interessades podran presentar la seva sol·licitud al Registre 

General o a qualsevol dels registres desconcentrats de l’Ajuntament, fent servir 
necessàriament el model de sol·licitud i currículum vitae normalitzat que es poden 
descarregar des del portal informatiu de CONCURSOS de l’apartat de “Recursos 
Humans” de la Intranet Municipal. La instància ha d’anar adreçada a l’Institut 
Municipal de Serveis Socials de Barcelona (C/ València 344, 2a planta). 

S’haurà fer constar a la instància si l’interessat/da es presenta a la fase de 
mobilitat o a la fase de concurs de mèrits. En tots casos s’haurà de relacionar, per 
ordre de preferència, els centres als quals vol optar, d’acord amb el model que 
figura a l’Annex d’aquestes Bases. 

El termini de presentació d’instàncies és de 15 dies hàbils a comptar a partir del 
dia següent a la publicació de les bases del concurs a la Gaseta Municipal. 

Les persones candidates són responsables de comprovar i verificar l'exactitud de 
la seva sol·licitud i les dades que hi consten.  
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9. Presa de possessió 
El personal funcionari de carrera o laboral fix de l’ens convocant que hagi 

obtingut nova destinació cessarà en el lloc de treball que ocupa en un màxim de 10 
dies a partir de l'endemà de la publicació de la resolució del concurs a la Gaseta 
Municipal. La presa de possessió en la nova destinació es durà a terme a l'endemà 
del cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en la 
categoria objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el 
segon dia hàbil següent a la data de la publicació de la resolució del concurs a la 
Gaseta Municipal. 

En el cas del personal provinent de l’Ajuntament de Barcelona o d’un dels seus 
organismes autònoms o ens instrumentals diferents del convocant, la seva presa 
de possessió es durà a terme a partir del primer dia hàbil del mes següent a la 
publicació de la resolució del concurs a la Gaseta Municipal. En el cas que la 
publicació s’efectuï en la darrera Gaseta Municipal del mes, la presa de possessió 
es diferirà al primer dia hàbil del segon mes comptat des de la publicació de 
l’esmentada Gaseta. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s'hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d'actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l'òrgan 
convocant.  

 
 

ANNEX 
 

RELACIÓ DE CENTRES DE SERVEIS SOCIALS 
 

COGNOMS I NOM: 
MATRICULA: 

Indicar per a cada lloc que es sol·liciti el nombre de preferència. Si únicament es 
demana un lloc indicar aquest amb el número 1.  

 
CSS 
 
 

Ordre  
preferència 
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Lliures designacions 
 

Modificació bases convocatòria 127/2015-L 
 
El Gerent de Recursos Humans i Organització, actuant per delegació de 

l’Alcaldessa, en data 18 de gener de 2016, ha dictat la següent resolució:  
 
Modificar l’apartat 3.2 de les bases de la convocatòria de la lliure designació 

127/2015-L per a la provisió del lloc de treball de Direcció 2 de la família General 
(GE) adscrit a la Direcció de Serveis d'Actuació Urbanística de la Gerència 
d’Ecologia Urbana, publicades a la Gaseta Municipal de 10 de gener de 2016, que 
quedarà redactat tal i com seguidament s’indica: “Descripció funcional de l’òrgan al 
qual està adscrit el lloc (Direcció de Serveis d’Actuació Urbanística). Missió: 
Assessorament Jurídic a la Gerència Adjunta d’Urbanisme en les matèries de la 
seva competència. Funcions: Assessorar, supervisar i informar jurídicament els 
plans urbanístics, els instruments de gestió urbanística i de llicències i inspecció. 
Redactar propostes de normativa i coordinar els procediments d’elaboració de 
normativa municipal en les matèries competència de la Gerència Adjunta. Fer el 
seguiment dels recursos contenciosos administratius de la Gerència Adjunta i 
assistir als serveis jurídics centrals en la defensa jurídica i proposar a la Gerència 
Adjunta l’adopció d’acords en les matèries pròpies de les seves competències. 

 
Procedir a ampliar termini de presentació de sol·licituds fins el 6 de febrer de 

2016, sens perjudici de la validesa de les sol·licituds ja presentades en temps i 
forma.  

 
 

 
Lliure designació núm. 1/2016-L 

 
Convocatòria per a la provisió per lliure designació d’un lloc de treball de 
CAP DE DEPARTAMENT 1 de la família General (GE), adscrit a Comunicació 
de la Gerència del Districte de Nou Barris.  

 
D’acord amb l’article 294 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que es 

va aprovar el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, amb 
l’article 22.3 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats públics 
de l’Ajuntament de Barcelona i amb vigent catàleg de llocs de treball d'aquest 
Ajuntament. 

Es convoca la provisió per lliure designació d’un lloc de treball de Cap de 
Departament 1 de la família General (GE), adscrit a Comunicació de la Gerència del 
Districte de Nou Barris.  

Aquestes bases contemplen, pel que fa referència a la perspectiva de gènere, 
allò que disposa l’Ajuntament de Barcelona en el Pla d’Igualtat d’Oportunitats pel 
període 2015-2019 en quant a la promoció d’una presència equilibrada de dones i 
homes en els diferents col·lectius professionals municipals.  

 
1. Classificació del lloc convocat 

Denominació:   Cap de Departament 1 (40.10.GE.10 segons catàleg 
vigent) 

Àmbit funcional:  Comandament 
Tipus de lloc: Cap de Departament 
Vinculació:  Funcionarial 
Subgrup d’accés:  A1 i A2 
Destinació:  Nivell 26 
Sistema de provisió: Lliure designació 
Classe de lloc: Lloc de promoció 
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2. Esquema retributiu 
Destinació:  26 (698,20 € mensuals) 
Complement específic:  1.317 € mensuals, segons catàleg vigent 
 

3. Descripció funcional 
3.1. Descripció funcional del lloc convocat (Cap de Departament 1) 
3.1.1. Missió 
Dirigir els serveis, sistemes, programes i recursos del departament, d’acord amb 

els objectius, directrius i planificació de la gerència o direcció a la que pertany, per 
tal d’assolir i integrar els resultats esperats amb la qualitat, eficàcia i eficiència 
requerida. Aquest lloc actua en un marc d’alta complexitat tècnica, de recursos i 
d’impacte organitzatiu. 

3.1.2. Funcions bàsiques 
1. Les funcions bàsiques del lloc de treball són:  
• Dirigir la planificació, coordinació, execució i control dels programes, 

processos i serveis del seu departament en funció dels resultats esperats. 
• Dirigir els recursos humans, econòmics, materials i tecnològics adscrits, en 

funció dels resultats esperats i integrar la prevenció de riscos laborals, 
d’acord amb el sistema de gestió de seguretat i salut laboral de 
l’Ajuntament. 

• Determinar els protocols, paràmetres tècnics, circuits i procediments per a 
la realització dels objectius assenyalats i/o dels serveis prestats, la seva 
coordinació i control de les prestacions. 

• Exercir les delegacions que li siguin atribuïdes. 
2. Integra més d’un àmbit funcional servei de naturalesa i objectius homogenis. 

Actua en un pla tàctic, dins de les polítiques o objectius específics clarament 
definits.  

3. Les tasques d’aquest lloc de treball no requereixen de supervisió i disposen de 
llibertat d’actuació. La coordinació amb la gerència / direcció, s’estableix 
mitjançant informes de gestió o a través de les reunions periòdiques establertes 

4. Les tasques d’aquest lloc de treball no es desenvolupen necessàriament en un 
marc normatiu o de processos estandarditzats. En cas d’existir, requereixen de la 
seva interpretació. Aquest lloc actua en un marc d’alta complexitat tècnica, de 
recursos i d’impacte organitzatiu,  

5. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la interacció amb la 
ciutadania o amb personal de la Corporació Municipal per informar-los o assistir-los 
sobre els procediments, serveis i recursos que siguin competència de l’òrgan on 
presten els seus serveis. De la mateixa manera es requereix de la relació amb 
proveïdors externs i altres operadors per dur a terme el control de serveis fruit de 
contractes, convenis o altres sistemes de col·laboració. Poden representar 
tècnicament a la Corporació Municipal en les relacions amb entitats internes i 
externes. 

6. Aquest lloc de treball requereix de coneixements d’un camp tècnic o 
especialitzat ampli, adquirit a través de l’experiència en el seu camp 
d’especialització i de la competència tècnica d’una llicenciatura, enginyeria o 
arquitectura superior o mitjana, amb coneixements específics en els processos i 
sistemàtica de treball de la Corporació Municipal. El lloc requereix de competència 
directiva per al comandament del personal. 

3.2. Descripció funcional de l’òrgan al qual està adscrit el lloc (Comunicació del 
Districte) 

3.2.1. Funcions  
• Coordinació de les actuacions i polítiques en matèria de comunicació del 

Districte. 
• Interlocució amb els mitjans de comunicació, seguint els criteris municipals 

en aquesta matèria. 
• Organització dels actes institucionals en l’àmbit del Districte, en 

col·laboració, en els casos que correspongui, amb les Direccions Sectorials 
vinculades. 

• Elaboració de productes de comunicació, senyalització i elements d’imatge 
corporativa del Districte. 
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• Gestió i manteniment de continguts de la web i la intranet del districte. 
• Responsable de vetllar per l’aplicació de la identitat corporativa de 

l’Ajuntament en l’àmbit del Districte. 
• Garantir l’adequació de les respostes realitzades al ciutadà seguint el model 

d’atenció al ciutadà definit. 
• Coordinació en el procés d’elaboració i integració de la memòria del 

districte. 
• Col·laborar amb la Direcció que correspongui en l’elaboració d’estudis 

d’opinió i enquestes en l’àmbit del Districte. 
• Assoliment dels objectius i compromisos adoptats pels plans municipals i del 

Districte en l’àmbit de les seves competències. 
• Gestió i supervisió dels contractes amb empreses dins del seu àmbit 

d’actuació. 
• Gestió, coordinació i supervisió dels recursos humans i materials assignats. 
• Integració de la prevenció de riscos laborals dins de l’àmbit del seu equip, 

vetllant per al compliment de la normativa i procediments establerts en 
aquesta matèria. 

• Aplicació dels criteris funcionals definits pels sectors de referència. 
• Totes aquelles que li siguin atribuïdes per la Direcció en el compliment de 

les seves funcions. 
 

4. Requisits de participació 
• Pertànyer al grup A, subgrup A1 (totes les categories) o bé pertànyer al 

grup A, subgrup A2 (totes les categories). 
• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari/a de carrera (*) de 

l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms adherits a l’Acord 
regulador de les condicions de treball dels empleats públics de l’Ajuntament 
de Barcelona, i no pertànyer a les classes de Guàrdia Urbana ni del Servei 
de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament (SPEIS). 

(*) Així mateix, podran participar en la present convocatòria aquells/es 
treballadors/res de l’Ajuntament de Barcelona en règim laboral fix del mateix grup, 
subgrups i categories establerts en aquesta convocatòria sempre i quan la seva 
categoria estigui inclosa en les declarades funcionarials en el vigent catàleg de 
llocs de treball d’aquest Ajuntament 

• El personal candidat haurà d’acreditar documentalment el requisit d’estar 
en possessió del certificat de nivell de suficiència de català C1 (antic C) o 
superior de la Direcció General de Política Lingüística o equivalent. Restaran 
exempts de realitzar la prova de coneixements de llengua catalana en la 
convocatòria, les persones candidates que es trobin en una de les situacions 
que s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a l'apartat 
corresponent de la sol·licitud: 
− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir a 

l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova del 
mateix nivell o superior. 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística 
d’acord amb el nivell exigit a la convocatòria. 

− Haver participat i obtingut destinació en convocatòries anteriors de 
concurs específic o de lliure designació en la mateixa Administració, en 
què hi hagués establerta una prova de català del mateix nivell o 
superior. 

Les persones candidates que no acreditin adequadament aquest requisit, hauran 
de realitzar una prova de coneixements de llengua catalana equivalent al nivell 
requerit (certificat C1). La no superació d’aquesta prova comportarà l’exclusió del 
procés.  

En cap cas no hi poden prendre part el personal que estigui en suspensió 
d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a conseqüència d'un expedient 
disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. Tampoc no hi pot prendre part 
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el personal en situació diferent de servei actiu que no hagi romàs el temps mínim 
exigit per reingressar al servei actiu. 

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol•licituds que estableix aquesta 
convocatòria i s'han de complir a la data de la presa de possessió. 

 
5. Comissió de valoració 

Es crea una Comissió de Valoració integrada pel següents membres: 
− Titular de la Gerència del Districte de Nou Barris. 
− Titular de la Direcció de Serveis Generals del Districte de Nou Barris. 
− Titular de la Direcció de Serveis Jurídics i Promoció de la Gerència de 

Recursos Humans i Organització. 
Les tres persones titulars d’aquesta Comissió podran delegar la seva participació 

en altres persones funcionàries designades entre el personal de la corporació 
municipal que ocupi un lloc de treball d’igual o superior nivell al convocat. 

En cas d’absència, malaltia o vacant d’alguna de les anteriors persones titulars, 
el Gerent Municipal designarà una persona suplent entre el personal de la 
corporació municipal que ocupi un lloc de treball d’igual o superior nivell al 
convocat.  

 
6. Criteris de valoració: 

Es valorarà: 
− L’experiència i els coneixements relatius a les funcions bàsiques del lloc de 

treball. 
− La formació en les matèries relacionades amb el lloc de treball. 
− Les competències professionals necessàries per a l’òptim desenvolupament 

de les funcions del lloc de treball. 
La Comissió de Valoració avaluarà els punts anteriors en base a la lectura i 

anàlisi dels currículums de les persones aspirants i, si s’escau, a la realització 
d’entrevistes a les persones candidates més idònies que podran completar-se, si la 
Comissió de Valoració ho considera convenient, amb la realització de proves 
psicotècniques i/o professionals. 

En cas que la Comissió així ho consideri, es podrà comptar per a la realització de 
les entrevistes i proves amb l’assessorament de personal tècnic del Departament 
de Selecció i Promoció de la Gerència de Recursos Humans i Organització. 

 
7. Presentació de sol·licituds 

Les persones que desitgin participar a l’esmentada convocatòria disposen d’una 
sol·licitud de participació normalitzada que trobaran a la Intranet de l’Ajuntament 
de Barcelona a l’apartat Tràmits més usuals: Selecció i provisió que hauran de 
presentar al Registre General de l’Ajuntament de Barcelona o en qualsevol dels 
registres desconcentrats de l’Ajuntament, en el termini de 15 dies hàbils a comptar 
a partir de l’endemà de la publicació del present anunci a la Gaseta Municipal. 

A l’efecte d’admissió de les persones aspirants es tindran en compte les dades 
que aquestes facin constar a la seva sol·licitud de participació. Juntament amb la 
sol·licitud s’haurà de presentar currículum professional i documentació acreditativa 
dels requisits i mèrits al·legats.  

 
8. Llista de persones admeses i excloses  

Finalitzat el termini de presentació de sol·licituds, el Departament de Selecció i 
Promoció de Recursos Humans de l’Ajuntament de Barcelona publicarà a la intranet 
municipal la llista de persones admeses i excloses al procés, indicant també si la 
persona aspirant està exempta de realitzar la prova de llengua catalana. 

 
9. Proposta de resolució 

Una vegada feta l’avaluació de les persones candidates l’òrgan al qual esta 
adscrit el lloc emetrà, si s’escau, un informe sobre la persona aspirant que es 
consideri més adient en relació amb les funcions i tasques que ha de dur a terme i 
l’elevarà al Gerent Municipal proposant el seu nomenament. 
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La persona nomenada haurà de presentar abans de la presa de possessió els 
documents acreditatius de les seves dades professionals i titulacions, sens 
perjudici que se’l pugui demanar els aclariments o les justificacions necessàries per 
a la seva verificació. 

Les actuacions d’aquest procés que requereixin notificació a les persones 
aspirants es faran públiques a la Intranet Municipal i, pel que fa a la resolució 
definitiva del nomenament, es publicarà a la Gaseta Municipal.  

 
10. Presa de possessió 

En el cas de personal de l’Ajuntament de Barcelona, la persona que obtingui 
nova destinació cessarà en el lloc de treball que ocupa en un màxim de 10 dies a 
partir de l’endemà de la publicació de la resolució del procés a la Gaseta Municipal. 
La presa de possessió en la nova destinació es durà a terme l’endemà del 
cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en la 
categoria objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el 
segon dia hàbil següent a la publicació de l’esmentada resolució a la Gaseta 
Municipal. 

En el cas del personal provinent d’un organisme autònom o ens instrumental de 
l’Ajuntament de Barcelona, la seva presa de possessió es durà a terme a partir del 
primer dia hàbil del mes següent a la publicació de la resolució del procés a la 
Gaseta Municipal. En el cas que la publicació s’efectuï en la darrera Gaseta 
Municipal del mes, la pressa de possessió es diferirà al primer dia hàbil del segon 
mes comptat des de la publicació de l’esmentada Gaseta. 

La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s’hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d’actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l’òrgan 
convocant. 
 

 
Lliure designació 1/2016 

 
Convocatòria per a la provisió definitiva per lliure designació d’un del lloc 
de treball de SUPORT 3 de la família professional General (GE) adscrit a la 
Direcció Executiva de Planificació, Gestió de recursos i Avaluació de 
programes i serveis de l’Institut Municipal de Serveis Socials (IMSSB) 

 
D’acord amb l’article 294 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que es 

va aprovar el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya, amb les 
bases marc que regulen la provisió de llocs de treball mitjançant concurs, amb 
l’article 22.2 de l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats públics 
de l’Ajuntament de Barcelona i amb el vigent catàleg de llocs de treball d’aquest 
Ajuntament. 

Es convoca la provisió per lliure designació d’un lloc de treball de Suport 3 de la 
família professional General (GE), adscrit a la Direcció Executiva de Planificació, 
Gestió de Recursos i Avaluació de programes i serveis de l’Institut Municipal de 
Serveis Socials (IMSSB) 

 
1. Classificació del lloc convocat 

Denominació:   Suport 3 (90.30.GE.20 segons catàleg vigent) 
Àmbit funcional:   Suport 
Tipus de lloc:   Suport 
Vinculació:   Funcionària 
Subgrup d’accés:   C1 i C2 
Destinació:   Nivell 18 
Sistema de provisió:   Lliure designació 
Classe de lloc:   Lloc de promoció 
El lloc de treball objecte de la present convocatòria té jornada ordinària. 
 



638 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

 
2. Esquema retributiu 

Destinació: 18 (394,79 € mensuals segons catàleg vigent)Complement específic: 
667 € mensuals segons catàleg vigent 

 
3. Descripció funcional 

3.1. Descripció funcional del lloc convocat (Suport 3 de la família GE) 
3.1.1. Missió 
Realitzar la gestió integral i/o verificació d’un procés o més processos 

administratius o donar suport directe a un comandament o directiu, en les 
matèries i processos que siguin competència de l’òrgan on presten els seus 
serveis, d’acord amb les directrius del superior i la normativa establerta per tant 
d’aconseguir la resolució prevista i l’adequat tractament d’aquests processos en 
termes d’eficàcia i amb la qualitat requerida. 

3.1.2. Funcions bàsiques 
1.Les funcions bàsiques del lloc de treball són: 
• Executar i integrar un o més processos de naturalesa diversa i/o 

especialitzada de l’òrgan on està adscrit, controlant el seu 
desenvolupament. 

• Elaborar documentació administrativa, sobre el procés o processos sota la 
seva responsabilitat. 

• Donar suport administratiu directe a òrgans, per tal de coordinar l’actuació 
d’aquests amb altres òrgans de la Corporació Municipal o amb altres 
entitats. 

• Prestar serveis directes als ciutadans o al personal de la corporació 
Municipal, sobre els processos que executa, en el marc de les Competències 
i recursos de l’òrgan on presten servei. 

• Exercir l’actuació inspectora, si correspon a l’òrgan on presten els seus 
serveis. 

2. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la supervisió d’un superior 
sobre el desenvolupament dels processos per tal de validar l’alineament de la seva 
tasca als resultats. 

3.El lloc requereix autonomia per prioritzar processos i tasques i permet escollir 
o proposar alternatives dins les directrius fixades. 

4. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de l’actuació sobre un marc 
normatiu i/o de processos estandarditzats, dins de l’òrgan on presten els seus 
serveis. 

5. Les tasques d’aquest lloc de treball requereixen de la interacció amb la 
ciutadania o amb el personal de la Corporació Municipal per informar-los o assistir-
los sobre els procediments, criteris, serveis i recursos que estan sota la seva 
responsabilitat. 

6. Aquest lloc de treball requereix d’amplis coneixements sobre els processos 
administratius que li són assignats. 

3.2. Descripció funcional de l’òrgan al qual està adscrit el lloc (Direcció Executiva 
de Planificació, Gestió de Recursos i Avaluació) 

3.2.1 Missió 
Garantir el correcte funcionament i desenvolupar els sistemes de planificació, de 

gestió i d’avaluació dels serveis transversals (recursos humans, econòmics, 
organitzatius, jurídics, materials i sistemes d’informació) de l’IMSSB. 

3.2.2. Funcions 
• Planificar i dirigir projectes de millora dels serveis que porti a terme 

l’Institut. 
• Realitzar el seguiment dels plans definits pels òrgans de govern d’ acord 

amb els objectius i estratègies definides.  
• Dirigir, coordinar i supervisar la gestió de recursos de l’IMSSB, d’acord amb 

la normativa vigent i les polítiques especifiques d’àmbit municipal. 
• Elaborar el pressupost partint de la informació aportada pels serveis. 
• Dirigir i supervisar la gestió de la contractació i de convenis amb entitats 

socials. 
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• Proposar l’assignació, modificació i aplicació de recursos necessaris per 
garantir el correcte funcionament de l’IMSSB. 

• Dissenyar i dirigir un model de seguiment i avaluació dels serveis de l’IMSS, 
orientat a mesurar els resultats, la qualitat i l’ impacte d’ aquest.  

• Garantir la qualitat de les dades en els documents i sistemes de seguiment 
de l’activitat de l’IMSSB, així com el compliment dels indicadors agregats. 

• Dirigir i coordinar els responsables i equips dels departaments adscrits a la 
direcció. 

• Assessorar i donar suport en les matèries definides a la Gerència i als 
òrgans de direcció de l’IMSSB i coordinació amb altres òrgans municipals 
anàlegs. 

• Proposar a la Gerència l’adopció d’acords en les matèries pròpies de les 
seves competències. 

• Representar a la Gerència, per delegació d’aquesta, en les actuacions 
pròpies de les seves competències. 

 
4. Requisits de participació 

• Pertànyer al grup C, subgrup C2 i subgrup C1 de les categories 
Administrativa i Auxiliar Administrativa. 

• Portar un mínim d’un any de serveis com a funcionari/a de carrera (*) de la 
plantilla de l’Ajuntament de Barcelona i/o dels organismes autònoms 
adherits a l’Acord regulador de les condicions de treball dels empleats 
públics de l’Ajuntament de Barcelona, i no pertànyer a les classes de 
Guàrdia Urbana ni del Servei de Prevenció i Extinció d’Incendis i Salvament 
(SPEIS). 

(*) Així mateix, podran participar en la present convocatòria aquells/es 
treballadors/res de l’Ajuntament de Barcelona en règim laboral fix del mateix grup, 
subgrups i categories establerts en aquesta convocatòria sempre i quan la seva 
categoria estigui inclosa en les declarades funcionarials en el vigent catàleg de 
llocs de treball d’aquest Ajuntament.  

• El personal candidat haurà d’acreditar documentalment el requisit d’estar 
en possessió del certificat de nivell de suficiència de català C1 (antic C) o 
superior de la Direcció General de Política Lingüística o equivalent. Restaran 
exempts d'acreditar els coneixements de llengua catalana en la 
convocatòria, els i les candidates que es troben en una de les situacions que 
s'indiquen a continuació i així ho indiquin expressament a l’apartat 
corresponent de la sol·licitud: 
− Haver participat i obtingut plaça en un procés selectiu per accedir a 

l'Ajuntament de Barcelona, en què hi hagués establerta una prova o 
exercici del mateix nivell o superior. 

− Disposar dels títols de l’ensenyament reglat no universitari expedits pel 
Departament d’Ensenyament d’acord amb les equivalències amb els 
certificats de referència de la Direcció General de Política Lingüística 
d’acord amb el nivell exigit a la convocatòria. 

− Haver participat i obtingut destinació en convocatòries anteriors de 
concurs específic o de lliure designació en la mateixa Administració, en 
què hi hagués establerta una prova de català del mateix nivell o 
superior. 

Les persones candidates que no acreditin adequadament aquest requisit, hauran 
de realitzar una prova de coneixements de llengua catalana equivalent al nivell 
requerit (C1). La no superació d’aquesta prova comportarà l’exclusió del procés.  

En cap cas no hi poden prendre part el personal funcionari o laboral fix que 
estigui en suspensió d'ocupació ni els traslladats de llocs de treball com a 
conseqüència d'un expedient disciplinari, mentre durin els efectes corresponents. 
Tampoc no hi poden prendre part el personal funcionari en situació diferent de 
servei actiu que no hagin romàs el temps mínim exigit per reingressar al servei 
actiu.  

Els requisits de participació que preveuen les bases s'han de reunir en la data en 
què finalitzi el termini de presentació de sol·licituds que estableix aquesta 
convocatòria i s’han de complir a la data de la presa de possessió. 
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4. Criteris de Valoració 

Es tindrà en compte com a criteris de valoració, discrecionalment apreciats: 
− L’experiència i els coneixements relatius a les tasques descrites en l’apartat 

de les funcions.  
− La formació en les matèries relacionades amb el lloc de treball. 
− Les competències professionals necessàries per a l’òptim desenvolupament 

de les funcions del lloc de treball 
 

5. Presentació de sol·licituds 
Les persones que desitgin participar a l’esmentada convocatòria disposen d’una 

sol·licitud de participació normalitzada que trobaran a la Intranet de l’Ajuntament 
de Barcelona a l’apartat Tràmits més usuals: Selecció i provisió que hauran de 
presentar al Registre General de l’Ajuntament de Barcelona o en qualsevol dels 
registres desconcentrats de l’Ajuntament en el termini de 15 dies hàbils a comptar 
a partir de l’endemà de la publicació del present anunci a la Gaseta Municipal. La 
instància ha d’anar adreçada a l’Institut Municipal de Serveis Socials de Barcelona 
(C/ València 344, 2a planta).  

A l’efecte d’admissió de les persones aspirants es tindran en compte les dades 
que aquestes facin constar a la seva sol·licitud de participació. Juntament amb la 
sol·licitud s’haurà de presentar currículum professional i documentació acreditativa 
dels requisits i mèrits al·legats. 

 
6. Llista de persones admeses i excloses 

Finalitzat el termini de presentació de sol·licituds, el Departament de Recursos 
Humans de l’Institut Municipal de Serveis Socials (IMSSB), publicarà a la intranet 
municipal la llista de persones admeses i excloses al procés, indicant també si la 
persona aspirant està exempta de realitzar la prova de llengua catalana. 

 
7. Proposta de resolució 

Una vegada feta l’avaluació de les persones candidates, l’òrgan convocant 
emetrà, si s’escau, un informe sobre la persona aspirant que es consideri més 
adient en relació amb les funcions i tasques que ha de dur a terme i l’elevarà al 
Gerent de l’IMSS proposant el seu nomenament. 

La persona nomenada haurà de presentar abans de la presa de possessió els 
documents acreditatius de les seves dades professionals i titulacions, sens 
perjudici que se’l pugui demanar els aclariments o les justificacions necessàries per 
a la seva verificació. 

Les actuacions d’aquest procés que requereixin notificació a les persones 
aspirants es faran públiques a la Intranet Municipal i, pel que fa a la resolució 
definitiva del nomenament, es publicarà a la Gaseta Municipal. 

 
8. Presa de possessió 

El personal funcionari de carrera o laboral fix de l’ens convocant que hagi 
obtingut nova destinació cessarà en el lloc de treball que ocupa en un màxim de 10 
dies a partir de l'endemà de la publicació de la resolució del concurs a la Gaseta 
Municipal. La presa de possessió en la nova destinació es durà a terme a l'endemà 
del cessament. 

Quan la resolució de la convocatòria comporti el reingrés al servei actiu en la 
categoria objecte de la convocatòria, la presa de possessió es durà a terme el 
segon dia hàbil següent a la data de la publicació de la resolució del concurs a la 
Gaseta Municipal. 

En el cas del personal provinent de l’Ajuntament de Barcelona o d’un dels seus 
organismes autònoms o ens instrumentals diferents del convocant, la seva presa 
de possessió es durà a terme a partir del primer dia hàbil del mes següent a la 
publicació de la resolució del concurs a la Gaseta Municipal. En el cas que la 
publicació s’efectuï en la darrera Gaseta Municipal del mes, la presa de possessió 
es diferirà al primer dia hàbil del segon mes comptat des de la publicació de 
l’esmentada Gaseta. 
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La destinació adjudicada és irrenunciable, llevat que s'hagi obtingut una altra 
destinació definitiva mitjançant una convocatòria pública feta en el mateix període 
de temps, per incapacitat sobrevinguda, per passar a una situació diferent a la 
d'actiu o per causes excepcionals degudament justificades i apreciades per l'òrgan 
convocant.  
 

 

  



642 GASETA MUNICIPAL DE BARCELONA NÚM. 3 20-1-2016 
 

Nomenaments 
 

Concursos  
 
El Gerent de Recursos Humans i Organització, en data 18 de gener de 2016, ha 

adoptat la següent resolució: 
 
Nomenar, de conformitat amb la proposta de la Junta de Valoració del concurs 

número 51/2015C: 
- el senyor Raimon Garcia Cubí (mat. 26658), de la categoria Auxiliar, subgrup 

C2, per ocupar un lloc de treball de Suport 4, de la família General, codi 
90.40.GE.20 amb nivell de destinació 16, a la Direcció de Serveis Jurídics i 
Promoció de Recursos Humans de la Gerència de Recursos Humans i Organització. 

 
Donar compte de la present resolució a la Comissió de Presidència, Drets de 

Ciutadania, Participació i Seguretat i Prevenció. 
 

 
 
La gerent en funcions de l’Institut de Cultura de Barcelona, en data 14 de gener 

de 2016 ha adoptat la següent resolució: 
Nomenar, de conformitat amb la proposta de la Junta de Valoració del concurs 

número 13/15, el Sr. Jaume Capsada Coll (Mat. 37.669), per a ocupar el lloc de 
treball de Gestor de Projectes 2 de la família professional general (GE) 
(70.20.GE.10) a el Museu d’Història de Barcelona de la Direcció de Patrimoni, 
Museus i Arxius de l’Institut de Cultura de Barcelona, amb complement de 
destinació nivell 24 i complement específic corresponent a aquest lloc de treball, 
segons catàleg vigent. 

 
 

 
La Presidenta de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, en data 19 de gener 

de 2016 ha adoptat la següent resolució: 
 
Nomenar, de conformitat amb la proposta de la Junta de Valoració del concurs 

3/2015, la Sra. Anna Gómez Gutiérrez (Mat. 172), per ocupar el lloc de treball de 
Cap del Servei de Qualitat i Intervenció Ambiental adscrit a la Direcció de Protecció 
de la Salut de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, amb complement de 
destinació 22 i complement específic corresponen a aquest lloc de treball 2299X, 
segons catàleg vigent. 

 
 

 
La Presidenta de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, en data 19 de gener 

de 2016 ha adoptat la següent resolució: 
 
Nomenar, de conformitat amb la proposta de la Junta de Valoració del concurs 

5/2015, el Sr. José Carlos González González (Mat. 37425), per ocupar el lloc de 
treball de Cap de la Unitat de Suport Logístic i de Subministrament adscrit a la 
Direcció de Recursos de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, amb complement 
de destinació 22 i complement específic corresponen a aquest lloc de treball 
2299X, segons catàleg vigent. 
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La Presidenta de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, en data 19 de gener 
de 2016 ha adoptat la següent resolució: 

 
Nomenar, de conformitat amb la proposta de la Junta de Valoració del concurs 

6/2015, el Sr. Pedro Luis Arribas López (Mat. 3), per ocupar el lloc de treball de 
Cap del Servei de Desenvolupament Informàtic adscrit a la Direcció de Recursos de 
l’Agència de Salut Pública de Barcelona, amb complement de destinació 22 i 
complement específic corresponen a aquest lloc de treball 2299X, segons catàleg 
vigent. 

 
 

 
Lliures designacions 

 
La Presidenta de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, en data 19 de gener 

de 2016 ha adoptat la següent resolució: 
 
Nomenar, de conformitat amb la proposta de la Junta de Valoració del lliure 

designació 1/2015, la Sra. Maica Rodríguez Sanz (Mat. 86), per ocupar el lloc de 
treball de Cap de l’Àrea de Recerca, Docència i Comunicació adscrit a la Gerència 
de l’Agència de Salut Pública de Barcelona, amb complement de destinació 26 i 
complement específic corresponen a aquest lloc de treball 2699Z, segons catàleg 
vigent. 

 
 

GASETA MUNICIPAL 
Pl. Sant Miquel, s/n 
 

ISSN 1887-357X – Dipòsit legal: B-5.656-2007 
Es publica cada deu dies 


	Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 10 de desembre de 2015
	Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 17 de desembre de 2015
	Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 10 de desembre de 2015
	Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015
	Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015
	Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015
	Aprovades per acord de la Comissió de Govern de 28 de desembre de 2015

